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Wprowadzenie.  

 

W okresie od 19 grudnia 2017 r. do 31 stycznia 2018 r. trwało prowadzone przez Urząd 

Miasta Krakowa zbieranie opinii dotyczących planowanej budowy pomnika Armii Krajowej 

przy Bulwarze Czerwieńskim. 

Jednocześnie w tym samym czasie Urząd Miasta Krakowa zlecił wykonanie makiety pomnika 

AK w skali 1:1 wg projektu Alexandra Smagi, prezesa Fundacji Wstęga Pamięci. Projekt 

pomnika AK został wybrany w 2013 roku w drodze konkursu architektoniczno-rzeźbiarskiego 

na projekt „POMNIKA ARMII KRAJOWEJ W PRZESTRZENI OGRODU PAMIĘCI NARODOWEJ NA 

BULWARZE CZERWIEŃSKIM W KRAKOWIE" 

Makieta została ustawiona w miejscu planowanego pomnika AK przy Bulwarze 

Czerwieńskim. Makieta miała na celu przybliżyć mieszkańcom i wszystkim zainteresowanym 

tematem autentyczny wygląd pomnika, tak aby badanie nastawienia mieszkańców 

odzwierciedlało ich rzeczywiste wrażenia. 

Lokalizacja pomnika AK została wybrana w procesie konsultacji społecznych realizowanych 

przez Urząd Miasta Krakowa w latach 2010 oraz 2011 r. W związku z wynikiem konsultacji 

społecznych przeprowadzonych we wrześniu 2011 roku; w których 71,99 % biorących udział 

w konsultacjach wskazało jako najlepszą lokalizację Bulwar Czerwieński, Rada Miasta 

Krakowa podjęła uchwałę nr XXXVII/475/12 z dnia 25 stycznia 2012 r. w sprawie lokalizacji 

pomnika Armii Krajowej - ustalając lokalizację pomnika przy bulwarze Czerwieńskim w osi 

ulicy Bernardyńskiej w Krakowie. W związku z opinią Miejskiego Konserwatora Zabytków 

Rada Miasta Krakowa podjęła uchwałę nr XL/541/12 z dnia 21 marca 2012 r. w sprawie 

zmiany uchwały Nr XXXVII/475/12 Rady Miasta Krakowa z dnia 25 stycznia 2012 r. w sprawie 

lokalizacji pomnika Armii Krajowej – w pierwotnej lokalizacji w miejsce osi ulicy 

Bernardyńskiej wstawiono rejon ulicy Koletek. 

Niniejszy raport posłuży władzom Miasta Krakowa do podjęcia dalszych decyzji w sprawie 

pomnika Armii Krajowej w Krakowie.  
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1. Cel i przedmiot badania opinii. 

 

Celem badania było poznanie nastawienia mieszkańców i wszystkich zainteresowanych 

wobec planowanej budowy pomnika Armii Krajowej na Bulwarze Czerwieńskim w Krakowie.  

Przedmiotem niniejszego raportu jest analiza oraz wyniki przeprowadzonego badania opinii. 

Komórką organizacyjną Urzędu Miasta Krakowa odpowiedzialną za przeprowadzony proces  

i koordynację działań w tym zakresie był Wydział Rozwoju Miasta i podległe mu Miejskie 

Centrum Dialogu. 

 

2.  Zakres i formy badania opinii. 

 

19 grudnia 2017 roku na stronie internetowej Miejskiego Centrum Dialogu www.dialoguj.pl 

została umieszczona informacja w dziale Aktualności o rozpoczęciu zbierania opinii na temat 

planowanej budowy pomnika Armii Krajowej, wraz z informacją o ustawieniu makiety 

pomnika w miejscu jego proponowanej lokalizacji na Bulwarze Czerwieńskim w Krakowie. 

Jednocześnie informacja została zamieszczona  na profilu MCD na portalu społecznościowym 

Facebook, a także na Miejskiej Platformie Internetowej „Magiczny Kraków”. W czasie 

trwania przedmiotowego badania opinii informacje na ten temat pojawiały się także w prasie 

lokalnej oraz serwisach internetowych. 

Opinie –nastawienie mieszkańców i wszystkich zainteresowanych budową pomnika AK  

w Krakowie - zbierane były do 31 stycznia 2018 roku w następujący sposób:  

1.  Elektronicznie poprzez przesłanie opinii w formie e-mail lub pobranie i wypełnienie 

formularza znajdującego się na stronie internetowej Miejskiego Centrum Dialogu  

i przesłanie go drogą elektroniczną na adres elektronicznej skrzynki pocztowej MCD: 

dilaoguj@um.krakow.pl 

2. Pocztą tradycyjną poprzez przesłanie uzupełnionego formularza pocztą na adres 

siedziby Miejskiego Centrum Dialogu przy ulicy Brackiej 10 w Krakowie  

http://www.dialoguj.pl/
mailto:dilaoguj@um.krakow.pl
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3. Osobiście poprzez dostarczenie formularza do siedziby MCD bądź wypełnienie go na 

miejscu w godzinach pracy Centrum. 

4. W punkcie podczas dyżurów poprzez pobranie i wypełnienie formularza w trakcie 

trwania dyżurów pracowników MCD w dniach 11, 18 i 25 stycznia 2018 r. w godz. 

9:30 – 17:00 w Centrum Informacji Turystycznej przy ul. Powiśle 11 w Krakowie. 
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3.  Analiza opinii zgłoszonych w ramach badania. 

 

1 lutego 2018 roku Miejskie Centrum Dialogu rozpoczęło analizę zebranych opinii w ramach 

badania przeprowadzanego w okresie 19 grudnia 2017 r – 31 stycznia 2018 r.  

 

3.1. Weryfikacja formalna zebranych opinii 

Ogólna liczba opinii które otrzymał Urząd Miasta Krakowa Miejskie Centrum Dialogu 

wyniosła 6141 opinii. 

Powyższa liczba zawiera 1721 opinii dostarczonych w różnych formach opisanych w rozdziale 

2 niniejszego raportu oraz 4420 opinii dostarczonych osobiście do siedziby MCD przez 

przedstawicieli Fundacji „Wstęga Pamięci” w ostatnim dniu zbierania opinii.  
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Miejskie Centrum Dialogu przystąpiło do analizy i weryfikacji formalnej. Odrzucono opinie  

z uwagi na : 

 powtarzające się formularze, czyli zawierające te same dane osobowe tj. imię  

i nazwisko, e-mail/numer telefonu oraz tą samą treść opinii, lub złożone 

równocześnie za pomocą poczty elektronicznej/poczty tradycyjnej lub osobiście.  

W przypadku powtarzających się formularzy do dalszej weryfikacji przechodził tylko 

jeden egzemplarz.   

 zawierające niepełne dane zgłaszającego takie jak brak imienia i nazwiska lub adresu 

mailowego bądź telefonu kontaktowego,  

 nie zawierające treści opinii,  

 brak potwierdzenia złożenia opinii/formularza w przypadku, kiedy to opinia 

dostarczona była przez osobę trzecią. 

W wyniku przeprowadzonej weryfikacji na 6141 złożonych opinii odrzucono: 

 1522 powtarzających się formularzy, 

 160 formularzy zawierających niepełne dane zgłaszającego lub brak treści opinii, 

 2501 formularzy, w przypadku, których nie otrzymano potwierdzenia złożenia opinii. 

Ostateczna liczba opinii spełniających kryteria formalne wyniosła 1958.  
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3.1.1. Analiza opinii 

Analizie poddano 1958 opinii, które poddane zostały przede wszystkim analizie ilościowej, 

zatem dokonany został pomiar zmiennych które są mierzalne.  

Ponieważ opinie mieszkańców mają formę pytania otwartego w celu analizy zostały zaliczone 

do wydzielonych grup odpowiedzi, a kolejno zliczone ich występowanie wśród wszystkich 

opinii.  

Podstawowy podział 1958 opinii przedstawia się następująco:  

 1133 opinii o wydźwięku negatywnym, 

 825 opinii o wydźwięku pozytywnym.  

 

 

Zwraca uwagę fakt, iż opinie negatywne mają w zdecydowanej większości indywidualny  

i unikalny charakter natomiast opinie pozytywne w dużej części mają zbliżoną bądź 

identyczną treść. 
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Opinie Negatywne  

1133  opinie mają wydźwięk negatywny, co do planowanej budowy pomnika Armii Krajowej 

przy Bulwarze Czerwieńskim w Krakowie, wśród nich wyszczególniono następujące kategorie 

odpowiedzi: 

1. Lokalizacja, 

2. Forma i wygląd planowanego pomnika AK, 

3. Koszty finansowania, 

4. Inne miejsca upamiętnienia AK w Krakowie, 

5. Pozostałe. 

Część opinii zawiera więcej niż jedną kategorie odpowiedzi.  

Ad.1 

Lokalizacja pomnika AK wśród opinii negatywnych jest jedną z najczęściej poruszanych  

kwestii, dotyczyło jej 1059 opinii. Wśród nich pojawiają się propozycje zlokalizowania 

pomnika w innych miejscach na terenie Miasta Krakowa miedzy innymi takich jak:  

 Lokalizacja w okolicy ulicy Armii Krajowej – 29 wskazań 

 Lokalizacja w miejscu dawnego pomnika Koniewa – 67 wskazań 

 Lokalizacja w pobliżu Muzeum Armii Krajowej – 75 wskazań 

Najczęściej pojawiające się argumenty:  

- lokalizacja jest wybitnie wypoczynkowa i przeznaczona do celów rekreacyjnych, 

rozrywkowych i organizacji imprez plenerowych dla mieszkańców oraz turystów,  

- jest to jeden z ostatnich terenów zielonych przeznaczonych do wypoczynku w obrębie 

Wawelu,  

- w pobliżu znajduje się pomnik psa Dżoka, który wpisał się już w krajobraz,  

- zawłaszczenie i zaburzenie przestrzeni widokowej na Wzgórze Wawelskie oraz harmonii  

i uniwersalnego charakteru tego miejsca,  

- pomnik nie wpisuje się w proponowaną reprezentacyjną przestrzeń Bulwarów Wiślanych, 

która to przestrzeń powinna być pod szczególną ochroną, zbyt mocno ingeruje w jej 

historyczny i unikalny charakter, może ją zdominować i jest z nią niespójny,  

- pozostawienie go w tej lokalizacji nie będzie sprzyjać zadumie i powadze, wydarzenia  

o charakterze rozrywkowym odbywające się w pobliżu pomnika będą licować z jego powagą  

i znaczeniem. 
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Ad. 2 

Forma i wygląd planowanego pomnika AK jest drugą najczęściej pojawiającą się kategorią 

wśród wszystkich negatywnych - 749 opinii. Najczęściej pojawiające się argumenty:  

 -niezrozumiała i nieczytelna forma, nie pasująca do otoczenia,  

- brzydki, o niskim poziomie artystycznym, nieestetyczny i zbyt duży wygląd pomnika, który 

zasłoni widok na Wawel,  

- forma pomnika będzie zachęcać do załatwiania potrzeb fizjologicznych i spożywania 

alkoholu bądź malowania graffiti,  

- zbyt nowoczesna forma nie pasująca do historycznego charakteru miejsca, które może ona 

zdominować, forma niedopracowana i nie niosąca żadnych konkretnych treści,  

- symbolika: kształt pomnika nawiązujący do granic II Rzeczpospolitej jest kontrowersyjny  

w obecnych czasach,  

- zły dobór materiału i kolorystyki pomnika nie pasujący do otoczenia.  

Ad.3 

Badani zwracali uwagę na wysokie koszty budowy pomnika, niejasności z tym związane. 

Pojawiły się opinie wyrażające sprzeciw wobec dofinansowania budowy przez Miasto,  

a także postulaty znalezienia innych form wsparcia dla tej organizacji bądź inne formy jej 

upamiętnienia– 189 wskazań. 

Ad.4  

Pośród negatywnych opinii dotyczących lokalizacji pojawiają się też kwestie istnienia  

w pobliżu pomnika Żołnierzy Polski Walczącej – 124 opinie . 

Dodatkowo pojawiło się wiele argumentów iż Armia Krajowa jest już w Krakowie 

wystarczająco upamiętniona – w formie Muzeum jak i ulicy jej imienia – 97 wskazań .   

Ad.5  

Wśród negatywnych opinii pojawiły się głosy, iż zamieszanie związane z budową pomnika źle 

służy pamięci o Armii Krajowej i dodatkowo podzieli społeczeństwo zamiast je łączyć, 

spowoduje upolitycznienie tej przestrzeni, zwiększy kontrowersje związane z pomnikiem  

w tym miejscu – 82 wskazania. W Krakowie jest już zbyt dużo pomników – 49 wskazań. 
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Opinie pozytywne 

825 opinii ma wydźwięk pozytywny co do planowanej budowy pomnika Armii Krajowej przy 

Bulwarze Czerwieńskim w Krakowie. Analizując opinie pozytywne zwraca uwagę fakt, iż  

w przypadku 467 spośród 818 opinii zasadnym jest stwierdzenie, iż są one identyczne bądź  

o bardzo zbliżonej treści.  

Wśród opinii popierających wyszczególniono najczęściej występujące argumenty:  

- jest to jedyna godna lokalizacja dla bohaterów walczących o wolność i niepodległość Polski,  

- badani wyrażają nadzieję, iż pomnik zostanie odsłonięty w 2018 roku w związku ze 100-

leciem odzyskania przez Polskę niepodległości,  

- projekt pomnika został wybrany przez szerokie jury w konkursie architektoniczno-

rzeźbiarskim organizowanym przez Miasto Kraków po zorganizowanych konsultacjach 

społecznych na temat jego lokalizacji i został wskazany do realizacji, wymagane jest więc 

poszanowanie tych decyzji,  

- inicjatorzy budowy pomnika posiadają wszystkie pozwolenia prawne na jego budowę,  

- w docelowym miejscu został wmurowany kamień węgielny,  

- budowa pomnika ma szeroki patronat m.in. Prezydenta RP, czy Arcybiskupa Metropolity 

Krakowskiego,  

- pomnik dobrze komponuje się z otoczeniem i nie zasłania widoku na Wawel, nie ogranicza 

w dużej mierze zieleni znajdującej się w tym miejscu, 

 - lokalizacja pomnika w miejscu popularnym wśród mieszkańców i turystów będzie 

upowszechniała i  przypominała o historii Polski i tej  organizacji. 
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3.1.2. Informacja na temat opinii przekazanych przez Fundację „Wstęga 

Pamięci” 

W dniu 31 stycznia 2018 r. w godzinach popołudniowo-wieczornych  przedstawiciele 

Fundacji „Wstęga pamięci” dostarczyli do Miejskiego Centrum Dialogu zbiorczy pakiet 

formularzy wyrażających opinię na temat planowanej inwestycji. Przedmiotowe formularze 

miały postać nie podpisanych wydruków o zbliżonej bądź identycznej treści, wspierających 

budowę przedmiotowego pomnika. Przedstawiciele Fundacji oznajmili, iż liczba 

przedmiotowych formularzy oscyluje w okolicy 3400 sztuk. Dzień 31 stycznia 2018 r. był 

ostatnim dniem składania opinii w tej sprawie. 

Po przeliczeniu formularzy okazało się, że było ich 4420 sztuk. Po przeprowadzeniu wstępnej 

weryfikacji i odrzuceniu powtarzających się formularzy,  niepełnych bądź pustych liczba 

formularzy wyniosła 2749, w tym 130 formularzy z numerem telefonu oraz 2619 formularzy 

z adresem mailowym.   

Miejskie Centrum Dialogu przystąpiło do dalszej weryfikacji 2749 formularzy, tak jak miało to 

miejsce w pozostałych sytuacjach złożenia opinii przez osoby trzecie. Formularze zawierające 

numery telefonu zostały zweryfikowane poprzez kontakt telefoniczny. Natomiast na adresy 

mailowe umieszczone  w  formularzach dostarczonych przez przedstawicieli Fundacji 

„Wstęga pamięci” dwukrotnie została wysłana wiadomość z informacją o prowadzonym 

procesie weryfikacji dostarczonych formularzy oraz z prośbą o potwierdzenie udziału  

w badaniu opinii i odesłanie zwrotnego maila z zaznaczoną właściwą odpowiedzą na pytanie: 

Czy brali Państwo udział w badaniu nastawienia mieszkańców wobec planowanej budowy 

pomnika Armii Krajowej na bulwarze Czerwieńskim? Tak/Nie 

W wyniku powyższej weryfikacji otrzymano następujące wyniki: 
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4.  Wyniki analizy badania opinii. 

Ilość złożonych opinii 6141 

Weryfikacja: 

Powtarzające się formularze 1522 

Niepełne dane zgłaszającego lub brak treści opinii 160 

Brak potwierdzenia złożenia opinii i wzięcia udziału w 

badaniu nastawienia mieszkańców wobec planowanej 

budowy pomnika Armii Krajowej na bulwarze 

Czerwieńskim 

2501 

Opinie odrzucone na etapie oceny formalnej 4183 

Wynik badania: 

Opinie spełniające kryteria formalne 1958 

Opinie o wydźwięku pozytywnym 825 

Opinie o wydźwięku negatywnym 1133 
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5.  Lista załączników  

1. Formularz badania opinii. 

2. Zanonimizowane opinie negatywne. 

3. Zanonimizowane opinie pozytywne.  

 

 



Załącznik nr 1  

Wyraź swoją opinię dotyczącą planowanej budowy pomnika AK 

1. Dane wnioskodawcy. 

Imię i nazwisko  

E-mail lub telefon 

kontaktowy 

 

2. Opinia. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Uwaga: 
Wypełniony formularz należy przesłać w nieprzekraczalnym terminie do 31 stycznia 2018 r. w formie 
elektronicznej lub papierowej na adres: 
 

dialoguj@um.krakow.pl 
 

lub 

Miejskie Centrum Dialogu 

ul. Bracka 10 31–005 Kraków 

z dopiskiem „Budowa pomnika AK” 
 

 

mailto:dialoguj@um.krakow.pl


L.p. Data złożenia Opinia                                                                                                                                                                                                                                   Załącznik nr 2

1. 21.12.2017 Uważam, że pomnik nie powinien stać w tej formie w tym miejscu. Zabiera zieloną przestrzeń rekreacyjną której jest brak w obrębie wawelu. Wg mnie jest wystarczająco dużo 

pomników i jeśli ma gdzieś stanąć to w mniejszej formie i w innym miejscu.

2. 21.12.2017 Z pewnością działalność Armii Krajowej zasługuje na uhonorowanie, jednak przestrzeń bulwarów wiślanych nie jest najlepszym miejscem dla zaplanowanego pomnika. Niedaleko 

znajduje się już pomnik poświęcony polskiemu ruchowi oporu (przy Sheratonie) a teren pod Wawelem jest już i tak nasycony historią. Bulwary powinny stanowić jedynie teren do 

wypoczynku i tło dla najważniejszego zabytku Polski, jakim jest wzgórze Zamkowe, a także dla położonej opodal Skałki. Bardzo bym się cieszył, gdyby po prostu zieleń w tym miejscu była 

bardziej zadbana, może urozmaicona krzewami czy kwiatami, jak niektóre fragmenty Plant.

3. 21.12.2017 Pomnik w tym miejscu i tej formie będzie służył garficiarzon jako tablica szkoleniowa, a przygodnym nocnym przechodniom wracającym z Kazimierza, tudzież bezdomnym – za toaletę. 

Nie wspomnę już o zabieraniu i tak już mocno okrojonej przestrzeni zielonej i zaburzaniu estetyki okolic Wawelu. Pomysł na pomnik super, ale nie w tym miejscu jeżeli w takiej formie

4. 21.12.2017 Jestem przeciwna wstawianiu pomnika AK w uwzględnianej obecnie lokalizacji. Nie ma ona uzasadnienia historycznego i estetycznego.  Ponadto projekt pomnika zanadto ingeruje w 

przestrzeń Bulwarów.

Uważam, że można lepiej dopasować miejsce, np. w okolicy Muzeum Wojska Polskiego. 

5. 21.12.2017 Pomnik przypomina dużą kupę, która wyrosła pod Wawelem. W żaden sposób ten projekt nie wpisuje się w krajobraz naszego miasta. Neurotyczny koszmar senny jakiegoś pseudo 

wizjonera. Nie zgadzam się na postawienie tego czegoś. 

6. 21.12.2017 Nie pasuje do tego miejsca kolejny pomnik, szczegolnie taki duży.  Trzeba znaleźć dla niego inne miejsce. 

7. 22.12.2017 Nie podoba mi się idea wystawienia pomnika AK w planowanej lokalizacji, przy Wawelu. Jestem przeciwna zagospodarowywaniu w taki sposób terenu zielonego, ważnego dla 

mieszkańców i turystów. Obecnie jest to teren spacerowy i widokowy, z wystarczającą ilością pomników. Jako mieszkanka Krakowa, życzyłabym sobie aby tak pozostało.

Myślę, że Miasto dysponuje innymi lokalizacjami, dogodnymi dla tego pomnika.

A już zupełnie poza „konkursem”, uważam projekt za zupełnie nietrafiony i najzwyklej szpecący przestrzeń.

8. 22.12.2017 Szanowni Państwo, mieszkam nieopodal planowanego pomnika AK. Na Bulwarze Czerwińskim jestem niemal codziennie, spędzamy tam wolny czas, to w zasadzie nasze podwórko. 

Jedyny względnie czysty kawałek zieleni (tam każdy sprząta po swoim psie). Nie wyobrażam sobie, że może zostać nam odebrany. Makieta, która została postawiona nie obrazuje w pełni 

tego co zmieni się na skwerku- trzeba dodać jeszcze betonowy plac i alejki. Skwerek całkiem straci swoje przeznaczenie. Wolę siedzieć na trawie, a nie na betonie. Ponadto byłoby mi po 

prostu głupio grać w piłkę odbijając ją od ścian pomnika. 

Po za tym dlaczego stawiać kolejny pomnik kiedy kilkaset metrów dalej stoi już pomnika Polski Walczącej, o którym zapominają sami Powstańcy.

Chciałam również odeprzeć argumenty jakoby mieszkańcy całą sprawą zainteresowali się dopiero teraz, kiedy pomnik już został zatwierdzony i sfinansowany przez miasto. Odkąd 

poznaliśmy dokładny projekt pomnika my- okoliczni mieszkańcy walczymy o zmienię jego lokalizacji- pisaliśmy pisma, zbieraliśmy podpisy jednak dopóki nie zainteresowały się tym media 

i organizację społeczne nie mieliśmy siły przebicia... 

Ponadto pomnik jest po prostu brzydki i szpeci okoliczny krajobraz.  Obawiam się również, że skoro szalety miejskie czynne są do 20:00, taka ściana posłuży  do celów innych niż 

uczczenie pamięci Powstańców.
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9. 22.12.2017 Na samym wstępie chciałbym zaznaczyć, że nie jestem przeciwnikiem idei jaką reprezentuje Armia Krajowa. Szanuję i podziwiam pokolenie moich dziadków za wszystko co zrobili dla Polski w jej drodze do 

wolności. Jednak bardzo nie zgadzam się z pomysłem budowy pomnika "Wstęga pamięci" na Bulwarze Czerwieńskim. Swoje argumenty przeciwko temu przedsięwzięciu przedstawiam w punktach poniżej:

1) Jestem mieszkańcem dzielnicy pierwszej, w której terenów zielonych i  terenów rekreacyjnych jest niezwykle mało. Skrawki plant i bulwary wiślane są ostatnimi miejscami zielonymi w dzielnicy. Zgodnie 

z obowiązującym Miejscowym Planem Zagospodarowania Przestrzennego Obszaru "Bulwar Wisły" z dnia 11 września 2013 roku, teren, na którym planowana jest "Wstęga Pamięci" wraz dodatkowymi i 

skrzętnie pomijanymi "dodatkami" takimi jak m.in. wybrukowany plac mający mieć rozmiar 100 na 100 metrów wraz z dochodzącymi do niego wybrukowanymi alejkami, ma być terenem "przeznaczonym 

pod zieleń urządzoną: powszechnie, publicznie dostępny ogród-park miejski". Założenie "Wstęgi Pamięci" jest niezgodne z MPZP i zabiera mieszkańcom miasta tereny zielone, których tak niewiele jest w 

centrum Krakowa.

2) Konsultacje społeczne przeprowadzone kilka lat temu, były konsultacjami, o których wiedziało niewiele osób. Mieszkam nieopodal i nikt z moich sąsiadów o takich konsultacjach nie słyszał.

3) Pomnik w swojej formie jest najzwyczajniej w świecie brzydki. Teraz, gdy na bulwarze stanęła makieta rozmiarów 1:1, widać to jeszcze wyraźniej. Obiekt szpeci bulwary i otoczenie Wawelu, które już 

wystarczająco jest "upiększone" przez stragany, barki czy bary z grillem. Jeśli Zamek Królewski ma być wizytówką miasta, to jego otoczenie też musi być na wysokim poziomie. Należy zwrócić też uwagę na 

fakt, że postawiona makieta nie pokazuje 100 % zamierzenia. Postawiona brzydka bryła to przecież tylko część projektu: brakuje dużego, wybrukowanego placu i wybrukowanych alei.

4) Bulwar Czerwieński od lat służy mieszkańcom do wypoczynku. Wystarczy przejść przez bulwar w pogodny dzień, żeby zobaczyć bawiące się czy grające w piłkę dzieci, ludzi leżących na kocach. Po 

powstaniu "Wstęgi pamięci" ta funkcja bulwaru zniknie bezpowrotnie i nie ma co do tego wątpliwości, gdyż w prospektach dotyczących pomnika jest wzmianka, że ma to być przestrzeń pamięci i zadumy. 

Nie zostawia się tu miejsca na rekreację.

5) Sprawa finansowania pomnika pozostawia wiele do życzenia. Pierwotnie miasto miało dołożyć relatywnie niewielką część sumy. Obecnie słyszy się już o milionowej kwocie, która będzie płynąć z 

podatków mieszkańców. Jest to sytuacja skandaliczna, gdyż ogromna część osób płacących podatki w Krakowie, nie wyrażą zgody na "Wstęgę pamięci" na bulwarze.

6) Kolejny punkt, chyba najważniejszy. Na spotkaniu w Miejskim Centrum Dialogu, w którym uczestniczyli kombatanci, przedstawiciele Urzędu Miasta, Dyrektor krakowskiego muzeum AK, organizacje 

społeczne oraz dosłownie kilkoro mieszkańców (w tym ja) często padały słowa typu: "Pozwólmy doczekać pokoleniu AK-owców doczekać odsłonięcia pomnika AK w Krakowie!" czy "żołnierze AK muszą 

mieć przed odejściem ich pokolenia pomnik ku czci AK!". Te i podobne głosy pokazują podstawowy brak wiedzy osób je wygłaszających. Pomnik ku czci AK i Polski Walczącej już na Bulwarze Czerwieńskim 

jest! Znajduje się on przy skrzyżowaniu ul. Powiśle z ul. Zwierzyniecką. Na spotkaniu w Miejskim Centrum Dialogu, na jego obecność zwróciła uwagę Pani Małgorzata Janiec, przewodnicząca Zarządu 

Zrzeszenia Wolność i Niezawisłość - Obszar Południowy. Wskazała, że z własnych środków dba o owy pomnik, o którym już tak naprawdę nikt nie pamięta. Gdy pani Janiec wspomniała o tym pomniku z ust 

jednego kombatanta padło wtedy, skierowane do siedzącego obok niego - również AK-owca, pytanie: "Gdzie tam jest jakiś pomnik?". Świadczy to o niespójności idei upamiętnienia AK i Polski Walczącej. 

Osoby, które nie wiedzą, że już istnieje jeden pomnik AK, już chcą stawiać następny. Jest to zachowanie niezrozumiałe i niezgodne z logiką. Co więcej oba pomniki mają być na jednym i tym samym 

bulwarze! Uważam, że "dublowanie" pomników jest zachowaniem złym i absolutnie nie na miejscu.

7) W Krakowie powstało Muzeum AK. Istniały plany zrobienia wokół niego Ogrodów Pamięci. Nic z nich jednak nie wynikło. A teren wokół muzeum aż prosi się o zagospodarowanie w spójny dla idei 

sposób. Niezachowanie tej spójności nie wróży nic dobrego.

10. 22.12.2017 Nie podoba się, wygląda fatalnie, zasłania Wawel. Jestem stanowczo na NIE.

11. 22.12.2017 Rozumiem chęć uhonorowania bohaterów AK pomnikiem, ale wolałabym, żeby stanął on w innym miejscu – na przykład na cokole po pomniku Koniewa. W ten sposób „odzyskalibyśmy” 

postkomunistyczną, źle kojarzącą się przestrzeń, a równocześnie moglibyśmy zachować zielony, rekreacyjny charakter bulwarów. 
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12. 22.12.2017 W mojej opinii budowa tak dużego pomnika w okolicy Wawelu jest pomysłem nie trafionym, ponieważ :

a ) Kraków posiada już duże muzeum poświęcone Armii Krajowej      

b )  Istnieje już pomnik Żołnierzy Polski Walczącej niedaleko Wawelu ( w rejonie ul Zwierzyniecka/Powiśle ) 

c)  Przestrzeń wokół Wawelu powinna pozostać niezmieniona, tak aby nie zaburzać przestrzeni kolejnymi zbędnymi elementami        

d) Forma pomnika jest przeskalowana. 

e) Ponadto AK patronuje już dużej ulicy w Krakowie. Nawet jeśli związek AK ma „potrzebę” kolejnego pomnika to mógłby to zrobić w  miejscu gdzie był dawniej pomnik Koniewa a teraz 

został tylko fundament ( mowa o placu przy ul Zarzecze/ Armii Krajowej)            

f) Miasto kwotę którą zamierza przeznaczyć, mogło by przekazać na rzeczywistą pomoc osobom będącym w AK ( pomoc materialna, zdrowotna itd. ). Byłby to lepie spożytkowane 

pieniądze, niż kolejny pomnik, który będzie tylko dzielił mieszkańców Krakowa

Podsumowując – wyrażam sprzeciw wobec budowy pomnika AK pod Wawelem.

13. 22.12.2017 Uważam, że pomnik Armii Krajowej na Bulwarach Wiślanych nie powinien powstać.

1. Istnieje już dobry artystycznie pomnik poświęcony Polsce Walczącej po drugiej stronie Wawelu, koło Jubilata. Być może jest niewystarczająco eksponowany, ale o otoczenie powinno 

zadbać Miasto Kraków i nie ma powodu, żeby budować jeszcze jeden pomnik.

2. Istnieje już muzeum AK, jedyne w Polsce, które dużo lepiej służy pamięci o AK niż jakikolwiek betonowy monument.

3. Pomnik w proponowanym miejscu zaburzy charakter bulwarów jako strefy relaksu i okazjonalnych wydarzeń i festynów.

4. Pomnik w proponowanej formie architektonicznej stanie się najprawdopodobniej miejscem załatwiania potrzeb fizjologicznych kilku gatunków ssaków.

5. Pomnik jest nieczytelny z poziomu gruntu.

6. Pomnik jest kontrowersyjny geopolitycznie - mapa Polski na nim przedstawiona przedstawia bowiem też terytoria nie należące dziś do Rzeczypospolitej. Może to spowodować tarcia. 

Tak jak nikt nie chciałby widzieć mapy przedwojennych Niemiec w ważnym miejscu publicznym Berlina tak i pod Wawelem należy się z tym wstrzymać. To wyraz dojrzałości 

dyplomatycznej.

7. Istnieje miejsce dla pomnika - to postument dawnego pomnika Iwana Koniewa.

8. Pomnik osobiście jako historykowi i przewodnikowi miejskiemu bardzo mi się nie podoba.

9. Pomnik ma szansę stać się sceną walki stronnictw politycznych niszcząc neutralną i relaksacyjną atmosferę bulwarów wiślanych.

Przewodnik miejski, inicjator akcji wywieszenia flagi narodowej na Wawelu na stałe, historyk.
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14. 22.12.2017 Budowę pomnika AK pod Wawelem uważam za pomysł całkowicie nietrafiony.

1. Istnieje już pomnik Żołnierzy Polski Walczącej po drugiej stronie Wawelu.     2. Przestrzeń, na której planuje się go zbudować jest obecnie wykorzystywana na celerekreacyjne, festyny, 

zabawy i niech tak zostanie, bo takiej przestrzeni w centrum bardzo potrzeba i jest ona dobrem deficytowym, w przeciwieństwie do pomników.

3. Forma pomnika jest wyjątkowo agresywna, masywny, zajmujący dużą powierzchnię, do tego planowany 500 metrowy (!) słup światła jest jakimś absurdem w przestrzeni, która 

powinna być podporządkowana Zamkowi Królewskiemu. Z całym szacunkiem dla AK, to tylko krótki epizod w historii Polski, zaś Wawel to symbol jej tysiącletnich dziejów i nie powinny 

się w jego bezpośrednim sąsiedztwie pojawiać takie agresywne i konkurujące z nim obiekty.

4. Pomnik w planowanym kształcie będzie z poziomu pieszego zupełnie nieczytelny, zaś liczne załamania i zakamarki w długiej i wysokiej ścianie będą służyć celom zupełnie odmiennym, 

niż upamiętnienie i zaduma.

5. AK jest już w Krakowie upamiętniona – istnieje Muzeum AK, jedna z głównych ulic nosi imię Armii Krajowej, argument o konieczności „złożenia przez Kraków hołdu AK” podnoszony 

przez pomysłodawców budowy pomnika jest nieprawdziwy.

6. Pieniądze mogżna przeznaczyć na rzeczywistą pomoc osobom związanym z AK np. pomoc materialna , opieka medyczna, jakieś stypendium.

7. Można również wskazać inne miejsce na budowę pomnika, a mianowicie miejsce po byłym pomniku Koniewa przy ul. Zarzecze/Armii Krajowej.

Podsumowując – wyrażam sprzeciw wobec budowy pomnika AK pod Wawelem.

15. 22.12.2017 Pomysł tego pomnika jest beznadziejny. Sam pomnik brzydki i kontrowersyjny. Miejsce w którym ma stanąć to „dzieło” jest niefortunnie wybrane – koliduje z Wawelem.

Nic przeciwko pomnikowi, ale nie w tym miejscu!!! Proszę się opamiętać!!!

Przestańcie arbitralnie decydować za Krakowian! Liczcie się z opinią mieszkańców, bo im powinniście służyć. Wawel i jego otoczenie nie powinno być w ten sposób zawłaszczane i 

poprzez to konfliktowani mieszkańcy.

16. 22.12.2017 Budowę pomnika AK pod Wawelem uważam za pomysł całkowicie nietrafiony.

1. Istnieje już pomnik Żołnierzy Polski Walczącej po drugiej stronie Wawelu.

2. Przestrzeń, na której planuje się go zbudować jest obecnie wykorzystywana na cele rekreacyjne, festyny, zabawy i niech tak zostanie, bo takiej przestrzeni w centrum bardzo potrzeba 

i jest ona dobrem deficytowym, w przeciwieństwie do pomników.

3. Forma pomnika jest wyjątkowo agresywna, masywny, zajmujący dużą powierzchnię, do tego planowany 500 metrowy (!) słup światła jest jakimś absurdem w przestrzeni, która 

powinna być podporządkowana Zamkowi Królewskiemu. Z całym szacunkiem dla AK, to tylko krótki epizod w historii Polski, zaś Wawel to symbol jej tysiącletnich dziejów i nie powinny 

się w jego bezpośrednim sąsiedztwie pojawiać takie agresywne i konkurujące z nim obiekty.

4. Pomnik w planowanym kształcie będzie z poziomu pieszego zupełnie nieczytelny, zaś liczne załamania i zakamarki w długiej i wysokiej ścianie będą służyć celom zupełnie odmiennym, 

niż upamiętnienie i zaduma.

5. AK jest już w Krakowie upamiętniona – istnieje Muzeum AK, jedna z głównych ulic nosi imię Armii Krajowej, argument o konieczności „złożenia przez Kraków hołdu AK” podnoszony 

przez pomysłodawców budowy pomnika jest nieprawdziwy.

Podsumowując – wyrażam sprzeciw wobec budowy pomnika AK pod Wawelem.

17. 22.12.2017 Szanowni Państwo,

w mojej opinii przedstawiona przez Państwa makieta na bulwarach w sposób jasny i dobitny pokazuje, jak bardzo monument ten nie pasuje do tamtejszej przestrzeni. Abstrahując już od 

faktu, iż miasto posiada pilniejsze wydatki aniżeli pomniki, stanowi on niepotrzebny element zabierający przestrzeń w już stosunkowo ciasnym miejscu Krakowa. Jeśli już takowy ma się 

pojawić, to na pewno istnieje dla niego lepsze położenie niż bulwary. Reasumując, kategorycznie nie zgadzam się z powstaniem takiego pomnika w takim miejscu, postulując 

jednocześnie przeniesienie go w inne.



L.p. Data złożenia Opinia                                                                                                                                                                                                                                   Załącznik nr 2

18. 22.12.2017 Jako mieszkanka ulicy sąsiadującej z bulwarem chciałam zgłosić negatywną opinię na temat budowy pomnika AK na Bulwarze Czerwińskim. O ile upamiętnianie czynu Armii Krajowej jest 

godne pochwały, kwestionuję nie tylko formę pomnika, ale przede wszystkim jego ulokowanie. W Krakowie mamy mało terenów zielonych w centrum miasta, zwłaszcza takich które 

umożliwiałyby mieszkańcom podejowanie aktywności sportowych i rekreacyjnych. Takim miejscem wyjątkowym i rzadkim jest właśnie Bulwar Czerwiński. Każdy kto mieszka w okolicy 

wie, że w tym miejscu rodziny urządzają dzieciom urodzinowe pikniki, młodzież i dzieci grają w piłkę, badmingtona, bule. W każdy cieplejszy dzień na trawniku mieszkańcy korzystają ze 

słońca. Postawienie w tym miejscu pomnika tych gabarytów i tego znaczenia istotnie ograniczy możliwość takich aktywności. Jednocześnie pragnę podkreślić, iż znajduje się wiele miejsc 

w centrum Krakowa, gdzie można umiejscowić pomnik AK tak, by upamiętnić wspaniałych polskich bohaterów, jak również upowszechniać wiedzę i pamięć o ich dokonaniach. Można 

wykorzystać do tego krakowskie Planty wokół Starego Miasta, można także pomnik ulokować na wybetonowanych fragmentach bulwarów – np koło Placu na Groblach, a nawet na 

terenach wokół Zamku na Wawelu przy ulicy Bernardyńskiej. Jednak decyzja o doborze miejsca powinna uwzględniać zintegrowanie go w praktykę zachowań mieszkańców i wzbogacać 

przestrzeń miejską aktywizując miejsca dotąd nie wykorzystane, zamiast zabierać te miejsca, gdzie możliwa jest (jakże rzadka w naszym mieście) aktywność sportowa i rekreacyjna.

19. 22.12.2017 Uważam, że pomnik brutalnie ingeruje oraz zakłóca przestrzeń publiczną. Dobrze wykonany projekt powinien współgrać z otoczeniem, wpisywać się w krajobraz historyczno-kulturowy, 

tutaj mamy do czynienia z ostrą bryłą nie mającą żadnego odniesienia do sąsiadującej z pomnikiem architektury, a już na pewno zaburza perspektywę widoku na Wawel. Proszę 

popatrzeć na Muzeum Manggha, wejść do środka i wyciągnąć wnioski – tak powinna być zaprojektowana zarówno architektura jak i pomniki, szczególnie te o tak znaczących wymiarach. 

Ponadto forma pomnika jest niejasna, dla mieszkańców będzie po prostu stalową ścianą postawioną na środku trawnika. Stanowczo sprzeciwiam się złej sztuce i źle pojmowanemu 

zagospodarowaniu przestrzeni, za dużo mamy w Polsce złej architektury i nie przemyślanych pomników stawianych byle gdzie i byle jak. Co więcej postawienie pomnika wiąże się z 

przeniesieniem pomnika Pas Dżoka, który dla rdzennych Krakowian jest rozpoznawalnych i wpisał się w historię i folklor miasta. Nie róbcie kolejnej architektonicznej masakry… 

20. 22.12.2017 Budowę pomnika AK pod Wawelem uważam za pomysł całkowicie nietrafiony.

1. Istnieje już pomnik Żołnierzy Polski Walczącej po drugiej stronie Wawelu.

2. Przestrzeń, na której planuje się go zbudować jest obecnie wykorzystywana na cele rekreacyjne, festyny, zabawy i niech tak zostanie, bo takiej przestrzeni w centrum bardzo potrzeba 

i jest ona dobrem deficytowym, w przeciwieństwie do pomników.

3. Forma pomnika jest wyjątkowo agresywna, masywny, zajmujący dużą powierzchnię, do tego planowany 500 metrowy (!) słup światła jest jakimś absurdem w przestrzeni, która 

powinna być podporządkowana Zamkowi Królewskiemu. Z całym szacunkiem dla AK, to tylko krótki epizod w historii Polski, zaś Wawel to symbol jej tysiącletnich dziejów i nie powinny 

się w jego bezpośrednim sąsiedztwie pojawiać takie agresywne i konkurujące z nim obiekty.

4. Pomnik w planowanym kształcie będzie z poziomu pieszego zupełnie nieczytelny, zaś liczne załamania i zakamarki w długiej i wysokiej ścianie będą służyć celom zupełnie odmiennym, 

niż upamiętnienie i zaduma.

5. AK jest już w Krakowie upamiętniona – istnieje Muzeum AK, jedna z głównych ulic nosi imię Armii Krajowej, argument o konieczności „złożenia przez Kraków hołdu AK” podnoszony 

przez pomysłodawców budowy pomnika jest nieprawdziwy.

Podsumowując – wyrażam sprzeciw wobec budowy pomnika AK pod Wawelem.

21. 22.12.2017 Brzydkie, nie na miejscu, poza tym tam jest Dżok – i byłoby podłością usuwać ten pomnik 
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22. 22.12.2017 Chciałbym wyrazić sprzeciw w związku z planami budowy pomnika Armii Krajowej w proponowanym przez władze miasta miejscu. Wszystko, co tylko przychodzi mi do głowy, przemawia 

przeciw tej inwestycji. Po pierwsze, pod samym Zamkiem stoi już dużo piękniejszy od proponowanego pomnik autorstwa Chromego, poświęcony przecież polskiemu ruchowi oporu. Czy 

władze miasta nie widzą, że budowa kolejnego tuż obok, specjalnie dla uczczenia Armii Krajowej, jest w oczach większości wykształconych mieszkańców świadectwem szalonej 

pomnikomanii? Czy budowa tożsamości historycznej Polaków wymaga przesłaniania zamku wawelskiego bryłą, która z perspektywy przechodnia przypomina nie kształty przedwojennej 

Polski, ale miedziany parawan, a która zapewne znajdzie zastosowanie jako szalet publiczny? (Czy tego chcieliby weterani polskiego podziemia niepodległościowego?). Zresztą – czy 

kształt przedwojennej Polski nasunie odbiorcom skojarzenie z bohaterstwem żołnierzy Armii Krajowej, czy tylko myśl o nostalgii twórcy dzieła za II Rzeczpospolitą, a może nawet o 

niebezpiecznym (ekspansjonistycznym?) manifeście nieustającego przywiązania Polaków do Kresów Wschodnich, obecnie ziem niepodległych Ukrainy i Białorusi?  

Czy władzom miasta nie wydaje się, że usunięcie z tego eksponowanego miejsca pięknego pomnika Dżoka, którego przekaz jest uniwersalnie zrozumiały, który może poruszyć każdego 

zagranicznego i polskiego turystę, i zainstalowanie w jego miejscu czegoś tak w świecie pospolitego jak pomnik lokalnego wysiłku zbrojnego, w dodatku o abstrakcyjnej dla odbiorcy 

formie, byłoby ze szkodą dla atrakcyjności owego miejsca? A jeśli Dżok z jakiegoś powodu w opinii władz nie zasługuje na takie wyeksponowanie, to – czy Kraków naprawdę nie ma się 

czym chwalić, że pod zamkiem zamierza postawić drugi już pomnik czczący ruch oporu z czasów II wojny? Miasto o tak wspaniałej historii nie ma o sobie nic więcej do powiedzenia? Czy 

zwłaszcza w obecnej atmosferze politycznej nie należałoby pomyśleć o ograniczeniu treści drogich antyeuropejskim środowiskom nacjonalistycznym? Mało było w Krakowie wybitnych 

naukowców, społeczników, artystów, których postaci wiążą się działalnością godną nie mniejszego powszechnego docenienia od wojennego wysiłku zbrojnego? Czy Kraków musi ulegać 

presji heroizowania wyłącznie bohaterstwa wojennego? Nie za wojenny wysiłek nasze miasto jest kochane, to nie jego twarz. I w materii walk niepodległościowych czasów II wojny 

pozostanie w cieniu Warszawy. Czy to znaczy, że nie chcę pomnika Armii Krajowej? Wolałbym, żeby te pieniądze wydano lepiej (także: na lepsze dzieło sztuki!), ale jeśli władze miasta 

odczuwają silną presję, to proszę o rozważenie umieszczenia pomnika w Bronowicach. Jako mieszkaniec dzielnicy szóstej, często mijający miejsce, w którym w minionej epoce stał 

pomnik Koniewa, mam świadomość, że w mojej dzielnicy pomników prawie nie ma. Że instalacja pomnika AK na cokole po Koniewie mogłaby uatrakcyjnić okolicę. Tu zostałaby przyjęta 

dużo lepiej. Tu miałaby sens.  Na koniec chciałbym wyrazić oburzenie w związku z wydaniem 60 tysięcy złotych na makietę dzieła, którego wizualizacje były powszechnie dostępne.  

23. 22.12.2017 Jestem przeciwny budowie pomnika. Kształt pomnika oraz jego lokalizacja bardzo agresywnie ingerują w teren rekreacyjny, jakim są krakowskie bulwary, które powinny zachować 

społecznotwórczy, rekreacyjny charakter. Umieszczenie pomnika w tak agresywnej, niepasującej do otoczenia i dużej formie bezpowrotnie zniszczy zarówno charakter bulwarów jak i 

wodok z mostu na Wawel i jego okolicę.

24. 22.12.2017 Lokalizacja budzi skrajne emocje, co zapewne doprowadzi do niszczenia pomnika żołnierzy, którym z pewnością należy się szacunek.  Również uważam, że Wawel powinien zostać 

neutralny, a w obecnych czasach, gdy polityka opiera się na walce żołnierzami wyklętymi itp. spowoduje jeszcze bardziej upolitycznienie Naszego Zamku. Dodatkowo ta lokalizacja ta 

zabierze jeden z niewielu skwerów pod Wawelem mieszkańcom.
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25. 22.12.2017 Jestem przeciwny budowie pomnika AK w omawianym miejscu. 

Poniżej moje argumenty:

a) Istnieją już miejsca upamiętniające Żołnierzy Polski Walczącej w Krakowie,

b) W omawianym miejscu przestrzeń jest wykorzystywana na cele rekreacyjne, festyny i inne imprezy, które nie licują z powagą upamiętniania żołnierzy AK,

c) Forma pomnika jest wyjątkowo agresywna, masywny, zajmujący dużą powierzchnię, do tego planowany 500 metrowy (!) słup światła jest jakimś absurdem w przestrzeni, która 

powinna być podporządkowana Zamkowi Królewskiemu. Z całym szacunkiem dla AK, to tylko krótki epizod w historii Polski, zaś Wawel to symbol jej tysiącletnich dziejów i nie powinny 

się w jego bezpośrednim sąsiedztwie pojawiać takie agresywne i konkurujące z nim obiekty.

d) Pomnik w planowanym kształcie będzie z poziomu pieszego zupełnie nieczytelny, zaś liczne załamania i zakamarki w długiej i wysokiej ścianie będą służyć celom zupełnie odmiennym, 

niż upamiętnienie i zaduma.

e) AK jest już w Krakowie upamiętniona – istnieje Muzeum AK, jedna z głównych ulic nosi imię Armii Krajowej, argument o konieczności „złożenia przez Kraków hołdu AK” podnoszony 

przez pomysłodawców budowy pomnika jest nieprawdziwy.

26. 22.12.2017 Koszmar, bezsens, straszydło, katastrofa!!! Zostawcie miejsce wokół Wawelu dla ludzi a nie kolejny zapełnianie przestrzeni 'pseudo' sztuką która kompletnie nie pasuje do tego miejsca. 

Jest to jedno z najważniejszych miejsc w tym kraju. Jak go całego zabudujecie to co zostawicie pokoleniom za 200/500 lat? Aż takie macie ego by przyjąć postawę "po nas to niech i 

potop będzie" ?!?!?!

Jest ulica Armii Krajowej, a przy niej jest plac kiedyś zamieszkały przez Marszałka Koniewa. Nie jestem fanem pomników, ale tam by to dużo bardziej (nawet stylistycznie) pasowało, niż 

pod Wawelem.

Jestem zdecydowanym przeciwnikiem, stawiania kolejnych pomników kosztem zieleni. 

27. 22.12.2017 Budowa pomnika Armii Krajowej według obecnego projektu jest, moim zdaniem, złym pomysłem. Proponowana forma jest nieestetyczna i nieczytelna dla przechodnia. Znajdujący się w 

projekcie słup światła o wysokości aż 500 metrów byłby wielką ingerencją w krajobraz okolicy, w którym powinny dominować zabudowania wzgórza wawelskiego.

Lokalizację uważam za nietrafioną również ze względu na bliskość pomnika Żołnierzy Polski Walczącej – nie ma potrzeby na nowy monument w tamtej okolicy, notabene gorszej jakości 

od już stojącego.

28. 22.12.2017 Budowę pomnika AK pod Wawelem uważam za pomysł całkowicie nietrafiony.

1. Istnieje już pomnik Żołnierzy Polski Walczącej po drugiej stronie Wawelu.

2. Przestrzeń, na której planuje się go zbudować jest obecnie wykorzystywana na cele rekreacyjne, festyny, zabawy i niech tak zostanie, bo takiej przestrzeni w centrum bardzo potrzeba 

i jest ona dobrem deficytowym, w przeciwieństwie do pomników.

3. Forma pomnika jest wyjątkowo agresywna, masywny, zajmujący dużą powierzchnię, do tego planowany 500 metrowy (!) słup światła jest jakimś absurdem w przestrzeni, która 

powinna być podporządkowana Zamkowi Królewskiemu. Z całym szacunkiem dla AK, to tylko krótki epizod w historii Polski, zaś Wawel to symbol jej tysiącletnich dziejów i nie powinny 

się w jego bezpośrednim sąsiedztwie pojawiać takie agresywne i konkurujące z nim obiekty.

4. Pomnik w planowanym kształcie będzie z poziomu pieszego zupełnie nieczytelny, zaś liczne załamania i zakamarki w długiej i wysokiej ścianie będą  służyć celom zupełnie odmiennym, 

niż upamiętnienie i zaduma.

5. AK jest już w Krakowie upamiętniona – istnieje Muzeum AK, jedna z głównych ulic nosi imię Armii Krajowej, argument o konieczności „złożenia przez Kraków hołdu AK” podnoszony 

przez pomysłodawców budowy pomnika jest nieprawdziwy.

Podsumowując – wyrażam sprzeciw wobec budowy pomnika AK pod Wawelem.



L.p. Data złożenia Opinia                                                                                                                                                                                                                                   Załącznik nr 2

29. 22.12.2017 Nie, nie, nie. Bulwar jako miejsce z natury reakreacyjno-wypoczynkowe nie jest odpowiednim miejscem na tego typu pomnik. Przy Podwalu istnieje inny, Pomnik Polski Walczącej, który 

wystarczająco upamiętnia polskich bohaterów, a, pomimo całego szacunku dla tej inicjatywy, budową nowego pomnika najbardziej zainteresowani są narodowcy, którzy już robili sobie 

tam zdjęcie z racami. Kraków, jako miasto o zatrważająco małej liczbie terenów zielonych, nie powinno obecnie już istniejących przeznaczać na narodowo-wzniosłe pomniki, bo tego typu 

miejsca powinny mieć naturę inkluzywną - a naprawdę łatwo sobie wyobrazić to, że pomnik wraz z kilkunastoma/kilkudziesięcioma metrami wokół będzie miejscem „straconym” dla 

człowieka, a leżenie tam, odpoczywanie, czy śmianie będzie odczuwane jako niewłaściwe, czy też może stać się pretekstem do ksenofobicznych ataków. Nie ma żadnego racjonalnego 

powodu, żeby forsować budowę właśnie tam - w miejscu tak lubianym przez krakowiaków i tak często uczęszczanym, można spokojnie to zrobić np przy Muzeum Armii Krajowej. 

30. 22.12.2017 Nie. Zdecydowanie nie w tym miejscu. Zbyt duży, psuje widok na Wawel i bulwary. Forma też nie najciekawsza, kojarzy się raczej z tymczasowym ogrodzeniem. Miejsce po Koniewie przy 

ul. Armii Krajowej jest bardziej odpowiednie.

31. 22.12.2017 Uważam, iż w tym miejscu powinien pozostać publicznie dostępny skwer, na którym będą mogły się nadal odbywać różne imprezy (Wianki, kiermasze) jak dotychczas. Skwer ten 

powinien być też dostępny do biwakowania. Historycznie miejsce to jest dawnym korytem Starej Wisły, które także w przyszłości warto upamiętnić. Postawienie w tym miejscu pomnika 

AK spowoduje degradację tego miejsca a także narazi pamięć AK na profanację (będzie to dobre miejsce do załatwiania potrzeb fizjologicznych przez osoby biwakujące w okolicy).

32. 22.12.2017 Koszmarny projekt, poza znakiem Polski Walczącej kompletnie pozbawiony związku z AK. Zasłania Wawel, w żadnym wypadku nie powinien znaleźć się w tym miejscu. 

Ne, nie i jeszcze raz nie dla takiego koszmarka w takim miejscu.

33. 22.12.2017 Nie godzę się by moje podatki wsparły budowę pomnika AK, który jest nieestetyczny, przestarzały w formie, betonowy i nie adekwatny do lokalizacji. W dzisiejszych czasach istnieje 

wiele ciekawych, współczenych form wyrażania szacunku do zasłużonych jak choćby aleje obsadzone drzewami ku czci wybitnych, ogrody, parki i skwery pamięci, lub instalacje, które 

można byłoby wykorzystać przy istniejącym już muzeum AK. Dodatkowo koszt tego pomnika jest kuriozalny i nieakceptowalny, zważywszy, że miastu wciąż brakuje pieniędzy na 

najważniejsze inwestycje. Jestem w stanie zgodzić się na kładkę rowerowo-pieszą, park, ogród, aleję kasztanów ku czci AK ale nie kolejny, w moim mniemaniu wyglądający na rodem z 

PRL-u, brzydki, betonowy pomnik. 

34. 22.12.2017 Projekt jest bardzo toporny i zwyczajnie brzydki. Nie powinien stać w takiej lokalizacji. Jeśli już proponuje go umieścić obok fontanny na Rynku Głównym, będą do siebie pasować 

brzydotą.

35. 22.12.2017 Uważam, że pomnik NIE powienien  zostać postawiony w tym miejscu.  



L.p. Data złożenia Opinia                                                                                                                                                                                                                                   Załącznik nr 2

36. 22.12.2017 Dzień dobry,na wstępie zaznaczę, że nie jestem przeciwnikiem budowy pomnika AK. Wybrana lokalizacja jednak negatywnie wpłynie na przestrzeń miejską i nie da tej budowli 

odpowiedniego otoczenia, które by ją wyeksponowało w odpowiedni sposób. Jest wiele nowych dzielnic Krakowa, którym brakuje takich elementów, chociażby nowe parki. 

Budowę pomnika AK pod Wawelem uważam za pomysł nietrafiony. 

1. Istnieje już pomnik Żołnierzy Polski Walczącej po drugiej stronie Wawelu. 

2. Przestrzeń, na której planuje się go zbudować jest obecnie wykorzystywana na cele rekreacyjne, festyny, zabawy i niech tak zostanie, bo takiej przestrzeni w centrum bardzo potrzeba 

i jest ona dobrem deficytowym, w przeciwieństwie do pomników. 

3. Forma pomnika jest wyjątkowo agresywna, masywny, zajmujący dużą powierzchnię, do tego planowany 500 metrowy (!) słup światła jest jakimś absurdem w przestrzeni, która 

powinna być podporządkowana Zamkowi Królewskiemu. Z całym szacunkiem dla AK, to tylko krótki epizod w historii Polski, zaś Wawel to symbol jej tysiącletnich dziejów i nie powinny 

się w jego bezpośrednim sąsiedztwie pojawiać takie agresywne i konkurujące z nim obiekty. 

4. Pomnik w planowanym kształcie będzie z poziomu pieszego zupełnie nieczytelny, zaś liczne załamania i zakamarki w długiej i wysokiej ścianie będą służyć celom zupełnie odmiennym, 

niż upamiętnienie i zaduma. 

5. AK jest już w Krakowie upamiętniona – istnieje Muzeum AK, jedna z głównych ulic nosi imię Armii Krajowej, argument o konieczności „złożenia przez Kraków hołdu AK” podnoszony 

przez pomysłodawców budowy pomnika jest nieprawdziwy. Podsumowując – wyrażam sprzeciw wobec budowy pomnika AK pod Wawelem.

6. Kontekst Wawelu nijak ma się do AK, istenieje wiele lepszych miejsc, gdzie można taki pomnik zlokalizować (sugestie wyżej).

37. 22.12.2017 Budowę pomnika AK pod Wawelem uważam za pomysł całkowicie nietrafiony.

1. Istnieje już pomnik Żołnierzy Polski Walczącej po drugiej stronie Wawelu.

2. Przestrzeń, na której planuje się go zbudować jest obecnie wykorzystywana na cele rekreacyjne,festyny, zabawy i niech tak zostanie, bo takiej przestrzeni w centrum bardzo potrzeba i 

jest ona dobrem deficytowym, w przeciwieństwie do pomników.

3. Forma pomnika jest wyjątkowo agresywna, masywny, zajmujący dużą powierzchnię, do tego planowany 500 metrowy (!) słup światła jest jakimś absurdem w przestrzeni, która 

powinna być podporządkowana Zamkowi Królewskiemu. Z całym szacunkiem dla AK, to tylko krótki epizod w historii Polski, zaś Wawel to symbol jej tysiącletnich dziejów i nie powinny 

się w jego bezpośrednim sąsiedztwie pojawiać takie agresywne i konkurujące z nim obiekty.

4. Pomnik w planowanym kształcie będzie z poziomu pieszego zupełnie nieczytelny, zaś liczne załamania i zakamarki w długiej i wysokiej ścianie będą służyć celom zupełnie odmiennym, 

niż upamiętnienie i zaduma.

5. AK jest już w Krakowie upamiętniona – istnieje Muzeum AK, jedna z głównych ulic nosi imię Armii Krajowej, argument o konieczności „złożenia przez Kraków hołdu AK” podnoszony 

przez pomysłodawców budowy pomnika jest nieprawdziwy.

Podsumowując – wyrażam sprzeciw wobec budowy pomnika AK pod Wawelem.

38. 22.12.2017 Przedstawiona forma pomniku jest bardzo ciężka, kompletnie niezrozumiała z pozycji pieszego (który akurat nie lata). Forma jest więc z jednej strony naiwna, wręcz infantylna – z drugiej 

absolutnie nieczytelna. Pomnik zasłania Wawel z niemałej części bulwarów i przytłacza, ważny przecież dla krakowian, pomnik Dżoka.

Różnych punktów upamiętniających Armię Krajową w Krakowie jest już wiele, tworzenie z bulwarów, miejsca letniego wypoczynku, kolejnego punktu martyrologicznego uniesienia jest 

w najlepszym razie nie na miejscu. Poza tym, stawianie kolejnego pomnika jedynie dla Armii Krajowej wyklucza z narracji historycznej o Państwie Podziemnym m.in. Bataliony Chłopskie.

39. 22.12.2017 Pomnik zasłania Wawel, jest to zła lokalizacja.
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40. 22.12.2017 Budowę pomnika AK pod Wawelem uważam za pomysł całkowicie nietrafiony.

1. Istnieje już pomnik Żołnierzy Polski Walczącej po drugiej stronie Wawelu.

2. Przestrzeń, na której planuje się go zbudować jest obecnie wykorzystywana na cele rekreacyjne, festyny, zabawy i niech tak zostanie, bo takiej przestrzeni w centrum bardzo potrzeba 

i jest ona dobrem deficytowym, w przeciwieństwie do pomników.

3. Forma pomnika jest wyjątkowo agresywna, masywny, zajmujący dużą powierzchnię, do tego planowany 500 metrowy (!) słup światła jest jakimś absurdem w przestrzeni, która 

powinna być podporządkowana Zamkowi Królewskiemu. Z całym szacunkiem dla AK, to tylko krótki epizod w historii Polski, zaś Wawel to symbol jej tysiącletnich dziejów i nie powinny 

się w jego bezpośrednim sąsiedztwie pojawiać takie agresywne i konkurujące z nim obiekty.

4. Pomnik w planowanym kształcie będzie z poziomu pieszego zupełnie nieczytelny, zaś liczne załamania i zakamarki w długiej i wysokiej ścianie będą służyć celom zupełnie odmiennym, 

niż upamiętnienie i zaduma.

5. AK jest już w Krakowie upamiętniona – istnieje Muzeum AK, jedna z głównych ulic nosi imię Armii Krajowej, argument o konieczności „złożenia przez Kraków hołdu AK” podnoszony 

przez pomysłodawców budowy pomnika jest nieprawdziwy.

Podsumowując – wyrażam sprzeciw wobec budowy pomnika AK pod Wawelem.

41. 22.12.2017 Budowę pomnika AK pod Wawelem uważam za pomysł całkowicie nietrafiony.

1. Istnieje już pomnik Żołnierzy Polski Walczącej po drugiej stronie Wawelu.

2. Przestrzeń, na której planuje się go zbudować jest obecnie wykorzystywana na cele rekreacyjne, festyny, zabawy i niech tak zostanie, bo takiej przestrzeni w centrum bardzo potrzeba 

i jest ona dobrem deficytowym, w przeciwieństwie do pomników.

3. Forma pomnika jest wyjątkowo agresywna, masywny, zajmujący dużą powierzchnię, do tego planowany 500 metrowy (!) słup światła jest jakimś absurdem w przestrzeni, która 

powinna być podporządkowana Zamkowi Królewskiemu. Z całym szacunkiem dla AK, to tylko krótki epizod w historii Polski, zaś Wawel to symbol jej tysiącletnich dziejów i nie powinny 

się w jego bezpośrednim sąsiedztwie pojawiać takie agresywne i konkurujące z nim obiekty.

4. Pomnik w planowanym kształcie będzie z poziomu pieszego zupełnie nieczytelny, zaś liczne załamania i zakamarki w długiej i wysokiej ścianie będą służyć celom zupełnie odmiennym, 

niż upamiętnienie i zaduma.

5. AK jest już w Krakowie upamiętniona – istnieje Muzeum AK, jedna z głównych ulic nosi imię Armii Krajowej, argument o konieczności „złożenia przez Kraków hołdu AK” podnoszony 

przez pomysłodawców budowy pomnika jest nieprawdziwy.

Podsumowując – wyrażam sprzeciw wobec budowy pomnika AK pod Wawelem

42. 22.12.2017 Stojący obecnie pomnik Dżoka jest związany z tym miejscem, choćby faktem obecności nieopodal wydarzenia, które upamiętnia. Z pewnością dla pomnika AK znajdzie się w mieście inne, 

odpowiednie miejsce. Sam projekt przytłacza bulwary, jest to raczej miejsce rozrywki niż zadumy i raczej tak powinno pozostać. 

Zdecydowane NIE dla pomnika w tym miejscu. Na temat jego wyglądu można by dyskutować długo i nie chce polemizować z koncepcja artysty. Należy znaleźć dla niego inne miejsce. 

43. 22.12.2017 Szanowni państwo, jeśli sam pomnik wzbudza jakikolwiek kontrowersje w swojej formie czy miejscu, w którym ma stać - na tym powinny zakończyć się dywagacje na jego temat. Armia 

Krajowa powinna być poza jakimikolwiek kontrowersjami, dlaczego wzbudzać w społeczeństwie negatywne odczucia co do pomnika, które w następstwie mogą zostać przelane na samą 

Armie Krajową? Uważam również, że Kraków nie kończy się obrębie Wawelu i Plant. Dlaczego nie możemy znaleźć innego godnego miejsca? Zaproponowane miejsce jest już 

dostatecznie oblegane przez turystów, nie twórzmy ścisku i ciasnoty w tej przestrzeni. Wawel jest największym pomnikiem historii w Krakowie i nie powinien być nawet w najmniejszym 

stopniu spychany na drugi plan. Znajdźmy inne miejsce. Jestem absolutnie przeciwny takiemu umiejscowieniu pomnika.
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44. 22.12.2017 Nie podoba mi się pomysł postawienia pomnika pod Wawelem. 

Po pierwsze- codziennie przejeżdżam tamtędy na rowerze i zauważyłem, ze ludzie wiosną i latem spędzają tam swój wolny czas. Po drugie mamy w Krakowie wystarczającą ilość 

pomników i betonu.  

Po trzecie nie interesuje mnie historia. Po czwarte w Krakowie brakuje przestrzeni dla mieszkańców. Urząd Miasta skupia się na turystach i deweloperach. Po piąte pomniki powinny 

łączyć a nie dzielić 

Po szóste Powstanie ma zabarwienie ideologiczne. Po siódme park nie jest miejscem do prowadzenia polityki 

PS:jestem w szoku, że wciąż muszę pisać te oczywistości

45. 22.12.2017 Sprzeciwiam się budowie kolejnego pomnika w mieście. Chciałbym innej formy upamiętniania ważnych osób i wydarzeń , tzn. łączącej ludzi, a nie budującej (poprzez przesadzoną formę i 

na siłę narzucone bardzo eksponowane miejsce) kolejne podziały w społeczeństwie.

46. 22.12.2017 Pomnik w żaden sposób nie komponuje się z otoczeniem, w którym został umiejscowiony. Aby oddać hołd osobom, ku pamięci których ma być wykonany właściwy jego projekt, powinno 

postawić się subtelną figurę mniejszych rozmiarów.  Bulwary służą rekreacji, pojawiają się tam różne osoby, w różnym stanie. Już teraz łatwo jest wyobrazić sobie osoby pod wpływem, a 

może nawet i nie, załatwiające tam swoje potrzeby – ściany mogą być wzięte za dobrą zasłonę. Z pewnością nie zabraknie graficiarzy chcących uwiecznić swoje tagi na tej przestrzeni.  W 

centrum Krakowa mało jest terenów zielonych, trawników, gdzie w ciepłe dni można usiąść, nacieszyć się słońcem, pięknym widokiem Wisły. Dlaczego przestrzeń ma zostać 

pomniejszona? Z pobudek polityczno-historycznych interesujących niewielką grupę osób? 

Uważam, że wśród przechodniów oraz turystów odwiedzających bulwary i wzgórze Wawelskie powinno przeprowadzić się ankiety. To miejsce jest wizytówką miasta. Dlaczego nie pyta 

się o zdanie nt. pomnika - molocha osób z zewnątrz?  Formularz powinien być dostępny także w wersji anglojęzycznej.  Mam nadzieję, że realizacja pomnika takiej postaci nie dojdzie do 

skutku. 

47. 22.12.2017 Uważam, że jest wiele argumentów na NIE dla budowy tu pomnika, m.in.:

- tereny te pełnią funkcję REKREACYJNĄ, latem odpoczywają tu setki Krakowian, - pomnik będzie zaburzał perspektywę widokową na WAWEL, - pomnik jest przeskalowany, 

- w KRAKOWIE już jest piękny pomnik AK – MUZEUM AK, jedyne w swoim rodzaju, - forma pomnika będzie generowała poważne problemy, niestety będzie tam na 99% dochodziło do 

spożywania alkoholu i czynności towarzyszących, czyli zaśmiecania, wymiotów, oddawania moczu, - 200 m dalej jest pomnik polskich żołnierzy (koło Jubilata), - jeśli miałby powstać 

pomnik AK niech wygeneruje nową przestrzeń publiczną, a nie zabiera istniejącej przestrzenie rekreacji, - słup światłą 500m – to bardzo agresywna forma, ty bardziej będzie zakłócała 

odbiór WAWELU

48. 22.12.2017 No to teraz wyobraźmy sobie, że pomnik ostatecznie pod Wawelem powstaje. Za dwa lata narodowcy przychodzą na ten betonowy plac apelowy przy "Wstędze Pamięci". Już nie 

zapalają zniczy, ale pochodnie i race (robili to zresztą przed rokiem pod Wawelem). Rozwijają transparenty i zaczynają skandować "Jeb... UE, czerwonych, ciapatych, PO, Nowoczesną, 

PSL, PiS, KOD, Majchrowskiego etc."

 Krzyczeć też pewnie będą "Jeb... Kaczyńskiego" w dodatku pod Wawelem, gdzie pochowany jest jego brat.

Budując pomnik AK pod Wawelem oddajemy narodowcom i różnej maści faszystom jedną z najważniejszych przestrzeni publicznych w kraju. Nie w Krakowie, ale w kraju. Nie oddajemy 

jej kombatantom, bo im tak naprawdę jest już wszystko jedno gdzie ten pomnik powstanie. Oddajemy tę przestrzeń rasistom i homofobom, dla których paliwem rakietowym jest 

nienawiść. W dodatku oddajemy tę przestrzeń już na zawsze. 

Może jednak pomyślmy zanim to zrobimy?
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49. 22.12.2017 Jestem całkowicie przeciwny budowie pomnika AK w proponowanym miejscu.

Przede wszystkim bulwary wiślane u stóp Wawelu są jednym z najważniejszych miejsc w Krakowie i powinny być traktowane ze szczególną troską. Proponowany w tym miejscu pomnik 

stanowił będzie niedopuszczalną dominantę, skutecznie zaburzy oś widokową na Wawel. Bulwary są bardzo ważnym otwartym terenem rekreacyjnym. Pomnik AK nieodwracalnie zmieni 

charakter tego miejsca, co nie powinno być w ogóle brane pod uwagę. Forma pomnika jest agresywna, przytłaczająca i zdecydowanie nieczytelna dla przeciętnego odbiorcy. Z 

oburzeniem traktuję pomysł wybetonowania ogromnej przestrzeni wokół instalacji. Niedopuszczalny jest również widniejący na projektach 500 metrowy słup światła. Należy nadmienić, 

że pomnik AK w Krakowie już istnieje, całkiem nieopodal proponowanej lokalizacji. Co więcej, istnieje również Muzeum AK, które samo w sobie jest wg mnie ważniejszą i pełniejszą 

formą upamiętnienia. Jestem przeciwny wydawaniu publicznych pieniędzy na kolejne instalacje pomnikowe w mieście, które ma przecież tyle innych palących potrzeb. Reasumując 

jestem przeciwny budowie pomnika AK w jakiejkolwiek formie. Proponuję w zamian dofinansować działania Muzeum AK, co przyniesie zdecydowanie większe korzyści społeczeństwu. W 

przypadku, gdyby budowa pomnika miała jednak dojść do skutku, jestem kategorycznie przeciwny lokalizowania go u stóp Wawelu. Z zamian wnioskuję o zlokalizowanie pomnika przy 

ulicy Armii Krajowej (co samo w sobie jest uzasadnione) w miejscu, w którym znajdował się pomnik Koniewa. Rozważona powinna być również lokalizacja przy Muzeum AK.

50. 22.12.2017 Co to ma być ?! Zapora przeciwczołgowa ?!  Jestem absolutnie przeciwny stawianiu tego szkaradztwa w  ogóle, a w szczególności w tym miejscu ! Przecież to coś nie dość że swoją   

formą uwłacza pamięci AK, to jeszcze przesłania Wawel ! Co za idiota coś takiego mógł wymyślić !

51. 22.12.2017 Jestem przeciw budowie pomnika w tym miejscu i za publiczne pieniądze. Jest to jedno z najpiękniejszych miejsc w Krakowie, 

przestrzeń publiczna gdzie odbywają się imprezy dla dzieci, pokazy jarmarki. Nie zabierajmy tego miejsca dla tak wielkiego monumentu. Pieniądze 1,5 miliona + 5 tysięcy należało by 

przeznaczyć np. na walkę ze smogiem, zakup oczyszczaczy powietrza dla żłobków, przedszkoli i szkół, dofinansowanie wymiany pieców. Bohaterów AK można uczcić w inny sposób, np. 

dofinansowując lekarstwa, zorganizować wyjazdy do sanatoriów, czy pomagają w życiu codziennym.

52. 22.12.2017 Jak bardzo szanuję AK i jak bardzo chcialoby się AK uhonorować to ten pomnik to niestety jakaś karykatura a nie pomnik. Pomnik nie powinien powstać w takiej formie i miejscu. Jest 

naprawdę okropny. Zasłania wzgórze Wawelskie, nie komponuje się z otoczeniem- to zupełnie inny styl architektoniczny. Dodatkowo wydanie 60 tysięcy na makietę i miliona na sam 

pomnik w tej formie to jednak spora przesada. Cieszę się że choć pytacie mieszkańców miasta o opinię, dzięki czemu mam nadzieję, że pomysł tego pomnika upadnie. 

Jednym krótkim słowem: Nie. 

53. 22.12.2017 Lokalizacja pomnika stanowi dewastację jednego z ostatnich fragmentów terenów zielonych w mieście (w centrum Krakowa). Projekt pomnika zaprzecza wszelkim standardom 

nowoczesnego myślenia o przestrzeni publicznej. Pozbawiony stałej ochrony pomnik ma większe szanse stać się publicznym szaletem, a nie miejscem pamięci. W tym sensie pomnik 

stanowi profanację idei, do któych próbuje się odnosić. Zasadnym miejscem pomnika AK jest cokół po byłym pomniku gen. Koniewa przy ulicy Armii Krajowej.
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54. 22.12.2017 Pod Wawelem stoi już pomnik Polski Walczącej. Całkiem udany zresztą. Czy ktoś o nim pamięta, czy honoruje tam bohaterów, czy odwiedza to miejsce jako wyraz patriotyzmu? Szczerze 

mówiąc nigdy nikogo tam nie widziałem, a przechodziłem tamtędy przez 6 lat w drodze do i z pracy. Nie pamiętam także żadnych doniesień medialnych by odbywały się tam jakiekolwiek 

uroczystości państwowe. Skoro nie potrafimy zadbać o już istniejące pomniki to po co stawiać nowe honorujące tych samych bohaterów? Czy naprawdę nie ma lepszych pomysłów na 

uczczenie AK? Mamy muzeum AK, które znacząco odstaje od innych tego typu placówek np. MIIWŚ i ECS w Gdańsku, Muzeum Powstania Warszawskiego czy POLIN w Warszawie, czy 

nawet naszego Schindlera. Czy nie lepiej przeznaczyć te środki na Muzeum i poprawę/uatrakcyjnienie ekspozycji? Albo czy nie lepiej przeznaczyć na pomoc dla kombatantów? DA Beczka 

przy Dominikanach zbiera suchą żywność na paczki dla żołnierzy AK na Kresach bo nie mają czasem co do garnka włożyć, a my chcemy wspierać prywatną inicjatywę, prywatny projekt 

jednego pomysłodawcy z budżetu miasta kwotą bliską 2 milionów złotych? Chyba czas zastanowić się komu ta inicjatywa przyniesie korzyści. Żołnierzom AK należy się szacunek i cześć, 

ale nie dajmy sobie wmówić, że budowa pomnika to jedyna możliwa opcja do realizacji! Tym bardzie, że pomnik jest wątpliwej urody, a miejsce jego lokalizacji za to wyjątkowe. W 

związku z powyższymi argumentami apelują do władz miasta o wycofanie się z deklaracji wsparcia realizacji pomnika AK w takiej postaci i w tym miejscu. Równocześnie zachęcam do 

wspierania wszelkich inicjatyw mających na celu uczczenie AK jak np. uatrakcyjnienie Muzeum AK, pomoc kombatantom, realizacja programów edukacyjnych w szkołach itp.

55. 23.12.2017 Wyrażam swój zdecydowany sprzeciw dotyczący lokalizacji pomnika Armii Krajowej w okolicach Wawelu. Proponowany pomnik swoją kubaturą ingeruje w perspektywę Wawelu 

widzianą z bulwarów wiślanych. Forma pomnika jest zbyt ciężka jak na tak eksponowana lokalizację. Ponadto posadowienie pomnika na bulwarach zimniejsza dostępność do terenów 

zielonych dla mieszkańców i turystów.

Proponuję aby pomnik został umieszczony w innym godnym miejscu np. przy ulicy Armii Krajowej.

56. 23.12.2017 Jestem zdania, że pomniki są jak najbardziej potrzebne. Armia Krajowa zasługuje na upamiętnienie w sposób godny, ale nie oznacza to, że ma to być ogromny pomnik szpecący krajobraz. 

Obecnie proponowany wzór jest kiczowaty, zdecydowanie zbyt duży, nie przekazuje żadnej treści. Nie zapominajmy też, że koszt budowy tak dużego pomnika pochłonie ogromne środki 

finansowe, które można by przeznaczyć na naprawdę szczytny cel: opieka zdrowotna, potrzebujące dzieci, czy ludzie żyjący w nędzy. Myślę, że są ważniejsze i pilniejsze wydatki, niż ten 

pomnik, który nie sprawi, że jakość życia ludzi poprawi się.

57. 23.12.2017 Uważam, że ten pomnik nie powinien powstać. Sama idea upamiętnienia AK jest dobra, natomiast forma pozostawia wiele do życzenia. Pomnik jest zwyczajnie brzydki i nic nie 

przedstawia. Wygląda jak zardzewiała, popękana blacha, która niszczy krajobraz

58. 23.12.2017 Przede wszystkim uważam, że nie powinno się stawiać nowych pomników ani dużych rzeźb, zwłaszcza o poważnej tematyce, na terenach zielonych wokół Wisły. Są to tereny 

rekreacyjne, które powinny służyć wypoczynkowi i zabawie. AK zasługuje na szacunek, ale spacerowicze_ki nie zasługują na przypominanie im o wojnie każdego wolnego popołudnia. 

Jestem więc przeciwny w ogóle stawianiu takiego pomnika.

Po drugie, pomnik niepotrzebnie zajmie część trawnika. Naprawdę potrzebujemy w Krakowie zieleni.

Po trzecie, taki pomnik niepotrzebnie uwzniosli przestrzeń, która powinna służyć swobodnemu wypoczynkowi.

Po czwarte, jeśli już pomnik miałby stanąć, to jego forma jest nieodpowiednia – mroczna, monumentalna, monstrualna. Tereny nad Wisłą powinny dawać wytchnienie od miejskiej 

ciasnoty, być zielone, lekkie, umożliwiać patrzenie w dal.

59. 23.12.2017 Nie podoba mi się to, co stoi teraz pod Wawelem. Pomniki związane z AK w Krakowie już są i to bardzo zaniedbane. Jest straszną hipokryzją budować nowy pomnik, zamiast zadbać o 

stare.  Wawel reprezentuje kilkaset lat państwa polskiego, a AK to chwalebny, ale bardzo krótki epizod naszej historii. Niech przestrzeń wokół Wawelu będzie zamkowi 

podporządkowana, a nie martyrologii. Zakamarki pomnika będą doskonałą "odlewnią" dla wracających nocą podchmielonych studentów i innych pijaczków, a ten słup światła to jakaś 

paranoja - pod Wawelem takie coś, tuż koło rynku? Ciekawe, co Unesco na to albo lotnisko. Bulwary w okolicach Wawelu są wykorzystywane w celach rekreacyjnych i tak powinno 

zostać. Dżok się dobrze wpisuje w familijne "klimaty", ale AK pasuje tam jak pięść do nosa.
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60. 23.12.2017 Pomnik zmienia całkowicie  obraz miejsca stał by się elementem dominującym nad otoczeniem.  

Nic nie uzasadnia lokalizacji pomnika na bulwarach wiślanych , poza arbitralną decyzją wnioskodawców.  Jeśli miejski plastyk wraz z konserwatorem zabytków w zatwierdzą kształt 

pomnika i jego lokalizację, to będzie znaczyło,że obszarze parku kulturowego będzie można postawić już wszystko i wszędzie. Mamy już Muzeum Armii Krajowej które jest zbiorem 

militarnego złomu. Teraz mamy sobie zafundować swoistą ścianę płaczu ? Tylko nad czym nad losem polaków czy nad bezmyślnością polityków ?

61. 23.12.2017 Projekt pomnika AK w obecnym kształcie i w obecnie planowanej lokalizacji jest absolutnie nie do przyjęcia z kilku powodów: 

a) konstrukcja ta w sposób niedopuszczalny zaburza krajobraz i zasłania widok Wawelu (z perspektywy bulwaru) oraz obraz bulwaru (z przeciwnej perspektywy). Jej rozmiary są bowiem 

zbyt duże, a planowane usytuowanie — co najmniej niefortunne.

b) walory estetyczne projektu są wątpliwe: nie chodzi tu bynajmniej o sam romans estetyki pomnika z szeroko rozumianymi stylami modernistycznymi czy awangardowymi (związki te — 

swoją drogą — zostały nakreślone w sposób wysoce nieudolny), ale o jej niefunkcjonalność w architektonicznym i krajobrazowym kontekście. Mówiąc po prostu: ta metalowa struktura 

nijak się ma do renesansowego Wawelu.

c) pomnik jest „nieczytelny” — czytelność w interpretacji rzeźby absolutnie nie jest niezbędna, ale w przypadku, gdy głównym argumentem za postawieniem pomnika jest jego 

potencjalna wartość ideowa, wartość w pamięci kolektywnej, należałoby zadbać o minimum jasności i pozwolić doszukać się chociaż szczątkowej „treści” w dziele. Tymczasem przeciętny 

przechodzień nie odczyta z tego pozornie bezkształtnego zestawu bloków żadnego przesłania czy chociażby powodów jego stworzenia. A chyba o to chodzi w przypadku dyskusji o 

pomniku AK?

Można byłoby, jak sądzę, rozważyć budowę pomnika pamięci Armii Krajowej (nawet przy współczesnych tendencjach do „zawłaszczania” sobie AK przez środowiska skrajnie prawicowe), 

ale nie w tej okolicy, przede wszystkim ze względu na zachowanie estetycznej spójności krajobrazu. 

62. 23.12.2017 Bez dwóch zdań upamiętnienie AK jest potrzebne, ale nie w sposób niszczący walory widokowe Wawelskiego Wzgórza!

63. 23.12.2017 Wyrażam zdecydowany sprzeciw budowaniu pomnika pamięci Armii Krajowej. Niniejszy pomnik nie tylko zakłóciłby spójny krajobraz bulwarów wiślanych ale nawet zasłoniłby Wawel 

który jest głównym obrazem kojarzonym z Krakowem. Istnienie już jednego pomnika poświęconego pamięci AK w Krakowie całkowicie umniejsza wszelkie powody ku istnieniu 

kolejnego. Bulwary wiślane są miejscem odpoczynku i rozrywki dla znacznej części mieszkańców Krakowa. Dodatkowo przy okazji licznych imprez organizowanych w tym miejscu pomnik 

tylko by przeszkadzał w i tak trudnej organizacji przestrzeni jak również zapewne byłby narażone na częste zniszczenia spowodowane tłumem jaki gromadzi się przy takich okazjach. 

Dodatkowo ograniczenie i tak nielicznych terenów zielonych zdecydowanie przeszkodzi walce ze smogiem która wg mnie jest głównym problemem mieszkańców Krakowa.

64. 23.12.2017 Jestem całkowicie przeciwna budowie pomnika w takiej formie i lokalizacji. Jeśli chodzi o jego planowaną formę, to przede wszystkim nie podoba mi się, że w ogóle nie nawiązuje ona do 

Armii Krajowej. Polska Walcząca jest symbolem, który zawdzięczamy Powstańcom Warszawskim i nie widzę powodu, by przypisywać go AK, a tym samym szerzyć dezinformację wśród 

najmłodszych oraz wśród turystów odwiedzających Kraków. Kształt pomnika jest zupełnie niejasny i niezrozumiały. Przestrzeń miejska, a więc wspólna, nie może tak agresywną  estetyką 

narzucać się mieszkańcom: bryła jest ciężka, niewyważona i toporna, a do tego absolutnie nie wpisuje się w otaczającą ją architekturę. Jeśli poza elementami, które są na makiecie miałby 

się pojawić jeszcze brukowany plac, jestem tym bardziej przeciwna. Miejsce pod Wawelem jest wspaniałą zieloną przystanią dla krakowian i turystów. Mamy wystarczająco wiele betonu 

w Krakowie. W myśl zasady, że to miasto jest dla ludzi, a nie ludzie dla miasta nie mogę zgodzić się na to, by władze podejmowały kolejne decyzje, które są wbrew woli mieszkańców. 
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65. 23.12.2017 Jestem zdecydowanie przeciwny planowanej budowie pomnika AK na Bulwarze Czerwieńskim z kilku powodów, które wyjaśniam poniżej:

1. Zajęcie terenu zielonego służącego rekreacji Krakowian i turystów.

Budowa pomnika planowana jest w miejscu będącym obecnie jednym z bardziej atrakcyjnych terenów zielonych w centrum miasta. Zamiast zielonego miejsca rekreacji powstanie 

betonowe miejsce rocznicowych celebracji i nacjonalistycznych marszów. Dla zwykłych mieszkańców ten piękny kawałek Krakowa będzie stracony.          2. Zniszczenie walorów 

krajobrazowych okolic Wawelu. Planowany pomnik będzie stanowił drastyczną ingerencję w miejsce unikalne pod względem krajobrazu, z widokiem na Wawel i Wisłę w jej najbardziej 

symbolicznym dla Polaków miejscu. Prawdziwy patriotyzm powinien wyrażać się w ochronie tych ważnych dla każdego Polaka miejsc, a nie zaśmiecaniu ich pomnikiem o nader 

wątpliwych walorach estetycznych, drastycznie niespójnym z otaczającym krajobrazem.       3.Kryminogenność. Planowana forma pomnika – długa, wijąca się wstęga wyższa od wzrostu 

człowieka – po zmroku będzie zachęcała do popełniania wykroczeń (załatwiania potrzeb fizjologicznych) albo wręcz przestępstw (będzie idealnym miejscem do ukrycia się kogoś 

zamierzającego napaść na przechodniów). Zapobieżenie temu niebezpieczeństwu wymagałoby zainstalowania monitoringu 24 h i oświetlenia terenu, a to byłoby dalszą drastyczną 

ingerencją w krajobraz miejski i pociągałoby za sobą dalsze koszty.      4. Marnotrawstwo środków publicznych. Planowany pomnik ma kosztować 1,6 mln zł z budżetu Krakowa. Wbrew 

początkowym deklaracjom jego pomysłodawców nie udało się go sfinansować ze zbiórki publicznej, co nie dziwi, gdyż ewentualni darczyńcy najwyraźniej wolą poświęcać swoje 

pieniądze na inne potrzeby. Zamiast sfinansowania kolejnego pomnika warto byłoby przeznaczyć te środki z budżetu miasta na pomoc ostatnim żyjącym weteranom AK. Są oni już w 

bardzo podeszłym wieku, często schorowani, niejednokrotnie ubodzy. Zasłużyli na to, żeby państwo polskie i miasto Kraków pamiętało o nich nie tylko symbolicznie. Można byłoby 

rozważyć pomoc idącą dalej niż zwykłe darowizny czy zapomogi finansowe – np. przez sfinansowanie zatrudnienia profesjonalnej opieki geriatrycznej, w tym stałej opieki pielęgniarskiej 

dla osób tego wymagających, jak również zatrudnienie kilku osób w funkcji osobistych asystent ów, których zadaniem byłoby regularne pomaganie w bieżących sprawach życia 

codziennego weteranom będącym w lepszym stanie.   

66. 23.12.2017 Uważam że forma pomnika jest bardzo przytłaczająca, a jego przesłanie jest nieczytelne. Dodatkowo pomnik ma stanąć w miejscu który powinien pozostać wolny od instalacji 

ingerujących w najbliższe otoczenie Wawelu. Uważam że otoczenie to powinno być wolne od instalacji, alejki bulwarowe powinny pozostać całoroczną parkową przestrzenią, z 

możliwością krótkich czasowych zajęć po festwiale (np. Parada Smoków) jak to ma miejsce obecnie. 

Uważam że pomnik mógłby powstać w innym miejscu bulwarów lub innym krakowskim parku/swekru. Uważam też że bulwarom znacznie bardziej przydałby się kompleksowy remont, 

niż kolejny pomnik.

67. 23.12.2017 Wyrażam stanowczy sprzeciw wobec proponowanej lokalizacji pomnika u stóp Wzgórza Wawelskiego.
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68. 24.12.2017 Chciałabym przede wszystkim podziękować w imieniu Krakowian za przeprowadzenie konsultacji na temat budowy pomnika Armii Krajowej pod Wawelem. Głosy, jakie dostawaliśmy jako grupa 

aDaSie wyraźnie pokazały, że dotychczasowa dyskusja na temat jego budowy była niewystarczająca. Budowa pomnika Armii Krajowej tego projektu w tym miejscu w naszej opinii nie jest 

najlepszym sposobem na upamiętnienie bohaterów AK w Krakowie. Wątpliwości nasze budzi zarówno wybrane miejsce, jak i model pomnika. Wawel jest najświętszym miejscem dla Polaków. 

To z nim utożsamiana jest nasza Ojczyzna, i to on od wieków jest symbolem tego, co polskie. Jego wzniosła sylwetka góruje nad Starym Miastem i Wisłą, i przyciąga zarówno Krakowian jak i 

odwiedzających do tego, żeby wokół niego spędzić wolny czas. Próba przesłonięcia tej sylwetki pomnikiem o wysokości trzech czy czterech metrów jest niedopuszczalna, bulwary bowiem służą 

temu, żeby móc po nich spacerować i na nich odpoczywać mogąc kontemplować rozmiar i wielkość Wawelu.

Okolice Wawelu, Bulwary Wiślane powinny być szczególnie chronione przed przypadkową zabudową, żeby nie zrobić z nich swoistej wystawy dla pomników, trudno bowiem wyobrazić sobie 

bardziej prominentne miejsce w Krakowie, lub nawet w Polsce. Pozwolenie na budowę jednego pomnika oznacza, że w przyszłości będzie można tam postawić inne, zabierając Polakom 

możliwość obcowania z Wawelem, którego wielkość jest niezaprzeczalnie najważniejsza w tym miejscu. Musimy pamiętać także, że na nas, jako mieszkańcach Krakowa, spoczywa wyjątkowa 

odpowiedzialność za przyszłość tego miejsca. My jesteśmy tu tylko przechodniami, mieszkamy w tym mieście przez kilka, kilkadziesiąt lat. Wawel trwa już ponad 1000 lat, jako symbol naszego 

Państwa oraz miasta, i to w jakiej formie przetrwa, zależy od nas. Wypożyczamy to miejsce na chwilę, i oddajemy naszym dzieciom i wnukom. Jakakolwiek zmiana w otoczeniu, mająca wpływ na 

to miejsce oznaczać będzie, że przyszłe pokolenia nie będą patrzeć na Wawel w taki sam sposób. Czy na pewno chcemy to zabrać naszym dzieciom, wnukom, i kolejnym pokoleniom? Czy mamy 

do tego prawo? Pozostaje kwestia wybranego projektu – ogrom tego pomnika sprawia, że wizualnie przytłacza wszystko inne w okolicy. Jego kształt nawiązywać miał do granic II 

Rzeczpospolitej, co w obecnych czasach wydaje się nie na miejscu (proszę wyobrazić sobie sytuację, w której w Berlinie pod Bramą Brandenburską stawia się pomnik nawiązujący do terytorium 

Cesarstwa Niemieckiego – uwzględniającego dzisiejszy Wrocław, Poznań i Gdańsk, nie w kontekście historycznym, ale wychwalając wielkość Niemiec z tamtego okresu – czy nie czulibyśmy się 

oburzeni?) Z praktycznego punktu widzenia – obawiamy się, że podobnie jak elewacja Cricoteki, jeśli wykonana z pokrytego rdzą metalu, będzie plamić chodnik. Dodatkowo, forma 

zaproponowana przez projektanta oznacza ryzyko, że pomnik służyć będzie do celów, które nie przystoją zarówno w tym miejscu, pod Wawelem, jak i pomnikowi jako takiemu: ustronność 

kształtu sugeruje, że może służyć za szalet miejski, zaciszne miejsce do konsumpcji alkoholu, a jego ściany zostaną pomazane napisami.

Kolejnym argumentem, przeciwko tej konstrukcji pod Wawelem jest argument podniesiony już na początku starań o budowę pomnika: Nie ma historycznych powodów do umiejscowienia tego 

monumentu w tej lokalizacji. W Krakowie mamy dwa idealne miejsca powiązane z Armią Krajową: Aleja Armii Krajowej, oraz Muzeum AK – oba wydają się idealne i nie budzą wątpliwości, 

wspomnianych na początku mojego listu. Na Alei Armii Krajowej, dawnej Koniewa jest nawet miejsce, gdzie kiedyś stał pomnik Koniewa. Czy nie byłoby to idealne miejsce na upamiętnienie 

Bohaterów? Okolica Muzeum AK mogłaby także być miejscem gdzie upamiętnienie Bohaterów łączy się z lekcją historii. Jeśli chcemy, żeby pomnik był pretekstem do rozmowy o Poświęceniu, 

walce za Ojczyznę i Wolność, gdzie lepiej to zrobić, jak nie właśnie przy Muzeum Armii Krajowej?Chcę, żeby było jasne – grupa aDaSie nie jest przeciwna upamiętnieniu Bohaterów, jeśli taka jest 

wola Społecznego Komitetu Budowy Pomnika AK, Kombatantów oraz Rodzin Żołnierzy AK. Nasz sprzeciw budzi wybrane miejsce, oraz projekt. Bardzo chcielibyśmy, żeby projekt został wybrany 

w rzetelnych konsultacjach społecznych, a jego lokalizacja nie budziła kontrowersji.

69. 24.12.2017 Pomnik nie pasuje do zaplanowanej lokalizacji. Jest zbyt nowoczesny w swojej formie, jak na sąsiedztwo zamku na Wawelu. Sądzę że nowa huta będzie o wiele bardziej pasować. 

Dwie dodatkowe kwestie, to finansowanie, które powinno być, tak jak planowano, z środków fundacji, a nie miasta. Druga sprawa to konieczność przeniesienia pomnika psa, który po 

pierwsze pasował w tamtym miejscu, a po drugie wiązał się z piękną i smutną historią. 
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70. 24.12.2017 Jestem przeciwny budowie pomnika w tej formie i w tym miejscu. AK zasługuje na upamiętnienie, jednak: Po pierwsze, po drugiej stronie Wawelu jest już pomnik Żołnierzy Polski 

Walczącej.

Po drugie, uważam, że forma pomnika jest niezadowalająca artystycznie. Jest on bardzo agresywny i przeskalowany, a sama forma jest przegadana (szczególnie kuriozalny jest pomysł z 

500-metrowym słupem światła). Armia Krajowa zasługuje na lepszy monument, niż ten który został zaproponowany. Po trzecie, proponowane miejsce jest całkowicie nietrafione – 

przestrzeń ta jest wykorzystywana na cele rekreacyjne, a takich terenów, szczególnie w centrum miasta, bardziej potrzeba mieszkańcom niż kolejnego pomnika. W dodatku są to 

najbliższe okolice Zamku Królewskiego, z którym monument by wizualnie konkurował, a ta przestrzeń powinna być całkowicie podporządkowana Wawelowi – historycznej siedzibie 

królów Polski. Uważam, że dużo lepszym miejscem na pomnik AK byłoby np. miejsce po monumencie Koniewa – tym bardziej, że właśnie ta lokalizacja była brana pod uwagę kilka lat 

temu, w pierwotnych planach budowy pomnika AK.

71. 24.12.2017 Szanowni Państwo,jako mieszkaniec Krakowa, wyrażam tą drogą swoje oburzenie wysokością ceny ustawienia makiety  pomnika AK. Wydatkowana kwota ponad 51 tysięcy złotych, 

świadczy że władze Miasta oraz osoby zajmujące się tym projektem w okresie przedświątecznym weszły na wyższy, nienormalny poziom aberracji umysłowej... Z sąsiadem, zakupiwszy w 

Castoramie identyczne materiały ustawilibyśmy Wam podobnie paskudny koszmarek za jedną dziesiątą tej ceny. Nawiasem mówiąc/pisząc, ciekawe jest, co na temat takiego 

marnotrawienia "publicznego grosza" sądzą organy kontroli finansowej?Ciekawe

72. 25.12.2017 Nie dla Pomnika! Więcej przestrzeni dla rekreacji . Nie dla wydawania bezsensownie pieniędzy.

73. 25.12.2017 Stanowczo sprzeciwiam się realizacji założenia pomnikowego w proponowanej lokalizacji. Bulwary Wiślane, a szczególnie ich fragment w bezpośrednim sąsiedztwie Wawelu, powinny 

być przestrzenią urządzoną w sposób przemyślany i spójny, a nie wypełniane kolejnymi instalacjami z przypadku. Teren ten powinien zachować swój rekreacyjny charakter a jego 

symbolika wynikająca z sąsiedztwa wzgórza wawelskiego nie powinna być rozmywana przez kolejne pomniki. Dodatkowo prezentowana makieta pomnika zakłamuje rzeczywistość 

ponieważ pokazuje jedynie fragment instalacji, której częścią będą też posadzki, schody, ławki, instalacje świetlne itd. Zamiast realizacji pomnika proponuję środki finansowe przeznaczyć 

na remont i godne utrzymanie otoczenia istniejącego już nieopodal pomnika Polski Walczącej, który upamiętnia te same wydarzenia, a jest całkowicie zapomniany. Jeśli zaś budowa 

kolejnego pomnika jest konieczna, bo inicjatorzy bądź nie utożsamiają się z Polską Walczącą, bądź twierdzą że pomnik ten nie honoruje ich w sposób wystarczający, proponuję lokalizację 

muru/wstęgi w innej lokalizacji, np. przy Muzeum AK lub ul. Armii Krajowej. 

74. 25.12.2017 Jestem zdecydowanie przeciwny pomnikowi w tym miejscu. To jest miejsce od lat wykorzystywane jako teraz rekreacyjny i tak powinno pozostać, zwłaszcza że ruch turystyczny w 

okolicach Wawelu wciąż rośnie i już teraz w miesiącach letnich bywa tam ciasno. A sam pomnik jest przeskalowany i zbyt nachalny. Poza tym, mamy już w Krakowie Muzeum AK – 

zamiast stawiać kolejny pomnik, lepiej dofinansować Muzeum.

75. 25.12.2017 Pomnik jest zbyt duży, inwazyjny, jego forma negatywnie ingeruje w otoczenie. Ponadto pomnik jest zwyczajnie brzydki i szpetny – zarówno jeżeli chodzi o kształt, kolorystykę czy 

gabaryty, wygląda jak stare, pokrzywione ogrodzenie z zardzewiałej blachy. Już sama makieta – bez planowanych zmian w przestrzeni i zieleni dookoła – pasuje tu jak wół do karety. 

Lokalizacja również jest zupełnie chybiona, gdyż postawiony w tym miejscu pomnik o takich rozmiarach odbierze mieszkańcom i przyjezdnym to, co w tym miejscu dla nas wszystkich 

najcenniejsze: zieleń i przestrzeń, że o “przeniesieniu” już od dawna tu stojącego i lubianego pomnika psa Dżoka nie wspomnę. Trzeba również dodać, że planowany pomnik jest również 

po prostu zbyt drogi, kwotę ponad półtora miliona złotych można przeznaczyć na bardziej szlachetne i pożyteczne cele, jak chociażby na muzeum AK, albo na jakiś skromny, gustowny i 

wkomponowany w otoczenie pomnik, który by uczcił AK bez niepotrzebnych kontrowersji.

Nie jestem przeciwko pomnikowi AK, wręcz przeciwnie, ale jestem zdecydowanie przeciwko pomnikowi AK w tym miejscu, w takiej formie, o takich gabarytach i kształtach, o takiej 

inwazyjności, o takich kosztach.

76. 25.12.2017 W moim pojęciu piękna ten projekt absolutnie się nie mieści. Pamięć jest ważna, ale nie za wszelką cenę. Rozważałabym inną lokalizację pomnika. I zdecydowanie inny projekt.
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77. 26.12.2017 Jestem przeciwna budowie pomnika AK, ponieważ uważam że bulwary wiślane powinny być terenami rekreacyjnymi, piknikowymi itp a nie parkiem martyrologicznym.  Poza tym bryła 

pomnika jest toporna, inwazyjna, natrętna, tam powinna być zieleń, miejsce dla turystów, rowerzystów, spotkań towarzyskich, imprez muzycznych itp a nie jakieś dziwaczne mauzoleum 

nie wiadomo dla kogo i po co.

78. 26.12.2017 Jestem zdecydowanie przeciwny postawieniu tego typu instalacji u stóp Wawelu, w sercu starej dzielnicy Krakowa. Taka konstrukcja jest dla mnie  obcym ciałem nie  pasującym do 

miejsca, w którym ma być postawiona, a jej forma jest absolutnie nieczytelna i nie niosąca  żadnego przesłania mogącego sugerować jakikolwiek związek z AK. 

Obawiam się, że tego rodzaju „pomnik” może być niestety wykorzystywany jako parawan, do nocnych libacji i innych ekscesów, czy stanowić wręcz plenerowe WC !. Jedynym 

argumentem za postawieniem pomnika w tym miejscu, w odczuciu wielu mieszkańców sąsiednich budynków, może być nadzieja, że uwolni ich to w przyszłości od hałaśliwych imprez 

weekendowych

organizowanych w tym miejscu przez władze miasta. 

79. 26.12.2017 Ten pomnik jest potrzebny i ważny, ale nie w tym miejscu. 

Kształt bryły  w ogóle nie pasuje, od strony Mostu Grunwaldzkiego zasłania Wawel, jest za duży. Taka nowoczesna bryła nie koresponduje z Wawelem w ogóle. Już i tak okolica zamku 

została popsuta przez szklany dach od strony północno-zachodniej, nie psujmy jej więcej. 

W tym miejscu odbywają się też np. Jarmark Świętojański czy imprezy biegowe (w tym roku np. Business Run). Taki ogromny pomnik blokuje to miejsce i nie pasuje, mam wrażenie że 

może też być wykorzystywany w jakiś nielicujący z istotą pomnika sposób. 

Można przecież umieścić go chociażby po drugiej stronie, bliżej kościoła Na Skałce. Tam nie będzie tak kontrastował ,a też nie zajmie przestrzeni.  Zostawmy pomnik pieska tam gdzie jest 

a pomnik AK umieścmy w miejscu bardziej odpowiednim.

80. 26.12.2017 Wyrażam sprzeciw przeciwko budowie pomnika AK przed Wawelem.

81. 26.12.2017 Zapoznałem się z makietą proponowanego pomnika. Zdecydowanie nie podoba mi się umieszczenia go w planowanej lokalizacji. Jest to duży obiekt, który znacznie ograniczy rekreacyjną 

przestrzeń Bulwarów Wiślanych. Cel pomnika, to znaczy uczczenie żołnierzy Armii Krajowej być może jest słuszny, ale pomnik powinien powstać w innym miejscu, które zostanie 

wybrane przez mieszkańców. Zdecydowanie zbyt wysoki wydaje się też koszt obiektu (ponad 1 mln zł).

82. 26.12.2017 Jestem przeciwna budowie pomnika w proponowanej formie i miejscu. Jest po prostu brzydki i będzie szpecił otoczenie.

83. 26.12.2017 Pomnik jest zbyt nachalny w swoim wyrazie i nie pasuje do okolicy. Nie łączy się zupełnie z pozostającymi w sąsiedztwie budynkami, zielenią itd.

W tym miejscu tego typu pomnik nie powinien stać. Jest to trasa spacerowa, na której głownym obiektem jest Wawel. Pomnik powinien stanąć w okolicach np. ul. Armii Krajowej.

84. 26.12.2017 Abstrahując od faktu, że bulwar służący rekreacji nie jest miejscem na tego typu instalacje, wygląda toto jakby ktoś porzucił kupę złomu. Ja już wiem gdzie giną te wszystkie piwniczne 

kratki okienne, ozdobne uchwyty bram kamienic i zabytkowe rynny – ktoś to wyszystko po prostu przetopił i walnął takowe koromysyło. Można się pokaleczyć od samego patrzenia...
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85. 26.12.2017 Po zapoznaniu sie z makietą przyszłego pomnika AK, który ma stanąć na bulwarze Czerwieńskim, chciałabym podzielić sie swoja opinią. Uważam, że pomnik postawiony w tym miejscu 

będzie przejawem ignorancji wobec dostojnego otoczenia: poważnie zaburza widok na wzgórze Wawelskie, znajduje sie zbyt blisko pomnika psa Dżoka zupełnie go przytłaczając. 

Ponadto pomnik AK zająłby za dużą część trawnika, niszcząc tym samym deficytowe w centrum miasta tereny zielone. Stylistycznie pomnik też nie pasuję do wybranego miejsca. Co 

więcej, na drugim końcu tegoż bulwaru Czerwieńskiego znajduję się pomnik o podobnej tematyce - jest to dzieło Bronisława  Chromego, poświęcone pamięci żołnierzy Polski Walczącej. 

Pod każdym względem jest to bardziej wartościowe dzieło sztuki, niż planowany pomnik AK pod Wawelem. Według mnie najbardziej odpowiednim miejscem na postawienie pomnika AK 

byłby punkt na linii rozgraniczającej części Polski okupowane przez ZSRR a Trzecią Rzeszę powstałe w wyniku kampanii wrześniowej. Nota bene, przydałoby się, żeby pomnik stał w 

szczerym  polu, ponieważ projekt jest po prostu obrzydliwy i przypomina pisuary (potocznie zwane "ścianami płaczu")  na austriackich stacjach benzynowych.

86. 26.12.2017 Miejsce dla pomnika jest calkowicie nietrafione. Idea pomnika jest zasadniczo słuszna, ale jego miejsce na pewno nie jest na Bulwarze Czerwieńskiego ani w innym sąsiedztwie Wawelu!

87. 26.12.2017 Mam kilka uwag dotyczący pomnika AK:

1. Absolutnie nie przypomina budowli typu „pomnik” i w żaden sposób nie zachęca choćby do najmniejszej refleksji na temat AK; prędzej bym się przekonał do nazwy „toitoi pod 

chmurką” (podobna instalacja była kiedyś na Placu Niepodległości i tak właśnie była wykorzystywana),   2. Miejsce całkowicie bezsensowne; po jednej stronie jest już przyjemny pomnik 

psa Dżoka, po drugiej stoi jakiś zamek. W tym miejscu urządzane są festyny czy inne okolicznościowe zabawy gdzie można przyjść z dzieckiem (taka mała wersja dorosłego) i trzeba mu 

tłumaczyć znaczenie psa Dżoka, ale jak wyjaśnić cel krzywej ściany płaczu w miejscu gdzie był trawnik – nie wiem,  3. Jeśli się nie mylę to niedaleko jest już pomnik Polski Walczącej. Bo 

jak to nie ma znaczenia to może od razu zabetonować wszystko hurtem. Po co komu zieleń w centrum.

88. 26.12.2017 Jestem przeciwna budowie pomnika pod Wawelem. Taki pomnik mógłby stanąć np. koło Muzeum AK.

89. 26.12.2017 Budowę pomnika AK pod Wawelem uważam za pomysł całkowicie nietrafiony.

1. Istnieje już pomnik Żołnierzy Polski Walczącej po drugiej stronie Wawelu. Przestrzeń ta jest zaniedbana dlatego postuluję przeznaczenie środków na konkurs architektoniczny i 

realizację koncepcji mającej na celu rewitalizację tego miejsca.   2. Przestrzeń, na której planuje się zbudować kolejny pomnik jest obecnie wykorzystywana na cele rekreacyjne, festyny, 

zabawy. Budowa pomnika w takiej formie z jednej strony zawłaszczy tą przestrzeń, a dodatkowo nieodwracalnie zmieni charakter tej reszty, która zostanie.   3. Forma pomnika jest 

wyjątkowo agresywna, masywny, zajmujący dużą powierzchnię, do tego planowany 500 metrowy (!) słup światła jest jakimś absurdem w przestrzeni, która powinna być 

podporządkowana Zamkowi Królewskiemu. Z całym szacunkiem dla AK, to tylko krótki epizod w historii Polski, zaś Wawel to symbol jej tysiącletnich dziejów i nie powinny się w jego 

bezpośrednim sąsiedztwie pojawiać takie agresywne i konkurujące z nim obiekty.   4. Pomnik w planowanym kształcie będzie z poziomu pieszego zupełnie nieczytelny, zaś liczne 

załamania i zakamarki w długiej i wysokiej ścianie będą służyć celom zupełnie odmiennym, niż upamiętnienie i zaduma.   5. AK jest już w Krakowie upamiętniona – istnieje Muzeum AK, 

jedna z głównych ulic nosi imię Armii Krajowej, argument o konieczności „złożenia przez Kraków hołdu AK” podnoszony przez pomysłodawców budowy pomnika jest nieprawdziwy.

Podsumowując – wyrażam sprzeciw wobec budowy pomnika AK pod Wawelem. Postuluję bądź rewitalizację pomnika Polski Walczącej lub zmianę lokalizacji pomnika na AK na 

oryginalną czyli w miejscu pomnika Koniewa. 

90. 26.12.2017 Jestem przeciwny budowie pomnika AK pod Wawelem.
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91. 26.12.2017 Szanowni Państwo, niestety moja opinia dotycząca planowanej budowy pomnika jest negatywna. Sam projekt jest ciężki w odbiorze- przytłacza. Zabiera przestrzeń i splendor Zamku 

Królweskiego, który w sposób szczególny łączy w sobie historię i teraźniejszość. Moim zdaniem nie w budowie kolejnego pomnika jest sens pamięci, ale w świadomym przeżywaniu 

codzienności. Zamiast pieniędzy na pomnik- przeznaczmy je na dokształcenie

dzieci i młodzieży, na ich rozwój. Może kolejny konkurs, może program internetowy, może reklama, film. Jest tyle możliwości, które w dzisiejszym świecie upamiętnią Żołnierzy Armii 

Krajowej, postawią ich za wzór także w naszej rzeczywistości. Nie będą to jedynie pieniądze wsadzone w ziemię, które żadnego owocu nie wydadzą. A może posadźmy tam drzewa? Tych 

nigdy za wiele.

Z ogromną nadzieją na przyszłość z przestrzenią pod Wawelem.

Studentka Uniwersytetu Jagiellońskiego, mieszkanka Krakowa

92. 26.12.2017 Generalnie nie podoba mi się bryła pomnika, a tym bardziej lokalizacja – może po prawej stronie Wisły?

93. 26.12.2017 Dzien dobry. Pomnik w samej swojej formie nie jest może najgorszy. Plastycznie jestem upośledzony wiec ciężko mi jest zrozumieć dlaczego ten kształt ma być forma hołdu dla AK, ale 

ok, taki jest zamysł artysty. STANOWCZO PROTESTUJE natomiast przeciwko umiejscowieniu ponika na walach wiślanych koło Wawelu i przy pomniku Dżoka. To nie jest miejsce na 

kolejny pomnik.

94. 26.12.2017 Uważam, że pomnik Armii Krajowej nie powinien być umiejscowiony w tym miejscu. W Krakowie jest wystarczająca ilość pomników i z wyjątkową ostrożnością  powinno się podchodzić 

do stawiania kolejnych. 

Z pewnością nie powinno się lokować nowych pomników w pobliżu Wawelu, który sam jest pomnikiem. Ewentualna lokalizacja pomnika AK przy ulicy Armii Krajowej mogłaby być 

rozsądnym pomysłem.

95. 26.12.2017 Sprzeciwiam się powstaniu pomnika AK w proponowanej formie i w proponowanym miejscu. Pomnik ten zupełnie nie będzie pasował do miejsca, które pełni funkcje rekreacyjne i 

odpoczynku. Jego powaga nijak będzie się miała do opalających się wokół rozebranych osób, co często ma miejsce latem. Budowa oznacza ograniczenie w centrum Krakowa powierzchni 

terenów zielonych, które w naszym mieście są szczególnie cenną rzeczą. Oprócz tego projektowany pomnik ma zdecydowanie zbyt ciężką formę, co stanowi zbyt dużą ingerencję w 

okoliczny krajobraz oraz oszpeci widok na wawel z najbliższej okolicy.

96. 26.12.2017 Wyrażam zdecydowanie negatywną opinię o wyglądzie i lokalizacji pomnika. Na bulwarze wiślnym na rogu ulicy Zwierzynieckiej i ul Powiśle  znajduje się już pomnik żołnierzy AK, 

wystarczy go tylko lepiej wyeksponować. Bulwar Czerwińskiego zostawić dla rekreacji , nie zabudowywać i nie zasłaniać Wawelu.    

97. 26.12.2017 Postawiona  tymczasowo konstrukcja jest nieestetyczna i  nie kojarzy mi się absolutnie z niczym historycznym a tym bardziej z AK. Jest po prostu rodzajem ohydnego parawanu , który 

wkrótce  gdy zrobi się cieplej będzie noclegownią dla okolicznych meneli i darmowym szaletem, czego już jestem świadkiem gdy spaceruję  w okolicy. Poza tym w pejzaż tego fragmentu 

bulwaru Czerwińskiego wpisany jest pomnik Dżoka i jestem absolutną przeciwniczką przenoszenia pomnika z tego miejsca.  Nie popieram budowy pomnika (zwłaszcza takiego koszmaru) 

w tym miejscu nawet gdyby miało mi to zapewnić  większy spokój w letnie week-endy ograniczając różnego rodzaju imprezy rozrywkowe organizowane przez miasto. 

98. 26.12.2017 Miejsce przed Wawelem powinno podlegać szczególnej ochronie. Pomnik jest brzydki, duży, nie pasuje do otoczenia. Pomijam fakt, iż nie rozumiem przekazu pomnika. W ogóle. Kwestia 

dodatkowa to wyłączenie – w razie budowy pomnika -  z rekreacji terenu w sąsiedztwie pomnika. Bulwary pod Wawelem są miejscem spotkań rodzin na festynach. Trudno mi sobie 

wyobrazić, aby w sąsiedztwie pomnika AK mogły się odbywać takie radosne wydarzenia, koncerty itp. Jeżeli pomnik ma powstać (nie kwestionuję tego), niech powstanie w innym 

miejscu, a nie pod Wawelem.  Podsumowując: jestem przeciwna budowie pomnika w okolicach Wawelu. 

99. 26.12.2017 Lokalizacja pomnika AK pod Wawelem jest złym pomysłem. Bulwary już teraz są przeciążone różnymi funkcjami, to miejsce trasowania wielu biegów, wielu imprez masowych czy też 

innych wydarzeń. Poza tym obserwuje się przeciążenie Starego Miasta spowodowane przez ruch turystyczny, a każdy dodatkowy pomnik będzie zachętą do odwiedzania zatłoczonego 

centrum. Ponieważ uważam, że sam pomimo AK jest potrzebny w mieście, zatem proponuję inną lokalizację. W Bronowicach jest wolna przestrzeń pozostawiona po zburzeniu pomnika 

radzieckiego marszałka Iwana Koniewa, zatem proponuję tamtą lokalizację. Dzięki temu Bronowice zyskają pewną atrakcję turystyczną, która spowoduje większe zainteresowanie 

tamtym rejonem Krakowa.
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100. 26.12.2017 Pomnik jest paskudnie monumentalny. Nie potrzebny ani w tym miejscu, ani w Krakowie. Jest muzeum- to wystarczy. Teren pod Wawelem jest historycznie związany z inną epoką, nie 

należy mieszać porządków historycznych. W strukturze miasta wprowadzi to chaos. Poza tym, jeśli taki pomnik ma wyrażać szacunek tym, którym jest poświęcony to nie powinien być w 

miejscu rekreacyjnym, gdzie ludzie różnie się zachowują.

Kraków ma już dosyć pomników- pieniądze lepiej przeznaczyć na coś przydatnego mieszkańcom np. na dom opieki, na hospicjum, szpital, przedszkole.... itp. Uważam, że pomnik AK pod 

Wawelem to wielkie nieporozumienie. Tam jest przestrzeń rekreacyjna, psy będa obsikiwały pomnik, ludzie będą się zachowywać mało godnie. Poza tym, w KRK jest muzeum AK , to 

wystarczy- pomnikoza sprawia, żeludzie nie szanują upamiętnianych.

101. 26.12.2017 Jestem na tyle wcześniej urodzona, że przywiązałam się do przestrzeni wokół Wawelu, jego panoramy, terenów zielonych. Chętnie spaceruję tam z wnukami - bez okazji i w czasie 

różnych miejskich imprez. Pomnik (aktualnie makieta) kompletnie zaburza tę przestrzeń. W dodatku z poziomu dziecka (lub mojego, bo nie jestem zbyt wysoka) absolutnie nie kojarzy się 

z obrysem granic Polski, tylko ze skomplikowanym dojściem do miejskiego WC (przepraszam za porównanie). Pewnie też pomnik przyciągałby różne "obszczymurki" (makieta już to 

czyni). Jak z tego wynika - JESTEM ZDECYDOWANIE PRZECIW.

102. 26.12.2017 Niezgodę na budowę tego pomnika można by wyrazić na wielu płaszczyznach – estetycznej, formalnej, etycznej i finansowej. 

Jedną z przyczyn, dla której miasto absolutnie nie powinno finansować pomnika jest fakt, że jest on brzydki, potwornie nieciekawy, zaburzający ład społeczny w tak ważnym dla Krakowa 

miejscu. Z daleka wygląda jak bardzo zaniedbane, zanieczyszczone i zardzewiałe baraki lub miejskie szalety. Pomnik AK nie powinien znajdować się pod Wawelem, być może lepszym 

miejscem dla tego typu „inicjatywy” jest Muzeum AK, gdzie faktycznie jego wyraz i możliwość przestrzennej kompozycji byłyby lepsze. Inną wątpliwością jest ilość pomników, które 

miasto buduje. Jest to liczba przewyższające społeczną zobligowanie, jakie miasto posiada względem kolejnych „spiżowych” osobowości. Kraków staje się miastem pomników, reliktem, 

przestrzenią pustych gestów i znaczeń, zamiast miejscem tętniącym życiem i przyjaznym także dla swoich mieszkańców.

1.6mln wydatków na pomnik, który budzi tak ogromny społeczny sprzeciw i pozostawia estetycznie sporo do życzenia jest kwotą absurdalną, zwłaszcza biorąc pod uwagę, ile zielonych 

miejsc, ścieżek rowerowych, stojaków czy wiat przystankowych można by wybudować lub ile przeprowadzić akcji społecznych czy jakichkolwiek innych rozwiązań ułatwiających życie i 

faktycznie służących mieszkańcom.Jako mieszkanka Krakowa stanowczo sprzeciwiam się budowie pomnika. Przede wszystkim, inicjatywa nie budzi pozytywnych społecznych emocji, a 

jeśli pomnik ma w zamierzeniu oddawać hołd żołnierzom AK, nie należy dołączać ich do kolejnej grupy społecznego konfliktu.

103. 26.12.2017 BARDZO ZŁY PROJEKT. 

104. 26.12.2017 BARDZO ZŁY I SŁABY PROJEKT. 

105. 26.12.2017 Uważam, że ten pomnik to skrajnie zły pomysł.  

Po pierwsze, jest już tam jeden pomnik – psa Dżoka. Pięć metrów odległości między pomnikami to za mało. Pomniki wydają się walczyć o uwagę, konkurować ze sobą. Idąc od strony 

zamku na Wawelu w stronę bulwarów psa Dżoka nie widać. Jego pomnik znika.   Po drugie, tak mocna bryła w tym miejscu zawłaszcza przestrzeń również wtedy, gdy spaceruje się od 

bulwarów w stronę zamku na Wawelu. Niby minimalistyczna forma okazuje się skrajne nieminimalistyczna. W okresie letnim ceglany kolor będzie się mocno odznaczał od trawnika.   Po 

trzecie, sama forma pomnika pozostawia wiele do życzenia – nie niesie ze sobą żadnych konkretnych treści, nie pozwala się w żaden sposób doświadczyć. Zaledwie stoi i straszy.  Po 

czwarte, bulwary wiślane to przestrzeń rekreacyjna. 

Armia Krajowa zasługuje na coś lepszego. 
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106. 27.12.2017 Fatalny projekt i fatalna lokalizacja. Dość już mamy złych, brzydkich i źle ulokowanych pomników w naszym mieście! Jestem zdecydowanie przeciw. Rozumiem, że teraz jest taka moda na 

różne budynki i budowle  wyglądające jak zardzewiała kupa złomu, ale czy takie paskudztwo musi być realizowane w naszym (ciągle jeszcze) pięknym mieście? Rozumiem, ktoś na tym 

chce zarobić, ale dlaczego tak bezczelnie? Niewielu już zostało prawdziwych członków AK. Może by im – jako dowód wdzięczności- dać jakieś konkretne pieniądze dla ułatwienia im życia 

zamiast pakować je do kieszenie bezczelnych „naciągaczy”, paskudząc przy okazji bulwar pod Wawelem. 

Jestem rodowitą krakowianką  „ z dziada- pradziada” . Nie „paskudźcie”  mi mojego kochanego miasta!

107. 27.12.2017 NIE ZGADZAM SIĘ NA LOKALIZACJĘ NA BULWARZE CZERWIEŃSKIM. Uważam, że pomnik Armii Krajowej bezspornie powinien stanąć w Krakowie. Powinno to być jednak miejsce łączące 

wszystkich Krakowian, a nie dzielące ich. Bulwar Czerwieński jest miejscem festynów, imprez miejskich, jak i odpoczynku Krakowian. Jest to ostatni tak duży użytkowy kawałek zieleni w 

pobliżu Wawelu. Pozwala on organizować imprezy, które jednoczą społeczność krakowską. Postawienie pomnika w tym miejscu zabije klimat tego miejsca. Sama konstrukcja pomnika, 

jest przerażająco brzydka i urąga godności Żołnierzy Armii Krajowej. Jest o sporym podłożu z betonu, a brązowy mur zasłania Wawel. Przede wszystkim projekt ma niejasny wydźwięk. 

Brązowa ściana nie niesienie żadnej symboliki, wręcz przypomina komunistyczne toporne twory. Dlaczego Armia Krajowa ma być symbolizowana estetyką zamierzchłego socrealizmu, nie 

wiem. Aby uzmysłowić sobie jak bardzo projekt pomnika, który ma stanąć w Krakowie jest nie trafiony wystarczy w pamięci przywołać Pomnik Małego Powstańca w Warszawie. Pomnik 

Warszawski choć skromny, ma bardzo silną i jasną wymowę. Nie można przejść obojętnie koło "Małego Powstańca". Betonowy plac i brązowy mur, który będzie przysłaniał Wawel może 

jedynie budzić zdziwienie i irytację. Będzie tworzył raczej emocje niechęci, a nie szacunek i podziw dla Ludzi, którzy poświęcili swoje życie dla naszej wolności. Duże wątpliwości budzą 

rosnący koszt inwestycji, który w większości spadnie na miasto.  Poza tym jest spore niebezpieczeństwo, że pomnik w takiej lokalizacji i z tak niejasną symboliką zostanie 

zbeszczeszczony, co niewątpliwie nie jest celem nikogo z nas. Miejsce po pomniku gen. Koniewa wydaje mi się idealną propozycją. Byłoby to w jakimś sensie dokonanie sprawiedliwości 

historycznej. Nawet w czasach PRL-u nikt nie stawiał pomników przy Wawelu. Dobrze, aby w wolnej Polsce szanowano opinie społeczeństwa nie mniej niż w czasach, gdy tej demokracji i 

wolności brakowało. A propos konsultacji społecznych, na które powołują się zwolennicy lokalizacji na Bulwarze Czerwieńskim, wartozauważyć, że wcześniej były już konsultacje, w 

których taka lokalizacja przegrała.

108. 27.12.2017 Chciałabym wyrazić swoją negatywną opinię na temat budowy pomnika AK. Uważam ten projekt za nieciekawy i brzydki, kompletnie nie pasujący do otoczenia.

Wolałabym, aby miasto zamiast finansowac kolejny pomnik, zajeło sie poprawą infrastruktury.

109. 27.12.2017 Jestem przeciwnikiem budowy pomnika AK koło Wawelu. Jest to absolutnie niedopuszczalne i niezgodne z oczekiwaniem Krakowian na przeznaczenie tego terenu.

110. 27.12.2017 Jakkolwiek uważam, że AK należy się upamiętnienie, tak pomnik - i to pod Wawelem! - budzi mój sprzeciw. Nie wiem, czemu w Polsce mamy taką gigantomanię, nie wiem, czemu 

wygrywają projekty zwyczajnie szkaradne, które swoim kształtem bardziej ośmieszają upamiętnionego, niż go chwalą. Zieleń pod Wawelem należy do wszystkich mieszkańców - a tej w 

Krakowie jest niestety coraz mniej z uwagi na rosnącą rozbudowę i szalone betonowanie miasta. Dodatkowym zgrzytem jest konieczność przesunięcia pomnika Psa Dżoka - takich rzeczy 

się po prostu nie robi, nie dlatego, że to "zwykłe" zwierzę, ale z czystej, ludzkiej przyzwoitości, w końcu pomnik jest symbolem niezwykle ważnej cechy - wierności. Co do pomnika to razi 

jego kształt - wiadomo, na wizualizacjach może i fajnie wygląda, ale to, co widać pod Wawelem, to - z całym szacunkiem - kartonowa, fikuśna toaleta, i jestem pewna, że tak właśnie się 

będzie działo, gdy pomnik powstanie – zwłaszcza że toalet [darmowych] na bulwarach to ze świecą szukać. Nie wiem, czy np. skwerek, nasadzone drzewa [których tak potwornie mało w 

Krakowie!!!!], plac zabaw czy w końcu - nawet szkoła czy przedszkole - nie byłyby godniejszą formą upamiętnienia żołnierzy AK. Te rzeczy są o wiele bardziej potrzebne nam, 

mieszkańcom, niż kolejny koszmarny pomnik, który tak właściwie nie spełnia - i nie będzie spełniał - żadnej funkcji prócz bycia i skłócenia mieszkańców.

111. 27.12.2017 Nie akceptuję tej lokalizacji dla samego pomnika , obszar wokół Wawelu powinien pozostać "neutralny" . Natomiast , jeżeli chodzi o kształt i wygląd samego pomnika , to RÓWNIE 

OHYDNEJ RZECZY dawno nie widziałem .
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112. 27.12.2017 Szanowni Państwo, Pierwsze o czym chciałbym powiedzieć, to wyrazić radość, że takie konsultacje odbywają się, tym razem na większą skalę. Jest to bardzo ważna sprawa i cieszy jak 

dużo osób jest dzięki temu w jakiś sposób zaangażowanych w decydowanie o naszym mieście. Bardzo cieszy też pomysł użycia prototypu - wierzę, że ten sposób będzie częściej używany 

bo się naprawdę sprawdza. 

Co do samego pomnika to właśnie prototyp bardzo uzmysławia jak w złym miejscu jest planowany ten pomnik. Projekt nie jest rewelacyjny, ale do zniesienia w innym miejscu (o których 

się mówi w media), natomiast tak ważne miejsce jak bulwary koło Wawelu to nie miejsce na tego typu pomnik, w takich rozmiarach. 

113. 27.12.2017 Kształt, forma pomnika nie jest jakoś specjalnie odkrywcza czy nowatorska ale do zaakceptowania.Natomiast proponowane miejsce ABSOLUTNIE NIE!!! Dla mnie krakusa ( z dziada 

pradziada) miejsce  jest równie nie akceptowalne jak pomysł zabudowy Błoń !!!

114. 27.12.2017 Pomnik mi się nie podoba, uważam,  że koło Wawelu nie powinno się stawiać żadnych obiektów, które nawiązują do historii najnowszej.

115. 27.12.2017 Budowę pomnika AK pod Wawelem uważam za pomysł całkowicie nietrafiony.  1. Istnieje już pomnik Żołnierzy Polski Walczącej po drugiej stronie Wawelu.  2. Przestrzeń, na której 

planuje się go zbudować jest obecnie wykorzystywana na cele rekreacyjne, festyny, zabawy i niech tak zostanie, bo takiej przestrzeni w centrum bardzo potrzeba i jest ona dobrem 

deficytowym, w przeciwieństwie do pomników.  3. Forma pomnika jest wyjątkowo agresywna, masywny, zajmujący dużą powierzchnię, do tego planowany 500 metrowy (!) słup światła 

jest jakimś absurdem w przestrzeni, która powinna być podporządkowana Zamkowi Królewskiemu. 

Z całym szacunkiem dla AK, to tylko krótki epizod w historii Polski, zaś Wawel to symbol jej tysiącletnich dziejów i nie powinny się w jego bezpośrednim sąsiedztwie pojawiać takie 

agresywne i konkurujące z nim obiekty.   4. Pomnik w planowanym kształcie będzie z poziomu pieszego zupełnie nieczytelny, zaś liczne załamania i zakamarki w długiej i wysokiej ścianie 

będą służyć celom zupełnie odmiennym, niż upamiętnienie i zaduma.  5. AK jest już w Krakowie upamiętniona – istnieje Muzeum AK, jedna z głównych ulic nosi imię Armii Krajowej, 

argument o konieczności „złożenia przez Kraków hołdu AK” podnoszony przez pomysłodawców budowy pomnika jest nieprawdziwy. Podsumowując – wyrażam sprzeciw wobec budowy 

pomnika AK pod Wawelem.

116. 27.12.2017 Fatalna lokalizacja - dlaczego na bulwarach wiślanych? nie ma w całym mieście lokalizacji bardziej ‘a propos’ AK? psuje krajobraz, zasłania widok. Fatalny design – ‘pomnik’ przypomina 

wejście do publicznego szaletu. Czy nie można by przeznaczyć tych (dużych!) pieniędzy np. na edukację dzieci w szkołach o wojnie i roli AK w historii Polski? Albo wiral w sieci o tej 

tematyce, bardziej ‘przyswajalny’ przez dzisiejszą młodzież niż paskudne, nie niosące sobą żadnej opowieści, pomniki? Wszyscy teraz wycierają sobie gębę znakiem Polski Walczącej, bez 

zrozumienia, w dowolnym kontekście i miejscu (tatuaże na kibolskich klatach, naklejki na zderzakach niemieckich marek, ‘logo’ na pomnikach pychy partyjnych działaczy...) - żeby nikt nie 

miał odwagi rzucić w nich kamieniem?  Powstańcy przewracają się w grobach...

117. 27.12.2017 Chciałbym wyrazić zdecydowany sprzeciw wobec budowy pomnika AK w tym właśnie miejscu. Bulwary Wiślane są od lat miejscem na spacery i odpoczynek dla mieszkańców Krakowa, z 

dala od zgiełku miast. 

Budowa pomnika oraz co za tym idzie, związane z nim cykliczne uroczystości upamiętniające ten spokój niewątpliwie zakłócą. Do dzisiaj bulwary przetrwały w zieleni i ustrzegły się 

jakichkolwiek pomników historycznych. Ponadto miejsce pod Wawelem jest już dostatecznie zatłoczone przez turystów i stragany z pamiątkami, przez które czasami aż ciężko swobodnie 

przejść.

118. 27.12.2017 Miejsce postawienia pomnika pod Wawelem jest niewłaściwe.Pomnik powinien stanąć w innym miejscu po konsultacji z mieszkańcami np. przy ul.Armii Krajowej.

119. 27.12.2017 Nie podoba mi się pomysł lokalizacji pomnika Armii Krajowej na podwawelskim bulwarze. JESTEM PRZECIW. Dlaczego (?):   a/ w ogóle nie podoba mi się sam projekt  - ta wstęga; czy to 

ma być konkurencja dla murów Wawelu (?)   b/ nie podoba mi się miejsce wybrane na pomnik; dlaczego pod Wawelem, a nie przy Muzeum Armii Krajowej (?)   c/ na bulwarach, w 

pobliżu Mostu Dębnickiego stoi pomnik pamięci żołnierzy AK autorstwa B. Chromego; to piękny pomnik, należałoby bardziej go wyeksponować   d/ realizacja projektu pomnika – wstęgi 

wiąże się z koniecznością przeniesienia innego pomnika autorstwa B. Chromego – pomnika psa Dżoka. A na to NIE MA ZGODY!   e/ zamiast stawiać nowe pomniki, może lepiej byłoby 

nadać imię Armii Krajowej jakiemuś obiektowi użyteczności publicznej (np. szpitalowi); tak byłoby z korzyścią dla mieszkańców Krakowa, do których się zaliczam. I to od urodzenia.

120. 27.12.2017 Nie w tym miejscu! Nie pod Wawelem! Jestem przeciwny budowaniu pomnika u stup Wawelu.
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121. 27.12.2017 AK można lepiej uhonorować budując przedszkole lub żłobek. Przecież AK walczyło o przyszłość narodu a dzieci są taką przyszłością. Dodam przy tym, że lokalizacja pomnika pod 

Wawelem jest nie do zaakceptowania z uwagi na rolę Wawelu i bulwarów wiślanych.

122. 27.12.2017 Chcialbym wyrazic swoja negatywna opinie co do planu budowy pomnika w tym miejscu Mieszkam od lat na ulicy Smoczej i nie chcialbym zeby piekna okolica byla zabudowana 

betonowymi pomnikami. Tu byly ogrody krolewskie. Tutaj Krakowianie odpoczywaja w lecie. Pomnik w tej formie oszpecilby tak piekne miejsce.Jestem pewny ze ten projekt zostanie 

zaniechany 


123. 27.12.2017 Opinia dotycząca ustawienia Pomnika AK na Bulwarze CzerwieńskimOpinia negatywna!!! 

Paskudny mur w pięknym miejscu. Bardzo proszę o zmianę decyzji i nie ustawianie w tym miejscu pomnika. Nie mam nic przeciwko AK, ale powinien stać w okolicy Muzeum AK, a nie 

pod Wawelem. Szkaradny jest. 

Poza tym jego forma będzie sprzyjać załatwianiu potrzeb fizjologicznych (zwłaszcza, że nie ma blisko toalet). Naprawdę trzeba wziąć to pod uwagę!

124. 27.12.2017 Moim zdaniem okolice wawelu powinny pozostac jako teren rekreacyjny, a nie być zabudowywane. Poza tym pomnik jest brzydki.

125. 27.12.2017 Czy naprawdę nie można znaleźć innego miejsca i lepszego projektu ??? Skojarzenia mam z Puma Punku w Boliwii .

126. 27.12.2017 Z tego co zrozumiałem na tej stronie: https://dialogspoleczny.krakow.pl/wyraz-swoja-opinie-dotyczaca-planowanej-budowy-pomnika-ak/ pomnik ma przybrać formę taką, jak pokazuje 

załączone zdjęcie. 

Jestem przeciwko stawianiu TAKIEGO pomnika. W tej postaci będzie tylko szpecić miasto. 

127. 27.12.2017 Czy budować pomnik – tak.  Czy pod Wawelem – NIE!  Zasłania okolicę, a jego konstrukcja pewnie będzie służyć za miejski szalet lub miejsce graffiti.  Jak budować to w innych miejscach 

w Krakowie, gdzie nie ma pomników, nie ma Wawelu, gdzie można by przyciągnąć turystów. 

128. 27.12.2017 Uważam, że rozsądnym pomysłem było zbudowanie tej makiety i zaproszenie mieszkańców do konsultacji. Podwawelskie bulwary to obszar będący buforem przestrzennym i wizualnym 

chroniącym wyeksponowanie i wzniosłość zabudowań Wzgórza Wawelskiego, najważniejszego pomnika narodowego i najwyższego dobra kultury. Uważam, że pomnik w 

zaproponowanej formie jest zbyt inwazyjny względem tej wyjątkowej lokalizacji.

Jest zbyt duży, zbyt rozległy i zabiera zdecydowanie za dużo cennej powierzchni biologicznie czynnej. Uważam, iż lokalizacja podwawelska ze względów urbanistycznych i 

architektonicznych jest lokalizacją nietrafioną.

129. 27.12.2017 Opowiadam się za NIE budowaniem pomnika AK. Projekt budzi moje głębokie wątpliwości, ingeruje w o wiele cenniejszy niż sam pomnik teren zielony, zaburza widok i może stanowić w 

ukryciu nocy

 latrynę dla przechodniów.

130. 27.12.2017 Nie podoba mi się zupełnie umieszczenie pomnika AK w takim miejscu jak okolice Wawelu. Jest wiele innych miejsc, w którym można umieścić ten pomnik, chociaż osobiście uważam, że 

w Krakowie jest już za dużo pomników. Pomnik jest ohydny, nie pasuje zupełnie do otoczenia. Przykre jest to, że nie chcecie zrobić na przykład kładki na Żabińcu a wyrzucacie w błoto 51 

tysięcy, które można przeznaczyć na naprawdę ważny i służący wielu ludziom cel. Wysyłając tego maila wysyłam Wam moje kategoryczne NIE!!. Nie niszczcie już więcej zieleni w tym 

mieście.

131. 27.12.2017 Pomnik  ma  fatalną  lokalizację i równie  fatalny  wygląd. Nie powinien  stanąć pod  Wawelem, nie powinien  być  budowany kosztem  małego pomnika psa  Dżoka. Uważam, że  pomnik 

żołnierzy  AK  już   stoi. 

Jest nim  Muzeum Armii Krajowej im. gen. Emila Fieldorfa „Nila”. 

132. 27.12.2017 Lokalizacja pomnika w tym miejscu to wyjątkowo niefortunny wybór. Pomnik AK, który powinien skłaniać do refleksji, postawiony w miejscu przeznaczonym do beztroskiej rekreacji, to 

całkowity absurd, zaś jego forma i wielkość w bezpośredni  sąsiedztwie Wawelu, to urbanistyczna pomyłka. W Krakowie jest wiele już pozbawionych zieleni placów (pl. Kossaka, pl. 

Inwalidów, …), gdzie taki pomnik mógłby stanąć i nie psuć cennej perspektywy, ani nie kolidować z dotychczasową funkcją.
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133. 27.12.2017 Pomysł budowy pomniku poświęconemu Armii Krajowej pod Wawelem osobiście uważam za chybiony, twierdzę że nie powinien zostać on zrealizowany z kilku następujących względów:

1) Przestrzeń na której ma zostać wybudowany pomnik AK jest już zajęta przez trawę i drzewa, które są dobrze wkomponowane w teren i nie ma potrzeby dodawać tam następnych 

elementów.

2) Projekt pomnika nie jest estetyczny. Rozumiem tych wszystkich ludzi, którzy chcą upamiętnić historię Polski – ale kilka warstw blach ustawionych pod różnym kątem i 

przypominających zaniedbany, niechlujny parkan(taki jaki straszył przez kilka lat na skrzyżowaniu ulic Piłsudskiego i Straszewskiego) nijak się ma do godnego upamiętnienia żołnierzy 

Armii Krajowej. Jedynym elementem w tej masie żelaza nawiązującym do AK jest słabo czytelna kotwica. Oczywiście autor projektu, może po paru głębszych spirytualnych natchnieniach, 

upierać się, że kształt jednej z brył przypomina statek w domyślę Arkę Noego… Nie byłoby jednak pochlebnym porównanie ocalałych bohaterów z czasów II wojny światowej do stada 

dzikich i przypadkiem ocalałych zwierząt, nawet jeśli w jego skład wchodzą inteligentny słoń afrykański, czy skądinąd sympatyczny, lecz mający problemy z odstawieniem swojego 

bogatego w narkotyki eukaliptusowego pożywienia miś koala. Wątpię, żeby zestawienie, któregokolwiek z weteranów z półprzytomnym misiem (przepraszam za określenie, ale nie da się 

tego inaczej nazwać) ćpunem, ewentualnie amazońskim leniwcem trójpalczastym w którego futrze na drodze kooperacji rozwinęły się zielone i maskujące glony(nawet jeśli jest on 

wyrazistą metaforą apatycznego inwalidy w kamizelce „moro”) przyniosło komuś zaszczyt. Tak więc w swojej wymowie jest to projekt dobitnie antypolskiego i antychrześcijańskiego 

pomnika, który dekonstruuje nasze najgłębsze narodowe oraz duchowe wartości sprowadzając je do typowo zwierzęcych odruchów. To wyjątkowo odrażająca biologistyczno-

nihilistyczna papka ze źle połączonych kawałków metalu, zatem zawierająca w sobie grozę ludzi-cyborgów, będących ewidentną zapowiedzią transhumanizmu - buntu przeciwko bożemu 

światu i przyrodzonej naturze człowieka, potraktowanej w ambiwalentny sposób jako przykra, acz oczywista(dla autora projektu) zwierzęcość. Wspomniany transhumanizm jest tylko 

jednym z objawów ateistycznego mesjanizmu, który za cenę ofiar w ludziach(symbolizują ich powstańcy potraktowani jako trybki w być może heglowskiej, na pewno totalitarnej 

maszynie dziejów) obiecuje postęp. Gdzie rolę stwórcy świata oraz archaicznej harmonii zastępuje technokratyczna pycha. Hybris współczesnego człowieka. Konkludując to brzydkie, 

kosmopolityczne i bezbożne coś nie powinno stać w sąsiedztwie Wawelu.   3)  Mamy w Krakowie już wystarczającą liczbę pomników, chociażby zupełnie przypadkowo ustawione oraz 

pozbawione wszelkiego ładu i składu pomniki w Parku Jordana. Uważam, że znacznie lepiej byłoby zadbać o nie(np. wyczyścić popiersie papieża z gołębiego guana), a dopiero potem 

stawiać kolejny pomnik.

134. 27.12.2017 Jestem kategorycznie za nie budowaniem w tym miejscu zadnego pomnika. Mam mieszkanie na ulicy Smoczej i ten szkaradny mur przyprawia mnie o dreszcze. To jest tortura na to 

patrzec. 

Z moich obserwacji jest to codziennie pisuar dla wyprowadzanych na spacer psow.  Zaslania piekno falistej architektury muzeum Manggha.Zaburza swoja brzydota bezposrednie 

sasiadujacy o kilka metrow najsypatyczniejszy i  tak lubiany pomnik psa Dzoka . Nie wyobrazam sobie tego kawalu bezsensownego betonu na zielonej murawie, gdzie krakowianie  

odpoczywaja i opalaja sie w lecie. Jest to swiadectwo braku zdrowego rozsadku i sam fakt , ze ktos to zaplanowal w tym miejscu jest przerazajacy.  Gdyby zostal wybudowany  i w takiej 

koszmarnej formie bylby z pewnoscia posmiewiskiem calego swiata i wstyd dla miasta  Raz jeszcze wyrazam swoja stanowcza negatywna opinie i pozostaje w nadzieji , ze ten projekt 

zostanie jak najszybciej zaniechany

135. 27.12.2017 Tereny zielone pod Wawelem absolutnie nie są miejscem, aby stawiać tam gigantyczny pomnik. Trzeba znaleźć inne miejsce na ten pomnik. I czy musi być aż tak wielki? 

To miał być pomnik ze składek, tymczasem prezydent Majchrowski, bez konsultacji z mieszkańcami, przeznacza kilkaset tys. zł. Z naszych podatków na jego budowę. Tymczasem od wielu 

lat, mimo ciągłych obietnic, nie robi się nic, aby bulwary zagospodarować. Oświetlenie to stanowczo za mało. Niech urzędnicy prezydenta pojadą do innych miast (np. Warszawa, 

Wrocław) i zobaczą jak się to robi. Pieniądze, na ten wątpliwej urody pomnik powinny pójść na upiększenie bulwarów.
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136. 28.12.2017 W mojej ocenie pomysł stawiania pomnika AK pod Wawelem jest, delikatnie mówiąc, niefortunny. Teren na Bulwarach - zielony, piękny, rekreacyjny, z którego korzystają tak 

mieszkańcy, jak i turyści, z którego można ze spokojem patrzeć na Wzgórze Wawelskie, trzeba sznować i pielęgnować, a nie zabudowywać. Pomnik winien stanąć, zgodnie z pierwotnym 

planem i oczekiwaniem mieszkańców, przy ul. Armii Krajowej.

137. 28.12.2017 Jestem oburzona że takie coś ma być pomnikiem. Nie życzę sobie i cała moja rodzina, znajomi, aby ciagle zagracac teren zielony wkoło Wawelu - dość tej samowoli. To miejsce ma być 

zielone, piękne bez potworków. Ponadto wydawanie nawet jednej złotówki jest grzechem i draństwem. Tyle miasto ma potrzeb, przedszkola otp. itd.

138. 28.12.2017 Absolutnie nie w tym miejscu.

139. 28.12.2017 Pomnik jest brzydki i nie wydaje się potrzebny. Na Powiślu jest już pomnik upamiętniający akcje AK przeciwko Koppemu.

140. 28.12.2017 Zdecydowane „NIE” dla tego pomnika u stóþ Wawelu. Trzeba poszukać innej lokalizacji. Pomnik upamiętniający bohaterów narodowych nie powinien stać na bulwarach wiślanych, to 

jest miejsce sportu i rekreacji. Nie wyobrażam sobie żeby tak istotny pomnik stał obok bud i straganów z pamiątkami. Ponadto monumentalny pomnik przysłania widok na Wawel, ważny 

polski symbol.

141. 28.12.2017 Uważam, że pomnik bohaterów AK powinien być postawiony, lecz zupełnie w innym miejscu. Nie powinien stać u stóp Wawelu, zasłaniając widok na Zamek Królewski i nie powinien 

zabierać terenów zielonych nad Wisłą,

 terenów które wykorzystywane są rekreacyjnie przez ludzi mieszkających w Krakowie i turystów. Bryła pomnika nie pasuje do planowanego otoczenia. Pomnik powinien stanąć koło 

muzeum AK.      

142. 28.12.2017 Sama idea pomnika poświęconego pamięci AK jest słuszna, ale nie w obecnym kształcie. Dodatkowo obecnie nie widać betonowego placu wokół tego pomnika, który zdecydowanie 

zepsuje wygląd bulwarów. Rdzawy kolor na zewnątrz Wstęgi będzie sprawiał wrażenie zaniedbanej budowli, a nie miejsca szczególnego. Kształt pomnika będzie sprzyjał do urządzania 

libacji w jego załamaniach i obsikiwania go przez „imprezowiczów”

Lokalizacja pomnika również nie jest najlepsza. Wawel jest miejscem szczególnym i nie powinien być zasłaniany przez dodatkowe budowle/pomniki itp. Podsumowując jestem przeciwko 

budowie pomnika w tym miejscu i takim kształcie

143. 28.12.2017 NIE !!! To coś już samo w sobie jest szkaradne, a umieszczenie go na bulwarach wiślanych w okolicach Wawelu to gwałt na wrażliwości estetycznej, Nie mówiąc o innych kwestiach.

Moja propozycja: zdemontować znak Polski Walczącej co by nikogo nie obrazić, nieco wyprostować, położyć na płask i przetransportować np. do skatepark Jordan. Dzieciska będą miały 

zabawę.

144. 28.12.2017 Uważam, że lokalizacja pomnika jest dalece niefortunna i przyniesie niezadowolenie zarówno jej przeciwnikom jak i zwolennikom.

Bulwar Czerwieński, a w zasadzie cały ciąg bulwarów wiślanych zlokalizowanych w centralnej części miasta jest naturalnym miejscem relaksu i wypoczynku (w tym aktywnego) 

mieszkańców.

Na Bulwarze Czerwieńskim przy Smoku Wawelskim zaczyna się edukacja historyczna i kulturalna niemal każdego małego mieszkańca Krakowa – zwykle tutaj rodzice wybierają się na 

pierwsze „zwiedzanie” Krakowa ze swoimi dziećmi. Piękne, tętniące życiem, radością i pachnące kuszącą nutą legend i opowieści o królach, smokach i innych niezwykłościach miejsce ma 

niepowtarzalny klimat, wywołuje uśmiech nie tylko na ustach małych mieszkańców.

Historia Armii Krajowej jest historią tragiczną. Dla świadomego tej historii człowieka nie sposób będzie przebiec lub przespacerować tędy w dzisiejszym radosnym, swobodnym nastroju. 

Niewyobrażalne będzie beztroskie plażowanie w cieniu dramatu AK.

Dla nieświadomego – pomnik może stanowić miejsce źle pojętej rozrywki – nietrudno mi sobie wyobrazić wspinające się po pomniku lub jeżdżące na rolkach dzieciaki, o innych 

kreatywnych pomysłach młodych ludzi nie wspominając.

Nie podważając w żaden sposób intencji upamiętnienia bohaterów Armii Krajowej uważam, że należy rozważyć inną – zdecydowanie bardziej odpowiednią - jego lokalizację.
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145. 28.12.2017 Pomnik zapewne żołnierzom AK się należy, lecz na pewno nie pod Wawelem, ani też na Wawelu.To nie te epoki, wtłoczenie nowoczesności w renesans urąga wszelkim prawom estetyki. 

Znając tardycjonalizm tych że Żołnierzy Oni sami byliby temu przeciwni.

146. 28.12.2017 Uważam, że pomnik w takiej formie, oraz, przede wszystkim, w tym miejscu, jest bardzo złym pomysłem. Zawłaszcza otwartą wcześniej przestrzeń, której tak brakuje w centrum miasta, 

oraz odciąga uwagę od najważniejszego w tym miejscu zabytku, czyli Wawelu. Pomnik jest wizualnie przytłaczający, brak jest także historycznych powodów jego ustawienia w tym 

miejscu.

147. 28.12.2017 Jeżeli zwykła makieta wyniosła koszt 50tys. to wole nie wiedzieć ile będzie kosztował pomnik. Zamiast inwestować w zieleń to miasto inwestuje w zbędne pomniki. Młodzi ludzie mają to 

gdzieś, dla turystów, będzie to zwykła ścianka do robienia selfie. Czy ktoś zrozumie, ze mieszkańcy tego nie chcą? Kogo to interesuje? Będzie przypominać tylko o tym ile wydano, a nie 

czego jest symbolem. Jestem zdecydowanym przeciwnikiem tego czegoś. Jesli ktoś chce taki pomnik to niech weźmie sobie z własnego portfela i wybuduje na ogródku. Chyba, że to ma 

symbolizować jakiś mur w obecnej sytuacji dla PL…

148. 28.12.2017 Jestem przeciwny budowie pomnika AK w proponowanej lokalizacji i w proponowanej formie. Uważam , że każdy najmniejszy skawek zieleni i wolnej przestrzeni w centrum Krakowa jest 

warty ochrony.  Pomnik o architekturze ruiny, oszpeci otoczenie i mocno zmniejszy jakże  skromne w naszym mieście tereny rekreacyjne.  Bulwary wiślane powinno się chronić i 

traktować jako całość a nie wycinać z nich fragmenty na pozbawione urody i nieużyteczne twory jakim ten projekt niestety jest.  Obawiam się jednak, że decyzja już zapadła, a cała ta 

konsultacja i cyrk z postawieniem makiety poprzedza tylko politykę faktów dokonanych, i wkrótce pod Wawelem na stałe zagości pomnik przypominający plac sprzedaży węgla.

149. 28.12.2017 Jestem zdecydowanie przeciwko budowie pomnika AK pod Wawelem: - lokalizacja niewłaściwa, tutaj powinny zostać tereny zielone, rekreacyjne     - forma pomnika nieodpowiednia i 

zaskakująco brzydka

150. 28.12.2017 Wyrażając swoją opinię na temat budowy pomnika AK chciałbym wyrazić swój sprzeciw co do lokalizacji, tj. wg mnie bulwar Czerwieński przy ul. Smoczej, nieopodal Wawelu nie jest 

miejscem dla pomnika AK z uwagi na brak związku pomnika z miejscem, niepasującym wyglądem pomnika co do otoczenia (swoją drogą pomnik w obecnym wyglądzie będzie świetnym 

miejscem do załatwiania potrzeb fizjologicznych przez różnego rodzaju lumpów), na terenach rekreacyjnych, które obniżają szlachetność samego pomnika. 

151. 28.12.2017 Jestem przeciwny budowie pomnika pod Wawelem.  Pomniki powinny być finansowane jedynie ze zbiórek publicznych a nie z budżetu.  AK można upamiętnić poprzez rozbudowę 

hospicjum, domu opieki dla osób starszych, 

utworzenie parku, etc.  

152. 28.12.2017 Pomnik niech powstanie, ale zdecydowanie nie w tym miejscu.

153. 28.12.2017 Koszmar i tyle. Co za brak wyczucia miejsca!
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154. 28.12.2017 Pomnik Armii Krajowej na Bulwarze Czerwieńskim jest pomysłem całkowicie nietrafionym. Nie mówię tutaj o samej inwestycji, ale wybranej dla niej lokalizacji. Można to rozpatrywać na 

płaszczyznach: 1) estetycznej 2) funkcjonalnej 3) symbolicznej. 

Tak więc:    1) Pomnik wydaje się zdecydowanie odstawać od otoczenia, w którym się znajduje. Jest zbyt duży, przysłania widok na Wawel z płaszczyzny Bulwaru, a jego estetyka (tj. jak 

wynika z makiety oraz wcześniejszych wizualizacji) oparta na stali kortenowskiej nie przystaje do historycznej bliskości Zamku, ul. Smoczej oraz Bernardyńskiej. Ma się nijak także do 

stojącego w pobliżu pomnika psa Dżoka.    2) Bulwar Czerwieński pełnił dotychczas funkcję wypoczynkową. Trawnik służył do organizacji wielu festynów i imprez okolicznościowych, 

które sprzyjały społecznej integracji. W tamtym miejscu można było wypocząć w gronie znajomych czy pójść na piknik. Powstanie tego pomnika w tym miejscu doprowadzi do utraty 

funkcji wypoczynkowej Bulwaru i przemieni go w kolejne miejsce martyrologicznego kultu, które z pompą odwiedzane jest tylko na oficjalnych uroczystościach, podczas gdy dla 

mieszkańców Krakowa straci ono wypoczynkową atrakcyjność.   3) Na płaszczyźnie symbolicznej nieporozumieniem jest upamiętnianie po raz kolejny tych samych żołnierzy Polski 

Walczącej, którzy mają już swój monument w pobliżu ulicy Zwierzynieckiej, dużo lepszy estetycznie zresztą.  Nie sprzeciwiam się samemu pomysłowi upamiętnienia konkretnie żołnierzy 

Armii Krajowej, ale jest wiele lepszych miejsc na podobną inwestycję. Naturalnym wydawało by się miejsce przy ul. Armii Krajowej, gdzie dotychczas stał pomnik Koniewa.

155. 28.12.2017 Opinia. Ze smutkiem dowiedziałam się, że Radni Klubu Przyjazny Kraków wnieśli poprawkę do Budżetu Miasta Krakowa, przeznaczając kwotę 1,6 mln zł na budowę pomnika AK. Nie 

jestem przeciwnikiem uhonorowania żołnierzy AK, jednak uważam, że Kraków uczcił już ich pamięć: pomnikiem Polski Walczącej, muzeum AK i ul. AK. Jeśli żołnierze mają zostać 

dodatkowo uhonorowani, to zdecydowanie lepszy byłby kopiec żołnierzy AK. Na pewno usytuowanie pomnika AK o powierzchni 100 metrów kwadratowych u stóp Wawelu spowoduje, 

że przestanie to być przestrzeń rekreacyjna, a stanie się niepotrzebnie przestrzenią martyrologiczną, slużącą przede wszystkim organizacjom pseudopatriotycznym, a nie uczczeniu 

pamięci żołnierzy AK. Bulwary Czerwińskie są wyjątkowe. Niestety do tej pory nie ma całościowego projektu ich rewitalizacji. Dlatego wprowadzanie dodatkowych dużych budowli nie 

będzie sprzyjać stworzeniu spójnej, harmonijnej koncepcji tego miejsca. Niestety projekt Pana Smagi jest bardzo słaby - nie wygrał nawet w ogłoszonym konkursie (pierwszy etap). W 

najlepszym razie pomnik będzie służył za miejski szalet - tak właśnie wygląda. Ponadto ten projekt miał być zrealizowany w całości w ramach zbiórki publicznej, a nie z Budżetu Miasta. 

Sposób finansowania tego projektu jest dla mnie niejasny. Dlatego wyrażam sprzeciw wobec próby stawiania nowego pomnika u stóp Wawelu na terenie Bulwarów Czerwińskich. Nie 

zgadzam się również na finansowanie z Budżetu Miasta kolejnych pomników. Są inne sposoby na uhonorowanie żołnierzy AK.

156. 28.12.2017 Stanowczo protestuję przeciwko lokalizacji pomnika Armii Krajowej na bulwarze Czerwieńskim w bezpośredniej bliskości Wawelu. Pomnik ten, nie tylko posiada bardzo wątpliwe walory 

artystyczne, ale też całkowicie nie pasuje do okolicy, może ją wręcz przytłoczyć swoimi rozmiarami i brzydotą. Ponadto, pomnik AK koliduje z pomnikiem psa Dżoka dłuta śp. prof. 

Bronisława Chromego, który był również jego fundatorem i jeszcze za swojego życia wyraził swoje negatywne zdanie o pomyśle jego przeniesienia i tym samym „zepchnięcia” przez 

pomnik AK. „Wstęga pamięci” nie może bezcześcić pomnika pamięci i wierności. Jeżeli pomnik miałby powstać, wydaje mi się, że logicznym miejscem dla niego są okolice al. Armii 

Krajowej, w miejscu niezagospodarowanego terenu po pomniku Koniewa.Chciałbym jednocześnie wyrazić negatywną opinię nt. planu dofinansowania pomnika AK przez Miasto Kraków 

kwotą ponad miliona złotych. Pomnik, od początku wzbudzający kontrowersje ze względu na swoją formę, miał być sfinansowany ze środków pomysłodawców (zbiórka publiczna). W 

związku z niepowodzeniem tej zbiórki, budowa pomnika powinna być zawieszona.

157. 28.12.2017 Jestem przeciwny budowie pomnika AK pod Wawelem. Wybór tej lokalizacji jest bezzasadny i sprzeczny z charakterem regionu.

158. 28.12.2017 Jestem zdecydowanie przeciwny umieszczaniu pomnika pamięci AK pod Wawelem w proponowanym miejscu. Podzielam opinię wielu fachowców, architektów z panem Cęckiewiczem 

na czele, że tej przestrzeni nie powinno się zawłaszczać pod pomnik. To jest miejsce rekreacji, spacerów, odpoczynku, bezpośrednie sąsiedztwo Wawelu. Ten teren powinien pozostać w 

obecnymstanie, zwłaszcza biorąc pod uwagę emocje i różne reakcje na temat upamiętniania "żołnierzy wyklętych" - kontrowersyjny w treści i formie pomnik nie powinien być stawiany 

w takim miejscu. Reasumując - upamiętnienie żołnierzy AK w Krakowie - tak. Umiejscowienie pomnika w okolicach Wawelu, w proponowanym miejscu, gdzie obecnie stoimakieta - 

ZDECYDOWANIE NIE.
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159. 28.12.2017 Uważam, że sama idea pomnika jest dobra, jednak jestem przeciwny stawianiu go pod Wawelem. Usytuowanie go w tym miejscu zdecydowanie nie jest trafnym pomysłem. 

Dużo lepsza lokalizacja, to ul. Armii Krajowej, jest tam cokół po dawnym monumencie, można to miejsce ładnie zrewitalizować

160. 28.12.2017 Pomnik mógłby zostać wybudowany pod warunkiem, ze miałby tylko taki zakres, jak obecna makieta. Tzn. ze zostałby – tak jak makieta – postawiony bezpośrednio na trawie i w 

otoczeniu drzew (mogłaby do niego prowadzić od alejki jakaś wąska ścieżka podobnie jak obecnie do pomnika Dżoka). W takim kształcie, jak obecna makieta, pomnik nie jest zbyt ładny, 

ale i szczególnie nie przeszkadza. Ale podkreślam – pod warunkiem, że nie będzie wykraczał poza kształt i wymiary makiety.Jeżeli jednak – jak to widziałem na wizualizacjach – 

planowane jest urządzenie dookoła pomnika dużego asfaltowego lub betonowego placu, połączone m.in. z usunięciem drzew i pomnika Dżoka, to taka forma pomnika jest wg mnie 

absolutnie niedopuszczalna. Taki plac zniszczy krajobraz tego miejsca w stopniu znacznie większym niż sam pomnik.

W szczególności nie mogę się zgodzić na usunięcie pomnika Dżoka, który był tam wcześniej i w związku z tym ma niezaprzeczalne prawo, aby pozostać w tym miejscu.

161. 28.12.2017 Ze względów  wizualnych i praktycznych jestem przeciwko budowie pomnika AK u stóp Wawelu, co argumentuję poniżej:

1) Pod Wawelem nie powinna znajdować się jakakolwiek budowla, która gabarytowo mogłaby – z którejkolwiek strony – zaćmić architekturę Zamku. Właściwym kierunkiem rozwijania 

terenów u podnóży Wawelu jest „chowanie” zabudowy w podziemiach i tworzenie dużych, otwartych przestrzeni/placów/skwerów, jak w przypadku centrum obsługi turystów (od 

strony Powiśla/Podzamcza).   2) W Starym Mieście brakuje zieleni i betonowanie podstawy pomnika (kilkadziesiąt m kw.) nie powinno mieć miejsca.  3) Pomnik umieszczony w takim 

sąsiedztwie nie będzie miał odpowiedniego wydźwięku edukacyjnego dla turystów zagranicznych, gdyż skupią się oni na Wawelu i innych zabytkach.  4) Nie neguję istoty postawienia 

pomnika AK, ale w innym miejscu.  5) W moim odczuciu, na podstawie makiety, wizualnie pomnik AK źle koresponduje z otoczeniem.  6) W pobliżu znajdują się dwa inne, znacznie 

mniejsze, monumenty. Nagromadzenie pomników nie wydaje się „poważne” i tylko umniejsza bohaterskim działaniom AK.

162. 28.12.2017 Chcę przekazać zdecydowane NIE, dla pomysłu budowania pomnika AK pod Wawelem. Idea jest bardzo słuszna ale nie w tym miejscu. Wawel to skarb i centrum uwagi tego miejsca, 

pomnik (dla mnie wątpliwej urody) zeszpeci bulwary.Należy przywrócić pomnik Dżoka, a pomnik AK umieścić np. na Placu Regana

163. 28.12.2017 Pomnik nie komponuje się z otoczeniem. Likwiduje naturalnie wyglądającą i zachęcającą do przebywania w pobliżu Wawelu zieleń. Nie jest powiązany tematycznie z Wawelem.

Budzi też niestety obawy przed profanacją przez pijane osoby ze względu na formę osłaniających murków.

Jako wnuczka żołnierza AK Leona Pacyno zdecydowanie wolałabym upamiętnienie przez dotację Muzeum AK i rozbudowę ekspozycji lub pomnik niewchodzący w dialog z wzgórzem 

wawelskim i nieułatwiający aktów wandalizmu.

164. 28.12.2017 Pomnik AK nie powienien być usytuowany na bulwarach wiślanych. Jest to przestrzeń rekreacyjna i powinna być pozbawiona wszelkich budowli. Odpowiednim miejscem moż ebyć ul. 

Armii Krajowej/Lea. Abstrachujac monument jest brzydki!

165. 28.12.2017 Tylko nie pod Wawelem! AK odegrała znaczną rolę w historii Polski (mniejszą w dziejach Krakowa - o przyczynach bez końca dyskutują kombatanci i historycy), więc pomnik jej się należy. 

Ale nie kosztem otoczenia Wawelu, który jest najważniejszym bodaj naszym zabytkiem.  Miejsc jeszcze sporo: gdzieś dalej nad Wisłą, w pobliżu muzeum AK (najbardziej logiczne 

miejsce), na Zarzeczu czy gdzie kto tam jeszcze ujrzy dla niego dobre  locum. I - to ważne! - może stać nas na pomnik wysokiej klasy estetycznej? Bo pokazany projekt sprawia wrażenie 

konceptu literacko-historycznego a nie dzieła sztuki wizualnej. 

166. 28.12.2017 Pomnik TAK ale nie w tym miejscu , a już na pewno nie taki wielki. Mieszkający od zawsze w Krakowie.
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167. 28.12.2017 Mamy w tym przypadku dwie, zasadnicze kwestie – pierwsza to lokalizacja, druga to pomnik w tej postaci – jego forma i zapisana w niej relacja wobec otoczenia.

Kwestia pierwsza – lokalizacja

W mojej, podyktowanej profesjonalnym doświadczeniem opinii, teren w otoczeniu Wzgórza Wawelskiego i w zasadzie całe zakole Wisły, powinny być objęte szczególną ochroną – 

powinny być porządkowane lecz nie zabudowywane. Już obecny stan (ul. Powiśle i równoległy parking) budzi poważne zastrzeżenia co do jakości i poziomu aktywności architektonicznej. 

Wpisywanie w tą przestrzeżeń dodatkowych, aktywnych elementów jest nie tylko niecelowe, lecz – niezależnie od ich jakości – obniża kulturową spójność jednego z najważniejszych 

naszych zabytków. Wawel to miejsce historyczne, w znacznym stopniu oryginalne. Należy tej oryginalności zdecydowanie bronić i nie dopuszczać ingerencji nawet w „szlachetnych 

celach”, jako że funkcja sanktuarium narodowego jest w tym przypadku pochodna. 

Kwestia druga – projekt pomnika

Pominę samą formę, skalę i wizualne implikacje pomnika w zaproponowanym miejscu, poza konstatacją faktu, że ma on cechy dominowania przestrzeni i tworzy pośredni, obcy i 

aktywny plan w perspektywie oglądu sylwetki Wawelu od strony Skałki. Najbardziej drażliwe i rażące jest bowiem sąsiedztwo po-nowoczesnej, manierystycznej bryły i konturu w relacji 

do historycznej sylwetki zamku. 

Konkluzja – projekt jest nieprzemyślany zwłaszcza w aspekcie lokalizacji. Jestem sceptyczny wobec nadmiernej łatwości budowania „monumentów” i dezynwoltury we wciskaniu niskiej 

jakości obiektów w wartościowe kulturowo otoczenie, jednak w tym przypadku zamiar budowy pomnika takich rozmiarów w sąsiedztwie Wawelu jest – niezależnie od oceny obiektu 

samego w sobie - wyjątkowym aktem arogancji. Pomysł ten szkodzi pamięci Armii Krajowej. Zdecydowanie odradzam władzom Krakowa udział w tej inicjatywie i zalecam objęcie terenu 

zakola Wisły wokół Wawelskiego Wzgórza szczególną ochroną. 

168. 28.12.2017 Chciałbym wyrazić swój sprzeciw wobec pomnika Armii Krajowej na Bulwarach. Armia Krajowa jest upamiętniona już w Krakowie ulicą, muzeum (zdaje się jedynym w Kraju jej 

dedykowanym) oraz już kilkoma pomnikami poległych. Miejsce planowanego pomnika powinno służyć raczej do celów rekreacji i odpoczynku, a nie martyrologii. Miasto nie powinno 

ochoczo przyklepywać tego typu inicjatyw, tym bardziej, że na cele martyrologii zawłaszczony jest obecnie park Jordana czy też, że w pierwotnym projekcie pomnik wyglądał inaczej. Jako 

mieszkaniec Krakowa mam dosyć zawłaszczania przestrzeni publicznej pod pomniki i chciałbym raczej aby zrobiono coś z jakością samej przestrzeni. Porównując bulwary w Krakowie i 

np. Bydgoszczy widać, że jest tutaj jeszcze sporo do zrobienia, a gargantuiczny pomnik zdecydowanie nie wpłynie pozytywnie na jakość przestrzeni miejskiej w tym miejscu. Mam 

nadzieję, ze w przypadku pozostałych planowanych pomników zostanie uruchomiona podobna dyskusja, gdyż ich ilość, cena i lokalizacja też są dyskusyjne. 

169. 28.12.2017 Szanowni Państwo, uważam, że Armię Krajową jak najbardziej należy upamiętnić, ale nie w tym miejscu, niekoniecznie kolejnym pomnikiem i nie w formie przypominającej dawne 

granice Polski. Moim zdaniem pod Wawelem nie ma miejsca na więcej pomników, tej przestrzeni nie należy dodatkowo zagęszczać.  Zastanawiam się też, czy w każdym miejscu musimy 

przypominać o naszej martyrologii? Ponadto uważam, że Kraków w tej chwili ma wystarczająco dużo pomników, a jest wiele innych inicjatyw, na które można przeznaczyć kwoty 

przeznaczone obecnie na kolejne monumentalne realizacje.

170. 28.12.2017 W moijej opini pomnik proponowany przez Państwa nie może stanąc w zaproponowanej loklaizacji. Jestem architektem i z zawodowego jak i prywatnego punktu widzenia nie jest to 

miejsce dobre dla takiej formy. Jest on niedopasowany proporcjami ani formą, zajmuje duża częśc przestrzeni otwartej zielonej o odmiennej funckji spacerowo rekreacyjnej (mieszkam 

na ul. Starowiślnej pod Pocztą Główną więc jestem użytkownikiem tego miejsca). Pomnik razi gabarytami, ponadto należy zwrócić uwagę na potencjalne użytkowanie go, nieczystości w 

zakamarkach wynikające z gabarytow oraz formy. Stanie się on miejscem do składowania śmieci, fekaliów, miejscem w mojej opinii niedopuszczalnym w takiej lokalizacji. Proszę o 

przeniesienie pomnka w inne miejsce lub zaprojektowanie go w innej postaci, mającej sens w takim miejscu. 



L.p. Data złożenia Opinia                                                                                                                                                                                                                                   Załącznik nr 2

171. 28.12.2017 W związku z licznymi rozmowami z krakowianami na temat inicjatywy budowy pomnika AK na Bulwarach pragnę przekazać swoją negatywną opinię na ten temat.  Armia Krajowa 

niewątpliwie zasługuje na upamiętnienie w godnym miejscu, jednak nie może to być miejsce, które budzi tak duże kontrowersje, bo w ten sposób dopuszcza się do kwestionowania 

samej idei budowy pomnika umniejszając bezdyskusyjnie ogromną rolę w historii Polski jaką odegrała AK. Szczególny niesmak budzi inicjatywa przesuwania innych pomników, by zrobić 

miejsce dla niniejszego. Powoduje to będące zupełnie nie na miejscu rozważania dot. wyższości jednych idei i bohaterów nad drugimi. Dlatego też zasadnym jest odstąpienie od budowy 

pomnika w tej lokalizacji i wzniesienie go w miejscu, w którym jego budowa odbędzie się w atmosferze ogólnospołecznej zgody.

172. 28.12.2017 Jestem przeciwna wydawaniu 1,6 miliona złotych + ponad 50 tysiecy na budowe makiety pomnika. Mamy już pomnik bohaterów AK w okolicy Jubilata. Zabieracie najpiękniejszy skwer w 

Krakowie. Nie jestem przeciwko 

pomnikowi AK. Są inne miejsca pod budowę pomnika, np. okolica muzeum AK czy skwer przy ul. Armii Krajowej. Budujcie ale skromniejszy.

173. 28.12.2017 Najgorszy z pomysłów jaki komuś wpadł do głowy. Okolice Wawelu są dla nas, mieszkańców Krakowa, same w sobie szczególnym pomnikiem historyczno-kulturowym. Cenimy sobie 

przestrzeń i zieleń wokół Wawelu – i ja a także wszyscy niemal moi znajomi nie zgadzamy się na „upstrzenie” tej przestrzeni takim koszmarkiem. Jest wiele miejsc w Krakowie, gdzie 

mógłby pomnik stanąć, choćby przy Armii Krajowej, gdzie dawniej stał pomnik Koniewa. Powiem brzydko, być może, ale dosadnie. Odwalcie się od Wawelu .Poza tym nie wiem, co się 

dzieje, ale w Polsce nastała jakaś „pomnikomania” – kompletnie bez sensu, bez ładu i składu. Naprawdę nie ma w tym mieście na co pieniędzy wydawać? Odnosząc się z całym 

szacunkiem do dokonań Armii Krajowej a także do kombatantów – nie zgadzam się na taką lokalizację w żadnym wypadku – nie mówiąc o tym, że cały ten projekt to paskudztwo nijak 

nie pasujące ani do historii ani do otoczenia.

174. 28.12.2017 Jestem zdecydowanie przeciwna wybudowaniu tego pomnika, zwłaszcza w tym miejscu. Jest okropny. Wczoraj byłam tam na spacerze ze znajomymi z Australii, spytali mnie, czy to żart, 

czy naprawdę tak chcemy zepsuć to miejsce. Mamy już Muzeum AK i wystarczy.Zdecydowany sprzeciw!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!

175. 28.12.2017 Uważam, że budowa pomnika AK nie jest dobrym pomysłem. Moja argumentacja zawarta jest w poniższych punktach:    1. Pomnik ograniczy powierzchnię – i tak już ubogich – 

rekreacyjnych terenów zielonych w Krakowie.

2. Dokonania Armii Krajowej są ważne, ale miasto posiada już obiekty, które o nich przypominają, np. Muzeum AK.   3. Fundusze, którymi miasto zamierza dofinansować budowę 

pomnika mogłyby zostać spożytkowane w lepszy – służący dobru ogółu mieszkańców i ich aktualnym potrzebom – sposób, np. działania zmierzające do poprawy jakości powietrza w 

Krakowie lub posiłki dla najuboższych. 4. Pomnik w kształcie konturów Polski sprzed II WŚ może podsycać – i tak napięte już – nastroje nacjonalistyczne w kraju. 5. Względy estetyczne: 

pomnik zaburzy oryginalną panoramę Wawelu.

176. 29.12.2017 Nie pasuje on do otoczenia, zajmuje za dużo cennej zieleni na bulwarach, do tego jego forma zachęca do załatwiania potrzeb przez mniej świadomych turystów w tym miejscu - 

bezczeszczenie symboli narodowych to raczej ostatnie czego chcemy. 

Makieta postawiona parę dni temu obrazuje jak bardzo pomnik ten nie wpisuje się w otoczenie. Nie znam osoby która zapytana przeze mnie, stwierdziłaby że podoba jej się ten projekt.

Co do sposobu zbierania opinii – Państwa formularze są skrajnie niesprzyjające ich przesyłaniu. Mam nadzieję że nie jest to celowe działanie. Na przyszłość proszę po prostu przyjmować 

zwykłą korespondencję e-mail.
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177. 29.12.2017 Pomnik AK nie powinien stanąć w proponowanej formie oraz w proponowanym miejscu, z następujących powodów:   1. Debata, nad umieszczeniem w przestrzeni publicznej takiego obiektu jest trudna, 

gdyż nazbyt często dyskusje nad formą upamiętnienia mylone są z dyskusją nad treściami, które mają być upamiętnione. Krytyka jego formy i umiejscowienia brana jest jako atak na wartości. Tym bardziej, 

debata nad nim powinna być długa i rzetelna.  2. Proponowany pomnik nie ma potencjału łączenia mieszkańców miasta wokół wspólnie uznawanych wartości. Dzieje się tak, gdyż jest objawem 

upolitycznienia przestrzeni publicznej i podnosi temat, którego instrumentalizacja przez środowiska ekstremistyczne (na przykład kibolskie) dzieli, a nie łączy mieszkańców naszego miasta. Na dzień 

dzisiejszy do pewnej tematyki brakuje dystansu, a dystans jest elementem tak samo niezbędnym do właściwego upamiętnienia, jak pasja i sama pamięć.  3. Przedsmakiem celebracji, które aktualnie 

mogłyby się odbywać wokół pomnika, mieliśmy okazję się „delektować” m. in. w Parku Jordana, gdzie nawet potomkom bohaterów nie były oszczędzane ekscesy i okrzyki w czasie uroczystości odsłaniania 

popiersi. Czy powinniśmy prowokować organizowanie takich wydarzeń pod Wawelem?

4. Pomniki się buduje na pokolenia, nie na kadencje. Decyzja o stworzeniu pomnika jest wpisana w polityczną koniunkturę momentu, bo próbuje się go zbudować w czasie, w którym wahadło polityczne 

jest wychylone maksymalnie. Przyszłe rewizje i kolejne wahania, mogą doprowadzić do debaty o jego usunięciu, a taki gest z kolei dalej pogłębi jego funkcje dzielące, a nie jednoczące. 

5. Miejsce, w którym ma stanąć pomnik znajduje się w pobliżu ważnych dla Polaków symboli narodowych i religijnych (Pałac Królewski, Katedra Wawelska, Wisła) oraz w wyjątkowo pięknym otoczeniu 

urbanistycznym i krajobrazowym. „Wtykanie” przedmiotów w każde możliwe wolne miejsce wydaje się być wyrazem infantylnego podejścia do organizacji przestrzeni publicznej oraz chęci „doczepienia 

się” do wyżej wymienionych symboli, próby korzystania z ich aury, ze szkodą dla estetyki i atmosfery miejsca.  6. Forma pomnika, którego pochyłe płaszczyzny nazywane bywają „wstęgą” przypominają 

toporną mutację, pomiędzy fortem do gry w śnieżki i autentycznie monumentalnymi projektami Richarda Serry. Widziany pod niektórymi kątami, pomnik groteskowo i niekorzystnie replikuje falujące 

kształty Centrum Kultury Japońskiej.  Z innych perspektyw, nakłada się na sylwetkę Wawelu tworząc asocjacje, które uważam za estetycznie nieuprawnione. Czytałem, że jego kontury mają jakoby 

replikować formę granic II RP. Kłopot w tym, że (choć komisja konkursowa oglądała makietę z góry) w rzeczywistości taka percepcja będzie możliwa tylko z perspektywy ptaka. Widziana z wysokości 

spacerującej osoby czytelność tej formy jest zerowa. Niektóre relacja prasowe wspominają o tym, że prócz „wstęgi” mają się pojawić też postacie a na wizualizacjach widoczny jest wykop. Dodanie tych 

elementów stanowiłoby już o tym, że całość jest zwykłym kiczem. Poprzednie zdania są moją opinią osobista, nie do końca jednak subiektywną, gdyż całe życie zajmowałem się profesjonalnie sztuką.  7. 

Dodatkowo, w percepcji i w realnym otoczeniu tego akurat miejsca, formy pomnika dokładają się w sposób nieskoordynowany z nieplanowanym galimatiasem elementów, wśród których wspominam: 

•budki na kółkach z suwenirami, •plujący ogniem smok, •elementy naziemne podziemnego szaletu, •meleksy czekające na klientów, •elementy nadbrzeża i statki, •zaparkowane pojazdy, •drzewa, ławki, 

barierki i inne elementy oraz liczne psy. Jak widać, brak całościowej koncepcji nie jest czymś nowym w tym miejscu.  Niemniej tym razem próbuje się w tę sytuację wpasować element masywny, bardzo 

widoczny, oraz którego ciężki ładunek ideologiczny utrudni na wszystkich etapach debatę o nim (zob. też punkt 2. powyżej).  8. Tryb, w którym prowadzona jest ta inicjatywa budzi wątpliwości. Brakuje 

autentycznych konsultacji społecznych, poprzedzonych rzetelnym informowaniem i debatą, rozciągniętych na wystarczająco długi okres czasu oraz uwzględniających we właściwych proporcjach głosy 

specjalistów i mieszkańców. Zamiast tego mamy inicjatywę małej grupy osób i próbę stworzenia urbanistycznych faktów dokonanych, tak blisko miejsca, który można nazwać sercem Krakowa i Polski. 

Reasumując, pomysł postawienia pomnika AK pod Wawelem należy cofnąć. Jego pomysłodawcy powinni go podjąć ponownie, procedując z należytym respektem dla mieszkańców, dla przestrzeni miasta i 

jego tkanki wizualnej, estetycznej i symbolicznej oraz z poszanowaniem procedur, które w naszym kraju i mieście bywają pomijane, z wiadomym skutkiem. 


178. 29.12.2017 Nie podoba mi się ten pomysł. Pomnik nie pasuje do tego miejsca. Wolałabym, aby Kraków czcił myślicieli, profesorów, naukowców. Sam pomnik - według mnie -  jest zbyt nowoczesny 

do otoczenia zamku na Wawelu i nie pasuje w tym miejscu.

179. 29.12.2017 Jestem przeciwna postawieniu pomnika w tym miejscu. Brył zbyt duża, niezbyt interesująca. Na bulwarach wiślanych mamy patrzeć na Wawel, a nie na ciężką wstęgę.

180. 29.12.2017 Jestem przeciwny powstaniu pomnika AK w tej lokalizacji i w proponowanej formie. Obecna propozycja jest przytłaczająca i zabierająca zielony teren tuż obok Wawelu, ingeruje w widok 

na Zamek Królewski. Od czasu powstania projektu jego koszty cały czas się powiększają, czy nie lepiej wykorzystać je na jeszcze ciekawsze działanie Muzeum AK i pomoc dla 

kombatantów…?

Dla pomnika warto byłoby rozważyć inne godne miejsce. Niestety poprzez dotychczasowe działania pana Smagi i jego projektu  kombatanci są poszkodowani.

181. 29.12.2017 Pomnik nie pasuje do miejsca. Jest zbyt duży i stylistycznie nie odpowiada temu miejscu. Dodatko trudno uzasadnić czemu ten pomnik miał by być zaraz kolo Wawelu.
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182. 29.12.2017 Jestem pełna podziwu i wdzięczności dla żołnierzy Armii Krajowej za ich walkę oraz poświęcenie. Uważam jednak, że miejsce wybrano fatalnie. Pomnik tej wielkości pod Wawelem, to 

niszczenie przestrzeni, która powinna być

 dostępna dla wszystkich mieszkańców. Jest wiele miejsc, które mogą zostać wykorzystane, zwłaszcza te planowane do rewitalizacji i nowego zagospodarowania. Wawel i okolice 

powinny zostać w obecnym kształcie – tzn jako miejsce do rekreacji i wypoczynku.

183. 29.12.2017 Jako mieszkaniec dzielnicy Kazimierz wyrażam stanowczy sprzeciw przeciwko zabudowaniu przestrzeni bulwarów wiślanych w okolicy, w której zlokalizowany jest pomnik Psa Dżoka 

pomnikiem Armii Krajowej. Miejsce to stanowi jedną z nielicznych enklaw zieleni dostępnych dla krakowian w celach rekreacyjnych i niszczenie go nieprzemyślanymi projektami stanowi 

wyraz braku szacunku zarówno dla mieszkańców Grodu Kraka jak też dla ludzi, którzy mają zostać rzekomo „godnie” upamiętnieni. Mój dziadek był żołnierzem Armii Krajowej i zginął z 

rąk polskich sługusów sowieckiego reżimu, ale nie walczył on o Polskę, w której każdy centymetr będzie pokryty krzyżami i  pomnikami, a o Polskę zapewniającą przestrzeń życiową jej 

ŻYJĄCYCH obywateli. Jak na wstępie – wyrażam zdecydowany sprzeciw budowie pomnika Armii Krajowej w tym miejscu.

184. 29.12.2017 Jestem przeciwny budowie tego pomnika. Napiszę tylko o lokalizacji. Stawianie jako główny argument  popularność miejsca uważam za niedopuszczalne w przypadku lokalizowania 

monumentu upamiętniającego taką ideę. To miejsce kojarzy się z rekreacją i sądzę, że nie uda się próba transformacji potocznego przeświadczenia o tym miejscu z rekreacyjnego na 

memoriałowe. 

Miejsce jest niekorzystne pod względem kompozycyjnym - umieszczenie  w liniowym układzie bulwarów budzi skojarzenie z pojedynczym obiektem w całym ciągu obiektów jak na 

przykład w ciągu obiektów w galerii, albo ciągu wystaw sklepowych; no i sprawia że pozostałe kwatery trawników wyglądają jak poletka do dalszej zabudowy. Pomnik upamiętniający 

taką ideę powinien być mocniejszym  punktem w przestrzeni wieńczącym albo krzyżującym ścieżki, na co jednak ta lokalizacja nie pozwala. Bliskość Wawelu i wtapianie się w jego ujęcie 

widokowe wcale nie pomaga w dodaniu powagi obiektowi; wręcz przeciwnie - sprawia, że obiekt wygląda jak kolejny produkt podsuwany turystom kierującym się na Wawel. Znacznie 

lepszą lokalizacją wydają się być choćby okolice Muzeum AK - miejsce doskonale pasujące tematycznie. Taki pomnik byłby tam też okazją do wykreowania jakieś większej przestrzeni 

publicznej i nie zaburzałby zastanej kompozycji tak jak na bulwarach, bo przy Muzeum AK przestrzeń nie ma żadnej kompozycji.

185. 29.12.2017 Pomnik nie budzi mojej pozytywnej opinii:  

1. Symbolika jest nieczytelna – równie dobrze mógłby być to pomnik np. ofiar …, wojny…;  2. Forma jest archaiczna i nie wyraża współczesności; 3. Nie współgra z otoczeniem – jest 

niezależnym bytem.

186. 29.12.2017 Nie zgadzam się na tę inwestycję. Uważam, że miasto Kraków nie powinno wydawać pieniędzy na budowę pomnika, który budzi tyle kontrowersji. Obecna makieta pokazuje, że pomnik 

zeszpeci bulwary pod Wawelem. Uważam, że zarówno 1,6 mln zł przeznaczone na pomnik jak i 50 tys. wydane na makietę można było przekazać krakowskiemu Muzeum AK, placówce o 

charakterze edukacyjnym i upamiętniającym bohaterów w zdecydowanie lepszy sposób.

187. 29.12.2017 1. To nie bigos, ani sałatka, żeby wrzucać wszystko do jednego worka. Wawel ma swoją historię i swój czas historyczny, proponowany pomnik dotyczy innej epoki. Zgrzyt nie do 

zniesienia. Jeśli ktoś tego zgrzytu nie czuje, proponuje mu wyobrazić uzupełnienie pomnika Powstania Warszawskiego o figurę Jagiełły na koniu z krakowskiego pomnika bitwy pod 

Grunwaldem.  2. Osiągnięty będzie efekt „wymieniania przez przecinek” wydarzeń historycznych, bez głębszego zastanowienia się nad nimi, w stylu najgorszej wycieczki objazdowe, przy 

czym same wydarzenia spłycą się do poziomu turystycznych widokówek na straganie.  3. Sam proponowany pomnik jest brzydki. Pierwsze skojarzenie – zygzaczkowate ściany, które mają 

ukryć osiedlowe kontenery na śmieci.
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188. 29.12.2017 Zdecydowanie jestem PRZECIW! Pozwolę sobie zacytować list:

Stowarzyszenia Funkcja Miasto Stowarzyszenia Przestrzeń Ludzie Miasto Inicjatywy aDaSie

„Szanowny Panie Prezydencie,

pragniemy wyrazić nasze zaniepokojenie w sprawie zagospodarowania Bulwaru Czerwieńskiego. Teren, na którym obecnie stoi niewielki pomnik psa Dżoka autorstwa prof. Bronisława 

Chromego, miałby zostać bowiem zabudowany monumentalnym pomnikiem "Wstęga pamięci". Pomnik ten nieodwracalnie zmieni wielofunkcyjną i arcyważną dla krakowian przestrzeń 

publiczną, zasłaniając przy tym częściowo widok na Wawel. Dlatego prosimy Pana Prezydenta o potraktowanie tego miejsca z należytą rozwagą i ogłoszenie międzynarodowego konkursu 

na zagospodarowanie bulwarów wiślanych, który poprzedzony byłby szerokimi konsultacjami społecznymi, jakich zabrakło na etapie wyboru lokalizacji pomnika AK. Trudno bowiem za 

takie uznać internetowe głosowanie, w którym głosami zaledwie 200 osób, wybierających spośród arbitralnie wskazanych lokalizacji zdecydowano o budowie pomnika w tak ważnym dla 

krakowian miejscu.

Nasze stanowisko jest wyrazem głosu wielu krakowian oraz opinii Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, który uważa, że tworzenie nowych obiektów na terenie bulwarów wiślanych 

nie jest wskazane. Ponadto Wojewódzki Konserwator Zabytków również wielokrotnie zwracał uwagę na konieczność opracowania kompleksowego projektu rewaloryzacji bulwarów 

wiślanych. "Elementy umieszczane na przedmiotowym terenie winny być spójne i odznaczać się wysokim walorem jakościowym i estetycznym. Kosmetyczne remonty bulwarów i 

wprowadzanie nowych chaotycznych nasadzeń, czy przypadkowo dobranych elementów małej architektury działa na niekorzyść tej przestrzeni". Dlatego też uważamy, że do czasu 

stworzenia kompleksowego projektu zagospodarowania należałoby chronić ten obszar przed wprowadzaniem nowych elementów, zwłaszcza o gabarytach planowanego pomnika. 

Wprowadzanie takiego obiektu bez całościowego planu dla tego terenu, a także bez rozpoznania potrzeb mieszkańców wydaje nam się działaniem doraźnym, które może tylko 

zaszkodzić tej ważnej dla wszystkich krakowian przestrzeni.  Ponadto chcielibyśmy zwrócić uwagę na fakt, że w czasie przeprowadzonego sondażu na lokalizację pomnika Armii Krajowej, 

głosujący mieszkańcy wybrali inne miejsce, które jednak nie zostało zaakceptowane przez Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. Jest to kolejny argument przemawiający za 

wstrzymaniem inwestycji i skonsultowaniem jej z mieszkańcami Krakowa, co do tej pory nie zostało przeprowadzone w sposób adekwatny dorangi tego przedsięwzięcia. Mamy nadzieję, 

że Pan Prezydent przychyli się do naszej prośby i przeprowadzi odpowiednie konsultacje społeczne, w czasie których naprawdę szerokie grono krakowian będzie mogło się wypowiedzieć 

w sprawie zagospodarowania całych Bulwarów Wiślanych, w tym omawianego fragmentu - Bulwaru Czerwieńskiego."

189. 29.12.2017 Szanowni Państwo, Uważam, że proponowana lokalizacja tj. bulwar Czerwiński, dla planowanego pomnika Armii Krajowe jest chybiona. Według mnie najbliższe otoczenie Zamku 

Królewskiego Wawel powinno pozostać 

w niezmienionej postaci, bulwary zaś powinny pełnić dotychczasową funkcję terenów zielonych i rekreacyjnych. Nie bez znaczenia jest równie brak dobrej drogi dojazdowej, w 

szczególności dla autobusów oraz miejsc parkingowych w najbliższej okolicy.  Uważam, że na terenie Krakowa istnieje wiele bardziej odpowiednich miejsc dla budowy tego pomnika. 

Uważam, że dobrym miejscem byłyby:

- tereny przy ulicy Kopernika, które zostaną wkrótce zwolnione przez Szpital Uniwersytecki  - Plac Biskupi  - Aleja Armii Krajowej - przy Muzeum Armii Krajowej

190. 29.12.2017 Jestem przeciwna stawianiu pomnika AK tuż przed Wawelem. To święte miejsce dla Krakowian i nie należy go zasłaniać.Miejsce pomnika jest przy Muzeum AK lub w jakimś innym 

miejscu; placu, skwerze... Poza tym ten projekt jest mało ciekawy.Mam nadzieję, że nasze protesty zostaną uwzględnione.

191. 29.12.2017 Witam. Jestem w pełni zgodny co do tego by upamiętnić żołnierzy AK pomnikiem w należytym miejscu. A plac zieleni pod Wawelem na ostatniej już wolnej przestrzeni zielonej gdzie 

choć ma chwilę można spocząć w otoczeniu naszej historycznej twierdzy nie jest ku temu właściwym miejscem tym iż w tej postaci zasłania cały widok dodatkowo stanowiąc miejsce ulgi 

fizjologicznej dla przechodzących w nocy podpitych ludzi. Jest ulica obrońców AK i i podobne lokalizacje, jest miejsce przy błoniach krakowskich. Forma tego pomnika jest zbyt 

wyolbrzymiona i brzydka. To ma być symbol a nie "obszczyj murek". Podsumowując: Nie to miejsce i nie w tej formie.
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192. 29.12.2017 Trudno mi coś z sensem wyrazić bo to nijak do mnie nie przemawia.  Jeżeli już, to widzę w tym banał, coś prymitywnego, labirynt?Trochę mało! Wyobraźnie ćwiczę …….i nic!  Może 

twórca coś podpowie?Mnie i większość tego społeczeństwa ukształtowały szkoły i kościół. Nikt nie dbał o samodzielność w myśleniu i wrażliwość, może to jest przyczyna?  To co 

nazywam samodzielnością i brakiem wrażliwości, obserwujemy codziennie. Najczęściej tę normalną skłonność własnej oceny zastępujemy udawaniem, czasem wymyśloną „zgrywą”, lub 

kpiną.

Może twórcą kieruje ten prosty przekaz do prostaków, wystarczy „labirynt”, „transzeja” , „kanał”

193. 29.12.2017 Jako architekt nie zgadzam się na lokalizację tego obiektu pod Wawelem. Bulwary wymagają kompleksowego zagospodarowania z naciskiem na rekreację. Należałoby rozpisać 

międzynarodowy konkurs który pozwoliłby na odpowiedź, co można a czego nie można usytuowac w tym miejscu. Ogromny i agresywny w formie pomnik całkowicie zmieniłby charakter 

bulwarów. Wawel jest pomnikiem architektury. Jest wspaniałym unikalnym zabytkiem a w jego otoczeniu nie może powstać tak koszmarny obiekt, jak ten zaprezentowany w postaci 

makiety. To jest obiekt przypominający - za przeproszeniem - wielostanowiskowy pisuar. Lepiej będzie jeśli nie doczeka realizacji, aby w przyszłości nie został w taki sposób 

wykorzystywany.  Pomnik Armii Krajowej jest potrzebny w Krakowie. Wypowiadał się już na ten temat prof. Witold Cęckiewicz, nestor krakowskich architektów, a także żołnierz armii 

Krajowej. Profesor proponuje lokalizację obok Muzeum AK, albo Rondo Mogilskie. Dobrą lokalizacją jest - moim zdaniem - Aleja Armii Krajowej,  w miejscu przeznaczonym na pomnik, 

gdzie wcześniej stał pomnik Koniewa. Nastąpiła by tu ciekawa symbolika zmiany wartościowania bohaterów. Jeszcze raz stanowczo stwierdzam: Nie zgadzam się na pomnik AK pod 

Wawelem.

194. 29.12.2017 Nie zgadzam się na pomnik AK pod Wawelem.

195. 29.12.2017 Treść wiadomości: zdecydowanie uważam, że nie jest miejsce na  tego typu nowoczesny pomnik pod Wawelem które ma zdecydowanie historyczny charakter. Nie pasuje ani formą ani 

skalą. Byłoby to zaśmiecanie tego miejsca. 

196. 29.12.2017 Jestem niezmiernie zaniepokojona próbą lokalizacji pomnika AK pod Wawelem. Odnosząc się z szacunkiem dla żołnierzy AK nie jest to miejsce, które powinno być zawłaszczane przez tak 

wielką budowlę. Proponowany pomnik zbyt mocno ingeruje w krajobraz, jest elementem obcym a jednocześnie mocno definiuje przestrzeń, na której ma być postawiony.  W Krakowie 

jest wiele godnych lokalizacji – np. skwer po pomniku Koniewa. Przestrzeń na bulwarach zachowajmy dla wypoczynku i rekreacji

197. 29.12.2017 Planowany pomnik AK nie może stać w tym miejscu! Zdecydowanie jestem za lokalizacją inną niż wskazana - upamiętnienie żołnierzy AK jest z pewnością cenną inicjatywą, ale nie pod 

Wawelem. Bulwar Czerwieński to już tradycyjne miejsce letnich festynów i imprez na otwartym powietrzu - takie inicjatywy pełnią istotną rolę w budowie kapitału społecznego 

mieszkańców miasta i nie będą możliwe przy takim pomniku. Bulwary Wiślane powinny być przestrzenią żywej wspólnoty, a nie martwej pamięci.

198. 29.12.2017 Osobiście uważam, że planowany pomnik jest w tym miejscu zupełnie zbyteczny. Koncepcja psuje wizualnie wygląd okolicy Bulwaru, a sam projekt jest zbyt duży kubaturowo.

199. 29.12.2017 Zgłaszam swoje negatywne zdanie co do budowy pomnika AK w okolicach Wawelu.  Rozumiem ideę powstania. Należy upamiętnić żołnierzy AK , ich życie , ich walkę i martyrologię.  

Mimo najszczerszych Państwa intencji zupełnie nie rozumiem idei tego pomnika. Przecież to miejsce w takim kształcie, jaki proponujecie, może się stać po prostu płotem, przy którym 

niekoniecznie ładne rzeczy będą się działy. Tam nie tylko turyści, którzy niekoniecznie będą rozumieli ideę tego pomnika, będą załatwiali swoje potrzeby. Może tak być, że będzie to 

miejsce imprez. Jak można tak pod Wawelem przestrzeń pociąć? Proszę o wzięcie mojego negatywnego zdania. 

200. 29.12.2017 Uważam za niewłaściwe wybudowanie pomnika AK pod Wawelem. Najlepsza lokalizacja dla takiego pomnika, moim zdaniem, znajduje się przy ulicy Armii Krajowej w miejscu po 

zlikwidowanym pomniku Koniewa.

201. 29.12.2017 Pomnik szpeci to miejsce. Moim skromnym zdaniem ta lokalizacja nie jest właściwa. Sama bryła pomnika też pozostawia wiele do życzenia. Mnie osobiście się on zwyczajnie nie podoba. 

Ten koszmarek rzeźbiarski nie jest dobrym pomysłem. Rozważyłbym nowy projekt i inną lokalizację. 
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202. 29.12.2017 Szanowni Państwo nie jestem przeciwny upamiętnieniu Bohaterów AK, jeśli taka jest wola Społecznego Komitetu Budowy Pomnika AK, Kombatantów oraz Rodzin Żołnierzy AK. Mój 

sprzeciw budzi wybrane miejsce, oraz projekt, który po zobaczeniu na żywo utwierdził mnie w przekonaniu, że zarówno poziomem jak ich brakiem jakiegokolwiek przesłania nie pasuje 

do tego miejsca.

203. 29.12.2017 Budowa tego pomnika obraża moje odczucia, zarówno estetyczne jak i obywatelskie. Pod kątem obywatelskim uważam za głębokie naruszenie godności zamku Królów Polskich poprzez 

stawianie jakichkolwiek pomników w najbliższej okolicy. Estetyka zaś, nakazuje mi sprzeciwić się lansowanej ostatnio modzie na mertyrologię związaną z Powstaniem Warszawskim, 

Żołnierzami Wyklętymi itd. – symboli tego typu jest ostatnio mnóstwo w głównym nurcie, a dodatkowe epatowanie tego typu bodźcami jest absolutnie zbędne i haniebne.  Państwo, 

którzy o tym decydujecie, za kilka lat będziecie mieć nową pracę, a mieszkańcy Krakowa zostaną na wiele lat z takim chwilowo modnym paskudztwem w okolicy symbolu potęgi Państwa 

Polskiego …Gdyby przekaz nie był wystarczająco jasny – sam pomysł budowy pomnika uważam za absurdalny, ewentualne jego powstanie to hańba dla miasta.

204. 29.12.2017 Nie. Pomnik jest zbyt masywny, nie pasuje do otoczenia. Wyglądałby lepiej na jakimś betonowym placu, nie pod Wawelem.

205. 29.12.2017 Zdecydowane NIE dla tej lokalizacji pomnika.

Drugie NIE dla pomnikomanii w Krakowie. Przeznaczenie tych pieniędzy na fundację wspomagającą weteranów – tych biednych, starych i schorowanych ludzi  byłoby o wiele lepszym 

wyrazem uznania dla ich czynów.

206. 29.12.2017 Najlepszym miejscem na pomnik AK jest miejsce przy ulicy o tej nazwie - na miejscu dawnego pomnika Koniewa.

207. 29.12.2017 Jestem zdecydowanie za upamiętnieniem walki zołnierzy AK, ale nie w tym miejscu.   - obok stoi już pomnik Dzoka,    - teren od wielu już lat służy Krakowianom do celów rekreacyjnych i 

niech tak pozostanie,

 - bryła wydaje mi się zbyt przytłaczająca.

208. 29.12.2017 Banalizacja tematu poprzez zaproponowaną formę. Betonowanie ostatnich zielonych przestrzeni ( w tym przypadku dodatkowo wykorzystywanych na ciekawe inicjatywy rekreacyjne. 

Pomnik prof. Chromego dotyczący tej samej tematyki stoi w bezpośredniej bliskości. Reasumując, absurd. Wyrażam zdecydowaną negatywną opinię o planowanej budowie pomnika AK.

209. 29.12.2017 Forma pomnika przypomina (z zewnątrz) zardzewiałe kontenery na śmieci. Wnętrze bryły pomnika w żaden sposób nie kojarzy się z AK i z przykrością, pierwsze skojarzenie wskazuje na 

szalet miejski.

Wydaje się, że należałoby na nowo rozpisać konkurs na projekt pomnika.Lokalizacja pomnika pod Wawelem  w okolicach ulicy Smoczej jest wyjątkowo niefortunna, zwłaszcza dla tak 

ogromnej bryły, która zachwieje równowagę architektoniczną okolicy.Według mnie, należy przeanalizować inne lokalizacje, na przykład skwer po zburzonym pomniku Koniewa lub 

okolice Muzeum Amii Krajowej – naturalne połączenie znaczeniowe i funkcjonalne.

210. 29.12.2017 Negatywna - nietrafiona lokalizacja, b. nieestetyczny projekt

211. 29.12.2017 Negatywna - nietrafiona lokalizacja, b. nieestetyczny projekt

212. 29.12.2017 Uważam, że to nieodpowiednie miejsce dla pomnika, będzie „zaśmiecać” przestrzeń. Nie można na każdym wolnym skrawku ziemi stawiać pomników nawet jeśli wydarzenia, które one 

upamiętniają, są godne upamiętnienia.

 Nie podoba mi się też forma pomnika, który będzie zasłaniał widok na Wawel i wygląda jak jakaś przegroda czy parawan, nie wyróżnia się wybitną estetyką. Lepiej posadzić w tym czy 

innym miejscu (takowe zawsze się znajdzie) piękne drzewo (dąb, lipę itp.) i podpisać tabliczką dla upamiętnienia wydarzeń/bohaterów owych wydarzeń. To najlepsza forma pomnika, 

jaką można sobie wyobrazić, ponieważ nie ingeruje w przestrzeń tak jak metalowe bryły czy inne formy artystyczne.

213. 29.12.2017 Bardzo mi przykro, że pomnik zabierze BEZCENNĄ w naszym zabetonowanym mieście przestrzeń zieloną. Dotychczas w tym miejscu mieszkańcy odpoczywali na trawie, uprawiali sport 

itd. 

Nie można tego pomnika przenieść np. na pusty postument po pomniku na Azorach przy al. Armii Krajowej? Pasowałoby.

214. 29.12.2017 Pomnik koniecznie ale nie pod Wawelem. W tym miejscu razi swoim wyglądem! Nie pasuje do tej przestrzeni!
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215. 30.12.2017 W mojej ocenie pomnik AK przy ul. Smoczej jest bezwzględnie przewymiarowany i negatywnie wpływa na otoczenie. Zdecydowanie lepszym pomysłem jest zrealizowanie pomnika we 

wcześniej planowanym miejscu (przy Alei Armii Krajowej). Na skwerze przy ul. Smoczej konieczne byłoby ponadto zlikwidowanie (przeniesienie w inne miejsce) pomnika psa Dżoka, który 

jest bardziej związany z tym miejscem, jest z nim związana powszechnie znana (także poza Krakowem) legenda, ma wygląd powszechnie akceptowany, przede wszystkim nie przytłacza 

okolicy. Dodatkowo był już raz przenoszony.Mam także negatywne zdanie na temat planowanego wyglądu pomnika AK. Uważam, że przy al. Armii Krajowej powinien być realizowany 

inny projekt. Obawiam się, że w tej formie i wielkości może być traktowany jak skrzyżowanie muru do grafitti z miejską toaletą, a tego należałoby zdecydowanie uniknąć. Zdecydowanie 

negatywnie oceniam także finansowanie pomników z budżetu Miasta Krakowa. O ile mogłabym ostatecznie zrozumieć nieduże dofinansowanie dla pomnika związanego z Krakowem 

(np. jeśli większość funduszy została już zebrana, pomnik jest oczekiwany przez Krakowian i brakuje jakiejś kwoty) o tyle kompletnie niezrozumiałe jest płacenie za pomnik 

(prawdopodobnie w całości) niezwiązany z Krakowem. Radny Łukasz Wantuch uważa, że pomniki powinny być fundowane ze zbiórek lub przez sponsorów. Część pomysłów radnego jest 

kontrowersyjna ale ten jest zdecydowanie dobry. Prosiłabym o wdrożenie go w życie.

216. 30.12.2017 Jako wnuk Akowca, jestem oburzony formą i lokalizacją planowanego pomnika. Czy nikt nie pomyślał o miejscu po pomniku Koniewa co było by zamknięciem spirali dziejowej? To 

lokalizacja przy ulicy AK oraz na miejscu uczczenia prześladowcy AK.

217. 30.12.2017 To koszmarne, modernistyczne, brzydkie w formie, kolorze i w każdym aspekcie „coś” wetknięte w historyczny pejzaż Wawelu to musi być żart. Jeśli nie jest to żart, a sen szalonego 

architekta i urzędników bez wyobraźni, kategorycznie sprzeciwiam się temu zamysłowi. Uważam, że straci na tym zarówno okolica, jak i sam pomnik.  Królewski Wawel i przylegające doń 

bulwary zostaną oszpecone takim sąsiedztwem. To historyczna zabudowa i w żadnym wypadku nie pasują do niej jakieś nowoczesne formy. (nie mówiąc już o tym, że sam pomnik jest 

po prostu koszmarnie brzydki, ale to moja prywatna opinia) Nie można szpecić piękna, jest go coraz mniej w otaczającym nas świecie, a Wawel jest przecież wyjątkowy i jego wizerunek 

powinien być pod szczególna opieką. Co do samego pomnika: jak nietrudno sobie wyobrazić, miejsce to przez wzgląd na położenie i charakter użytkowania, będzie w niedługim czasie 

niechybnie obsikane przez psy i spacerowiczów, obsprayowane przez młodzież oraz zaśmiecone, a nie tak powinno wyglądać miejsce pamięci. Ufam, że znajdzie się w Krakowie godne 

miejsce na jego lokalizację. Jeszcze raz nie, nie, nie.

218. 30.12.2017 Kategorycznie sprzeciwiam się budowie pomnika – zarówno w zaproponowanym miejscu, jak też w ogóle. Bulwary nad Wisłą to nie jest dobre miejsce dla pomników- zwłaszcza tak 

dużych. Pomnik Dżoka wystarczy- jest niewielki, bardzo piękny i wiąże się z pobliskim Rondem Grunwaldzkim. Poza tym- proponowany pomnik jest bardzo brzydki- ta „zardzewiała” 

budowla w żaden sposób nie nawiązuje do pamięci ludzi, którzy walczyli o wolną Polskę . A może właśnie, w dzisiejszych czasach- nawiązuje? Honor i ojczyzna, będące Ich hasłem, 

zupełnie nie przystają do dzisiejszej polityki.

219. 30.12.2017 Protestuje przeciwko budowie pomnika AK w proponowanym miejscu na bulwarze pod Wawelem.

220. 30.12.2017 Uważam, że Kraków potrzebuje upamiętnienia bohaterów z naszej historii, w tym bohaterów AK. Odnoszę się jednak krytycznie co do formy i miejsca, w jakim pomnik AK miałby stanąć.  

Pozostaję w nadziei, że moja opinia nie stanie się elementem jakichkolwiek rozgrywek politycznych i nie utrudni samego procesu upamiętniania bohaterów naszej historii. 


221. 30.12.2017 Nie, nie i jeszcze raz nie: Nie w tym miejscu. Nie w tej formie. Nie za tyle pieniędzy. Uważam, że pomnik w takiej formie i w tym miejscu jest całkowitą pomyłką i jestem temu przeciwny.
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222. 30.12.2017 Nie jestem przeciwna pomnikowi AK, jednakże proponowane miejsce oraz model budzi wiele wątpliwości. Budowa pomnika tego projektu przesłoni częściowo widok na Wawel, a 

przecież w pobliżu stoi już pomnik upamiętniający żołnierzy AK. Okolice Wawelu powinny być szczególnie chronione przez zabudową, Sama bryła pomnika wizualnie przytłacza.Myślę,że 

rozwiązaniem mogłyby być w tym miejscu tabliczki upamiętniające żołnierzy AK na płycie chodnikowej dodatkowo podświetlane, które nie naruszałyby przestrzeni tak jak proponowana 

bryła.Jeśli chodzi o inną lokalizację to w Muzeum AK  można stworzyć  interaktywną tablicę upamiętniającą żołnierzy pełniącej rolę edukacyjną. Plenerowy fotoplastykon ze zdjęciami 

oraz nagranymi opowieściami żołnierzy AK byłby zdecydowanie lepszy niż proponowana bryła. Jeśli zależy nam na pielęgnowaniu i podtrzymywaniu historii to najlepszą formą jest 

włączenie widza w interakcję. Fotoplastykon był kiedyś w Krakowie, proszę to formę zaproponować żołnierzom AK, którzy zapewne pamiętają dobrze czasy kiedy taki fotoplastykon 

funkcjonował w  Krakowie. Rozwiązań jest wiele na pewno lepszych niż proponowana bryła naruszająca przestrzeń Bulwarów Wiślanych.

223. 30.12.2017 W tym miejscu nie powinien stanąć żaden pomnik – powinno to być miejsce przeznaczone dla rekreacji  - dla mieszkańców i turystów . Tak potężnych rozmiarów monument zepsuje 

ponadto widok na Wawel. Mamy dosyć martyrologii i życia przeszłością. Ogromnie cenię powstańców , ale jest muzeum AK  a najważniejszy jest szacunek dla ostatnich żyjących 

bohaterów . Braku tego szacunku – jaki obserwuję w ostatnich czasach – nie zastąpi kolejny monument. Zastanawiające jest z jakim uporem - godnym innej sprawy - ktoś chce postawić 

ten pomnik.  Ignorując opinie radnych i mieszkańców . Napiszcie na stronie MCDS kto nie liczy się z opinią publiczną. 

224. 30.12.2017 Jestem zdecydowanie przeciwna usytuowaniu tego pomnika pod Wawelem.  Sam pomnik nie podoba mi się, ale to mniej ważne. Najważniejszy jest Wawel, jego otoczenie i to co on 

znaczy dla nas wszystkich. To ponadczasowa kwintesencja naszej historii , dumy i chwały i nic , NIC nie może niszczyć jego wspaniałego widoku , znanego i podziwianego na całym 

świecie.

225. 30.12.2017 Pomnik AK w Krakowie jest jak najbardziej potrzebny. Lokacja na Wisłą to także dobry pomysł. Jednak wskazana lokacja jest nie do zaakceptowania. Jako architekt mam poważne 

zastrzeżenia do wprowadzania tak współczesnej i silnej formy w miejscu, które oferuje w tym momencie panoramę Wawelu i poprzez swoje otwarcie daje miastu oddech i panoramę. 

Jest to miejsce, gdzie można wyjść z intensywności historii, przeszłości i zabudowy i po prostu odetchnąć. Każde miasto potrzebuje takiej przestrzeni. Panorama Podgórza i Dębników 

otwiera się przed nami właśnie tam.  Jest jak kolejny rozdział fascynującej książki. To miejsce jest jak oddech, jak pauza przed kolejnym utworem. Nie odbierajcie nam proszę oddechu. 

To tam spotyka się Kraków. To tu pojawia się we mnie radość z przywileju mieszkania w Krakowie. Zakole Wisły to istotny element krajobrazu miasta. To tutaj natura łączy się z historią i 

architekturą. To miejsce zachwytu i refleksji. To miejsce tętni energią . Jest kompletne i święte. Proponowany pomnik zaburza kompozycję, sam będąc „wciśniętym” na siłę i bez należnej 

mu lekkości i przestrzeni. Równocześnie Kraków jest pełen lokacji czekających na wydobycie drzemiącego w nich potencjału. Pomnik AK to sprawa wielkiej wagi i wymaga działań 

opartych na szacunku. Ten pomnik nie powinien stwarzać żadnych kontrowersji. Jesteśmy to winni ludziom, którzy oddali swoje życie w imię idei wolności. Jaka jest nasza intencja?

226. 30.12.2017 Jestem zdecydowanie przeciwny budowie pomnika AK w tym miejscu i tym kształcie. Zupełnie odcinając się od kwesti ideologicznych oraz teoo czy potrzeba pomników czy raczej ścieżek 

rowerowych to: a) Pomnik jest po prostu ohydny    b) Ma stanąć w bardzo ładnym zielonym miejscu, którego nie powinno się w ogóle zagracać

Bohaterów AK można uczcić na tyoe innych sposobów - np. pewnie zboiżonym kosztem tworząc gdzieś nowy skwer oub teren zieoony z niedużym obeoiskiem, który poświęci się ich 

pamięci. Tworząc, nie niszcząc.

227. 30.12.2017 Jestem przeciwny powstaniu pomnika AK w tym miejscu. Znajduje się tutaj już jeden pomnik, Psa Dżoka, znacznie bardziej związany z tym miejscem i znacznie mniej ingerujący w 

otoczenie. Proponowany pomnik jest zbyt duży jak na to miejsce, konkurując rozmiarem ze znajdującą się po drugiej stronie skweru rzeźbą Smoka Wawelskiego. W tym miejscu powinny 

znajdować się tereny zielone służące ludziom na co dzień do wypoczynku, rozłożenia koca, pikniku, jogi, a nie do patriotycznej zadumy. Może pomyślmy nad zasadzeniem ogrodu, lub 

zagospodarowaniem urządzonego parku w tym miejscu, gdyż w porównaniu z innymi miastami Kraków wypada blado pod względem zieleni.Mamy w Krakowie mnóstwo innych miejsc, 

w tym historycznie związanych z AK, gdzie pomnik ten mógłby stanąć.

228. 30.12.2017 Ta imitacja murów wawelskich jest ich KARYKATURĄ. Ten ZŁOM nie ma żadnego związku z AK i ZAŚMIECA widok na jedyny w swoim rodzaju Zamek".
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229. 30.12.2017 Jestem przeciwna budowie tego pomnika zarówno w formie jaki cenie oraz w lokalizacji wskazanej.  Forma paskudna, jak wrak zardzewiały wyłowiony z bagna, lokalizacja zupełnie 

nietrafiona. Jesli we skazanym miejscu o coś lekkiego i eterycznego, a nie bunkier. A cena...szkoda takich pieniędzy nie przeznaczyć na coś konkretnego dla dobra mieszkańców miastA... 

ZIELEŃ albo edukacja.

230. 30.12.2017 Planowaną inwestycję oceniam w najwyższym stopniu N E G A T Y W N I E:    1.To wspaniałe miejsce na bulwarze powinno pozostać zielone i dostępne dla wszystkich ludzi! To jest 

miejsce dla relaksu i rozrywki. Tak mało jest zieleni w Krakowie. To jest przestrzeń publiczna dla WSZYSTKICH! Mamy się tu łączyć, a nie dzielić!   2.To nie jest właściwe miejsce dla 

zadumy i rozmyślania o czynach chwalebnych. To nie jest miejsce do wyciszenia się. To nie jest miejsce dla żadnych patriotycznych manifestacji, bo takowe zawsze będą komuś 

przeszkadzać. Mamy się łączyć, a nie dzielić!   3.To nie jest dobry CZAS na takie inwestycje. Dla jednych to będzie miejsce ważne, dla innych znieważane – nie z powodu treści i przesłania, 

ale właśnie z powodu atmosfery politycznej, w której powstaje! Mamy się tu łączyć, a nie dzielić!   4.Przedstawiony projekt urąga wszelkim aspektom estetycznym i artystycznym 

gdziekolwiek by go zechciano realizować. To jest KARYKATURA POMNIKA. Ośmiesza nie tylko autora ale treść!  Dlatego bardzo proszę zrezygnować z tego nibypomnika szkodliwego 

lokalizacyjnie i paskudnego wizualnie.

231. 30.12.2017 Uważam, że pomnik Armii Krajowej powinien być zlokalizowany przy ul. Armii Krajowej.

232. 30.12.2017 Szanowni Państwo,  jestem przeciwna powstaniu pomnika Armii Krajowej na bulwarze Czerwieńskim. Powinien on powstać w innym miejscu. Przestrzeń w Krakowie staje się coraz 

bardziej nieuporządkowana, brakuje rozważnych decyzji które by temu przeciwdziałały. Bulwar Czerwieński nie jest miejscem, które by w jakiś szczególny sposób zapisało się w historii 

AK. Jest za to miejscem z bardzo ładnym widokiem, który należy chronić, i maleńkim skrawkiem zieleni, o który należy dbać, a nie zabetonowywać. Z pewnością jest w Krakowie  miejsce 

bardziej związane z AK w którym mógłby ten pomnik powstać. Jak dla mnie,  jedyną akceptowalna formą upamiętnienia byłoby posadzenie tam rzędu drzew - pięknie by się 

prezentowały i dostarczały by cienia, którego tam brakuje

233. 30.12.2017 Stanowczo sprzeciwiam się lokalizacji pomnika pod Wawelem.Pomnik AK w tym miejscu kompletnie nie pasuje. Brak jakiegokolwiek powiązania historycznego oraz całkowity dysonans z 

kontekstem miejsca. Bulwary wiślanie nie są terenem, który w jakikolwiek szczególny sposób nawiązuje do historii II Wojny Światowej. Lokalizacja pomnika zaburzałby zabytkowy 

charakter tego miejsca. Najważniejszym elementem jest tu Wawel i jakiekolwiek budowle przesłaniające go stanowią zagrożenie dla największego „skarbu” Krakowa. Pomnik w swej 

formie nie wyraża absolutnie niczego. Bezładna bryła jest prawdopodobnie wytworem pobieżnej twórczości w jakimś programie komputerowym. Znak Polski walczącej można doczepić 

do dowolnej formy i w ten sposób udawać, że ta forma ma jakieś historyczne odniesienie. Pamięć o żołnierzach AK zasługuje na dzieło o dużo wyższych walorach artystycznych, 

zlokalizowane w bardziej przemyślanym miejscu. Lokalizacja takiego pomnika nie może agresywnie ingerować w przestrzeń, w której się maznajdować.

234. 30.12.2017 Uważam, iż pomnik AK nie powinien znajdować się pod Wawelem. Jego forma oraz rozmiar doprowadzą do zaburzenia ładu przestrzennego.

235. 30.12.2017 Armia Krajowa jak mało kto zasługuje na realizację pomnika w centrum miasta, niemniej zaproponowana lokalizacja jest mocno niefortunna z uwagi na m.in. zasłanianie widoku na 

Wawel, który w mojej opinii nie powinien na tym ucierpieć.  Uważam, że tak ważny monument może stać się celem samym w sobie i nie trzeba go realizować w miejscu już mocno 

obleganym turystycznie.  Możemy się poszczycić długą linią brzegową Wisły w ścisłym Centrum i przeniesienie  go w miejsce mniej uczęszczane turystycznie może być dobry początkiem 

do aktywowania tych miejsc i jednocześnie odciążenie zbyt mocno obleganych pod Wawelem. (np. Bulwar Poleski, Podolski w okolicy Plant F.Nowaciego).

236. 31.12.2017 Uhonorowanie żołnierzy AK pomnikiem w kształcie otwieracza do piwa to mistrzostwo w szydzeniu i ironii. Trochę też przypomina francuski pisuar i pewnie taką rolę też będzie w nocy 

pełnił. Do tego w pobliżu pomnika psa – ośmieszacie pamięć tych ludzi – w tym i moich dziadków dziadostwem rodem z estetyki cmentarnej. A poza tym – to tylko AK walczyło? Kolejne 

podziały na lepszych i gorszych nieboszczyków? Postawcie jeszcze rząd toalet i widok na Wawel będzie przestrzennie dopełniony



L.p. Data złożenia Opinia                                                                                                                                                                                                                                   Załącznik nr 2

237. 31.12.2017 Uważam, że pomnik absolutnie NIE powinien być postawiony w tym miejscu. Oprócz tego, nie wydaje mi się, żeby zardzewiała konstrukcja była dobrym sposobem na upamiętnienie 

czegokolwiek. Znaczenie rdzy, jako czegoś niszczycielskiego i oznaczającego starzenie się pokrytego nią materiału jest chyba dobrze znane i raczej przeczy idei zachowywania czegoś w 

pamięci. Poza tym, skoro mamy w Krakowie Muzeum AK, służące upamiętnianiu, czy nie można funduszy przeznaczonych na budowę pomnika przekazać na inny cel, na przykład pomoc 

potrzebującym? 

238. 31.12.2017 Pomnik AK pod Wawelem autorstwa p. Smagi w kształcie zaprezentowanym w formie makiety jest niedopuszczalnym oszpeceniem bulwarów i samego zamku. Bryła nie generuje 

żadnych odniesień historycznych, jest wtórna do projektów artystów lat 80/90 (można wręcz zastanawiać się czy to nie plagiat pracy Richarda Serry), oraz ingeruje w przestrzeń zieloną 

miasta, której nie oszukujmy się Kraków ma i tak mało. Bulwary powinny należeć do mieszkańców i służyć rekreacji – to jedne z niewielu tak urokliwych terenów w okolicy Starego 

Miasta. Z każdym projektem są one coraz bardziej uszczuplane – wystarczy spojrzeć na drugą stronę Wawelu i parking pod Sheratonem czy centrum info.. nie można było stworzyć tam 

parków miejskich? Ostatnią sprawą jest kwestia powielania pomysłów – w Krakowie mamy już muzeum Armii Krajowej – w swojej obecnej, multimedialnej formie przyciągające 

turystów, nie widzę potrzeby tworzenia miernej konkurencji muzeum. 

239. 31.12.2017 Na Bulwarze Czerwińskim jest już pomnik upamiętniający również żołnierzy AK. W tym miejscu jest potrzebna otwarta przestrzeń - spacery, przewietrzanie miasta. Jest tam już piękny 

pomnik psa Joka.

240. 31.12.2017 Uważam, że fantastyczne, jedyne w Polsce Muzeum Armii Krajowej jest wystarczającym pomnikiem dla AK w Krakowie. Budowanie kolejnego pomnika, zwłaszcza w sąsiedztwie Wawelu 

jest nieuzasadnione.

Dodatkowo projektowany pomnik psuje estetykę i charakter miejsca. Bulwary powinny być zaprojektowane i zrealizowane całościowo. To wyjątkowe miejsce w Polsce i tak, wyjątkowo 

oraz kompleksowo powinno być traktowane.

241. 31.12.2017 W Krakowie mamy wystarczająco dużo pomników upamiętniających narodowych bohaterów, zabieranie w takim miejscu tak dużego kawałka zieleni to kpina z mieszkańców. Pierwotna 

lokalizacja w miejsce pomnika Koniewa 

jest  zdecydowanie lepsza, zwłaszcza, że miejsce jest niewykorzystane.

242. 31.12.2017 Pomnik jest brzydki. Po prostu. A jeśli owa makieta koszowala 51 tys. zlotych (sic!) to, o zgrozo, ile będzie kosztowal sam pomnik? To jest jakas masakra zeby wydawac pieniadze na 

pominiki zamiast na parki, place zabaw dla dzieci, sciezki rowerowe, nowe chodniki, ulepszenie powietrza w Krakowie itd. itp. Sa naprawdę wazniejsze rzeczy do zrobienia niz budwanie 

pomikow. Nawet dla AK. Nie popieram tej inicjatywy! Pozdrawiam.

243. 31.12.2017 Ten projekt jest wciskany w to miejsce przemocą, bez oglądania się na względy estetyczne. Miejsce z widokiem na Wawel powinno być pozostawione potomnych bez skazy. Jest tyle 

miejsc w Krakowie gdzie taki lub ładniejszy pomnik AK można postawić.  Zrozumialbym że w okaleczonej Warszawie może powstać pomnik który brutalnie tnie niczym nóż krajobraz, ale 

do Krakowa ‘to’ nie pasuje. Szanujmy miejsca widokowe Krakowa bo to nasza perła natodowa. 

244. 31.12.2017 Nie jestem przeciwny upamiętnieniu żołnierzy AK natomiast ten projekt jest megalomański, a jego forma nie jest przystosowana do otoczenia. Nie mam nic przeciwko nowoczesnym 

formą, ale ta jest po prostu nie estetyczna. Dodatkowo pomnik ten postawiony ma być w miejscu, w którym w tym momencie jest teren rekreacyjny, a tych terenów w Krakowie jest 

bardzo mało. Generalnie zbyt wiele u nas pomników, a za mało przestrzeni dla ludzi. Dlatego jestem przeciwny jego budowie i uważam, że najlepszym upamiętnieniem żołnierzy AK 

byłoby stworzenie parku dla dzieci w jakimś innym miejscu Krakowa, który takiego parku potrzebuje i nadanie mu imienia Armii Krajowej w którym w nieinwazyjny sposób można by 

opowiadać przyszłym pokoleniom historię AK. Oczywiście nie widziałbym tego parku w ścisłym centrum Krakowa nie wszystko musi być umiejscowione w pierwszej dzielnicy inne 

dzielnice też mają prawo do takiego parku.
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245. 31.12.2017 Moja opinia odnośnie planowanej budowy pomnika AK jest opinią negującą. Uważam, że pomnik ten jest niepotrzebny i nie wskazany z kilku powodów, oto one:  - pomnik ze względu na 

formę mnie nie przekonuję - propozycja wstęgi o konturach II RP to pomysł chybiony - konturów nijak nie widać z pozycji pieszego-odbiorcy - a w taki sposób pomnik jest oglądany bo 

przecież nie z lotu balonem. Próba “współgrania” z bryłą Wawelu wychodzi na niekorzyść - bardziej niż korespondencja narzuca się przysłaniając Zamek, z drugiej strony przysłania 

kolejny obiekt o dobrej, nienarzucającej się i funkcjonalnej architekturze - budynek Centrum Kultury Japońskiej “Manggha”.To prywatna opinia i w pewien sposób rzecz gustów i zmysłu 

estetycznego – jednak jako absolwent krakowskiej ASP wydaję mi się, że sąd ten nie jest bezpodstawny.   - wybór miejsca jest tragiczny – bulwar jest miejscem rekreacji rodzin z dziećmi, 

osób młodych i starszych, a w walce o każdy skrawek przestrzeni zielonej w naszym mieście,  aneksja tego obszaru pod małą architekturę zupełnie niefunkcjonalną, a docelowo 

prawdopodobnie otoczoną specjalną troską przez środowiska ksenofobiczne, zamknięte, kibolskie (niestety kult zasłużonych dla naszej ojczyzny żołnierzy AK na naszych oczach przeradza 

się w manifest nieporozumień zamiasyt należytej pamięci i szacunku) jest pomysłem szkodliwym. To miejsce i tak jest już przepełnione i niezorganizowane - dokładanie kolejnej, 

olbrzymiej i nachalnej rzeźby nieuczyni tego miejsca bardziej spójnym. - budowa pomnika, który od samego początku budzi więcej złych emocji nie jest dobrym pomysłem – kolejna 

walka i podział społeczeństwa nie przysłuży się komfortowi i budowie i tak już wątłego zaufania społecznego w naszej małej ojczyźnie - a to tu żyjemy codziennie i “najbardziej” - decyzja 

o budowie pomnika jest decyzją niejako długowieczną – stawianie pomnikanadzisięciolecia w atmosferze skandalu jest działaniem doraźnym, krótkowzrocznym i być może obliczonym 

na szybki zysk polityczno-społeczny – to nie są dobre przesłanki Podsumowując – nie w tym miejscu, nie w tych okolicznościach i nie w tak naglący sposób. Czego brakuje w tym wypadku 

to przeprowadzenie całej inicjatywy z głową, z szacunkiem do mieszkańców, formującej otoczenie przestrzeni publicznej, wrażliwości estetycznej na poziomie światowym. Czego w 

przyszłości, nie tylko w wypadku tego pomysłu, sobie i wszystkim mieszkańcom Krakowa życzę.

246. 31.12.2017 Uważam, ze ani forma ani miejsce dla pomnika AK nie są właściwe. Pomnik wyglada jak parawan z doczepioną kotwica Polski Walczącej. Będzie świetnym miejscem dla graficiarzy. Jako 

pomnik wystarczyłby obelisk w formie Polski Walczącej usytuowany w pobliżu Muzeum Armii Krajowej. A najlepiej pieniądze  przeznaczyć na pomoc żyjącym jeszcze AK-owcom. Musze 

tu zaznaczyć, ze mój ojciec, jego babcia i siostry byli żołnierzami AK i Powstańcami Warszawskimi.
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247. 31.12.2017 W którymś momencie historycy zajmujący się kontynentem europejskim zauważyli zależność pomiędzy wnoszeniem wież mieszkalnych a pogłębiającym się kryzysem gospodarczym obszaru, na 

którym wieże stawiano. Obecnie, problem wież ogarnął inne kontynenty, gdzie prędkość budowy takich obiektów pozostaje w ścisłej relacji z epizodami nadchodzącego giga-kryzysu. Temu, 

który będzie bardziej podobny do Wielkiego Kryzysu doby Międzywojnia, niż do tego z okolic roku 2008. Jednak mniejsza o wieżowce – w przeciągu ostatnich 27 lat Rzeczypospolitej Polskiej 

architektonicznym wyznacznikiem kryzysu stają się pomniki. A dokładniej ich częstotliwość pojawiania się w przestrzeni publicznej – wedle zasady „im gorzej, tym więcej”. 

Dlatego głównym pytaniem, jakie powinien zadać sobie każdy opiniujący/każda opiniująca jest to, czy pomnik w ogóle jest potrzebny. Czy wobec wzrostu cen, coraz bardziej wyraźnie rysującej 

się na horyzoncie inflacji, niestabilności gospodarczej, degradacji więzi społecznych, skandalicznego poziomu elit politycznych, narastającej pogardzie wobec znacznej części społeczeństwa 

(proletariatu i prekariatu), wykorzystywania najgorszych wzorców populizmu dla budowania anty-społeczeństwa oraz hołdowaniu najniższym instynktom należy budować pomniki? Otóż, w 

mojej opinii – nie. Co więcej, nie chciałbym podawać ręki osobom, które wobec tych problemów są dalej skłonne twierdzić, że pomnik musi powstać. Próby osadzenia takiego pomnika, jakim 

jest ten konkretny projekt pomnika AK jest zaprzeczeniem obecnego ducha czasów (czymś, co Niemcy nazywają Zeitgeistem) – a lekceważenie tego czynnika jest równoznaczne z igraniem na 

nosie ludziom, przez których duch czasów samoistnie przemawia. A Zeitgeist ma to do siebie, że jeśli przez lud przemawia spontanicznie. Natomiast władze (w tym samorządy i miasta) oraz 

próżne dusze egotycznych artystów i artystek bywają na Zeitgeist głuche – ponieważ na uwadze mają własne interesy oraz przemożna chęć odwracania biegu rzek w ramach utrzymania status 

quo. Jak mówi historia – tych arogantów połknie duch czasów, a przyszłe pokolenia będą miały w nieposzanowaniu. Jednak próżne władze i artyści-karierowicze teraz są żywymi i decydującymi. 

Co do formy samego pomnika – mam wrażenie, że od jakiegoś czasu wszystko, co nie jest Dźwigajem lub Mitorajem przechodzi Krakowowi łatwo przez gardło. Zupełnie jakbyśmy zapomnieli, ile 

jest nieszczęsnego bubla w niefiguratywnej rzeźbie. Istotnie, ten projekt jest kolejnym bublem – przede wszystkim wyjętym z kontekstu miejsca, w jakim się znajduje. Obszerne pomniki, które 

zajmują sporą część terenu, jeśli nie powstają wedle koncepcji site-specific są odbierane przez oglądających jako wyraz buty i arogancji w stosunku i do miejsca, i do ludzi. W mojej opinii – to 

słuszny odbiór takiej postawy zlecających i wykonujących. Jeśli pomnik ma być czymkolwiek innym, niż tylko odhaczeniem punktu na liście zobowiązań władzy wobec innej władzy – pomyślcie 

Państwo właśnie o tym. Zresztą Wzgórze Wawelskie ostatnimi czasy stało się (poprzez pewne grobowce oraz pewne wokół nich rytuały) polem eksperymentalnym w dziedzinie badania tego, na 

ile można sobie pozwolić wobec obywatelek i obywateli. Jak doświadczenie pokazuje – na coraz to więcej. Dlatego nie stawiajcie tego rdzewiejącego parawanu, myśląc, że to projekt, który 

dorównywałby wielkości zamysłu Memoriału Wietnamskiego autorstwa Mayi Lin czy reliefów ziemnych Isamu Noguchi. Stawiając ten pomnik w tym miejscu w tym czasie postawicie projekt o 

znikomej wartości artystycznej, na bardzo grząskim symbolicznie terenie w bardzo niesprzyjających czasach na wydawanie pieniędzy na tak zbędną galanterię. Dlatego – wstrzymajcie się od 

stawiania tego parawanu gdziekolwiek. Dopóki nie nadejdą lepsze czasy oraz dopóki nie dostaniecie projektu mniej banalnego, niż obecny. Historycznie, pośpiech w stawianiu memoriałów w 

niesprzyjających wydawaniu pieniędzy czasach kończył się wyłącznie wspólną wolą w obalaniu tych sterczyn na środku placów i trawników. W przypadku tego projektu – nie ma czego obalać. 

Wystarczy trochę sprytu, by parawan się złożył, a materiały zostały spożytkowane mądrzej niż na nędznej jakości pomniki. Nie hołdujmy miernej jakości sztuce memoratywnej w czasach, w 

których dokonuje się nieustannych gwałtów na pamięci społecznej. Pamiętający (ale nie: wyuczeni pewnej pamięci) Wam tego nie wybaczą.

248. 01.01.2018 Miejsce pod Wawelem nie jest dobrym dla tego potrzebnego pomnika
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249. 01.01.2018 Budowa pomnika AK w planowanym miejscu (u stóp Wawelu) to bardzo nietrafiony pomysł. Jest to obecnie przestrzeń dla mieszkańców, teren zielony, których z każdym rokiem ubywa 

w Krakowie. Jeśli poważnie myślimy o walce o czyste powietrze i powiększaniu terenów zielonych, rekreacyjnych, powinniśmy chronić tego typu miejsca przed jakąkolwiek zabudową. 

Mieszkańcy mają prawo do możliwości spędzania wolnego czasu wśród zieleni, szczególnie w okolicy zabytków takiej rangi jak Zamek Królewski na Wawelu. Planowany pomnik AK w tym 

miejscu, budowany z tak dużym rozmachem, jeśli chodzi o gabaryty i ingerencję w przestrzeń miejską, to bardzo zła decyzja. Sama inwestycja (uhonorowanie żołnierzy AK) jest słuszna, 

lecz wybór miejsca i proponowana forma pomnika jest bardzo nieodpowiednia. Jeśli inwestycja dojdzie do skutku, znacząco zaburzy ona dawny charakter tego miejsca (służącego 

obecnie do rekreacji i spędzania wolnego czasu wśród zieleni przez mieszkańców Krakowa, np. podczas corocznej imprezy plenerowej, jaką są Wianki) i wpłynie negatywnie na ład 

przestrzenny miasta. Jako aktywny mieszkaniec Krakowa, interesujący się jego przekształceniami i zagospodarowaniem przestrzennym, jestem zdecydowanie przeciwny budowie 

pomnika AK w proponowanym miejscu. Liczę na wsłuchanie się w głos mieszkańców przez włodarzy miasta. Liczę na mądrą i przemyślaną decyzję w tej sprawie.

250. 01.01.2018 Pomnik w takiej formie i w tym miejscu jest nie do przyjęcia . Kompletnie do tej przestrzeni nie pasuje ani formą ani kolorem ani rozmiarem. Jest to tzw. gniot pewnie za duże pieniądze

251. 02.01.2018 Pomnik w takiej formie  nie wpisuje się w przestrzeń wokół, jest zbyt nowoczesny na taką bliskość Wawelu. Jego bryła pasowałaby bardziej w modernistycznym miejscu, a nie na Starym 

Mieście. Kojarzy mi się bardziej z Zabłociem, Podgórzem albo Krowodrzą. Również wydaje mi się, że mógłby ztskać będąc lepeij wyeksponowany, na większej przestrzeni wokół siebie. 

252. 02.01.2018 Uważam, że pomnik Armii Krajowej powinien być zlokalizowany przy ul. Armii Krajowej.

253. 02.01.2018 Z największym zdziwieniem i oburzeniem stwierdziłam fakt, że w pobliżu jednego z największych pomników historii Polski - Wawelu, stawia się czerwono-szary mur. Zastanawiam się co 

ma oznaczać ta budowla, bo na pewno nie oznacza symbolu walki bojowników AK. W Krakowie jest coraz mniej terenów zielonych a jeszcze niszczy się i ten (Bulwar Czerwieński). 

Uważam że pomnik możn apostawić nie taki i nie wtym miejscu. Nie jestem mieszkanką Krakowa ale ta sprawa bulwersuje coraz bardziej całą Polskę. Z przykrością stwierdzam, ze ta 

nieprzemyślana decyzja znowu podzieli Polaków i odniesie odwrotny skutek co do planowanych zamiarów.

254. 02.01.2018 Jako mieszkanka Krakowa jestem zdecydowanie przeciwna lokalizacji pomnika AK na bulwarze Czerwieńskim przy ulicy Smoczej. Uważam, że bulwary wiślane powinny zachować swój 

rekreacyjny charakter. Obawiam się, iż umiejscowienie na bulwarze pomnika AK, sprawi iż miejsce to zacznie być postrzegane w charakterze symbolu martyrologii żołnierzy AK, co 

spowoduje ograniczenie rekreacyjnej funkcji bulwaru. Dodatkowo uważam, iż wybrany przez Państwa projekt jest zdecydowanie zbyt duży, nie pasuje do otoczenia - jest po prostu 

brzydki. Jestem ZDECYDOWANIE przeciwna takiemu pomnikowi w tej lokalizacji. 

255. 02.01.2018 Jestem zaniepokojony próbami postawienia pomnika w takim miejscu. Musimy pamiętać o tym, że pomnik to szczególna inwestycja, bo bardzo trwała; pomników zazwyczaj nie burzy się 

ze względów innych niż ideologiczne. Z tego względu budowa pomnika AK w okolicy Wawelu, jednego z najważniejszych miejsc dla Polski, wymaga bardzo poważnego zastanowienia. 

Moim zdaniem AK można upamiętnić w innym miejscu, lub zrobić to skromniej.

256. 02.01.2018 To jest niedopuszczalne. Nie zgadzam sie na postawienie tej maszkary w tym miejscu. Prosze o zrewidowanie swoich pogladow włodarzy Krakowa. Budujecie zlote cielce, narazacie 

budżet na zbedne koszty i psujecie to miasto! Mowie stanowcze nie temu pomnikowi w tym miejscu

257. 02.01.2018 Uważam,  że pomnik w tym miejscu nie jest dobrym pomnikiem. Z całym szacunkiem dla wszystkich żołnierzy AK, którym pamięć oczywiście się należy.  Jednak wyrażanie jej wielkim 

pomnikiem, który odbierze w mieście 

tereny rekreacyjne, zaburzy panoramę na Wawel. W mieście potrzebna jest zieleń, a nie kolejne betonowe place.
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258. 02.01.2018 Sam pomnik jest duży i wizualnie przytłacza wszystko inne w okolicy. O wiele lepszą lokalizacją są okolice Muzeum Armii Krajowej. Forma murku sprawia, że pomnik może służyć za szalet 

podczas imprez plenerowych, których w okolicy nie brakuje. Woń moczu unosząca się z pomnika Armii Krajowej raczej zbulwersuje niż nada temu miejscu właściwą rangę.  

Niepokoi fakt, że kształt nawiązywać będzie do granic II Rzeczpospolitej, co w obecnych czasach wydaje się nie na miejscu. W ten sposób pomnik AK będzie się idealnie wpisywał w 

machinę rosyjskiej propagandy sugerującej że Polacy chcą odzyskać Lwów i wziąć udział w rozbiorze Ukrainy. Poróżni nas to z Ukrainą. Pomyślmy jakbyśmy się czuli gdyby Niemcy 

stworzyli podobny pomnik z Wrocławiem i Gdańskiem, w sytuacji gdy rosyjskie zielone ludziki próbowałyby zbrojnie oderwać jakieś tereny na wschodzie Polski?

259. 02.01.2018 Szanowni Państwo, Jestem absolutnie przeciwna usytuowaniu pomnika Żołnierzy AK u stóp Wawelu. To miejsce jest już zagospodarowane, a projekt pomnika wyjątkowo brzydki.  

Dlaczego Wawel? Co żołnierze AK mają wspólnego z Wawelem? Z tego co mi wiadomo ani tam nie ginęli, ani go nie oswobodzili. Jak wszyscy inni mieszkańcy Krakowa nienawidzili 

Niemców i Gubernatora, który tam mieszkał. Są miejsca egzekucji. Tam warto upamiętnić walczących AK’owców. Biegający wokół pies nasunął mi pewne skojarzenia.  Pan projektant nie 

potrafił mnie skutecznie przekonać, że to miejsce nie stanie się szaletem publicznym, nie tylko dla psów.

Zastanawiam się czy miejsce to będzie pilnowane non-stop przez policjantów?  W rejonie tym odbywa się sporo imprez plenerowych. Poza faktem, ze projekt umożliwia pewne 

niewłaściwe zachowania, dodatkowo jest na tyle rozbudowany, ze utrudni jakąkolwiek ewakuację. Czy obszar zostanie wyłączony/ogrodzony podczas imprez w okresie letnim?

260. 02.01.2018 Szanowni Państwo, Chwała członkom Armii Krajowej! Ale mamy już w Krakowie Muzeum AK i traktujmy to jako ogromny pomnik. Proszę, nie traćmy niepotrzebnie terenów zielonych w 

Krakowie – wyspa ciepła jest coraz bardziej doskwierająca, podobnie jak smog.

261. 02.01.2018 Jestem ABSOLUTNIE NA NIE !!! Powód ?? Całkowicie apolityczny. Gdyby każda władza miał pomysł na pomnik właśnie przy Wawelu łatwo sobie wyobrazić co by było …  Mamy wiele 

dobrych miejsc. Wawel i jego okolice to nie jest miejsce na budowanie pomników ! Wzgórze Wawelskie to nasz skarb narodowy taki jaki jest !

262. 02.01.2018 Uważam że pomnik AK nie powinien stać na Bulwarze Czerwieńskim dlatego gdyż jest to miejsce spaceró i wypoczynku dla ludzi dla ludzi miasta Krakowa i nie tylko a także miejscem 

festynów miejskich. Nie zaśmiecajmy miejsc historycznych betonem. Jest wiele potrzeb pilniejszych np. służba zdrowia, szkolnictwo. jego miejsce jest przy Muzeum AK.

263. 02.01.2018 Jest to bardzo nieodpowiednie miejsce (Bulwar Czerwieński) żeby tam postawić pomnik AK. Miejsce to powinno być przeznaczone do rekreacji i wypoczynku.

264. 02.01.2018 Szanowni Państwo, Zostałem wychowany w głębokim szacunku dla żołnierzy Armii Krajowej i innych organizacji podziemnych, którzy toczyli heroiczną walkę z nazistowskim okupantem. 

jestem przekonany,że istnieje wiele wspaniałych form upamiętnienia bohaterstwa tych ludzi. Uważam jednak, że pomnik, który miałby powstać pod Wawelem to najgorsze z możliwych 

rozwiązań. Nie chcę się rozpisywać na temat estetyki tej budowli, ponieważ jest to zbyt abstrakcyjne. Natomiast bardzo konkretnym argumentem przeciwko budowie jest sam charakter 

terenu, na którym ma powstać. To przestrzeń zabawy, spacerów, pikników. Wkomponowanie w tę przestrzeń pomnika AK zmieni charakter skweru z rozrywkowego na martyrologiczny! 

Przecież to kompletnie irracjonalne! Chciałbym wurazić swój zdecydowany sprzeciw wobec wszelkich pomysłów zmierzających do postawienia w tym miejscu pomnika ku czci żołnierzy 

AK. 

265. 02.01.2018 Jestem przeciwny proponowanej lokalizacji pomnika AK u stóp Wzgórza Wawelskiego.

266. 02.01.2018 Jestem przeciwna umieszczaniu takiego dużego monumentu pod Wawelem. Szkoda tych terenów zielonych i Wawelu. To ma służyć mieszkańcom.  Taki pomnik, jeśli już , powinien 

stanąć w pobliżu Muzeum AK. W ogóle projekt jest koszmarny!

267. 03.01.2018 Budowa pomnika na Bulwarze czerwińskim zaburzy przestrzeń i zabierze nam teren zielony, którego brakuje nam w Krakowie. Wstęga Pamięci winna być zlokalizowana na miejscu 

pomnika Koniewa. 

268. 03.01.2018 Moim zdaniem projektowany pomnik jest za wielki, a jego lokalizacja niewłaściwa. Są w Krakowie miejsca gdzie czci się pamięć zmarłych i tam  pomnik ten powinien się znaleźć (np. 

cmentarze), a koszt jego budowy powinien zostać zmniejszony. Za zaoszczędzone pieniądze można by wyremontować inne pomniki czy zabytkowe groby, które tego  wymagają.Nie 

psujmy przestrzeni Bulwarów Wiślanych….
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269. 03.01.2018 Moim zdaniem projekt planowanego pomnika AK jest szkaradny i niegodny Armii Krajowej i zaproponowanej lokalizacji.

270. 03.01.2018 To oburzające, żeby upychać kolejny pomnik w Krakowie, usuwając jednocześnie inny, istniejący już od 12 lat. Nie zgadzam się na to, żeby pomnik Dżoka, który stał się już częścią historii 

naszego miasta miał być zastąpiony innym i schowany gdzieś  w magazynach i nigdy więcej nie ujrzeć światła dziennego, bo tak na pewno się stanie.

271. 03.01.2018 Nie zgadzam się na umieszczenie tak odstającego estetyką elementu w pobliżu miejsca o bezcennej wartości historycznej, jaką są okolice Wawelu i stworzenie kolejnego cmentarza w 

lokalizacji, która tętni życiem i gdzie odbywa się wiele imprez rozrywkowych.

272. 03.01.2018 Planowany Pomnik AK nie ma walorów ani estetycznych ani też głębszego przekazu wizualnego. Jestem przeciwna umieszczeniu go w tak zacnym miejscu jak Bulwary Wiślane, które są 

wizytówką Krakowa. Czy to kolejny „ustawiony przetarg” w tym kraju? Należałoby najpierw ogłosić konkurs na projekt, w którym wzięliby udział różni artyści ze swoimi pomysłami, a 

dopiero potem dać ludziom zdecydować który z nich pasuje do tej przestrzeni.

273. 03.01.2018 Bulwary Wiślane a w szczególności odcinek Bulwarów Czerwieńskiego są szczególnym miejscem na mapie Krakowa. Należy zwrócić uwagę, że w ramach ostatniej edycji budżetu 

obywatelskiego miasta Krakowa blokowane były projekty o zdecydowanie mniejszym zakresie i nie ingerujące tak w układ przestrzenny i krajobraz okolic Wawelu jak niniejszy pomnik. 

Co więcej na Powiślu już istnieje pomnik Żołnierzy Polski Walczącej, upamiętniający również bohaterów AK. Zdecydowanie uważam za nieodpowiedzialne lokowanie tak opresyjnego i 

masywnego pomnika w tym miejscu. Jeżeli miasto chce w rzeczywisty sposób uczcić żołnierzy AK to w pierwszej kolejności powinno wesprzeć żyjących żołnierzy AK, w drugiej lepiej 

zadbać o pomnik na Powiślu i dopiero w trzeciej tworzyć kolejny pomnik, ale w innym miejscu niż wskazane w ramach tych konsultacji.

274. 03.01.2018 Jestem przeciwna budowie jakiegokolwiek pomnika pod Wawelem. Nawet najpiękniejszy projekt w bezpośrednim sąsiedztwie wawelskiego zamku, nekropolii kroków jest nie na 

miejscu. Przestrzeń wokół Wawelu powinna być tak zorganizowana by zamek prezentował się w całej okazałości. Pomnik u stóp Wawelu nie tylko psuje panoramę zamku, ale sam traci 

na znaczeniu. Dodatkowo powszechnie wiadomo, że Kraków jest miastem bardzo zanieczyszczonym, brakuje powietrza, oddychamy na co dzień smogiem. Zamiast pomnika w ścisłym 

centrum miasta, które nie ma czym oddychać należy tworzyć nowe trawniki, kwiatowe rabaty oraz sadzić drzewa. Pomnik pod Wawelem w miejsce trawnika przy takim zanieczyszczeniu 

powietrza to bardzo nietrafiony pomysł. Moim zdaniem w Krakowie potrzebne są drzewa, rabaty kwiatowe i trawniki. Nie mamy czym oddychać, pomnik w rozwiązaniu problemów 

mieszkańców nie pomoże ale niestety zaszkodzi. Pomnik powinien stanąć w innym miejscu, a na starym mieście tworzyć należy może miejsca dla drzew, traw i kwiatów.

275. 03.01.2018 Witam, Chciałem wyrazić swój sprzeciw wobec projektu budowy pomnika w obecnie proponowanej formie i lokalizacji. Pomnik będzie dominował w tym fragmencie bulwaru, a na 

dodatek planowany brukowany plac zabierze zieleń tak chętnie wykorzystywaną przez Krakowian do letniego wypoczynku. Dodatkowo przesuwanie istniejącego pomnika Dżoka nie 

powinno mieć miejsca. Jeśli priorytetem jest zachowanie obecnie proponowanej lokalizacji, wtedy pomnik powinien być mniejszy i umiejscowiony w otoczeniu trawy z ewentualną 

brukowaną ścieżką prowadzącą od deptaka do pomnika. Jeśli priorytetem jest zachowanie obecnego kształtu pomnika, wtedy proponuję przeniesienie go w inną lokalizację, gdzie mniej 

ingerowałby w zieleń dla Krakowian. Przykładowo może być to bulwar po drugiej stronie Wisły w okolicy mostuGrunwaldzkiego i centrum Manghha.

276. 03.01.2018 Szanowni Państwo, Pragnę wyrazić mój zdecydowany sprzeciw wobec planów budowy pomnika AK na bulwarze Czerwieńskim. Lokalizacja ta jest fatalna z wielu powodów: ogranicza 

tereny rekreacyjne w centrum miasta, zasłania widok na Wawel, niszczy krajobraz Bulwarów Wiślanych, które są pod kątem krajobrazowo-historycznym jednym z najcenniejszych 

rejonów w Krakowie. Dodatkowo sam projekt pomnika jest wyjątkowo słaby, przypomina on pognieciony, zardzewiały kontener i wizualnie niszczy to miejsce. Można się również 

spodziewać że z powodu lokalizacji pomnika, miejsce to stanie się punktem manifestacji, kontrmanifestacji, zamieszek z udziałem środowisk narodowych. Mieszkańcy Krakowa nie 

potrzebują polityk i manifestacji pod Wawelem – tutaj jest przestrzeń do zabaw dla dzieci, do spacerów dla starszych, do uprawiania sportu.

Inna lokalizacja pomnika byłaby lepsza, natomiast być może najlepszym rozwiązaniem tej sytuacji byłoby utworzenie Kopca AK w którymś z miejskich terenów zielonych.
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277. 03.01.2018 Budowę pomnika AK pod Wawelem uważam za pomysł całkowicie nietrafiony. 1. Istnieje już pomnik Żołnierzy Polski Walczącej po drugiej stronie Wawelu. 2. Przestrzeń, na której 

planuje się go zbudować jest obecnie wykorzystywana na cele rekreacyjne, festyny, zabawy i niech tak zostanie, bo takiej przestrzeni w centrum bardzo potrzeba i jest ona dobrem 

deficytowym, w przeciwieństwie do pomników.   3. Forma pomnika jest wyjątkowo agresywna, masywny, zajmujący dużą powierzchnię, do tego planowany 500 metrowy (!) słup światła 

jest jakimś absurdem w przestrzeni, która powinna być podporządkowana Zamkowi Królewskiemu. Z całym szacunkiem dla AK, to tylko krótki epizod w historii Polski, zaś Wawel to 

symbol jej tysiącletnich dziejów i nie powinny się w jego bezpośrednim sąsiedztwie pojawiać takie agresywne i konkurujące z nim obiekty.   4. Pomnik w planowanym kształcie będzie z 

poziomu pieszego zupełnie nieczytelny, zaś liczne załamania i zakamarki w długiej i wysokiej ścianie będą służyć celom zupełnie odmiennym, niż upamiętnienie i zaduma.  5. AK jest już w 

Krakowie upamiętniona – istnieje Muzeum AK, jedna z głównych ulic nosi imię Armii Krajowej, argument o konieczności „złożenia przez Kraków hołdu AK” podnoszony przez 

pomysłodawców budowy pomnika jest nieprawdziwy. Podsumowując – wyrażam sprzeciw wobec budowy pomnika AK pod Wawelem.

278. 03.01.2018 Pomnik AK nie powinien w żadnym wypadku stanąć na Bulwarach Wiślanych.

Sam pomnik bohaterom z AK jak najbardziej się należy i powinien powstać, ale nie na Bulwarach Wiślanych, które mają służyć jako miejsce rekreacji i wypoczynku.

279. 03.01.2018 Szanowni Państwo, wyrażam sprzeciw wobec planów postawienia pomnika Armii Krajowej w planowanym miejscu – na bulwarze Czerwieńskim.  Miejsce to od czasu kiedy pamiętam, tj. 

około 30) stanowi w lecie część rekreacyjną dla setek mieszkańców ale również turystów gdzie można spokojnie wypoczywać z książką. W tym miejscu również odbywają się liczne 

imprezy masowe (o czym chyba nie muszę wspominać). Mój dziadek był w Armii Krajowej ale sądzę że nie wpadł by nawet na pomysł żeby na lokalizację pomnika AK wybrać bulwar 

Czerwieński. Wydaje mi się że w mieście jest szereg miejsc gdzie można by postawić w/w pomnik choćby na rogu ul.Armii Krajowej i ul.Lea gdzie kiedyś stał już pomnik (oczywiście za 

innej władzy). Rozumiem że są osoby których ciśnienie jest ogromne aby z Polski stworzyć skansen pamięci ale nie dajmy się zwariować. Na pewno są lepsze miejsca na upamiętnienie 

ludzi którzy walczyli o wolność naszego kraju.

280. 03.01.2018 Szanowni Państwo, jestem przeciwna budowie pomnika AK pod Wawelem w formie proponowanej wstęgi pamięci. Jak najbardziej popieram chęć upamiętnienia żołnierzy AK, jednak nie 

w tej formie i nie w tym miejscu.

281. 03.01.2018 Widząc makietę pomnika stwierdziłem, że budują nowy szalet miejski. W wersji dość nowoczesnej, jak się spotyka na zachodzie Europy (kilka ścianek i oczywiście niezbędne 

wyposażenie). Dopiero z internetu się dowiedziałem, że to ma być pomnik upamiętniający AK. Obawiam się, że pomnik w takim miejscu i o takim kształcie będzie regularnie hmmm... 

"profanowany". Bulwar kojarzy się z wypoczynkiem i zielenią. Tam jest miejsce na drzewa, ławki, miejce za zabawy dla dzieci itp., ew. można upamiętnić psa Dżoka. Pomnik AK powinien 

stanąć w miejscu pasującym do jego rangi.

282. 03.01.2018 Założenie pomnika jest moim zdaniem zbyt rozległe, zajmuje duży obszar bulwarów, które powinny zostać przestrzenią rekreacyjną. Makieta pokazała, że pomnik zdominuje tę 

przestrzeń. Bardziej odpowiednim miejscem byłaby wskazywana pierwotnie lokalizacja przy ul. Armii Krajowej.

283. 03.01.2018 Jestem stanowczo przeciwna stawiania jakichkolwiek więcej pomników i marnowania na to publicznych pieniędzy. Kraków jest już wystarczająco „zaśmiecony” różnymi potworkami tego 

typu. Bulwary Wiślane powinny służyć ludziom i ich potrzebom: sportu, ruchu, kontaktu z przyrodą, spotkaniom towarzyskim. Więcej kwiatów, drzew, ławek i miejsc typu plaża przy 

moście Kotlarskim. 

284. 03.01.2018 Pomnik AK i jego budowa – i na myśli mam zarówno  projekt jak i lokalizację – jest skandalem. Koszmarna, agresywna, nieestetyczna bryła, pomysł wybetonowania fragmentu bulwarów, 

kształt nawiązujący do polskich granic przedwojennych (zatem obraźliwy dla choćby mieszkańców Ukrainy), wreszcie pieniądze, które na ten cel ma przeznaczyć miasto , wszystko to 

budzi oburzenie i niezgodę.  Absolutnie nie zgadzam się jako mieszkanka Krakowa na ten pomnik – nie tylko w lokalizacji pod Wawelem, ale w jakiejkolwiek innej lokalizacji. 
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285. 03.01.2018 Po zapoznaniu się z propozycją i makietą pomnika AK w proponowanym miejscu muszę wyrazić stanowczy sprzeciw. Tak wielki pomnik psuje kompozycje estetyczną tego miejsca. 

Zaburza on widok na Wawel. Interesująca forma tego pomnika zupełnie nie współgra z otoczeniem. Co istotne trudno będzie tę formę pogodzić z charakterem tego miejsca. 

Problematyczne dla mnie jest także iż ten zachęcający do zadumy projekt nie będzie komponował się z tradycją organizowanych w tym miejscu radosnych festynów. Widzę też ogromne 

ryzyko znieważenia tego pomnika jeśli stanie on przy bulwarze kiedy będzie on wykorzystywany przez osoby przyjezdne za toaletę podczas imprez masowych. Oczywiście AK powinno 

zostać w Krakowie upamiętnione nie mam także nic przeciwko zachowaniu obecnego projektu jednak powinien on stanąć w miejscu bardziej odpowiednim. Sądzę iż bryła pomnika 

świetnie komponowała by się z budynkiem Muzeum AK. Inną ciekawą propozycją jest umieszczenie pomnika przy ul. Armii Krakowej w miejscu cokołu dawnego pomnika Koniewa. 

286. 03.01.2018 Zajmowanie miejskiej zieleni, która kurczy się w zastraszającym tempie, pod ogromny pomnik jest decyzją nietrafioną. Co więcej, pomnik zasłania widok na Wawel. Bryła pomnika nie 

jest przemyślana. Ma wiele zakamarków. Zapewne w takim miejscu w jakim zaplanowano jego budowę będzie służył wieczorami jako miejska toaleta. 

287. 03.01.2018 Jestem PRZECIW, ponieważ: Uważam, że stawianie pomnika AK w tym miejscu jest bardzo złym pomysłem. Powaga sprawy jaką ten pomnik reprezentuje nie licuje z rekreacyjną funkcją 

bulwarów. Poza tym forma tego „dzieła” ma żenująco niski poziom artystyczny, jest archaiczna i nie wnosi żadnych wartości estetycznych, niezależnie od ostatecznego miejsca jego 

pobytu.

288. 03.01.2018 Jestem przeciwna lokalizacji pomnika AK pod Wawelem z kliku powodów:  - w tym miejscu nie wydarzyło się nic co ma związek z AK, z historycznego  punktu widzenia pomnik mógłby 

powstać na Placu Inwalidów  obok Ul. Pomorskiej – katowni gestapo, a potem UB  - Bulwar Czerwieński zawsze służył rekreacji i rozrywce, a nie martyrologii. Gdzie teraz będą odbywały 

się „Wianki” i „Parada Smoków”  w „Ogrodzie Pamięci”?

- o gustach nie dyskutuje się, ale dla mnie bryła pomnika jest koszmarna, na bulwarach mamy piękny  dynamiczny pomnik Polski Walczącej, pomnik Smoka  i Psa Dżoka wszystkie 

autorstwa prof. Bronisława Chromego, wspaniale harmonizują z otoczeniem, a tu nagle taki kloc  - mur to barbarzyństwo – tak niszczyć krajobraz  i to u stóp Wawelu!   - w konsultacjach 

społecznych na ortofotomapach pomnik AK stał u wyloty ul. Bernardyńskiej i nie kolidował z pomnikiem Dżoka . Stawianie jednego pomnika kosztem drugiego to nie fair, tym bardziej, że 

prof. Chromy nie żyje, to nie fair w stosunku do ludzi, którzy brali udział konsultacjach bo na przedstawionych im mapach pomnik Dżoka miał stać na swoim miejscu.  - jestem przeciwna 

tej lokalizacji bo ona DZIELI ludzi , a taki pomnik powinien łączyć .

289. 03.01.2018 Jestem PRZECIW, ponieważ:uważam, że stawianie pomnika AK w tym miejscu jest bardzo złym pomysłem. Powaga sprawy jaką ten pomnik reprezentuje nie licuje z rekreacyjną funkcją 

bulwarów. Poza tym forma tego „dzieła” ma żenująco niski poziom artystyczny, jest archaiczna i nie wnosi żadnych wartości estetycznych, niezależnie od ostatecznego miejsca jego 

pobytu.

290. 03.01.2018 Jestem zdecydowanie przeciwna budowie pomnika AK pod Wawelem. Można go usytuować w okolicach Muzeum AK.

291. 03.01.2018 Za dużo jest pominików z motywem upamiętniającym(historycznym) w Polsce. W tym kraju jest chyba więcej pomników niż lekarzy brr…Za przeproszeniem, żygać się chce, kiedy się 

słyszy o kolejnym smutnym pomniku. Pomniki powinno się stawiać w celach estetycznych, natomiast większość z nich wygląda jak nagrobki cmentarne.  Następna sprawa, to co to w 

ogóle jest. Pijani turyście w nocy będą przychodzić tam żeby się wylać na Polskę walczącą. Brakuje szalet darmowych w Krakowie! Wszystko jest zasikane! Podsumowując, nie ma mojej 

aprobaty na stawianie kojnych pomników.

292. 03.01.2018 Miejsce wskazane przez miasto i kombatantów jest nie do przyjęcia. W tamtym rejonie powinien być uchwała Miasta wprowadzony zakaz jakichkolwiek prac związanych z budowa 

czegokolwiek. Ten teren powinien pozostać terenem zielonym z modyfikacja na niewielki pomnik psa Joka.  

Nadmieniam ze w pięknym miejscu na Zakolu Wisły jest postawiony Pomnik ku czci bohaterstwa Żołnierzy Armii Krajowej niedaleko miejsca Zamachu na Koppego.  Poza tym po drugiej 

stronie Wisły jest planowany Pomnik Lotników w miejscu katastrofy Liberatora. To wystarczające zapełnienie Zakola Wisły na Pomniki.   Od wielu wielu lat stoi pusty plac na Placu 

Inwalidów po zburzonym pomniku Zwycięstwa  ( komin) Powinno się doprowadzić do porozumienia między kombatantami i tam przed wejściem do parku Krakowskiego postawić 

monument upamiętniający całość sprawy aby raz na zawsze nie powracać do budowy kolejnych pomników ku czci 
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293. 03.01.2018 Zaproponowane miejsce pod budowę pomnika jest nie do zaakceptowania. Ta przestrzeń jest zielonym przedpolem wzgórza wawelskiego i instalowanie tam kolejnej rzeźby wprowadzi 

chaos i kakofonię elementów konkurujących z dominującą bryłą murów zamku i samego zamku. Nie zgadzam się na robienie z ciągu spacerowego wzdłuż Wisły parku „atrakcji” 

rzeźbiarskich.

Proszę również pamiętać, że tuż obok, przy budynku Jubilatu znajduje już się pomnik Żołnierzy Polski Walczącej.

294. 03.01.2018 Pomnik bardzo mi się nie podoba. Jest zbyt duży, niezbyt ładny a przede wszystkim kompletnie nie pasuje do otoczenia (zarówno wizualnie jak i funkcjonalnie). Do tego istnieje obawa, 

że rekreacja, do której w duzej mierze służą Bulwary Wiślane, zostanie w tym obszarze zakazana, jako ni elicujaca z pomnikiem. Apeluję o przeniesienie tego pomnika w inne miejsce.

295. 03.01.2018 Jestem zdecydowanie przeciwny budowie pomnika, zwłaszcza w proponowanej lokalizacji i formie. Wszystkie narodowe nieszczęścia są w Krakowie wystarczająco upamiętnione. 

Miastu i mieszkańcom potrzeba wspólnoty, zieleni, czystego powietrza i nowoczesnej infrastruktury, nie kolejnych cmentarzy, ołtarzy i narodowych stadionów.

W ciągu ostatniej dekady Wawel nieszczęśliwie stał się miejscem rozgrywania aktualnej polityki – już wystarczy.

296. 03.01.2018 Szanowni Państwo, przestrzeń pod Wawelem jest miejscem spacerów oraz organizowaniem różnych imprez. Jest to miejsce służące wszystkim, nie tylko Krakowianom, nie tyko Polakom. 

Pozostawmy to miejsce ku radości, odpoczynkowi, możliwości spędzenia miło czasu, uprawianiu sportów, spacerów a nie kolejne miejsce „upamiętniające”. Osobiście nie jestem 

zwolenniczką pomników w ogóle ale w tym miejscu szczególnie nie należy ich stawiać. Żaden pomnik nie wtrzyma konkurencji z Wawelem ;) Jestem zdecydowanie PRZECIW 

POMNIKOWI W TYM MIEJSCU

297. 03.01.2018 Jestem PRZECIWNY POWSTAWNIU POMNIKA w takiej formie i w takim miejscu. Pomnik w zaproponowanej formie dominuje okolicę, w swojej pełnej formie (z betonową wylewką -?)  

odbierze mieszkańcom kolejny zielony skwer do spędzania wolnego czasu zmieniając go w kolejne miejsce smutnego, martylologicznego kultu. Jeśli miasto w ten sposób będzie 

organizować mieszkańcom przestrzeń, to za jakiś czas i tak nie będzie miał kto o tę pamięć, której celem jest wznoszenie tegoż pomnika, dbać. Ludzie nie chcą żyć w mieście betonu i 

smutnych pomników zabierających zieleń. W tym samym momencie w którym mówi się o tym, że miasto będzie zwiększać wydatki na miejską zieleń, chcę zabrać jeden z piękniej 

ułożonych skwerów. Ponadto uważam,  że miasto ma dużo istotniejszych wydatków, jak np budowa przystanków kolejowych na terenie miasta.
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298. 03.01.2018 Jest to kolejny pomnik, który – podobnie jak koszmarny Piłsudski czy równie straszny Skarga, nie wspominając o Janie Pawle II na Wawelu – trwale zeszpeci nasze miasto. Należy wszakże 

podkreślić, że sposób zeszpecenia Krakowa będzie tym razem odmienny niż w przypadku dzieł wspomnianych przeze mnie wyżej. Główne przyczyny szpetoty będą tu dwie: - fatalna 

lokalizacja  - pozostająca w całkowitym rozdźwięku z miejscem niezgrabna forma, stanowiąca realizację skądinąd słusznego założenia koncepcyjnego. Uważam, że pomnik w 

proponowanym kształcie – dość nieoczywistego obrysu przedwojennych granic Polski – nie byłby arcydziełem nigdzie, jednak potrafię sobie wyobrazić miejsca, w których raziłby mniej. 

Sam pomysł upamiętnienia AK poprzez realizację przestrzenną, symboliczną, w otoczeniu odpowiednio zaprojektowanej zieleni, wydaje się słuszny. Błędne jest jednak potraktowanie 

przedwojennej granicy jako owego symbolicznego kształtu, który ma zawrzeć przekaz pamięci. Błędne i płytkie, bowiem sam obrys geograficzny II RP nie niesie w sobie aż takiego 

ładunku emocjonalnego, który byłby zdolny pomieścić emocje związane z pamięcią o historii AK. Nie sugeruję, co by mogło być takim kształtem, bo nie moja to dziedzina – mam jednak 

przekonanie, że taka realizacja słusznej idei wynosi ją na umysłową mieliznę. Potrzeba tu myśli bardziej śmiałej, natomiast mniej – powiedziałabym – szkolnej (kształt obszaru II RP to 

materiał przerabiany bodajże w klasie IV szkoły podstawowej).

Osobny problem stanowi lokalizacja, w cieniu Wawelu. O ile wyżej przekonywałam, że sam pomnik w projektowanym kształcie mniej by raził gdzie indziej, o tyle w tym usytuowaniu 

potrafiłabym sobie wyobrazić pomnik mniej rażący, mniej naruszający tkankę historycznego miejsca. Tyle że zapewne pod Wawelem nie mógłby on nigdy mieć takiego rozmachu, jaki by 

się chciało nadać upamiętnieniu Armii Krajowej. Ale jeśli lokalizacja musiałaby pozostać taka właśnie, należałoby całkowicie zmienić projekt – może np. wprowadzić go pod ziemię (co 

mogłoby nawiązywać do Państwa Podziemnego i jego armii), tak żeby tym, co tu ostatecznie powstanie, nie wznieść pomnika pychy młodego twórcy. Takich bowiem pomników – choć 

przeważnie głoszących własną chwałę twórców mocno starszych – mamy już w Krakowie aż nadto.

Podsumowanie. Jestem zdecydowanie przeciwna budowie pomnika AK w zaprojektowanym miejscu i kształcie. Należy albo zmienić lokalizację, albo lepiej dostosować do niej sam 

projekt. 

299. 03.01.2018 Nie neguję potrzeby powstania pomnika upamiętniającego Żołnierzy Armii Krajowej, ale uważam, że i miejsce i forma tego pomnika jest nieodpowiednie. W Krakowie znajduje się wiele 

lepszych lokalizacji dla postawienia takiej budowli, jak choćby teren przy Muzeum Armii Krajowej. Bulwary Wiślane, w których miejscu proponowany jest pomnik spełniają tam funkcje 

rekreacyjna dla mieszkańców i turystów. W słoneczne ciepłe dni, nieraz siadałem tam na trawie i urządzałem piknik że znajomymi. Chciałbym również zauważyć, że proponowany pomnik 

swoją formą i wielkością, „konkurowałby” zarówno z Wawelem oraz pomnikiem psa Dżoka, który wzbudza same pozytywne emocje wśród mieszkańców. W mojej prywatnej opinii nie 

podoba mi się ruda/pomarańczowa ściana pomnika, która zamiast łączyć, dzieli teren tętniący życiem w weekendy i słoneczne dni. Na koniec chciałbym jeszcze raz wyrazić poparcie dla 

pomysłu upamiętnienia Żołnierzy Armii Krajowej, ale nie w takiej formie i nie w tym miejscu. 

300. 03.01.2018 Nie mam nic przeciwko budowie pomnika AK, jednak zdecydowanie nie powinien się on znaleźć w proponowanej lokalizacji. Należy unikać umiejscawiania w okolicach Wawelu, 

pomników i symboli które mogą zostać w przyszłości wykorzystane wbrew idei przyświecającej pomysłodawcom. Nie chciałbym w tym miejscu oglądać demonstracji wszelakiej maści 

radykałów, którzy sami siebie uważają za „narodowców”. Nie chciałbym oglądać „patriotów” palących race i niosących hasła nawołujące do nienawiści (vide demonstracje warszawskie z 

11 listopada) - tudzież nie chciałbymaby miejsce to było wykorzystywane przez którąkolwiek z partii, w celu osiągnięcia doraźnych celów politycznych. Szanujmy Wawel.
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301. 03.01.2018 Pomnik poświęcony Armii Krajowej powinien zaistnieć jako właściwie zlokalizowany, dobrze przemyślany obiekt przestrzenny służący komemoracji. Zaproponowany projekt nie spełnia 

tych dwóch istotnych kryteriów. Moja opinia dotycząca pomnika jest negatywna. Jako obiekt przestrzenny zaproponowany pomnik działa deprymująco. Obawiam się że gdziekolwiek się 

postawi, będzie nieadekwatny. Przesłanie bryły pomnika i jej kolorystyki to

depresja, destrukcja, upadek i beznadzieja. Ten pomnik nie skłania do zadumy, po prostu chce się od niego odejść. W świecie (włączając Polskę) istnieją piękne abstrakcyjne pomniki 

upamiętniające tragedie i bohaterów, skłaniające do zadumy. Mam nadzieję że w Polsce nie brak artystów – i jurorów konkursu – świadomych tego faktu i umiejących tworzyć 

ponadczasowe dzieła sztuki, jak i podejmować roztropne, głęboko przenyślane decyzje.

Zaproponowana lokalizacja jest niewłaściwa. Nie znajduje się w miejscu gdzie mógłby posłużyć jako źródło zadumy i rozmyślania o losach ludzi którym jest poświęcony. Bulwary to 

miejsce wypoczynku i relaksu dla krakowian i turystów, zawsze pełne zgiełku i wrzawy. Należy również wziąć pod uwagę fakt że pomnik tej natury nie będzie jedynie wyrazem pamięci 

narodu – będzie on wykorzystywany do celów politycznych przez instytucje polityczne kreujące swoj wizerunek używając bohaterów z przeszłości. Mając w pamięci ubiegłe dwa lata 

mogę tam sobie z łatwością wyobrazić wiece polityczne dzielące naródtendencyjnymi interpretacjami historii.

Reasumując – zaproponowany pomnik jest nieudany i nie powinien zostać zrealizowany.

302. 03.01.2018 Moim zdaniem nie należy budować pomnika AK na bulwarach Wisły pod Wawelem. Wiązałoby się to ze stratą tej przestrzeni, tego miejsca, które pełni różne funkcje, gł. rekreacyjną.

Byłoby to też ze stratą dla powagi planowanego pomnika, który stałby obok (albo by go zastąpił – nie wiem jaka jest koncepcja) pomnika psa Dżoka. Niewątpliwie fakt ten stałby się 

ulubionym obiektem żartów i szyderstw. Armię Krajową należy godnie uhonorować tworząc pomnik z całym kompleksowo zaprojektowanym założeniem w jakimś reprezentacyjnym 

miejscu.

303. 03.01.2018 Sprzeciwiam się planom budowy pomnika Armii Krajowej przy ul. Smoczej (abstrahując jednocześnie od kwestii innych, pierwotnych względem tej, lokalizacji).

Moje stanowisko podyktowane jest głównie względami funkcjonalnymi. Otoczenie Zamku Królewskiego na Wawelu realizuje (w stopniu dominującym) funkcję rekreacyjną, którą 

ugruntowują realizowane w tej lokalizacji inicjatywy cykliczne i podejmowane przez krakowian aktywności. Słusznie też objęte jest ochroną konserwatorską jako obszar o szczególnym 

znaczeniu historycznym w aspekcie m.in. architektury oraz procesu rozwoju państwowości.Pomnik przeciwstawia się tym dwóm tendencjom, z jednej strony przysłaniając bryłę Zamku z 

perspektywy bulwarów i wykluczając obecne przeznaczenie miejsca (nie wspominając o eliminacji istniejącego już pomnika Dżoka), z drugiej zaś (jako już, niestety, symbol dyktatu jednej 

frakcji światopoglądowej) zaprzeczając idei dialogu społecznego.

Przekonują mnie również, podejmowane w debacie argumenty estetyczne – zwłaszcza te, które wskazują na podatność bryły na zastosowania nieprzystające do rangi upamiętnianej 

organizacji.

304. 03.01.2018 Uważam budowę pomnika AK pod Wawelem według proponowanego projektu nie tylko za próbę oszpecenia miasta przedmiotem wątpliwej wartości artystycznej, ale odebrania 

kolejnego skrawka (żywej, a nie farbowanej) zieleni jego mieszkańcom. Propozycja pomnika AK nie wypełni luki w upamiętnieniu bohaterstwa tej armii w Krakowie, ponieważ istnieje już 

w nim muzeum AK. Będzie raczej próbą wykorzystania nacjonalistycznej narracji obecnie przenikającej polityczną atmosferę w Polsce dla pozyskania głosów w wyborach. Radziłbym dla 

dobra miasta wybór mniej szpecących metod upamiętniania: rezygnacji z ryzykownego monumentalizmu, na który popyt szybko się skończy i nadawania nazw raczej nowotworzonym 

parkom, skwerom i pomnikom przyrody, niż drogim pomnikom ze złomu i kamienia. Oby więc nie kosztowało to miasta jeszcze drożej (bo permanentnie), niż zmywanie zielonej farby na 

Placu Nowym.

305. 03.01.2018 Koszmarna, przyciężka i nijak nie nawiązująca do otoczenia bryła planowanego pomnika zaśmieca klarowną dotychczas przestrzeń bulwarów pod Wawelem. Ktoś, kto byłby 

odpowiedzialny za postawienie tej maszkary na stałe w miejscu tak drogim każdemu krakowianinowi zasłużyłby sobie niewątpliwie na gwarantowane męczarnie w głębokich czeluściach 

dantejskiego piekła zarezerwowane dla zdrajców dobrego smaku i elementarnego wyczucia estetyki.

306. 03.01.2018 Proszę wyznaczyć inne miejsce. To zasłania Wawel.
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307. 03.01.2018 Nie zgadzam się na budowę pomnika AK pod Wawelem. Zresztą żadnego pomnika. To miejsce jest zbyt piękne, historyczne, krakowskie. Nie wolno go zasłaniać.

308. 03.01.2018 Lokalizacja pomnika u stóp Wawelu, przy bulwarze Czerwieńskim jest nietrafiona. Projekt ingeruje w cenną przestrzeń rekreacyjną naszego miasta. Zawłaszcza ją. Nie pasuje do 

otoczenia. Jest mało estetyczny. Kolejna smutna ściana / mur. Ponadto, w małej odległości od proponowanej lokalizacji znajduje się już pomnik upamiętniający AK (autorstwa prof. 

Chromego). Dodatkowo wybudowanie tego pomnika wymusiłoby przeniesienie pomnika psa Dżoka w inne miejsce. Dżok był tu pierwszy. Bardziej trafione są inne proponowane 

lokalizacje nowego pomnika AK – przy Muzeum Armii Krajowej lub przy ul. Armii Krajowej na Miasteczku Studenckim.

309. 03.01.2018 Dzień dobry,  Uważam, że ten pomnik jest:  A) brzydki  B) niepotrzebny w tym miejscu (niedaleko Jubilatu znajduje się już pomnik poświęcony m.in. żołnierzom AK i jest dużo ładniejszy)  

C) na tym miejscu znajduje się już dużo ładniejszy pomnik psa Dżonka, który lepiej pasuje do tego miejsca na bulwarach  D) za duży – bulwary służą przede wszystkim do odpoczynku. Po 

co betonować kolejne przestrzenie. Miasto potrzebuje więcej zieleni, a nie mniej  E) marnotrawstwo pieniędzy miejskich – lepiej wydać na pomoc Akowcom niż wydawać takie 

horrendalne kwoty na kawał betonu  F) sonda która wybrała lokalizacje jest kompletnie niemiarodajna. Za mała próba mieszkańców.  G) jest za duży (wspominałem już, że jest 

paskudny?)  H) istnieją równie dobre lokalizacje, a mniej kontrowersyjne jak np. na skwerze przy Armii Krajowej (już nazwa ulicy pasuje do pomnika)  I) pomnik początkowo miał być 

ustawiony za pieniądze ze zbiórki, a nie za pieniądze z podatków  J) zabiera miejsce na bulwarach, szczególnie przydatne podczas wszelkich Parad Smoków i kiermaszów  K jak konkluzja: - 

 brzydki -> straszy turystów -> mniejsze wpływy do budżetu - duży -> zabiera miejsce podczas imprez -> mniejsze wpływu do budżetu - drogi -> obciąża budżet -> mniejszy budżet

310. 03.01.2018 Uważam ,ze pomnik o takiej tematyce jest jak najbardziej potrzebny jednak nie w miejscu bliskiego sąsiedztwa z Królewskim Wawelem. Moim zdaniem zaburza to architekturę tego 

miejsca, którego wyjątkowość powinna być w pełni poświęcona Zamkowi Wawel. Otoczenie Zamku powinno pozostać niezagospodarowane w tak wyróżniający się sposób jak 

proponowane jest to w postaci zaplanowanego pomnika AK.

311. 03.01.2018 Szanowni Państwo, Codziennie przechodzę koło tej makiety. Nie podoba mi się projekt. Uważam, że w dzisiejszych czasach Pomnik Armii Krajowej powinien powstać, ale nie taki i nie w 

tym miejscu. Może coś mniej kanciasto-rozłożystego? Za ściankami i w licznych narożnikach może  dochodzić do nieobyczajnych wybryków, a nawet przestępstw. Dlaczego forma ma być 

zrozumiała dopiero z lotu ptaka? Kto to doceni? Z wawelskiego wzgórza nie będzie widoczna. Czy mają być wycięte drzewa? Z przykrością stwierdzam, iż artysta wybrał abstrakcyjną 

formę, za którą łatwiej ukryć brak umiejętności warsztatowych. Zapewne łaskawy odbiorca  - szczególnie przy tak prestiżowej realizacji – zawsze będzie domniemywał głębię idei i 

wewnętrznych przeżyć artysty. P. S. Czy pomnik AK i psa Dżoka będą współgrać w jednej przestrzeni małego podwawelskiego trawnika?  Rozumiem, że konieczne będą większe zmiany…

312. 03.01.2018 Uważam, że pomnik AK nie powinien zostać zrealizowany w proponowanej formie. 

Nie zgadzam się z jego:  1. Umiejscowieniem: • Bulwary to teren rekreacyjny • Bardzo dominuje ptrzetrzeń • Przy bulwarach jest już pomnik AK autorstwa Chromego • Obok jest już 

pomnik Dżoka • Przy Armii Krajowej jest już wyznaczone miejsce pod pomnik AK    2. Estetyką    3. Sposobem jakim została wydana zgoda na jego budowę przy Wiśle oraz sposobem 

dialogu z mieszkańcami (przed włączeniem się w akcję aktywistów)

Żołnierze AK są już wielokrotnie upamiętniani, nie sprzciwiam się jednak kolejnemu miejscu zrealizowanemu na ich cześć, jednak ten aktualnie proponowany jest według mnie 

absurdalny i może za zawsze niekorzystnie zmienić oblicze bulwarów.
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313. 03.01.2018 Szanowni Państwo, Jestem zdecydowanie przeciwna budownie pomnika AK w pobliżu Wawelu. Przy Bulwarach Wiślanych znajduje się już pomnik Polski Walczącej, a w Krakowie działa 

również Muzeum AK. Projekt pomnika jest mocno kontrowersyjny (jego budowa wiąże się z wybetonowaniem dużej części zieleni, budzi wątpliwości w kwestii licznych nieścisłości 

finansowo-rozliczeniowych dot. zbiórki pieniędzy i dofinansowania przez UMK itd.). W planowanej obecnie lokalizacji kompletnie nie wpisuje się w otoczenie stylistycznie, jak również 

odbiega charakterem od jego tradycyjnego wykorzystania tego miejsca przez mieszkańców. Tereny Bulwarów  należą do ulubionych miejsc rekreacyjno-sportowych, spotkań rodzinnych i 

radosnych festynów. Obawiam się, że budowa pomnika w tym miejscu mocno ograniczy Mieszkańcom możliwość korzystania z tej przestzreni na dotychczasowych zasadach ze względu 

na "charakter tego miejsca" nawiązujacy do wydarzeń II wojny światowej. Jestem za upamiętnieniem AK posadzeniem żywego pomnika (drzewo lub kompleks drzew). Sprzeciwiam się 

natomiast martyrologizowaniu przestrzeni publicznej Krakowa. Postawienie makiety pomnika jest wyrzucaniem publicznych pieniędzy w błoto (powinno się wykorzystać te srodki na 

najpilniejszy problem miasta: walkę ze smogiem!). Uważam również, iż jest to pewna forma nacisku na Mieszkańców.

314. 03.01.2018 Stanowcze NIE dla pomnika AK na bulwarze Czerwieńskim! Kolejny raz miasto próbuje zaśmiecić przestrzeń pomnikiem tragicznym w swej formie umiejscowionym w nieodpowiednim 

miejscu. Szkaradny Mitoraj pod Wieżą Ratuszową miał być czasowo a tkwi już tam wiele lat. Na takie projekty można znaleźć inne miejsca, z całą pewnością nie te, które są wizytówką 

naszego miasta. Kraków - niemal milionowe miasto, aspirujące do miana europejskiej metropolii angażuje się w jakieś groteskowe konflikty stawiając niepotrzebne pomniki, których 

mieszkańcy nie chcą. W takim mieście w XXI wieku powinniśmy się zajmować znacznie ważniejszymi sprawami, które będą kształtować prestiż naszego miasta w przyszłości, jak 

chociażby budowa stacji ładowania dla pojazdów elektrycznych czy instalacja roślinnych paneli antysmogowych, zamiast marnować czas, energię, środki finansowe i rujnować przestrzeń 

publiczną pomnikami przeszłości

315. 03.01.2018 Proponowany pomnik cechuje się brakiem smaku i nie pasuje do otoczenia, wręcz go szpeci.Zdecydowanie jestem przecina umieszczeniu takiego obiektu w terenie gdzie większość 

krakowiaków ( i turyści) spacerują licząc na relaks i miłe widoki. Szanujmy naszą kulturę i historię. Niech zamek na Wawelu „króluje” w pięknym otoczeniu.

316. 03.01.2018 Jestem zdecydowaną przeciwniczką zarówno wyglądu pomnika jak i jego lokalizacji: 1. Forma pomnika byle jaka, zbyt masywna, wraz z projektowanym placem wprowadzi, mnóstwo 

betonu w istniejąca zieleń, kłóci się wizualnie z architekturą wzgórza wawelskiego 2. Bulwar stanowi miejsce rekreacji i nie ma tam miejsca na pomniki o tak poważnym rodowodzie,  3. 

W Krakowie jest muzeum AK i miejsce pomnika jest przy muzeum.

317. 03.01.2018 Wyrażam krytyczną opinię nt. proponowanego pomnika. Dotyczy to zarówno jego lokalizacji, w sposób oczywisty zaburzającej otoczenie Wawelu i wiślane bulwary, a także sposobu 

finansowania jego budowy. Jak donoszą urzędnicy oraz media, wnioskodawcy pomnika oczekują dalszego wsparcia finansowego ze strony Urzędu Miasta. Pomnik nie wnosi nic nowego 

do proponowanej lokalizacji. Nie wzbogaca jej, nie upiększa ani nie w żaden wyraźny sposób się do niej nie odnosi. Brakuje uzasadnienia, dlaczego ma znaleźć się właśnie tam, a nie np. 

w okolicy Muzeum Powstania AK, które jest zdecydowanie trafniejszym wyborem. Pod warunkiem, że pomysłodawcy pomnika sami uzbierają wymaganą kwotę na jego budowę.

318. 03.01.2018 Pomnik jest jak najbardziej potrzebny, ale nie w tym miejscu!!! Proponowany projekt jest brzydki, zbyt duży i zupełnie nie pasuje do tego miejsca. Wawelu i jego okolic nie trzeba 

„upiększać”, a już na pewno nie należy go zasłaniać,.CZYMKOLWIEK. To jest jedno z piękniejszych miejsc Krakowa i niech takim pozostanie.

319. 03.01.2018 Nie podoba mi się pomnik AK. Jest zdecydowany zbyt duży, zajmuje miejsce z którego chętnie korzystamy w czasie letnim jako miejsce wypoczynku. Na miejsce pomnika proponuję 

sąsiedztwo muzeum AK.

320. 03.01.2018 Nie zgadzam się na postawienie pomnika AK na Bulwarach Wiślanych w sąsiedztwie Wawelu. Jego forma zakłóca istniejący krajobraz, zasłania widok na Wawel. Dodatkowo ingeruje w 

funkcje jaką pełnią Bulwary Wiślane , a jego wygląd nie jest atrakcyjny architektonicznie.

321. 04.01.2018 Krótko i na temat: Dość już stawiania pomników! Są ważniejsze rzeczy, na które potrzeba środków.



L.p. Data złożenia Opinia                                                                                                                                                                                                                                   Załącznik nr 2

322. 04.01.2018 Uważam, że miejsce pomnika jest źle wybrane. Po pierwsze powinien on stać w pobliżu Muzeum Armii krajowej gdyż tematycznie wiąże się z działalnością muzeum. Po drugie pomnik 

nie nawiązuje tematycznie do Wawelu, zamku królewskiego, na którym spoczywają królowie polscy. Szkoda aby psuł perspektywę Wawelu. Pomnik jest ogromny i zakłóca harmonię 

bulwarów nadwiślańskich.

Burzy ład krajobrazowy miasta. Nijak nie pasuje do Wawelu.Bulwary wiślane są miejscem rekreacji. Tysiące Krakowian, którzy i tak mają niewiele miejsc do spacerowania, spaceruje 

tamtędy, biega, chodzi z wózkami, jeździ na rolkach. Trudno wyobrazić sobie by mogli to kontynuować gdy powstanie pomnik.Odbywają się tam imprezy plenerowe jak parada smoków, 

koncerty, wianki. Miejsca nad Wisłą w centrum nie jest za dużo.Uprzejmie wnioskuję o wycofanie Władz miasta z projektu budowy pomnika przy Wawelu.Pomnik powinien stanąć albo 

przy Muezum AK albo na ulicy Armii Krajowej. Tematycznie wiązałby się z tamtymi miejscami.

323. 04.01.2018 Uważam, że wskazane miejsce NIE jest odpowiednie dla przedstawionego pomnika. Od dekad stanowi istotną z punktu widzenia społeczności krakowskiej przestrzeń rekreacyjną, o którą 

należy dbać i nie wypełniać elementami burzącymi jej otwartość. Jestem stanowczo PRZECIW stawianiu pomnika AK w zaproponowanym miejscu, jednocześnie wierząc, że uda znaleźć 

się dla niego inne, właściwsze miejsce.

324. 04.01.2018 Makieta pomnika AK jest w swojej formie agresywna i przytłaczająca. Powinniśmy bardziej szanować i doceniać resztki przestrzeni niezabudowanej i  zielonej. Zaśmiecanie jej 

bezużytecznym kiczem sakralnym i 

patriotycznym jest działaniem nierozsądnym, ponieważ tego typu inwestycje nie wpływają na znajomość historii mieszkańców miasta, a stają się dla nich zwyczajnie uciążliwe i 

karykaturalne.

325. 04.01.2018 Jestem przeciwna budowie pomnika AK w tym miejscu. Nie jest to miejsce właściwe dla upamiętnienia AK, w żaden sposób z AK nie jest związane. Pomnik nie pasuje również wizualnie 

do Wawelu, na tle którego miałby 

się prezentować. Ograniczy przestrzeń zieloną w centrum miasta dostępną dla mieszkańców. Uniemożliwi organizację na tym terenie pikników rodzinnych i innych imprez, które 

dotychczas się tu odbywały. Uważam, że Urząd Miasta powinien zmienić miejsce lokalizacji pomnika AK.

326. 04.01.2018 Uważam, że pomnik nie powinien zostać wybudowany pod Wawelem, Polacy powinni przestać żyć przeszłością, a pieniądze przeznaczone na budowę pomnika można zainwestować w 

lepsze cele chociażby przebudowę parkingu przy karmelickiej na parking podziemny oraz park.

327. 04.01.2018 Jestem stanowczo na Nie budowie tego pomnika. Nie zabierajcie zieonej przestrzeni miastu.

328. 04.01.2018 Pomysł pomnika AK pod Wawelem uważam za zupełnie chybiony! Gdyby tak każde pokolenie, które toczyło wojnę stawiało pomnik pod Wawelem, nie było by jak pod nim przejść.

329. 04.01.2018 Jestem zdecydowanie przeciwna postawieniu Pomnika – Kolosa na jednej z piękniejszych przestrzeni zielonych (tak niewielu w naszym mieście). Dołączam się do tych głosów, które 

widzą sens w większym promowania Muzeum AK, pamiętaniu o pomnikach już istniejących. Pomnik w proponowanym kształcie, ma wszelkie szanse stać się kolejnym, niepotrzebnym 

zarzewiem konfliktu i awantur wśród mieszkańców i reprezentujących je grup/ organizacji , o  różnych poglądach, a także kolejną stalowo –betonową czy też żeliwną paskudą, 

agresywnie zawłaszczającą przestrzeń wspólną, kolejną Archi- Szopą ciągle jeszcze pięknego królewskiego miasta Krakowa,

Z poważaniem, z apelem o opamiętanie!

330. 04.01.2018 Wyrażam stanowczy sprzeciw wobec projektu pomnika Armii Krajowej na bulwarze Czerwieńskim. NIE  jest to ani miejsce, ani format  na uczczenie pamięci żołnierzy AK. Stanowcze NIE 

dla projektu i miejsca realizacji.
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331. 04.01.2018 Jestem przeciwny budowie pomnika AK na bulwarze Czerwieńskim pod Wawelem z następujących powodów:   1) uważam, że teren zielony w tym miejscu powinien służyć mieszkańcom 

Krakowa jako miejsce wypoczynku i rekreacji;  2) lepszą lokalizacją na postawienie tego pomnika (jeśli w ogóle konieczne jest upamiętnienie w takiej formie, moim zdaniem nie) jest 

teren Muzeum AK przy ul. Wita Stwosza (placówka sama w sobie jest pomnikiem i hołdem złożonym AK) lub teren przy Alei AK, gdzie w przeszłości stał pomnik Iwana Koniewa;  3) za 

niedopuszczalne uważam finansowanie budowy pomnika z pieniędzy miasta. Koszty powinni pokryć, tak jak to pierwotnie zapowiadali, pomysłodawcy jego powstania - środowisko 

kombatantów i projektant – Alexander Smaga, którzy na ten cel prowadzili zbiórkę na portalu PolakPotrafi.pl.

332. 04.01.2018 Dzień Dobry, Jestem zdecydowanie przeciwny lokalizacji pomnika AK na bulwarach wiślanych pod Wawelem.   1/ Pomnik dłuta Chromego znajduje się już w Krakowie nieopodal miejsca 

„akcji Koppe” na Powiślu, jest to pomnik o niebo lepszy w formie.   2/ Forma planowanego pomnika jest przykładem „antysztuki”, mogą również pojawić się zarzuty o tzw. rewizję granic, 

czy to nie głupota że zarys tego pomnika nie obejmuje np. Wrocławia czy Gdańska a obejmuje np. Lwów ?, czy dla obecnych stosunków międzynarodowych jest to właściwe ?   3/ 

Uważam że „Miejskie” a więc nasze pieniądze mogą zostać lepiej spożytkowane, choćby na walkę ze smogiem, który zabija Krakowian, doposażenie szpitali czy rekultywację zieleni w 

mieście. Jeżeli już chcemy koniecznie kolejny raz upamiętnić AK (w Krakowie jest już muzeum AK, Aleja AK i jeszcze kilka nazw odnoszących się do poszczególnych AKowców jak choćby 

ul. Bora-Komorowskiego czy Grota- Roweckiego) to może doposażmy skrzydło Szpitala Uniwersyteckiego i nazwijmy je imieniem AK a nie pakujmy miliony w beton na bulwarach.  4/ 

Podnóże Wawelu powinno pozostać w takiej formie w jakiej jest, proponuję bardziej zadbać o zieleń a nie napychać kieszenie marnym projektantom, Wawel to unikat i wszelka 

ingerencja w jego otoczenie na taką skalę jest karygodna.

333. 04.01.2018 Jestem przeciwna budowie pomnika AK w sąsiedztwie Wawelu;  - zasłania piękny widok na Wawel (litości!)   - zupełnie nie wpasowuje się w krajobraz,   - zajmuje i tak już niewielką 

przestrzeń rekreacyjną, z której w lecie tak chętnie się korzysta,  - nie pozostawia wystarczającej ilości miejsca istniejącemu pomnikowi psa Dżoka  - projekt jest zwyczajnie brzydki

334. 04.01.2018 Uważam, że projekt pomnika nie pasuje do miejsca. Pomnik w takim kształcie, kłóci się z estetyką otoczenia, powinien stanąć w innym miejscu

335. 04.01.2018 Nie zgadzam się na żaden, żaden, żaden pomnik koło Wawelu. Nic i nikt inny nie powienien zakłocać tak pięknego widoku na unikatowy zabutek jakim jest Wawel.

336. 04.01.2018 Negatywna - nietrafiona lokalizacja, b. nieestetyczny projekt.

337. 04.01.2018 Takie pomniki należy stawiać gdzieś „na betonie”, przy ulicy, w centrum a nie na terenach zielonych, których miasto ma tak mało, zdecydowanie za mało;

Siła pamięci nie zależy od wielkości pomnika.

338. 04.01.2018 Stanowczo nie podoba mi się forma jak również umiejscowienie pomnika AK. Sam pomnik - niestety jest po prostu brzydki, wielki, masywny i nie pasuje do terenu, na którym planowane 

jest jego wzniesienie. Jest brzydki - przykro mi, ale estetycznie nie podoba mi się w nim nic. Umiejscowienie. Wawel jest naszą wizytówką i na szczęście do tej pory był w zieleni. Tak 

potrzebnej nam - mieszkańcom zieleni. Zabrać i zabetonować pomnikiem jakiejkolwiek części tej turystycznej miejscówki to skandal! Poza tym to piękne miejsce dla mieszkańców na 

chwilę wytchnienia wśród zieleni. Usuwanie pomnika psa - tu już mi „ręce opadają” - jak tak można?! Kraków miasto kultury, miasto przyjazne mieszkańcom ...? A jeden postawiony 

pomnik ma zniknąć, by na jego miejsce inny postawić? Może troszkę poszanowania wzajemnego - to nasz, bardzo specyficzny pomnik, ważny dla mieszkańców.

Mamy kilka pomników AK w Krakowie. Pamięć dla odwagi tych ludzi jest ważna, ale może nie przesadzajmy z tym nawarstwieniem pomników. Nie ilość jest ważna - jeden wystarczy jeśli 

się dba o niego i gdy sie go szanuje.

Koszty - czy miasto nie ma ważniejszych - dla mieszkańców - wydatków niż budowanie KOLEJNEGO pomnika? Powietrze, brak zieleni, chodniki, drogi .... i cała masa niezbędnych 

wydatków już jest. Pamięć. Ważne jest by pamiętać, ale nie w tej formie. Pod Wawelem można posadzić piękne drzewo, albo szpaler drzew - do tego można zamontować ładną tablicę. 

Będzie symbolicznie, ale może nawet bardziej podniośle. Będzie pięknie. Będziemy pod tym drzewem przystawać na chwilę zadumy. Ja -mieszkaniec Krakowa - będę.
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339. 04.01.2018 Witam,Jestem przeciwny budowie pomnika (jakiegokolwiek!!!) w okolicach Wawelu. Uważam ze mamy w Krakowie wiele dobrych miejsc na upamiętnienie bohaterów AK i nie musimy 

niszczyć przestrzeni dostępnej publicznie w ten sposób. To miejsce w którym krakowianie siedzą na trawie, całuja się, dzieci się bawia , a psy biegają i szczają gdzie popadnie – to nie jest 

miejce zamyslenia, zadumy, nie jest ono związane historycznie z AK.  Sugeruje aby pomni postawić w miejscu byłego pomnika zbrodniarza Koniewa na Armi Krajowej !!! Tam będzie 

pasował i będzie lepiej widoczny dla osob poruszających się autami.  Chiałem także dodac ze docenił bym bardzo gdyby zamiast owczego pędu budowy poników magistrat wykazał taką 

samą chęć do budowy np. fonntan – które dadzą na pewno więcej satysfakcji żyjącym w mieście osobom. 

340. 04.01.2018 Jestem przeciwko budowaniu pomnika pod Wawelem. Nie jest to dobre miejsce na ten pomnik szczególnie w tej formie, która przytłoczy tę przestrzeń i ją zaśmieci. Dla pomniku AK z 

pewnością znajdą się inne dogodne lokalizacje, nie znajdujące się w bezpośrednim sąsiedztwie najcenniejszych zabytków Krakowa.

341. 04.01.2018 1. Pomnik AK już dawno powinien być wzniesiony w Krakowie. 2. Pomnik musi znajdować się w miejscu, które jest ważne dla krakowskiej przestrzeni publicznej. Powinno ono wzmacniać 

rangę pomnika i zapewnić mu trwałą obecność w świadomości mieszkańców. Niewłaściwa lokalizacja będzie deprecjonuje pomnik.  3. Proponowana lokalizacja nie spełnia oczekiwań. 

Jest peryferyjna. Bulwar Czerwieński w tej części jest odwiedzany rzadko i pełni mało istotne funkcje rekreacyjne, w dodatku tylko w pewnych porach roku. Fakt, że w czasie okupacji 

było tam lądowisko dla Hansa Franka i władz Generalnej Guberni jest mało znany i nie daje lokalizacji symbolicznej wartości.  4. Aby pomnik w proponowanym miejscu stał się znaczącym 

elementem przestrzeni miejskiej, powinien mieć większe rozmiary i mieć przynajmniej trochę monumentalny charakter. O ile wiadomo, nie jest to możliwe ze względu na koszty i na 

stanowisko konserwatora. 5. „Wstęga pamięci” A. Smagi może być uznana za ciekawą pracę studialną, ale nie jest pomnikiem. To jest koncept, instalacja. Nie kształtuje przestrzeni ani jej 

nie porządkuje, nie buduje dla niej dominanty. Nie przemawia. Trudno dostrzec czym miałaby poruszać w sferze emocjonalnej i estetycznej. Jest prawie wyłącznie przekazem dla 

intelektu. Tymczasem sztuka dyskursywna jest najmniej trwała, a wizualne deklaracje, zwłaszcza te dosłowne, z czasem przestają być zrozumiałe. Niestety, współczesna edukacja daje 

bardzo mało wiedzy z atlasów historycznych. Kontur granicy II RP roku już dziś dla wielu nie niesie realnych odwołań historycznych i geograficznych. A „wstędze” bez konotacji zabraknie 

usprawiedliwienia dla formy. W dodatku nawet dla tych, którzy rozumieją sens tej formy, „Wstęga pamięci” nie jest czytelna ani ze wzgórza wawelskiego, ani z perspektywy przechodnia. 

Czy coś, co na bulwarze kojarzy się raczej z obiektem dla skatebordzistów, może być pomnikiem polskiego mitu i symbolu? Abstrahując od dalszych wątpliwości: czy ten mit i symbol da 

się sprowadzić do kształtu granic sprzed 1939 roku? 6. Należy podziękować za pomysł ustawienia makiety pomnika. Pozwala z całym przekonaniem stwierdzić, że projekt nie powinien 

być realizowany w takim kształcie i w tej lokalizacji. Być może pasowałby do Parku Jordana, ale nie powinien być traktowany jako krakowski pomnik AK, a na przykład II RP. 

342. 04.01.2018 Moim zdaniem lokalizacja pomnika AK jest wyjątkowo nietrafiona. Przedstawione gabaryty pomnika wskazują, że pomnik zasłoni piękną perspektywę na Wawel. Rozumiem, że są osoby, 

którym zależy na budowie pomnika AK, ale należy znalezc inną lokalizację, bo bulwary pod Wawelem nie są w żaden sposób uzasadnione.
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343. 04.01.2018 Kategorycznie sprzeciwiam sie budowie pomnika Armii Krajowej w zaprezentowanej formie i w proponowanej lokalizacji.

Forma.  Zaprezentowana forma pomnika cechuje się niezwykle niskimi walorami artystycznymi i wyjatkowo niskim poziomem artystycznym. Jego symbolika jest nader ciezka i nazbyt 

doslowna. Kontrowersyjne pozostaje wytyczanie nieaktualnych już granic panstwowych, nietrudno bowiem sobie wyobrazic jakie uczucia wywolaloby postawienie podobnego obiektu u 

ktorychs z naszych sasiadow, a obejmujacego obecne ziemie polski. Zapoponowana forma pomnika z perspektywy pieszego, a wiec glownego jego odbiorcy, jawi sie wreszcie jako 

parawan przywodzacy na mysl wystepujace w wielu europejskich miastach publiczne pisuary, a tym samym zamiast być obiektem oddania szacunku wobec upamietnionych, prowokuje 

do zachowan zgola odmiennych. Bezdyskusyjne jest także to, ze zaproponowana forma pomnika nachalnie podporzadkowuje sobie przesten, w ktorej zdecydowanie istotniejsze sa inne 

obiekty, tresci i funkcje.

Lokalizacja.  Pomijajac watpliwy zwiazek AK z samym Krakowem, zaproponowana lokalizacja pomnika pod Wawelem jest nie do przyjecia. Jest to jeden z najcenniejszych krajobrazow 

kulturowych nie tylko w samym miescie, ale w calym kraju i jeden z najwazniejszych syboli polskiej panstwowosci, dlatego nieakceptowalne jest jakiekolwiek jego zaklocenie. W 

istniejacym kontekscie przestrzennym pomnik AK posiada range nieporownywalenie nizsza wobec Zamku Krolewskiego, natomiast swoja forma dominuje w przestrzeni i probuje sobie ja 

podporzadkowywac, na co nie mozna się zgodzic.

Zaprezentowana forma pomnika ignoruje także w zwyczajowo przyjeta funkcje rekreacyjna proponowanej lokalizacji, bedacej tradycyjnie niezabudowanym terenem zielonym. Budowa 

pomnika w zaprezentowanym ksztalcie funkcje te zakloci, uniemozliwiajac Krakowianom swobodna zabawe i wypoczynek.

Uzasadnienie.  Samo uzasadnienie dla rzekomo pilnej potrzeby upamietnienia Armii Krajowej w Krakowie również jest nad wyraz watpliwe, bowiem hold tej formacji oddano w miescie 

juz wielokrotnie i w rozmaitych formach:

• Nazywajac imieniem Armii Krajowej niemal 3-kilometrowej dlugosci reprezentacyjna miejska arterie,

• Powolujac Muzeum Armii Krajowej im. gen. Emila Fieldorfa „Nila”, ktore jest jedyna tego rodzaju instytucja upowszechniająca wiedzę o Polskim Państwie Podziemnym i jego siłach 

zbrojnych, przede wszystkim o Armii Krajowej, na terenie Polski, a także     • W formie Pomnika Żołnierzy Polski Walczącej autorstwa Bronislawa Chromego, usytuowanego dokladnie 

naprzeciw Zamku Krolewskiego na Wawelu, na Bulwarze Czerwieńskim, na rogu ulic Powiśle i Zwierzynieckiej, który posiada znacznie wyzsza wartosc artystyczna od proponowanego 

monumentu, znacznie mniej od niego ingeruje w przestrzen, a w jednej z inskrypcji wprost oddaje czesc wlasnie "Bohaterom Armii Krajowej". Jaki jest wiec sens mnozenia monumentow 

poswieconych temu samemu patronowi?

344. 04.01.2018 Pomnik nie wpisuje się w krajobraz zieleni w okolicy Wawelu. Jest tam teraz ładny teren do spacerów, sporo drzew i trawników i coś takich rozmiarów po prostu będzie szepeciło okolice. 

Dodatkowo pomnik o podobnej tematyce jest nie daleko. Uważam, że ten projekt nie ma prawa bytu, a na pewno nie na bulwarach. Jeśli koniecznie trzeba by tam postawić pomnik to 

musi to być coś mniejszego i bardziej symbolicznego. Ten jest za bardzo, kolokwialnie mówiąc, “krowiasty “. 

345. 04.01.2018 Uważam, że pomnik AK nie powinien stanąć na bulwarach wiślanych z uwagi na charakter miejsca, które należy pozostawić przestrzenią rekreacyjną. Nie powinny być także 

wprowadzane żadne elementy, zakłócające perspektywę, której  dominantą jest Wawel. Dodatkowo (choć o gustach się nie dyskutuje) wg mnie pomnik nie jest dziełem wybitnym, a jego 

forma, tak jak zauważyły już inne osoby oceniające projekt, sprzyjać będzie wykorzystywaniu go jako szalet lub miejsce dla bezdomnych. Warto także pamiętać, że po drugiej stronie 

Wawelu jest pomnik Żołnierzy Polski Walczącej, a bulwary mają mieć charakter promenady, a nie trasy martyrologii. Wszak pamięci o bohaterach nie mierzy się liczbą wystawionych 

pomników.  Pragnę zaznaczyć, że jako wnuczka żołnierzy AK daleka jestem od negowania potrzeby upamiętnienia żołnierzy państwa podziemnego, ale mój sprzeciw budzi miejsce, forma 

oraz koszt planowanego pomnika. Prawdziwym niesmakiem napawają mnie natomiast działania „obrońców” pomnika  (http://popieramak.pl), którym przyświeca hasło „Włącz się do 

akcji popieram AK, wybierz swój pseudonim, zostań częścią pomnika –  AK to my!”, wydaje mi się, że jest to trywializacja idei i tak naprawdę obraża żołnierzy AK.

346. 04.01.2018 Jestem przeciwna budowie pomnika Zolnierzy AK na Bulwarze Czerwienskim. Uwazam, ze jego forma jest zbyt inwazyjna i nie wpisuje sie w otoczenie.

347. 04.01.2018 Planowana lokalizacja pomnika jest fatalna. Budowla tej wielkości i – delikatnie mówiąc – kontrowersyjnej estetyki zasłoni Wawel i zeszpeci krajobraz. Jest to zbyt cenne miejsce, by 

można było na to pozwolić.
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348. 04.01.2018 Nie zgadzam się z proponowaną lokalizacją w pobliżu Wawelu pomnika poświęconego pamięci i czynom żołnierzy Armii Krajowej. Nie rozumiem, dlaczego taki pomnik ma powstać w 

miejscu przeznaczonym na rodzinne 

spacery, a nie np. przy ulicy Armii Krajowej lub w pobliżu tak wyjątkowego miejsca, jakim jest Muzeum Armii Krajowej.

349. 04.01.2018 Zarówno forma jak i umiejscowienie projektu jest dla mnie niezrozumiałe. Przede wszystkim jednak lokalizacja. Uważam, że jeśli w ogóle mamy mieć jakis pomnik AK (bo przecież już 

mamy piekne muzeum), to  świetną lokalizacją jest rejon ulicy Armii Krajowej.  Istnieje już tam nawet niewykorzystany i zaniedbany postument,który można by wykorzystać w tym celu 

lub zlikwidować. A miejsce widoczne przy jednej z głównych tras wjazdowych do Krakowa jest jak najbardziej prestiżowe. Umiejscowienie kompozycji pod Wawelem spowoduje 

zaśmiecenie przestrzeni widokowej zamku. Dodatkowo zniknie kolejny teren rekreacyjny. Bo nie oszukujmy się. Tak zagospodarowany  skwer zostanie okrzyknięty miejscem martyrologii 

Polaków i wyłączony z użytkowania rekreacyjnego

350. 04.01.2018 Nie pasuje on do otoczenia, zajmuje za dużo cennej zieleni na bulwarach, do tego jego forma zachęca do załatwiania potrzeb przez mniej świadomych turystów lub pijanych 

imprezowiczów - bezczeszczenie symboli narodowych to ostatnie czego chcemy. Makieta postawiona parę dni temu obrazuje jak bardzo pomnik ten nie wpisuje się w otoczenie. Nie 

znam osoby która zapytana przeze mnie, stwierdziłaby że podoba jej się ten projekt.

Makieta nie oddaje tego że skwerek zostanie dodatkowo zabetonowany, gdyż jest wkomponowana w rosnącą tam nadal (i ony jak najdłużej) trawę. 

To jest miejsce rekreacji Szanowni Państwo, idealnym miejcem na tego typu pomnik jest obszar Muzeum AK i tam powinien stanąć!

351. 04.01.2018 Moim zdaniem pomnik powinien stanąć w innym miejscu miasta, tak, by nie konkurował z historyczna zabudową Krakowa, może po drugiej stronie Wisły, by nie zasłaniał zamku. Wawel 

jest dobrem narodowym i jako taki powinien być chroniony, również pod katem wizualnym. 

352. 05.01.2018 Moim skromnym zdaniem pomnik - jeśli postawiony - oszpeci okolicę. I to tę, z której możemy być, Krakowianie najbardziej dumni i szczęśliwi. Miejsce z dumnym zamkiem Wawelem i 

kojącą rzeką i alejami stanie się miejscem z ponurym blaszanym murem nieokreślonego kształtu. Nawet blacha cortenowska, która upiększa współczesne projekty tutaj pasuje jak pięść 

do nosa. Dlatego apeluję,  żeby pomnika nie stawiać w tym miejscu. Za to albo postawić go gdzieś indziej, albo postawić ładniejszy pomnik, albo najlepiej - żadne z dwojga.

353. 05.01.2018 Jestem przeciwna budowiepomnika AK, zbyt mocno ingeruje w przestrzeń, zasłania historyczne zabudowania, dzieli mieszkańców Krakowa zamiast łączyć, zasłania Wawel ,który 

powinien być chroniony przed jakimkolwiek zabudowaniem. Dodatkowo wizualne aspekty pomnika budzą wśród wielu poważne wątpliwości dlatego nie powinno być zgody, by stawiać 

go w tak ważnym miejscu w Polsce, pomniejszać przestrzeń, z której korzystają mieszkańcy i turyści. Nie ma zgody, by pozwalano na budowanie tego typu pomników w centrum 

historycznym Krakowa.

354. 05.01.2018 Jestem przekonany, że ten pomnik w tym miejscu nie pasuje. Poza tym, jest dużo pomników i muzeów i nie widzę potrzeby żadnej, żeby stawiać jeszcze jeden i to w tym miejscu. Rzeźba 

Kazimierza Wielkiego bardzo tam pasowała i była dużą atrakcją i to powinno wrócić pod Wawel.

355. 05.01.2018 Pomnik jest brzydki i z niczym się nie kojarzy oprócz muru, który za chwilę pewnie będzie pokryty graffiti,  zasłania widok na zieleń.  Jestem przeciwna stawianiu takiej pomnikowej 

architektury w przestrzeni Wawelu
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356. 05.01.2018 Jestem mieszkańcem Krakowa. Płacę podatki w tym mieście, dlatego chciałbym, aby w przyszłości UMK skrupulatniej przygotowywał tego typu inwestycje, które mają ogromne 

znaczenie dla estetyki przestrzeni publicznej Krakowa.  Uważam, że budowa pomnika AK w prezentowanej formie i lokalizacji jest niedopuszczalna. 

- Wpłynie na trwałe zagospodarowanie kubaturą największej łąki na terenie Bulwarów Wiślanych. Miejsce służące imprezom masowym dla wszystkich mieszkańców. Bez dedykowania 

tej wspólnej przestrzeni wybranej grupie społecznej związanej z pomnikiem AK.  - Wybudowana makieta nie oddaje w pełni projektowanego pomnika i wprowadza w błąd odbiorców. 

Pomnik jako "wstęga" będzie otoczony dużą przestrzenią wypełnioną nawierzchnią utwardzoną, co spowoduje likwidację zieleni.  - Budowa pomnika na trwałe zmieni oś widokową na 

Wawel. Bardzo dziwne jest dla mnie, że UMK nie miał takich wątpliwości, kiedy wydawał zgodę na: budowę portu z balonem w dwóch lokalizacjach, który za każdym razem bardzo 

negatywnie wpływał na osie widokowe i panoramiczne widoki Wawelu i Kazimierza, czy budowę koszmarnego baraku miejskiej plaży, której UMK nie jest w stanie rozebrać od 2-3 lat. 

Aktualnie od kilku lat obiekt jest nielegalny.  - Lokalizacja pomnika AK jest ustalona bez szacunku dla istniejącego pomnika Psa Dżoka, który jest powszechnie akceptowalny. - Forma 

pomnika jest przysadzista, ciężka i monumentalna. Całkowicie przeciwnie do współczesnych realizacji z całego świata, gdzie zasadniczo stawia się na symbolikę i prostotę, a nie formę i 

pompatyczność, niszczenie przestrzeni publicznej i bylejakość.  - Uważam, że wystarczającym pomnikiem AK jest Muzeum AK wybudowane za bardzo dużą sumę. Jeżeli musi powstać 

drugi dodatkowy pomnik AK, to jego miejsce jest na terenie tego właśnie Muzeum. Powinien wystarczyć kamień, obelisk, czy tablica na ścianie. Przestrzeń publiczna powinna być 

dostępna dla wszystkich mieszkańców, niezależnie od podziałów, klas i grup społecznych. A w takim mieście jak Kraków, które trwale zabudowuje każdą wolna przestrzeń, Bulwary 

powinny być szczególnie chronione. Pieniądze jakie UMK chce przeznaczyć na budowę pomnika AK proponuję przeznaczyć na rewitalizację Bulwarów, które są bardzo zaniedbane. 

Wystarczy je porównać z Bulwarami we Wrocławiu czy Warszawie, które są po generalnej rewaloryzacji. - Pomniki, które obecnie powstają w świecie mają charakter symboliczny. Są to 

nasadzenia drzew lub bardzo proste w formie fontanny, sadzawki, itp. Jestem całkowicie przeciwny budowie tego pomnika na Bulwarach Wiślanych i jeśli jest taka możliwość to w ogóle 

przeciwny temu pomnikowi w proponowanej formie. 

357. 05.01.2018 Jestem przeciwna budowie pomnika AK pod Wawelem . Nie widzę powodu, aby budować pomnik AK pod Wawelem, skoro mamy już w mieście muzeum poświęcone Armii Krajowej. 

Rozmiar pomnika wizualnie przytłoczy okolicę, która ma już ukształtowaną strukturę i której dominującym elementem powinien pozostać Zamek. Jako miejsce historyczne powinno 

pozostać w niezmienionym kształcie. 

358. 05.01.2018 Jestem przeciwny budowaniu pomników na terenach zielonych i rekreacyjntych, w tym również pomnika AK. Rynek w Skawinie wydaje się bardziej odpowiednim miejscem

359. 05.01.2018 Pomnik dla żołnierzy weteranów jest jak najbardziej potrzebny - TAK. Ale…NIE w tym miejscu, NIE  w tej formie żelbetowej, NIE w takiej skali. Bulwary Wiślane sa dla krakowian miejscem 

relaksu i wypoczynku. I taki miejscem powinny pozostać. Czy wyobrżacie sobie pomnik AK w Łazienkach Królewskich w tej formie i  z tych materiałów?

360. 05.01.2018 Jestem na nie, prezentowana bryłą nie wpisuje się w żaden sposób w okoliczne obiekty.

361. 05.01.2018 Jestem kilka powodów dlaczego jestem zdecydowanie przeciwna budowie pomnika AK na bulwarach wiślanych:

1/ Pomnik dłuta Chromego upamiętniający żołnierzy  AK już w Krakowie  jest nieopodal na Powiślu, o niebo lepszy w formie. 2/ Projekt planowanego pomnika jest mówiąc wprost 

straszny 3/ Kosz pomnika, a więc nasze pieniądze mogą zostać lepiej spożytkowane, choćby na walkę ze smogiem, który zabija Krakowian, doposażenie szpitali, może doposażmy 

skrzydło Szpitala Uniwersyteckiego i nazwijmy je imieniem AK, a nie pakujmy miliony w beton na bulwarach.   4/ Podnóże Wawelu powinno pozostać w takiej formie w jakiej jest, 

perspektywa Wawelu powinna być niczym nie przesłonięta, Wawel to unikat na skalę ŚWIATOWĄ  i wszelka ingerencja w jego otoczenie na taką skalę jest karygodna. 5/ PODKREŚLĘ 

JESZCZE ,IŻ WALORY WIZUALNE I ESTETYCZNE POMNIKA SĄ OKRUTNIE BRZYDKIE MIMO CZCI I PAMIĘCI,KTÓRA WINNA OTACZAC BOHATERÓW AK
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362. 05.01.2018 Stanowczo sprzeciwiam się realizacji inwestycji – Budowie Pomnika AK w proponowanym obecnie kształcie i miejscu.  Wybór miejsca jest absolutnie nietrafiony – jest to miejsce od 

wielu lat wykorzystywane jako teren rekreacji i imprez plenerowych i nie powinno się go zawłaszczać. Nawet jeśli przyjąć, że pomnik AK jedynie obecne funkcje ograniczy, a nie 

całkowicie uniemożliwi ich dalszą realizację to i tak jego powaga kłóci się z rekreacyjną funkcją terenu.  Zaproponowana forma pomnika jest moim zdaniem zwyczajnie brzydka. Poza tym, 

z podanych dotychczas informacji wynika, że nie jest to forma ostateczna (tej nie znamy, więc raczej ciężko podejmować decyzję w jej sprawie teraz) i nie została ona wyłoniona w 

drodze żadnego poważnego konkursu (ale jakiegoś niejasnego kompromisu?), podlegała licznym przeróbkom i modyfikacjom, a to z kolei kłóci się z powagą terenu sąsiadującego z 

wawelskim wzgórzem. Nie godzi się też upamiętniać żołnierzy AK w ten sposób: w atmosferze niedomówień, pretensji., finansowych niejasności (pomnik miał być finansowany ze zbiórki 

społecznej, a nie jest). Taki pomnik będzie raczej budził niesmak i negatywne skojarzenia, a nie rzeczywistą refleksję nas trudną, narodową historią.

Nie wyrażam zgody, aby moje=publiczne środki tak lekkomyślnie wydatkować.

363. 05.01.2018 Pomysł z umiejscowieniem pomnika jest kompletnie nietrafiony, nie powinien się tam znaleźć.

364. 05.01.2018 Nie zamierzam oceniać projektu gdyż  jest to kwestia gustu, a z tym jak wiadomo się nie dyskutuje. Moim zdaniem z całą pewnością pomnik AK nie powinien powstać w tym miejscu, pod 

Wawelem.

Równocześnie chciałbym zasugerować inne, równie „atrakcyjne” miejsca, również niedaleko Wawelu. Otóż pomnik mógłby stanąć na Bulwarze Poleskim lub Wołyńskim, czyli po drugiej 

stronie Wisły. W obu wskazanych lokalizacjach są równie nowoczesne architektonicznie „budowle” czyli Centrum Manggha lub ICE. W tych miejscach pomnik nie raziłby swoją 

nowoczesną architekturą, jak w zaproponowanej lokalizacji pod Wawelem.

I jeszcze:   - czy model pomnika jest w skali 1:1 ? Bo jeśli tak, to moim zdaniem powinien być większy, - przedstawiona fotografia modelu pomnika jest „tendencyjna”, wykonana pod 

takim kątem, że wyraźnie sugeruje jakby pomnik był znacznie większych rozmiarów.

365. 05.01.2018 W Krakowie od 1992 roku stoi pomnik poświęcony Żołnierzom Polski Walczącej, w tym żołnierzom AK. Cytuję za www.polskaniezwykla.pl: Pomnik Żołnierzy Polski Walczącej usytuowany 

jest na Bulwarze Czerwieńskim, na rogu ulic Powiśle i Zwierzynieckiej. Jego autorem jest znany rzeźbiarz Bronisław Chromy. Na tarczach znajdziemy trzy inskrypcje, których autorem jest 

Stanisław Dąbrowa-Kostka. Oto ich treść: 1. Pomnik czynu zbrojnego poświęcony Żołnierzom Polski Walczącej poległym na wszystkich frontach II wojny światowej. 2. Żołnierzom 

Rzeczypospolitej Polskiej straconym, prześladowanym, zmarłym w czasach terroru hitlerowskiego i stalinowskiego. 3. Bohaterom Armii Krajowej.Kolejny pomnik nie jest potrzebny. 

Lepiej dobrze zakomunikować znaczenie tego istniejącego i organizować wokół niego wydarzenia upamiętniające AK (na to można przeznaczyć zebrane na nowy pomnik pieniądze/385 

tys. PLN, oczywiście po uzyskaniu zgody ofiarodawców). Zwłaszcza, że jego poziom artystyczny jest znacznie wyższy od projektu nowego pomnika AK.

Projekt pomnika jest BEZNADZIEJNY sam w sobie i jako element otoczenia: powoduje dysonans, zasłania Wawel, okrada Kraków z zieleni. Obok dorożek, meleksów, gabinetu figur 

woskowych i wielu laureatów ArchiSzopy nie potrzebujemy kolejnego przejawu złego smaku, który z Krakowa robi kiepski lunapark, a nie prawdziwie historyczno-kulturalne i turystyczne 

miasto europejskie.

Lokalizacja i kształt pomnika będzie sprzyjał wykorzystaniu go do akrobacji rowerowo-rolkarsko-deslorolkarskich, a to będzie generowało konflikty i nieporozumienia jako naruszenie 

pamięci ludzi, którzy bronili kraju. Takie sytuacje będą nieuniknione zważywszy lokalizację pomnika i przyzwyczajenia krakowian co do wykorzystania bulwarów.

Pomnik ograniczy przestrzeń rekreacyjną w Krakowie. My krakowianie potrzebujemy miejsca, żeby „pożyć”, a nie potykać się co krok o świętości i groby. Centrum nie może być 

skansenem, muzeum i aleją-ku-czci.

Pomnik generuje nadprogramowe wydatki z budżetu miasta (1,6 mln PLN, bo zebrane środki nie wystarczą), a tych ostatnio było sporo („reforma” edukacji).

Podsumowując, proszę przyjąć mój zdecydowany sprzeciw wobec budowy nowego pomnika AK.
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366. 05.01.2018 Opinia negatywna.

Uzasadnienie: 1. Bryła pomnika jest agresywna i zbyt duża. 2. Miejsce wybrane nieszczęśliwie – w czasie gdy tracimy wiele terenów zielonych zabetonowanie kolejnego kawałka 

przestrzeni nie może być przyjęte pozytywnie.

3. Jako mieszkanka Krakowa od urodzenia uważam, że to czego potrzebujemy to tereny zielone, ochrona korytarzy powietrznych, plan zagospodarowania i czyste powietrze a nie 

betonowe pomniki, które nie poprawiają jakości naszego życia.  4. Może zamiast kolejnych kawałków betonu wykupić z rąk prywatnych ziemię pod park i nazwać  ją imieniem AK.  5. 

Miejsce jest już zajęte przez inny pomnik – skromny i lubiany przez mieszkańców.

6. Forma konsultacji jest trochę zawiłą – może lepiej by było zrobić ankietę internetową i odpowiedni ją rozpropagować. Z ankiet w prasie wynika ,że ok. 80 % głosujących jest 

przeciwnych budowie pomnika, a tu podobno jest tylko 300 opinii, więc może jest problem z dotarciem do opinii publicznej? 7. Miasto nie powinno wydawać publicznych pieniędzy na 

kolejny kawał betonu – mamy pilniejsze potrzeby ( pkt3)

367. 05.01.2018 Nie podoba mi sie zupelnie pomysl stawiania kolejnego pomnika i to jeszcze w okolicach Wawelu. Pomnik jest brzydki, wielki i nie pasuje do okolic Wawelu. W Krakowie jest juz bardzo 

malo zieleni a wy chcecie zabrac kolejny skrawek trawy na postawienie kolejnego pomnika. AK ma juz muzeum i to wystarczy. Chcecie znowu zabrac ludziom zielen i w zamian nie 

dajecie nic. W Krakowie jest bardzo malo parkow i zieleni a ludzie, ktorzy mieszkaja w blokach nie maja gdzie wyjsc. Wiele osob latem spedza czas wlasnie przy Wawelu ze wzgledu na 

zielen. Poza tym pomnik jest bardzo brzydki, nie wiem jak ktos mogl zaprojektowac cos tak brzydkiego.

Lepiej zajmijcie sie walka ze smogiem i wydawaniem pieniedzy wlasnie na to. Bo kolejny pomnik nikomu nie jest potrzebny.

368. 05.01.2018 Uważam, że lokalizacja pomnika AK u stóp Wawelu jest błędna. Wawel  jest zabytkiem kultury i dobrem narodowym. Nie należy oszpecać jego otoczenia zadnymi pomnikami, sam jest 

Pomnikiem, a AK można upamietnic w innym miejscu Krakowa jeżeli społeczeństwo wyrazi taka wolę.

369. 05.01.2018 Byłam na bulwarze wiślanym oglądałam makietę.Moja rodzina jest w Warszawy a krewni walczyli i ginęli w Powstaniu Warszawskim.  1. Uważam, że miejsce jest nieodpowiednie a 

projekt pomnika okropny.   2. Znajomi określili go nawet, jako „ szalet” i jest w tym dużo prawdy.  3. Pomnik nie powinien znaleźć się w tym miejscu, które podobnie jak Wawel należy do 

wszystkich Polaków. Nie można historycznych miejsc zawłaszczać w ten sposób.   4. To zamiast łączyć dzieli, zamiast honorować pamięć AK wywołuje niechęć.   5. Pomnik poza tym, że 

jest bardzo brzydki zasłania Wawel i perspektywę bulwaru wiślanego!!!   6. Co z pomnikiem Dżonka, który zarówno mieszkańcy Krakowa jak i przyjezdni akceptują i kochają, gdzie 

odbywają się akcje adopcyjne i imprezy plenerowe zrzeszające setki osób.    7. Duży pomnik AK znajduje się przecież ok. 300 metrów dalej na bulwarze przed Jubilatem.   8. Miejsce 

proponowane na to „szkaradztwo” nie jest związane z jakąś akcją czy działaniem AK.   9. Nie spotkałam osoby, której pomysł czy projekt się podoba a pytałam wielu.   10. Obawiam się, 

że postawiony tam podobny „straszny mur” stanie się w przyszłości miejscem pijackich imprez, graffiti, miejską toaleta itp.   11. Stanowcze NIE dla projektu i pomnika w tym miejscu!!!

370. 05.01.2018 Planowana lokalizacja pomnika AK:    1. narusza integralność chronionego widoku na tak ważny obiekt dziedzictwa kulturowego, jak Wawel (i jego okolica);    2. zaburza czytelność ww. 

krajobrazu kulturowego nadmiernie dogęszczając go znakami;   3. z tych samych powodów - umniejsza rangę planowanego obiektu, który, w mojej opinii, wymaga odrębnej ekspozycji w 

innej, odrębnej lokalizacji;   4. odrębna lokalizacja tego pomnika powinna wiązać się bądź to z już istniejącym kontekstem (muzeum AK przy ul. Wita Stwosza lub ul. Armii Krajowej), bądź 

to z odpowiednio dobranym miejscem czynu niepodległościowego, np. Nowa Huta, ze względu na dzieje Solidarności, byłaby odpowiednia. Kraków powinien wyzwolić się ze swoich 

historycznych (miasto-nekropolia narodowa) i ekonomicznych (miasto turystyczne) kostiumów i stać się miastem przyjaznym mieszkańcom, miastem do życia a nie do rytuałów!

371. 05.01.2018 Jestem przeciwny stawianiu w tej okolicy jakiegokolwiek nowej instalacji w tej okolicy. Proponowany pomnik jest przeskalowany, zbyt agresywnie ingeruje w przestrzeń, nie pasuje do 

okolicy. 

Niepotrezbnie zagraca omawianą okolicę.
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372. 05.01.2018 Stanowczo protestuję przeciwko planowanej lokalizacji pomnika AK pod Wawelem.  Ta lokalizacja jest niedorzeczna. To miejsce rekreacji, spacerów, wypoczynku, spotkań, radości. Nie 

zamieniajcie tego miejsca w kolejne miejsce wyłaczone z życia. Miejsce martyrologii.  I co Wam Dzok zawinił?  Czy naprawdę Krakow nie ma innych problemów? Czy nie lepiej wydać te 

pieniądze na zasielenianie miasta, na oczyszczacze do przedszkoli?

Proszę nie idzcie tą drogą. Płacę w tym mieście podatki, tutaj mieszkam. I jako podatnik i mieszkaniec mówię głośno – nie zgadzam się na lokalizację pomnika pod Wawelem.

373. 05.01.2018 W moim odczuciu planowany pomnik AK jest przeskalowany i nieadekwatny do miejsca. Bulwary wiślane od lat służą mieszkańcom i turystom jako miejsce relaksu, aktywności 

sportowej, jako zielona przestrzeń, których w Krakowie ciągle jest mało. Oczywiście należy upamiętnić Bohaterów AK ale moim zdaniem zarówno forma (ten pomnik jest ogromny i 

zasłania Wawel) jak i miejsce powinno zostać przemyślane raz jeszcze. Stare Miasto z Wawelem na czele jest naszym wspólnym dobrem, wspólną historią i powinniśmy dbać o wizerunek 

rozpoznawanego na całym świecie miasta królów. 

374. 05.01.2018 Witam serdecznie, Nie jestem przeciwna stawianiu pomników i upamiętnianiu wydarzeń naszego Narodu i naszej historii. Niemniej jednak trzeba takie rzeczy robić z rozwaga i planem. 

Dlaczego projekt nie został przygotowany rzetelnie, dlaczego w tym miejscu ma powstać pomnik? Dlaczego zabudowuje się teren zielony. Czy naprawdę w tak dużym mieście jak Kraków 

nie znajdzie się równie zacne miejsce na budowę pomnika? Wydaje mi się ze kombatanci byliby wstanie zaakceptować inna propozycje. Nie rozumiem również dlaczego budowa 

symbolicznego pomnika jest tak kosztowna. To chyba lekka przesada. Czy nie moznaby było przeznaczyć tych środków i na budowę pomnika i na równie szczytny cel. Łatwo się wydaje 

nie swoje pieniądze ale te pieniądze są dobrem wspólnym i na taki cel powinny zostać przeznaczone.

Podsumowując TAK dla pomnika ale nie za takie środki finansowe, NIE dla lokalizacji.

375. 05.01.2018 W Mojej opinii pomnik żołnierzy AK w Krakowie jest za duży i za drogi.

376. 06.01.2018 Jako mieszkanka Krakowa chciałabym wyrazić swój zdecydowany sprzeciw dla budowy pomnika AK pod Wawelem. Żałuję, że nie miałam możliwości wzięcia udziału w żadnych 

konsultacjach społecznych tego pomysłu, rozumiem, że są osoby, którym zależy na uczczeniu żołnierzy, natomiast nawet oni sami mówią o tym, że okolica Wawelu wcale nie koniecznie 

jest odpowiednią lokalizacją. 

Mam nadzieję, że szeroki społeczny sprzeciw w tej sprawie doprowadzi do zmiany lokalizacji tego pomnika i pozostawieniu przestrzeni pod Wawelem nienaruszonej. Osobno wyrażam 

wątpliwość do do współfinansowania przez UM Krakowa 11 pomników w 2018 roku. Niewątpliwie dla mieszkańców są ważniejsze inwestycje - brakuje nam chodników, ścieżek 

rowerowych, wiele dróg wymaga remontów, Niezbędne są inwestycje w zieleń i inne działania poprawiające jakość powietrza. Pomniki niestety tych problemów nie rozwiążą. 

Pozdrawiam i dziękuję przy okazji napisania tego maila za pracę na rzecz naszego Miasta. 

377. 06.01.2018 Obawiam się, że lokalizacja pomnika Armii Krajowej budzi zbyt wiele kontrowersji, aby decydować się na budowanie go w tamtym miejscu. Jestem również wielce przeciwny 

postępującemu usuwaniu zieleni z miasta na rzecz konstrukcji betonowych. Uważam, że pieniądze przeznaczane na pomniki powinny być przeznaczane na zieleń, a miasto powinno 

starać się każdy wolne miejsce zazieleniać póki jeszcze się da.

378. 06.01.2018 Moim zdaniem wystawienie pomnika AK w planowanym miejscu, na bulwarach wiślanych jest nieporozumieniem. To jest teren rekreacyjny, teren z którego mamy jedną z lepszych 

perspektyw widokokowych na Wawel.

Pomnik ze względu na rozmiar bedzie dominował nad resztą terenu i historycznej zabudowy. Założenie, że "Pomnik Armii Krajowej winien stać się dominującym elementem szerszego 

założenia urbanistycznego” jest chyba ironiczne. Już tam mamy “dominujący element szerszego założenia urbanistycznego” - Wawel. Jak można konkurować z takim założeniem 

urbanistycznym? Trzeba mieć wyolbrzymione ego, zeby coś takiego wymyślić.

Już jest pomnik AK Chromego, mamy jedyne w Polsce muzeum AK, kolejny pomnik jest niepotrzebny i z pewnością nie do zaakceptowania w tym miejscu.
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379. 06.01.2018 Opinia negatywna. Komentarz: Uważam, że należy pamiętać, ale nie na siłę, nie w nadmiarze i nie kosztem terenów zielonych, których w tym mieście jest ogromny deficyt. Proszę o 

pozostawienie tej przestrzeni wolnej od pomników, chyba że będzie to pomnik-plac zabaw dla dzieci.  Zieleń na tą chwilę jest najlepszym rodzajem pomnika dla naszego miasta.

380. 06.01.2018 Szanowni Państwo, to nie jest miejsce na pomnik o takich rozmiarach.

381. 06.01.2018 Jetsem zdecydowanie PRZECIWNA budowie pomnika AK na Bulwarze Czerwińskiego

382. 06.01.2018 Zarówno wybrane miejsce, jak i model pomnika budzą wątpliwości natury estetycznej i funkcjonalnej.

Proponowana na początku lokalizacja została odrzucona przez pomysłodawców budowy pomnika jako zbyt mało reprezentacyjna. Kraków rozrasta się. Nie da się zmieścić wszystkiego u 

stóp Wawelu. Powstaje chaos, galimatias i miasto brzydnie. Bulwary są dla wszystkich – spacerowiczów, rolkarzy, mieszkańców. Pomnik w takiej wersji uniemożliwi korzystanie z terenu 

zielonego, a tych mamy w Krakowie za mało.

Wawel jest najświętszym miejscem dla Polaków. To z nim utożsamiana jest nasza Ojczyzna, i to on od wieków jest symbolem tego, co polskie. Jego wzniosła sylwetka góruje nad Starym 

Miastem i Wisłą, i przyciąga zarówno Krakowian jak i odwiedzających do tego, żeby wokół niego spędzić wolny czas. Próba przesłonięcia tej sylwetki pomnikiem o wysokości trzech czy 

czterech metrów jest niedopuszczalna, bulwary bowiem służą temu, żeby móc po nich spacerować i na nich odpoczywać mogąc kontemplować rozmiar i wielkość Wawelu.

Okolice Wawelu, Bulwary Wiślane powinny być szczególnie chronione przed przypadkową zabudową, żeby nie zrobić z nich swoistej wystawy dla pomników, trudno bowiem wyobrazić 

sobie bardziej prominentne miejsce w Krakowie, lub nawet w Polsce. Pozwolenie na budowę jednego pomnika oznacza, że w przyszłości będzie można tam postawić inne, zabierając 

Polakom możliwość obcowania z Wawelem, którego wielkość jest niezaprzeczalnie najważniejsza w tym miejscu.

Musimy pamiętać także, że na nas, jako mieszkańcach Krakowa, spoczywa wyjątkowa odpowiedzialność za przyszłość tego miejsca. My jesteśmy tu tylko przechodniami, mieszkamy w 

tym mieście przez kilka, kilkadziesiąt lat. Wawel trwa już ponad 1000 lat, jako symbol naszego Państwa oraz miasta, i to w jakiej formie przetrwa, zależy od nas. Wypożyczamy to miejsce 

na chwilę, i oddajemy naszym dzieciom i wnukom. Jakakolwiek zmiana w otoczeniu, mająca wpływ na to miejsce oznaczać będzie, że przyszłe pokolenia nie będą patrzeć na Wawel w 

taki sam sposób. Czy na pewno chcemy to zabrać naszym dzieciom, wnukom, i kolejnym pokoleniom? Czy mamy do tego prawo? Według mnie to zbyt mocna ingerencja w 

przestrzeń.Pozostaje kwestia wybranego projektu – ogrom tego pomnika sprawia, że wizualnie przytłacza wszystko inne w okolicy. Jego kształt nawiązywać miał do granic II 

Rzeczpospolitej, co w obecnych czasach wydaje się nie na miejscu (proszę wyobrazić sobie sytuację, w której w Berlinie pod Bramą Brandenburską stawia się pomnik nawiązujący do 

terytorium Cesarstwa Niemieckiego – uwzględniającego dzisiejszy Wrocław, Poznań i Gdańsk, nie w kontekście historycznym, ale wychwalając wielkość Niemiec z tamtego okresu – czy 

nie czulibyśmy się oburzeni?)

Z praktycznego punktu widzenia – obawiam się, że podobnie jak elewacja Cricoteki, jeśli wykonana z pokrytego rdzą metalu, będzie plamić chodnik. Dodatkowo, forma zaproponowana 

przez projektanta oznacza ryzyko, że pomnik służyć będzie do celów, które nie przystoją zarówno w tym miejscu, pod Wawelem, jak i pomnikowi jako takiemu: ustronność kształtu 

sugeruje, że może służyć za szalet miejski, zaciszne miejsce do konsumpcji alkoholu, a jego ściany zostaną pomazane napisami.Kolejnym argumentem, przeciwko tej konstrukcji pod 

Wawelem jest argument podniesiony już na początku starań o budowę pomnika: nie ma historycznych powodów do umiejscowienia tego monumentu w tej lokalizacji. W Krakowie 

mamy dwa idealne miejsca powiązane z Armią Krajową: Aleja Armii Krajowej oraz Muzeum AK. Na Alei Armii Krajowej, dawnej Koniewa jest nawet miejsce, gdzie kiedyś stał pomnik 

Koniewa. Czy nie byłoby to idealne miejsce na upamiętnienie Bohaterów? Okolica Muzeum AK mogłaby także być miejscem gdzie upamiętnienie Bohaterów łączy się z lekcją historii. 

Jeśli chcemy, żeby pomnik był pretekstem do rozmowy o Poświęceniu, walce za Ojczyznę i Wolność, gdzie lepiej to zrobić, jak nie właśnie przy Muzeum Armii Krajowej?
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383. 06.01.2018 Wiedziałem o propozycji postawienia pomnika AK pod Wawelem, ale dopiero makieta, którą wczoraj zobaczyłem ukazała mi, że ten projekt, który trudno nazwać dziełem, i w tym 

miejscu – to nieporozumienie. Najbardziej dziwi mnie, iż konserwator wojewódzki wyraża na to zgodę. Czy teraz, gdy makieta ukazała całą miernotę planowanego pomnika, władze 

miasta i konserwator nadal popierają postawienie go w tym miejscu??? Czy ci żołnierze AK, którzy jeszcze żyją naprawdę chcą by właśnie taki pomnik stanął właśnie pod Wawelem???  

Przecież  300 metrów dalej  przy DH Jubilat stoi już pomnik AK !!   Niedaleko makiety znajdują się rzeźby profesora B.Chromego: Smok i Dżok.  To są prawdziwe dzieła sztuki, zaś sensu 

tego, co przedstawia makieta pomnika chyba nikt nie zrozumie poza autorem. 

Wniosek: przestrzeń na bulwarach wiślanych nie powinna już być nigdy i niczym zabudowywana !  Zostawmy to miejsce do spacerów i relaksu.

384. 06.01.2018 Uprzejmie proszę, aby nie szpecić tego typu wytworami naszego pięknego miasta. Proszę o więcej pokory

385. 06.01.2018 Pomnik jest zbyt dużą ingerencją w przestrzeń wokół Wawelu, przesłania wzgórze i zamek. Nie podoba mi się jego forma – jest za duży. Nie zgadzam się na tą lokalizację. Lokalizacja na ul 

Armii Krajowej jest dobra.

386. 07.01.2018 Uważam, że pomnik Armii Krajowej powinien być zlokalizowany przy ul. Armii Krajowej.

387. 07.01.2018 Witam; jestem przeciwny. Jest Muzeum AK, to nie decydowałem o jego lokalizacji i tym co tam jest (byłem raz - wystarczy, ideologii tam dość). Teren wokół Wawelu powinien należeć do 

niego, do bulwarów, czyli do Wisły, do miasta. Jest tam tylko jeden obelisk - psa Dżoka, który tak naprawdę nijak nie zaburza okolicy, jest niewielki, nieagresywny. To co jest planowane - 

to kawał agresywnej ściany, która rzuca się w oczy, momentami dominuje nad Wawelem.

388. 07.01.2018 Moim zdaniem proponowana lokalizacja pomnika AK nie jest odpowiednia. Współczesny projekt nie komponuje się dobrze z architekturą Zamku Królewskiego na Wawelu. Ponadto 

pomnik nie jest ładny – zbyt „ciężki”, masywny, surowy, przytłaczający, co wyjątkowo nie pasuje do dawnego piękna zamku wawelskiego. Tereny okalające zamek powinny być 

szczególnie chronione przed przypadkową zabudową. W czasie innego sondażu przeprowadzonego wśród mieszkańców na lokalizację pomnika Armii Krajowej, głosujący wybrali inne 

miejsce, które jednak nie zostało zaakceptowane przez Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. Upamiętnianie AK nie jest złym pomysłem, o czym świadczy fakt, że na Bulwarze 

Czerwieńskim jest już pomnik dłuta prof. Bronisława Chromego, upamiętniający właśnie żołnierzy AK. Nie zgadzam się na dofinansowanie budowy pomnika. Mieszkam w Krakowie od 

dziesięciu lat i wiem, że miasto ma o wiele pilniejsze inwestycje od postawienia kolejnego miejsca pamięci. Koszty budowy takiego pomnika są olbrzymie; powinno się te pieniądze 

przeznaczyć na inne cele. Przyzwyczaiłam się już do widoku ludzi spacerujących bulwarem z dziećmi, przyjaciółmi, ze swoimi pupilami. Zaprojektowany pomnik do tego widoku nie pasuje. 

389. 07.01.2018 Miejsce proponowane to fatalne-1/zaslania widok na Wawel 2/wyglad pomnika nie przystoi bohaterom AK, tak zasłużonych dla RP, 3/lokslizacja powinna być na terenie otwartym z 

miejsce do corocznych obchodów uroczystości upamiętniających AK, np. Park Lotników.

390. 07.01.2018 Uważam, że to bulwary wiślane w tym miejscu nie nadają się do tak dużych trwałych realizacji. Wstęga przerywa ciągłość bulwaru, która jest obecnie jego dużą zaletą. 

Parcelowanie Krakowa nie służy temu już i tak nazbyt ciasnemu miastu.

391. 07.01.2018 Pragnę wyrazić swój sprzeciw wobec projektowanego pomnika w takiej formie i takim miejscu. 

Niestety pierwsze skojarzenie to szalet dla naszych licznych turystów  (którzy obecnie korzystają raz po raz z murow)  Jestem na NIE.

392. 07.01.2018 Witam, Mój głos i mojego męża, (a więc rozumiem, że dwa głosy), to zdecydowane NIE dla budowania jakiegokolwiek i kogokolwiek pomnika we wskazanym miejscu (okolice Wawelu). 

Jest przecież tyle innych miejsc nawet w centrum. Podziękowania, że w ten sposób można wypowiedzieć się o ważnych sprawach dla Krakowa

393. 07.01.2018 1. Nie zgadzam się na proponowaną lokalizację pomnika   2. Nie podoba mi się projekt pomnika   3. Nie zgadzam się na dofinansowanie pomnika ze środków publicznych  4. W Krakowie 

nie powinny powstawać kolejne pomniki
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394. 07.01.2018 Pomnik sam w sobie niezbyt estetyczny, za duza i za dominujaca bryła. Może wyglądałby ładnie na jakimś większym placu, w bardziej minimalistycznym otoczeniu. Jego umiejscowienie 

w lokalizacji przeznaczonej na wyeksponowanie Wawlu, smoka, Skałki to duże nieporozumienie. Ile razy przechodzę tą trasą od instalacji makiety, zastanawiam się kto w ogóle wpadł na 

ten pomysł. Pomnik bardzo tam nie pasuje. Kraków jest betonowym, pozbawionym zieleni, zatłoczonym miastem. Teraz chcecie na jednym z nielicznych przestrzennych pasów zieleni w 

centrum dodać takie stalowe paskudztwo?  Nie ma na to zgody wśród mieszkańców, a taki pomnik powinien łączyć, nie dzielić!

395. 07.01.2018 Uważamy iż pomnik  nieodwracalnie zmieni wielofunkcyjną i ważną dla krakowian przestrzeń publiczną, zasłoni częściowo widok na Wawel oraz będzie miejscem spotkań ludzi którzy 

popierają ruchy ONR kibiców oraz głoszących poparcie dla faszyzmu i głoszących hasła Polska dla polaków. Będzie to miejsce burd i awantur podczas zapewnie organizowanych 

miesięcznic i rocznic my mieszkańcy nie chcemy tej lokalizacji poza tym w tej chwili zdecydowana większość mieszkańców jest przeciwna temu miejscu a jak mi wiadomo pomysł poparło 

tylko 250 osób więc tłumaczenie prezydenta że nie ma podstaw do zmiany decyzji jest nieporozumieniem.Panie prezydencie wybory niedługo trzeba liczyć się z większością opinii. 

Nawiasem mówiąc pomnik jest brzydki.

396. 07.01.2018 Jestem zdumiona i zdruzgotana  nie tylko przytłaczającym  kształtem  tego pomnika, nie pasującym do otoczenia , ani też nie przemawiającym estetyką i harmonią, ale przede wszystkim 

psującym  dotychczasowe piękno  przestrzeni  , którą  definiuje  Wawel i nadbrzeże Wisły,  Czy jeśli już ten pomnik jest niezbędny czyż , nie powinno się  go postawić na bardziej  

obojętnej  historycznie i estetycznie przestrzeni  . ? Np.  na którym wzgórzu  np. w Podgórkach Tynieckich ,w którymś  z parków   np.  Parku Pogórskim , w Parku Lotników , itp. 

397. 07.01.2018 Dobry wieczór,korzystając z rzadkiej możliwości wypowiedzi na temat stawianych upamiętnień zanim stają się faktami dokonanymi wypowiadam się PRZECIWKO budowie Pomnika AK w 

proponowanym miejscu. Bulwary wiślane pod Wawelem są od lat miejscem rekreacji dla Krakowian, każdy pomnik, zwłaszcza z taką wagą historyczno-martyrologiczną zawęża te 

przestrzeń - po co na siłę zawłaszczać kolejny kawałek na którym można się rozłożyć z kocykiem pod pomnik, który może stać w wielu innych miejscach do których z kolei wielu 

Krakowian ma daleko albo nie ma zwyczaju tam bywać na łonie natury i zażywać relaksu tak jak dzieję się to na zieleńcach wielu miast zachodnich?

398. 07.01.2018 Ośmielę się twierdzić że planowany pomnik jest brzydki, duży i zupełnie nie pasuje do miejsca (okolic Wawelu), jeśli koniecznie trzeba go stawiać to może lepszy byłby ten teren przy 

Armii Krajowej gdzie był planowany kiedyś.  Naprawdę Kraków jest wystarczająco zepsuty chaosem architektonicznym i nie trzeba go dodatkowo wzbogacać takimi dziełami, w dodatku 

w takiej lokalizacji.

Plus, serio, uważam że te pieniądze mogłyby zostać wydane sensowniej, a AK można upamiętnić skwerem a nie paskudnym Bóg wie czym.

399. 07.01.2018 Jestem zdecydowanie przeciw budowie pomnika AK! Muzeum AK wystarczająco upamiętnia tę formację wojskową. Projekt pomnika jest beznadziejny, a lokalizacja bezmyślna. 

PS Także pomnikowe straszydła z Parku Jordana należałoby usunąć, a przynajmniej żadnych więcej nie dodawać. PS’ I w ogóle opamiętajcie się decydenci – pomnik na pomniku, tablicą 

podparty, a większość zaliczyć można do tzw. dźwigajów (czyt. koszmary estetyczne z brązu).

400. 07.01.2018 Pomnik w tym miejscu to zdecydowanie zły pomysł! Dość zastępowania terenów zielonych betonowymi/kamiennymi wylewkami. Chcemy użytkowej zieleni - parków, drzew i trawników, 

miejsc gdzie można pójść na piknik, spacer lub po prostu w spokoju posiedzieć.  Forma samego pomnika jest pokraczna, jest to ewidentny przerost formy nad treścią - burzy wizualny ład 

okolic Wawel-u. Kształt oraz wielkość spowoduje, że w tempie ekspresowym zrobi się z niego przechodnia latryna zamiast miejsca zadumy. I na koniec najważniejsze - przesłanianie 

wizytówki miasta jaką jest Wawel to skandal. Zamek (z całym szacunkiem dla AK) bez porównania ma większą wartość historyczną oraz wizualną. 
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401. 07.01.2018 JESTEM ZDECYDOWANIE PRZECIWNA BUDOWIE POMNIKA UPAMIĘTNIAJĄCEGO AK W PROPONOWANYM KSZTAŁCIE I LOKALIZACJI. 

Planowana budowla (bo to  coś zdecydowanie większego niż klasyczny pomnik) trwale zmieni charakter bulwarów wiślanych w okolicy ul. Bernardyńskiej.   Jest to jedno z ulubionych 

miejsc spacerowych krakowian i turystów, a jego zabetonowanie, które nastąpiłoby przy budowie planowanej konstrukcji uważam za wysoce niekorzystne.  Cała konstrukcja jest 

ogromna i brzydka,  Trwale zniszczyłaby jedno z ładniejszych miejsc w naszym mieście.

Ponadto, nie zgadzam się na finansowanie budowy z budżetu miasta.  1.6 mln zł, które Miasto chce przeznaczyć na ten cel, można wydać znacznie lepiej!  Poza tym, jest to sprzeczne z 

wcześniejszymi ustaleniami, zgodnie z którymi budowa miała być finansowana przez komitet powołany przez inicjatorów.

402. 07.01.2018 Nie zgadzam się na umiejscowienie pomnika AK w tym miejscu w Krakowie.  Zepsuje to ład architektoniczny otoczenia Wawelu. Widok dla odwiedzających Kraków na jeden z 

najpiękniejszych zamków polskich będzie ograniczony , panorama starego Krakowa od strony zakłady Wisły - zeszpecona . Uważam że jest wiele bardziej odpowiednich miejsc na taki 

pomnik. 

403. 07.01.2018 Dzień dobry. Chciałam wyrazić swoją opinię dotyczącą pomnika AK. Uważam, że to zła lokalizacja, która zdominuje otoczenie zamku wawelskiego. Sam pomnik powinien powstać i nie 

mam żadnych uwag co do jego kształtu, a jedynie do lokalizacji. 

404. 07.01.2018 Mam negatywną opinię na temat planowanej budowy pomnika AK w okolicy Wawelu. Ta propozycja zaśmieca estetycznie wybrane miejsce. Proponuję przenieść pomnik w miejsce 

związane w jakiś sposób z AK albo drugą wojną światową. Dobrym miejscem mogą być okolice Muzeum Armii Krajowej, lub, gdy projekt potrzebuje więcej miejsca,  Kliny, gdzie 

awaryjnie lądował samolot B-17 Candie. Jeśli takie alternatywne lokalizacje są z jakiegoś powodu odrzucone, proponuję powstrzymać się od budowy nowego pomnika aż do czasu 

pojawienia się nowych akceptowalnych miejsc. Okolice zaś Wawelu proszę zarezerwować na upamiętnienie królów polskich.

405. 07.01.2018 Jestem zdegustowany zarówno formą, jak i rozmiarem, a przede wszystkim planowaną lokalizacją pomnika AK. Bulwar Czerwiński to nie miejsce na tego typu budowle. Nie chodzi mi już 

nawet o kwestie estetyki samej bryły (paskudztwo!), ale o zaburzenie nadwiślańskiej perspektywy Wawelu i zabranie mieszkańcom miasta i turystom sporego kawałka przestrzeni 

rekreacyjnej. Nie widzę jakichkolwiek przesłanek historycznych dla takiego umiejscowienia owego pomnika. W ogóle jestem przeciwnikiem pomnikomanii i wydawania miejskich, a więc i 

moich pieniędzy na takie inicjatywy. Absolutnie nie zgadzam się na miejskie współfinansowanie budowy pomnika AK z kasy miejskiej i domagam się większego rozsądku w dysponowaniu 

pieniędzmi, których podobno (jak zawsze) jest za mało. Wydajcie je na coś, co przyniesie nam, mieszkańcom jakąś wymierną korzyść, a nie na fatalnej jakości pseudo-sztukę w 

najbardziej atrakcyjnej przestrzeni publicznej. Pamięć historyczną można kultywować na wiele innych sposobów, niż stawianie kolejnych pomników, szczególnie zaś tak szkaradnych. 

Gigantomanii i złemu gustowi mówię STANOWCZE NIE!
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406. 07.01.2018 Uważam, że lokalizacja pomnika Armii Krajowej na bulwarach nadwiślańskich pod wzgórzem Wawelskim (obecnie planowana) jest złym rozwiązaniem z trzech powodów: 

1. Pomnik widziany z perspektywy Wawelu (punktu widokowego przy wejściu na zamek) wydaje się bardzo mały i nisko położony. Nawet zauważony z tej perspektywy (bo jest 

widoczny), stwarza wrażenie nieistotnego w krajobrazie. Podobne wrażenie odnosi się patrząc z drugiej strony  - od pomnika AK w stronę Wzgórza Wawelskiego. Z tej strony pomnik – 

choć przewyższa rozmiary człowieka – także wydaje się mały w porównaniu do dominującego w krajobrazie wzgórza i górujących na nim budynków. W obu przypadkach obniża to rangę 

honorowanej przez pomnik  sprawy – Armii Krajowej.   2. Pomnik stać będzie na terenie bulwarów nadwiślańskich – miejsca uznawanego powszechnie za miejsce rekreacji i wypoczynku, 

na którym  bywają urządzane kiermasze i  „pikniki”. Nawet jeśli zakaże się kiermaszy, to rekreacyjnego traktowania terenu nie da się wyeliminować. Zakazy będą łamane: pomnik będzie 

traktowany jako miejsce do wypoczynku, dzieci będą bawiły się w chowanego … Trzeba by obiekt zagrodzić albo postawić straż miejską i wlepiać mandaty. Trudno o bardziej negatywną 

„promocję” Armii Krajowej.  3. Lokalizacja pomnika będzie się zapewne wiązać z przesunięciem innego sławnego pomnika krakowskiego, Pomnika Psa, i to wcale nie przysłuży się jego 

promocji. W historii Krakowa i pamięci jego  mieszkańców pozostanie przesłanie, że Wierny Pies musiał ustąpić Armii Krajowej. I po co stwarzać takie przesłanie?   Pomnik Armii Krajowej 

jest bardzo ważnym pomnikiem i dlatego powinien stanąć w miejscu, w którym w naturalny sposób byłby najważniejszym, dominującym elementem krajobrazu odseparowanym w 

naturalny sposób od innych, p na niewielkim wzniesieniu w otoczeniu niezbyt wysokiego drzewostanu (np. w parku).  

407. 08.01.2018 Korzystając z możliwości wyrażenia swojej opinii na temat planowanej budowy pomnika AK chciałem wyrazić swój kategoryczny sprzeciw w sprawie budowy pomnika w obecnym 

kształcie. Przedstawiony pomnik jest przesadny w swojej formie i mało zrozumiały. Te tony zardzewiałej stali naprawdę mają nieść za sobą jakiś wyraz dotyczący Armii Podziemnej? Jeżeli 

już mamy stawiać pomnik AK, której zasług w ogóle nie kwestionuję to należałoby się zastanowić nad bardziej kameralną formą artystyczną bo odnoszę wrażenie, że dyskusja jest 

wywołana właśnie przesadną według mnie i wielu osób formą przestrzenną tego dzieła. Chciałem też zaznaczyć, że pomnik o bardzo zbliżonej tematyce a wykorzystujący ten sam symbol 

Polski Walczącej „P” jest umieszczony na niedalekim skwerze przy DH Jubilat – Pomnik Polski Walczącej. Czy nie za duże zagęszczenie instalacji artystycznych o zbliżonej tematyce?

408. 08.01.2018 Na wstępie chciałbym zaznaczyć, iż forma konsultacji w postaci odsyłania opinii w pliku ma chyba zniechęcić do brania udziału w tychże konsultacjach. W XXI wieku, gdzie istnieje 

mnóstwo bezpłatnych narzędzi internetowych ankiet pomysł wydaje się dziwny i ewidentnie chybiony. Jeśli nie forma ankiety, to można by po prostu pozwolić na wyrażanie opinii przez 

e-maila w postaci treści e-maila. Ale do rzeczy. Pomysł lokalizowania pomnika pod Wawelem biorąc pod uwagę duży opór społeczny jest błędem. Sama bryła pomnika jest dość ładna i 

estetyczna. Na uwagę zasługuje jednak fakt, że pomnik ten zlokalizowany zostanie u stóp Wawelu, miejsca w mojej ocenie kompletnego i skończonego. Każdy sensowny urbanista 

wyraziłby sprzeciw w stosunku do takiej lokalizacji. Ponadto pomnik jest przeskalowany. Skandalem będzie umieszczenie go w takiej wielkości u podnóża tak określonego terenu 

historycznego jakim jest zamek na Wawelu. Proszę przenieść pomnik w okolice Muzeum Armii Krajowej przy ul. Wit Stwosza. Ostatnią kwestią, którą pragnę poruszyć jest tzw. 

pomnikomania w Krakowie. Miasto nasze posiada już bardzo dużą ilość pomników. Czytam, że w 2018 roku w Krakowie ma powstać 11 pomników. Czy naprawdę w mieście borykającym 

się z problemem zatrucia powietrza smogiem należy wydawać pieniądze z naszych podatków na pomniki? Jestem wielce zażenowany polityką w tym zakresie Prezydenta 

Majchrowskiego oraz Rady Miasta. Proszę nie przeznaczać naszych podatków na kolejne pomniki, lecz na rzeczy potrzebne mieszkańcom, np. rewitalizowanie obecnych terenów 

zielonych, tworzenie nowych parków, sadzenie drzew i roślin oczyszczających powietrze. Mam nadzieję, że nie jestem odosobniony w mojej opinii i miasto wycofa się ze skandalicznego 

pomysłu psucia miejskiej przestrzeni. Teren pod Wawelem nie jest miejscem na lokalizację pomnika AK.



L.p. Data złożenia Opinia                                                                                                                                                                                                                                   Załącznik nr 2

409. 08.01.2018 Jestem przeciw umieszczeniu pommnika AK pod Wawelem gdyż jest to przestrzeń chroniaca ten monument historii Polski. Dlatego konieczne sa wypowiedzi wybitnych polskich 

historyków. Dyskusji takiej Miasto nie przeprowadziło. Nie podoba mi się także projekt pomnika, wyłoniony w niejasnych dla mnie okolicznościach. W tej sprawie oczekuję opinii 

wybitnych architektów, rzeźbiarzyi zwiazków twórczych. Mam także zastrzeżenia do finansowania pomnika z podatków mieszkańców Krakowa. Niebywała skala spzreciwów 

mieszkańców Krakowa do miejsca i projektu pomnika ni eprzystoi godnemu upamiętnieniu Armii Krajowej. W wypowiedziach mieszkańcy wskazują na inne nie kotrowersyjne miejsce dla 

pomnika.

410. 08.01.2018 Dzień Dobry!Chcę wyrazić swoją opinię na temat usytuowania Pomnika Armii Krajowej.Moim zdaniem nie powinien się znależć na Bulwarach Wiślanych ponieważ jest to miejsce 

rekreacji,wypoczynku i sportu.Przed Muzeum A.K.jakaś interaktywna tablica mogłaby się znależć.A jeżeli chodzi o umiejscowienie pomnika to jakiś park ,las lub skwer byłyby 

najodpowiedniejszym miejscem.Z opowiadań babci o służbie moich przodków w partyzantce pamiętam,że większość czasu spędzali w lasach.Cześć ich pamięci!

411. 08.01.2018 Jestem za pomnikiem dla pomnika AK ale nie w tym miejscu. Jest za duży, zasłania Wawel i zakole Wisły.  Bulwary to nie miejsce dla tego pomnika. Może znajdzie się miejsce koło 

MUZEUM ARMII Kraków, na pl. Marii Magdaleny zamiast Skargi albo przy ul. Zarzecze.  Jeszcze raz nie dla pomnika w tym miejscu. Żadnej  dużej budowli. 

412. 08.01.2018 Z całym szacunkiem do żołnierzy, nie można przysłaniać takich zabytków jak Wawel historią dużo młodszą. Nie tędy droga żeby w średniowiecznym centrum nawalić kolejne pomniki dot. 

historii współczesnej. Jako miejsce na stawianie takiego pomnika można wskazać np. Park Lotników Polskich. Miejsce dużo młodsze bardziej pasujące dla takiego pomnika. Nie wszystkie 

pomniki muszą stać w ścisłym centrum!

Niestety od kilku lat masa osób, w sposób nie końca zrozumiały, próbuje sobie żołnierzami AK itd. wycierać gębę i noszą te wszystkie symbole typu Polska Walcząca, jako coś, co jest 

modne, nie do końca rozumiejąc prawdziwą wartość tego kawałka historii. Pewnie niebawem na średniowiecznym zamku będzie pomnik ofiar męczenników ze Smoleńska... W związku z 

powyższym jestem przeciwnikiem takich rozwiązań w tak historycznym miejscu u stóp Zamku Królewskiego. Nietrafione, zatem jest wskazane miejsce na zamontowanie instalacji.

413. 08.01.2018 Chciałbym wyrazić stanowczy sprzeciw wobec koncepcji budowy pomnika AK na Bulwarze Czerwieńskim. Bulwary wiślane są dla krakowian miejscem rekreacji i relaksu, i takim powinny 

pozostać. Zbudowanie tak wielkiego monumentu nieodwracalnie zmieniłoby charakter tego terenu. Co więcej, wobec zmniejszającej się ilości terenów zielonych w Krakowie, koncepcja 

wybudowania betonowego placu o powierzchni niemal 100 m2 wokół pomnika jest absolutnie nieakceptowalna. Ponadto jestem przeciwny zawłaszczaniu przestrzeni publicznej na 

budowę kolejnych miejsc poświęconych martyrologii – jest ich już wystarczająco dużo. Na koniec chciałbym zaznaczyć, że nie zgadzam się na pokrycie kosztów budowy tak drogiego 

obiektu z budżetu miasta. Jeśli środowiska kombatanckie chcą budować kolejne pomniki, powinny to zrobić w innym miejscu i z własnych funduszy lub darowizn, nie zaś z pieniędzy 

podatników.

414. 08.01.2018 1. NIE ZGADZAM SIĘ na budowę pomnika AK na Bulwarach Czerwieńskich.Uważam, że to wyjątkowe miejsce powinno pozostać terenem stricte rekreacyjnym, spacerowym i dostępnym 

dla każdego. Takim, z którego można najlepiej podziwiać Wawel!

2. NIE PODOBA mi się prezentowany projekt pomnika. Uważam, że jest wyjątkowo nieudany, pompatyczny i oparty na nieczytelnym pomyśle artystycznym.

3. NIE ZGADZAM się na dofinansowanie pomnika z pieniędzy budżetu MK. Pieniądze te lepiej przeznaczyć na dofinansowanie Muzeum AK , np. programów edukacyjnych dla młodzieży.

4. W Krakowie nowe pomniki powinny powstawać rzadko i po wszechstronnych konsultacjach społecznych oraz konkursach przeprowadzanych według czytelnych reguł. W ostatnich 

latach powstające pomniki psują przestrzeń publiczną zamiast jej upiększać.

Z proponowanych na 2018 rok pomników jedynie pomnik Juliusza Leo ma sens.

PS: MCD serdecznie dziękuję za zorganizowanie konsultacji.
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415. 08.01.2018 Jestem krakowianką z urodzenia, piękno mego miasta kształtowane jest od wieków. Zapewne wszystkie pomysły i ich realizacje powstawały i powstają w dobrej wierze. W dobie 

powszechnej informatyzacji każdy nowy pomysł powinien zostać zaopiniowany a pomysłodawca powinien liczyć się  z opinią społeczną.  W przypadku współfinansowania pomysłu ze  

środków publicznych - szczególnie !

Nie wiem ile wniosków opinii wpłynie do Miejskiego Centrum Dialogu lecz oczekuję, że nie przepadną i zostaną uwzględnione jako głosy ludzi wrażliwych i nieobojętnych. 

Wnioskuję po tym wstępie : 1 NIE dla pomnika na Bulwarze Czerwieńskim , 2 NIE dla pomnika żołnierzom AK wg prezentowanego projektu. 

416. 08.01.2018 Dzień dobry. Uważam że pomnik AK powinien być zlokalizowany w innym miejscu . Bulwary Wiślane to nie jest dobra lokalizacją dla tak dużego obiektu. Bardzo kontrowersyjna jest też  

kwota która przeznaczona ma być na ten cel . 

417. 08.01.2018 1.Pomnik który jest w planach ( makieta) jest bardzo szkaradny.    2. Kraków nie ma czym oddychać, każdy fragment trawnika jest na wagę złota. Dlaczego ktoś chce zmniejszyć 

powierzchnię kawałka zielonego na rzecz wielkiego szkaradztwa???  3.Pomnik kosztuje. Są ważniejsze wydatki w Krakowie np. walka ze smogiem, naprawa chodników w Nowej Hucie, 

czy dofinansowanie domów dziecka. 4. Niech Smok Wawelski będzie wizytówką Wawelu a nie jakiś lodołamacz ( do tego jest podobne to szkaradztwo)

418. 08.01.2018 Uważam że projekt budowy pomnika AK u stóp Wawelu to pomysł chybiony. Jego walory estetyczne budzą pewne wątpliwości a jego lokalizacja, zwłaszcza w takiej postaci, wręcz 

skandaliczna. Niwątpliwie, żolnierzom Armii Krajowej należy się godne upamiętnienie, jednak nie godzi się by odbyło się to kosztem dewastacji jednego z najbardziej wartościowych 

miejsc Krakowa. Pomnik w proponowanej postaci przesłaniał będzie widok na Wawel 

oraz spowoduje usunięcie uwielbianego przez wszystkich pomnika psa Dżoka (którego delikatna forma nie zaburza przestrzeni). Moi przodkowie aktywnie uczestniczyli w działaniach AK 

(miejsce gdzie się wychowywałem było ongiś kryjówką AK; moja babcia i dziadek byli czynnymi zołnierzami a brat babci dowódca placówki AK). Znając ich miłosć do Krakowa, jestem 

pzrekonany że nie popieraliby takiego pomysłu upamietnienai AK.

419. 08.01.2018 Jestem przeciwny budowie pomnika AK pod Wawelem. W tym miejscu znajduje się pomnik Smoka, znajdował się Psa Joka. Można tutaj wybudować pomnik Szewczyka Dratewki, albo 

nawet Baltazara Gąbki. Natomiast nie jest to stosowne miejsce dla żołnierzy AK. Jest równie niestosowne, jak postawienie tu pomnika ofiar Holocaustu, bo się z gazem Smoka 

Wawelskiego kojarzą. Ogólnie jestem przeciwny budowie w tym mieście jakichkolwiek pomników poza zabawnymi małymi formami. Kraków nie potrzebuje więcej historii, już dawno ją 

przedawkował i stracił kontakt z rzeczywistością.  Kraków potrzebuje parków. Pieniądze lepiej wydać na posadzenie jakichś drzew, bo straszna w lecie „patelnia” pod Wawelem powstała 

po wylaniu hektara betonu, a chłodniej przecież nie będzie.

420. 08.01.2018 Pomimo absolutnego poparcia krzewienia idei i pamięci o Armii Krajowej uważam  pomysł budowy tego pomnika za błąd z następujących powodów. 1. W mojej opinii przekonanie o 

edukacyjnej roli pomników w ogóle jest nieuzasadnione. Pomniki służą jedynie grupie ludzi już świadomych i zaangażowanych. Antagoniści zyskują tylko namacalny symbol do 

pielęgnowania swojej nienawiści. W rezultacie w społeczeństwie rosną napięcia i podział. Niczyja mentalność nie zostanie zmieniona. 2. Pomnik w obecnym kształcie jest fatalny. Duża 

ilość załomów będzie prowokować nocnych spacerowiczów do używania go jako toalety. 3. Potężny budżet będzie głównie służyć promocji twórców. Publiczne pieniądze (trzeba wliczać 

również te na jego pielęgnację i ochronę) w ten sposób są dotowaniem kariery tych osób, które pierwsze wyszły z ideą „tak wielkiego” pomnika i skutecznie o niego zabiegały.Uważam że 

należy krzewić pamięć i idee Armii Krajowej w inny sposób a pieniądze na ten cl wydawać bardziej racjonalnie. Upamiętnienie można zrealizować nadając np. imię Armii Krajowej 

parkowi, bulwarowi, dzielnicy, cześć oddawać można w formie bardziej interaktywnej – np. organizując konkursy twórczości – tak aby angażować i dawać możliwość zaprezentowania się 

większej liczbie osób.

421. 08.01.2018 Nie zgadzam się na proponowaną lokalizację pomnika. Uważam, że jeśli postawienie pomnika jest uważane za konieczne, to powinna powstać jego inna, mniejsza wersja w okolicy 

Muzeum AK, przy czym nie zgadzam się na dofinansowanie jej ze źródeł publicznych. W Krakowie nie powinny powstawać kolejne pomniki, a fundusze przeznaczone na ich budowę 

powinny zostać przeznaczone na tworzenie parków i innych form zieleni w mieście.
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422. 08.01.2018 Uważam, że zakładana lokalizacja pomnika jest niedopuszczalna. Bulwary powinny być wolne od tak ogromnych konstrukcji, które przesłonią nie tylko jeden z najpiękniejszych widoków 

w mieście, ale i zabiorą Krakusom zieloną przestrzeń do wypoczynku. Jeśli to prawda, że z jego powodu ma zostać przeniesiony legendarny symbol bezwarunkowej miłości i wierności – 

pomnik psa Dżoka, pozostaje tylko bezradnie opuścić ręce…

Projekt pozostawia wiele do życzenia – pomnik jest toporny, nieestetyczny, nijak nie wpasowuje się w otoczenie, z pozycji osoby spacerującej ciężko zauważyć w nim wstęgę. Nie ma 

żadnej lekkości zawartej w wyrazie „wstęga”, żadnych akcentów korespondujących z historyczną częścią miasta, zero artyzmu. Obawiam się, że wspaniale będzie natomiast służył 

graficiarzom tudzież osobom szukającym w nagłej potrzebie ustronnego miejsca (w niektórych miastach uliczne pisuary również mają formę wstęgi, tyle że zwiniętej). Jego wygląd nie 

jest ponadczasowy, trąci nieudanym brutalizmem. 

Odrębną sprawą są koszty zarówno pomnika, jak i jego makabrycznej makiety. Nasze coraz mniej spójne miasto duszące się pod pierzynką smogu i łaknące zieleni ma naprawdę inne 

potrzeby, niż stawianie zbędnych pomników. 

Chciałabym, aby moje miasto nie żyło przeszłością, a zajęło się nami, mieszkańcami, żyjącym tu i teraz.

423. 08.01.2018 Abstrahując od formy samej kompozycji przestrzennej, to zdecydowanie nie miejsce na kolejny pomnik lub jakiekolwiek działanie architektoniczno - artystyczne. Kraków potrzebuje 

przestrzeni, wolnej, niezagospodarowanej będącej „oddechem” do coraz bardziej zagęszczającej się tkanki miejskiej. Być może inna lokalizacja pomnika, jego mniejsza skala nie 

zabierająca tyle przestrzeni byłaby do przyjęcia. W tej lokalizacji absolutny sprzeciw !!!!

424. 08.01.2018 Pomnik takich gabarytów nie powinien stać w tym miejscu.

425. 08.01.2018 Kartegorycznie spzreciwiam się zawłaszczaniu przestrzeni wokół Wawelu na tak nie przemyślane inicjatywy. Nie jestem przeciwniczką pomnika upamiętniajacego AK, ale protestuje 

przeciw tej lokalizacji i temu projektowi. Jeśli wierzyć słowom radnego PIS Stanisława Rachwała, że ponmnik ten będzie miejscem obchodów uroczystości państwowych, to charakter 

rekreacyjny i wypoczynkowy tego miejsca, w znacznej jego części straci rację bytu. Dodatkowo, nie trzeba chyba przekonywać nawet laików, że budowa pomnika wraz z całą 

infrastrukturą spowoduje niszczenie zielonego terenu, nie tylko w czasie jego budowy, ale także w trakcie zgromadzeń publicznych.  Czy naprawdę w Krakowie brak innych, równie 

atrakcyjnych miejsc, gdzie można w sposób godny i przede wszystkim estetyczny, upamiętnić żołnierzy Armii Krajowej? Czy skorodowane elementy, tworzące formę 

labiryntu/falochronu/bariery (określenie do wyboru), to adekwatna forma do stworzenia miejsca pamięci? Odnoszę wrażenie, że jest to czysto polityczna inicjatyywa, na siłe 

wymuszajaca działania na zasadzie "a kto nam zabroni"? Powtórzę zatem - zgłaszam swoje NIE dla planowanej budowy pomnika AK w tym miejscu i w takiej formie!

426. 08.01.2018 Dzień dobry piszę w sprawie konsultacji dot. budowy pomnika AK na bulwarze Czerwieńskim.

Nie zgadzam się na proponowaną lokalizację, projekt pomnika mi się nie podoba nie powinien być dofinansowany, nie powinny w Krakowie powstawać kolejne pomniki, zwłaszcza w tym 

miejscu.

427. 08.01.2018 Może nie płyńmy tak ochoczo i koniunkturalnie z prądem jednoznacznie pojętego patriotyzmu, tylko zróbmy dla miasta coś, czego tu brakuje? Zadrzewmy je, posiejmy łąki, stwórzmy 

system opieki dla tych, którzy sobie nie radzą. Pomniki wznoszone ostatnimi czasy szpecą Kraków, paradoksalnie zaniżają walory historyczne, tego miejsca, pozostawiają wiele do 

życzenia ze względów estetycznych. Odpuśćmy sobie na jakiś czas, nabierzmy dystansu, zatrzymajmy tę biegunkę. 

428. 08.01.2018 To jakiś okropny pomysł z tym pomnikiem. Pod żadnym pozorem nie powinien stanąć w tak pięknym  miejscu. Nie może zdominować miejsca pod Wawelem, które urbanistycznie jest 

zakończone. Widok na Wawel zostanie szpetnie zakłócony. Zniszczenie tego miejsca nie powinno nikomu przyjść do głowy. To skandaliczna decyzja. Pomnik może stanąć w innym 

miejscu nie kolidując z najpiękniejszym krakowskim widokiem

429. 08.01.2018 Jestem przeciwna formie i lokalizacji planowanej budowie pomnika Armii Krajowej u stóp Wawelu. Są inne, dogodniejsze miejsca, np. przy Muzeum AK. Wielkość i forma planowanego 

pomnika przesłaniałaby dotychczasowy, świetny widok na Wawel. Nie warto. Tym bardziej że nieopodal jest już jeden pomnik dłuta B. Chromrego upamiętniający żołnierzy AK. W 

związku z czym NIE dla pomnika na Bulwarach!
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430. 09.01.2018 Po obejrzeniu makiety pomnika AK uważamy, że jest to bardzo zły projekt. Forma pomnika przypomina obiekt szaletu miejskiego. Ściany pomnika będą wdzięcznym miejscem dla 

twórczości graficiarzy natomiast jego lokalizacja jest fatalna. Niech Wawel pozostanie dla przyszłych pokoleń bez niepotrzebnych dodatków.

431. 09.01.2018 Stanowczo  mówię  nie  dla  pomysłu  budowy  tego  czegoś pod Wawelem. Pomniki nie oczyszczą powietrza tylko je dodatkowo zasmrodzą. Za tą kwotę proszę zasadzić kilka drzew.

432. 09.01.2018 Jestem całkowicie przeciw budowie pomnika u stóp Wawelu. Stwierdzam przy tym, że Kraków nie ma szczęścia ostatnio do godnych niego obiektów.  Ten pomnik także nie jest piękny w 

dodatku nieodwracalnie zmieni wielofunkcyjną i arcyważną dla krakowian przestrzeń publiczną, zasłaniając przy tym częściowo widok na Wawel.

 Nie jestem przeciw próbie upamiętnienia żołnierzy Armii Krajowej, zwracam jednak uwagę, że na Bulwarze Czerwieńskim jest już pomnik dłuta prof. Bronisława Chromego, 

upamiętniający również żołnierzy AK.

433. 09.01.2018 Jestem całkowicie przeciw budowie pomnika u stóp Wawelu. Stwierdzam przy tym, że Kraków nie ma szczęścia ostatnio do godnych niego obiektów.  Ten pomnik także nie jest piękny w 

dodatku nieodwracalnie zmieni wielofunkcyjną i arcyważną dla krakowian przestrzeń publiczną, zasłaniając przy tym częściowo widok na Wawel.

 Nie jestem przeciw próbie upamiętnienia żołnierzy Armii Krajowej, zwracam jednak uwagę, że na Bulwarze Czerwieńskim jest już pomnik dłuta prof. Bronisława Chromego, 

upamiętniający również żołnierzy AK.

434. 09.01.2018 Jestem całkowicie przeciw budowie pomnika u stóp Wawelu. Stwierdzam przy tym, że Kraków nie ma szczęścia ostatnio do godnych niego obiektów.  Ten pomnik także nie jest piękny w 

dodatku nieodwracalnie zmieni wielofunkcyjną i arcyważną dla krakowian przestrzeń publiczną, zasłaniając przy tym częściowo widok na Wawel.

 Nie jestem przeciw próbie upamiętnienia żołnierzy Armii Krajowej, zwracam jednak uwagę, że na Bulwarze Czerwieńskim jest już pomnik dłuta prof. Bronisława Chromego, 

upamiętniający również żołnierzy AK.

435. 09.01.2018 Jestem całkowicie przeciw budowie pomnika u stóp Wawelu. Stwierdzam przy tym, że Kraków nie ma szczęścia ostatnio do godnych niego obiektów.  Ten pomnik także nie jest piękny w 

dodatku nieodwracalnie zmieni wielofunkcyjną i arcyważną dla krakowian przestrzeń publiczną, zasłaniając przy tym częściowo widok na Wawel.

 Nie jestem przeciw próbie upamiętnienia żołnierzy Armii Krajowej, zwracam jednak uwagę, że na Bulwarze Czerwieńskim jest już pomnik dłuta prof. Bronisława Chromego, 

upamiętniający również żołnierzy AK.

436. 09.01.2018 Postanowiłem wyrazić opinię na temat planowanej budowy pomnika Armii Krajowej na bulwarach wiślanych. Jestem patriotą i darzę ogromnym szacunkiem osoby, które ryzykowały 

życiem walcząc o niepodległość Polski. Mimo to pomysł budowy pomnika tych rozmiarów, w takim miejscu uważam za bardzo zły. Moim zdaniem odbieranie tej przestrzeni 

mieszkańcom (nie mam złudzeń co do losów tego miejsca po postawieniu tam pomnika) jest pozbawione sensu. Nawet marszałek Piłsudski posiada jedynie skromny pomnik przy ulicy 

jego imienia, a Kopiec Marszałka znajduje się w dużej odległości od centrum. Tak się składa, że w Krakowie przy ulicy Armii Krajowej jest doskonałe miejsce na upamiętnienie tej formacji 

– to cokół po pomniku Koniewa. Nie zamieniajmy Krakowa w ponury pomnik męczenników za naszą wolność. Pozostawmy bulwary miejscem dla  współcześnie żyjących.

437. 09.01.2018 Na bulwarach w okolicy Wawelu nie powinno się stawiać żadnych monumentalnych pomników, które osiądą tam na zawsze i będą zakłócać obraz Wawelu. Wawel sam w sobie jest 

pomnikiem architektury i historii, nie może więc rywalizować z innymi zapewne słabszymi artystycznie dziełami. Wyjątek można by zrobić dla dzieła bardzo wybitnego artystycznie 

zsynchronizowanego z otoczeniem, zarówno z przyrodą jak i architekturą. Nie wiem czy są w tej sprawie opinie konserwatora zabytków??? Pies Dżok jest mały i stanowi tylko 

sympatyczny akcent podczas naszych spacerów, wrósł w otoczenie i może tam pozostać. Monumentalne pomniki dobrze wyglądają w Nowej Hucie, to może tam.
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438. 09.01.2018 Jestem całkowicie przeciwny budowie jakichkolwiek pomników tej wielkości i w podobnie nieczytelnej formie, która z perspektywy przechodnia wygląda jak ogrodzenie placu budowy. 

Zwracam uwagę, że podobne w formie miejsce mamy na ruinach kaponiery fortu na dolnym poziomie Ronda Mogilskiego. Labirynt, który do niedawna stał zamknięty furtami jakby 

wyjętymi ze stajni.

Lokalizacja dla tego pomnika jest również całkowicie nie do przyjęcia, przede wszystkim z uwagi na fakt, że te tereny powinny być wykorzystywane jako tereny rekreacyjne dla 

mieszkańców miasta lub turystów, a nie jako miejsce pamięci. Równie istotny jest fakt, że kilkaset metrów od tego pomnika już stoi pomnik poświęcony min. Bohaterom Armii Krajowej. 

Obawiam się, że za 25 lat od powstania wstęgi będzie ona funkcjonowała w świadomości Krakowian podobnie jak aktualnie funkcjonuje pomnik autorstwa Chromego - czyli będziemy 

omijać ją szerokim łukiem i zaczniemy zastanawiać się w jaki sposób należałoby uhonorować AK.

439. 09.01.2018 Uważam, że to miejsce nie jest odpowiednie dla żadnego pomnika, bez względu na to czy reprezentuje on bohaterów Armii Krajowej czy upamiętnia inne wydarzenie. Bulwary w tych 

okolicach to jedno z reprezentacyjnych miejsc Krakowa, unikatowe w skali europy i świata. Jest to miejsce o które trzeba zadbać specjalnie. Stworzenie tam jakiejkolwiek budowli zmieni 

nieodwracalnie okolice.

Jestem zdecydowanie przeciwny budowie pomnika AK na Bulwarze.

440. 09.01.2018 Tak naprawdę, problem – o czym słyszę także od innych osób – nie stanowi ani sama lokalizacja, ani też sama forma pomnika, ale właśnie ich połączenie! Lokalizacja monumentu w takiej 

bliskości Wawelu – miejsca bezsprzecznie nadrzędnego względem wszystkich, współczesnych inwestycji, nawet o znamiennych charakterze historycznym, jak pomnik AK – wymaga 

niezwykłego wyczucia i w żaden sposób nie może przyćmiewać Wzgórza Wawelskiego. A tak właśnie dzieje się w tym przypadku. Zrozumiałym jest, że po latach ignorancji, społeczności 

związane z Armią Krajową i kołami patriotycznymi pragną zaznaczyć wyraźnie swoją obecność w dziejach Polski i dać temu wyraz stosownym monumentem, lecz zwłaszcza oni winni 

rozumieć, że nawet największe wydarzenia XX wieku mają się nijak do 10 wieków dziejów tego Narodu, których zbiorowym pomnikiem jest właśnie Wawel. Dlatego, jakkolwiek sama 

lokalizacja jest jak najbardziej słuszna i możliwa do zaakceptowania, winna być ona lokalizacją monumentu znacznie skromniejszego formą; mniej „ostentacyjnego”. Na marginesie, 

forma obecnie zaproponowana grozi aktami znieważenia tego monumentu i wykorzystywania go przez licznych w Krakowie bezdomnych jako latryny oraz powodować szybkie 

zaśmiecanie jego powierzchni, tak śmieciami jak liśćmi. Forma ta jednak wspaniale korespondowałaby z Muzeum Armii Krajowej – tak tematyką jak stylistyka monumentu, i to, moim 

zdaniem, jest najstosowniejsza dlań lokalizacja w obecnej postaci – obok którego jest przecież dużo wolnego miejsca na, powiedzmy, skwer pamięci Żołnierzy Wyklętych, którego sercem 

byłby ów pomnik. W kwestii dofinansowania, jestem zdania, że władze miasta jak najbardziej powinny dofinansować budowę monumentu o takim znaczeniu, jednakże, skoro sami 

pomysłodawcy zobowiązali się do zebrania potrzebnej kwoty a jej wysokość określono na 400 000 złotych, to asygnowanie 1,6mln jest wręcz niestosowne! Wsparcie w wysokości 

połowy docelowej kwoty byłoby aż nadto wymownym gestem; pomniki tworzą historię i jej społeczną świadomość, ale władze – wobec inicjatyw społecznych tak silnie nacechowanych 

politycznie i ideologicznie (abstrahując od faktu, iż są to – w tym konkretnym przypadku – jak najbardziej słuszne i pozytywne ich wcielenia) – nie powinny przedstawiać takiej 

nadgorliwości; ta bowiem, jak powszechnie wiadomo, gorsza jest nawet od faszyzmu [sic!] co tu jest wyjątkowo wymowne. Tym samym, podsumowując, odpowiedzi na 4 zadane pytania 

brzmią: 1). Nie zgadzam się na proponowana lokalizację. (gdyż, jak wyżej) 2). Nie zgadzam się na proponowaną formę pomnika. (gdyż, jak wyżej) 3). Nie zgadzam się na dofinansowanie 

budowy pomnika przez UMK. (w proponowanej kwocie) 4). W Krakowie powinny powstawać nowe pomniki.

441. 09.01.2018 Nie zgadzam się na budowę pomnika AK pod Wawelem.



L.p. Data złożenia Opinia                                                                                                                                                                                                                                   Załącznik nr 2

442. 09.01.2018 Nie podoba mi się pomysł postawienia pomnika AK pod Wawelem. W tym miejscu są już 2 figury – smoka wawelskiego i psa Dżoka. Postawienie jeszcze jednego, i to tak dużego, jest 

zbędne. Projekt zajmuje zbyt dużą przestrzeń, de facto jest elementem zabudowy bulwaru. Nie komponuje się z bryłą Wawelu. Oczywiście sam pomysł uczczenia żołnierzy AK jest 

słuszny. Przy okazji chciałam wyrazić swój zdecydowany sprzeciw wobec tworzenia parkanu z pomników w Parku Jordana. Kto wydaje na to zgodę? Idea edukacyjnego parku dla dzieci 

nie może być uzasadnieniem dla tworzenia z miejsca odpoczynku i rozrywki ideologicznego koszmarku. Pomników już w tej chwili jest zbyt wiele, a jak słyszę, planowane są następne. 

Nie tylko jest ich za dużo, w większości są koszmarnie brzydkie. No i wybór modeli – ideologiczny i nieuczciwy : przede wszystkim żołnierze i księża, jeśli poeta  to tylko Herbert, dla 

Miłosza i Szymborskiej miejsca brak. Wiek XX w tym panteonie powinno reprezentować kilka najwybitniejszych postaci, tak jak wieki poprzednie. Zostawmy Krakowianom przestrzeń

443. 09.01.2018 W mojej opinii, jako mieszkańca Krakowa, nie powinno się stawiać pomnika AK w tej lokalizacji i formie, a bulwary wiślane  powinny pozostać wolne od jakiejkolwiek zabudowy.  

 Zgodnie z niedawną wypowiedzią Pani prezydent Koterby, bulwary powinny być przestrzenią rekreacyjną, a po wybudowaniu pomnika może okazać się, że wszelka rekreacja w pobliżu 

martyrologicznej przestrzeni, nie licuje z powagą tego miejsca.  (Trzeba będzie przenieść Jarmark Świętojański?)Kolejnym argumentem jest, w mojej opinii, niepotrzebne powielanie 

pomników ku czci bohaterów Polski podziemnej (Mam tu na myśli pomnik dłuta prof. Chromego na rogu Zwierzynieckiej i Powiśla), ponadto dużym wysiłkiem finansowym wybudowano 

w mieście muzeum AK, które po dziś dzień nie jest kompletne, mianowicie nie ukończono otoczenia muzeum w tym tzw. „Ogrodów Pamięci” które i tu na bulwarach planuje się 

utworzyć (Znów powielanie takich samych bytów). O ile potrzeba postawienie pomnika samej tylko Armii Krajowej jest całkowicie zrozumiała i nie budzi sprzeciwu(Pomnik Chromego 

dotyczy wszystkich organizacji podziemnych i ledwie wspomina o AK), o tyle lokalizacja u stóp Wawelu nie wydaje się być odpowiednia. Wawel sam w sobie jest najdoskonalszym 

pomnikiem wartości o które walczyły całe pokolenia Polaków, w tym żołnierze AK i nie potrzeba w jego otoczeniu żadnych dodatkowych akcentów. Następnym aspektem budzącym 

wątpliwość w tej sprawie, jest forma pomnika... załamania ściany będą wręcz zachęcać do nocnych libacji i korzystania z pomnika jak z urynału przez nietrzeźwych (szczególnie 

obcokrajowców którym powaga i uświęcona cześć AK jest kompletnie obca) nocną porą. Wykorzystanie mapy Polski przedwojennej także budzi mieszane uczucia. O ile zrozumiałym jest 

spojrzenie historyczne (pokolenie AK żyło w takiej Polsce) , tak dzisiaj może budzić nacjonalistyczne skojarzenia u bardziej lewicowej części społeczeństwa, i u całej masy nowych 

mieszkańców Krakowa pochodzących z Ukrainy. Podobnie Litwini mogą się poczuć taką formą pomnika urażeni... Ponadto, nie chcąc się wgłębiać w szczegóły, sposób wyboru projektu, 

lokalizacji, przeprowadzenia pierwotnych konsultacji jak i finansowania, budzi wiele kontrowersji. W mojej ocenie znacznie lepszym byłoby usytuowanie takiego pomnika albo na działce 

za muzeum AK, gdzie mógłby stać się punktem wyjścia to kreowania prawdziwej tkanki miejskiej w tamtym obszarze, lub na miejscu po Koniewie, gdzie  mógłby być wartością dodatnią i 

podnoszącą jakość przestrzeni i integrującą okolicznych mieszkańców. Bardzo podobał mi się również pomysł usypania kopca AK w planowanym na Górce Narodowej parku leśnym. Z 

takiego kopca byłby wspaniały widok na nasze miasto w jedną i na drogę do Warszawy w drugą stronę. Ponadto byłby piękną kontynuacją dawnego zwyczaju upamiętniania 

najważniejszych wydarzeń i postaci poprzez sypanie kopca. (Kościuszko, Piłsudski, Unia Lubelska, Powstanie Warszawskie).

444. 09.01.2018 Umiejscowienie pomnika AK na bulwarze wiślanym jest pełnym nieporozumieniem. Miejsce to służyć powinno zabawie i radości z przebywania na świeżym powietrzu a nie nieustannego 

przeżywania martyrologii narodu polskiego. Wybrane miejsce nie ma żądnego związku Armia Krajową. Czy nie lepiej by było postawić sensowny monument koło Muzeum AK takie 

piękne miejsce i zadumy i przypominające przeszłe dzieje. Nie wolno zajmowani wspólnej przestrzeni dla wypoczynku na kolejny niepotrzebny monument. 

Bulwar stanowi miejsce odpoczynku i zabawy a nie nieustającej martyrologii narodu, która nic pozytywnego i dobrego nie wnosi poza poczuciem  udręczenia i przygnębienia zamiast 

radości i jasnej wizji przyszłości. Tego typu instalację należy przenieść w te części miasta, gdzie przestrzeń nie jest zagospodarowana np. błonia w Brzegach. Nie wszystkie pomniki muszą 

być w centrum. 
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445. 10.01.2018 Uważam, że lokalizacja pomnika Armii Krajowej na bulwarze Czerwieńskim nie jest właściwa, ponieważ nie pasuję do otaczającego go krajobrazu i nawet  zaburza ten krajobraz. 

Na pewno znajdą się znacznie trafniejsze miejsca dla umieszczenia takiego pomnika.

446. 10.01.2018 Uważam, że tak masywny pomnik w tym miejscu jest ogromnie chybionym pomysłem. Sama forma pomnika jest przytłaczająca, burzy proporcje Wawelu. Jeżeli pomnik ma ostatecznie 

znajdować się w tym miejscu, 

powinien być skromny. A pieniądze zamiast pakowane w tak ogromną inwestycje, powinny być przeznaczone dla kombatantów którzy są z nami i którzy potrzebują wsparcia.

447. 10.01.2018 Protestuję przeciwko budowie tego pomnika w tej formie a zwłaszcza w tym miejscu! 4 argumenty przeciwko :  1) AK nie ma wielkich dokonań w Krakowie w czasie IIWŚ, jeśli już mamy 

uczcić te pomniejsze akcje oporu względem okupanta to powinno się to wiązać z wyborem mniej reprezentacyjnego miejsca niż przy samym Wawelu.  2) Ten pomnik wygląda jak 

postrzępiony płot i na dodatek podobnie do płotu mocno przysłania piękny widok na Wawel skąpany w zieleni bulwarów nadwiślańskich. Gryzie się potwornie w krajobrazie nowoczesny 

pomnik i średniowieczny zamek.  3)  Bezpieczeństwo dzieci i podpitych turystów którzy znając życie będą starać się wspinać na sam czubek tego zygzakowatego muru a to na zasadzie kto 

wyjdzie wyżej albo dla wykazania wątpliwej odwagi potwierdzonej zrobieniem sobie SELFIE. Niech ktoś spadnie i się zabije! A po fakcie zamontuje się jakieś zabezpieczające przed tym 

żelastwo lub wystawi straż 24h/dobę ?!  4) Jest duża powierzchnia muru to będą pewnie paskudne grafiti.

448. 10.01.2018 Wyrażam swój sprzeciw dla budowy pomnika AK w tym miejscu (bulwary Wisły). Pomnik ten ma zbyt agresywną formę i zajmuje teren, który winien pozostać terenem zieleni (trawnika) 

przeznaczonej na wypoczynek (chętnie w tym celu wykorzystywanym przez Krakowian i turystów). Zajmowanie kolejnych części bulwarów na pomniki kosztem terenów rekreacyjnych 

(których jest zdecydowanie za mało) uważam za niecelowe – tym bardziej, że nieopodal znajduje się już pomnik poświęcony m. in. Armii Krajowej (pomnik Żołnierzy Polski Walczącej – 3 

Orły Bronisława Chromego). Pomnik ten mógłby stanąć w pierwotnie proponowanym miejscu, czyli na terenie po pomniku Koniewa przy ulicy Armii Krajowej.

449. 10.01.2018 Jako mieszkaniec ul. Paulińskiej jestem zdecydowanie przeciwny takiemu pomnikowi. Zabierze on jedno z niewielu w okolicy wolnych od betonu miejsc. Rozumiem, że należy uczcić 

pamięć AK i powinno do tego służyć miejsce nie byle jakie i stąd pomysł powstania pomnika pod Wawelem ale z drugiej strony obok stoi pomnik psa, dalej smoka a przy nim stają kramy. 

Dodatkowo w tym miejscu często są organizowane festyny, które na stałe już się wpisały w lokalny koloryt. Nie jest to wystarczająco poważne miejsce do stawiania takich pomników.  

Drugim problemem jest dość duży koszt i wątpliwa wartość artystyczna projektu. 

Niedaleko stoi dzieło o niebo lepsze, o wiele lepiej oddające chwałę bohaterom – Pomnik Polski Walczącej.  Proponowałbym w zamian pieniądze przeznaczyć na dofinansowanie 

muzeum AK, np. w postaci darmowego wstępu przez rok czasu plus akcję reklamującą muzeum. Społeczeństwo i przestrzeń miejska zyskałaby na tym dużo bardziej. 

Jako mieszkaniec ul. Paulińskiej jestem zdecydowanie przeciwny takiemu pomnikowi. Zabierze on jedno z niewielu w okolicy wolnych od betonu miejsc. Rozumiem, że należy uczcić 

pamięć AK i powinno do tego służyć miejsce nie byle jakie i stąd pomysł powstania pomnika pod Wawelem ale z drugiej strony obok stoi pomnik psa, dalej smoka a przy nim stają kramy. 

Dodatkowo w tym miejscu często są organizowane festyny, które na stałe już się wpisały w lokalny koloryt. Nie jest to wystarczająco poważne miejsce do stawiania takich pomników.  

Drugim problemem jest dość duży koszt i wątpliwa wartość artystyczna projektu. 

Niedaleko stoi dzieło o niebo lepsze, o wiele lepiej oddające chwałę bohaterom – Pomnik Polski Walczącej. Proponowałbym w zamian pieniądze przeznaczyć na dofinansowanie muzeum 

AK, np. w postaci darmowego wstępu przez rok czasu plus akcję reklamującą muzeum. Społeczeństwo i przestrzeń miejska zyskałaby na tym dużo bardziej. 
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450. 10.01.2018 Projekt pomnika jest koszmarny, całkowicie nie pasuje on do Bulwarów Wiślanych. Jest wielki, ciężki, bez finezji ani polotu. Jeżeli się nie mylę w Krakowie jest już parę pomników 

poświęconych Armii Krajowej i myślę, że ich wystarczy. Jestem przeciw postawieniu tego pomnika w tym miejscu i w takiej formie. Nie jest moja intencją umniejszanie zasług tej 

organizacji, ale nie popadajmy w chorą przesadę, prawdziwym problemem Krakowa jest powietrze, a nie zbyt mało miejsc pomników nawiązujących do historii miasta

451. 10.01.2018 Szpetota. Nie zgadzam się żeby stało to pod Wawelem. Przyniesie to wstyd Krakowowi na całym świecie bo turyści to sfotografują. Wieje zgrozą.

452. 10.01.2018 Pomnik jest, niestety, koszmarnie brzydki. Pierwsze skojarzenie które nasuwa mi się po spojrzeniu na prezentowaną makietę to kawał pogiętej zardzewiałej szyny który spadł z taczki 

złomiarzowi pędzącemu z łupem przez Bulwar Czerwieński. Reakcje innych osób które dzieliły się ze mną swoją opinią również nie były pozytywne, dominowała konsternacja  a nawet 

porównywanie szaroburej kanciastej bryły z drzwiami w środku z publicznym szaletem. Podejrzewam że nie było zamysłem projektanta aby pomnik kojarzył się w ten sposób. Bulwary 

Wiślane to miejsce powszechnie wykorzytywane do rodzinnych spacerów, odpoczynku na świeżym powietrzu - dobrze że jest takie zielone pełne słońca miejsce w centrum Krakowa i 

jeśli już budować w nim jakieś pomniki, niechby nie naruszały jego charakteru (stojący kilkanaście metrów od planowanej lokalizacji pomnika AK skromny pomnik psa Dżoka jest 

świetnym przykładem jak można tu postawić  poruszający, ale nie przytłaczający i nie szpecący tego miejsca  monument). Całym sercem popieram ideę upamiętniania żołnierzy AK, 

jednak prosiłbym pomysłodawców tego pomnika o powrót do deski kreślarskiej.

453. 10.01.2018 Nie to miejsce! Nie ta forma! Kto to projektował? Mamy tylu świetnych rzeźbiarzy I architektów oddanych historii AK! Stać nas na lepszy projekt niż niby wstęgę będącą murem.  I ta 

lokalizacja! Jak można dawać pozwolenie na taką ingerencję w pas zieleni stanowiący przedpole dla takiej budowli jak Zamek Królewski. Stawianie  kolejnych murów pod murem? To 

kolejny przestrzenny bubel, a nie upamiętnienie wspaniałych ludzi. 

454. 10.01.2018 Uważam, że lokalizacja pomnika AK na bulwarach jest niezgodna z postulatami, które od lat zgłasza wielmożnie nam panujący Małopolski Wojewódzki Konserwator Zabytków dr hab. Jan 

Janczykowskiego. Od lat osoba konserwatora zabrania inwestycji na bulwarach i w ich okolicy. Wydanie tej zgody jest sprzeczne z tym, co promuje urząd. Dodatkowym elementem mojej 

niezgody jest to, że pomnik realnie oszpeci okolice, ponieważ jest to kompozycja, która nie wpasowuje się w okoliczny krajobraz. Dodatkowo w ostatnich latach konserwator wydał kilka 

opinii, które stanowczo odrzucały możliwości użytkowania bulwarów w inny niż obecny sposób:

Priorytetem jest utrzymanie otwarcia widokowego na obszar Starego Miasta z Wawelem i Kazimierzem wpisanych do rejestru zabytków i na listę UNESCO wraz z zielenią. Takie 

nasadzenia (drzew – dopisek autor a opinii) powinny być już częścią składową kompleksowej rewitalizacji Bulwarów Wiślanych (podobnie realizowano w ostatnich latach bulwary w 

Warszawie, Wrocławiu (nawierzchnie mineralne żwirowe), Gdańsku, Szczecinie.

Tworzenie nowych obiektów kubaturowych na terenie Bulwarów Wiślanych nie jest wskazane. Bulwary są obecnie jedną z ostatnich rezerw ogólnodostępnych terenów zielonych w 

centrum Krakowa. MWKZ dwukrotnie pisał do ZZM tylko w tym roku o pilnej konieczności ogłoszenia konkursu (nawet międzynarodowego) na kompleksową rewitalizację Bulwarów 

Wiślanych. Dlatego dodawanie kolejnych przypadkowych elementów, niewspółgrających ze sobą wzornictwem, stylistyką, jakością i detalem jest całkowicie zbędne. Bulwar Czerwieński, 

powinien zachować przede wszystkim charakter otwartej łąki z drzewami, która będzie wielofunkcyjna.

Dodatkiem jest sama wartość pomnika, która moim zdaniem jest znikoma dla Krakowa, a wartość finansowa niewspółmiernie duża do znaczenia dla miasta. Dlatego postuluję żeby 

konserwator był zgodny ze swoimi poprzednimi opiniami i wydał negatywną opinię. Ponieważ albo jest się konsekwentnym w ochronie albo się jest chorągiewką.

Moim zdaniem ten pomnik w takim projekcie może stanąć w dowolnym miejscu Krakowa. Jedną z takich lokalizacji może być okolice placu Inwalidów w okolicy, którego znajduje się była 

katowania gestapo i SB/UB, dodatkowym atutem jest dogodny dojazd z różnych okolic. Atutem tego rozwiązania jest to, że układ pomnika i umiejscowienie go na pl. Inwalidów 

gwarantuje, że pomnik będzie nie pustą betonowo-stalową konstrukcją, stanie się żyjącym miejscem, przez które trzeba przejść i się zastanowić, a nie musieć się udać. Stworzy to 

możliwość realnego zaistnienia pomnika w świadomości mieszkańców a nie kolejnego z elementów zapuszczonych i zniszczonych na życzenie MWKZ bulwarów.
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455. 10.01.2018 Nie mam nic przeciwko upamiętnianiu historii, jednak nie może to się odbywać kosztem estetyki przestrzeni publicznej. Miejsce tego pomnika na pewno nie jest pod Wawelem gdyż 

psuje on swoją obecnością widok bulwarów. Wydaje mi się również ze zardzewiałe pudło nie jest najlepszym artystycznie pomysłem na taki pomnik.  Porównajmy sobie to z sąsiednim 

pomnikiem pieska; ile emocji niesie w sobie tamta rzeźba, także dla osób nie znających historii tej przyjaźni? Już abstrahując od lokalizacji, co metalowe pudło mówi o AK zwykłemu 

przechodniowi? Jaki związek z Wawelem miało AK? Czy w tym miejscu odbyła się jakaś ważna akcja dywersyjna? Czy stał tam dom, w którym spotykali się konspiratorzy? Można by 

zadawać wiele takich pytań.  Koszty tego pomnika są absurdalne; czy nie lepiej przeznaczyć takie pieniądze na miejską zieleń? Kraków jest jednym z nielicznych miast w Polsce ze spójną 

architekturą centrum i wstawianie tego typu pomników w takiej lokalizacji jest zupełnie nie na miejscu. Mam dziwne wrażenie, że inicjatorzy tego pomnika liczą na zastosowanie 

szantażu emocjonalnego w stylu; „ale to przecież AK więc to miejsce im się należy.” Albo „naród nieznający swojej historii…itd.”  W Polsce nie brakuje miejsc pamięci. Nie dajmy się tak 

rozgrywać bo w przeciwnym razie Kraków zamieni się w miasto pomników z estetyką rodem z ZSRR. 

456. 10.01.2018 Ten pomnik to jakaś porażka. Lepiej dofinansować muzeum AK niż tworzyć takie brzydactwo i wydawać tyle pieniędzy. Zdecydowanie NIE dla pomnika w tym miejscu.

457. 11.01.2018 Brzydki pomnik bez wyrazu, bez dramaturgii, nie porusza. Znak Polski Walczącej to za mało. Jeśli to ma być mur to jaki? Zburzonego miasta? Jeszcze raz ruiny Warszawy? Nie można 

Armii Krajowej wiecznie z tym kojarzyć. Żołnierze AK to byli naładowani patriotyzmem ludzie – szli na wojnę z entuzjazmem – a tu smutek zionie z tego łamańca. Znak Polski Walczącej 

jakiego wtedy nigdzie nie było – taki poprawnie równy i gładziutki. A przecież był malowany od ręki, byle szybciej, pod osłoną nocy... I jeszcze jeden argument przeciw: to idealna ściana 

na grafitti – trzeba będzie wiecznie ją zamalowywać.

458. 11.01.2018 Jestem przeciwny budowie pomnika AK pod Wawelem . Wawel i jego otoczenie to, obok Rynku Głównego, najbardziej charakterystyczna część miasta i dlatego powinna pozostać w 

niezmienionym stanie. Budowa pomnika wg przyjętego projektu istotnie zmieni wygląd okolicy i zaburzy jej historyczny charakter. Bulwary wiślane to także tradycyjne tereny spędzania 

wolnego czasu przez mieszkańców. Pomnik przesłoni Wawel dla części bulwarów oraz ograniczy powierzchnię trawników, co zmniejszy atrakcyjność wypoczynku mieszkańców oraz 

turystów w tej okolicy. Praktycznie uniemożliwi też organizację wydarzeń plenerowych takich jak Jarmark Świętojański. 

W naszym mieście mamy już ulicę oraz muzeum Armii Krajowej. Moim zdaniem jest to wystarczające uhonorowanie żołnierzy AK. Co więcej, budowa pomnika przy sprzeciwie 

mieszkańców w miejscu, gdzie on nie pasuje architektonicznie  ani funkcjonalnie spowoduje jedynie kontrowersje, a na pewno nie  przysłuży się budowania pamięci o Armii Krajowej.

459. 11.01.2018 Wyrażam zdecydowany przeciw wobec planowanej budowy pomnika AK na bulwarach wiślanych w Krakowie.

Bulwary to przestrzeń wypoczynku i rekreacji a nie miejsce na upamiętnianie wydarzeń historycznych, których w Krakowie upamiętniono już całkiem sporo. Jako mieszkaniec Krakowa a 

zarazem mieszkaniec Starego Miasta sugeruję aby pomnik został umieszczony np. przy ulicy Armii Krajowej.

460. 11.01.2018 Nie podoba mi się koncepcja budowy pomnika pod Wawelem. Jest to szczególne miejsce i żaden pomnik nie powinien zasłaniać tego widoku. A poza tym mam już dość sporów o 

pomniki w naszym mieście – lepiej ufundować przedszkole niż budować pomniki.

461. 11.01.2018 Nie podoba mi się koncepcja budowy pomnika pod Wawelem. Jest to szczególne miejsce i żaden pomnik nie powinien zasłaniać tego widoku.

A poza tym mam już dość sporów o pomniki w naszym mieście – lepiej ufundować przedszkole niż budować pomnik.

462. 11.01.2018 Przyznam, że będąc na rodzinnym spacerze w okolicach Wawelu przeraził mnie widok proponowanego pomnika. Szanuję pamięć bohaterów, uważam, że należy im się właściwe 

uhonorowanie, ale nie w tym miejscu i nie w tej formie.  Projekt zakłóca pejzaż, zwyczajnie go szpeci. To Wawel powinien być w centrum tej okolicy. Powinno to być miejsce właśnie 

rodzinnych spotkań, beztroskich przechadzek, a nie martyrologicznych umartwień. Pomnik Dżoka doskonale tam pasuje i nie powinien być gdziekolwiek przesuwany.  Poza wszystkim 

projekt jest brzydki i  mam poważne obawy, że przez  niektórych będzie wykorzystywany w innym celu niż składanie pod nim kwiatów. 
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463. 11.01.2018 Z zaciekawieniem przyjrzałam się makiecie pomnika w proponowanej lokalizacji na Bulwarze. Uważam, że nie jest to odpowiednie miejsce:   - pomnik jest duży, dominuje otoczenie  - 

zabiera przestrzeń do rekreacji dla mieszkańców, np. psiego pikniku, który odbywa się co roku po Marszu Azylanta  - dominuje pomnik psa Dżoka, który jest ważnym punktem na 

bulwarach, obiektem postawionym z woli mieszkańców.

Uważam, że istniejący w okolicy Wawelu skromny pomnik AK jest wystarczający w tym miejscu. Na lokalizację planowanego pomnika proponuję okolice muzeum AK.

464. 11.01.2018 "Okolice Wawelu to miejsce rekreacji i tak powinno zostać, a Wawel sam w sobie jest najwspanialszym wzgórzem pamięci" - cytuję słowa prof.. W Cęckiewicza - żołnierza AK - architekta, 

byłego głównego architekta Krakowa. W tej sprawie absolutny autorytet. Projekt niszczy charakter rekreacyjny bulwaruoraz perspektywę widokową. Staje sie cmentarzem. Wizualnie też 

jest niedobry mógłby stać się szaletem miejskim! Od lat jestem mieszkanką tego rejonu i nie chcę aby zniszczyć to miejsce - piękne i radosne dajace odpoczynek mieszkańcom i turystom.

465. 11.01.2018 Zdecydowanie nie popieram budowy pomnika AK w planowanym miejscu.

Pofatygowałem się aby zobaczyć makietę. Rozciągnięta, niezgrabna, quasi -architektoniczna bryła burzy otwartą i potrzebną przestrzeń w okolicy Wawelu ingerując w widok na zamek . 

Forma prowokuje do zabaw podobnych do wspinania się , wchodzenia i chowania się w znakomitej rzeźbie Mitoraja umieszczonej w sąsiedztwie ratusza na Rynku (na boku sprawy też 

źle usytuowanej – autor przewraca się chyba w grobie na traktowanie jego dzieła). Nieudolne, inspirowane poważnym pomnikiem weteranów wojny w Wietnamie (Waszyngton) „kopie” 

pojawiają się , gdy nie ma się nic więcej do powiedzenia (złamane bryty metalu lub kamienia). Nowoczesność jest dobra ale na pewno nie w tym miejscu.

Sprawą ogromnie ważną w Krakowie stało się stawianie pomników inicjowanych z tzw. inicjatyw obywatelskich, społecznych itp (koszmarny pomnik Piotra Skargi, Papież na Wawelu, 

Skałka) stawianych dla „chwały” inicjatorów, projektów wątpliwych „uznanych” twórców. Trzeźwy głos w tej sprawie popłynął od Konserwatora zabytków i vice prezydent miasta. 

Dobrze się stało, że makietę umieszczono by można było zobaczyć czym chce się nasz Kraków „przyozdobić”. Warto przypomnieć, że jury konkursu NIE wybrało ŻADNEGO projektu a 

jedynie wskazało na trzy interesujące rozwiązania. Dlaczego wybrano ten nie mam bladego pojęcia, nie znam także pozostałych dwóch. Ogromne znaczenie AK jest bezdyskusyjne ale ten 

pomnik nie wzrusza, nie przypomina, odczucia są absolutnie ambiwalentne. Szkoda.

466. 11.01.2018 W mojej sam pomysł pomnika jest nietrafiony. AK została już upamiętniona w naszym mieście. Miejsce również nie jest odpowiednie – bulwary wiślane zostaną przyłoczone kolejnym 

martyrologicznym monumentem, który nieodwracalnie zmieni wypoczynkowy i mało formalny charakter tego miejsca 

467. 11.01.2018 Dzień dobry, chciałabym zgłosić uwagi do Pomnika AK.  Pomnik jest brzydki, za duży i zabiera przestrzeń trawnika służącego wypoczynkowi i rekreacji. W tym miejscu pomnik powinien 

mieć formę inkluzywną i nie powinien epatować megalomańską formą. Żołnierze AK zasługują na ludzki pomnik, pod którym można usiąść i się spotkać.

468. 11.01.2018 Proszą Państwo o uwagi. Oto one: Potrzeba nam więcej pomników! Postawcie więcej!!!!!! Mamy tyle placów, skwerków i trawników na których nie ma żadnego pomnika!!!!! Cóż za 

zaniedbanie! Postawcie wszędzie! Tylko większe!!!!!!!! NIe takie małe tylko takie jak w Świebodzinie!!!  Paskudny. Paskudny i całkowicie zbędny. Co to w ogóle ma myć? Połamane pudło 

z kartonu? Skrzydła wiadomego samolotu? Nie! Już wiem. To pomnik brudnego, urzędniczego kołnierzyka ;-) Gratuluję. Jest na prawdę super...  Kompletna porażka. Zarówno sam pomysł 

postawienia tam pomnika jak i ten projekt. Nie w tej formie. Nie za tyle pieniędzy. Uważam, że pomnik w takiej formie i w tym miejscu jest całkowitą pomyłką i jestem temu przeciwny. 

To żenada, wyrzucanie pieniędzy w błoto i zaspokajanie chorych ambicji. To straszne co się stało z tym miastem....

469. 11.01.2018 Prezzentowana makieta pomnika niezwykle szpeci kraobraz wokół wawelu. Wawel jest historycznym dobrem kulturowym na unikatową skalę. A przestrzeń wokół niego powinna być 

niezobowiązująca kulurowo, politycznie i historycznie – jako że jest to dobro wspólne nas wszystkich. Pomnik jak najbardziej powinien powstać, jednak jego miejsce NIE leży pod 

wawelem .
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470. 11.01.2018 Uważam, że pomnik AK powinien zostać stworzony ale nie w tej formie i nie w tym miejscu. Ulokowanie go na Bulwarach Czerwieńskiego miejscu rekreacyjno-turystycznym jest złym 

pomysłem. Również jego forma bardziej pasuje do pomnika upamietniającego ZSRR niż żołnierzy AK. Zaburza on walory krajobrazowe (widok na Wawel) oraz miejsce rekreacyjne dla 

mieszkańców i turystów. Ponadto koszt budowy pomnika AK jest zdecydoanie zbyt wysoki i z pewnością te pieniadze można wykorzystać na inne, bardziej potrzebne cele.

471. 11.01.2018 1. Lokalizacja nieczytelna – jaka akcjia AK tam się odbyla? O ile pamietam pomnik akcji AK jest k Jubialta i jest bardzo na miejscu po co drugi ? 

2. Forma wizualna wtorna  w nawiazaniu do innych pomnikow na swiecie ( mur)

3 Co zamierza się zrobic z pomnikiem Dzoka tak lubianym przez krakowian.

472. 12.01.2018 Uważam, że budowa nowego pomnika w tym miejscu jest niepotrzebna! Przecież po drugiej stronie Wawelu, na bulwarze przy ul.Kosciuszki Istnieje Już „ciężko wywalczony „ w 

początkach lat 80-tych Pomnik Polski Walczącej.

473. 12.01.2018 NEGATYWNA OPINIA Skala architektoniczna obiektu w zaproponowanej lokalizacji jest całkowicie pozakontekstowa. Idea upamiętnienia żołnierzy AK jest absolutnie zasadna i powinna 

się rozwijać w postaci coraz lepszego, otwartego i edukacyjnego Muzeum Armii Krajowej. Forma monumentu pod Wawelem, w miejscu rekreacji, jest uwłaczająca dla znaczenia tematu. 

Posadowienie monumentu, poza jego przestrzenną dominantą, w krótkim czasie skończy się jego fizycznym niszczeniem z jednoczesnym jego wykorzystywaniem w 2 /3 rocznicowe, 30 

minutowe manifestacje okolicznościowe.

474. 12.01.2018 Jestem przeciwna budowie pomnika AK w Krakowie. Projekt uważam za nieudany. Poza tym uważam, że Kraków ma ważniejsze inwestycje do realizacji.

475. 12.01.2018 Budowę pomnika AK pod Wawelem uważam za pomysł całkowicie nietrafiony.  

1. Istnieje już pomnik Żołnierzy Polski Walczącej po drugiej stronie Wawelu.

2. Przestrzeń, na której planuje się go zbudować jest obecnie wykorzystywana na cele rekreacyjne, festyny, zabawy i niech tak zostanie, bo takiej przestrzeni w centrum bardzo potrzeba 

i jest ona dobrem deficytowym, w przeciwieństwie do pomników.    3. Forma pomnika jest wyjątkowo agresywna, masywny, zajmujący dużą powierzchnię, do tego planowany 500 

metrowy (!) słup światła jest jakimś absurdem w przestrzeni, która powinna być podporządkowana Zamkowi Królewskiemu. Z całym szacunkiem dla AK, to tylko krótki epizod w historii 

Polski, zaś Wawel to symbol jej tysiącletnich dziejów i nie powinny się w jego bezpośrednim sąsiedztwie pojawiać takie agresywne i konkurujące z nim obiekty.    4. Pomnik w 

planowanym kształcie będzie z poziomu pieszego zupełnie nieczytelny, zaś liczne załamania i zakamarki w długiej i wysokiej ścianie będą służyć celom zupełnie odmiennym, niż 

upamiętnienie i zaduma.    5. AK jest już w Krakowie upamiętniona – istnieje Muzeum AK, jedna z głównych ulic nosi imię Armii Krajowej, argument o konieczności „złożenia przez 

Kraków hołdu AK” podnoszony przez pomysłodawców budowy pomnika jest nieprawdziwy.

Podsumowując – wyrażam sprzeciw wobec budowy pomnika AK pod Wawelem.
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476. 12.01.2018 Na bulwarze koło wawelu nie powinno być zadnych pomników tylko starannie utrzymanie zieleni. Pomnik AK już stoi  u zbiegu ul. Zwierzynieckiej i Powiśla koło placu Kossaka, gdzie AK 

dokonała dwóch zamachów na szefów Gestapo we 1943 roku. Pomnik autorstwa Chromego został uroczyscie odsoniety 17 sierpnia 1992.  Dlaczego nikt nie utorzsamia sie z tym 

pomnikiem.Chytba dlatego ze prawdziwi Akowcy juz nie zyja albo maja okolo stu lat. O nowey pomnik zabiegaja osoby nie majace zwiazku z AK, urodzone po wojnie które nazywają sie 

honorowymi akowcami jest ich duzo w zwiazsku Żołniezy AK. Przeciuez AK została rozwiązana 19 1945 rozkazem gen Okulickiego. Proponowany pomnik jest brzydki niczym toporny 

bunkier nie pasujacy do otoczenia przytłaczajacy zasłaniajacy widok nie budzi zadnych emocji oprocz irytacji i pragnienia zeby to jak najszybciej zniknęło spod wawelu. W dodatku 

makieta nie uwzglednia przewidzianego w projekcie olbrzymiego  masztu z który ten pomnik będzie wyglądał jeszcze gorzej. Przecież około 100 metrów dalej jest masz na baszcie 

senatorskiej widoczny z daleka po co dwa maszty.  Poza tym wbrew temu co napisała gazeta kraków pl nie jest to projekt zwycięzki a jedynie wyrózniony a autor tego dzieła A. Smaga 

jest również prezesem Wstega Pamieci której bardzo zależy na postawieniu tej konstrukcji pod wawelem. Poza tym obawiam się ze pomysłodawcom tego pomnika w tej chwili wcale nie 

chodzi o upamiętniennie AK tylko o miejsce zbiórek skrajnie prawicowych srodowisk ONR, młodziezy wszechpolskiej kiboli tych wszystkiktórzy ozdabiają się symbolami polski walczącej. 

W obecnej stytuacji pod tym pomnikem mogłoby dochodzic do róznych pełnych agresji manifestacji. Sadze ze włądze miejskie w przeciweienstwie do władz państwowych nie powinny 

ułatwiac takich zadan 

477. 13.01.2018 Jestem przeciwna stawianiu pomnika w miejscu rekreacji dla wielu krakowian. Jedno z nielicznych miejsc w centrum Krakowa gdzie można w wolnej chwili poleżeć na kocyku, gdzie 

biegają dzieci i pieski. Pomnik wygląda paskudnie i szpeci jedno z ładniejszych miejsc Krakowa zasłaniając widok Wawelu. Kształt pomnika budzi wieczorem obawy bo sprzyja chowaniu 

się "meneli"w jego zakamarkach. Zdecydowanie powinno się poszukać innej lokalizacji na ten pomnik i może jeszcze raz rozpisać konkurs na jego wygląd bo ten jest wyraźnie nietrafiony.

478. 13.01.2018 Jestem przeciwny inicjatywie budowy pomnik AK w planowanej lokalizacji na bulwarze Czerwieńskim. Nie podoba mi się wybetonowanie zielonego terenu w centrum miasta – jest to 

sprzeczne z ogólnoświatowymi trendami 

żeby zazieleniać centra miast. Pomnik może znajdować się w innej lokalizacji, np. przy muzeum Armii Krajowej.

479. 13.01.2018 Jestem zdecydowanie przeciwny budowaniu pomnika AK tuż przed Wawelem i to w tym miejscu. To piękny zakątek miasta, który chce się zeszpecić jakimś murem, który z pewnością, 

zaraz po wybudowaniu zostanie pokryty wulgarnymi napisami. Obok stoi przecież pomniczek pas, trochę dalej smoka. Między psem i smokiem AK, czy środowisko domagające się tej 

budowy nie dostrzega tej groteskowości. No chyba, że po wybudowaniu, zażąda usunięcia obu. Wartość artystyczna tego pomnika jest, w mojej ocenie żadna. To kolejny kicz, którym 

pokrywa się miasto. Nie, i po stokroć NIE. 

Inną sprawą jest co właściwie chcą organizatorzy upamiętnić. Armię, której znaczenie militarne było żadne, której działania nie przyczyniły się do skrócenia okupacji i wojny nawet o 

godzinę. Głównym motywem na proponowanym pomniku jest symbol polski walczącej, kojarzony dla mnie z powstaniem warszawskim. Czy to nie nostalgia żyjących weteranów, za tym 

że w Krakowie nie wybuchło w 1944 roku powstanie? Gdyby wybuchło Krakowa, który znamy i kochamy  by nie było, byłoby za to morze gruzów i jeden wielki grób. Czy o to chodzi tym 

ostatnim żyjącym żołnierzom AK.

480. 13.01.2018 Chciałabym sprzeciwić się planowanej budowy pomnika AK na bulwarach wiślanych w Krakowie.

Bulwary powinny zachować swoją dotychczasową funkcję, tj. pozostać przestrzenią wypoczynku i rekreacji. Sugeruję zmianę lokalizacji pomnika na inne - mniej ingerujące w przestrzeń 

publiczną krakowian, np. ul. Armii Krajowej.
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481. 13.01.2018 Uważam, że pomysł budowy pomnika Armii Krajowej na Bulwarze Czerwieńskim jest wyjątkowo nietrafiony.  Kraków coraz bardziej cierpi z powodu znikających terenów zielonych. 

Przestrzeń spotkań i rekreacji, taka jak Bulwar, jest już dzisiaj w naszym mieście na wagę złota. Pomnik Armii Krajowej, szczególnie tak monumentalny i przytłaczający w swojej formie, 

nie podniesie poziomu wiedzy historycznej i postawy obywatelskiej mieszkańców ani przyjezdnych, a jedynie zdominuje przestrzeń i odbierze temu miejscu jego właściwy charakter, 

jakim bulwar żyje dzisiaj. Ponadto, pomysł usunięcia/przeniesienia pomnika Dżoka, uważam za SKANDALICZNY! Pomnik pieska jest pamiątką pięknej i wzruszającej historii, jaka rozegrała 

się w pobliżu bulwaru, znajduje się w tym miejscu nieprzypadkowo (w przeciwieństwie do planowanego pomnika AK) i absolutnie powinien tam pozostać!

Zostawmy bulwar w spokoju. Na temat polskiej historii należy przede wszystkim aktywnie edukować, zamiast stawiać kolejne niewiele wnoszące monumenty. Natomiast jeśli już, pomnik 

AK powinien stanąć w innym miejscu, np. w pobliżu Muzeum Armii Krajowej. 

482. 13.01.2018 Ten twór jest zwyczajnie brzydki i zasłania pomnik Dżoka. Kraków potrzebuje drzew, krzewów, i zieleni a nie kolejnych pomników pod którymi mogą obsikiwać się pijaczyny.

483. 14.01.2018 Jestem zdecydowanie przeciwny budowie pomnika AK pod Wawelem. W mojej opinii, projektowany obiekt nie pasuje do otoczenia poprzez rozdzielanie tego obszaru bulwarów. 

Ponadto forma samego pomnika jest nieciekawa.

Uważamże o wiele lepszym upamiętnieniem byłoby wykorzystanie zebranych pieniędzy na stworzenie skweru imienia Armii Krajowej, z niewielkim pomnikiem (np. koło biblioteki 

wojewódzkiej) lub/oraz wsparcie finansowe weteranów II wojny światowej.

484. 14.01.2018 Uważam, że proponowany pomnik upamiętniający AK w przestrzeni pomiędzy Smoczą a Wisłą nie ma racji bytu z kilku powodów. 

Po pierwsze, na zakolu rzeki, na wysokości DH Jubilat znajduje się już jeden pomnik upamiętniający Armię Krajową. To odległość ok. 500 m od wybranej lokalizacji pod nowy obiekt. Przy 

całym szacunku dla weteranów AK (moi przodkowie również byli żołnierzami tej formacji), nie sądzę, żeby kolejny kawałek blachy w przestrzeni publicznej był dla ich upamiętnienia 

cenniejszy niż na przykład dofinansowanie działalności Muzeum Armii Krajowej, stworzenie „żywego pomnika” przez efektywne i atrakcyjne uczenie młodzieży historii XX wieku, 

prowadzenie spotkań z żyjącymi jeszcze weteranami czy też zapewnienie im za te pieniądze chociaż odrobiny godności na starość. Wielu z żołnierzy AK to obecnie nie mający środków do 

życia emeryci. „Pakowanie” tych pieniędzy w rzeźbę zamiast w realną pomoc tym, którzy własnym życiem ryzykowali dla wolności tego kraju uważam za skrajne nieporozumienie.

Po drugie, we wskazanym miejscu również znajduje się pomnik – rzeźba przedstawiająca Dżoka, której lokalizację wybrał prof. Chromy jako autor, a samo miejsce stało się istotną 

przestrzenią organizowania wydarzeń KTOZ. Przeniesienie „psiego” pomnika wymusi na Towarzystwie i jego sympatykach zmianę sposobów działania, co odbije się niekorzystnie na 

miejskiej społeczności skupionej wokół pomocy zwierzętom.

Po trzecie, pomnik w zaproponowanej formie szpeci linię krajobrazu Wisły, nie korespondując wizualnie z kontekstem Wawelu, Centrum Manggha czy Hotelu Forum. Projekt jest 

zupełnie niepasujący do wybranego miejsca. Ponadto, tajemnicą dla mnie jest, dlaczego akurat to miejsce zostało wybrane. Znam jego historię od 1934 roku, ze względu na pewne 

powiązania rodzinne i wiem, że nie jest ono szczególnie związane z historią AK, z dziejami naszego narodu, czy z samą wojną. Rozumiem potrzebę tworzenia współcześnie narracji 

historycznej o II wojnie światowej, ale takie powiązanie znaczeń nie ma najmniejszego sensu.

Po czwarte (co można już zauważyć na makiecie), pomnik ze względu na swój kształt zachęca do schowania się w jego załomach i wykorzystania go jako szaletu. Szalet, nota bene, 

znajduje się 80 metrów dalej, ale załatwianie potrzeb w pomniku okazuje się tańsze – a na pewno bardzo uciążliwe dla spacerowiczów oraz mieszkańców Smoczej i Koletek. Wzniesienie 

trwałego obiektu tylko pogorszy sytuację.

A po piąte, urbanistyka to nie gra strategiczna – wzniesienie kolejnego pomnika nie spowoduje wzrostu zadowolenia mieszkańców Krakowa. Obawiam się, że będzie wprost przeciwnie. 

Sądzę (to oczywiście mój prywatny pogląd), że większość mieszkańców, szczególnie w roku wyborów samorządowych, chętnie zobaczyłaby, jak rozsądnie wydawane są ich pieniądze. Jak 

realizowane są inwestycje w infrastrukturę, zieleń miejską, placówki samorządowe, transport, poprawę jakości powietrza czy ochronę już istniejących zabytków i dzieł sztuki. Wydawanie 

pieniędzy na wątpliwej estetyki i sensowności projekt może nie zostać odebrane z „hurra” optymizmem.
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485. 14.01.2018 To nie jest dobre miejsce bo ten pomnik tam nie pasuje. Z bulwarów powinniśmy oglądać Wisłę , ten pomnik zasłania widok Wisły i drugiego brzegu, zaburza spokój i leniwy odpoczynek 

na bulwarach, przeszkadza w oglądaniu szerokiej perspektywy Wisły i jej brzegów,  bulwary nad Wisłą to miejsce odpoczynku również dla naszych zmysłów - tam się chodzi aby leniwie 

oglądać przestrzeń a widok tego pomnika ją zaburza. 

Lepszym miejscem byłby np. teren przy kleparzu nowym pomiędzy fortem a przystankiem 130

486. 14.01.2018 Fatalny projekt!    1.  niepotrzebny monumentalizm - zasłania Wawel (sprawdziłem!) i jest brutalną ingerencją w zabytkową przestrzeń Krakowa      2.  zabiera wolne i potrzebne tereny 

zielone

3. po kilku latach będzie wyglądał jak opuszczona ruina (materiał z jakiego ma być wykonany)      4. będzie służył jako latryna dla niektórych pijaków     5. tuż obok jest  już sympatyczny 

pomnik psa Dżoka

6. niedaleko jest inny pomnik AK, mamy tez w Krakowie Muzeum AK.    7. proponowane miejsce nie jest niczym związane z AK   8. niepotrzebnie pomnik będzie antagonizował naszych 

sąsiadów: Ukraińców, Litwinów, Białorusinów ponieważ przedstawią Polskę w granicach sprzed II Wojny Światowej – forma ta będzie widoczna jedynie z powietrza, a z poziomu gruntu 

nie będzie i tak czytelna 

Generalnie jest to więc przerost formy nad treścią.

487. 14.01.2018 Patrząc na bryłę proponowanego pomnika jestem przerażona, że „Ktoś – pewnie fachowiec artysta” „Coś takiego” wymyślił, wykonał… i jeszcze chce tym oszpecić panoramę Krakowa w 

tak kultowym miejscu. Kto na to się zgodził, też chyba nie dowidzi i jest pozbawiony jakiejkolwiek wrażliwości artystycznej… Tak chlubne przesłanie odnośnie tej karty historii Polski nie 

powinno być tak szkaradne. Jest tablica, którą można by wzbogacić np. tylko symbolem polski walczącej – odlew z brązu i byłoby bardziej wymowne i czytelne dla lokalnych 

mieszkańców, turystów, itp. Obydwiema rękami podpisuję się na NIE dla tego pomnika - jego wyglądu i proponowanego miejsca lokalizacji.

488. 14.01.2018 1. Przestrzeń na skwerze pelniła i powinna pełnić funkcje rekreacyjne a  nie martyrologiczne i to jest najważniejsze – to jest przestrzeń publiczna !

2. Kolejny akcent upamiętiający AK nie jest potrzebny (jest muzeum AK, jest pomnik Polski Walczącej, zrobiliście już cmentarz w Parku Jordana) , ale jeżeli musicie to :

3. Jest muzeum AK, tam jest świetne miejsce na taki pomnik, drugą dsokonałą lokalizacją jest miejsce po pomniku Koniewa

4. AK w Krakowie praktycznie nie działała a i tak jest wystarczająco upamiętniona

5. Ten pomnik jest inicjatywą prywatną, dlaczego miasto z moich pieniędzy ma do niego dokładać ?

6. Projekt pomnika jest beznadziejny, przypomina „ścianę płaczu” w toalecie i pewnie do takich funkcji się nadaje.

7. Mamy już „zimnego lecha” na wawelu, krzyż katyński i masę problemów z oszołomami którzy tam się zbierają – nie potrzeba kolejnego punktu zbornego dla narodowej katoprawicy.

489. 14.01.2018 Pomnik jest koszmarny i niszczy krajobraz. Niestety wygląda jak odpad. Lokalizacja nie wpisuje się w jednolitość historyczną (Wawel).

490. 14.01.2018 Pomnik AK nie powinien pojawiać się akurat w tym miejscu Krakowa. Jest wielki, wygląda jak kawał zardzewiałej blachy, zabiera zieleń, której w Krakowie jest tak mało. Psuje cały 

pobliski krajobraz i widok na Zamek. Jestem przeciwna powstania pomnika w tym miejscu i kształcie.

491. 15.01.2018 Jestem przeciwna budowie pomnika AK w tym miejscu i w takiej formie

492. 15.01.2018 Chciałam wyrazić swoją opinię na temat budowy pomnika AK. Jestem temu przeciwna. Pomnik nie powinien stanąć u stóp Wawelu, lepiej znaleźć dla niego inne miejsce w naszym 

mieście. 

Zaburzy wygląd Wawelu, nie pasuje tam. 
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493. 15.01.2018 Bardzo często ulicą Smoczą docieram na rynek. Szczególnie latem wspaniałe było patrzeć jak Krakowianie w końcu odzyskują trawniki - przestrzeń, która w końcu należy do nich! Rodziny 

z dziećmi piknikujace; grający w Badmintona w leniwe niedziele. Teraz w tym miejscu chcemy postawić pomnik. Zabrać mieszkańcom miasta ich trawnik. Czemu ? Nie rozumiem dlaczego 

ten pomnik musi akurat stać w tym miejscu. Mógłby spokojnie byc postawiony na trawniku nieznacznie dalej na ulicy Bernardynskiej - tamto miejsce jest zwykle zacienione; nikt nie siada 

tam na trawniku. A i tak w tym miejscu przechodzi bardzo wiele osób wiec pamięć bohaterów pomnika byłaby zachowana. Poza tym przesłania on widok.  To nie jest dla niego miejsce!

494. 15.01.2018 Piszę w sprawie zlokalizowania planowanego pomnika AK, na Bulwarze Czerwieńskim. Pragnę wyrazić sprzeciw zarówno wobec wybranej przez twórców lokalizacji jak i samej formy 

monumentu. Zaproponowany kształt i rozmiar pomnika nie korespondują z otoczeniem, które ze względu na bezpośrednie sąsiedztwo Wawelu powinno podlegać szczególnej ochronie 

konserwatorskiej. Bryła pomnika dominuje przestrzeń, a przy tym jej mało wyrafinowana forma niestety nie wpisuje się estetycznie w tak ważny dla Krakowa i Polski widok. Panorama 

Wawelu jest jednym z polskich symboli i jako taka powinna być otoczona szczególną troską. Osobną sprawą pozostaje forma i symbolika monumentu. Pragnę wyrazić wątpliwość czy 

kształt granic II RP powinien być w obecnych czasach symbolem wskrzeszanym w polityce historycznej. Co ma oznaczać dla obecnych pokoleń? Tęsknotę za utraconą wielkością czy 

przyczynek do rewizji obecnych granic? Niski poziom artystyczny pomnika jest kolejną kwestią. Pragnę podkreślić ze w sztuce współczesnej istnieje wiele ciekawych form upamiętniania 

historii w bardziej wyrafinowanej symbolicznej formie ( pomniki światła, kompozycje roślinno architektoniczne) Dodatkowo forma zaproponowana przez twórców oznacza ryzyko, że 

pomnik służyć będzie do celów, które nie przystoją zarówno w tym miejscu, pod Wawelem, jak i pomnikowi jako takiemu: kształt sugeruje, że może służyć za szalet miejski, zaciszne 

miejsce do konsumpcji alkoholu, a jego ściany zostaną pomazane napisami. Wydaje mi się, że wizja i idea monumentu nie została skonfrontowana z funkcją i charakterem przestrzeni, w 

której monument ma zostać osadzony. Istnieje również niebezpieczeństwo, że upamiętnienie w tym miejscu bohaterów AK, zmieni charakter rekreacyjny przestrzeni i utrudni 

organizację imprez o mniej oficjalnym charakterze. Pragnę podkreślić z całą stanowczością, że nie jestem przeciwniczką upamiętnienia bohaterów Armii Krajowej. Chciałabym jednak aby 

odbywało się to w sposób godny i nie budzący kontrowersji także estetycznych. Co więcej na bulwarze Czerwieńskim znajduje się już monument zaprojektowany przez wybitnego artystę 

Bolesława Chromego, na rogu ulic Powiśle i Zwierzynieckiej. Na tarczach znajdziemy trzy inskrypcje, Jedna z nich głosi :”Bohaterom Armii Krajowej”. Kolejnym miejscem podkreślającym 

rangę AK w polskiej historii jest powstałe niedawno osobne muzeum tejże formacji poświęcone. Czy teren wokół tej instytucji nie byłby adekwatnym miejscem na pomnik? Czy sama 

instytucja to nie żywy monument z misją? Liczę na szeroką debatę społeczną i konsultacje, które spowodują, że sposób wyboru miejsca i formy monumentu nie będzie przypadkowy i 

zgodny jedynie z wolą mniejszości. Miasto jest dobrem wspólnym wszystkich jego mieszkańców , a Kraków jest dodatkowo miastem szczególnym, ze względu na swoją historię i 

artystyczną klasę. Jako taka przestrzeń miasto powinno być zabudowywane i upiększane z szczególnym wyczuciem.

495. 15.01.2018 W kwestii położenia pomnika AK nad Wisłą pod Wawelem jestem absulutnie PRZECIW!! Uważam że pomnik w tym miejscu nie powinien stanąć!!  Psuje  krajobraz i wygląd bulwarów. 

Nie komponuje się z otoczeniem, zupełnie nie pasuje do tego miejsca. 

496. 15.01.2018 Pierwsza myślą, które mnie naszła po ujrzenie pomnika to kontener na elektro-złom (podobny stoi przed budynkiem firmy, w której pracuję).

Druga refleksja była dużo bardziej przykra-  taka forma pomnika z dużym powodzeniem może służyć za miejski szalet. 

Pomnik, prócz Znaku AK z tylko jednej strony w żaden inny sposób nie przysparza wzniosłych uczuć i nie skłania do szacunku – mam tu na myśli potencjalne  bezczeszczenie miejsca ze 

względu na niewiedzę i niezrozumienie tematu. Podsumowując- nie jestem zwolenniczką zaproponowanego projektu.



L.p. Data złożenia Opinia                                                                                                                                                                                                                                   Załącznik nr 2

497. 15.01.2018 Uważam, że pomnik AK pod Wawelem jest zupełnie niepotrzebny. W Krakowie jest wiele pomników, niektóre wręcz szpecą miasto jak np. pomnik Skargi, Piłsudskiego czy plastikowa 

piramida-fontanna na Rynku. Pieniądze, które miasto przeznacza na pomniki, można by przeznaczyć na rozwiązanie problemów, które niszczą zdrowie mieszkańców jak np. smog. Na 

pewno dałoby się za tą kwotę posadzić jakieś drzewa, czy inne rośliny. Albo dofinansować budowę parkingów park&ride. Osoboście brakuje mi takiego miejsca na Krowodrzy, dojeżdżam 

spod miasta i chętnie bym zostawiła tam samochód, żeby dalej jechać MPK, ale nie ma go gdzie fizycznie zostawić. 

Pomnik AK pod Wawelem, będzie szpecił otoczenie, zasłaniał Wawel, a także niewielki i uroczy na tle krakowskich pomników, pomnik psa Dżoka. Nie mogę zrozumieć jak w obliczu tylu 

problemów istotnych dla mieszkańców - smog, nierówne chodniki, dziurawe drogi, niekończące się remonty tuneli pod przejazdami kolejowymi, brak wystarczającej liczby publicznych 

żłobków i przedszkoli miasto może wyrzucać tyle kasy najpierw na niepotrzebny nikomu model pomnika, a potem na sam pomnik. 

498. 15.01.2018 Jestem przeciwny budowie pomnika AK na Bulwarze Czerwieńskim. Bulwary Wiślane są własciwie jedynym dostępnym dla mieszkańców ścisłego centrum "zielonym" miejscem rekreacji, 

a tradycja spędziania nad Wisłą czasu jest bardzo długa - wystarczy wspomnieć o istniejącej jeszcze przed spiętrzeniem Wisły plaży naprzeciw Wawelu.  Nie ma natomiast tradycji 

upamiętnienia, martyrologii, miejsca pod organizacje świąt narodowych. Jedynym takimi akcentem jest pomnik Polski Walczącej, który stoi jednak w innym kontekście, przy ruchliwej 

ulicy. Pomnik AK, wraz z całym założeniem organizującym przestrzeń wokół niego, nie tylko pomniejszy niewielki już zapas zieleni w centrum, ale zmieni charakter samego miejsca. Co 

więcej niemożliwym stanie się organizowanie w tym miejscu imprez, choćby Jarmarku Świętojańskiego, w ktorych krakowianie chętnie biorą udział.

Sądzę, iż jest wiele znacznie lepszych, odpowiedniejszych dla uczczenia pamięci AK miejsc w Krakowie. I z pewnością pomnik ten powinien powstać, ale nie u stóp Wawelu, w sąsiedztwie 

Smoka i psa Dżoka, miejscu rekreacji, organizacji jarmarków, etc. Bo przecież nie chodzi o wzbudzenie kontrowersji, stawianie pomnika wbrew mieszkańcom, ale o godne upamiętnienie. 

499. 15.01.2018 Zdecydowanie nie popieram budowy pomnika AK w planowanym miejscu.

Jest już muzeum AK w Krakowie, taki pomnik na pewno nie powinien też zasłaniać widoku na Wawel. Jeżeli potrzeba jeszcze jednego upamiętnienia zasług AK to proszę postawić pomnik 

przy muzeum!

500. 15.01.2018 Nie popieram, a wręcz sprzeciwiam się budowie  pomnika AK w Krakowie na bulwarze Czerwieńskim i gdziekolwiek indziej. 

501. 15.01.2018 Protestuję przeciwko lokalizacji pomnika AK na bulwarach wiślanych. Bulwary powinny pozostać przestrzenią całkowicie zieloną i rekreacyjną.

Sama forma pomnika również mi nie odpowiada, zwłaszcza w tym miejscu. Wysoki mur jednocześnie przesłania Wawel i perspektywę z bulwarów. Służyć może jako ściana, na której 

mogą pojawiać się niechciane napisy, albo jako toaleta dla psów lub osób nietrzeźwych. Uważam także, że miasto nie powinno finansować pomnika, skoro współfinansuje już Muzeum 

Armii Krajowej. Skoro jest tak duże poparcie społeczne dla powstania pomnika, to dlaczego komitet nie jest w stanie zebrać odpowiednich środków na jego budowę? A może wystarczy 

prostszy projekt, na który komitetowi uda się zebrać pieniądze? Jest w Krakowie Muzeum Armii Krajowej współfinansowane przez miasto i sejmik województwa. To jest właściwe 

miejsce dla lokalizacji tego rodzaju pomnika. Z drugiej strony Wawelu natomiast stoi już pomnik Żołnierzy Polski Walczącej, na którym znajduje się tablica poświęcona m. in. bohaterom 

Armii Krajowej!

502. 16.01.2018 1. Zła lokalizacja - psuje widok Na Wawel. 2. Fatalny projekt - nie wiadomo, co to jest i jak się ma do AK, wiadomo tylko ze to brzydkie.

503. 16.01.2018 Nie podoba mi się makieta pomnika AK.Myślę , że należy zmienić jej projekt . Uważam  , że budowa pomnika AK nie powinna powstać w  planowanym miejscu  i zasłaniać tak piękny 

obiekt , jakim jest Wawel .Historię naszej ojczyzny należy szanować i pielęgnować z godnością  by przyszłe pokolenia Polaków również miały dla niej szacunek.
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504. 16.01.2018 Pomnik jest okropny i zasłania bryłę Wawelu. 

Nie potrzeba nam w Krakowie kolejnego pomnika z budżetu obywatelskiego/ publicznych pieniędzy.

Ten pomnik niczemu nie służy. Bulwary wiślane to nie izba pamięci narodowej. Jedyny pomnik, który ma rację bytu nad Wisłą to pomnik Dżoka.

Te pieniądze lepiej spożytkować na rewitalizację nawierzchni na bulwarach wiślanych – asfalt się topi i jest bardzo nierówny w wielu miejscach. Dla rolkarzy to ma bardzo duże znaczenie 

– aktualnie nie da się jeździć na bulwarach na rolkach. Jedyny przyzwoity kawałek to od Jubilata do Salwatora.

505. 16.01.2018 Nie widzę uzasadnienia do wydawania publicznych pieniędzy na kolejne metalowe vel marmurowe pomniki. Bulwary krakowskie są miejscem wypoczynku, złapania „dystansu” do 

rzeczywistości. Zaśmiecanie środka trawnika formą odnoszącą się do historii Polski jest bezzasadne. Pomnik będzie obsikiwany przez psy i potencjalnych zapijaczonych turystów lub 

mieszkańców. Jeżeli już miałby powstać jakiś pomnik, niech to będzie tzw. żywy pomnik, np. jakieś drzewo  z ławką/ławkami do posiedzenia, altana a nie kolejny wielgachny odlew.  

Pieniądze lepiej spożytkować na pielęgnację  miejskiej zieleni. 

506. 16.01.2018 Mieszkam w tym mieście od urodzenia i nie wyobrażam sobie lepszego miejsca do zamieszkania. Kraków to miasto otwarte na różnych ludzi i kultury ale przede wszystkim ceniące 

historie i tradycje. Jednocześnie to miasto w którym stworzona jest przestrzeń do rekreacji oraz bycia razem. Mam wrażenie, że władze miasta od zawsze starały się zachować „zdrową” 

równowagę pomiędzy dbaniem o historie i tradycję a zapewnieniem przestrzeni rekreacyjnej dla ludzi (mieszkańców i turystów). Dlatego też niepokoi mnie fakt chęci, budowy pomnika 

Armii Krajowej przy Bulwarze Czerwieńskim. Po pierwsze dlatego, że miejsce to służy mieszkańcom i turystom do wypoczynku (zwłaszcza w okresie letnim). Ponadto jest miejscem w 

którym odbywają się liczne imprezy o charakterze społecznym (np. Piknik Rodzinny) oraz artystycznym (np. Wianki). Po trzecie pomnik ten niejako przysłoni (zgodnie z tym jak wskazują 

symulacje oraz ustawiona makieta) widok na Wawel. Zamek Królewski na Wawelu jest jednym z najważniejszych punktów na mapie turystycznej naszego miasta, nie tylko ze względu na 

swoja wartość historyczną i kulturalną ale również ze względu na jego otoczenie, które stanowi wraz z nim spójną całość. Postawienie tam tak dużej konstrukcji zniekształci w mojej 

opinii ten obraz.

Jednocześnie pragnę podkreślić, że nie neguje planu wystawienia pomnika Armii Krajowej w Krakowie (zgodnie z obecnym projektem czy też w jakiejkolwiek innej formie), szczególnie, 

że jest to inicjatywa w pewien sposób społeczna. Uważam jednak, że w Krakowie znaleźć można inne miejsce w którym może on stanąć. Jednym z nich są okolice Muzeum Armii 

Krajowej, plac/ rondo na ul. Armii Krajowej lub Rondo Mogilskie.

Moim zdaniem jeśli pomnik powstanie w aktualnie proponowanej lokalizacji nie będzie on służył ani mieszkańcom ani turystom, a chyba nie na tym zależy jego twórcom oraz 

pomysłodawcom.

Dlatego też jako obywatelka tego miasta zwracam się z prośbą o zmianę lokalizacji budowy pomnika Armii Krajowej.

507. 16.01.2018 Skandalem jest budowa pomnika w tym miejscu nad Wisłą. To miejsce od dziesiątków lat jest przeznaczone do organizacji różnego rodzaju Imprez dla całych rodzin z dziećmi. Takich 

miejsc do rekreacji w różnej postaci nie można zabudowywać pomnikami. Jest tu zresztą już jeden pomnik psa Dżoka i to wystarczy.Zwracam uwagę że to miejsce nie jest związane z 

żadną działalnością A K. Jest już pomnik A K  w pobliżu ul. Zwierzynieckiej i Powiśle gdzie był przeprowadzony Zamach w czasie okupacji Hitlerowskiej to może tam dostawić ten drugi, 

lub  Znaleźć jakieś inne miejsce związane z jakimś wydarzeniem historycznym. Po za tym przedstawiony projekt pomnika jest paskudny i nie wiadoma co ma przedstawiać Szkoda 

wydawać na to pieniędzy.

508. 16.01.2018 Generalnie walczę ze stawianiem kolejnych pomników wojennych. Uważam, że gloryfikowanie i idealizowanie wojny jako zjawiska jest bardzo niebezpieczne i zaczyna być poważnym 

problemem w społeczeństwie. 

Skupmy się na działaniach promujących rozwiązania pokojowe w duchu miłości bliźniego.

Dlatego bardzo nie chcę, aby ten pomnik stanął w ogóle, a już na pewno na Bulwarze Czerwieńskim.
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509. 16.01.2018 Chciałam zaprotestować przeciwko postawieniu pomnika AK pod Wawelem. Choć służy on upamiętnieniu ważnego elementu historii, przestrzeń ta obecnie jest już dość 'gęsta'. W 

okolicy Wawelu znajdują się:  - Sheraton (niekorespondujący z architekturą Wawelu  - centrum informacyjne (bardziej dyskretne; nowoczesna, granitowa forma)  - liczne stragany pod 

samym wzgórzem (nieprzystające do charakteru pomnika AK)  - jama smoka (także nie licujący z ciężarem gatunkowym AK) - pomnik psa (jak wyżej)

Po drugiej stronie rzeki widzimy hotel Poleski, w oddali Jubilat, ICE oraz hotel Forum.  Pomnik AK w tym miejscu nie pasuje do otoczenia i charakteru miejsca. Forma projektu jest mocna 

i przez to stanowiłaby kolejny mocny akcent krajobrazu. Kontekst zaś który za sobą niesie stoi w sprzeczności z atmosferą otoczenia, gdzie ludzie udają się wypoczywać - spacery, pikniki, 

jazda na rowerze czy deskorolce, jogging, czy wyprowadzanie psa. Efektem ubocznym postawienia pomnika w takim miejscu mogą być negatywne konotacje, jakie przechodnie zaczną 

mieć z historią, którą ma reprezentować. Jeśli ludziom obrzydnie historia ich własnego miasta i okolic, to będzie to skutek przeciwny do zamierzonego.

510. 16.01.2018 Bardzo prosze o usuniecie makiety i nie stawianie kolejnego martyrologicznego pomnika w miescie Mlodej Polski, kabaretu Zielonego Balonika, Piwnicy pod Baranami.  Pomijam juz 

walory estetyczne pomnika oraz koszty.

511. 16.01.2018 Jestem przeciwna powstaniu Pomnika AK pod Wawelem  -  zaburza ład przestrzenny, poza tym bulwary wiślane to teren rekreacyjny i takim powinien pozostać.

512. 16.01.2018 Jestem zdecydowanie przeciw lokalizacji pomnika AK w toczeniu Wawelu, na Bulwarze Czerwińskim. Zainstalowana makieta okazuje, iż w istotny sposób ingeruje on w widok siedziby 

królów polskich. Jako „Krakus” uważam, że powinniśmy przykładać  większą wagę do zachowania struktury i obrazu stolicy Polski z czasów Piastów i Jagiellonów , jako iż jest ona naszą 

„perłą w koronie”, uznaną i podziwianą przez cały świat…  Przedstawiony projekt pomnika AK( nieciekawy pod względem artystycznym) nie ma żadnego związku z historią 

średniowiecznego Krakowa  i  można znaleźć dla niego wiele lokalizacji, w parkach, alejach (mamy  nawet ul. Armii Krajowej… ), czy na cmentarzach( przecież tam znajdują się pomniki 

Polaków, którzy walczyli za i budowali i-szą RP…) gdzie mógłby być dobrze wyeksponowany  gdzie można by organizować odpowiednie uroczystości.

513. 16.01.2018 Pomnik jest brzydki, zajmuję dużo miejsca . Co więcej w mieście brakuje zielonych przestrzeni i otwartych przestrzeni dla mieszkańców.

514. 16.01.2018 Nie dla pomnika AK pod Wawelem. Tam powinna być zieleń i ew. plac zabaw. 

515. 17.01.2018 Jestem przeciwna stawianiu jakiegokolwiek pomnika na Bulwarach Wiślanych. Projekt pomnika AK, planowanego pod Wawelem, jest nieestetyczny, zaburza, przytłacza  i ogranicza 

przestrzeń pod Wawelem. 

Lokalizacja pomnika powinna być adekwatna do jego idei, integralna z otoczeniem, w tym przypadku, trudno odnaleźć jakikolwiek kontekst

516. 17.01.2018 Chciałam wyrazić swoją opinię na temat budowy pomnika AK na Bulwarze Czerwieńskim.

Jako osoba pochodząca z Krakowa, z zaniepokojeniem obserwuję postępujące ograniczanie terenów rekreacyjnych pod realizację kontrowersyjnych, dodatkowo – jak w tym przypadku – 

niezbyt urokliwych, projektów. Kraków, który do tej pory przyciągał nie tylko świetną ofertą uniwersytecką, ale też historycznym, pięknym centrum i zielonej okolicy, traci swój urok 

poprzez wyludnianie się ścisłego centrum okolic rynku i dofinansowywanie projektów, które zamieniają Kraków w muzeum, a nie miejsce do życia. Nie zgadzam się również z ideą 

kumulowania pomników czy monumentów wszelkiej maści w okolicach już dostatnio wyposażonych w historyczne i kulturalne centra nie tylko miasta, ale i Polski. W ten sposób 

zaśmiecamy okolice, którym przydałaby się raczej rewitalizacja niż „załączniki”, zmniejszamy wrażenie, jakie mógłby podobny projekt wywrzeć na odbiorcy, i nie pozwalamy na to, by 

podobne inicjatywy miały szanse rozwijać się w innych częściach miasta. Dodatkowo, budowa pomnika ma pochłonąć (obecnie jeszcze powiększoną), skandaliczną kwotę, która mogłaby 

być wykorzystana zgodnie z budżetem obywatelskim na poprawienie jakości życia w mieście. Jako dodatkowy argument chciałam przypomnieć inny ‘pomysł’ z ozdabianiem tego terenu, 

czyli szlak gwiazd, obecnie przedstawiający marny widok oderwanych od siebie artystów, z których albo ktoś nie ma znaczenia dla polskiej czy krakowskiej kultury (a oczekiwano by, że 

pod Wawelem to jednak byłoby pewnym kryterium), albo znacząco odstaje poziomem od pozostałych. Czy na pewno potrzebna jest tam kolejna poczwarka, która za jakiś czas pokryje 

się rdzą? Czy na pewno nie milszy jest nam, mieszkańcom, a także turystom widok osób korzystających z tego terenu dla relaksacji i rekreacji? Płacimy wysoką cenę za nasze patetyczne 

zapędy.
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517. 17.01.2018 Projekt pomnika AK to, niestety, kolejny przejaw szpecenia miasta. To kanciaste szkaradzieństwo ma się może kojarzyć z murami powstańczej Warszawy (choć działalność AK nie 

ograniczała się przecież do stolicy), ale bardziej – poprzez zastosowane załomy – przypomina szalet uliczny w Paryżu z pierwszych dziesięcioleci XX w. Należy przypuszczać, że tak  też 

może być wykorzystywany przez nadwiślańskich pijaczków. Fakt, że na makiecie nie umieszczono nazwiska projektanta owego „dzieła” jest znamienny – widać nikt nie chce się przyznać 

do kanciastej poczwary. Projekt jest tak „bezosobowy”, że zamiast symbolu Polski Walczącej można by umocować na pomniku dowolny inny znak – Solidarności, IPN, budowniczych 

wielkiej płyty, stoczniowców albo hutników – i niczego by to nie zmieniło. Projekt stoi w ostrym kontraście architektoniczno-rzeźbiarskim do sąsiadującego z nim pomnika  Dżonka 

(zapewne podniosą się głosy, że Dżonka, jako niegodnego sąsiadować z AK-owcami należy stamtąd przenieść), ze spokojem bulwarów wiślanych  i rekreacyjno-sportowo- turystycznym 

charakterem tego miejsca. Projekt jest brzydki, zły, nie pasuje do miejsca i kojarzy się ze wszystkim, tylko nie z AK. Jest kompletnie chybiony. Jestem zdecydowanie przeciwny powstaniu 

pomnika w takim kształcie.

518. 17.01.2018 Projekt jest po prostu brzydki i zaslania widok na zamek.

519. 17.01.2018 Jestem zdecydowanym PRZECIWNIKIEM budowy tak ważnego pomnika w tym miejscu / bulwary wiślane w pobliżu mostu Grunwaldzkiego.

- Pas zieleni w tym miejscu jest wąski  - jest to miejsce wielu imprez rozrywkowych – jarmarki, karuzele, zabawy, konsumpcja  - w pobliżu przystań dla statków, kawiarnia, głośna muzyka - 

 teren rekreacji – rowery, rolki, biegacze

- w pobliżu Aleja Sław - konieczność przesunięcia pomnika Dżoka - sąsiedztwo kortów , restauracji.  Proszę nie manipulować opinią społeczną mówiąc o przeciwnikach AK i pomnika, 

który ma uczcić tysiące ludzi walczących o Polskę. Protesty budzi wyłącznie lokalizacja – w tak małej przestrzeni mix i ogrom zjawisk. To miejsce pod Wawelem tętni od lat własnym 

życiem, proszę uaktywnić inny rejon bulwarów czy miasta.

520. 17.01.2018 Wskazana przy Wawelu lokalizacja nie podoba mi się. Bryła ponika po prostu nie pasuje do tego miejsca. Uważam, że najlepszym miejscem dla pomnika jest ul. Armii Krajowej. W 

miejscu gdzie dawniej stał pomnik Koniewa.

521. 17.01.2018 Jako mieszkaniec Krakowa, a dokładniej okolic Wawelu, jestem zbulwersowany wyglądem pomnika i jego umiejscowieniem. Dodatkowo miasto wydało 60 tysięcy na jego makietę? 

Uważam to za skandal. Za 60 tysięcy złotych miasto kupiłoby długowieczne drzewo, które mogłoby zasadzić nad Wisłą, dodać tablicę upamiętniającą AK. To by było coś. Piękny pomnik, 

który rósłby wraz z czasem. Jako mieszkaniec nie zgadzam się na stawianie co chwilę nowych pomników. Bulwary niech Państwo zostawią ludziom. Dodatkowo nie zgadzam się na 

usunięcie pomnika Dżoka.

522. 17.01.2018 Proszę nie stawiać takiego pomnika na Bulwarach Wawelu.

523. 17.01.2018 1. Sam pomnik w tym miejscu z jednej strony ginie przytłoczony bryłą Wawelu a z drugiej działa przytłaczająco na widza.

2. Fatalne miejsce ekspozycji ograniczające otwarcie Krakowa na Wisłę – udostępnienie  bulwarów dla mieszkańców i zwiedzających (tam często organizowane są imprezy, gdzie jest 

pełno dzieci i młodzieży – już widzę jak zrobią sobie z pomnika tor przeszkód, miejsce zabaw a przecież mam nadzieję  nie o to chodzi aby otoczyć pomnik kolejnym ogrodzeniem).Im 

dalej od Wawelu tym lepiej – blisko ul. Dietla a najlepiej od strony Skałki

524. 17.01.2018 Moim zdaniem nie jest to odpowiednie miejsce na pomnik. Nie ma to nic wspólnego z tematyką pomnika – ta część bulwarów nie jest miejscem na żaden posąg. Postawienie pomnika w 

tym miejscu trwale i negatywnie wpłynie na krajobraz Wawelu, obniżając jego walory estetyczne. Przestrzeń kulturowa powinna być wolna od polityki i podziałów społecznych. W mojej 

opinii postawienie pomnika na bulwarach wiślanych stworzy niebezpieczny precedens – być może pewnego dnia pojawiłyby się roszczenia do stawiania pomników na Plantach lub 

Błoniach? Przeciwnicy takiej lokalizacji pomnika podali rozsądne alternatywy, z których pomysłodawcy Wstęgi powinni skorzystać.  Istotnym argumentem jest również fakt, iż przy tak 

dużym niezadowoleniu krakowian z pomysłu nieodpowiednim pomysłem jest finansowanie bodowy przez miasto – doprowadzi to do eskalacji niezadowolenia. 

525. 17.01.2018 NIE CHCĘ POMNIKA AK W TYM MIEJSCU I W TAKIEJ FORMIE.

526. 17.01.2018 Nie popieram budowy pomnika AK na bulwarach wiślanych, ze względu na jego lokalizację (zasłaniającą Wawel), a także wykorzystująca teren zielony, którego i tak zbyt wiele w 

Krakowie nie ma. Również cena pomnika jest nie do zaakceptowania – Miasto Kraków powinno przeznaczyć tę kwotę na np. walkę ze smogiem lub edukację, a nie na kolejny pomnik.
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527. 17.01.2018 Dziękuję za umożliwienie konsultacji na temat budowy w.w. pomnika. Mam mieszane uczucia co do zasadności stawiania takiego pomnika w tym miejscu. Po pierwsze, może on 

kolidować z organizacją pewnych wydarzeń poprzez zabieranie im miejsca. Mam na myśli ta. Ponadto obawiam się, że jego użyteczność publiczna w stosunku do kosztów jest raczej 

nikła. Te pieniądze można wykorzystać znacznie lepiej.W zamian proponwałbym zaplanowanie zorganizowane nasadzenia drzew w tym miejscu bulwaru gdzie na przestrzeni hektara od 

ponad 30 lat nie posadzono więcej niż kilku nowych sztuk. Poprzez zorganizowane mam na myśli szpaler reprezentacyjnych drzew takich jak np. platany wzdłuż krawędzi bulwaru od 

mostu Grunwaldzkiego aż do Wawelu. W celu inspiracji polecam przykład od naszych zachodnich sąsiadów, Moguncja, Niemcy:

http://www.mainzund.de/wp-content/uploads/2016/02/Promenade-Rheinufer-Foto-Grimminger.jpg

Można by cofnąć np. alejkę najbliżej krawędzi wału o 2 metry i zasadzic rzęd drzew z obu jej stron tak jak zaprezentowano na obrazie (link). Gdyby cofnięcie alejki nie wchodziło w grę 

można by zasadzić piękny pojedynczy szpaler około 60 drzew po jednej stronie alejki, tej bliżej miasta. Wydaje mi się, że w ten sposób za te same pieniądze można byłoby diametralnie 

odmienić oblicze tej wciąż zaniedbanej a jednak najbardziej reprezentacyjnej części bulwaru. Pomnik, ze względu na małe rozmiary i wysokie koszty (projekt, materiały, budowa) wpływa 

jedynie na bardzo mały, 10m x 10m obszar przestrzeni publicznej.  Być może wciaż istnieje możliwość by przenieść środks w budżecie do budżetu ZZM.

528. 18.01.2018 Dajmy  sobie spokój z pomnikami, wszystko co trzeba już upamiętniono! Miasto potrzebuję terenów zielonych, drzew, trawy, ładnych  widoków, a nie betonowych ścian i to nad Wisłą, 

ścian, które zasłaniają widok na Wawel, psują perspektywę.

529. 18.01.2018 Jestem przeciwna stawianiu pomnika AK pod Wawelem. Mieszkam po drugiej stronie Wisły i prawie codziennie przemierzam trasę obok tego fragmentu bulwarów. Jest to 

bezpretensjonalne miejsce, przyjazne ludziom którzy chcą spędzić czas na trawie robiąc piknik, ćwicząc jogę lub rzucając piłkę. Patrzy się na to z prawdziwą przyjemnością. Proponowany 

pomnik  z jego surową formą i znacznym rozmiarem zmieniłby charakter tego miejsca. Uważam że zarzut, że byłby wykorzystywany przez pijanych lub leniwych jako pisuar niestety też 

jest uprawniony. Pomników w Krakowie jest mnóstwo, zielonych, otwartych przestrzeni za mało. Zostawmy ten skrawek z pomnikiem Psa Dżoka tak jak jest! On już jest wpisany w 

historię tego miejsca...a są inne miejsca gdzie można oddawać należny hołd żołnierzom AK.

530. 18.01.2018 Pomnik nie powinien  powstać  w tym  miejscu i w takiej  formie. Po pierwsze zakłóca widok na Wawel i zabetonowuje  kolejny  fragment zieleni, której  w Krakowie nie ma zbyt dużo.  

Znajduje  się  w przestrzeni przeznaczonej dla spacerów i wypoczynku, zabaw dzieci  i psów, co nie licuje z powagą idei, dla  której pomnik jest przeznaczony. Forma pomnika, oprócz jej 

wątpliwej wartości estetycznej, może zachęcać  do używania  obiektu niezgodnie  z przeznaczeniem, np. jako noclegowiska dla bezdomnych albo wręcz do załatwienia potrzeb 

fizjologicznych!

531. 18.01.2018 Pomnik jest brzydki, nie kojarzy się z tym, czemu jest poświęcony. W  dodatku  zasłania widok na wzgórze Wawelskie, przyczyni  się  do uszczuplenia terenu zielonego przez 

zabetonowanie dużej powierzchni. Bulwary są miejscem spacerów, relaksu i spędzania wolnego czasu Krakowian, a miejsc takich w Krakowie jest mało. Pomnik budzi skojarzenia ale  z 

budowlami   przeznaczonymi do innych celów i takim będzie służył , co nie licuje  a wręcz uwłacza temu, czemu ma być poświęcony (fizjologia!)

532. 18.01.2018 Projektowana budowa pomnika AK zgodnie z postawioną makietą w terenie jest złą lokalizację. Łącznie z alejkami dojścia do pomnika zapełnią ostatni wolny taki plac przy wawelu. 

Zatem gdzie będą odbywadz się turnieje rycerskie czy spotkania rodzin ( letni festyn) Samo postwienie pomnika w proponowanych rozmiarach wymagac będzie przebudowy sieci 

podziemnych : prąd woda gaz. Jeżeli mogę zaproponować równie znakomitą lokalizacje to byłaby na bulwarach poleskim pomiędzy mostem grunwaldzkim a mangą.
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533. 18.01.2018 Uważam, że pomnik nie powinien być stawiany w proponowanej lokalizacji.

Bulwary są od lat kojarzone przez mieszkańców Krakowa jako miejsce rekreacji (uprawiania sportów, spacerowania), zażywania promieni Słońca nad wodą, lub (szczególnie w przypadku 

młodszych mieszkańców) jako miejsce spożywania alkoholu i zabawy (szczególnie przed pójściem w stronę rynku/kazimierza – prawdopodobnie jest to spowodowane stosunkowo małą 

liczbą ludzi poruszającą się w okolicy wieczorami) – w związku z powyższymi umiejscowienie tam miejsca pamięci żołnierzy AK to zły pomysł – nie pasuje on do charakteru i 

przeznaczenia bulwarów. Pomnik umiejscowiony tam pozostałby często niezauważany, a jego kształt pozwoliłby na łatwe (i pewnie w większości przypadków nieumyślne) bezczeszczenie 

tak ważnego miejsca (duża część pomnika może służyć za miejsce do siedzenia, natomiast wysoka część z kotwiczką AK stosunkowo dobrze zasłania człowieka – w związku z czym może 

niestety skończyć jako publiczna toaleta). Sam projekt pomnika uważam za ciekawy, lecz niestety kompletnie nie pasujący do proponowanego miejsca budowy.

534. 18.01.2018 Absolutnie protestuję przeciwko powstaniu pomnika AK w bezpośrednim sąsiedztwie Wawelu. Projekt pomnika uwłacza poczuciu estetyki. Ponadto nie wolno zawłaszczać otoczenia 

Wawelu. Dzięki makiecie widać,  jak zmienia  się perspektywa widoku  na Wawel. Pomnik go przytłacza. Mieszkam  w sąsiedztwie  i jeszcze raz stanowczo protestuję. Opinię tą podziela 

wielu  moich znajomych.

535. 18.01.2018 W związku  z obserwowanymi  z naszych okien budynków przy. Ul. Smoczej coraz częstszymi (zwłaszcza po zmierzchu, choć  nie tylko) przypadkami traktowania  ścian makiety pomnika 

AK, niczym „pisuaru na wolnym powietrzu” wyrażamy wątpliwości  i  obawę ,  czy ów  pomnik,  w tym  kształcie, usytuowany w  tym  właśnie miejscu wypełniałby funkcję zgodną z 

intencjami  pomysłodawców.

536. 18.01.2018 Szanowni, Państwo uwazam że pomnik pamieci bohaterskich żołnieży AK zasługuje na bardziej godną formę (Kształt i projekt jest estetycznie odrażający) i lepsze miejsce (liczne eventy i 

zabawy z karuzelami dla dzieci temu 

celowi nie służa pomińmy już psy i szczególnie w nocy osoby szukające toalety) Jestem za opracowaniem nowego pomnika i wyszukaniem nowego miejsca dla niego. 

537. 18.01.2018 Nie jestem przeciw stawiania pomnika Ak, ale na Boga nie w tym miejscu. I nie tak ogrony ! W ogóle ten pomnik jest do kitu. Kraków ma wiele pięknych, nie tak abstarkcyjnych. Nie 

proponuje żadnej lokalizacji - tyle miejsc równie właściwych. Po co taki koszmar. To co jest proponowane, urąga dobremu smakowi, przyzwoitości, wywoła falę frustracji. Oszpeci 

otoczenie. Nie wzbudza podziwu pochwały autorowi, poprostu kicz. A kraków nbie zsasługuje na to. 

538. 18.01.2018 Lokalizacja  nie jest  do końca  przemyślana  - koliduje z pełnym widokiem  na Wawel. Bryła  nie przywołuje skojarzeń z tak ważnym historycznie  wydarzeniem, jak bohaterstwo żołnierzy 

Armii Krajowej. Czy nie ma w Krakowie lepszego miejsca niż zabudowa terenów  rekreacyjnych?

539. 18.01.2018 Projektowany pomnik zupełnie nie nadaje się do tej lokalizacji. Stanowić będzie mur podziału mieszkańców Krakowa, swoisty „Krakowski Mur Berliński”. Zamiast gloryfikacji żołnierzy AK 

będzie ścianą płaczą w jakże wyjątkowym miejscu Krakowa. Prawdą jest że w przeprowadzonych konsultacjach społecznych ta lokalizacja zdobyła dużą ilość głosów. Czy jednak ktoś 

wtedy znał, widział projekt pomnika? Raczej nie skoro projekt powstał dopiero po konsultacjach. A zatem głosujący głosowali w ciemno. Można uprościć że odpowiadali na pytanie 

ankiety „Czy zgadzasz się aby obok Twojego domu postawiono sklep spożywczy?” i na podstawie tych odpowiedzi zbudowano galerię handlową z parkingiem na 1500 pojazdów. 

Konsultacje społeczne powinny dawać pełen obraz tego na co się ktoś decyduje. A to nie zostało dochowane. Dla osoby głosującej pomnik żołnierzy kojarzy się z grupą osób na posągu. 

To jest pomnik. To co zaproponowano to jest koszmar architekta …. Bezładna bryła nie pasująca do otoczenia. Gigantyczne pomniki Lenina czy Koniewa w Krakowie już były, a 

przynajmniej ich forma była pomnikiem. Mimo bycia „za” gloryfikacją żołnierzy AK, wyrażam stanowczy sprzeciw przeciw tej formie w tym miejscu.  Jeżeli forma ma pozostać to nie w 

tym miejscu … Rondo Mogilskie obok Ogrodu Archeologicznego byłoby równie dobre, a w wobec tysięcy mieszkańców odwiedzających Urząd Miasta, nawet bardziej wyeksponowane.

540. 18.01.2018 Błagam, nie budujcie kolejnego pomnika. Czy naprawdę żołnierze AK chcieliby kolejnej bryły? Czy nie lepiej budować im pomniki, których używając moglibyśmy ich wspominać? Np. 

droga rowerowa, kładka im. AK, czy nie lepszy byłby taki pomnik?

541. 18.01.2018 Jak już musi być w Krakowie to w innym miejscu byle nie pod Wawelem ani w centrum !
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542. 18.01.2018 Idea szlachetna. Jednak duze watpliwosci budzi miejsce i bryla pomnika, ktore w zaden sposob, moim zdaniem, nie komponuja sie z otoczeniem planowanej lokalizacji. Jest to obszar 

zielony z ladnym pomnikiem "Dzoka" 

i miejsce spacerowe wzdluz bulwarow Wisly. Moze lokalizacja takiego pomnika winna byc rozwazona w poblizu muzeum AK. Reasumujac jestem przeciw.

543. 18.01.2018 Jestem przeciwnikiem projektu. Bryła pomnika nieestetyczna, zasłaniająca wzgórze Wawelskie zaburza krajobraz spacerowych terenów miasta. Niekoniecznie będzie wyrazem szacunku 

dla powstańców. Znając podejście właścicieli czworonogów do sprzątania po swoich pupilach może stać się obiektem ubliżającym godności tych, którym jest poświęcony pomnik. 

544. 18.01.2018 Potrzeba upamiętnienia istnienia AK jest ewidentna i niepowtarzalna.  Pomnik w proponowanym kiształcie i w tym miejscu wygląda jak wcisniety na siłe w przestrzeń a nie istniejący w 

przestrzeni artystycznie również nie jest przekonywujący.

Rangi pomnika nie potzreba zwiększać poprzez prestiżową lokalizację  jaka jest okolica Wawelu - obroni się sama. Ta część Bulwarów wiślanych ma charakter wybitnie rekreacyjny i 

dobzre jest wykorzystywana do dużych imprez plenerowych. Wzniosły charakter pomnika AK zdecydowanie nie współgrałby z charakterem imprez masowych tu odbywających się a w 

skrajnych przypadkach mógłby być powodem zamieszek usprawiedliwionych znaną  nam skądinąd wyimaginowaną potrzebą obrony honoru pomnika. Nawet w tej proponowanej formie 

- z pewnymi zmianami wyrazu artystycznego - na większej przestrzeni projekt byłby do zaakceptowania,. Takim miejscem mogłaby być lokalizacja przy al. Armii Krajowej, pięknej 

nowoczesnej ulicy z wolną przestrzenią po usuniętym pomniku Koniewa.  Lokalizacja pomnika AK przy alei o nazwie upamiętniającej tą samą ideę byłoby naturalnie spójne i zrozumiałe w 

odbiorze tak dla mieszkańców miasta jak turystów i wszystkich zainteresowanych a w szczególności dla młodego pokolenia. Szanując zaangażowanie osób przy realizacji pomnika AK 

zastanawia brak konstruktywnego ich spojrzenia na całość sprawy, powodujące że ważniejszym od realizacji celu było przerzucanie odpowiedzialności za niełatwe decyzje w rezultacie 

odsuwające w czasie tak wartościowa inicjatywę.

545. 18.01.2018 Uważam że powinna zostać zmieniona lokalizacja tego pomnika.

546. 18.01.2018 Wolałbym, żeby w tym miejscu bulwarów wiślanych nie został postawiony żaden pomnik. Mieszkam po drugiej stronie wisły, na Ludwinowie, i okolice bulwarów są dla nas częstym 

miejscem spacerowym i piknikowym. Przy dużym ruchu turystycznym i przy ładnej pogodzie nie jest łatwo znaleźć kawałek zielonej trawki szczególnie w okolicach Wawelu. Dlatego nie 

poświęciłbym ani kawałka tego terenu na postawienie jakiegokolwiek pomnika.

Jeżeli już zapadnie decyzja, żeby zbudować pomnik w tym miejscu, to nie mam do niego żadnych zastrzeżeń. Podoba mi się zarówno od strony estetycznej jak i wydaje mi się, że nie 

psuje żadnego z widoków z jednej czy drugiej strony (na wawel ani na wisłę/ICE).  Jedyny problem jaki widzę, to że przestrzeń w załamaniach obecnej makiety, która umożliwia zniknąć z 

tysięcy na zbudowanie darmowego WC na bulwarach, to trochę to zepsuje pomnikowość i historyczność całego przedsięwzięcia.

547. 18.01.2018 Dość  pomnikomanii – Kraków posiada Muzeum AK. Bardzo brzydka bryła pomnika, nie pasująca do miejsca ani architektonicznie ani historycznie. Zasłania widok na Wawel od strony 

Jubilata. Przypomina trochę dawne szalety miejskie i z pewnością będzie służyć w tym celu. Bulwary powinny zostać niezabudowane i zielone.

548. 18.01.2018 Wyrażam kategoryczny sprzeciw w sprawie budowy pomnika AK na bulwarach  nad Wisłą w bezpośredniej bliskości wzgórza wawelskiego. Teren,  na którym  planowana jest budowa 

w/w pomnika stanowi przestrzeń ogólnodostępną dla mieszkańców miasta – jest miejscem służącemu wypoczynkowi i rekreacji. Budowa pomnika zaburzyłaby charakter miejsca jak też 

przestrzeni architektonicznej (widok na Wawel).

549. 18.01.2018 Jestem przeciwko budowaniu czegokolwiek w tamtej okolicy, Kraków jest tak ciasny, brak jakiejkolwiek przestrzeni, a budowa takiego pomnika zaciemnia otoczenie Wawelu. Większy 

pożytek byłby z ładnego, zadbanego trawnika .
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550. 18.01.2018 Nasze miasto cierpi na deficyt terenów zielonych. W sposób całkowicie uznaniowy pewne środowiska chcą zawłaszczyć ten pod Wawelem, mieszczący się w jednej z najbardziej 

reprezentacyjnych lokalizacji. Instalacja makiety spotęgowała tylko sprzeciw, bo obnażyła słabość wizualną tego projektu. W ostatnich latach następuje militaryzacja historii i przestrzeni 

publicznej, nowymi patronami ulic zostają osoby zasłużone w walce. Co do zasady nie jest to negatywne zjawisko, lecz trzeba jednak mieć umiar. Pomników związanych z bohaterstwem 

wojennym jest w Krakowie sporo, wystarczy o nie zadbać, zamiast starać się o nowe. Można też zagospodarować istniejące „pomnikowe” przestrzenie, jak np. cokół po pomniku 

Koniewa. Można również upamiętniać przez tworzenie przestrzeni rekreacyjnej, która z jednej strony uczy, a z drugiej jest czymś więcej. Ostatnim argumentem przeciw są finanse. Nie 

może być tak, że dana grupa interesów przygotowuje projekt, zbiera na niego fundusze, a potem z przyczyn politycznych włącza się w niego miasto, wyręczając finansowo twórców i 

fundując przedsięwzięcie. Jest to nie w porządku w stosunku do inicjatyw, które latami czekają na jakiekolwiek wsparcie pieniężne. Reasumując, nie można się zgodzić na budowę 

pomnika w tym miejscu. Sytuacja wydaje się być absurdalna, gdyż grupa zwolenników pomnika usiłuje zrobić ze swoich adwersarzy zakładników. Albo jest się za pomnikiem, albo jest się 

zdrajcą i niszczycielem schedy po wojennym bohaterstwie. Na koniec – sugeruję przyjrzenie się wpisom w internecie, które oferują nagrody za pochlebne opinie nadsyłane do Państwa.

551. 18.01.2018 Mam zastrzeżenia przede wszystkim do lokalizacji pomnika, ale także do jego formy. Jest on nieciekawa, przytłaczająca i banalna – zwykły kawałek krzywej kamiennej ściany, uważam że 

miasto takie jak Kraków stać na znacznie odważniejszą i ciekawszą wizję pomnika. Zaproponowana lokalizacja jest tragiczna, będzie ze szkodą dla krajobrazu tej części miasta, jak i 

ekspozycji samego pomnika. Co gorsza zniszczeniu ulegnie także cenny z rekreacyjnego punktu widzenia fragment bulwarów wiślanych.  Krótko mówiąc: pomnik AK – tak, ale nie taki i 

nie w tym miejscu.

552. 18.01.2018 Jestem przeciwny budowie pomnika na bulwararze czerwińskich. Mur nie współgra z otoczeniem Wawelu i Wisły. Na pewno korzystniejsze usytuowanie byłoby na rondzie Mogilskim lub 

w poliżu muzeum AK. Mieszkający naprzeciw makiety zauwazają szereg osób załatwiającyhc tam swoje potrzeby fizjologiczne bez względu na pore dnia i noc. Płyta pomnika i 

proponowane alejki w znacznym stopniu zniszczą zieleń której braki odczuwamy na codzien w krakowie. Moja czteroosobowa rodzina również jest przeciwna pomnikowi Ak który jhest 

juz przy Jubilacie. 

553. 18.01.2018 Uważam, że pomnik powinien powstać ale  w innym miejscu.

554. 18.01.2018 Wyrażam moją negatywną opinię na temat lokalizacji i formy pomnika AK. To miejsce rekreacji dla mieszkańców Krakowa, nie zgadzam się na jego zabetonowywanie. 

555. 18.01.2018 Projekt może się podobać lub nie – mnie nie przypadł do gustu. Absolutnie przeciwna jestem lokalizacji jakiegokolwiek pomnika w tym miejscu. To teren wypoczynku, rekreacji dla 

Krakowian. To właśnie tam spotykamy się z rodzinami, przyjaciółmi na chwile wytchnienia i relaksu. Nie psujmy tego. Bardzo na miejscu jest pobliski pomnik Dżoka, neutralny, nie 

historyczny, nie polityczny, taki, o którym można opowiadać dzieciom, ale nie w ramach lekcji historii. Kolejny pomnik AK, jeśli już musi powstać, to nie za lokalne podatki i w innym 

miejscu (np. Muzeum AK czy ulica Armii Krajowej).

556. 18.01.2018 Jestem przeciwny budowie pomnika AK na bulwarze Czerwieńskim. Teren ten powinien być przeznaczony wyłącznie na cele rekreacyjne. Budowa pomnika związanego z 

historią/martyrologią spowoduje że będą tam się odbywać wydarzenia zakłócające podstawową funkcję tego terenu, a jest on obecnie głównie miejscem spacerów. Wątpliwości budzi 

też wielkość budowli która niepotrzebnie zdominowałaby przestrzeń.

Lokalizacja ww. pomnika obok muzeum Armii Krajowej byłaby właściwsza.

557. 18.01.2018 Szacunek uznanie  dla AK i wszystkich walczących o wolną Polskę. Pomnik w Krakowie się należy i to jest zadanie  przyszłych pokoleń. Lokalizacja pomnika jest fatalna: burzy  przestrzeń 

architektoniczną i funkcję użytkową  na bulwarach. Burzy chwałę  Polaków  po  raz  kolejny. Bulwary  powinny  pozostać przestrzenią rekreacyjną  eventową, wolną od elementów 

burzących tą funkcję. 

558. 18.01.2018 Widziałem, i wyrażam opinię. Nie dla pomnika przy Wawelu.

559. 18.01.2018 Bulwary nadwiślańskie to typowy obszar rekreacyjny więc charakter pomnika nie pasuje do przeznaczenia terenu. Pomnik będzie wysoki  na 4 m i zajmie około 20 m terenu więc 

przytłoczy krajobraz. Ponieważ przestrzeń pozioma pomnika jest spora więc trzeba  będzie zlikwidować część  zieleni, której jest coraz mniej. Duża  bryła pomnika zasłoni widok  na 

Zamek. Obawiam się , że  w ciemności pod pionową ścianą pomnika powstanie nadwiślański szalet a to będzie naruszenie godności pomnika.
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560. 18.01.2018 Moja opinia na temat pomnika jest negatywna.

- koszt 1.6 mln, to chyba żart z podatników - miejsce ustawienia:  * nie pod Wawelem, tu zostawmy przestrzeń dla mieszkańców i turystów, a nie pomników * blokuje teren na którym 

odywają się imprezy masowe

* jest w Krakowie muzeum AK, lub inne miejsca pamięci, tam jest miejsce dla tego typu pomników - nie promujmy Krakowa martyrologią - estetycznie, pomnik mi się nie podoba, z 

poziomu człowieka nie wiadomo, co ma właściwie przedstawiać

561. 18.01.2018 Dlaczego pod Wawelem? Dlaczego nie przy ulicy Armii Krajowej?

562. 18.01.2018 Przy ul. Armii  Krajowej jest już gotowy cokół, dlaczego nie tam? Pomysł nie jest  taki zły  ale lokalizacja kiepska.

563. 18.01.2018 Zdecydowanie protestuję przeciw budowie pomnika AK na bulwarze Czerwieńskim.

Teren ten powinien pozostać niezabudowany i dyspozycyjny dla mieszkańców. Wystarczy w ciepłe dni spojrzeć jak jest wykorzystywany by zorientować się, że ta przestrzeń jest 

przydatna dla mieszkańców i przyjezdnych.

564. 18.01.2018 Uważam że inicjatywa zbudowania pomnika jest dobra, lecz jego miejsce powinno zostać zmienione. Jest wiele placów w Krakowie zdolnych pomieścić pomnik poświęcony żołnierzom 

AK. Przestrzeń pod Wawelem nie powinna być miejscem jego postawienia.

565. 18.01.2018 Bryła  pomnika jest paskudna,  nie nasuwa skojarzeń z żołnierzami AK. Pomnik powstanie  kosztem zieleni, która pokryje beton  na dużej powierzchni. Bulwary  to miejsce spacerów, 

rekreacji, których  coraz mniej  w Krakowie. Kształt  pomnika  będzie służył  załatwieniu potrzeb fizjologicznych nie tylko czworonogów. Bryła  zasłania widok  na Wawel! Podsumowując  

to  bardzo złe i nieodpowiednie miejsce dla tego pomnika.

566. 18.01.2018 Nie podoba  mi się pomysł ustawienia pomnika Armii Krajowej  pod Wawelem. Projekt pomnika  jest brzydki.

567. 18.01.2018 Uważam, że to  nie jest dobre miejsce na ten pomnik. Sam projekt też nie jest ciekawy.

568. 18.01.2018 Pomnik jest brzydki, żeby nie powiedzieć paskudny. Otoczenie Wawelu jest już dostatecznie zapaskudzone budynkiem informacji turystycznej która wcale nie pasuje do tego otoczenia i 

psuje wygląd. 

W okolicy Wawelu jest już jeden pomnik Żołnierzy Polski Walczącej, pomnik pieska, smok,  brzydki budynek IT i następny pomnik już jest zupełnie nie potrzebny.  Niedługo będzie to 

wyglądało jakby pod wzgórzem Wawelskim było wysypisko śmieci. Doprawdy nikt tego nie widzi: „Wawel wyłaniający się ze śmietnika otoczony słupkami”????????????? Istny nieład. 

Każde z innej parafii. Co za dużo to niezdrowo.

569. 18.01.2018 Jestem przeciwniczką budowy pomnika AK na bulwarze Czerwieńskim. Znacznie lepszą lokalizacją jest wg mnie al. Armii Krajowej.

W okolicach Wawelu powinny zostać ograniczone do minimum wszelkie ingerencje w krajobraz – zwłaszcza tak niekorzystne jak przedmiotowy projekt.

570. 18.01.2018 Jestem absolutnie przeciwna temu pomnikowi:

1.  postawiono go w miejscu, gdzie odbywa się dużo festynów

2. Kosztuje niebotyczne, chore pieniądze

3. niepotrzebny jest kolejny pomnik- od tego są muzea, których w Krakowie nie brakuje

4. w tym kształcie pomnik szybko zamieni się w miejsce zabaw dzieci, albo miejsce do picia alkoholu.

5. Zamiast ciągle odtwarzać temat martyrologii- skupmy się na współczesności

6. Nie urągając twórcy i ogólnie panującej modzie na zardzewiałą blachę- pomnik wygląda jak kupa złomu.

571. 18.01.2018  Jestem przeciw pomnikomanii. Mamy w Krakowie jak mówią środki masowego przekazu 200 pomników. Po co następne? W 2017 roku wycięto  w Krakowie 30 tys. drzew więc ten 

skrawek zieleni nad Wisłą, gdzie jest  planowany pomnik AK  znowu będzie   zabetonowany. Szanujmy zieleń,  budujmy pomnik przyrody, sadźmy drzewa, krzewy,  które dostarczają  nam 

tlenu,  nie uprawiajmy pomnikomanii. Bądźmy patriotami dla siebie i naszych dzieci, ażeby smog nie zadusił Krakowian.



L.p. Data złożenia Opinia                                                                                                                                                                                                                                   Załącznik nr 2

572. 19.01.2018 Zwracam się z gorącą prośbą, jako mieszkaniec Krakowa, o ponowne przemyślenie sprawy związanej z budową pomnika AK u stóp Wawelu. Tak szkaradnego tworu dawno nie widziłame. 

Do tego jest to jedno z coraz mniejszej ilości miejsc zielonych, które Państwo znów chcą nam odebrać kładąc na trawę to betonowe paskudztwo!  Czy naprawdę nie ma innych miejsc na 

tego typu budowle? 

573. 19.01.2018 Jako mieszkaniec Krakowa i świadom historii Polski, nie mam nic przeciwko pomnikowi jako takiemu upamiętniającego żołnierzy AK, aczkolwiek jako osoba mająca pojęcie o urbanistyce i 

zagospodarowaniu przestrzennym, uważam, że tak duży pomnik zdominuję przestrzeń publiczną wokół Wawelu niszcząc istniejące osie widokowe i kompozycyjne na ten najważniejszy 

zabytek w Polsce. Warto zaznaczyć, że Bulwary Wiślane mają specjalne znaczenie dla Krakowian. Jest to miejsce radości, odpoczynku i rekreacji, a nie martyrologii, stąd także pomysł 

usytuowania na bulwarach pomnika wzbudza i będzie wzbudzał kontrowersje i podziały społeczne. Także forma samego pomnika jest niefortunna. Istnieją obawy, że stanie się on 

śmietnikiem, toaletą i schronieniem dla bezdomnych. Kraków jako miasto ze smogowymi problemami potrzebuje każdego skrawka zielonej przestrzeni, a idea pomnika polega na 

wylaniu betonu w miejscu, w którym ludzie zażywają okoliczności przyrody. Warto także zauważyć, że na samych bulwarach znajduje się już obiekt upamiętniający bohaterów AK. Czy 

naprawdę musimy tworzyć niepotrzebne i bezduszne obiekty by zaspokoić sumienie kontrowersyjnych i bardzo często populistycznych ludzi? Sądzę, że żołnierze AK byliby bardziej 

zadowoleni z pamięci o nich, dbania o naszą wspólną Polskę i przestrzeń, niż wydawanie olbrzymich środków finansowych na pomnik, którego zadaniem będzie tak naprawdę podział 

społeczeństwa, co zaprzeczałoby i zaprzepaszczało ich osiągnięcia oraz śmierć.

574. 19.01.2018 Absolutnie nie podoba nam się pomysł postawienia Pomnika Armii Krajowej pod Wawelem. Wspaniale, że on powstanie, ale czy w takiej formie? I czy miejsce jest odpowiednie ? Nie. 

Zasłania Wawel i bulwary, które są ozdobą Krakowa. Zamek – to wspaniała średniowieczna budowla, mająca znaczenie historyczne. Odzwierciedla minione wieki i znaczenie miasta 

Krakowa dla Polski i Europy. Architektura zamku kłóci się z wyglądem pomnika. 

Doceniamy pomysł zbudowania pomnika, ale Muzeum AK, które w Krakowie istnieje, jest pomnikiem najlepszym. Jeśli jednak już musi być wybudowany – to koło Muzeum AK. Będzie 

najlepiej sygnalizował, że warto tam wstąpić. Zachęci do zwiedzania mieszkańców i gości. Będzie jego wizytówką i uczci pamięć żołnierzy AK .

575. 19.01.2018 Jestem przeciwko budowie pomnika na bulwarach.

576. 19.01.2018 Ta konstrukcja  NIE JEST POMNIKIEM ! A tym bardziej w tym miejscu.

Przypomina to-to zdewastowane ogrodzenie punktu skupu złomu i butelek na przedmieściach zapomnianych gmin. Zadziwia mnie też upór kombatantów, że Oni Muszą mieć pomnik – 

akurat w tej lokalizacji. Odwoływanie się do „konsultacji społecznych” jest nie na miejscu, ponieważ w tych konsultacja wyrazili swoją wolę głównie zwolennicy postawienia pomnika, a 

szarego mieszkańca ten temat w zasadzie niewiele dotyczył.

Liczę jeszcze na resztki przyzwoitości ze strony kombatantów i przemyślą ponownie lokalizację swojego pomnika.
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577. 19.01.2018 Wyrażam zdecydowanie negatywną opinię co do budowy pomnika Armii Krajowej na bulwarze Czerwieńskim według rozstawionej tam makiety niejakiego Alexandra Smaga z zespołem. 

Szczytne założenie moim zdaniem nie znajduje przełożenia na proponowaną realizację monumentu. Jestem Krakowianką z urodzenia i z wyboru, uważnie obserwuję, jak zmieniają się 

polskie miasta, te największe i te prowincjonalne. Pamiętam dobrze czasy, gdy w szkole nie wolno było nawet wspomnieć istnienia Armii Krajowej. Chciałabym, aby pomniki faktycznie 

funkcjonowały jako dzieła sztuki w przestrzeni miejskiej: aby zaciekawiały, zachwycały, wzruszały. Aby nie były pustym gestem czyjejś próżności za (bardzo duże) publiczne pieniądze. W 

przypadku takim jak upamiętnienie Armii Krajowej pomnik winien wspomagać pamięć i wyobraźnię współczesnych, nawiązywać dialog na temat polskości, męstwa, ceny niepodległości, 

wychowywać teraźniejsze i przyszłe pokolenia. Wszak przecież upamiętnienie konkretnych żołnierzy opiera się na krzyżach, orderach i godziwych rentach, a pomnik ma nieść w czasie 

ideę, nie twarze. Tymczasem moim pierwszym odruchem po spostrzeżeniu makiety była myśl: „Co za brzydactwo toporne i zardzewiałe zabrało panoramę na Wisłę i Muzeum Manggha! 

Mam nadzieję, że zaraz zniknie! Od strony Wisły ledwo widać Wawel zza rdzy!”. Moim zdaniem bryła makiety jako fragmentu konturu Polski jest całkowicie nieczytelna, zarówno z 

poziomu bulwaru jak i z poziomu Wisły. Tym bardziej, że na opak rzeczywistości najwyższa jest od strony morza, a znikająca od strony gór... Niejasne jest dla mnie przesłanie ogromnego, 

dominującego przestrzeń muru granicznego – symbolu wszak odgrodzenia, zamknięcia się – który obejmuje tylko część terytorium, na pozostałej zanika. Czy architekci mimowolnie nie 

zakpili z żołnierzy AK, pokazując pół konturu przedwojennej Polski bezbronne i otwarte? Mam też refleksje natury organizacyjnej: bulwary wiślane pod Wawelem są miejscem codziennej 

rekreacji i odświętnych zgromadzeń, jak choćby jarmark średniowieczny czy wianki. Jak taka przegroda wpłynie na możliwość organizacji imprez masowych Krakowa w tym miejscu? Jak 

wpłynie na bezpieczeństwo uczestników? Czy po kilku latach zakamarki wielkiego muru nie staną się jednym wielkim śmietnikiem, pełnym śladów nocnych pijaństw i rozpusty, 

upstrzonym niesmacznymi pseudografitti?

Rozumiem i popieram potrzebę czynnego upamiętniania AK. Mamy Muzeum Armii Krajowej, aleję AK, wreszcie monumentalne orły dłuta pana Chromego, splecione kilkaset metrów 

dalej przy tym samym bulwarze pod Wawelem, też poświęcone bohaterom Armii Krajowej. Nie pamiętam, aby przez ostatnie lata odbywały się tam apele, przemarsze czy inne zbiorowe 

manifestacje. Środowisko kombatanckie chciało przestronnego monumentu, w ramach którego mogłoby organizować manifestacje patriotyzmu na dużą skalę. Pomnika, który chciało 

sfinansować. Uważam, że kolejna część bulwaru wiślanego nie powinna być przez miasto przekazywana na budowę nieczytelnego, szpecącego pomnika, który nie dość, że nie poniesie 

patriotycznego przesłania ani nie spełni potrzeb środowiska kombatanckiego, to jeszcze ma być wybudowany jednak za publiczne i to horrendalne pieniądze, w wyniku wymęczonego, 

mało porywającego wyróżnienia w słabym konkursie (wszak jedynym rozstrzygnięciem były wyłącznie wyróżnienia i to bodaj w trzeciej dopiero dogrywce).

578. 19.01.2018 Uważam, że na bulwar Czerwieński przy ul. Smoczej, w okolicy zamku królewskiego nie jest najlepszym miejscem dla tego typu projektów. Po pierwsze szpetnych, stanowczo zbyt 

dużych, zaburzających spokojny klimat tego miejsca. Po drugie zbyt drogich jako podatnik nie jestem zachwyconym trwonieniem publicznych pieniędzy na tego typu obiekty. Po trzecie, 

źle ulokowanych - bo jeżeli już, to czemu akurat tutaj? Jest wiele bardziej odpowiednich miejsc bądź nawet rodzajów pomników mogących upamiętniać pamięć AK. Czemu pod Wawelem 

nie zostanie zasadzone drzewo pamięci, zagajnik nawet dla megalomańskich potrzeb niektórych jednostek w tym kraju, a chcemy na siłę szpecić i zabudowywać przestrzeń rekreacyjną? 

Jestem więc zdecydowanym przeciwnikiem tego projektu, już abstrahując od tego, że Armia Krajowa nie zapisała się jedynie białymi zgłoskami na kartach historii i stawianie tego typu 

pomników nie jest zbyt odpowiednie w oczach potomnych różnych masakr jakich się dopuścili AK-owcy w mieście które szczycie się tym, że jest otwarte i turystyczne. Więc jeżeli jednak, 

mimo wszystko projekt powstanie, proszę nie zapomnieć przez wzgląd o prawdę i pamięć historyczną, o którą podobno tutaj chodzi o tego typu historiach: zbrodnia w Chlebowicach 

Świrskich, zbrodnia w Mołożowie, zbrodnie w Pawłokomie, zbrodnia w Sahryniu, zbrodnia w Strzelcach, zbrodnia w Szołomyi, zbrodnia w Dubinkach czy Zbrodnie w Bukowinie.  Nie 

przekłamujmy historii. Nie budujmy pomników.

579. 19.01.2018 Jakkolwiek szlachetna to inicjatywa, to miejsce na wybudowanie pomnika katastrofalne. Moja opinia na temat lokalizacji jest zdecydowanie negatywna. 

580. 19.01.2018 Nie podoba mi się lokalizacja pomnika.  Wolałbym postawić pomnik przy ul. Armii Krajowej w miejscu dawnego pomnika Koniewa.
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581. 19.01.2018 Usytuowanie tak dużego pomnika u stóp Wawelu jest wysoce nie trafionym pomysłem. Pomnik znacząco ogranicza przestrzeń bulwaru Wiślanego i ogranicza widoczność pięknego 

zamku Wawelskiego. Ponadto w miejscu, gdzie usytuowany ma być pomnik znajduje się obecnie bardzo ważny dla Krakowian pomnik psa „Dżoka” symbolu psiej lojalności. Uważam, iż 

ingerencja w obecny wygląd bulwaru pod Wawelem jest nie uzasadniona również bacząc na to, że na bulwarach wiślanych znajduje się już jeden pomnik Armii Krajowej, przez co 

sytuowanie drugiego który w dodatku oszpeci przestrzeń miejską jest bardzo nie wskazane.

582. 19.01.2018 Moja opinia  dot. planowanej lokalizacji na bulwarze Czerwieńskim jest zdecydowanie  NEGATYWNA. Pomnik o takiej formie i kubaturze nadmiernie  dominuje w przestrzeni, zasłania  

Wawel. Bulwary  Wiślane  w tej lokalizacji maja  zdecydowanie  charakter rekreacyjny. To miejsce wypoczynku, zabawy, spacerów z dziećmi, festynów. W żadnej mierze nie przystaje to 

do powagi takiego monumentu jak pomnik AK. Pomnik AK nie  powinien  zmieniać  przestrzeni  bulwaru, tylko  uzyskać  inną lokalizację.

583. 19.01.2018 W mojej ocenie pomnik powinien zostać zlokalizowany w innym miejscu, jako że zaproponowana lokalizacja ogranicza tereny zielone, których Kraków ma zdecydowanie za mało.

584. 19.01.2018 Wyrażam negatywną opinię  w kwestii usytuowania pomnika AK na Bulwarze Czerwieńskim. Pomnik zbyt agresywnie wpisuje się w przestrzeń  i  psuje widok na Wawel. Pomijam 

wartość artystyczną pomnika, która – moim zdaniem – jest kiepska, ale jeśli już pomnik ma mieć ten kształt, to powinien stanąć w innym miejscu.

585. 19.01.2018 Chciałem zaprotestować przeciwko lokalizacji pomnika AK na Bulwarach w pobliżu Wawelu.

Jest to teren zielony który należy chronić przed tak monumentalną zabudową – nie zostało nam go już zbyt dużo w tej okolicy. Jest to teren spacerowy i wypoczynkowy dla krakowian. 

Dodatkowo na tych terenach odbywają się okolicznościowe wydarzenia jak jarmarki podczas wianków itp.  Po realizacji pomnika w tym miejscu nie będzie to już raczej możliwe. 

Zwłaszcza że sądząc po przedstawianych grafikach makieta jest w rzeczywistości nieco mniejsza niż sam pomnik. Wątpliwości budzi również forma pomnika – biorąc pod uwagę 

negatywne doświadczenia z pseudo turystami z Angli to obawiam się że taki mur wkrótce nocami mógłby stać się zastępczym szaletem miejskim – co zupełnie nie licuje z charakterem i 

powagą pomnika. Reasumując – popieram budowę pomnika – bohaterów należy upamiętniać. Natomiast stanowczo protestuję przeciwko lokalizacji w tym konkretnym miejscu pod 

Wawelem jak to jest obecnie planowane. Proponuję rozpatrzyć miejsce alternatywne – np. na samym początku Błoń miedzy hotelem Cracovia a Muzeum Narodowym  albo na samych 

Błoniach albo na terenie placu przed Muzeum.

To są również godne i weksponowane miejsca. Nie zabierają jednak (proporcjonalnie) aż tak dużo przestrzeni z danego obszaru. Liczę że ten protest odniesie skutek i nie zostanie 

zakrzyczany przez lobby budowy pomnika.

586. 19.01.2018 Uważam, że  ulokowanie pomnika AK pod Wawelem jest nieodpowienie. W obrębie całych wałów Wiślanych jest sporo miejsca w których można pomnik ulokować i uatrakcyjnić  obszar. 

587. 19.01.2018 Uważam, że na bulwar Czerwieński przy ul. Smoczej, w okolicy zamku królewskiego nie jest najlepszym miejscem dla tego typu projektów. Po pierwsze szpetnych, stanowczo zbyt 

dużych, zaburzających spokojny klimat tego miejsca. Po drugie zbyt drogich jako podatnik nie jestem zachwyconym trwonieniem publicznych pieniędzy na tego typu obiekty. Po trzecie, 

źle ulokowanych - bo jeżeli już, to czemu akurat tutaj? Jest wiele bardziej odpowiednich miejsc bądź nawet rodzajów pomników mogących upamiętniać pamięć AK. Czemu pod Wawelem 

nie zostanie zasadzone drzewo pamięci, zagajnik nawet dla megalomańskich potrzeb niektórych jednostek w tym kraju, a chcemy na siłę szpecić i zabudowywać przestrzeń rekreacyjną?

Jestem więc zdecydowanym przeciwnikiem tego projektu, już abstrahując od tego, że Armia Krajowa nie zapisała się jedynie białymi zgłoskami na kartach historii i stawianie tego typu 

pomników nie jest zbyt odpowiednie w oczach potomnych różnych masakr jakich się dopuścili AK-owcy w mieście które szczycie się tym, że jest otwarte i turystyczne. Więc jeżeli jednak, 

mimo wszystko projekt powstanie, proszę nie zapomnieć przez wzgląd o prawdę i pamięć historyczną, o którą podobno tutaj chodzi o tego typu historiach: zbrodnia w Chlebowicach 

Świrskich, zbrodnia w Mołożowie, zbrodnie w Pawłokomie, zbrodnia w Sahryniu, zbrodnia w Strzelcach, zbrodnia w Szołomyi, zbrodnia w Dubinkach czy Zbrodnie w Bukowinie. Nie 

przekłamujmy historii. Nie budujmy pomników.
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588. 19.01.2018 Od 7 lat jestem mieszkanką Krakowa, ukończyłam tutaj studia, a teraz pracuje i odprowadzam podatki. Z mojej perspektywy przestrzeń wokół Wawelu jest przestrzenią rekreacyjną, z 

której głównie korzystają mieszkańcy. Jest to przestrzeń publiczna, która mimo, iż jest zlokalizowana w centrum to nie została całkiem zawłaszczony przez turystów. Można to 

zaobserwować zwłaszcza podczas cieplejszych dni, kiedy to właśnie mieszkańcy, a nie turyści wypoczywają na każdym możliwym wolnym skrawku zieleni przy Wawelu. Dlatego też 

uważam, że nie jest to odpowiednie miejsce do lokalizowania pomników o rozmiarach, które w znaczący sposób zaburzą charakter przestrzeni i odbiorą tą przestrzeń mieszkańcom. 

Dodatkowo kształt pomnika jest kontrowersyjny – istnieje obawa, iż może on być wykorzystywany jako śmietnik i toaleta (projekt pomnika stanowi idealnie ukryte miejsce, aby stać się 

właśnie takim obiektem). Sam pomnik może powstać, ale w innym miejscu, do którego będzie pasował pod względem kompozycyjnym.

589. 19.01.2018 Opinia jednoznacznie negatywna dla lokalizacji pomnika AK w tym miejscu i w tej formie.   1) Lokalizacja pomnika na miejscu już istniejącego pomnika Dżoka jest zupełnie niezrozumiała, 

gdy mamy w mieście mnóstwo miejsc nadających się do zagospodarowania w ciekawy sposób. Poza tym lokowanie tak dużej formy na trawniku, na terenie zielonym jest ograniczeniem 

już i tak małej liczby parków w Krakowie.   2) Forma architektoniczna budzi mój sprzeciw ze względu na swoją niską jakość. To prosta bryła bez głębszej idei, którą mógłby zaprojektować 

każdy student architektury. Wszystko jest tak dosłowne i proste. Jeżeli mamy coś stawiać za publiczne pieniądze, w dodatku w tak eksponowanym miejscu, to musi to być wybitna 

architektura.   3) Konstrukcja pomnika może zachęcać podchmielone osoby do oddawania ta moczu. Proszę ten argument potraktować poważnie, gdyż takie skojarzenie pojawia się u 

mnie i moich znajomych. Jest idealnie otoczone i zasłonięte by po paru piwkach wracając z Kazimierza można było się zatrzymać i pomylić obiekt z toaletą.

590. 19.01.2018 Jestem zdecydowanie przeciwny pomnikowi w takiej formie i w tym miejscu.  Powody: ● konieczność usunięcie pomnika psa Dżoka (ma być przeniesiony na rondo? to jakiś absurd!),  ● 

pojawienie się olbrzymiej betonowej powierzchni zajmującej teren zielony - w lecie będzie tam taki żar, że nic się nie utrzyma; nie mówiąc już o samym fakcie likwidowania zieleni,  ● 

obawiam się, że podczas prac mogłyby ucierpieć okoliczne drzewa - nawet gdyby żadne nie miałoby być celowo wycięte, to prace i późniejszy pomnik mogłyby niekorzystenie wpłynąć na 

korzenie już istniejących,  ● zawłaszczanie przestrzeni publicznej dla celów politycznych,  ● moim zdaniem jest zbyt przytłaczający, teren zielony wokół Wawelu powinien być terenem 

zielonym,  ● w tych okolicach odbywa się wiele wydarzeń (wianki, business run żeby wymienić tylko dwa) - ww pomnik ograniczałby dostępną przestrzeń, co sprawiałoby, że wszystko 

byłoby jeszcze bardziej upchnięte (zagrożenie dla bezpieczeństwa), dodatkowo pewnie pojawiłyby się głosy, że takie imprezy nie mogą odbywać się w pobliżu tak “świętego” miejsca, ● 

stanowczo za wysoki koszt dla miejskiego budżetu. I nie polemizuję z tym czy “pomniki o takiej kubaturze tyle kosztują”, mówię o bezwzględnej kwocie pokrytej przez miasto. Mój głos 

nie oznacza, że nie zgadzam się na uczczenie pamięci dla żołnierzy AK. Tylko nie w takiej formie, nie w tym miejscu i nie za tak wysokie publiczne pieniądze.

591. 19.01.2018 Jestem przeciwny budowie pomnika AK u stóp Wawelu

592. 19.01.2018 Zdecydowanie sprzeciwiam się budowaniu jakichkolwiek nowych pomników, a już na pewno nie dedykowanych AK.

593. 19.01.2018 Zaopiniowania wymaga zarówno sam projekt pomnika jak i jego lokalizacja.   1. projekt jest KOSZMARNY. Pseudonowoczesna arstystycka wydumka, która przypomina element 

architektury ogrodowej, a nie symbol trwałej pamięci o ważnej dla wielu formacji wojskowej. Bez większego trudu mozna odnależć przyklady budowli czy instalacji poświeconych 

upamiętnieniu weteranów, walk czy żołnierzy. Klasyka jest ponadczasowa! Ani forma ani zaproponowany materiał nie współgrają.   2. Nie mniej istotne jest to, że taka forma kompletnie 

także nie pasuje do otaczenia, w którym miałaby być ustawiona. Zasłania jeden z najważniejszych elementów wizerunkowych miasta _ WAWEL. Zabiera przestrzeń, oddchech - rujnuje 

koncepcje artchitektoniczną całego wzgórza. W tym miejscu i w tej formie stanie sie za chwile pisuarem dla nietrzeźwych, których w zwłaszcza w weekendy w tym rejonie nie brakuje. 

Ani upamiętnienie, ani oddanie czci - kolejny „Dźwigaj” w przestrzeni miasta, która jest wizytówką miasta i przestrzenią MIESZKAŃCOW! Przy muzeum AK jego miejsce jest o wiele 

bardzie odpowiednie.

594. 19.01.2018 Makieta pod Wawelem pokazała ze absolutnie nie powinno być pomnika w tym miejscu. Nie pasuje ani formą ani wielkością. 

Uważam ze upamiętnienie AK można zrobić w bardziej „ludzki” sposób – wybudujmy oddział do opieki nad osobami starszymi, klub seniora, miejsce spotkań międzypokoleniowych. 

Byłyby to bardziej przyzwoicie wydane pieniądze. 
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595. 19.01.2018 Chciałbym wyrazić negatywną opinię na temat postawienia pomnika AK pod Wawelem w obecnej formie. Bulwar Czerwieński jest miejscem reprezentacyjnym, które jednocześnie pełni 

ważną rolę w życiu kulturalnym Krakowa. Obawiam się, że wprowadzenie tak dużych zmian wiąże się z ryzykiem całkowitego zaburzenia roli bulwaru. 

Nie kwestionuję roli AK w historii Polski i Krakowa, nie mam nic przeciwko postawieniu pomnika, ale nie za cenę całkowitego wywrócenia roli jednego z najważniejszych miejsc na mapie 

miasta.

596. 19.01.2018 Bulwary Wiślane są częscią spacerową pomnik zabetonuje czesc zieleni której i tak jest mało w krakowie. Bryła nie nasuwa skojarzen z tematem któremu poswiecony jest pomnik. 

Pomnik jest tak duzy ze zasłania pomnik

597. 20.01.2018 Proponowana lokalizacja, powoduje zamianę charakteru miejsca – bardzo szczególnego – u stóp Wawelu – gdzie ludzie zażywają relaksu, przychodzą na spacery z psami, oglądają 

koncerty odbywające się w zakolu Wisły – nagle moją popadać w sztuczną zadumę z powodu pomnika który tam powstanie? Otoczenie pomnika, ponieważ nie ograniczy się on do samej 

bryły wpłynie także na ruch pieszych i rowerzystów w tej okolicy poważnie go komplikując. Samo miejsce w żaden sposób nie jest związane z AK i tego typu (a już szczególnie 

martyrologiczne) pomniki nie powinny się tam pojawiać. Proponowana lokalizacja monumentu w żaden sposób nie związanego ani z Wawelem ani z bulwarami spowoduje zepchnięcie 

pomnika psa Dżoka autorstwa B. Chromego – stanowiącego akurat dobrzy przykład wartości artystycznej, skromnej skali i powiązania z miejscem.

598. 20.01.2018 Uważam, że pomnik nie powinien zostać wybudowany w tym miejscu. Po pierwsze, sam pomnik jest brzydki i niewpasowujący się do otoczenia. Nie za bardzo wiadomo co miałby sobą 

reprezentowad, poza tym, co opisał autor. Prócz makiety, ma byd jeszcze wybetonowany teren wokół monumentu, co skutkowałoby zniszczeniem cennych terenów zielonych i kolejnym 

betonowaniem Krakowa. Poza tym, jego kanciasta struktura może stanowid zachętę do czynności nielegalnych i niezbyt pożądanych w centrum miasta, jak chociażby oddanie moczu, 

zwłaszcza w nocy. Następnie, projektowany słup światła, powodowałby zaburzenie widoku na Wawel i byłby bardzo jasnym i niepotrzebnym punktem na mapie. AK nie było zbytnio 

związane z Krakowem w swojej działalności i poza tym, ma już swoje muzeum w naszym mieście. Dlatego działania promujące patriotyzm i działalnośd powinny byd kontynuowane tam, 

a nie po przez kolejny pomnik. Już Park Jordana stał się swoistym centrum pomnikowej-pamięci, niech przynamniej jeden teren zielony w ścisłym centrum pozostanie dla krakowian, bez 

żadnych dodatkowych, patriotycznych uduchowieo. Zwłaszcza, że teren bulwarów jest wykorzystywany do odpoczynku i do organizacji licznych pikników, a powstanie pomnika 

zaburzyłoby te czynności.

599. 20.01.2018 W nawiązaniu do tematu budowy pomnika AK przy bulwarach nieopodal Wawelu pragnę wyrazić swoją absolutną dezaprobatę na umieszczenie tego pomnika w planowanym miejscu. 

Uważam, że przestrzeń ta jest stosowanie zagospodarowana. Absolutnie nie ujmuję zasług ani potrzeby upamiętnienia działalności AK, jednakże uważam ze są na to lepsze sposoby niż 

stawianie pomników. 

Konkludując - kategorycznie sprzeciwiam się budowie pomnika w planowanym miejscu. 

600. 20.01.2018 Jestem zdecydowanie przeciwna umieszczenia takiego pomnika w miejscu obecnie prezentowanej „makiety”. Jest to teren zielony, na którym tradycyjnie odbywają się imprezy 

plenerowe, gdzie można odpocząć na zielonej trawce podczas przejażdżki rowerowej, a dodatkowo tuż koło Wawelu. I taki pomnik, w takim miejscu. No przecież jak to wygląda 

okropnie! Mamy świetne Muzeum AK, jest też przestrzeń po niesławnym Koniewie. Możliwości wyeksponowania pomnika AK jest dużo, choć na marginesie: ten projekt jest okropnie 

brzydki. Jestem matką i chętnie prowadzam dziecko do muzeum, czy na Zamek, podkreślając wyjątkowość naszego miasta. Dbanie o integralność jego najstarszej części ma głęboki sens. 

Do tego nie potrzebujemy dodatkowy pomników. Potrzebujemy za to dodatkowych skwerów, zieleni, ścieżek rowerowych, placów zabaw. Tak, żeby ludzie stąd chcieli zebrać się w 

weekend z dzieciakami i podjechać na piknik pod Wawel, pójść na warsztaty do Muzeum Historycznego, albo po prostu pojechać rowerami na lody. Dbajmy o tereny rekreacyjne, zanim 

obudzimy się z ręką w... pomniku.
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601. 20.01.2018 Kategorycznie się nie zgadzam na lokalizacje pomnika pod Wawelem. W Krakowie jest dużo wolnych miejsc gdzie można go postawić. Uważam że bryła pomnika zaburza piękną 

panoramę Wawelu. Sam pomnik jest mało czytelny i nie rozumiem argumentów mówiących że ta lokalizacja musi być po Wawelem. Za nim jest pomnik psa Dżoka , który wrósł w pamięć 

ludzi. Obecnie jest zasłonięty. Wracając do bryły pomnika.. Ta istna kolumbryna jest brzydka i wielka. Szkoda że odchodzimy od akademickich pomników na rzecz udziwnień nie dla 

wszystkich zrozumiałych .

602. 20.01.2018 Piszę w sprawie budowy Pomnika AK, którego makieta znajduje się na bulwarach wiślanych przy ul. Smoczej:

1. Nie zgadzam się na proponowaną lokalizację. Bulwary wiślane nie są odpowiednim miejscem do upamiętnienia żołnierzy AK – dużo lepszym byłoby już jakieś miejsce w dzielnicy 

Krowodrza czy Dębniki. A najlepiej, zamiast tworzyć kolejne miejsce pamięci, zająć się już istniejącymi, np. Glinnikiem.   2. Nie podoba mi się projekt pomnika. Kraków jest już i tak 

wystarczająco zabudowany i ma już i tak za mało terenów zielonych, z których można w pełni skorzystać czy to w weekend czy podczas spaceru z psem, a ten monument jest zbyt duży 

by go umieszczać na bulwarach – czy gdziekolwiek! Jeżeli już tworzyć kolejne miejsce upamiętniające bohaterskie czyny żołnierzy II WŚ, to jedynie na zasadzie tablicy. Żeby oddać Im 

hołd nie trzeba budować gigantycznych paskudztw, można to zrobić tak jak jest np. przy ul. Pawiej – Pamięci Poległych w I WŚ.   3. Nie zgadzam się na dofinansowanie budowy pomnika. 

Jest znacznie więcej spraw, którym by się przydało dofinansowanie z budżetu miasta niż (kolejny) pomnik. Np. czyż nie są ciągle normy zanieczyszczenia powietrza przekroczone? Czyż 

nie dałoby się przeznaczyć pieniędzy, które miałyby zostać wyrzucone w błoto na pomnik, przekazać na np. wykupienie terenów zielonych? Czyż nie lepiej byłoby zainwestować w drogi, 

które miejscami w Krakowie są w skandalicznym stanie (ulica Bieżanowska na wysokości cmentarza, ulica Teligi czy drogi w okolicach Toń – a to tylko nieliczne przykłady)?    4. W 

Krakowie nie powinny powstawać kolejne pomniki  Gdzie się człowiek nie ruszy – tam pomnik. Nie twierdzę, że należy się ich pozbyć, ale jest już wystarczająco pomników 

upamiętniających wydarzenia / ludzi. Jeżeli chcemy oddać cześć kolejnym osobom / organizacjom / związkom / wydarzeniom, to możemy to zrobić w inny sposób: nadając imię Żołnierzy 

AK którejś z ulic albo odsłaniając tablicę.

603. 20.01.2018 Fatalne miejsce, fatalna interakcja z Wawelem. Pomnik od jednej strony lekki ale od strony bulwarów przyciężkawy, statyczny, narzucający się.

604. 20.01.2018 Sprzeciwiam się postawieniu pomnika AK pod Wawelem. Pomnik, owszem, powinien powstać i to już dawno temu (w obojętnie jakiej formie, może jednak trochę bardziej szczęśliwej niż 

obecna koncepcja), jednak nie może to być kosztem jednej z niewielu łąk, które zostały pod Wawelem i która jest tak bardzo uwielbiana przez krakowian i turystów. Ponadto tam już stoi 

jeden pomnik, psa Dżoka, o którego przeniesieniu nikt nawet autora nie poinformował. Tym samym – NIE MA MIEJSCA – dla pomnika Armii Krajowej pod Wawelem. Kraków jest duży, 

ma 18 dzielnic, z których każda jest tak samo dobra na wspomiany pomnik, który nie tylko mógłby ożywić okolicę, ale i ją uatrakcyjnić. Okolice Wawelu zostawmy jednak takie jakie są.

605. 20.01.2018 Jestem przeciwna lokalizacji pomnika na Bulwarze Czerwieńskim pod Wawelem. Kraków ma bardzo niewiele miejsc wypoczynku, miejsc gdzie można zorganizować imprezy plenerowe. 

Takim cudownym miejscem jest Zakole Wisły i Bulwar Czerwieński gdzie odbywają się pikniki, parady, spotkania. Miejsce niezabetonowane, nieogrodzone jakimiś zasiekami. Trawa , 

drzewa. Sprzeciwiam się odebraniu tego Krakowianom i turystom. Taki pomnik może stanąć w wielu zabetonowanych pustych miejscach , a najlepszą lokalizacją byłaby przy ul. Armii 

Krajowej albo przy Muzeum AK.

606. 20.01.2018 Chciałbym wyrazić swoją opinię na temat budowy pomnika AK w Krakowie. Przede wszystkim lokalizacja! Drodzy Państwo, Wawel jest miejscem, którego okolice powinny pozostać jak 

najbardziej czyste. Na temat samego projektu pomnika nie będę się wypowiadać, bo to zawsze kwestia sporna a o sztuce się nie rozmawia. Każdy ma swoje gusta. Definitywnie ten 

pomnik jednak nie pasuje w okolicach Wawelu! Proponuję wybudować go na ul. Armii Krajowej w miejscu dawnego pomnika Koniewa.

607. 20.01.2018 Sprzeciwiam się budowie pomnika AK pod Wawelem. Pomnik zmieni niekorzystnie prestiżową i cenna dla krakowian przestrzeń publiczną, zasłaniając przy tym częściowo widok na 

Wawel.

608. 20.01.2018 Zdecydowanie przeciwstawiam sie budowaniu jakiegokolwiek pomnika na terenie zieleni przy Wawelu.
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609. 20.01.2018 Po obejrzeniu wizualizacji projektowych i makiety pomnika AK na bulwarze Czerwieńskim, jestem przeciwna budowie pomnika w proponowanej formie i lokalizacji.  Mój sprzeciw nie 

dotyczy samej intencji – uczczenia pamięci Armii Krajowej – lecz jestem przekonana, że zdecydowanie lepiej by było ją upamiętnić w innej formie i w innymi miejscu.  Zdecydowanie 

uważam, że Kraków nie potrzebuje kolejnych pomników, ale lepszej przestrzeni publicznej, wspólnej – najlepiej w połączeniu z zielenią. Nasze miasto ma coraz płytszy i krótszy oddech. 

To wręcz banalne i oczywiste stwierdzenie – Kraków potrzebuje powietrza i zieleni; a wszelkie nowe projekty (zwłaszcza publiczne!) nie powinny z tą podstawową, niezbędną potrzebą 

konkurować. Proponowana forma pomnika jest dla mnie w tym miejscu wręcz opresyjna – zbyt duża, estetycznie mocno wątpliwa (w mojej ocenie pomnik jest po prostu brzydki); a 

ponadto wiąże się z „zabetonowaniem” znacznego obszaru kosztem zieleni, co jest niekorzystne i nieuzasadnione.  Bardzo podoba mi się pomysł upamiętnienia Armii Krajowej na 

przykład za pomocą kopca i/lub lasu bądź parku.  

610. 20.01.2018 Pomnik AK tak, ale nie pod Wawelem. Wawel już mam zaśmiecono w kypcie

611. 20.01.2018 Nie w tym miejscu i nie w takiej formie. Przed II wojną odsłaniano Wawel wyburzając budynki, teraz mamy go znowu zasłonić ? A co do formy, to nie będzie zachęcała do zadumy nad 

naszą historią, ale do zupełnie innych , przyziemnych czynności. Gwarantuje to ilość turystów znajdujących się w tym rejonie.

612. 21.01.2018 Jestem przeciwna budowie pomnika AK pod Wawelem. Planowana inwestycja nie w tym miejscu, nie w takiej gargantuicznej formie, po prostu paskudztwo!

613. 21.01.2018 Po obejrzeniu planów pomnika oraz wizji lokalnej ze stojącą makietą jestem zdecydowanym przeciwnikiem  budowy pomnika w tym miejscu.  Zdecydowanie psuje krajobraz, nie pasuje 

w tym

miejscu.  Zwłaszcza że w pobliżu, u zbiegu ulicy Podzamcze i Zwierzynieckiej jest b. piękny pomnik autorstwa Bronisława Chromego. Jak mówi autor Wstęgi Pamięci jest to pomnik 

parkowy.  Dlatego o wiele lepszą lokalizacją tego pomnika jest teren w parku  przy Alei Armii Krajowej (!!) gdzie stał pomnik marszałka Koniewa. Może trzeba zrobić wizualizację bądź 

ustawić tam makietę spod Wawelu ?

614. 21.01.2018 Prezentowana koncepcja pomnika AK nie powinna zostać zrealizowana.

Uzasadnienie: 1. Miejsce - nie mam szczególnych zastrzeżeń do lokalizacji pomnika na bulwarze, jeśli tylko projekt będzie odnosił się do otaczającego go kontekstu przestrzennego i nie 

zakłócał perspektyw widokowych. Tutaj moje obawy budzi nie tyle postawiona makieta, co przewidziane w projekcie prace ziemne i zaprojektowane w nieprzemyślany sposób otoczenie. 

Wybrany do realizacji projekt w żaden sposób nie nawiązuje swojego sąsiedztwa, brakuje mu subtelności charakteryzującej dobre projekty architektoniczne i rzeźbiarskie.  2. Estetyka - 

niestety wybrany projekt pewnie mógłby uchodzić za atrakcyjny, ale dobrych kilkanaście lat temu. Forma pomnika jest nieczytelna i nieatrakcyjna, nie widać wyraźnej idei czy motywu a 

kształt wstęgi jest już mocno wyeksploatowany w wielu pomnikach w Polsce. Pamiętajmy o tym, że choć pomnik ma upamiętniać żyjących jeszcze bohaterów AK, to estetycznie i 

formalnie powinien być atrakcyjny dla przyszłych pokoleń mieszkańców Krakowa i turystów. To właśnie oni będą go oglądać i od świadomych decyzji projektowych zależeć będzie, czy 

pomnik spełni swoją edukacyjną i upamiętniającą rolę. W mojej opinii obecna propozycja nie ma na to żadnych szans. Ponadczasowość to cecha która wyróżnia naprawdę dobre 

projekty, a wybrane miejsce niewątpliwie na taki projekt zasługuje. Nie przekonuje mnie też dosłowność nawiązania kształtem do granic II RP i dobór opresyjnego w odbiorze materiału.  

3. Idea - moje obawy budzi również coraz częstsze akcentowanie w krakowskiej przestrzeni publicznej wątków o charakterze militarnym czy martyrologicznym. Nie mam nic przeciwko 

upamiętnianiu krakowskiego czy krajowego AK, ale powinno się to odbywać z rozwagą, przy towarzystwie funkcji dydaktycznej czy edukacyjnej. Dobrym przykładem jest tu krakowskie 

Muzeum AK.

615. 21.01.2018 Wyrażam moje uwagi co do lokalizacji planowanej budowy pomnika AK na Bulwarze Czerwieńskim: Usytuowanie pomnika AK w planowanym miejscu skutecznie zakłóci widok zamku 

królewskiego na Wawelu.  Zamek na Wawelu to serce Polski i symbol naszego miasta.  Jest zabytkiem drogim sercu każdego Polaka i do jego pełnej ekspozycji potrzebna jest otwarta 

przestrzeń, niezakłócona nowoczesnym pomnikiem. W planowanej wersji lokalizacji, zamek oglądany z perspektywy Bulwarów od strony Skałki, z poziomu wzroku człowieka zostaje 

przysłonięty płaszczyzną  mającego powstać pomnika.  Dlatego uważam, że nie jest dobrym pomysłem budowanie na tle zamku królewskiego nowoczesnego w swym kształcie pomnika. 

Mam nadzieję, że osoby decydujące o lokalizacji mającego powstać pomnika AK, rozważą inne  warianty jego usytuowania i  znajdą równie godne dla niego miejsce, nie wywołujące 

kontrowersji.
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616. 21.01.2018 Planowana budowa pomnika pamięci AK jest wbrew zdrowemu rozsądkowi z kilku względów:

- pomnik jest architektonicznie nieciekawy i nieestetyczny,  - pomnik może być potraktowany jako miejsce oddawania nieczystości fizjologicznych, - pomnik w znacznej części zasłania 

widok Wawelu, szczególnie dla osób spacerujących po bulwarach, - lokalizacja kolejnego pomnika w okolicy Wawelu jest niefortunna a jego symbolika nie będzie zrozumiała dla 

zagranicznych turystów oraz spacerowiczów.

Ja, moja rodzina, sąsiedzi i znajomi – mieszkańcy Krakowa nie zgadzamy się w na budowę pomnika w tej lokalizacji.

617. 21.01.2018 Jestem przeciwny powstaniu pomnika Armii Krajowej w planowanej lokalizacji. Moim zdaniem aktualna propozycja pogarsza wygląd tego miejsca i nie wydaje się być poważną formą 

oddania hołdu żołnierzom AK.

618. 21.01.2018 Jako przewodnik miejski chciałam zabrać głos w sprawie budowy pomnika. Zdecydowanie nie dla pomnika AK. Projekt fatalny i miejsce zdecydowanie nie to. Uważam, że stojący przy 

Powiślu pomnik B. Chromego w zupełności wystarczy. Przestrzeń przy Bulwarach zostawmy otwartą, nie zabudowywujmy jej bez składu i ładu. 

619. 21.01.2018 Nie w tym miejscu. Forma taka sobie – szału nie ma .Czyżby nawiązanie do pomnika poległych w Witnamie?

620. 21.01.2018 Jestem przeciwny lokalizacji pomnika Armii Krajowej na bulwarze pod Wawelem z następujących powodów:

1. W pobliżu, koło Mostu Dębnickiego, już stoi pomnik – dłuta Bronisława Chromego -  poświęcony żołnierzom polskim z okresu II wojny światowej, w  tym AK-owcom.   2. Miejsce 

proponowane  na drugi  pomnik upamiętniający AK-owców,  ma  charakter rekreacyjny o dużych walorach krajobrazowo-architektonicznych. Czy krakowianie zasługują na  pozbawienie  

ich takiej przestrzeni – o takim charakterze?   3. Na zagarnianym pod nowy pomnik miejscu stoi już, autorstwa Chromego, pomnik psa Dżoka – przyjaciela człowieka. Czy przyzwoitym jest 

usuwanie pomników z ich pierwotnego miejsca?  4. Najdelikatniej mówiąc, walory  estetyczno-artystyczne proponowanego pomnika – jego  „płotowa”  forma  - budzą poważne 

wątpliwości.

621. 21.01.2018 Jestem przeciwna lokalizacji pomnika Armii Krajowej na bulwarze pod Wawelem.

-  W pobliżu, koło Mostu Dębnickiego,  znajduje się ekspresyjny pomnik   poświęcony żołnierzom polskim z okresu II wojny światowej, w  tym AK-owcom,  dłuta Bronisława Chromego.  -  

Miejsce proponowane  na drugi  pomnik upamiętniający AK-owców,  ma  charakter rekreacyjny o dużych walorach krajobrazowo-architektonicznych i   uważam, że powinno zachować 

ten  rekreacyjny charakter.  -  Na zagarnianym pod nowy pomnik miejscu stoi już, autorstwa Chromego, pomnik psa Dżoka – przyjaciela człowieka, a lokalizacja tego pomnika związana 

jest  z wydarzeniem, które miało miejsce w tej właśnie okolicy. -  Najdelikatniej mówiąc, walory  estetyczno-artystyczne proponowanego pomnika  budzą poważne wątpliwości.

622. 21.01.2018 Chcę wyrazić swoją zdecydowanie negatywną opinie na temat budowy pomnika AK na bulwarach Wisły w sąsiedztwie Wawelu. Proponowany projekt niszczy tą przestrzeń, nadmiernie ją 

przekształcając i dominując, 

przez co straci ona przyjazny wobec mieszkańców Krakowa charakter. Tak dużych rozmiarów konstrukcja jest w tym miejscu zupełnie niedopuszczalna. Jej bardzo wątpliwa estetyka i 

zupełne niedopasowanie w żywą tkankę miasta nie będzie też stanowiło uhonorowania pamięci żołnierzy AK, ale raczej szyderstwo z niej.

623. 21.01.2018 Jako mieszkaniec Krakowa chciałbym wyrazić swój przeciw wobec projektu powstania kolejnego pomnika w mieście. 

Chciałbym aby bulwary wiślane były otwartą przestrzenią dla mieszkańców. Bardzo dobrym miejscem na upamiętnienie pomnika AK jesli jest taka potrzeba są okolice muzeum AK. 
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624. 21.01.2018 Nie zgadzam się na budowę pomnika AK obok Wawelu- to poroniony pomysł aby w tym miejscu budować pomnik. Dzięki Bogu jeszcze nie było propozycji budowy pomnika na Wawelu. 

Przede wszystkim – pomysły mogą być różne ( mądre , głupie, niedopracowane itp.) ale najistotniejsza jest weryfikacja danego planu biorąca pod uwagę wszystkie aspekty danej 

propozycji. W tym miejscu budowa pomnika ( jakiegokolwiek ) to wpływ na odbiór samego Zamku i jego otoczenia. Wpisanie w tę przestrzeń tegoż pomnika jest działaniem 

koniunkturalnym szczególnie , że jest Muzeum AK i ewentualnie tam – lub w innym miejscu można by postawić pomnik. Jest zbyt wiele inwestycji w Stołeczno Królewskim Mieście 

Krakowie które zostały skierowane do realizacji / bądź nie wyrażono sprzeciwu przez odpowiednie władze/ przy zgodzieurzędników - których budowa jest tak bezsensowna , że aż rodzi 

się pytanie- jak to było możliwe. Więc tutaj stanowcze NIE ! A sam pomnik to jakaś wtórna koncepcja w ogóle nie mająca odniesienia do historii – beznadziejny ! Pewnie gdzieś ktoś 

wpadł na taki pomysł ( nie wiem czy przypadkiem nie w Nowym Jorku ) ! NIE ! NIE ! NIE !

625. 22.01.2018 Uważam, że miejsce umieszczenia pomnika jest złe. Również jego forma budzi wątpliwości. Dlatego jestem przeciwny budowie pomnika w planowanej lokalizacji.

PS. Przypominam, że niedaleko jest już inny pomnik upamiętniający bohaterów Armii Krajowej - Pomnik Żołnierzy Polski Walczącej.

626. 22.01.2018 Jestem przeciwna zabudowywaniu Krakowa pomnikami, ale jeśli już mamy jes stawiać, to w odpowiedniej forme, która nie zaburza dotychczasowej funkcji terenu (np. Ławeczka Banacha 

i Nikodyma przy Plantach to całkiem niezły przykład pomnika, który wpisuje się w otaczającą przestrzeń). Pomnik AK to wielka bryła, której estetyka kojarzy się raczej z monumentami 

Związku Radzieckiego niż z XXI wiekiem, na dodatek  dzieli i zaburza jedną z nielicznych rekreacyjnych, zielonych przestrzeni, służących mieszkańcom  w centrum.Idżmy z duchem czasu i 

szanujmy potrzeby miasta, dlaczego nie oddać hołdu żołnierzom AK np. poprzez założenie nowego parku (i przy okazji zasadzenie tak potrzebnych drzew) z symboliczną tablicą przy 

wejściu? Ja osobiście, jako zwykły mieszkaniec, nie życzę sobie zapełniania Krakowa bezsensownym, nieusuwalnym „betonem” dla satysfakcji wąskich, niereprezentatywnych grup 

społecznych i organizacji.

627. 22.01.2018 Zdecydowanie nie podoba mi się lokalizacja tego pomnika. Taka ogromna bryła na bulwarach gryzie się z krajobrazem i zabiera miejsce.

628. 22.01.2018 Pomnik pod Wawelem to absurd. Jeśli inwestować w cokolwiek na bulwarach, to może w drzewa? Tereny obok Wawelu są traktowane jako obszary rekreacyjne, odbywają się tam 

wydarzenia przygotowane z myślą o mieszkańcach. Nie wiem czy w takim otoczeniu wymowa tego pomnika ma sens. Wyobrażacie sobie go Państwo na festynie średniowiecznym, 

podczas Wianków? Alternatywnym pomysłem byłoby zamontowanie w istniejącej makiecie dobrych chwytów do wspinaczki. Komponowałyby się równie dobrze, a przynajmniej 

służyłoby to czemuś więcej niż składaniu kwiatów. Nikt by też tego nie mógł sprofanować, a mam wrażenie że stawianie takiej ścianki z zakamarkami w najlepszym miejscu do letniego 

picia piwa mogłoby wiązać się i z takim ryzykiem. To tylko nieliczne powody dla których postawienie pomnika AK w takim miejscu jest śmieszne.

629. 22.01.2018 Jestem przeciw lokalizacji pomnika na bulwarze pod Wawelem. 

630. 22.01.2018 Lokalizacja pomnika jest niewłaściwa.  1. Teren ten ma charakter rekreacyjny. I nich takim pozostanie.  2.  Pomnik spowoduje zabetonowanie następnego fragmentu terenu zielonego. 

Zapewne potrzebne byłoby zbudowanie wybetonowanej/wybrukowanej drogi dojazdowej.  3. Po ewentualnym postawieniu w tym miejscu pomnika można spodziewać się 

organizowania różnych obchodów rocznicowych z dużą ilością uczestników. Spowoduje to nadmierne zadeptywanie terenu zielonego.  4. Właściwą lokalizacją jest już istniejący , 

wybrukowany plac z dobrym dostępem komunikacyjnym jak np. Plac Nowaka-Jeziorańskiego. 

631. 22.01.2018 Mam negatywną opinię odnośnie tego projektu. Ogółem nie przeszkadza mi że w Krakowie miałby być pomnik AK, choć tak jak nie którzy zastanawiam się jak dużo wspólnego AK ma z 

Krakowem by odrazu pchać ten pomnik pod Wawel. Najbardziej przeszkadza mi to w jakiej on jest formie i właśnie to zmotywowało mnie do wyrażenia po raz pierwszy swojej opinii. 

Pomnik wygląda paskudnie, jak kawał zardzewiałej stali z wysypiska. Gdyby ktoś mi nie powiedział że to wstęga, nigdy bym na to nie wpadł, a na pewno nie dostrzegłbym że jest to 

jeszcze w krztałcie Polski. Turyści bez ścian tekstu, któych i tak nie będzie się im chciało czytać, też nie połapią się o co chodzi. Nie zgadzam się by piękno Krakowa paskudził tak tragiczny 

projekt i to jeszcze w tym miejscu. Zawsze mogą stawiać to na prywatnej posesji lub pod muzeum AK, ale i tam niech to jakoś wygląda, może np w stylu pomnika Legionów Piłsudskiego? 

Pomnik Legionów wygląda ładnie i estetycznie, a każdy kto go zobaczy wie o co chodzi, nawet turysta, bo przynajmniej wie że to żołnierze, a nie blok złomu.

632. 22.01.2018 Jako obywatelka Krakowa, zdecydowanie sprzeciwiam się budowie tego pomnika pod Wawelem. Jest to nieodpowiednie miejsce i zbyt duży koszt.
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633. 22.01.2018 Jestem zdecydowanie przeciwna lokalizacji  pominka AK w okolicach Wawelu. Pomijam wątpliwą wartość artystyczną tego dzieła, bo nie jestem krytykiem sztuki, ale to po prostu kłuje w 

oczy i burzy piękny widok na Wawel. A pomysł zabetonowania bulwarów wiślanych po to tylko, żeby dać mu podstawę i oparcie to już w ogóle jakiś szalony pomysł. W naszym mieście 

jest coraz mniej terenów zielonych, nie widzę powodu dlaczego cześć trawnika ma zostać zalana betonem. Zdecydowanie wolę trawnik!Mamy w mieście Muzeum AK, może tam ustawić 

ten pomnik? W sam raz mógłby oddzielać Muzeum od ulicy, wygląda przecież jak mur... Byle z daleka od Wawelu!

634. 22.01.2018 Dotyczy zarówno lokalizacji  jak i projektu samego pomnika. Jestem zdecydowanie przeciwny lokalizacji aktualnego pomnika u stup Wzgórza wawelskiego i zamku Króolewskiego. Smok 

wawelski jest naturalnie zwiazany a pomnika tadeusza kosciuszki został postawiony zanim w jego lokalizacji moglismy brac udział. Zaden inny pomnik nie powiniem sie w okolicy wawelu 

zsnalez. Urodziłem sie podczas wojny ktorej na szczescie nie pamietam. Znaczna wiekszosc czlonkow mojej rodziny Sp Rodzice nalezeli do AK . Myśle ze w grobach sie przewracaja jak 

widza to paskudstwo. To poprostu obhraza ich pamieć 

635. 22.01.2018 Dziękuję za możliwość wypowiedzenia się odnośnie budowy nowego pomnika AK. Jestem zdecydowanie przeciwny budowie pomnika w tym miejscu. W Krakowie bardzo niewiele jest 

wspólnej przestrzeni zielonej i trawniki pod Wawelem, szczególnie w okresie letnim, są miejscem wypoczynku mieszkańców. Dodatkowo proponowana forma pomnika zaburzy 

przestrzeń wokół jednego z najważniejszych „widoków” w Polsce – zamku na Wawelu. Proszę pamiętać ile oburzenia wywołał nowoczesny hotel Sheraton albo kolorowy neon hotelu po 

drugiej stronie Wisły. Dodatkowo proponowana forma pomnika będzie niestety służyć jako schronienie dla amatorów tanich win i bezdomnych, tak jak dzieje się to przy wielu ekranach 

wygłuszających, zasłaniających trawniki przed okiem służb porządkowych. Co więcej, w proponowanym miejscu stoi już pomnik psa Dżoka, który jest prawdziwym symbolem tego 

miejsca i swoją historią przyciąga turystów. Pomimo niewątpliwych zasług AK dla historii Polski, nie widzę żadnego związku pomiędzy Armią a tym konkretnym miejscem. Być może 

bardziej odpowiednim miejscem byłoby Muzeum AK lub miejsca zbrodni hitlerowskich takie jak fort Krzesławice lub Przegorzały.

636. 22.01.2018 Szanowni Państwo jako mieszkaniec i obywatel Krakowa, a także jako artysta (rysownik i scenograf, związany z Piwnicą pod Baranami od ponad dwudziestu lat) chciałbym wyrazić 

jednoznaczny i mocny sprzeciw decyzji ulokowania pomnika („Wstęgi”) poświęconego Żołnierzom AK. Projekt jest brzydki, niezgrabny i niewątpliwe oszpeci tę okolicę, a także na wiele 

lat będzie przedmiotem konflitu wśród mieszkańców Krakowa.Uprzejmie proszę o rozważenie usytuowania pomnika w innej lokalizacji.

637. 22.01.2018 Jestem zdecydowanie przeciwny budowie pomnika w tej lokalizacji - w tej czy innej formie. Zarówno proponowana forma jak i lokalizacja pomnika jest jak najbardziej nieszczęśliwa.

Pomnik w tej formie i w tym miejscu będzie stanowił zdecydowanie ogromną ingerencję w otwartą przestrzeń bulwarów dzieląc ją i wizualnie i fizycznie. Sam projekt pomnika jest ze 

wszech miar nieodpowiedni. Nowoczesna forma próbuje konkurować z zabytkowym charakterem otoczenia wprowadzając dysharmonię.  Forma „płotu” dzieląc przestrzeń „zaprasza” do 

„nieodpowiedniego” zachowania w tej czy innej formie. Wawel niewątpliwie dla nas wszystkich Polaków jest najcenniejszym Pomnikiem i zdecydowanie nie potrzebuje „podpierania” 

ani „przyozdabiania” innymi dodatkowymi pomnikami. Należy natomiast zachować dużo więcej szacunku dla tego Obiektu i skutecznie chronić Go przed ingerencją „współczesnych 

potrzeb i trendów”. Polska jest ciągle krajem który zamiast pomników przede wszystkim potrzebuje więcej i lepszych Szpitali służących Jej Obywatelom. Pamięć o AK i innych Bohaterach 

oraz Ich Pomniki budujmy w Nas samych . . . będą dużo cenniejsze niż te „fizyczne monumenty” stawiane bardziej na chwałę ich twórców i inicjatorów niż tych naprawdę zasłużonych.

638. 22.01.2018 Jestem zdecydowanie przeciwny budowie pomnika w TYM miejscu. Te tereny powinny zostać pozostawione jako zielone tereny służące rekreacji, a nie miejsce na pomniki czy inne 

instalacje ograniczające do nich dostęp 

czy zmieniajace ich układ i wygląd.



L.p. Data złożenia Opinia                                                                                                                                                                                                                                   Załącznik nr 2

639. 22.01.2018 Chciałabym wyrazić swoją opinię na temat planów budowy pomnika AK pod Wawelem.  Uważam, że jest to niepotrzebna i szpecąca inwestycja w tym miejscu. Chcąc uczcić poległych 

skrzywdzi się żyjących. Jestem za uczczeniem pamięci żołnierzy Armii Krajowej, ale gdzie indziej i z udziałem bardziej utalentowanego rzeźbiarza.  Osobiście, gdy po raz pierwszy 

zobaczyłam projekt, miałam pierwsze skojarzenia ze zdjęciem z II wojny światowej, kiedy to naziści zbudowali mniej więcej w tym miejscu pod Wawelem betonowe barykady 

przypominające ten pomnik. Chyba nie o to chodzi.. 

Proszę o zaniechanie budowy tego pomnika. Proszę jako krakowianka od pokoleń, jako osoba po szkole artystycznej i jako przewodnik po Krakowie. 

640. 22.01.2018 Jestem zdecydowanie przeciwna budowie pomnika Armii Krajowej usytuowanego na Bulwarze Czerwieńskim.

Jeśli już wystawić taki pomnik (choć uważam, ze Muzeum AK jest wystarczającym upamiętnieniem i należałoby docenić raczej całe Państwo Podziemne), to dlaczego w tym miejscu? 

Bulwary i Wawel nie są w żaden konkretny sposób  związane z AK.  Obejrzałam makietę – i nie biorąc pod uwagę osobistych odczuć estetycznych, bo kojarzy mi się raczej z 

przerdzewiałym wrakiem zatopionego okrętu – uważam, że taka forma pomnika posłuży raczej jako miejsce zabaw w gonionego czy chowanego lub szalet publiczny, w zależności od 

wieku, co nie licuje z powagą, jaką miejsce winno zostać otoczone. Poza tym w pełni popieram niżej przytoczony apel:

"Szanowny Panie Prezydencie,

pragniemy wyrazić nasze zaniepokojenie w sprawie zagospodarowania Bulwaru Czerwieńskiego. Teren, na którym obecnie stoi niewielki pomnik psa Dżoka autorstwa prof. Bronisława 

Chromego, miałby zostać bowiem zabudowany monumentalnym pomnikiem "Wstęga pamięci". Pomnik ten nieodwracalnie zmieni wielofunkcyjną i arcyważną dla krakowian przestrzeń 

publiczną, zasłaniając przy tym częściowo widok na Wawel. Dlatego prosimy Pana Prezydenta o potraktowanie tego miejsca z należytą rozwagą i ogłoszenie międzynarodowego konkursu 

na zagospodarowanie bulwarów wiślanych, który poprzedzony byłby szerokimi konsultacjami społecznymi, jakich zabrakło na etapie wyboru lokalizacji pomnika AK. Trudno bowiem za 

takie uznać internetowe głosowanie, w którym głosami zaledwie 200 osób, wybierających spośród arbitralnie wskazanych lokalizacji zdecydowano o budowie pomnika w tak ważnym dla 

krakowian miejscu. Nasze stanowisko jest wyrazem głosu wielu krakowian oraz opinii Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, który uważa, że tworzenie nowych obiektów na terenie 

bulwarów wiślanych nie jest wskazane. Ponadto Wojewódzki Konserwator Zabytków również wielokrotnie zwracał uwagę na konieczność opracowania kompleksowego projektu 

rewaloryzacji bulwarów wiślanych. "Elementy umieszczane na przedmiotowym terenie winny być spójne i odznaczać się wysokim walorem jakościowym i estetycznym. Kosmetyczne 

remonty bulwarów i wprowadzanie nowych chaotycznych nasadzeń, czy przypadkowo dobranych elementów małej architektury działa na niekorzyść tej przestrzeni". Dlatego też 

uważamy, że do czasu stworzenia kompleksowego projektu zagospodarowania należałoby chronić ten obszar przed wprowadzaniem nowych elementów, zwłaszcza o gabarytach 

planowanego pomnika. Wprowadzanie takiego obiektu bez całościowego planu dla tego terenu, a także bez rozpoznania potrzeb mieszkańców wydaje nam się działaniem doraźnym, 

które może tylko zaszkodzić tej ważnej dla wszystkich krakowian przestrzeni.  Ponadto chcielibyśmy zwrócić uwagę na fakt, że w czasie przeprowadzonego sondażu na lokalizację 

pomnika Armii Krajowej, głosujący mieszkańcy wybrali inne miejsce, które jednak nie zostało zaakceptowane przez Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. Jest to kolejny argument 

przemawiający za wstrzymaniem inwestycji i skonsultowaniem jej z mieszkańcami Krakowa, co do tej pory nie zostało przeprowadzone w sposób adekwatny do rangi tego 

przedsięwzięcia. Mamy nadzieję, że Pan Prezydent przychyli się do naszej prośby i przeprowadzi odpowiednie konsultacje społeczne, w czasie których naprawdę szerokie grono 

krakowian będzie mogło się wypowiedzieć w sprawie zagospodarowania całych Bulwarów Wiślanych, w tym omawianego fragmentu - Bulwaru Czerwieńskiego."

Z poważaniem,

Stowarzyszenie Funkcja Miasto

Stowarzyszenie Przestrzeń Ludzie Miasto

Inicjatywa aDaSie

Czy będziecie Państwo przy czytaniu uwag zwracać uwagę na to, czy piszące je osoby są mieszkańcami Krakowa?  Z daleka jakby łatwiej się decyduje, zwłaszcza szermując wzniosłymi 

argumentami, choć niepoprawnymi językowo… [treści publikowane na  na facebookowej stronie Pomnik AK w Krakowie - WWII Resistance Memorial in Krakow]
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641. 22.01.2018 Uważam, że pomnik AK w tym miejscu i w tej formie nie powinien pod żadnym pozorem zostać zrealizowany. Ustawiona makieta dobitnie dowodzi, że jest to fatalny pod względem 

artystycznym projekt, przestarzały, nieatrakcyjny formalnie, ciężki i pretensjonalny, a ponadto źle wkomponowany w przestrzeń bulwarów. Jako wnuczka żołnierza AK, artystka wizualna 

zainteresowana problematyką przestrzeni publicznej oraz wykładowczyni na uczelni artystycznej nie chciałabym aby w ten sposób upamiętniono Armię Krajową. Troska o pamięć nie 

może odbywać się kosztem mieszkańców i mieszkanek Krakowa, kosztem przestrzeni publicznej, kosztem konfliktu jaki toczy się wokół tej wątpliwej pod wieloma względami realizacji. 

Pamięć to delikatna materia, warto zatroszczyć się o nią w bardziej subtelny, elegancki sposób. Monumentalne pomniki odbierające ludziom przestrzeń rekreacyjną, której tak bardzo w 

Krakowie brakuje, niestety działają na szkodę tej pamięci.

642. 22.01.2018 Pomnik jest marnotrawstwem miejskich pieniędzy i wadzi fantastyczną przestrzeń bulwarów przy Wawelu. Uważam ze to miejsce powino pozostać niezmienione, a fundusze na budowę 

absolutnie zbędnego pomnika powinny 

zostać przeznaczone na inne cele - edukacyjne, wsparcie przedszkoli i szkół, walkę z bezdomnością (!), stworzenie kreatywnych przestreni dla ludzi i idei, albo po prostu n akolejny 

remeont w Krakowie - atakich miejsc które wymagają gruntownych remontów nie brakuje. Jak akuratnie zauważył jeden z czyteników "Gazety Wyborczej" pamięć Armii Krajowej można 

zadośćuczynić, nadająć którejś ze szkół, instytucji publicznych, żłobków etc. jej imię. To Miasto - jak tak dalej pójdzie - na wjeździe powinien mieć tabliczkę Miasto pomników i 

nieudanych pseudorzeźb, a nie królów polskich. To skandal i nie ma na to zgody!

643. 22.01.2018 Uważam, że planowana lokalizacja pomnika AK jest skandaliczna. Wawel i jego okolice powinny być chronione w szczególny sposób. Ten szpetny i zbyt duży pomnik zepsuje jedno z 

najpiękniejszych miejsc Krakowa. Co równie istotne nie ma żadnego uzasadnienia dla takiej lokalizacji. Miejsce to nie ma żadnego związku z działalnością Armii Krajowej. Przeciwnie, w 

czasie wojny Wawel był siedzibą generalnego gubernatora Hansa Franka. Stawianie pomnika u stóp rezydencji nazistowskiego zbrodniarza można traktować jako szyderstwo z Armii 

Krajowej i jej bohaterów. Pozostaje mi wierzyć, że niezamierzone.  Należy się liczyć z tym, że w pobliżu planowanego pomnika będą się odbywać uroczystości. Pod tym względem miejsce 

również jest niewłaściwe. Zwykle są tu i tak tłumy turystów, a uczestnicy uroczystości nie będą mieli możliwości łatwego dojazdu czy zaparkowania samochodów.

Reasumując, jestem zdecydowanie przeciw.

644. 22.01.2018 Nie odpowiada mi lokalizacja pomnika AK pod Wawelem, zasłoni ona zamek a do tego pomnik AK znajduje się kawałeczek dalej (autorstwa Chromego) i jest opuszczony. Nie sprzeciwiam 

się samej idei lecz lokalizacji. Bulwary powinny być miejscem odpoczynku i MAŁEJ architektury co uszanował Bronisław Chromy stawiając pomnik psa. Nie docierają do mnie argumenty, 

że lokalizację wybrali mieszkańcy. W mojej opinii konsultacje społeczne były wtedy jak i TERAZ nie ważne. Jestem studentką i podczas zajęć z partycypacji społecznej nauczyłąm się że:

- organizatorzy muszą dołożyć największych starań aby dotrzeć do jak największej liczby interesariuszy – nie nagłośnienie konsultacji wtedy jak i teraz sprawia że opieramy się na opinii 

ludzi którzy są kategorycznie za lub przeciw. Proszę Państwa proszenie o opinię na stronach na które niewiele osób zagląda w formie pliku WORD!!! nie ma sensu, przecież to wymaga 

tego aby plik pobrac napisac coś i wysłać, nie mówiąc o tym że trzeba to potyem wszystko czytać. Jak uczy specjalistka z PK należy dotrzeć do wszystkich interesariuszy lub jeśli to 

niemożliwe to do wszystkich grup interesariuszy. W naszym przypadku są to np: turyści, aktywiści, architekci, urbaniści, mieszkańcy, pomysłodawcy pomnika, urzędnicy, konserwator 

zabytków, zarząd zieleni… raczej nie właściwe jest proszenie o opinię osób z całej Polski, którzy nie znając lokalizacji głosują z domu popierając szlachetną ideę pomnika AK. Przecież 

niewielki namiot z logiem centrum dialogu przy makiecie, uruchomienie facebooka, zmiana formy na bardziej przystępną (ankieta interetowa), spotkania i tablica informacyjna przy 

makiecie z możliwością głosowania zmieniłaby ciężko wydane tysiąće na makietę w prawdziwe zbieranie opinii, - konsultacje są robione zbyt późno- mnie nie dziwi oburzenie i 

wściekłość osób które od lat zbierały fundusze i starały się aby ten pomnik powstał, to na etapie koncepcyjnym należało prowadzić konsultacje nie teraz drodzy Państwo.
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645. 22.01.2018 Jestem przeciwna budowaniu pomników w obecnej dobie w Krakowie – uważam, że naszych wybitnych Polaków i bohaterów można uczcić w sposób lepszy – budując obiekty zielone dla 

odpoczynku i oczyszczania powietrza w mieście umieszczając niewielką tablicę upamiętniająca daną postać czy też wydarzenie historyczne. Boję się, że miasto zmieni się w Park Jordana, 

który zaczyna dla mnie wyglądać jak cmentarz. Uwazam, że wszystkie nowe pomniki Parku Jordana powinny być tam wlaśnie przeniesione.

646. 22.01.2018 Wyrażam głeboki sprzeciw w sprawie zagospodarowania Bulwaru Czerwińskiego na którym miał powstac pomnik AK ponieważ zmieniłoby to funkcje tej zielonej pblicznej przestrzeni 

służącej mieszkańcom do spacerów ale przysłoniloby to widok na wawel Uważam że lokalizacja pomnika jest całkowicie chybiona a jego dominacja na Bulwarach wislanych umniejszy 

tylko znaczenie wawelu. Pozatym należy przypomniec ze braklo powaznych konsultacji spolecznych i rozwagi. Pomnik moglby powstac przy ul. armi krajowej w miejscu wyburzonego 

pomnika koniewa wsrod istniejacej zieleni w sasiedztwie parku natomiast zagospodarowanie Bulwarów powinno odbywac sie z wielkim namysłwem wiedza ludzi i aprobatą 

mieszkańców Krakowa. 

647. 22.01.2018 Protestuje przeciw budowie pominika na Wałach Wiślanych w rejonie Wzgórza Wawelskiego Miejsce to powinno pozostać w dotychczasowej formietj. Z zielenią i alejkami 

umożliwiajacymi spacery i podziwiania widoku na zamek Królewski. Postawienie pomnika AK w tym miejscu i w przedstawionej formie wprowadzi dominujacy element zaklucajacy 

panorame ktorej wymaga Wawel jako miejsce szczegolne dla Krakowa i Polski.  Wawel jest jeden i nie mozna go budowywac innymi obiektami. Pragnę podkreślić ze jestem juz 

emerytem urodziłem się w krakwowie i mieszkalem przez wiele lat w rejonie ul. zwierzyniekiej odkąd pamiętam Bulwary Wislane były miejscem rodzinnych spacerów i tak pozostało do 

dzis. Pomnik ak powinien nie ingerować w otoczenie wawelu.  

648. 23.01.2018 Mój dziadek walczył w AK, i jako jego potomek chciałbym wyrazić sprzeciw przeciwko stawianiu tego paskudnego w swej formie „pomnika” pod Wawelem.

649. 23.01.2018 Jestem zdecydowanie przeciwko budowie pomnika w tym miejscu. I w takim kształcie. Z szacunku dla zasług i odwagi żołnierzy AK nie powinno się czcić Ich pamięci takim potworkiem, 

który przypomina jakąś prowizoryczną, złożoną z kartonowych pudeł konstrukcję i do tego usytuowaną u samych stóp Wawelu, który dla wielu jest sercem Polski, o którą walczyli m.in. 

żołnierze AK. Zaburza charakter miejsca, zmienia całkowicie jego przeznaczenie i charakter. Paskudny potworek. Nie rozumiem Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, który z jednej 

strony jest bardzo restrykcyjny w swoich decyzjach dotyczących ochrony zabytków, z drugiej dopuszcza gwałt na przestrzeni, pozwalając jednocześnie na dewastację zieleni, której i tak 

w tym mieście ubywa w postępie geometrycznym. 

650. 23.01.2018 W mojej ocenie:    - po pierwsze, niezależnie od niewątpliwie ważnego znaczenia historycznego Armii Krajowej, jej zasługi nie były tak znaczące dla Krakowa, by zaistniała konieczność 

budowania pomnika właśnie ku czci AK. Oczywiście, nie brak nam w Krakowie pomników nie związanych bezpośrednio z miastem, ale przecież miasto i jego kształt ma odzwierciedlać 

naszą lokalną tożsamość i historię. Czas zacząć traktować Kraków jako miejsce nie tylko atrakcyjne turystycznie i pełne „znaczników”, ale jako miejsce, gdzie żyjemy, przebywamy, z 

którym chcemy się identyfikować;   - po drugie, proponowany kształt pomnika jest po prostu brzydki, choć oczywiście odczucia estetyczne mogą być różne. Niestety, ani jego forma, ani 

materiał nie znajduje bezpośrednich odniesień w otoczeniu, w którym pomnik został umiejscowiony. Pomnik psuje wspaniałą perspektywę Wawelu, muzeum Manggha, bulwarów 

wiślanych. Również wybrane miejsce nie ma żadnego związku z działalnością AK i umiejscowienie tam pomnika jest nieuzasadnione;   - po trzecie, makieta pomnika postawiona została w 

miejscu, w którym zwyczajowo odbywają się już od wielu lat imprezy plenerowe – wianki, dni miasta, imprezy okolicznościowe. W świadomości mieszkańców teren ten jest przeznaczony 

na rekreację, tam czas spędzają rodziny, co wielokrotnie ponoszone było jako sukces miasta. Budowa pomnika w tym miejscu, nie tylko ograniczy możliwość spędzania tam czasu, ale też 

nie licuje z powagą tematyki wydarzeń organizowanych w tym miejscu. Nasuwa się oczywiście pytanie, co jest ważniejsze dla miasta – czy jego mieszkańcy czy pomnik, ale to pytanie 

pozostawię już bez odpowiedzi;   - po czwarte, czas wreszcie zacząć rozmawiać o planach rozwoju miasta w obszarze bulwarów i tego, jakie my mieszkańcy mamy oczekiwania względem  

tego miejsca. Jestem za rozwojem bulwarów, nie dla turystyki przyjezdnej, nie dla pomników, straganów czy innej trwałej zabudowy, ale tak dla miejsca otwartego dla mieszkańców – 

mobilnych kin, kawiarni, placów zabaw, sportów, gier terenowych, tras spacerowych, inicjatyw społecznych. Takie funkcje powinny spełniać bulwary wiślane w Krakowie. Reasumując 

jestem przeciwko budowie pomnika AK w planowanym miejscu. 
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651. 23.01.2018 Jestem przeciwko budowie pomnika AK na bulwarach.Koszty budowy pomnika i jego późniejszej konserwacji (usuwanie graffiti, usuwanie odchodów gołębi, naprawy) są zbyt wysokie w 

stosunku do korzyści płynących z pomnika.W XXI wieku nasza przestrzeń miejska jest pełna różnego rodzaju treści i znaków, które nie zwracają większej uwagi – ani turystów, a tym 

bardziej mieszkańców i obywateli. Pomniki funkcjonują społecznie jedynie kilka razy w roku, przy okazji rocznic. Niestety, nie są potrzebne, ani zauważane, na co dzień. To nie jest wina 

pomników jako takich. Współcześnie ludzie potrzebują innego sposobu na budowanie swojej tożsamości patriotycznej i zdobywania wiedzy o dokonaniach przodków. Pomnik jest 

znakiem stałym, nieruchomym, nieinteraktywnym. A przez to staje się nudny. Nie ma także waloru zabytku i symbolu, jakie mają pomniki z dawnych czasów. Wokół takiego pomnika nie 

dzieje się więc nic ciekawego, nic co przyciągałoby mieszkańców. Nie ma możliwości tworzenia narracji, które mogłyby uczyć i zaciekawiać mieszkańców, młodzież, turystów.  Bardzo 

wysokie fundusze, które musiałyby być przeznaczone na budowę pomnika, mogą zostać przeznaczane na inne sposoby promowania historii żołnierzy AK i patriotycznej tożsamości. 

Powinny to być wydarzenia i warsztaty angażujące szczególnie młode pokolenie do poznawania historii. W dobie szalejących nacjonalizmów i tendencji nazistowskich oraz 

powierzchownego traktowania symboliki związanej z dziedzictwem RP, bardzo ważna jest pomoc specjalistów – historyków, edukatorów i wreszcie Bohaterów AK – w nawigacji. 

Zalewają nas treści, opinie, a także nieprawdziwe „fake newsy”, dlatego bardzo ważne są działania pozwalające dobrze rozumieć historię i społeczeństwo. Pomnik nie ma w sobie miejsca 

na komentarz i wyjaśnienia. Dobrym pomysłem jest przeniesienie środków finansowych i tworzenie interaktywnych wystaw, które tłumaczą różnorodne problemy, odkrywają konteksty 

historyczne, społeczne, umiejętnie prowadzą narrację, zmuszają uczestnika do myślenia, a dodatkowo przynoszą jakiś finansowy przychód. Miasto Kraków powinno silnie bronić swojej 

polityki urbanistycznej i inspirować się nowoczesnymi przykładami z całego świata. Wychodząc naprzeciw obywatelom, miasto powinno proponować ekonomiczne i sensowne 

rozwiązania, które przynoszą realne korzyści. Inicjatywy historyczne i patriotyczne powinny być słyszalne i brane pod uwagę, nie powinno to jednak oznaczać pozwolenia na samowolkę i 

działania mocno ingerujące w przestrzeń miejską. Miasto o wspaniałej historii i tradycjach, miasto akademickie, miasto zabytków i dziedzictwa narodowego powinno edukować swoich 

obywateli i w sposób inteligentny budować ich tożsamość, patriotyzm, a także poczucie estetyki. Mam nadzieję, że wszystkie strony zaangażowane w problem pomnika i sposobów 

uczczenia pamięci żołnierzy AK będą otwarte na dialog i chętne na kompromis.  

652. 23.01.2018 Uważam że nie należy stawiać w tym miejscu takiego pomnika.  Po pierwsze, jest tam już pomnik. Po drugie jest to teren zielony, rekreacyjny i powinien takim pozostać. Po trzecie forma 

pomnika będzie zachęcać do używania go jako latryny. Po czwarte pomnik AK zasługuje na szacunek a nie kontrowersje. 

653. 23.01.2018 Uważam, że pomnik nie powinien stać w tym miejscu, w którym została postawiona makieta. Makieta stoi tuż obok pomnika psa Dżoka, który już trwale wpisał się w świadomość 

Krakowian, a zwłaszcza dzieci. Teren wokół pomnika psa Dżoka powinien zostać w takiej formie jak był. Z doświadczenia wiem, że właśnie dzieci często tu się bawią - dla wielu z nich 

skwer z pomnikiem Dżoka jest miejscem docelowym spacerów. Pomnik AK mógłby stanąć bliżej Mostu Grunwaldzkiego, przy ul. Dietla. Pomnik AK zaprezentowany w formie makiety jest 

wizualnie nieatrakcyjny, przypomina płot czy ogrodzenie – uważam, że Armia Krajowa zasłużyła na godniejsze upamiętnienie niż to przedstawione w formie makiety.

654. 23.01.2018 Proponowana lokalizacja budowy „pomnika AK” w kształcie i formie zabudowanej makiety plus drogi dojścia wypełnią w całości ostatni jeszcze nie zabudowany skwer na Bulwarach 

Wiślanych w pobliżu Wawelu.Uważam, że jest to zła lokalizacja dla pomnika w takiej formie i w tym miejscu. Wizerunkowo nawet lepszą lokalizacją byłoby postawienie „Pomnika Pamięci 

Żołnierzy AK” w zaprojektowanej formie jako „wstęgi pamięci” po drugiej stronie Wisły na bulwarze Poleskim, usytuowanym pomiędzy „Muzeum Manga” a „Mostem Grunwaldzkim”.

655. 23.01.2018 Pomnik w tej formie oraz wielkości w takim miejscu jest nie do przyjęcia. Z całym szacunkiem dla Bohaterów walczących w szeregach Armii Krajowej powinno się zaniechać tego 

przedsięwzięcia.

656. 23.01.2018 Nie popieram zarowno budowy pomnika AK jak i zlokalizowania go na bulwarze w okolicy Wawelu. Bryła pomnika burzy otwartą i potrzebną przestrzeń, przysłania widok na Wawel nijak 

niec komponujac sie otaczjaca architektura Sama Armia Krajowa nie ma wielkich dokonań w Krakowie w czasie IIWŚ, jeśli już mamy uczcić te pomniejsze akcje oporu względem okupanta 

to powinno się to wiązać z wyborem mniej reprezentacyjnego miejsca niż przy samym Wawelu. Forma pomnika i jego powierzchnia moze byc niewlasciwie wykorzystywana jak i 

dewastowana przez dzieci badz graficiarzy. 
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657. 23.01.2018 Dziękuję, nie podoba mi się, nie chcę takiego pomnika w tym miejscu. Ani w żadnym innym.

658. 23.01.2018 Bardzo się cieszę, że jako mieszkańcy dostaliśmy możliwość wyrażenia swojej opinii. Dziękuje za to! Pomysł powstania samego pomnika jest bardzo dobrym pomysłem, jednakże w mojej 

opinii, wybrane miejsce jest absolutnie nie do przyjęcia. Bulwary są miejscem odpoczynku, rekreacji, pikników, szaleństw rowerowo-rolkowych, zabawy, terenem zielonym czy tez 

miejscem spotkań zakochanych par. Jest miejsce, które od najmłodszych lat regularnie odwiedzałam i spędzałam tam mnóstwo czasu, ciesząc się sielankowym widokiem i charakterem 

tego miejsca. Pomnik AK wymusi siłą rzeczy aby miejsce to nabrało innego charakteru, będzie to miejsce zadumy, powagi, będzie przyciągało ludzi, którym zapewne nie będzie się 

podobało , że obok szaleją dzieci, młodzież czy całują się zakochani ludzie. Są inne miejsca, bardziej odpowiednie, gdzie można postawić taki monument, padały różne propozycje, które 

myślę są warte do rozpatrzenia. Moim zdaniem najlepszym by był cokół po Koniewie na ul. Armii Krajowej. Nie dość, że symboliczne miejsce, odpowiednia ulica to jeszcze ożyłby nieco 

zapomniany zakątek „Widoku”

Pozdrawiam i liczę, że jednak Bulwary utrzymają swój charakter!!! Bardzo proszę o rozwagę!

659. 23.01.2018 Ten projekt to totalne nieporozumienie. Nie dość, że jest to paskudne i wręcz urąga pamięci bohaterów AK,to jeszcze szpeci przepiękny krajobraz koło Wawelu. Zostawmy ten skwerek 

mieszkańcom i turystom. Niech nic tu nie zasłania Wawelu, niech będzie to czasem miejsce gdzie są  organizowane festyny historyczne. Żołnierze AK niech mają swoje ulice i niech 

spoczywają w spokoju, a nie budzą takich kontrowersji.PROSZĘ ZREZYGOWAĆ Z TEGO PROJEKTU. Jest fatalny. 

660. 23.01.2018 Błagam, nie niszczcie tego miejsca!! Czy stawianie pomnika na bulwarze Czerwieńskim ma jakiekolwiek uzasadnienie? Wspaniały widok, przejmujący pomnik obok. Może warto zadbać o 

to, co już mamy, a nie „betonować” każdy zielony fragment miasta? Jestem przeciw!!!!!!!!!!!!! 

661. 23.01.2018 Zdecydowanie nie popieram budowy pomnika AK w takim kształcie w takim miejscu. Pomnik zaburza piękną panoramę Wawelu, odbiera przestrzeń rekreacyjną oraz spowoduje 

„zniknięcie” kolejnego fragmentu zieleni.

Jest już w Krakowie muzeum AK, więc nie widzę specjalnej potrzeby budowania pomnika „ku czci” Bulwary zawsze były miejscem wolnego wypoczynku, pikników, zabawy dzieci i myślę, 

że za wszelką cenę trzeba utrzymać taką charakterystykę tego miejsca.

662. 23.01.2018 Wydarzenia, które obserwujemy w Polsce (a czarę goryczy przelał reportaż dziennikarzy TVN24) wyraźnie pokazują, że budowa kolejnych pomników tak naprawdę niczego nie zmienia w  

świadomości historycznej przeciętnego Polaka, a zauważalny jest nawet regres w tej materii.  Pomnikomania jaka odbywa się na naszych oczach, nie ma w moim mniemaniu nic 

wspólnego z troską o pamięć naszych przodków, w tym konkretnym przypadku bohaterskich żołnierzy Armii Krajowej, walczących z nazistowskim okupantem o wolną Polskę. Jest to 

jedynie zwykła gra polityczna, działania pod publiczkę. Pieniądze spokojnie mogły być przeznaczone na rozbudowę Muzeum AK w Krakowie, na dofinansowanie zajęć dla uczniów w tejże 

placówce. Skoro już jednak przetarg na pomnik został ogłoszony i wyłoniony jest zwycięzca, nie pozostaje mi nic innego jak tylko oprotestować miejsce w jakim ów monument ma zostać 

postawiony. Abstrahując już od wartości artystycznych pomnika – rdzawej wstęgi układającej się w kształt granic II Rzeczpospolitej (nie wiem, czy to ma oznaczać wciąż istniejącą 

nostalgię za utraconymi ziemiami?), usytuowanie tego pomnika jest dość kuriozalne. Bulwary na Wisłą były i są generalnie utożsamiane z radością, przyjemnym spędzaniem czasu wśród 

bliskich, rekreacją. To tam właśnie odbywają się cykliczne imprezy takie jak: Wianki, Parada Smoków, Jarmark Świętojański. Na bulwarach organizowane są również maratony. W żaden 

sposób pomnik mający w założeniu upamiętniać AK i jakby nie było dość bolesny fragment naszej historii nie wpisuje się w atmosferę tam panującą. Jedynym,  w moim mniemaniu 

miejscem w którym pomnik mógłby zostać postawiony jest plac przed wspomnianym wyżej Muzeum AK, muzeum,  nawet wśród Krakowian,  mało popularnym.  Byłaby to znakomita 

okazja to obejrzenia pomnika i przy okazji zwiedzenia wystawy.  Teren Muzeum znajduje się blisko dużej arterii komunikacyjnej i torów kolejowych, więc poprzez odpowiednie 

wyeksponowanie oraz oświetlenie będzie widoczny dla mieszkańców jak i dla na podróżnych przybywających do Krakowa. 
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663. 23.01.2018 Zajmując stanowisko wobec proponowanego miejsca i formy pomnika ku upamiętnieniu Żołnierzy AK wyrażam krytyczną opinię co do zaprezentowanego projektu. Miejsce, w którym 

znajduje się pomnik zasłania wyjątkowy i otwarty widok na Zamek Królewski na Wawelu, którym można cieszyć się dotychczas. Powinno zostać wybrane inne miejsce na umiejscowienie 

pomnika – nawet w okolicy Wawelu, jednakże nie bezpośrednio przed nim, aby nie zaburzać widoku na Zamek. Odnosząc się natomiast do formy pomnika – jest ona nieakceptowalna. 

Sam pomnik w żaden sposób nie kojarzy się z Żołnierzami AK ani też Polskim Państwem Podziemnym. Zastosowane materiały i niejako „pordzewiała” powierzchnia kojarzy się raczej z 

zaniedbanym elementem małej architektury. Forma pomnika powinna zostać zmieniona, aby już na pierwszy rzut okaz kojarzyła się z tematyką, którą ma upamiętniać w taki sposób aby 

nawet dla turystów, którzy w coraz większej liczbie odwiedzają Kraków, pomnik taki był charakterystyczny i łatwo rozpoznawalny (również z perspektywy historycznej).

664. 23.01.2018 Jestem przeciwny budowie pomnika AK, ponieważ jeden już stoi u zbiegu ulic Zwierzynieckiej i Powiśle. Projektował go Bronisław Chromy.

665. 23.01.2018 Jestem przeciwko postawieniu pomnika w tym miejscu i w takiej formie. Absolutnie nie spełnia on minimalnych wymogów estetycznych dla tak ważnego miejsca dla tkanki miejskiej. 

Upamiętnianie żołnierzy AK to niezwykle szlachetna inicjatywa, jednak w swym zapędzie i bezrozumnej chęci eksponowania swoich wewnętrznych potrzeb, inicjatorzy zapomnieli o 

sensowności  i celowości miejsca. Podobnie też jak inni wypowiadający się w tej sprawie, mam krewnych związanych z AK, mój dziadek wspomagał zakładanie Muzeum. Nie przeszkadza 

mi to jednak obiektywnie spojrzeć na sytuację i dostrzec jej bezsens. Niech pomnik powstanie, ale w uczciwie i klarownie rozwiązanym konkursie na projekt, w sensownym miejscu.

666. 24.01.2018 Jako mieszkaniec Krakowa uważam, że planowany pomnik AK nie powinien zostać wybudowany w proponowanym aktualnie miejscu. Nie negując potrzeby upamiętnienia żołnierzy Armii 

Krajowej nie rozumiem dlaczego ten pomnik miałby stanąć akurat obok Wawelu. Przecież w Krakowie znajduje się Muzeum Armii Krajowej, a także postument po pomniku koniewa 

gdzie mógłby on zostać umieszczony. Uważam, że obszar bulwarów wiślanych powinien zostać już pozostawiony w aktualnym stanie. Nie przekonuje mnie również sama forma pomnika, 

która może, niestety, wielu osobom służyć za miejsce ulżenia ich czynnościom fizjologicznym. Moje wątpliwości budzie również sposób finansowania budowy pomnika i postać Pana 

Smagi, który jest jego twórcą. Otoczenie Wawelu jest miejscem unikatowym na skalę całej Polski i uważam, że powinniśmy bardzo starannie dobierać elementy, które się w nim znajdą. 

Abstrahując od powyższego proszę zostawić piękny pomnik psa Jocka tam gdzie jest. 

667. 24.01.2018 Pomnik zasłania widok na zamek i szpeci okolicę.

668. 24.01.2018 Uwaazam że pomnik Ak powinien jeśli wogole stanac w innym miejscu. Dobrym miejscem jest ulica Armi Krajowej tam gdzie stał pomnik Koniewa albo na zieleńcu przy zjezdzie z 

wiaduktu gdzie jest planowany parking P+R. Odpowiednie sasiedztwo z muzemu AK.  Postawienie pomnika w miejscu makiety to zamach na ostatnia zielen nad wisla nadajaca sie i 

wykorzystywana na imprezy. Tu bawią sie dzieci i młodziez tu są imprezy gastronomią. Już teraz słychac ze ma to byc ogrod pamieci narodowej NIE !!!! Bulwary trzeba ozywic a 

monument temu nie sprzyja. 

669. 24.01.2018 Zdecydowanie nie popieram budowy pomnika AK w planowanym miejscu.Bryła pomnika burzy otwartą i potrzebną przestrzeń w okolicy Wawelu. Ingeruje w widok na zamek, zakole 

Wisły i nie pasuje do otoczenia. 

Proponowana forma prowokuje do zabaw takich jak wspinanie się, wchodzenie i chowanie się. Powierzchnie pomnika będą również prowokować miłośników graffiti.

670. 24.01.2018 Jest to miejsce gdzie zawsze podczas letniego pobytu w krakowie spędzam czas ze znajomymi. Obecność tego pomnika zaburzy zieloną przestrzeń nad wyraz paptetycznym, a nei 

sprzyjajacym wypoczynkowi 
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671. 24.01.2018 Nie mam nic przeciwko pomnikowi AK, ale proponowane miejsce, moim zdaniem, nie jest odpowiednie. W bardzo bliskim sąsiedztwie znajduje się pomnik wiernego psa – Dżoka, który 

wpisał się już w krajobraz miejski. Często przychodzą do niego dzieci by wysłuchać o nim historii i zrobić sobie zdjęcie. Oba pomniki nie współgrają ze sobą ani tematycznie ani 

architektonicznie. Pomnik AK jest zbyt agresywnie ingerujący w tę przestrzeń. Dla wielu krakowian jest to miejsce wypoczynku, relaksu pod chmurką. W tym miejscu odbywają się 

corocznie imprezy masowe o charakterze rozrywkowym (np. wianki, jarmark świętojański, parada smoków). Ludzie lubią w tym miejscu miło spędzić czas. Przy pomniku AK również będą 

odbywać się różne uroczystości o zupełnie innym charakterze (podniosłym, patriotycznym), co może prowadzić do niepotrzebnych konfliktów. Moim zdaniem lepszym miejscem dla 

pomnika AK byłby skwer znajdujący się pomiędzy ulicą Dietla, kościołem na Skałce oraz ulicą Świętego Stanisława. Jest tam niewykorzystany teren zielony, gdzie nie odbywają się 

imprezy, a który dzięki pomnikowi zyska atrakcyjność. W tym miejscu ludzie się do tej pory nie zatrzymywali, a dzięki pomnikowi będą mieli powód. Jest to miejsce spokojne i zaciszne. 

Uważam że Kraków jest na tyle dużym miastem by nie upychać pomników w jednym miejscu. Myślę że równie nieprzystające jak proponowana inwestycja byłoby, gdyby na placu im. 

ojca Adama Studzińskiego lub w jego bezpośredniej bliskości ktoś próbował umieścić pomnik Misia Uszatka.

672. 24.01.2018 Nie ma pilniejszych potrzeb za 1,6 miliona ????!!!!

673. 24.01.2018 W bezpośredniej bliskości Wawelu jest pomnik PPP. W krakowie jest muzeum AK, wkrótce będzie pomnik Orła Białego. Teren zielony pod wawelem niech pozostanie miejscem relaksu a 

nie miejscem męczennictw BTW, za te kasę można wreszcie zadbać o zieleń w tym miejscu. 

674. 24.01.2018 Kraków miastem ogrodów (zadbanych !) nie pomników co krok 

675. 24.01.2018 Kolejna forma upamiętnienia żołnierzy AK w centrum Krakowa jest na ten moment w odczuciu mieszkańców niepotrzebna, a jej proponowana forma – pomnik o brutalnej bryle, w 

najbardziej malowniczej i reprezentacyjnej części miasta – absolutnie nietrafiona. Mimo że wiele zjawisk i wydarzeń mających miejsce w naszym mieście kazałoby sądzić przeciwnie, ja 

mimo wszystko wierzę, że krakowskim decydentom leży na sercu dobro Miasta, jego spójność krajobrazowa i walory historyczne, i że w związku z powyższym, propozycja wybudowania 

na Bulwarze Czerwieńskim pomnika tak agresywnie nieproporcjonalnego, zostanie oprotestowana i ostatecznie odrzucona. Jednocześnie chciałabym przypomnieć, że pomimo 

konsekwencji, z jaką krakowianie głosują w wyborach samorządowych za politycznym statusem quo, w przeszłości stało się już jasne, że projekty stojące w sprzeczności z krakowskim 

genius loci – budowa zbędnych u nas obiektów olimpijskich czy wyburzanie pereł polskiego modernizmu – spotykają się ze stanowczym sprzeciwem, którego nie warto ignorować choćby 

tylko ze względu na zwykłą, polityczną kalkulację.

676. 24.01.2018 Opinia negatywna z powodu wysokich kosztów, projektu nie pasuje do otoczenia oraz lokalizacji 

677. 24.01.2018 Po dokładnym przyjżeniu się makiecie pomnika uwazam że : 1) pomnik powinien być usytuowany blizej smoka na terenie zielonym bulwaru, dalej od psa , 2) Barwa wstegi winna mieć 

kolor jasny , 3) Kotwice podobnie jak litery

 tekstów zamieszczonych na wstędze winny byc koloru złotego 4) słowa roty winny byc na ścianie czołowej 

678. 24.01.2018 Szanowni Urzędnicy, Rajcy i wszyscy decydujący o pomnikowaniu Krakowa. Jestem mieszkanką Krakowa i rodowita krakowianką, nie mam nic przeciw AK, ale ten pomnik to straszydło i 

porażka. Nasze miasto jest piekne naturalnie a takie mury nie tylko zepsują wiślane bulwary i widok na Wawel, obrzydzą mieszkańcom pomnikowaną AK, ale też będą jawną zachętą dla 

wandalowego grafiti, nikt tego nie upilnuje, a kasa na policjantów pójdzie na pilnowanie pomnika zamiast mieszkańców i ich dobytku, zdrowia itp. MOje kategoryczne NIE dla tego 

pomysłu

679. 24.01.2018 Stworzenie pomnika jest bezsensowne, ponieważ istnieje już wiele instytucji czy miejsc pozwalających ocalić od zapomnienia. Okolice bulwarów wiślanych nie sa dobrym miejscem gdyz 

jest to okolica wypoczynkowa. Pomnik zabierze znaczną część bulwaru Czerwieńskiego, na którym latem ludzie odpoczywają i spędzają miło czas. W trakcie takich imprez jak wianki tam 

jest naprawdę ciasno na chwilę obecną. Chcąc stawiać pomnik trzeba będzie zlikwidować pomnik psa Dżoka powstały z inicjatywy dobrych i wrażliwych ludzi. SZkoda aby pies uwazany 

jest za jedna z legend krakowa przestał istnieć na rzecz AK o którym mowi sie naokoło 
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680. 24.01.2018 Uwazam że budowanie pomnika AK na Bulwarach wiślanych przy wzgórzu wawelskim nie jest dobrym pomysłem. W krakowie istnieje już muzeum AK i według mnie jest wystarczającym 

upamiętnieniem AK. Tam nalezałoby uczyć o historii AK. Może lepszym pomysłem byłoby przeznaczenie pieniedzy na rozreklamowanie muzeum AK. Forma pomnika która miałaby być 

zbudowany przy wawelu również mi się nie podoba. Bedzie to kolejne miejsce obwąchwane przez psy i miejsce spotkań osób spozywające alkohol. 

681. 25.01.2018 Jeszcze raz: dlaczego taką ohydę pod względem intencji i formy lokuje się pod Wawelem, w najbardziej prestiżowym miejscu w Polsce? Skąd w ogóle pomysł na pomnik, skoro brak 

pieniędzy dosłownie na wszystko – zdrowie, oświatę. etc. ?

682. 25.01.2018 Protestuję przeciwko postawieniu pomnika AK na bulwarze w pobliżu Zamku Królewskiego na Wawelu. Ponadto uważam, że kształt pomnika odwzorowujący granice RP z 1939 roku jest 

niewłaściwy i wywoła konflikty z sąsiednimi narodami. Przypuszczam, że żołnierze Armii Krajowej nie chcieliby, żeby pomnik ku ich czci miał był powodem konfliktów A tak w ogóle - od 

strony Wisły makieta pomnika wygląda PASKUDNIE ! 

683. 25.01.2018 Nie popieram budowy pomnika AK:

1. Jest brzydki.

2. Miejsce wybrano bardzo niefortunnie – akceptuję tylko „Smoka” i „Dżoka” w okolicach Wawelu. 

3. Jest za duży i zbyt nowoczesny w tym miejscu.

4. Zasłania w perspektywie cenniejsze po stokroć miejsce dla każdego obywatela Krakowa – Wawel.

684. 25.01.2018 Uchwała Nr 7/2018 Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Środowiska z dnia 17.01.2018 r. w sprawie planowanej budowy pomnika AK pod Wawelem

W trosce o zachowanie wartości krajobrazowych i przyrodniczych wnioskujemy o wstrzymanie prac inwestycyjnych związanych z budową nowych pomników na bulwarach pod 

Wawelem - między mostem Dębnickim a mostem Grunwaldzkim w Krakowie. Komisja Dialogu Obywatelskiego ds. Środowiska przedstawia negatywne stanowisko w sprawie budowy 

pomników pod Wawelem, z uwagi na m.in.:

- utratę terenów zielenidostęnych dla mieszkańców przez cały rok, wykorzystywanych do rekreacji (pikniki, gry na świeżym powietrzu, odpoczynek) oraz jako przestrzeń służąca większym 

imprezom miejskim,

- sygnał dla podobnych grup i inicjatyw, że nawet tak reprezentacyjny rejon miasta, będący dotad terenem zieleni, może zostać zabudowany i przekształcony za zgodą Miasta 

(pogarszając jednocześnie ład przestrzenny i krajobrazowy, trwale zmieniając ukształtowanie i formę dotychczasowej przestrzeni w tej części miasta), co skutkować by mogło zwiększoną 

presją ze strony różnych grup interesów i deweloperów, a w rezultacie dalszą intensywną zabudowa terenów zieleni w mieście Krakowie,

- ignorowania opinii wielu środowisk aktywnie właczających się w debatę dotyczącą jakości wspólnej przestrzeni miejskiej (wyrażających obecnie duży sprzeciw wobec planowanej 

inwestycji), a także organizacji ekologicznych.

685. 25.01.2018 Z całego serca szanuję bohaterów, którym dedykowany jest pomnik oraz rozumiem postawę osób, które chcą ich upamiętnić. Nie podzielam jednak entuzjazmu, z jakim stawiane są 

kolejne monumenty. Uważam, że lepszym rozwiązaniem byłyby aranżacje łączące funkcjonalność z estetyką. Czy nie można zafundować parku kieszonkowego, zasadzić kilku drzew, czy 

choćby postawić fontanny, która ochłodzi mieszkańców w upalne dni? Przecież pożyteczna społecznie mała architektura może równie godnie upamiętniać bohaterów narodowych, co 

niepraktyczny -  a bywa też, że estetycznie wątpliwy - pomnik! Czy nie zastanawia Państwa fakt, że tak często budowa jakiegoś pomnika wywołuje spory i kontrowersje? Czy to nie 

paradoks? Bohaterowie, którym chcemy oddawać hołd, walczyli o pokój, o wolność i o lepszą przyszłość dla następnych pokoleń. Ja widzę tę „lepszą przyszłość” w przestrzeni miejskiej 

przyjaznej ludziom, pełnej zieleni i świeżego powietrza, a nie zamurowanego kolejnymi pomnikami monstrualnego muzeum. Zamiast sporów – rozmowy. Zamiast pomników – drzewa!

686. 25.01.2018 Jestem zdecydowanie przeciwny budowie pomnika AK zarówno w proponowanej lokalizacji pod Wawelem jak i w innych lokalizacjach w mieście Krakowie.

W Krakowie istnieje już pomnik poświęcony AK. Jeżeli koniecznie musi powstać nowy to jedyna akceptowalna lokalizaja to w miejscu po pomniku Koniewa w alei AK.
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687. 25.01.2018 Szanowne władze miasta Krakowa,

Z wielkim oburzeniem przyjęłam informacje o planach zeszpecenia najbliższych okolic Wawelu. Jak bardzo wielu mieszkańców Krakowa z niezadowoleniem czytam o pomysłach 

stawiania kolejnych pomników, za które wszyscy płacimy. Mamy ich naprawdę dużo, że o tablicach pamiątkowych nie wspomnę. Niemniej ta idea przebija swoim bezsensem wszystkie 

inne. Wawel to naprawdę szczególne miejsce i dla każdego Polaka i wymaga szczególnego traktowania. Nie wolno także najbliższej okolicy traktować jako wolnych terenów, gdzie można 

postawić cokolwiek. Po prostu NIE WOLNO!

Pomysł postawienia szkaradnego pomnika w najbliższym otoczeniu Wawelu jest także szczytem bezsensownego marnowania pieniędzy podatników! Przecież niedaleko jest pomnik 

poległym żołnierzom Polski Walczącej, który wystarczający sposób uczcił wielu żołnierzy także AK. Czy Kraków nie ma innych, naprawdę ważnych potrzeb we wielu dziedzinach, na które 

brakuje pieniędzy?

TO PRAWDZIWY SKANDAL. TYM MAILEM MÓWIĘ WIELKIE NIE POMNIKOWI AK!

688. 25.01.2018 Fatalny pomysł i jeszcze gorszy projekt!   Kilkadziesiąt metrów dalej stoi piękny w formie i z pięknymi inskrypcjami pomnik autorstwa prof.Chromego !!!

Pomnik Żołnierzy Polski Walczącej usytuowany jest na Bulwarze Czerwieńskim, na rogu ulic Powiśle i Zwierzynieckiej. Jego autorem jest znany rzeźbiarz Bronisław Chromy. Na tarczach 

znajdziemy trzy inskrypcje, których autorem jest Stanisław Dąbrowa-Kostka. Oto ich treść: 1. Pomnik czynu zbrojnego poświęcony Żołnierzom Polski Walczącej poległym na wszystkich 

frontach II wojny światowej. 2. Żołnierzom Rzeczypospolitej Polskiej straconym, prześladowanym, zmarłym w czasach terroru hitlerowskiego i stalinowskiego. 3. Bohaterom Armii 

Krajowej. Wykonany z brązu pomnik został odsłonięty 17 sierpnia 1992 roku w 75 rocznicę powstania Związku Inwalidów Wojennych w Krakowie.

689. 25.01.2018 Forma tego pomnika oraz jego lokalizacja są okropne. Co to ma symbolizować? Wyrzucony na brzeg pod Wawelem zardzewiały wrak okrętu wojennego – ostoi polskiego nacjonalizmu? I 

dlaczego w ogóle 70 lat po wojnie wyciąga się teraz temat AK i to w tak nachalnej formie? Czy presję na ten pomnik wywierają władze centralne pogrywające na najniższych 

ksenofobicznych instynktach "prawdziwych Polaków". Czy chodzi o przeniesienie miesiącznic smoleńskich na bardziej rozległy teren, gdzie nacjonaliści będą mogli swobodnie 

maszerować z pochodniami? Pomysł dobry, oparty na sprawdzonych wzorcach, ale wymaga dopracowania - Luitpoldarena w Norymberdze to był jednak znacznie rozleglejszy teren.

690. 26.01.2018 W miejscu planowanym  budowa pomnika jest  zbędna, Tereny bulwarów wiślanych winny pozostać terenem rekreacyjnym.  W Krakowie jest już w niewielkiej odległości pomnik 

upamiętniający działania AK . Jednocześnie  życzył bym sobie aby  Rada Miasta Krakowa  ograniczyła/zlikwidowała  dopłacanie do „społecznych” inicjatyw  pomnikowych 

691. 26.01.2018 Chciałem wyrazić swoje zdanie na temat planów budowy pomnika AK w pobliżu Wawelu.  Jestem stanowczo przeciwny budowie tego pomnika. Jestem zdania, że bohaterom należy się 

pamięć ale uważam, że Kraków już wystarczająco mocno upamiętnia AK oraz jej bohaterów. W Krakowie jest ulica AK, muzeum AK, bohaterowie AK mają swoje popiersia w Parku 

Jordana: Inka, Pilecki Nil, Łupaszko. Naprawdę nie mamy się czego wstydzić w tym temacie.  Kolejny pomnik jest moim zdaniem chybionym pomysłem. Jest wiele palących potrzeb 

mieszkańców miasta, którymi trzeba się zająć: smog, korki, mała ilość terenów rekreacyjnych i masowa zabudowa miasta.  Szczególnie w tym miejscu i w takiej postaci jak planowana jest 

absolutnie nieestetyczny, nie współgra z otaczającymi terenami, powoduje estetyczny rozłam przylegającej przestrzeni  i wydaje się być wciśnięty tam na siłę, dominować nad 

otoczeniem i zmieniać rekreacyjny charakter tego miejsca.

Nie potrzebujemy kolejnego pomnika.
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692. 26.01.2018 Jestem zdecydownie przeciwny usytuowaniu pomnika AK na Bulwarze Czerwieńskim pod Wawelem. Już na tym bulwarze jest jeden pomnik upamiętniający bohaterskich żołnierzy AK. 

Zresztą ten pomnik, projektu prof. Bronisława Chromego, jest znakomitym dziełem rzeźbiarskim. Sama forma projektu jest dyskusyjna – „wielki pisuar” bo tak będzie traktowany przez 

turystów. Sama lokalizacja w tym miejscu budzi mój gwałtowny sprzeciw. To nie jest dobre miejsce na pomnik – tu biegają dzieci, turyści odpoczywają na trawnikach, w tym miejscu 

lokowane są dmuchane zamki, obok bucha ogniem Smok Wawelski i trwa nieustający jarmark. Teraz (po wybudowaniu pomnika) powinno być miejscem wyciszenia i zadumy i 

wyobrażam sobie, że takim nie będzie, bo ponieważ jestem dziadkiem sześciorga wnucząt wiem, że trudno jest zapanować nad radosnym świergotem i bieganiem dzieci. Jest 

zawłaszczanie wspólnej przestrzeni publicznej przez nieliczną społeczność.

693. 26.01.2018 Jako syn oficera AK, a później działacza WiN, jestem umiarkowanym orędownikiem  budowy pomnika AK, ale absolutnie nie żadnym skwerku nad Wisłą !

Czy brzegi Wisły mają być opomnikowane ? Miejsce dla pomnika AK winno być uhonorowane właściwą lokalizacją jak np. na pl. Matejki, ale nie w formie jakiegoś muru,ale w innej  

formie, nie kolidującej artystycznie z Pomnikiem Grunwaldzkim. Pomnikomania to swoisty absurd naszych czasów, to jakiś nawrót do czasów słusznie minionych, gdzie pobudowano -  na 

zamówienie władz politycznych

- mnóstwo pomników, by je później burzyć. Czy nie lepiej wdrożyć młodzieży naukę z kart naszej historii po I Wojnie Światowej, z kart II Rzeczpospolitej nie zapominając o osławionej, ale 

obecnie przemilczanej Berezie Kartuskiej, w której przesiedział bez wyroku m.in. Wincenty Witos b. Premier II RP. Będzie to bez wątpienia słuszny kierunek zapamiętania kart naszej 

historii, kart martyrologii Narodu Polskiego, a nie przeobrażanie naszej historii w kamień, beton czy stal.

694. 26.01.2018 Uważam, że stawianie pomnika tej wielkości w tak bliskim otoczeniu Wawelu jest niedopuszczalne. Zaburzy to zabytkową panoramę od strony mostu grunwaldzkiego. Kraków ma już 

jeden kompletnie niepasujący obiekt czyli nieszczęsną fontannę na Rynku Głównym i uważam, że następne psucie przestrzeni miejskiej jest niepotrzebne.  Jest wiele miejsc gdzie taki 

obiekt mógłby stanąć nie wpływając negatywnie na krajobraz starego miasta.

695. 26.01.2018 Zapoznałem się z wieloma opiniami a temat lokalizacji tego pomnika AK. Po przeczytaniu znakomitych artykułów prof. Cenckiewicza oraz B. Krasnowolskiego w kwartalniku Kraków ze to 

nie miejsce i forma dl a opomnika AK. 

Należy się upamietnienie ich heroicznej postawy. Zapomia sie jednak o ogromnej ilosci zamordowanej ludnosci cywlnej. Kiedy i gdzie postawi sie dla nich pomnik. Mam prawo zabrac 

glos w tej sprawie bowiem brat moj

 i wujem byli w AK. Sama idea postawienia pomnika jest sluszna ale nie w tym miescu i nie w tej formie. 

696. 26.01.2018 Chciałbym zgłosić stanowczy sprzeciw wobec planów budowy pomnika Armii Krajowej przy Bulwarach Wiślanych. Jego przytłaczająca forma zaburzy przestrzeń która służy do rekreacji. 

Jest patetyczna i przeładowana narodowo-martyrologiczną treścią. Podobną opinię pragnę wyrazić w sprawie budowy kolejnych 15 monumentów-Kuklińskiego, orła białego i in., a także 

zaprotestować przeciwko skandalicznej zabudowie Parku Jordana dokonywanej przez p. Waksmundzkiego. 

697. 26.01.2018 1. Nie zgadzam się na proponowaną lokalizację.   2.Nie podoba mi się projekt pomnika.   3. Nie zgadzam się na dofinansowanie budowy pomnika

698. 26.01.2018 Szanowni Państwo, uprzejmie proszę o zatrzymanie manii pomników w naszym mieście. Jest wiele ważniejszych i pilniejszych tematów, a jeśli ktoś naprawdę chce tego pomnika to 

przede wszystkim nie za publiczne pieniądze, ale tylko i wyłącznie w całości z prywatnej zbiórki. Ktoś słusznie podsunął pomysł parku, skweru, co przysłużyłoby się całej społeczności. 

Proszę, wziąć pod rozwagę stan już istniejących pomników, których już teraz nie potrafimy utrzymać w dobrej kondycji, a debatujemy o kolejnym.

699. 26.01.2018 Jestem jak najbardziej za upamiętnieniem naszych Bohaterów, mam jednak wątpliwości odnośnie gabarytu i lokalizacji wstęgi pamięci. Obawiam się, że pomnik w tej postaci szybko 

może zostać 

wykorzystany w sposób niewłaściwy przez przewijającą się tam patologię. Uprzejmie proszę o rozważenie zmiany gabarytów oraz lokalizacji.
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700. 26.01.2018 Jestem całkowicie przeciwny budowie pomnika AK przy bulwarach Wiślanych w okolicy Wawelu. Poniżej najważniejsze powody:

• teren, na którym planowana jest budowa od „zawsze” służył Krakowianom jako miejsce rekreacji, odpoczynku, a miastu do organizacji wielu imprez kulturalnych;, rozłożone tu były 

atrakcje dla dzieci, średniowieczne kramy , to miejsce żyło i powinno żyć nadal; tak wielki pomnik w tym miejscu uśmierci je…   • lokalizacja pomnika dzieli mieszkańców; każdy rozumie 

potrzebę upamiętnienia AK, ale forsowanie lokalizacji pod Wawelem rodzi konflikt, który w ogóle  w tym przypadku nie powinien mieć miejsca; czy AK-owcy, którzy walczyli o wolną 

Polskę chcieli, by aby ich poświęcenie i walka były przedmiotem takich sporów? Przecież to prowadzi do czegoś całkiem odwrotnego niż powinno. Zamiast dumy, wdzięczności i 

docenienia rodzi niepotrzebną złość, także  w stosunku do tych bohaterów.   • pomnik nie pasuje architektonicznie, estetycznie oraz historycznie do miejsca; jedyną dominantą w tym 

miejscu powinien zostać Wawel, żadne współczesne budowle nie powinny ingerować w jego odbiór   • projekt pomnika jest po prostu brzydki, ciężki i smutny; rozumiem, że 

dedykowany jest polskim bohaterom, których wielu poległo, więc musi zachować pewną powagę i dostojność, ale nie powinien tak negatywnie oddziaływać na przestrzeń   • w Krakowie 

jest wiele godnych miejsc, na czele z Muzeum AK i okolicami ulicy AK, w których ustawienie pomnika nie budziło by tak dużego sprzeciwu społecznego 

701. 26.01.2018 Jestem przeciw budowie pomnika AK u stóp Wawelu.

702. 26.01.2018 W Krakowie mało bardzo jest pomników "innych", takich które są bliskie mieszkańcom nie kojarzą się z walka. Moje ulubione pomniki to pies Szok, niedźwiedź Wojtek, Skrzynecki pod Vis 

a vis i fortepian Szopena na Plantach.

Dodając kolejne martyrologiczne pomniki wydaje mi się, że dokładamy cegiełkę do modelu Krakowa Jako Królewskiego Miasta Megalomanów. Jak dla mnie ten pomnik AK mógłby się 

znaleźć w okolicach dworca autobusowego i muzeum AK. Nie wspominam o kosztach, ale jako matkę dwójki dzieci, według której koszty utrzymania dzieci są w tym miescie bardzo duze, 

martwi mnie fakt jak lekko poświęca się tyle kasy na pomnik. 

Przy czym wiem że ostatni akapit jest nie na temat, więc nie musicie się Państwo do tej uwagi odnosić.

703. 26.01.2018 Proszą Państwo o uwagi :To nie jest pomnik. To jest poroniony tasiemiec. Okropny. Paskudny i całkowicie zbędny. Czy to jakaś pomięta sprężyna? Pomnik taśmy magnetofonowej? A 

może pomnik chorych, zawirusowanych  szarych komórek? Kompletna pomyłka. Zarówno ten projekt jak i pomysł postawienia tam pomnika. Nie taki, nie za taką kasę! Uważam, że taki 

pomnik, w takiej postaci i w tym miejscu jest całkowicie chorym pomysłem i jestem temu przeciwny. To żenada, wyrzucanie pieniędzy w błoto i zaspokajanie chorych nocnych polucji.

704. 26.01.2018 Pomnik poświęcony żołnierzom AK jak najbardziej ale nie w tym miejscu i nie taki paskudny! Jestem zdecydowanie przeciwny pomysłowi ustawienia pomnik AK na skwerze pod 

Wawelem.

705. 26.01.2018 Byłam widziałam i głosuję przeciw Pomnikowi. Obesz,łam wokół i nie podoba mi się ze makieta a w przyszłosci orginał zasłania widok na mange ice i wogole na przestrzen po drugiej 

stronie. Patrzę z dalszej perspektywy nie podoba

 mi się ta zasłona. Zielone płaskie bez zadnych dodatków z wyjatkiem psa Dzoka który wtopia sie i nie zasłania niczego. Szkod aze nie przemyslano tej lokalizacji na poczatku pomysłu. 

706. 26.01.2018 Paskuda zagracenie powierzchni zielonej 

707. 26.01.2018 Uważam miejsce wybrane na realizację pomnika za nietrafione ze względu na 1. Zaburzenie widoku na Wawel, 2. Poświęcenie na nie terenów zielonych, których w Dzielnicy I jest 

niewiele, a które tak często i chętnie wykorzystywane są przez mieszkańców do rekreacji. Poza tym forma pomnika według przedstawionej makiety niestety przypomina trochę szalet, z 

odległości kilku metrów nie do końca wiadomo co to jest, czemu ma służyć, istnieje więc obawa, że pomnik będzie używany niezgodnie ze swoim przeznaczeniem. Jestem pewna, że dla 

pomnika znajdzie się inne miejsce, które będzie lepiej współgrało z ideą (może plac Nowaka-Jeziorańskiego?). 
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708. 26.01.2018 W mojej opinii propozycja ustawienia pomnika pod Wawelem jest wysoce chybiona. Wawel powinien mieć status widoku chronionego, upstrzenie go dookoła mniejszymi pomnikami-

dobudówkami sprawia, że będzie wyglądał jak większy wóz na jarmarku. Uważam, że należy zachować jak największy obszar, w którym Wawel naturalnie wybija się swoim widokiem. 

Tworzenie takiego pomnika pod Wawelem spowoduje, że to pierwszeństwo widokowe zostanie pomniejszone. Jeśli pomnik AK jest tak potrzebny, należy go umieścić gdzie indziej. 

Natomiast uważam, że jest to niepotrzebna inwestycja wobec zalaniu przestrzeni wszelkiego rodzaju pomnikami. Powoli czuje się przesyt tego typu upamiętnień.

709. 26.01.2018 Chciałbym wyrazić opinię dotyczącą budowy pomnika AK na bulwarach Wisły. Uważam, że nie jest to dobre miejsce na pomnik o proponowanym wyglądzie i gabarytach. Postawienie 

pomnika zakłóci charakter bulwarów, a jego forma może zachęcać pewne osoby do używania go jako publicznego szaletu. Uważam, że właściwym miejscem na pomnik AK jest teren 

przed muzeum AK.

710. 26.01.2018 Szanowni Państwo, wiele słów już wypowiedziano na temat planowanego pomnika pod Wawelem. Mam wrażenie, że komuś bardzo zależy na skłóceniu nas mieszkańców Stołecznego 

Królewskiego Miasta Krakowa - tych "za" i tych "przeciw". Armia Krajowa ma już swoje co najmniej dwa potężne pomniki - ulicę Armii Krajowej (odziedziczoną po Koniewie) i muzeum 

Armii Krajowej. Czy naprawdę należy jeszcze odbierać mieszkańcom potężny teren zielony w tak pięknym miejscu i zamieniać go na betonową kość niezgody? Żeby ludzie pluli na AK? 

Żeby dać pseudo graficiarzom i wandalom kolejne miejsce do niszczenia? Skoro ulica AK jest na miejscu dawnej ul. Marszałka Koniewa, to dlaczego ktoś zaparł się w swej głupocie (?), czy 

z innego powodu (?), żeby nie wybudować kolejnego pomnika AK (skoro już musi być) na postumencie ww. marszałka? Przytacza się konsultacje, które niby odbyły się kilka lat temu. 

Niby, bo wiedziała o nich garstka osób, głównie tych na "tak". Z nieformalnych konsultacji prowadzonych w mediach widać, że zdecydowana większość jest na "nie". Dlaczego nikt nie 

bierze tego pod uwagę? Ja jestem ZDECYDOWANIE PRZECIW pomnikowi w tym miejscu, czyli u stóp Wawelu!

711. 26.01.2018 Bulwary wiślane to miejsce rekreacyjne a nie miejsce pamieci. Postawiono na terenach zielonych brzydkim monumentem nie spełniającym swojej roli bo od poczatku budzi nasza 

niechec sa inne miejsca na godne upamietnienie 

np.. Przy ulicy armi krajowej lub lub w oklicach muzeu AK. Jestem przeciwna nasilajacej sie w krakowie pomnikomani. Uważam że powinno sie raczej zakładac fundacje któremm są 

dowodem pamieci a jednoczesnie słuza zywym. 

Nadmieniam ze moja rodzina  była silnie zwiazana z AK ale chyba moi bliscy zmarli wybraliby inne formy pamieci 

712. 26.01.2018 Projekt pomnika jest, nie owijając w bawełnę, brzydki!!! Wygląda jak parawan na plaży!!! Lokalizacja fatalna, okolice Wawelu mają pozostać nie zmienione, tam jest zieleń i ulubione 

miejsce spacerów Krakowian, zostawcie to miejsce w spokoju!!. Poza tym w Krakowie są inne miejsca, gdzie kiedyż stały pomniki (Plac Wolności, miejsce po marszałku Koniewie albo 

ładne miejsce na Placu Centralnym w Nowej Hucie, gdzie stał pomnik Lenina)

Krakowianie są tradycjonalistami, nie  można Nas uszczęśliwiać na siłę!!!!

713. 27.01.2018 Jestem przeciwny pomnikowi w tej lokalizacji.

714. 27.01.2018 Szanowni Państwo, pragnę wyrazić swój stanowczy SPRZECIW wobec planowanej budowy pomnika AK wg projektu tzw. „wstęgi pamięci”. Moja opinia - ZDECYDOWANE NIE!
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715. 27.01.2018 Jestem PRZECIWNY budowie pomnika - nie za pieniądze podatników i na pewno nie w tym miejscu. Nie wdając się w wyjaśnienia natury filozoficzno-ideologicznej (choć i takie mam) w 

skrócie powiem, że:

1). jeżeli ktoś chce budować pomniki, to proszę bardzo, ale za WŁASNE pieniądze i na WŁASNYM terenie. Niech nikt nie śmie na to wydawać ciężko zarobionych pieniędzy Polaków, czyli z 

jakichkolwiek publicznych środków! Jak Polska będzie krajem bogatym, z nadwyżką budżetową - to OK, wtedy być może.

2). Nawet jeśli znajdą się prywatni sponsorzy, to i tak proponuję przeznaczyć te same środki na terapie antynowotworowe (niektórych ludzi nie stać na chemioterapie), na pomoc chorym 

dzieciom, na polepszenie bytu osób starszych (często brakuje im na leki i ogrzewanie). Żyje jeszcze trochę osób pamiętających II w.św. i walczących w niej z okupantem - może zamiast 

stawiać im pomniki ktoś zatroszczy się o ich los? To jest prawdziwa służba Ojczyźnie, a nie na pokaz.

3). okolice Wawelu niech pozostaną przestrzenią niezabudowaną. Miejsca na pomniki wzdłuż Wałów Wisły jest mnóstwo, choćby po przeciwnej stronie Wisły. Dziś 1 pomnik, jutro drugi, 

za tydzień stragany z parówkami... Nie takiego otoczenia chcę dla dawnej siedziby Królów Polski.

4). Pomysłodawcy tego pomnika nie mają w życiu nic lepszego do roboty? To ja im robotę znajdę. Może jakieś hospicjum albo jako pomoc medyczna w szpitalach? Tyle teraz pielęgniarek 

brakuje, a ludzie cierpią... A może jakieś studia inżynierskie i pomóc w budowie i rozwoju wolnej, niepodległej Ojczyzny?

716. 27.01.2018 NIE - DLA POMNIKA AK w okolicach WAWELU.

717. 27.01.2018 Moim zdaniem pomnik AK nie powinien znaleźć się w tym miejscu. Zupełnie nie pasuje do architektury Wawelu. Na stałe zajmie miejsce zielone, gdzie zazwyczaj odpoczywają ludzie. 

Podejrzewam też, że taka forma pomnika z góry będzie sprzyjać jego niszczeniu. Stworzenie takiego pomnika będzie kosztowało mnóstwo pieniędzy, a potem ludzie będą pisać po tych 

murach sprejem, albo po nocy załatwiać swoje potrzeby fizjologiczne. Ten pomnik z miejsca pamięci stanie się jakimś nijakim murem i jeszcze trzeba go będzie dodatkowo pilnować.W 

Krakowie mamy już miejsca upamiętniające AK. Jest Muzeum Armii Krajowej im. Gen. Emila Fieldorfa „Nila”, jest Pomnik Żołnierzy Polski Walczącej autorstwa znanego rzeźbiarza 

Bronisława Chromego. Wydawanie wielkich pieniędzy na kolejny pomnik i to w takim miejscu to nie jest dobry pomysł. Kraków miał być miastem ogrodów. Tymczasem nie słychać wiele 

o tworzeniu parków, skwerów, o dbałości o krakowską zieleń, za to jest wyprzedawanie ziemi pod kolejne bloki i propozycje bardzo drogich pomników. Powinniśmy bardziej niż o 

symbole zadbać o potrzeby ludzi żyjących w tym mieście.    

718. 27.01.2018 Jestem przeciwny budowie pomnika AK na Bulwarze Czerwińskiego. Bulwary winy być wolne od wszelkiej zabudowy .
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719. 27.01.2018 POMNIK ARMII KRAJOWEJ NA BULWARZE CZERWIŃSKIM TO TRAGICZNY POMYSŁ!!! Po pierwsze jego forma i miejsce jest nie do przyjęcia! Zajmuje zbyt wiele zielonej przestrzeni, która 

jest wspaniałym miejscem do wypoczynku dla młodszych i starszych, a z tego korzystają i mieszkańcy i turyści, wystarczy przyjść tam w słoneczny, ciepły dzień, ludzie spędzają tam 

wspólnie czas odpoczywając na kocach, bawiąc się z dziećmi- I WŁAŚNIE TAKI CHARAKTER POWINIEN ZACHOWAĆ BULWAR CZERWIŃSKI, TO MIEJSCE DLA LUDZI, KTÓRZY CHCĄ SPĘDZIĆ 

WSPÓLNIE CZAS. To miejsce rekreacji i odpoczynku, a nie martyrologii. Również na tym terenie odbywają się wydarzenia jarmarku świętojańskiego, a ten przerażający pomnik sprawi, że 

miejsce to stanie się nieprzyjazne dla mieszkańców i turystów(no może poza bezdomnymi, którzy uczynią z tego miejsca noclegownie i toaletę, a chyba nie taki jest cel). Warto zaznaczyć, 

że  na skwerze postawiono tylko i wyłącznie makietę(na którą oczywiście wydano miejskie pieniądze, bo pomysłodawcy ich nie mają) samego pomnika a na wizualizacjach są 

wybrukowane alejki, żywopłoty a cały obiekt zajmuje kilkaset metrów kwadratowych. Tego budując makietę nie pokazano. Wygląda to na celowe pomniejszanie całego obiektu. Makieta 

nie przedstawia w pełni tego jak pomnik miałby wyglądać!. Zapomniano też o tym, że ten pomnik „zabije” życie tej przestrzeni, stanie się kolejnym miejscem gdzie nic nie wolno, ba 

martyrologia i nie wolno nawet się śmiać, tu trzeba płakać, wieńce składać, i może jeszcze kolejne „procesje” urządzać. Po drugie kwestia finansowania-miasto nie powinno dokładać się 

grubymi kwotami do pomnika, który miał być wybudowany z wkładów zebranych przez inicjatorów. W Krakowie mamy wiele ważniejszych wydatków niż kolejny pomnik- choćby zakup 

nowych tramwajów i autobusów czy walka ze smogiem! NIE ZABIJAJCIE NAM MIASTA POMNIKOZĄ! Stwórzcie miasto dla ludzi, a nie pomników. Dlaczego nie można posadzić np. dębu-

pomnika? Albo grupy drzew z niewielką tablicą pamiątkową? Obszary zielone to miejsce rekreacji, a nie kolejne cmentarze, a niestety chcecie nam postawić kolejny cmentarz w centrum 

miasta.  Przez takie „martyrologiczne budowle” Kraków nie pięknieje, ale brzydnie z każdym dniem. A wspaniałych weteranów uczcijmy długowiecznym drzewem i niewielka tablica 

pamiątkową parkiem, lasem, spotkaniami z tymi, którzy jeszcze żyją, pokazaniem ludziom ich historii, wsparciem MUZEUM ARMII KRAJOWEJ(to chyba lepsze uczczenie Ich pamięci niż 

ohydny pomnik?) Jako wnuczka człowieka walczącego pod Monte Cassino bardziej cieszę z muzeum, które pokazuje historię, działanie, bohaterstwo żołnierzy a nie BEZNADZIEJNĄ KUPĄ 

ŻELAZA I BETONU, która nie pokazuje nic tylko zabiera przestrzeń, która powinna być miejscem odpoczynku i rekreacji dla mieszkańców i turystów. I tak na koniec zacytuję osobę, która 

sam sobie przeczy swoim zachowaniem "Nie możemy sobie pozwolić na bylejakość w tym miejscu". E. Koterba 

NIE POZWALAJMY, WIĘC NA TĘ BYLEJAKOŚĆ, BO W TEN SPOSÓB ZABIJAMY TO, JESZCZE, PIEKNE MIASTO. 

720. 27.01.2018 Nie podoba mi się lokalizacja pomnika, jak i jego monstrualna i industrialna forma. Żołnierze Armii Krajowej zasługują na coś bardziej emocjonalnego i ludzkiego, a nie odhumanizowaną 

ścianę. Jako symbol niezłomności

i walki rdzewiejąca ściana to niekoniecznie najlepszy symbol.

721. 27.01.2018 Pomnik poświęcony AK, tak ale nie pod Wawelem. Godny miejscem jest wolny plac po pomniku Koniewa.

722. 27.01.2018 Jestem przeciwna tworzeniu tego pomnika, który w tym kształcie i w tym miejscu kompletnie nie pasuje. Nie pasuje jego forma do otoczenia a poza tym nie współgra z tradycyjnym 

traktowaniem tego miejsca na bulwarach 

wiślanych jako miejsca zieleni, zabaw dla dzieci, świętowanie „wianków”, zabawy i relaksu.

723. 27.01.2018 Jestem zdecydowanie na NIE!!!! Proszę -  szanujmy to co mamy i nie niszczmy przestrzeni i piękna tego miejsca nawet w najlepszym, najszlachetniejszym  celu. Ten „pomnik” jeżeli już 

się musi postawić to jest dużo innych placów w mieście.

724. 27.01.2018 Jestem przeciwna budowie pomnika AK w ogóle, a w szczególności w planowanym miejscu i projektowanej formie.Pomnik powielałby przesłanie monumentu wznoszącego się kilkaset 

metrów dalej w pobliżu Jubilta. Finansowanie inwestycji, która dzieli mieszkańców, z funduszy miasta podważa zaufanie do włodarzy Krakowa. Środki potrzebne na budowę miasto 

powinno przeznaczyć na inwestycję służącą wszystkim mieszkańcom (darmowa komunikacja, przeciwdziałanie smogowi etc.). Postawienie konstrukcji na bulwarach oznaczałoby zabranie 

mieszkańcom intensywnie użytkowanej  zielonej przestrzeni, której tak mało w centrum miasta.

Przeciw przemawiają również względy estetyczne. Zasłyszane reakcje na widok makiety: toaleta publiczna, parkan itp. Wreszcie pomysł przedstawienia zarysu Polski w granicach II 

Rzeczypospolitej wydaje mi się mocno dyskusyjny: Czy projektodawcy zastanowili się nad odczuciami braci Litwinów i Ukraińców?
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725. 27.01.2018 Uważam że pomnik AK w takiej formie nie powinien być zbudowany właśnie w takim miejscu.

726. 27.01.2018 Jestem kategorycznie przeciwko budowie pomnika. Powodów jest sporo:   -utrudni organizacje imprez na bulwarach.   -utrudni rekreację na terenach zielonych   -nie jest to odpowiednie 

miejsce na upamniętnienie AK, ani nikogo innego (jestem przeciwny jakimkolwiek dużym pomnikom w tamtych rejonach)   -pieniądze które miasto wydało na pomnik można o wiele 

lepiej wykorzystać, na przykład na wymianę  tragiczniej nawierzchni w tamtych rejonach, która zdecydowanie bardziej przysłuży się turystom

727. 27.01.2018 Jestem zdecydownanie przeciwny budowie pomnika AK w tym miejscu i w tej formie.

728. 27.01.2018 Negatywnie opiniuję lokalizację pomnika.  Do tej opinii przekonała mniej ostatecznie wykonana makieta pownika. Sam pomnik powinien powstać – wymaga tego cześć i pamięć. Mam 

pewne wątpliwości co do jego formy – ale rozumiem ideę. Należy znaleźć inne stosowne miejsce na jego lokalizację – może okolice ulicy Armii Krajowej?

729. 27.01.2018 Jestem przeciwny budowie, a zwłaszcza umiejscowieniu pomnika. Wawel i okolice winny być wolne od tego typu zabudowy. Żadnych pomników: AK, AL., BCh, czy też Kaczyńskiego. 

Jeżeli chodzi o AK to nie była to organizacja o  całkowicie czystej karcie. Polityczna decyzja o wybuchu Powstania Warszawskiego doprowadziła do śmierci tysięcy niewinnych cywilów i 

zniszczenia miasta, „bohaterowie” typu Ogień również nie są przykładem  dla następnych pokoleń.

730. 27.01.2018 Projekt jest paskudny, a miejsce nieodpowiednie. Jestem zdecydowanie przeciw.

731. 27.01.2018 Jako mieszkaniec miasta Kraków i rodowita Krakowianka, zdecydowanie protestuję przeciw budowie pomnika AK w planowanym miejscu. Najpoważniejsze zastrzeżenia:

1) Złe miejsce.   Wawel jest bardzo ważnym, symbolicznym miejscem. Jego wzniosła przyciąga zarówno Krakowian jak i odwiedzających do tego, żeby wokół niego spędzić wolny czas. 

Próba przesłonięcia tej sylwetki pomnikiem o wysokości trzech czy czterech metrów jest niedopuszczalna, bulwary bowiem służą temu, żeby móc po nich spacerować i na nich 

odpoczywać mogąc kontemplować rozmiar i wielkość Wawelu. 

Ponadto, bardzo często na bulwarach organizowane są różne festyny, pikniki. Postawienie takiego pomnika ogranicza wykorzystanie tego zielonego i pięknego terenu na tego typu 

aktywności, które są dla mieszkańców i turystów ogromną atrakcją i sprawiają wiele radości. (Być może w przypadku innego, mniejszego i bardziej trafnego projektu, miejsce byłoby 

jeszcze do zaakceptowania. Ale w takim przypadku absolutnie jest nieakceptowalne)

2) Zły projekt.   Ten pomnik jest po prostu brzydki i zdecydowanie za duży. Wizualnie przytłacza wszystko inne w okolicy. Jego kształt nawiązywać miał do granic II Rzeczpospolitej, ale ta 

„wstęga” z perspektywy obserwatora wcale tak nie wygląda! Jedynie przytłacza i przysłania okolicę. Być może z lotu ptaka pomnik robiłby lepsze wrażenie. Ale, przecież na pomnik będą 

patrzeć ludzie poruszający się pieszo! I co z okolicą wokół rzeźby? Czy mają zostać zlikwidowane połaci zieleni i stworzony wklęsły „placyk” wokół pomnika? 

3) Niefortunny Materiał.   Z praktycznego punktu widzenia – metal pokryty rdzą być może będzie plamić chodnik (podobny przykład: elewacja Cricoteki). 

4) Inne aspekty.   Zaproponowana przez projektanta forma oznacza ryzyko, że pomnik służyć będzie do celów, które nie przystoją zarówno w tym miejscu, pod Wawelem, jak i 

pomnikowi jako takiemu: ustronność kształtu sugeruje, że może służyć za szalet miejski, zaciszne miejsce do konsumpcji alkoholu bądź innych aktywności, a jego ściany zostaną 

pomazane napisami. 
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732. 27.01.2018 Jako osoba związana z tematem ochrony dziedzictwa kulturowego uważam, że postawienie pomnika pod Wawelem negatywnie wpłynie na jego wizerunek. To nie jest miejsce na tego 

typu pomniki. Jeżeli tereny Wawelu 

naprawdę mają wyglądać na autentyczne, mają przekazywać jakąś historię, to wciskanie tam na siłę elementów, które odnoszą się do zupełnie innego okresu jest bez sensu. Obecnie 

Wawel kojarzy się z dawną historią, pokazuje, że to jest rzeczywiście miejsce, gdzie żyli i działali królowie. Mimo pojawienia się tam pewnych nowoczesnych „udogodnień” to jednak już 

sam kształt tych terenów wskazuje, że było to dawniej grodzisko. Jest to najbardziej reprezentacyjny punkt Krakowa. Powinno się objąć ochroną cały ten obszar, a nie robić z tego 

miejsce dla pomników zupełnie niezwiązanych z tamtymi terenami i z zamkiem. Ktoś, kto przyjeżdża do Krakowa, raczej chciałby zobaczyć właśnie tę autentyczność, poczuć historię 

związaną z panowaniem królów, a nie pomieszane wątki z wybranego okresu w polskiej historii. W Krakowie naprawdę istnieje wiele miejsc, w których mógłby owy pomnik stanąć. 

Gdyby umieszczono go pod Wawelem, nie dałoby się nawet zrobić ładnego zdjęcia, bo widniałaby na nim zupełnie niepasująca  do niczego ani historycznie, ani estetycznie bryła.  To 

miejsce jest nośnikiem innej historii. Miejmy dla niej szacunek, a nie wpychajmy na siłę coś, co jest elementem historii całkowicie innej, godnej zachowania, ale w miejscu bardziej z nią 

związanym. W innym razie zrobimy z Wawelu miejsce, które będzie zlepkiem nieudanych pomysłów, a nie symbolem historii.

733. 27.01.2018 Chciałabym wyrazić swoją negatywną opinię na temat usytuowania pomnika AK u stóp Wawelu. Tak brzydkiej formy tego tzw. "dzieła"sztuki dawno nie widziałam. Wawel nie jest 

miejscem na 

wyrażanie swojej wątpliwej twórczości artystycznej. Bulwary wiślane mają być miejscem dla mieszkańców a nie miejscem pamięci i zaburzonej wizji uczczenia walczących, którzy  

zasługują na lepsze upamiętnienie niż ten wątpliwej urody mur-pomnik.

734. 27.01.2018 Owa konstrukcja wygląda jak zardzewiały kontener na gruz.  Czy nie szkoda pieniędzy na kolejny pomnik ( w tym przypadku dodatkowo koszmarnie brzydki)? Czy nie lepiej zasadzić tam 

krzewy i kwiaty a nie betonować 

jednego z ostatnich kawałków zieleni w tym mieście. Jestem zdecydowanie na NIE. Nie chcę też aby chociażby 1 złotówka z moich podatków została wydana na ten cel.

735. 27.01.2018 Wawel i okolica jest świętością dla wszystkich Polaków. Wawel powinien stać tylko w otoczeniu  natury / zieleń, drzewa  / nie powinno być  miejsca dla zawłaszczania okolic na cele 

różnego rodzaju środowisk. 

Dziś kombatanci jutro sportowcy pojutrze katolicy itd.

736. 27.01.2018 Proponowana forma pomnika nie pasuje do miejsca, w którym miałby być postawiony. Proponuję postawienie dużo mniejszego pomnika np. wielkości psa Dżoka lub najlepiej zmianę 

lokalizacji. Tak duża forma może bardziej wpisywać się w krajobraz Nowej Huty niż historycznej części Krakowa. Jeśli mielibyśmy upamiętnić kogoś pod nami Wawelu, to lepszym 

wyborem by byli królowie. Podsumowując wyrażam negatywną opinię w sprawie propozycji pomnika. 

737. 27.01.2018 Jestem przeciw planowanej budowie AK w tym miejscu. Nie stawia się takich pomników w miejscach rekreacyjnych.

738. 27.01.2018 1. Jestem na NIE, co do budowy pomnika w tej lokalizacji pod Wawelem.   2. Lokalizacja przy ul. Armii Krajowej jest jak najbardziej wskazana.

739. 27.01.2018 Nie zgadzam się na proponowaną lokalizację pomnika. Nie podoba mi się projekt pojemnika. (Jest okropny!) Nie zgadzam się na dofinansowanie budowy pomnika.

W Krakowie mogą powstawać pomniki, ale ich projekty, lokalizacje i finansowanie powinno być przemyślane i odpowiednio uzasadnione a ich ilość powinna być maksymalnie 

ograniczona.

740. 27.01.2018 Okolice Wawelu to nie miejsce na pomniki jakiekolwiek. To co na zdjęciu jest może i piękne, ale koszt to chyba nie jest adekwatny do tej bryły.

741. 27.01.2018 Jestem przeciwna usytuowaniu pomnika AK na Bulwarach Wiślanych, gdyż jest to teren typowo rekreacyjny i w tej formie powinien służyć mieszkańcom. Projekt jest brzydki i szpeci 

okolice Wawelu. Pomnik ku czci AK 

powinien powstać w Krakowie ale w innej lokalizacji na przykład w miejscu byłego pomnika Koniewa.

742. 27.01.2018 Jestem przeciwna pomnikowi w tej lokalizacji.
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743. 27.01.2018 Nie zgadzam się z budową pomnika ku czci AK na Bulwarach Wiślanych. Jest to miejsce rekreacyjne a dodatkowo pomnik przesłania widok na Wawel z dolnych alejek. W tym miejscu 

miasto powinno zadbać o zieleń i  ładnie 

zagospodarowane alejki.

744. 27.01.2018 Jestem przeciwny budowie pomnika AK na Bulwarach Wiślanych. Aktualny projekt jest wyjątkowo brzydki i może służyć za „szalet miejski” co na pewno nie jest intencją autora.

745. 27.01.2018 Bryła pomnika jest za duza, nie pasuje do otoczenia i niepotrzebnie ogranicza zielona przestrzeń. Moim zdaniem istnieją inne możliwości upamiętnienia ludzi i wydarzeń. Pieniądze 

przeznaczone na budowę pomnika znacznie

lepiej przeznaczyć na działalność edukacyjna przybliżające historię AK.

746. 27.01.2018 Wyrażam zdecydowany sprzeciw jako mieszkanka i podatnik wobec planów oszpecenia bulwarów wiślanych jakimkolwiek pomnikiem, a co dopiero tak szpetnym projektem. Są inne 

miejsca, gdzie takie symbole wpisują się lepiej, a Wisłę zostawcie nam.

Mam nadzieję, że nasz głos zostanie usłyszany.

747. 27.01.2018 Nie zgadzam się z lokalizacją pomnika AK na Bulwarach w okolicy Wawelu. Pomnik szpeci okolicę jest  i jest nieestetyczny.

748. 27.01.2018 Jestem przeciwniczką budowy pomnika w pobliżu Wawelu. Wpływ na moją opinię mają przede wszystkim względy estetyczne. W moim odczuciu nie powinniśmy 'dokładać' kolejnych 

elementów do tego malowniczego miejsca. 

Tym bardziej tak ogromnych elementów! Rozumiem, że pomnik ma symbolizować granice, ale ta głęboka symbolika nie zmieni walorów estetycznych, on jest po prostu brzydki. 

Przestańmy budować wszędzie i wszystkim pomniki.
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749. 27.01.2018 Jestem PRZECIWKO budowie pomnika Armii Krajowej na Bulwarach Wiślanych w okolicach Wawelu z następujących powodów:

1. Lokalizacja – Bulwar Czerwieński i okolice Wawelu są miejscem, które powinno podlegać szczególnej ochronie, zamiast być chaotycznie zabudowywane pomnikami wszelkiej maści. 

W Krakowie jest wiele innych miejsc, które mogą być przeznaczone pod lokalizację pomnika AK, chociażby ul. Armii Krajowej lub okolice muzeum AK.

2. Rozmiar – planowany pomnik ma być ogromnych rozmiarów, którymi zasłoni wzgórze wawelskie. Jest to niedopuszczalna ingerencja w przestrzeń publiczną. Krajobraz miasta 

powinien podlegać ochronie (z podobnych względów nie zabudowuje się np. Błoni, a oświetlenie stadionu Cracovii jest schowane, by nie zasłaniać widoku na Stare Miasto).

3. Estetyka – popronowana forma pomnika jest prostacka i łopatologiczna: wstęga ułożona  w kształt Polski przedwojennej, kotwica z powstania warszawskiego to tępe i wulgarne 

przestrzenne realizacje zjawiska znanego jako „Lord Privy Seal”. W XXI w. takich pomników się nie stawia. Tego rodzaju formy nie zapisują się w historii sztuki, a co najwyżej są obiektem 

drwin jako przejawy prymitywnego kiczu, tym śmieszniejszego, że uderzającego w wysokie narodowe tony (vide krakowskie pomniki P. Skargi i J. Piłsudskiego autostwa Cz. Dźwigaja). 

Radziłbym szukać inspiracji w pomniku F. Chopina autorstwa M. Jaremy na Plantach – skromność, pokora wobec otoczenia, prosta symbolika zamiast walenia pięścią w oczy.

4. Symbolika – pomnik ma mieć formę granic II RP, co stanowi bulwersujący przejaw megalomanii i imperializmu na lokalną, środkowoeuropejską skalę. Taka forma pomnika w sposób 

jawny sugeruje, że Polska rości sobie prawa do ziem znajdujących się obecnie na terytorium Litwy, Białorusi i Ukrainy. Przypominam, że MSZ musiało wycofać się z podkulonym ogonem z 

projektu nowego paszportu, na którego stronach miałby się znaleźć wizerunki m.in. Lwowa i Wilna, pod wpływem prostestów władz ukraińskich i litewskich. Dlaczego więc w Krakowie 

mamy powtórzyć ten błąd i stawiać pomnik, który będzie symbolem wrogości i ekspansjonizmu wobec naszych sąsiadów? 

Ponadto sprzeciwiam się stanowisku niektórych inicjatorów budowy pomnika: „Pomnik się nam należy i już”. Takie stanowisko ignoruje opinie innych mieszkańców miasta i turystów, 

jest przejawem buty, arogancji oraz szantażu moralnego wąskiej grupki osób. Żołnierzom AK należy się upamiętnienie, ale jego forma nie może być narzucona przez jedną stronę 

wszystkim pozostałym mieszkańcom miasta i turystom, a przede wszystkim nie może godzić w zabytkową tkankę Krakowa. 

Jeżeli pomnik z proponowanej formie zostanie zrealizowany (a wkrótce w tej samej okolicy powstanie pomnik Turków, o czym piszą media), grozi nam stopniowe przekształcenie 

Krakowa 

w Skopje. Inicjatorom budowy kolejnych pomników w centrum Krakowa polecam obejrzenie współczesnych zdjęć centrum stolicy Macedonii. Nie idźmy tą drogą.

750. 27.01.2018 Jestem przeciwny lokalizacji pomnika Żołnierzy AK na bulwarze Czerwieńskim przy ul. Smoczej w Krakowie i na dodatek za te pieniądze (pochodzące prawie w całości z naszych 

podatków)

751. 27.01.2018 Projekt pomnika przedstawiony jako wizualizacje oraz obecna makieta wskazują na wszystkie mankamenty wybranej lokalizacji. Sam pomnik poprzez swoją powierzchni i wygląd źle 

komponuje się w otoczeniu ograniczając 

rekreacyjny teren zielony. Podstawowym zarzutem nie jest sam pomnik tylko jego lokalizacja. Kraków cierpi na chroniczny brak nawet nie tyle teren zielonych ale zielonych teren 

rekreacyjnych. W okolica centrum takich terenów praktycznie nie ma. Najbliższymi są Błonia i Park Jordana. Treny bulwarów są więc terenem tym cenniejszym gdyż oferują możliwości 

rekreacyjne właśnie w ścisłym centrum. Na terenie na którym ma stanąć pomnik odbywają się okazjonalnie imprezy, pikniki, pokazy itp. Co pokazuje prawdziwą potrzebę wykorzystania 

tego miejsca. Postawieni pomnika upamiętniającego tak ważną część naszej historii spowoduje całkowite wyłączenie tej powierzchni z takich imprez gdyż nikt nie będzie chciał 

powodować problemów z naruszaniem powagi miejsca. Proponowane inne miejsca na pomnik to m.in. park przy ul. Armii Krajowej, Lasek Wolski okolice kopca Piłsudzkiego, okolice 

muzeum armii Krajowej, ok klubu Żaczek blisko Oleandrów.
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752. 27.01.2018 Uważam, że stawianie pomnika AK pod Wawelem, nie jest w żadnym razie konieczne. Po pierwsze, przez umiejscowienie, pomnik zasłania najważniejsza krakowską budowlę. Jeżeli 

chodzi o estetykę to jest bardzo wiele głosów przeciwnych, a skoro infrastruktura jest dla mieszkańców to powinien być przeprowadzony konkurs. Mi osobiście nie podoba się projekt 

tego monumentu.

Kraków powinien stawiać wszystko na więcej zieleni oraz na poprawę  jakości  powietrza co moze znacznie poprawić renomę miasta o wysokim zanieczyszczeniu. To jest priorytetem, a 

nie kolejne drogie momenty .

753. 27.01.2018 Jestem przeciwna postawieniu „Pomnik AK pod Wawelem”. Nie jest to odpowiednie miejsce . Wawel dla  Krakowian to miejsce królów i takie pomniki są  tam postawione. Dlatego 

kategorycznie mówię NIE !!!!!!

754. 27.01.2018 Uważam, że pomysł budowania tego typu w takiej formie i w tym miejscu jest kompletnie bez sensu, Nie widzę potrzeby niszczenia krajobrazu krakowskich bulwarów wiślanych tak dużą 

i niekoniecznie estetyczna konstrukcją.

755. 27.01.2018 Armia Krajowa zostala juz upamietniona nowoczesnym muzeum. Srodki przewidziane na ten pomnik powinny byc przeznaczone na edukacje historyczna mlodziezy, wykup terenow 

zielonych 

w obszarach, gdzie mieszkancy nie maja dostepu do parkow, remonty chodnikow i uzupelnianie sieci drog rowerowych.

756. 27.01.2018 Jestem przeciwny lokalizacji pomnika na bulwarze Czerwieńskim.

757. 27.01.2018 Jestem przeciw budowie pomnika, uważam że:  - teren bulwarów wiślanych, powinien pozostać przede wszystkim przestrzenią wypoczynkowo-rekreacyjną,  - rozmiar, forma i lokalizacja 

pomnika są nie do zaakceptowania, jest on zbyt duży i patrząc z niektórych miejsc wręcz zasłania Wawel,  - jego postawienie w tym miejscu jeszcze bardziej upolityczni Wawel, miejsce to 

może stać się miejscem „zbiórek” pewnych środowisk, i to nie tylko w rocznice różnych wydarzeń historycznych ale także na co dzień,  - powinny zostać zaprezentowane inne 

alternatywy, tak aby mieszkańcy mogli porównać różne projekty i lokalizacje pomnika.

758. 27.01.2018 Chcę stanowczo zaprotestować przeciwko projektowi pomnika AK na bulwarach nieopodal Wawelu. Powodów za jego powastaniem w moim odczuciu brak, nie będę więc podawać 

powodów, dla których protestuję. Miasto nie jest skansenem i miejscem w którym można zabudować "wyższymi celami" każdy skrawek zieleni. Estetyczna strona przedsięwzięcia także 

jest porażająca. 
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759. 27.01.2018 Chciałabym zaprotestować przeciwko postawieniu pomnika AK pod Wawelem. oto kilka powodów:

1)   Pomnik zasłoni Wawel i zniszczy charakter miejsca, które służy nam, mieszkańcom, do wypoczynku.

2) Gołym okiem widać, że projekt zrobił człowiek, który nie mieszka w Krakowie i nie będzie użytkownikiem tego obiektu. Co najwyżej będzie sobie w telewizji oglądał jak "Centralnym elementem pomnika 

zostanie tzw. „snop światła”, który będzie się wznosił w niebo z okazji kolejnych rocznic świąt narodowych i innych niezwykle ważnych wydarzeń dla Polski". 

Serio? Czy ktoś z nas, krakowian, wymyśliłby coś takiego? Albo to: "Wizja zakłada, że pomnik zostanie harmonijnie wkomponowany w „Ogród Pamięci Narodowej”. Naprawdę? Chcemy w miejscu, gdzie 

czytamy książkę w lecie mieć "Ogród Pamięci Narodowej"? Zresztą co to za ogród? Betonowy! Teraz jest trawa, ale zaleje ją beton!" Kto to wymyślił, że betonowa wylewka "będzie miejscem spotkań, 

odpoczynku, kontemplacji i oddania czci bohaterom". My w Krakowie nie chodzimy się spotykać i opalać na cmentarze!  Już to widzę, jak ze znajomymi spotykamy się w takim miejscu: "wewnątrz wstęgi 

będą umieszczone sylwetki młodych żołnierzy AK, którzy wychodzą z podziemia, a na jej powierzchni zostaną wyryte napisy informujące o najważniejszych akcjach AK".  Czyli ludzie żyjący, do tej pory 

chodzący pod Wawel z kocami, psami, rowerami, książkami mają zejść do podziemia? 

3) "Sercem pomnika będzie plac o powierzchni 100 m w kształcie przedwojennych granic II Rzeczypospolitej, który zostanie opasany wstęgą o długości 25 m i wysokości 1,6-3,5 m" - na wizualizacjach 

wygląda to jak gitara elektryczna albo nieudany naleśnik. Gorący naleśnik! Bo kolejna rzecz: "Pomnik na zewnątrz będzie pokryty płytami w kolorze rdzy, natomiast od środka błyszczącą, polerowaną stalą - 

czyli w upał będzie parzyć? Z tego, co wiem ze stali robi się np. szyny. Przez cały dzień w słońcu szyna potrafi nagrzać się do ponad 50°C. To jest kompletnie niepraktyczna i nieprzyjazna ludziom forma! 

4) Po pierwsze pomnik upamiętniający Armię Krajową już jest. Świetnie opisał problem mój kolega Marek Lasyk "nad Zakolem Wisły w 75 rocznice powstania Związku Inwalidów Wojennych powstał 

przepiękny pomnik dłuta prof. Bogusława Chromego poświęcony Żołnierzom Polski Podziemnej. Na jednej z tarcz autorstwa Stanisława Dąbrowy Kostki jest taka oto inskrypcja: BOHATEROM ARMII 

KRAJOWEJ!!!! I tyle. To cała kwintesencja. To pomnik Żołnierzy Polski Walczącej czyli Armii Krajowej też". Ja też, podobnie jak on, nie rozumiem, jaka jest różnica pomiędzy istniejącym Pomnikiem Żołnierzy 

Walczącej a mającym powstać Pomnikiem Armii Krajowej? Czy chodzi o dzielenie ludzi na lepszych i gorszych? Od lat Światowy Związek Żołnierzy Armii Krajowej stawia pomniki Żołnierzom Polski 

Podziemnej Tak było w Warszawie, Poznaniu, Wrocławiu... W Krakowie nie mogą bo... pomnik już jest. Stoi od 1993 roku. Stąd pomysł wylania Wstęgi Pamięci. W Tym przypadku tymi gorszymi będą 

inwalidzi Związku Inwalidów Wojennych. Bo to oni byli motorem powstania pomnika Chromego.

5) Gdy centrum miasta wyludnia z mieszkańców i staje sztucznym tworem, obsługującym turystów, władze miasta chcą wygonić krakowian także spod Wawelu? 

6) Pomnik ma formę, która za dnia będzie niepraktyczna, ale nocą będzie idealną bazą dla różnego rodzaju miłośników wrażeń. Głowa Mitoraja (protestowałam przeciwko umieszczeniu jej w obecnym 

miejscu) jest przy samym komisariacie policji, a i tak nie pachnie w niej ładnie. Czy stać nas na to, żeby 24 godziny na dobę pilnować osłoniętego betonowego placu przed zabrudzeniem i 

zbeszczeszczeniem? Czy w obecnie napiętej sytuacji społeczno-politycznej różne "incydenty", choćby fizjologiczne, nie będą odczytywane jako atak i nie ściągną na nas kolejnych problemów i konfliktów? 

7) Paryż potrafił niedawno stanowczo odrzucić "prezent" artysty Jeffa Koonsa, który był zbyt kosztowny, zbyt duży, agresywnie zakłócający charakter miejsca. Miejsca, które nie jest nawet najważniejszym 

w Paryżu!!! Ot, Muzeum i Centrum Sztuki Współczesnej. Nomen omen także wykonany częściowo ze stali gigantyczny "Bukiet tulipanów" został prześwietlony także pod kątem motywów, kierujących 

propozycją>https://hyperallergic.com/422679/french-artists-reject-jeff-koons-bouquet/ "Symbolically, above all else. This sculpture was proposed by the artist as a “symbol of memory, optimism, and 

healing, in order to surmount the terrible events that took place in Paris,” an homage to the victims of the attacks of November 13, 2015. But the choice of the work, and especially of location, without any 

kind of relationship to the tragic events invoked and where they took place, seem at the very least surprising, if not opportunistic, perhaps even cynical.

8) Z pewnością jest wiele innych, ciekawych i mniej kontrowersyjnych miejsc dla wstęgi pamięci, co wygasi negatywą atmosferę wokół projektu. Z kolei w przypadku wybudowania monumentu - bez 

związku z miejscem - powstanie niebezpieczny precedens otwierający furtkę dla szantaży emocjonalnych, bo przecież i to i tamto i owo jest ważne, godne upamiętnienia. 

760. 28.01.2018 Chciałbym wyrazić sprzeciw wobec budowy pomnika AK w tym miejscu. W mojej ocenie najbliższe sąsiedztwo Wawelu wymaga szczególnej rozwagi w umieszczaniu jakichkolwiek 

nowych elementów. To przestrzeń niezwykle istotna i dla korzystających z niej krakowian i dla turystów. Nawet jeśli przyjmiemy, że pomnik nie jest tak duży jak na wizualizacjach i że nie 

zasłania w sensie dosłownym Wawelu, to trudno nie zgodzić się ze stwierdzeniem, że w sposób wyraźny i trwały zmienia charakter nie tylko przestrzeni, którą fizycznie zajmuje, ale też 

swojej najbliższej okolicy. Miejsce, które służy dziś przede wszystkim do odpoczynku, będzie niejako wyłączone, „przeznaczone do wyższych celów”. W mojej ocenie nie będzie to zmiana 

pozytywna.

Skoro swego czasu wojewódzki konserwator zabytków zaopiniował negatywnie projekt przewidujący ustawienie leżaków i stolików nad Wisłą, od mostu Piłsudskiego do mostu 

Powstańców Śląskich, budzi moje duże zdumienie zgoda na tak rozbudowaną konstrukcję w o wiele bardziej reprezentacyjnej części Bulwarów.
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761. 28.01.2018 Jestem mieszkańcem Krakowa , urbanistą i architektem,  wychowanym w tym miejscu nad Wisłą i patriotą tego Miasta i tego miejsca. Jaki człowiek „stąd” .uważam , że przedstawiany projekt 

pomnika nie jest do zaakceptowania z dwóch zasadniczych powodów : lokalizacja jest niewłaściwa   i sam kształt i bryła pomnika  jest niewłaściwa. Tak więc  jest złym pomnikiem w złej 

lokalizacji . Jako Krakus na pewno w czwartym pokoleniu – wychowany na wałach wiślanych od Skałki do Placu na Groblach ( jestem Absolwentem  „Nowodworka”)   uważam , że w tym miejscu 

nie powinien być zlokalizowany żaden pomnik. Bulwar Czerwieński jest terenem rekreacji kontemplacyjnej , obszarem uczącym  mieszkańców  i gości , często z dziećmi  , nostalgią dotyczącą 

Wawelu. Żaden element ani akcent konkurujący z „genius loci” Wawelu nie powinien się tutaj znaleźć. Tu trzeba się pochylić nad wielkością Wawelu , siedziby Królów , Historii Polski , historią 

Przodków.. Tutaj historię powinien stanowić i pisać sam Wawel. Wawel i jego otoczenie jest już Historią i on ma cieszyć , uczyć i budzić uczucia patriotyczne i je gruntować. Pod Wawel 

przyjeżdżają wszyscy aby utwierdzić się w polskości  a nie po to żeby   „przy okazji” zobaczyć pomniczek AK. Proponowana lokalizacja jest niewłaściwa : Jeżeli chodzi o uczczenie Armii Krajowej 

to ok.500 m  obok na bulwarze wiślanym przy ul.  Podzamcze /Zwierzyniecka jest uhonorowana Pomnikiem i tablicą pamiątkową  w miejscu akcji  bojowej żołnierzy AK.  Pomnik ten też jest na 

tle sylwety panoramiczne całego Wawelu,  ale nie ingeruje w bezpośrednie otoczenie wzgórza.. Dlatego uważam , że miejsce proponowane przez Komitet Pomnikowy  na bulwarze 

Czerwieńskim     z Wawelem w tle od ul. Bernardyńskiej  jest całkowicie błędne. Moja opinia co do samego kształtu pomnika jest również negatywna. Projekt zafiksowany makietą jest zbyt duży i 

zbyt agresywny swoją formą i jest tym samym w konflikcie z otoczeniem.  Dodatkowo zakładając, że będą się tu odbywały jakieś uroczystości i manifestacje , teren będzie zamieniony w plac 

apelowy. Trzeba będzie utwardzić – zabetonować część zieleni czyli zniszczyć trawniki w tym miejscu. Sama bryła projektowana w kolorze zardzewiałej stali , ostatnio bardzo modnym u 

architektów  na elewacjach, będzie powodowała , że pomnik ten będzie wyglądał jak zardzewiały wrak statku częściowo zatopionego  w  błocie z wystającą resztą dziobnicy lub rufy.Pomnik ten 

będzie „obcy” w tym krajobrazie i będzie zawsze szpecił widok na  Wawel. Nie pomoże żadne „głaskanie pod publiczkę” , że przecież będzie mniejszy i mniej go będzie widać. Takie działania są 

największą obrazą dla dzieła sztuki jakim ma być pomnik. Pomnik po to się stawia , żeby był widoczny i dlatego ma mieć odpowiednią dla przestrzeni wielkość.  On ma służyć upamiętnianiu a nie 

być „ozdóbką”  dla przerośniętych ambicjami działaczy. Trochę skromności Panowe. wystawy, oprowadzać i wprowadzać w historię. Wawel i jego otoczenie jest już Historią i on ma cieszyć , 

uczyć i budzić uczucia patriotyczne i je gruntować. Pod Wawel przyjeżdżają wszyscy aby potwierdzić się w polskości  a  nie „przy okazji” zobaczyć pomniczek AK. Dlatego niniejszą opinią składam 

protest przeciwko lokalizacji i również bryły pomnika w proponowanym. Powtarzam , żaden pomnik nie powinien tutaj zakłócać oglądu Wawelu . Co do sprawy uczczenia żołnierzy Armii 

Krajowej co jest całkowicie słuszne. W Krakowie jest już największy pomnik - Muzeum Armii Krajowej.  Zespół muzealny jest zlokalizowany  w samym Centrum Komunikacyjnym  oraz przy  naszej 

najstarszej i największej  nekropoli , gdzie również spoczywają żołnierze AK. Jeżeli Komitet Pomnikowy AK zamierza wystawić kolejny pomnik to Plac przed Muzeum Armii Krajowej  jest 

najwłaściwszym miejscem . Można tam wykonać dobrze  zagospodarowany Plac  dla Apeli Pamięci i  Manifestacji z udziałem większej ilości uczestników. Będzie można wykonać wtedy miejsce 

na wieńce i wiązanki oraz postawić stałe znicze gazowe.  Nowa zabudowa mieszkaniowa z  dużą ilością młodzieży mieszkającej i studenckiej dwóch uczelni ,  stałe wycieczki  zwiedzających  przy 

reprezentacyjnej arterii Wita Stwosza i przy dworcach kolejowym i autobusowym z dużą ilością podróżnych zapewni dużą frekwencję. .Tutaj prowadzone są wystawy, oprowadzanie po nich i 

wprowadzanie w historię Armii Krajowej . Pomnik może stanowić wspaniałe  dopełnieniem zagospodarowania przestrzeni  kontemplacyjnej przy Muzeum Armii Krajowej i być godnym 

uczczeniem  żołnierzy i Organizacji AK.

762. 28.01.2018 Zarówno lokalizacja jak i projekt są nie do zaakceptowania. Niepotrzebnie będzie "zagracał" bulwary. Jego usytuowanie tuż obok pomnika psa jest również nietrafione. Obawiam się, że 

w niedługim czasie 

(poprzez swoją strukturę) będzie służył konsumentom piwa za miejski szalet. AKowcom należy się godny pomnik, lecz ten projekt wg. mnie jest chybiony. Zdecydowanie sprzeciwiam się 

jego budowie.

763. 28.01.2018 Osobiście jestem przeciwny budowie pomnika AK w tym miejscu i formie.

· miejsce nie kojarzy się z AK; na terenie miasta jest wiele lepszych reprezentacyjnych miejsc

kojarzących się z walką i niepodległością;   · zaproponowana forma nie pasuje do zabytkowej linii Wawel – Skałka;   · zajęty zostanie jeden z niewielu zielonych terenów w centrum, który 

jest często używany przez mieszkańców do piknikowania;   · obszar ten wykorzystywany jest również do imprez plenerowych, np. Wianki;   · natomiast model pomnika wyśmienicie 

spełnia funkcję publicznego szaletu, co raczej nie było intencją wnioskodawców.
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764. 28.01.2018 Jestem przeciwna pomnikowi Armii Krajowej w takiej formie i w tym miejscu. Na Bulwarach Czerwieńskich, bliżej placu Kossaka jest piękny pomnik Polski Walczącej, dzieło Bolesława 

Chromego. Można bardziej ten pomnik wyeksponować, aby był bardziej widoczny.   Co do samej Wstęgi Pamięci, nie jest to miejsce odpowiednie na umieszczenie tego pomnika. Po 

pierwsze z powodu już wymienionego. Po drugie, to rekreacyjna część bulwarów, u stóp samego Wawelu. Tu krakowianie spacerują, opalają się i bawią. Historia doświadczyła Polskę i jej 

Naród bardzo mocno, ale nie możemy koncentrować się tylko na martyrologii i na każdym kroku stawiać pomniki. Pisze to wnuczka zamordowanego przez Nazistów członka Polski 

Podziemnej. Pamiętam o moim dziadku i składam mu hołd na Pomorskiej i przy pomniku poświęconym zamordowanym pracownikom Kabla. Sam pomnik (choć projekt absolutnie mi się 

nie podoba) powinno się postawić na miejscu dzikiego parkingu przy muzeum Armii Krajowej, które odwiedzają zarówno krakowianie, jak i turyści indywidualni i grupy zorganizowane. 

Byłby widoczny z estakady na Wita Stwosza. Wg informacji w mediach, budowa pomnika spowodowałaby konieczność przesunięcia pomnika psa Dżoka. Ten pomnik to również dzieło 

Bolesława Chromego. Ten psiak pokazał co to wierność i miłość (wartości tak ważne w życiu) i niejeden człowiek mógłby się od tego czworonożnego przyjaciela nauczyć, jakimi 

wartościami należy w życiu się kierować. Nie dla przeniesienia pomnika psa Dżoka. Poza tym, wprowadzacie Państwo krakowian w błąd. Nie jest to makieta pomnika. To jedynie jego 

fragment. Wg projektu pomnik ma być znacznie większy, ponadto ma stanąć na granitowym podeście. Nie dla pomnika w tym miejscu i w tej formie.

765. 28.01.2018 Zdecydowanie jestem przeciwna budowie pomnika AK w tym miejscu! Bulwary Wiślane, z widokiem na Wawel, miejsce rekreacyjne dla rzeszy Krakowian, winne zostać wolne od 

momumentalnej zabudowy pomnikowej. Sama bryła planowanego pomnika jest brzydka, niezrozumiała i zbyt wielka, budowa planowanego monumentu zasłoni wyjątkowy widok na 

Wawel od strony rzeki - miejsca spacerów mieszkąńców i turystów.

766. 28.01.2018 Jestem zdecydowanie przeciwna proponowanej lokalizacji pomnika AK. Uważam, że powinien stanąć w miejscu usuniętego pomnika marszałka Koniewa przy ul. Armii Krajowej.

767. 28.01.2018 Polskie Państwo Podziemne było osiągnięciem wyjątkowym i pragnąc je upamiętniać powinniśmy tworzyć rzeczy wyjątkowe. Udanym pomnikiem historycznym w Krakowie jest np. 

aranżacja Placu Bohaterów Getta, spójna z otoczeniem, spójna z historią, zastanawiająca, angażująca współczesnego odbiorcę. Moim osobistym wzorem dla współczesnych pomników w 

Polsce jest Pomnik Anonimowego Przechodnia, który dobrze służy wizerunkowi Wrocławia. Tego typu pomniki sprawiają, że zatrzymujemy się w codziennym biegu.Pomnik wstęga 

przypomina niestety pomniki dobry PRLu, gdzie szczytna idea usprawiedliwia mierność realizacji, które pełnią rolę ołtarzy do składania kwiatów przez państwowe delegacje i nic ponad 

to. Powstanie pomnika wstęgi będzie wstydem dla Krakowa i kpiną z pamięci AK.

768. 28.01.2018 Forma pomnika z niczym się nie kojarzy, nie niesie żadnej treści .Bryla pomnika zeszpeci otoczenie Wawelu. Nie ma mojej zgody na stawianie kolejnych „koszmarków” w przestrzeni 

publiczneji za 

pieniądze podatników.

769. 28.01.2018 Pomnik AK wywołał u mnie mieszane uczucia. Podoba mi się idea upamiętnienia żołnierzy AK, nie mniej uważam, że pomnik absolutnie nie powinien stanąć na bulwarze czerwińskim. W 

żaden sposób nie współgra z otoczeniem

 i zabiera teren zielony których w Krakowie i tak mamy za mało. Bulwar powinien być miejscem wypoczynku, a nie zabetonowanym parkiem dla pomników. Jest wiele miejsc, lepiej 

nadających się do tego celu.

770. 28.01.2018 Nie zgadzam się na  budowę pomnika AK na bulwarze czerwińskim. Wawel, to nasze dziedzictwo narodowe. Pomnik należy przenieść w inne miejsce

771. 28.01.2018 Zdecydowanie jestem przeciwny. Mam zastrzezenia do: Przebiegu debaty oraz  czasu jej podjecia (zaleznego od politycznej koninktury),  wyboru miejsca upamietnienia  (moim zdaniem 

bulwary powinny  pelnic inna funkcje), samego projektu  (w żaden sposob nie komponuje się z krajobrazem).Pomnik w tej formie będzie dzielil nie łaczyl i jest kolejnym przykladem 

upolitycznienia przestrzeni publicznej.
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772. 28.01.2018 W ramach konsultacji spolecznych chcialbym wyrazić swoją opinię dotyczącą planowanej budowy pomnika AK na bulwarach wiślanych:   1.Nie zgadzam się na wskazaną lokalizację.   2. 

Nie podoba mi się projekt pomnika.   3. Nie zgadzam się na dofinansowanie pomnika ze środków publicznych.   4. W Krakowie pomników jest już dużo: powstawanie kolejnych nie jest 

potrzebne a czasem szkodliwe (antagonizmy i nastanie napięć wokół tematyki budowy pomników, budowanie pomników mimo sprzeciwu rodziny - np. ławeczka Karskiego etc).

773. 28.01.2018 Nie podoba mi się projekt pomnika Wstęga Pamięci, choć poświęcony jest Armii Krajowej. Bardzo nie podoba mi się jego usytuowanie pod Wawelem i próba wywierania presji, by 

koniecznie na Bulwarze Czerwieńskim stanął.

Proszę o zmainę lokalizacji pomnika, jeśli w ogóle musi zostać postawiony.

774. 28.01.2018 Pomnik tak, ale absolutnie nie w tym miejscu. Po pierwsze, krakowianie są dumni z pomnika Dżoka, który wrósł już w pejzaż i bardzo tam pasuje. Po drugie nowy pomnik zepsuje widok 

na bulwarach, brak będzie panoramy , zasłoni częściowo Wawel. Zupełnie tam nie pasuje. Jest tyle innych miejsc, gdzie może stanąć.

775. 28.01.2018 Uważam, że pomnik nie powinien stanąć w tym miejscu z całym należnym szacunkiem dla żołnierzy AK i historii, którą tworzyli. Pomnik upamiętniający autorstwa prof. Chromego 

znajduje się u stóp Wawelu od innej strony 

i przemawia swoją symboliką zarówno do turystów, którzy zatrzymują się na parkingu, jak i krakowian.

776. 28.01.2018 Nie niszczcie krajobrazu wokół Wisły i Wawelu brzydkim pomnikiem! Ten projekt wprowadzi nieodwracalne zmiany w krajobrazie. Nie róbmy tego Krakowowi! Na pewno jest inna 

lokalizacja, gdzie ten pomnik nie będzie tak 

inwazyjny.

777. 28.01.2018 Jestem stanowczo przeciwna absurdalnej akcji stawiania kolejnych 11+1 pomników na terenie Krakowa. Jestem przeciwna choćby ze względu na złe doświadczenia w tym zakresie. To, 

co powstawało jeszcze w ubiegłym wieku było, poza nielicznymi wyjątkami, wizualnym zaśmiecaniem miasta (np. pl. Św. Magdaleny, ul. Piłsudskiego, Skałka, Park Jordana itd., że nie 

wspomnę o tych, wcześniejszych, które już szczęśliwie zniknęły nam z oczu. I nie bardzo widać, żeby w najbliższej przyszłości miało się coś tu zmienić (poza przyrostem ilości, a jak 

wiadomo ilość nie zawsze przechodzi w jakość.) Nowe projekty to pomysły na zabetonowanie następnego kawałka ziemi – im więcej, tym lepiej, tym mocniejszy efekt. Czy na pewno 

tego chcemy? Czy przypadkiem nie odbędzie się to kosztem środowiska, które jest przecież źródłem wrażeń nie tylko wzrokowych.

 Może czasem warto by się też zastanowić, czy nie istnieją inne, mniej powierzchowne a przy tym mniej kosztowne formy oddawania hołdu wybranym ideom, zdarzeniom, postaciom. 

Takie, które dawałyby szanse na ich rzeczywiste zaistnienie, nie koniecznie na miejskim placu ale w świadomości następnych pokoleń.

 - Nie zgadzam się na proponowaną lokalizację pomnika. - Nie podoba mi się projekt. - Nie zgadzam się na dofinansowanie.

778. 28.01.2018 Lokalizacja pomnika jest tragiczna i zniszczy spory kawałek Bulwarów Wiślanych – cennej zielonej przestrzeni rekreacyjnej w Krakowie. Za krzywdzące uważam też sugestie przesuwania 

(z powodu budowy nowego pomnika) pomnika Dżoka, który to jest o wiele bardziej związany z tym miejscem i wpisuje się w otoczenie. Proponowana forma pomnika AK jest okropnie 

przytłaczająca, a w dodatku prosta, nie będzie stanowić ciekawego elementu Bulwarów. Mamy w Krakowie Muzeum AK, które z powodzeniem mogłoby pełnić funkcję pomnika.

779. 28.01.2018 Pomnik AK powinien byś postawiony w Krakowie, ale absolutnie nie w okolicy Wawelu. Dwa powody: 

1. Wawel jest najważniejszym i jedynym pomnikiem w tej okolicy i żaden inny pomnik nie powinien w najmniejszym stopniu przesłaniać widoku najważniejszego miejsca w historii Polski.

2. Bulwary stanowią teren rekreacyjny – ustawienie pomnika w miejscu, w którym mieszkańcy Krakowa wylegują się latem w słońcu obniża rangę tego pomnika.

Dodatkowo pomnik w obecnej formie raczej nie pasuje do terenu otwartego. W obecnym ustawieniu przypomina mi tablicę ogłoszeń, a nie upamiętnienie cierpienia i waleczności 

żołnierzy AK. 
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780. 28.01.2018 Jestem przeciwny postawienia pomnika AK w tym miejscu. Przy ulicy Powiśle stoi pomnik upamiętniający też AK.( Pomnik Żołnierzy Polski Walczącej usytuowany jest na Bulwarze 

Czerwieńskim, na rogu ulic Powiśle i Zwierzynieckiej. Jego autorem jest znany rzeźbiarz Bronisław Chromy. Na tarczach znajdziemy trzy inskrypcje, których autorem jest Stanisław 

Dąbrowa-Kostka. Oto ich treść: 1. Pomnik czynu zbrojnego poświęcony Żołnierzom Polski Walczącej poległym na wszystkich frontach II wojny światowej. 2. Żołnierzom Rzeczypospolitej 

Polskiej straconym, prześladowanym, zmarłym w czasach terroru hitlerowskiego i stalinowskiego. 3. Bohaterom Armii Krajowej.) Zostawmy to miejce na spacery rodziców ,dziadków z 

dziećmi ,wnukami  Niech to miejce będzie wolne od barierek , a tak zwaną imprezą cykliczną niech będą festyny dziecięce .

781. 29.01.2018 Bulwary nie powinny byd upstrzone monumentami. Szczególnie nawiązującymi do makabry wojen. Niedaleko jest Smok i Dżok – to ich teren; po drugiej stronie japooski Żuraw. Bulwary 

to teren spacerów i zabaw (hit weekendowy: piknikowanie pod silną osłoną AK?)- a nie wspominania rzeczy wymagających powagi. Dżoka nie powinno się ruszad - a pewnie zostałby 

wypędzony (jak to pies...). Z miejsca już zasiedziałego, znanego wszystkim.

Poza tym: dośd już pomników. Zwykle są kosztowne, często szkaradne. Nie spełniają już nawet swojej roli: wielka liczba powoduje inflację pamięci. Co wrażliwsi na hasło pomnik dostają 

alergii, wysypki i drgawek.

Co do proponowanego miejsca, nasuwa się i takie przypuszczenie: na otwartej przestrzeni spacerowej taki parawan będzie wręcz zapraszał obszczymurków! Bo – śmierdząca sprawa - 

publicznych toalet w Krakowie jest mniej jest niż pomników. A po pikniku trzeba siku - i procesy o znieważanie gotowe. O niczym innym nie marzymy?

782. 29.01.2018 Jestem za upamiętnieniem AK i pomysł budowy pomnika w Krakowie wydaje mi się dobry. Jednak wykonanie już nie. Miejsce nie jest najlepsze, gdyż na tych terenach potrafią odbywać 

się różne festyny, np. Jarmark Świętojański. Pamiętam, że przy okazji Business Runu ten obszar też był intensywnie wykorzystywany. Pomnik tego rozmiaru mógłby być kłopotliwy i 

utrudniać przeprowadzenie imprez. Pomnik w ogóle tam nie pasuje. W mojej opinii nie upamiętnia on w ogóle AK. Bardziej byłby dla mnie pomnikiem komunistycznego bezguścia. Byle 

jaki kloc, czegoś (z daleko wygląda, że betonu). Idąc od Wawelu nie przywołuje jakichkolwiek skojarzeń z AK. W dodatku jeżeli idzie się w nocy to z daleka wygląda jak jakaś nierozebrana 

stara szopa! Jedyne skojarzenia z AK można mieć, gdy widzi się znak PW jadąc tramwajem przez most Grunwaldzki, ale poza tym pomnik nie spełnia swojej roli, bo jest szpetny... i nic nie 

przekazuje nad czym można byłoby się zastanowić. Z kolei idąc od strony mostu pieszo zasłania on tylko Wawel i psuje otoczenie. Widać to nawet na zdjęciu zamieszonym na stronie 

Dialogu Społecznego. Jestem zdecydowanie przeciwko stawianiu takiego pomnika zlokalizowanego w tym miejscu. Upamiętnianie AK byłoby jak najbardziej godne pochwały, ale nie w 

ten sposób. Ten pomnik jest pokraczny i myślę, że wywołuje głównie negatywne odczucia i reakcje. Niszczy przestrzeń dookoła oraz nie niesie za sobą żadnego przesłania, ani w żaden 

sposób w wyraźny sposób nie nawiązuje do AK poza jednym symbolem PW, który jest widoczny tylko z jednej strony, więc sposób upamiętnienia jest jak najbardziej niewłaściwy!

783. 29.01.2018 Uważam, że planowany pomnik AK nie powinien stanąć na bulwarach wiślanych w okolicach Wawelu. O to miejsce powinno się szczególnie dbać, a rozwój tej przestrzeni powinien 

następować pod okiem specjalistów z troską o jednolity i estetyczny charakter. Stanowisko opinii publicznej jest szczególnie istotne, a przestrzeń ta powinna być przystosowana do 

spędzania czasu wspólnie z rodziną, bliskimi szczególnie z uwzględnieniem terenów zielonych. Forma pomnika powinna uwzględniać powyższe aspekty.

784. 29.01.2018 Potrzeba postawienia pomnika jest oczywista, natomiast proponowany kształt nie zachwyca

785. 29.01.2018 Potrzeba postawienia pomnika jest oczywista, natomiast proponowany kształt nie zachwyca
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786. 29.01.2018 Uważam, że lokalizacja pomnika AK na Bulwarach Wiślanych nie jest odpowiednia.  Już w swojej definicji bulwary są miejscem zielonym służącym rekreacji w towarzystwie rzeki. To także 

jedyny zachowany fragment bulwarów na którym można organizować wydarzenia kulturalne.  Od kilku tygodni na Bulwarach znajduje się makieta wspomnianego pomnika, dzięki czemu 

naocznie można zobaczyć jak jego monumentalna i wyrazista forma konkuruje z Wzgórzem Wawelskim. Na pierwszy rzut oka minimalistyczna forma docelowo pokryta będzie 

inskrypcjami przez co jej odbiór w przestrzeni będzie zupełnie inny. Ponadto należy pamiętać, że znajdujący się obecnie element pomnika to tylko cząstka ogromnej inwestycji jaką jest 

całe jego otoczenie. Kilkadziesiąt o ile nie kilkaset metrów kwadratowych nawierzchni w otoczeniu samego pomnika i prowadzących do niego  ścieżek. Elementy te całkowicie zmienią 

charakter bulwarów. Kolejnym argumentem przeciwko budowie pomnika jest fakt że od 2013 roku w Krakowie mamy już jeden pomnik związany z Armią Krajową a mianowicie Muzeum 

Armii Krajowej im. Gen. Emila Fieldorfa ‘Nila”, które powinno być  największą i najcenniejszą formą upamiętnienia. Upamiętnienia poprzez edukacje i  utrwalenie pamięci tamtych 

wydarzeń. 

787. 29.01.2018 Jestem mieszkanką Krakowa, krakowianką od urodzenia. Zdecydowanie sprzeciwiam się lokalizacji projektowanego pomnika AK na Bulwarach Wiślanych, w sąsiedztwie wzgórza 

wawelskiego. Projekt nie podoba mi się przede wszystkim ze względu na jego rozmiary (poza tym - ze względu na kształt i lokalizację - przypuszczalnie szybko stanie się szaletem 

miejskim). Myślę, że ew. byłby do przyjęcia gdzieś, gdzie nie niszczyłby walorów historycznych i krajobrazowych miejsca. Jako mieszkanka Krakowa nie zgadzam się także na 

dofinansowanie budowy pomnika w proponowanej lokalizacji z moich podatków. To, komu pomnik jest poświęcony, nie ma nic do rzeczy.

788. 29.01.2018 Pragnę wyrazić opinię na temat planowanej budowy pomnika AK. Jestem zdecydowanie przeciw budowie w obecnym miejscu. Jako mieszkaniec Krakowa jestem bardzo zżyty z pięknymi 

miejscami i wolną przestrzenią i uważam że taka powinna zostać u stóp Wawelu. Otoczenie czy też sam bulwary wiślane to nie miejsce  na takie pomniki i jedynym dla mnie sensownym 

rozwiązaniem to budowa go przy muzeum Armii Krajowej. Nie ta skala nie to miejsce.

789. 29.01.2018 Budowie pomnika AK w proponowanym miejscu i proponowanej formie jestem zdecydowanie PRZECIWNY. Jak już zostało przez wiele osob zauważone: aktywność AK w Krakowie była 

niewielka, ale pominiemy ten fakt, ponieważ Armii Krajowej należy się uznanie i pamięć o wszystkim czego dokonali. Forma pomnika jest koszmarna. Nie przypomina niczego, nie 

wywoluje zadnych pozytywnych emocji czy skojarzen, a argument, ze z lotu ptaka wygląda jak cos tam uważam za absurdalnie idiotyczny. Budujemy pomniki dla ludzi czy ptakow? 

Pomnik jest za duzy, jego bryla arogancka i nie pasujaca do charakteru miejsca. Swoja forma będzie prowokowal do wspinania się na niego, a z licznych zakamarkach utworzą się 

publiczne pisuary. Co będzie po dwakroć haniebne.  Dodatkowo duże pionowe płaszczyzny będa zachecaly do bycia pobazgranymi przez wandali „graficiarzy” i „kibicow”.Czego makieta 

nie pokazuje to wybetonowanie sporej części terenu zielonego, których to tak nam brakuje w miescie. Przewidywane koszty budowy pomnika wydaja się zbyt duże, szczególnie jeśli 

efekt będzie wątpliwej jakości. Ponadto uważam za absolutnie OBURZAJACE, ze mialby on powstać kosztem pomnika Dżoka. Symbolu psiej wierności i jednej z najpiękniejszych 

krakowskich historii, pouczającej i poruszajacej. Antropocentryzm w paskudnej formie.

790. 29.01.2018 Protestuję przeciwko powstaniu pomnika AK na bulwarach Wiślanych. Zaburza otoczenie Wawelu. Pomnik zaburza otoczenie Wawelu, konkuruje  z nim. Jego charakter nie pasuje do 

bulwarów Wiślanych. Nie mam nic przeciwko pomnikowi AK, ale  nie w tym miejscu i nie takich rozmiarów.

791. 29.01.2018 Protestuję przeciwko budowie pomnika i interwencji w  przestrzeń publiczną pod Wawelem

792. 29.01.2018 Protestuję przeciwko budowie pomnika i interwencji w  przestrzeń publiczną pod Wawelem Pomnik zaburza otoczenie Wawelu jest zbyt agresywny, konkuruje  z Wawelem. Jego 

Charakter nie pasuje do bulwarów Wiślanych, Protestuję przeciwko takiej  formie pomnika.

793. 29.01.2018 Uważam, że bulwary Wiślane powinny być zarezerwowane dla mieszkańców i turystów. Ten pomnik AK  tworzy potężne ściany, zasłania przestrzeń i burzy harmonię okolicznej przyrody i 

zabytków.On jest po prostu brzydki.Czy o wartości pomnika ma decydować jego wielkość, która musi koniecznie zdominować otoczenie? Czy nie wystarczy skromniejszy, wymowny 

symbol? Według mnie najlepszym miejscem dla pomnika AK będzie rejon Muzeum Armii Krajowej.Społeczeństwo powinno mieć wpływ na kreowanie przestrzeni, w której 

mieszka.Miasto powinno przeprowadzić konsultacje mieszkańców w obecności władz ze specjalistami z różnych dziedzin, jak historycy, historycy sztuki,socjolodzy, architekci krajobrazu. 

Ja jestem zdecydowanie przeciwna stawianiu takiego monstrum u stóp Wawelu.
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794. 29.01.2018 Jestem przeciwna budowie pomnika w tym formie i miejscu. Uważam, że pomnik wygląda nieesetycznie i zaburza ład terenu zielonego. Trawnik pod Wawel to również doskonałe 

miejsce do wypoczynku i organizacji imprez plenerowych, w przypadku zabudowania pomnikiem jego części, straci swoją rekreacyjną wartość. Ten pomnik po prostu nie jest tu 

potrzebny. Można spokojnie postawić go w innym miejscu, np przed kościołem na Skałce od strony Wisły.

795. 29.01.2018 Drodzy Państwo, nie podważam zasadności potrzeby upamiętniania działań AK w Krakowie i Polsce. Jednak bardzo nie podoba mi się zarówno projekt pomnika, którego makieta obecnie 

stanęła pod Wawelem, jak i sama jego lokalizacja (o kosztach realizacji nie wspominając). Pomnik o tej formie w żaden estetyczny, urbanistyczny ani historyczny sposób nie wpisuje się w 

wybraną dla niego dotychczas lokalizację. Żadne z działań AK w Krakowie nie rozegrały się w tym właśnie miejscu.  Pomnik zasłania widok na Wawel (cokolwiek nie  próbowaliby 

powiedzieć jego projektanci - tak, zasłania!), nie rozumiem dlaczego wola projektantów pomnika ma być ważniejsza od naszego najcenniejszego i najbardziej spektakularnego 

dziedzictwa - wzgórza Wawelskiego z Katedrą i Zamkiem Królewskim. Z perspektywy ul. Smoczej pomnik zasłania widok na położoną na przeciwległym brzegu przepiękną i wysmakowaną 

bryłę Muzeum Sztuki i Techniki Japońskiej Manngha - jeden z niewielu krakowskich przykładów architektury współczesnej na naprawdę światowych poziomie. Poza tym pomnik jest po 

prostu olbrzymią, brutalną i zwyczajnie brzydką bryłą, która wdziera się w niezrozumiały sposób w przestrzeń Bulwarów Wiślanych.  Z powodu tego pomnika ucierpi uroczy i bardzo 

"ludzki" pomnik Psa Dżoka - pewnie odezwą się (lub być może już odezwały) głosy o tym, że będzie go należało odsunąć lub usunąć, bo "nie wypada".  Z powodu tego pomnika nie będzie 

można spokojnie pospacerować pod Wawelem czy zorganizować w tym miejscu tak jak dotychczas pikniku. Ten pomnik stanie się wielką publiczną toaletą (tak będzie, ludzi się nie 

upilnuje - a gdzie wtedy szacunek dla bohaterów?). Ten pomnik po prostu razi w oczy i to w dodatku za ogromne pieniądze! Nie zgadzam się, jako mieszkanka Krakowa oraz przewodnik 

miejski, czyli osoba, która w pewnym sensie reprezentuje to miasto. Proszę mi uwierzyć - jeśli ten pomnik powstanie w tej lokalizacji - nie zamierzam opowiadać o nim turystom, bo nie 

pozwoli mi na to poczucie estetyki i przyzwoitości. 

796. 29.01.2018 Forma pomnika jest zupełnie chybiona. Jest to, jak się wydaje,  pomnik kazamatów (Zakrętów historii?), a nie pomnik ludzi, którzy walczyli i często ginęli za sprawę, w którą wierzyli. 

Linia tak planowanego pomnika, w sposób nieuprawniony, będzie kojarzyła się z częścią  umocnień wawelskich, oderwanych od całości.  Ponadto, z czysto technicznego punktu widzenia, 

pomnik będzie toaletą dla dziesiątków psów, które tam właśnie, na bulwary są wyprowadzane, a  nie wykluczone, że także toaletą dla meneli w sezonie letnim. Nie można odnaleźć 

rzetelnego przedstawienia koncepcji pomnika i obrony jego formy przez autora.  “Wstęga pamięci” brzmi trochę górnolotnie ale konkretnie nic nie znaczy. Czytamy o argumencie, ze 

został tam już wmurowany kamień, poświęcony przez kardynała i w związku z tym “nic go nie ruszy”.  Nie powinno się robić takich rzeczy przed przeprowadzeniem szerokich konsultacji 

społecznych. Zrobiono to z premedytacją aby wszystkich postawić przed faktem dokonanym.  I to jest bardzo brzydkie i siłowe zachowanie.  Nawet jeżeli został tam umieszczony kamień 

to ZAWSZE można go przenieść, z całym szacunkiem, w inne, lepsze miejsce. Pomnik Armii Krajowej zasługuje na poważniejsze potraktowanie. Na piękną formę, niekoniecznie w tak 

dużym i nieczytelnym gabarycie. Może na Placu Inwalidów znalazło by się miejsce na ten pomnik. To miało by swoje historyczne znaczenie.  Trwająca aktualnie próba  zajęcia tego placu 

pod pomnik jakiegoś żagielka wyglądającego jak dziecięca składanka z papieru, mającego podobno symbolizować orła białego jest kolejnym niedobrym pomysłem, w tym wypadku nawet 

zachodzi podejrzenie o złą wolę i chęć zablokowania Placu Inwalidów przed wykorzystaniem tej przestrzeni w lepszym celu.  E150Życzę powodzenia w znalezieniu pięknej, czytelnej 

formy i dogodnego miejsca dla powstającego pomnika.

797. 29.01.2018 NIE popieram i jestem przeciwna budowie pomnika AK "Wstęga Pamięci" w miejscu planowanej lokalizacji na bulwarze Czerwieńskim przy ul. Smoczej w zaproponowanym kształcie. Jest 

to zgrzyt architektoniczny i blokada jednego z ostatnich miejsc  rekreacyjnych w okolicach Wawelu. Pomnik w tym miejscu będzie bardziej dzielić niż łączyć, co ma miejsce już obecnie i 

zamiast pozytywnych i edukacyjnych funkcji będzie budzić niechęć i kontrowersje.

798. 29.01.2018 Protestuję przeciwko powstaniu pomnika AK na bulwarach Wiślanych. Zaburza otoczenie Wawelu.
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799. 29.01.2018 Kategorycznie jestem przeciwny umiejscowieniu pomnika Armii Krajowej w proponowanym miejscu, na bulwarze Czerwieńskim. Moim zdaniem miejsce wybrano niefortunnie. Pomnik 

będzie dominował i stanowił konkurencję dla Wawelu, po prostu go zasłoni.Po drugie, biorąc pod uwagę względy estetyczne i walory artystyczne, pomnik jest po prostu koszmarny! 

Jedynym miejscem umieszczenia pomnika (mam nadzieję, że w zmienionej formie) byłoby sąsiedztwo Muzeum AK. Jest tam cały, niezagospodarowany  plac zajęty przez tymczasowo 

parkujące  busy. To skandal, że w takim miejscu miasto zdecydowało o  postawieniu takiego koszmaru!

Jestem jak najbardziej za upamiętnieniem i uhonorowaniem bohaterskich żołnierzy Armii Krajowej, moich dwóch bliskich krewnych walczyło w AK i zostało zamordowanych przez 

okupanta, jednak forma, projekt i miejsce postawienia pomnik budzi mój głęboki sprzeciw!

800. 29.01.2018 Jako mieszkaniec Krakowa jestem przeciwny budowie pomnika AK pod Wawelem. To nie jest miejsce na tego typu pomnik.

801. 29.01.2018 Jako mieszkanka Krakowa pragnę wyrazić sprzeciw odnośnie planów postawienia pomnika ku czci AK pod Wawelem. Pomnik w planowanej formie oraz miejscu oszpeci Bulwary, stanie 

się kością niezgody oraz antysymbolem miasta. Co więcej sama AK stanie się niezamierzonym "uczestnikiem" sprzeciwu mieszkańców, na co z pewnością nie zasługuje.

802. 29.01.2018 Moim zdaniem planowany pomnik AK NIE powinien stanąć w proponowanej lokalizacji (bulwary, u stóp Wawelu). Optymalną lokalizacją według mnie byłoby inne miejsce, gdzie pomnik 

nie zaburzałby historycznego krajobrazu i widoku na Wawel i nie byłby narażony na profanowanie przez wypoczywających na Bulwarach piknikowiczów, spacerujących z psami, gdzie 

istnieje realna groźba, iż zostanie wykorzystany jako szalet przez turystów i bezdomnych.

803. 29.01.2018 Osobiście darzę wielkim szacunkiem Armie Krajową oraz wszystkich służących pod jej sztandarem. O bohaterstwie i poświęceniu żołnierzy AK trzeba pamiętać i je w odpowiedni sposób 

upamiętnić. Niestety, tereny przy Wawelu są najgorszym z możliwych miejsc do  realizacji tego przedsięwzięcia, gdyż zniszczy ono wspaniałe tereny zielone wykorzystywane przez 

mieszkańców Krakowa oraz turystów, szukających odpoczynku i relaksu. Kraków ma być przede wszystkim miastem dla tych którzy żyją tu i teraz oraz dla przyszłych pokoleń. W 

załączniku przykładowe zdjęcia, które pokazują jak ważny to fragment miasta dla Krakowa i jego mieszkańców.  Zdjęcia wykonane 31.03.2017. Właśnie tu, planuje wylać się beton i 

postawić pomnik AK. W miejscu, gdzie od wczesnej wiosny wychodzą wypoczywać każdego dnia tysiące Krakowian, ale i turystów, na których też miastu bardzo zależy. 
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804. 29.01.2018 Do dnia dzisiejszego nie zostało upowszechnione żadne przedstawienie graficzne prezentujące zagospodarowanie terenu projektu budowlanego przeznaczonego do realizacji. Trudno w 

takich warunkach o obiektywną i merytoryczną dyskusję. Jest to organizacyjny błąd, jeśli mamy mówid o realnych konsultacjach, a nie jedynie o stwarzaniu pozorów dialogu 

społecznego. Wizualizacji pomnika od momentu wyłonienia w konkursie, do finalnego projektu było kilka. Praca konkursowa z 2012 roku przedstawia pomnik usytuowany na placu 

27x27m. kraniec wstęgi unosi się ku gurze, nadając całości pewnego rodzaju lekkości, ściany wystają z gruntu pod sporym katem nadając dynamiki. Na ścianie wewnętrznej widnieje 

godło stanowiące replikę orzełka Armii Krajowej. W ostatecznej wersji nie pozostało nic z trzech wymienionych cech. Zrezygnowano z placu (1), dynamiki wstęgi poprzez pochylenie 

ścian, a emblemat Armii Krajowej (3) zastąpiono znakiem „Polski Walczącej”. Ta ostateczna wersja przeraża niedopracowaniem. Jakby autor ugiął się pod ciężarem kolejnych rzucanych 

pod nogi przeszkód prawnych, finansowych, kłótni i sporów, i w koocu machnął na to wszystko ręką. Z oryginalnej wizji pozostała groteskowa skarłowaciała forma. Zadziwiające jest 

wszakże to, że nie zwracają uwagi na ten problem aktywiści żadnej ze stron, ani ci walczący przeciwko lokalizacji pomnika na bulwarze, ani ci, którzy dumnie „bronią” pomnika. A przecież 

to po obroocach koncepcji najbardziej należałoby się spodziewad głośnych wypowiedzi na ten temat jego ostatecznej formy. Co gorsza, strona internetowa, która ma promowad budowę 

pomnika sama zafałszowuje prawdę o jego formie, prezentując w galerii mieszankę nie uszeregowanych i nie datowanych wizualizacji. Zmieszanych ze sobą koncepcji jest przynajmniej 

cztery. Nic w tym dziwnego, skoro do momentu wydania decyzji o pozwoleniu na budowę, od ogłoszenia konkursu w sierpniu 2012 roku minęło już parę lat. Szkoda, że ze strony gminy, 

bądź inicjatorów budowy, nawet teraz, gdy pomnik ma swoją makietę a do kooca obecnego miesiąca zbierane są opinię nikt nie udostępnia do wglądu projektu budowlanego, który 

miałby trafid do realizacji.

Formę pomnika oceniam jako złą, skarłowaciałą, pozbawioną początkowego monumentalizmu. Obawiam się, że zacznie funkcjonowad jako miejski szalet. Już pojawiają się na makiecie 

wyryte przez młodzież napisy i ptasie odchody. Sam pomysł lokalizacji na bulwarze czerwieoskim także oceniam jako zły, wręcz szkodliwy. Wydaje się, że decyzja o jego lokalizacji w tym 

miejscu jest wyrazem agresywnej polityki historycznej i budzi we mnie negatywne odczucie obcowania z władzą autorytarną stwarzającą na siłę pozory szacunku wobec obywatela.

805. 29.01.2018 Jestem zdecydowanie przeciwny budowie pomnika AK w tej formie i w tym miejscu. Kontur II Rzeczypospolitej zwrócony północą na wschód (sic!), ociężała bryła, zupełnie nie 

wpasowująca się w rys architektoniczny Bulwaru Czerwieńskiego. Nie w ten sposób powinno wznosić się pomniki, ani też dopuszczać by temat, który powinien być bliski każdemu 

Polakowi (pamięć Armii Krajowej) dzielił społeczeństwo nie przez swą treść, ale estetyczny wymiar! Dzielił na tych, którzy są niezadowoleni z estetycznego i architektonicznego wymiaru 

pomnika (powodów jest tyle, że każdy może znaleźć jakiś dla siebie) oraz tych, którzy podchodzą do strony estetycznej bezkrytycznie, czy to ze świadomą ignorancją, czy też z zupełnego 

braku estetycznego i artystycznego wyczucia.

806. 29.01.2018 Pomnik,  a raczej  budowla  takich  rozmiarów postawiona pod Wawelem zaburzy otoczenie Wawelu, zniszczy widok na Wawel od strony Mostu Grunwaldzkiego, ul. Dietla- przesłaniając 

i tworząc „konkurencję” dla Wawelu. Sama idea oczywiście bardzo dobra, ale zapewne  nie  w tym  miejscu ,tu na pewno inny projekt.

807. 29.01.2018 Stanowczo nie zgadzam się z projektem umieszczenia pod Wawelem pomnika AK. W Krakowie znajduje się już jeden pomnik AK oraz muzeum AK, więc dofinansowanie w kwocie niemal 

miliona złotych przez miasto kolejnego, szpecącego ścisłe centrum muru, planowanego de facto z prywatnej inicjatywy jednego środowiska jest afrontem wobec mieszkańców.  Nie bez 

znaczenia są też „walory” estetyczne pomnika – projekt i jego rozmiary sam w sobie jest arogancki i ma za zadanie przede wszystkim zwracać na siebie uwagę – a planowana lokalizacja: 

Bulwary, Wawel i zakole Wisły to ikona Krakowa. 

808. 29.01.2018 Pragnę wyrazić opinię, że stawianie pomnika AK w planowanej lokalizacji i, co gorsza, planowej formie jest dla mnie niedopuszczalne. Kraków ma jeden z najmniejszych udziałów 

terenów zielonych nawet wliczając Las Wolski – a Bulwary Wiślane są obok Plant niejednokrotnie jedynym dostępnym terenem zielonym dla mieszkańców centrum i okolic.

Stawianie de facto muru o wysokości 4m i urodzie bunkra, nie tylko zepsuje wizualnie, ale też wyłączy kolejny teren od organizowanych tam festynów i szeroko pojętej rekreacji.
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809. 29.01.2018 Nie jestem przeciwny upamiętnieniu Żołnierzy AK, ale jestem przeciwny temu pomnikowi w tym miejscu i w tej formie, która moim zdaniem nie pasuje do tej lokalizacji. Myślę, że w 

Krakowie można znaleźć inne, równie godne miejsce na ten pomnik. Nie wspominam tutaj o kosztach, które są moim zdaniem za wysokie. Forma także mi się nie podoba, ale to jest 

sprawa gustu, który jest niewymierny.

810. 29.01.2018 Jestem przeciw budowie pomnika – w obu poniższych aspektach: 1. realizacji tego konkretnego projektu (Wstęga Pamięci) oraz 2. budowy w tym miejscu, gdzie posadowiono „kamień 

węgielny”, jakiegokolwiek nowego pomnika.

1. Projekt „Wstęga Pamięci” grzeszy w aspektach:

A) Estetycznym: to brzydki kawał blachy „kortenowskiej”, w stylu industrialnym, pasującym może do obszarów poprzemysłowych, ale nie do zielonych bulwarów pod Wawelem; uformowanej w 

taki sposób, że żarty, iż skończy jako darmowa toaleta, nie są złośliwością, ale b. prawdopodobnym proroctwem (wcale to nie oznacza, że pochwalałbym takie zachowania). Projekt 

„grawerowanych” postaci (widocznych na wizualizacjach), zrobiony od „sztancy z programu graficznego”, bez indywidualnego charakteru; a także wybór na inskrypcje kiepskiego wiersza (tylko 

dlatego, że autor był kombatantem AK?), niepowstałego nawet podczas wojny, ale wiele lat później (http://niedziela.pl/artykul/92937/nd/Armia-Krajowa), w dodatku „okaleczonego” (urwane 

ostatnie wersy zwrotek, dopełniające rymy) – świadczą o skłonności do kiczu, braku kreatywności, talentu. Jeszcze snop „światła poległych” o wys. 500 m – to zaśmiecanie światłem przestrzeni 

stosunkowo czystej pod tym względem. Wszystkie elementy wymieniam na podst. zainstalowanej makiety oraz za oficjalną stroną inicjatorów pomnika (http://wstegapamieci.com/). Kicz to nie 

hołd, lecz uwłaczanie pamięci.

B) Polityczno-historycznym: ujęcie pomnika w kształt granic II RP może zostać przez wschodnich sąsiadów Polski odczytane jako element rewizjonistyczny polityki pamięci, polityki historycznej. I 

wywołać nikomu niepotrzebne tarcia dyplomatyczne. Nie bez kozery polski MSZ wycofał się niedawno rakiem z pomysłu wizerunków Wilna i Lwowa w polskich paszportach. W obu tych 

przypadkach nie chodzi o zaprzeczanie faktom historycznym (że takie były kiedyś granice polskie), ale o zaakceptowanie stanu obecnego. Planowane inskrypcje zaś kładą nacisk na aspekt 

martyrologiczny (męczeństwa), co bez odpowiedniego nacisku na istotę działalności PPP i AK ustanowi fałszywy przekaz nt. legalności i codziennego funkcjonowania Państwa Podziemnego.   2. 

Miejsce, gdzie zaplanowano pomnik, ma już utrwalony w życiu miasta charakter – rekreacyjno-sportowo-rozrywkowy, a nie martyrologiczny. Ogrody pamięci już mamy: w Parku Jordana, 

Strzeleckim. Kolejne można by założyć przy Muzeum AK albo którymś z miejsc kaźni: fortach Krzesławice, Luneta Warszawska. Tu na Bulwarach nie ma takiej potrzeby. To pas zieleni, której 

trzeba bronić w „stolicy smogu”, a nie „betonować”. Zwłaszcza że projekt zakłada przecież „zagospodarowanie otoczenia” – oczywiście przez wybetonowanie kolejnych alejek prowadzących do 

pomnika, kosztem trawnika.  W kwestii, czy pomnik „zasłoni/nie zasłoni Wawel” – on niestety „wedrze się” w widok na Wawel z prawie każdego miejsca od strony dębnickiego brzegu Wisły (a w 

niektórych miejscach go naprawdę zasłoni). Czy inicjatorom chodzi właśnie o to: by „ogrzać się w cieple” zamku królewskiego, podnieść własne znaczenie przez tak prestiżową lokalizację? Na 

tym bulwarze odbywają się imprezy (Wianki, Parada Smoków itp.), ludzie piknikują, odwiedzają Smoka i Dżoka (którego „Wstęga” ma zepchnąć z jego miejsca). Natomiast pamiętać o AK można 

niewiele dalej (10 min. spacerkiem): 700 m na północ, przy tym samym bulwarze, stoi od 1992 r. Pomnik Polski Walczącej, której częścią była AK (wymieniona tam explicite w inskrypcji). W 

przeciwieństwie do Wstęgi, tamten pomnik, proj. niedawno zmarłego Bronisława Chromego, znajduje się w miejscu umotywowanym historycznie (miejsce zamachu na gen. SS i policji Koppego – 

patrz dodatkowo tablica na budynku Powiśle 3). Ponadto: w pobliżu znajduje się plac zajmowany obecnie przez parking dla autokarów, z którego te autokary można by usunąć (zapewniając im 

coś w zamian, a tu zostawiając tylko parę stanowisk na wyładunek turystów; nawierzchnia wymaga remontu – niedostosowana do funkcji parkingowych) – jest więc potencjał na lepsze 

zagospodarowanie otoczenia tamtego pomnika. Jednak inicjatorzy Wstęgi Pamięci albo o nim nie wiedzą, albo go lekceważą – wymyślając w pobliżu konkurencyjny pomnik. Ta ignorancja albo 

arogancja bulwersuje i każe się jej przeciwstawić.

811. 29.01.2018 Pomnik AK powinien  być monumentem pięknym i  okazałym. Obecna makieta bardziej przypomina blaszany szalet, który w praktyce taką funkcję przejmie. Bohaterowie AK zasługują  na 

prawdziwy , z daleka widoczny „strzelisty” symbol Ich męstwa i naszej z Nich dumy.

812. 29.01.2018 Jestem zdecydowanie przeciwny budowie tak dużego, jak i moim zdaniem, kompletnie nieestetycznego pomnika w tym miejscu. Obiekt zupełnie nie pasuje do otoczenia, jak i rażąco 

obniża walory 

estetycznie tak reprezentacyjnej przestrzeni.

813. 29.01.2018 Chciałam wyrazić swoj opinię na temat planowanej budowy pomnika AK przy Bulwarach Wiślanych. Uważam, poza wszelkimi względami estetycznymi, że takie plany powinno 

konsutować się z mieszkańcami miasta. Dlatego też wyrażam swój sprzeciw przeciw budowie pomnika AK.
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814. 29.01.2018 Uważam, że budowa pomnika AK jest bardzo ważną sprawą i niewątpliwie powinien on powstać. Mój śp. Dziadek należał do Batalionów Chłopskich i wiem, że warto upamiętnić tych 

żołnierzy. Z pewnością i mój Dziadek byłby zwolennikiem budowy tego pomnika. Jednocześnie uważam, że wybrana lokalizacja jest FATALNA i pomnik NIE POWINIEN powstać w tym 

miejscu. Sama jego konstrukcja jest szpetna i wręcz kiczowata i przez to wygląda bardzo źle tuż przy Wawelu i wręcz obrzydza widok na naszą wizytówkę miasta.

815. 29.01.2018 Budowa pomnika Armii Krajowej tego projektu akurat w tym miejscu w mojej opinii jest bardzo złym sposobem na upamiętnienie bohaterów AK w Krakowie. Mój sprzeciw budzi 

zarówno wybrane miejsce, jak i model pomnika. 

Wawel jest najświętszym miejscem dla Polaków. To z nim utożsamiana jest nasza Ojczyzna, i to on od wieków jest symbolem tego, co polskie. Jego wzniosła sylwetka góruje nad Starym 

Miastem i Wisłą, i przyciąga zarówno Krakowian jak i odwiedzających do tego, żeby wokół niego spędzić wolny czas.  Próba przesłonięcia tej sylwetki pomnikiem o wysokości trzech czy 

czterech metrów jest niedopuszczalna, bulwary bowiem służą temu, żeby móc po nich spacerować i na nich odpoczywać mogąc kontemplować rozmiar i wielkość Wawelu.  Okolice 

Wawelu, Bulwary Wiślane powinny być szczególnie chronione przed przypadkową zabudową, żeby nie zrobić z nich swoistej wystawy dla pomników, trudno bowiem wyobrazić sobie 

bardziej prominentne miejsce w Krakowie, lub nawet w Polsce. Pozwolenie na budowę jednego pomnika oznacza, że w przyszłości będzie można tam postawić inne, zabierając Polakom 

możliwość obcowania z Wawelem, którego wielkość jest niezaprzeczalnie najważniejsza w tym miejscu.  Ogrom tego pomnika sprawia, że wizualnie przytłacza wszystko inne w okolicy. 

Jego kształt nawiązywać miał do granic II Rzeczpospolitej, co w obecnych czasach wydaje się niedorzeczne. Wystarczy wyobrazić sobie sytuację, w której w Berlinie pod Bramą 

Brandenburską stawia się pomnik nawiązujący do terytorium Cesarstwa Niemieckiego – uwzględniającego dzisiejszy Wrocław, Poznań i Gdańsk, nie w kontekście historycznym, ale 

wychwalając wielkość Niemiec z tamtego okresu.  Forma zaproponowana przez projektanta oznacza ryzyko, że pomnik służyć będzie do celów, które nie przystoją zarówno w tym 

miejscu, pod Wawelem, jak i pomnikowi jako takiemu: Liczne zakamarki kształtu sugerują, że taki obiekt może służyć za szalet miejski, zaciszne miejsce do konsumpcji alkoholu, a jego 

ściany zostaną pomazane napisami.  Nie ma historycznych powodów do umiejscowienia tego monumentu w tej lokalizacji. W Krakowie mamy dwa wprost dedykowane miejsca 

powiązane z Armią Krajową: Aleja Armii Krajowej, oraz Muzeum AK – oba wydają się idealne ku temu i nie budzą wątpliwości.  Nie sprzeciwiam się upamiętnieniu Bohaterów, jeśli taka 

jest wola Społecznego Komitetu Budowy Pomnika AK, Kombatantów oraz Rodzin Żołnierzy AK. Mój zdecydowany sprzeciw budzi wybrane miejsce, oraz projekt. Oczekuję i chcę tego, aby 

projekt został wybrany w rzetelnych konsultacjach społecznych, a jego lokalizacja nie budziła tak ostrych kontrowersji, jakie teraz wywołuje szkaradna makieta tego czegoś przy Wawelu.

816. 29.01.2018 1. Budowa pomnika AK, zwłaszcza w takim miejscu jest nie tylko nieuzasadniona, lecz także niewskazana. 

2. Monumentalny pomnik całkowicie zakłóci piękny widok na Wawel od strony mostu Grunwaldzkiego i bulwarów wiślanych. Patrząc z Wawelu widzimy geometryczną kanciastą 

budowlę, która zupełnie nie pasuje do tego miejsca. Czy pomnik pamięci AK musi szpecić krajobraz? Jakiekolwiek zabudowywanie bulwarów jest pozbawione sensu.

3. Nie jestem w stanie wyobrazić  sobie połączenia takiego pomnika ze Skałką i WawelemCzy w Krakowie jest za mało pomników? To przykład pomnikomanii. 

817. 29.01.2018 Naszym zdaniem pomysł budowy pomnika AK w pobliżu istniejącego już pomnika psa Dżoka jest niefortunny. Teren pod Wawelem w tym miejscu służy od wiosny  do jesieni  do 

organizowania imprez rozrywkowych i komercyjnych. Pomnik AK- organizacji wspaniałej wybudowany w tym  miejscu będzie narażony na niegodne traktowanie, a ponadto będzie 

przeszkadzał w organizowaniu wspomnianych imprez. Miejsc  na budowę pomnika AK  w Krakowie jest wiele, ale najbliżej można go  wybudować po przeciwnej stronie  ul. Dietla.

818. 30.01.2018 Jestem przeciwny budowie pomnika AK w wybranej lokalizacji i przedstawionej formie. Uważam, że bulwary wiślane w okolicy Wawelu nie są odpowiednim miejscem na pomniki tej 

wielkości. Poza tym projekt jest wyjątkowo nieudany - zgadzam się z opinią, że w tej formie obiekt służyłby bardziej za publiczny szalet niż kogokolwiek upamiętniał .
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819. 30.01.2018 Wedłóg mnie, proponowane miejsce pod Wawelem nie są to dobrym miejscem na ten pomnik. Taki pomnik powinien stanąć ale zdecydowanie NIE w planowanym miejscu. 

Zaproponował bym miejsce przy al. Armi Krajowej w miejscu dawnego pomnika Koniewa. Nazwa ulicy tematycznie związana no i można wykorzystać miejsce po pomniku osoby, której 

nie do końca chcemy upamiętniać i upamiętnić tych, których warto.

820. 30.01.2018 Pomnik w formie prezentowanego projektu uważam za niedopuszczalny. Przestrzeń bulwarów wiślanych jest przestrzenią publiczną, mającą służyć swobodnej komunikacji. Jest to też 

strefa kontaktu między zabudową miejską i Wisłą, jednym z najwartościowszych elementów krajobrazowych Krakowa. Pokaźny betonowy plac, wypełniony krzykliwym chaosem 

przestrzennym i plastycznym upośledza obie te funkcje. Dodatkowo, jego planowaną lokalizację w pobliżu światowej klasy zabytku, jakim jest wzgórze wawelskie z jego zabudową, 

można określić jedynie jako rażący brak szacunku dla historycznego dziedzictwa Polski. Ponadto forma plastyczna pomnika, symbolizująca m.in. przebieg granic Rzeczypospolitej Polskiej 

sprzed 1939 r., jest rozmyślnie obraźliwa dla mieszkańców państw położonych na dawnych ziemiach wschodnich II RP – pomysł ten można porównać np. z hipotetycznym pomnikiem 

Wehrmachtu w kształcie granic Rzeszy Niemieckiej sprzed drugiej wojny światowej. Podsumowując, realizacja pomnika w takiej formie i w takiej lokalizacji, jakie są proponowane, nie 

może być traktowana inaczej niż umyślne działanie na szkodę obecnych i przyszłych mieszkańców Krakowa.

821. 30.01.2018 „Budowa pomnika AK” . Jestem przeciwnikiem budowy w/w pomnika w planowanym miejscu.Bez znaczenia są zasługi tej wielkiej i ważnej dla narodu organizacji. Teren bulwarów nie 

powinien być przeznczony dla jakiekolwiek pomnika związanego z elementem tragicznym. Ma być zarezerwowany dla żywych – ludzi spacerujących i korzystających z uroków obecnego 

życia. Nie ma potrzeby psucia humorów spacerowiczów kolejnym wielkim pomnikiem martyrologiczny. Wyjątkowo tragiczna historia naszego narodu sprawia jest wystarczająco 

przygnębiająca i nie trzeba wywoływać tego nieprzyjemnego stanu na każdym kroku.  Niech rejon bulwarów pozostanie strefą kojarzącą się z przyjemnymi emocjami, budującą 

pozytywny przekaz Krakowa.

W Krakowie jest ul. Armii Krajowej oraz Muzeum Armii Krajowej. Ewentualny pomnik powinien się znaleźć albo przy tej ulicy albo przed muzeum. 

822. 30.01.2018 Budowa pomnika AK (kolejnego!) na bulwarach wiślanych jest absolutnym nieporozumieniem. Przede wszystkim to dublowanie istniejących już miejsc upamiętniających AK i „Polskę 

Walczącą”. Przecież na miejscu planowanego „koszmarku” jest już niewielka płyta poświęcona AK, a od strony parkingu dla autokarów – rzeźba Bronisława Chromego, poświęcona 

żołnierzom AK. Jaki więc jest cel wtłaczania na siłę kolejnego pomnika? Bo ten nowo planowany będzie z rozmachem i nie da się go przeoczyć? Zajmie tereny rekreacyjne, dzięki niemu 

beztroskie piknikowanie pod Wawelem nie będzie licowało z powagą i monstrualnością nowego pomnika? Bo przecież życie krakowian powinno być jedynie naznaczone 

rozpamiętywaniem tragicznej historii i podporządkowane mentalnemu krwawieniu z niezagojonych ran po dawnych granicach Rzeczpospolitej. Megalomania i mesjanizm narodowy w 

najczystszej postaci. Szkoda, że nie ma tu miejsca na rzeczywiste „wstanie z kolan” i przekłucia poświęcenia naszych rodaków (którzy przecież oddali życie za Polskę i „lepsze jutro”) w 

sukces społeczny i narodowy. Myślę, że niepodległa Polska to radosne rodziny, które mogą puszczać latawce na bulwarach wiślanych, zakochane pary piknikujące nad rzeką, starsze 

osoby ze swoimi czworonożnymi przyjaciółmi na spacerach, rowerzyści i rolkarze, itd... Tak właśnie wygląda szczęśliwy kraj, który umie wyciągać wnioski ze swojej historii i budować 

lepsze jutro, poprzez pracę i wypoczynek, a nie poprzez budowanie kolejnych pomników i betonowanie wspólnej przestrzeni w imię źle pojętego patriotyzmu. Pomijam już fakt, że z 

punktu artystycznego i wizualnego – to kolejna nieudana rzeźba w Krakowie, ale miasto już z tego słynie, że inwestuje w nieprzemyślane i często przypadkowe koncepcje 

architektoniczno – rzeźbiarskie, a potem uderza w lament, jak to Kraków nie ma szczęścia do pomników. Więc teraz jest jeszcze pora na opamiętanie się i „zawalczenie” o szczęście do 

posiadania wspólnej przestrzeni do rekreacji i niezakłóconej perspektywy na wzgórze wawelskie. O historii i jej bohaterach – pamiętamy, ale aby ich bohaterstwo nie poszło na marne – 

należy zająć się teraźniejszością, a nie demonstracyjnym „patriotyzmem”, spod znaku „Polska Chrystusem narodów”.

823. 30.01.2018 Projekt słaby, odpychający - kolejne architektoniczno-rzeźbiarskie  „coś”. Na dodatek miało by stanąć w lokalizacji, której nie należy szpecić.  Krótko mówiąc, lokalizacja nie do przyjęcia, a 

projekt do niczego.

Reasumując: jestem przeciw.
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824. 30.01.2018 Pisze by wyrazić swój sprzeciw wobec budowie pomnika upamiętniającego żołnierzy AK pod Wawelem. Uważam, że zarówno miejsce jak i forma są nieodpowiednie. AK ma soje muzeum 

i to miejsce wydaje się najlepsze na zebranie wszystkiego co się z pamięcią o AK wiąże. Taka budowla, jak projektowany pomnik, nie powinna powstać tuż pod Wawelem ponieważ 

zasłoni zamek, zabierze cenną otwartą przestrzeń oraz, mówiąc delikatnie, nie będzie łatwa w utrzymaniu w czystości. Poniżej wklejam opinię Stowarzyszenia Funkcja Miasto, 

Stowarzyszenia Przestrzeń Ludzie Miasto i Inicjatywy aDaSie, z którymi się zgadzam:

Apelujemy do Prezydenta Jacka Majchrowskiego o zmianę lokalizacji dla pomnika "Wstęga pamięci". Nie sprzeciwiamy się próbie upamiętnienia żołnierzy Armii Krajowej, zwracamy 

jednak uwagę, że na Bulwarze Czerwieńskim jest już pomnik dłuta prof. Bronisława Chromego, upamiętniający również żołnierzy AK.

"Szanowny Panie Prezydencie, pragniemy wyrazić nasze zaniepokojenie w sprawie zagospodarowania Bulwaru Czerwieńskiego. Teren, na którym obecnie stoi niewielki pomnik psa 

Dżoka autorstwa prof. Bronisława Chromego, miałby zostać bowiem zabudowany monumentalnym pomnikiem "Wstęga pamięci". Pomnik ten nieodwracalnie zmieni wielofunkcyjną i 

arcyważną dla krakowian przestrzeń publiczną, zasłaniając przy tym częściowo widok na Wawel.  Dlatego prosimy Pana Prezydenta o potraktowanie tego miejsca z należytą rozwagą i 

ogłoszenie międzynarodowego konkursu na zagospodarowanie bulwarów wiślanych, który poprzedzony byłby szerokimi konsultacjami społecznymi, jakich zabrakło na etapie wyboru 

lokalizacji pomnika AK. 

Trudno bowiem za takie uznać internetowe głosowanie, w którym głosami zaledwie 200 osób, wybierających spośród arbitralnie wskazanych lokalizacji zdecydowano o budowie 

pomnika w tak ważnym dla krakowian miejscu. Nasze stanowisko jest wyrazem głosu wielu krakowian oraz opinii Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, który uważa, że tworzenie 

nowych obiektów na terenie bulwarów wiślanych nie jest wskazane. Ponadto Wojewódzki Konserwator Zabytków również wielokrotnie zwracał uwagę na konieczność opracowania 

kompleksowego projektu rewaloryzacji bulwarów wiślanych. "Elementy umieszczane na przedmiotowym terenie winny być spójne i odznaczać się wysokim walorem jakościowym i 

estetycznym. 

Kosmetyczne remonty bulwarów i wprowadzanie nowych chaotycznych nasadzeń, czy przypadkowo dobranych elementów małej architektury działa na niekorzyść tej przestrzeni". 

Dlatego też uważamy, że do czasu stworzenia kompleksowego projektu zagospodarowania należałoby chronić ten obszar przed wprowadzaniem nowych elementów, zwłaszcza o 

gabarytach planowanego pomnika. Wprowadzanie takiego obiektu bez całościowego planu dla tego terenu, a także bez rozpoznania potrzeb mieszkańców wydaje nam się działaniem 

doraźnym, które może tylko zaszkodzić tej ważnej dla wszystkich krakowian przestrzeni. Ponadto chcielibyśmy zwrócić uwagę na fakt, że w czasie przeprowadzonego sondażu na 

lokalizację pomnika Armii Krajowej, głosujący mieszkańcy wybrali inne miejsce, które jednak nie zostało zaakceptowane przez Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. Jest to kolejny 

argument przemawiający za wstrzymaniem inwestycji i skonsultowaniem jej z mieszkańcami Krakowa, co do tej pory nie zostało przeprowadzone w sposób adekwatny do rangi tego 

przedsięwzięcia. Mamy nadzieję, że Pan Prezydent przychyli się do naszej prośby i przeprowadzi odpowiednie konsultacje społeczne, w czasie których naprawdę szerokie grono 

krakowian będzie mogło się wypowiedzieć w sprawie zagospodarowania całych Bulwarów Wiślanych, w tym omawianego fragmentu - Bulwaru Czerwieńskiego."

825. 30.01.2018 Apeluję  o zmianę lokalizacji dla pomnika "Wstęga pamięci".  Nie sprzeciwiam się próbie upamiętnienia żołnierzy Armii Krajowej, zwracam jednak uwagę, że na Bulwarze Czerwieńskim 

jest już pomnik dłuta prof. Bronisława Chromego, upamiętniający również żołnierzy AK. Nie możemy sobie pozwolić na bylejakość w tym miejscu.

826. 30.01.2018 Makieta pomnika niestety jest bryłą, kótra nie wpisuje się estetycznie w nasze miasto, a w tym miejscu w ogóle.

Zapewne będzie dobrym miejscem dla grafficiarzy, jako miejsce wspinaczek, a przede wszystkim zasłania nasz piękny Wawel. Inne miejsce, inna forma być może. TW tym miejscu, w tej 

formie- zdecydowaine nie.
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827. 30.01.2018 Chciałam wyrazić swoje głębokie zaniepokojenie planami budowy pomnika AK u stóp Wawelu. Mam do tego projektu następujące zastrzeżenia: 

1. wybór miejsca – bulwary przy Wawelu i Wiśle znakomicie służą mieszkańcom Krakowa, czyli nam, w obecnej formie. Są to tereny spacerowe, wypoczynkowe, rekreacyjne. Są tam 

alejki spacerowe, liczne ławki, miejsca zabaw dla dzieci, ścieżki rowerowe. Trawniki tradycyjnie służą do letniego opalania się na nich, spotkań znajomych. Podgórze Wawelu to nasze 

krakowskie miejsce skąd można popatrzeć na Wisłę, spokojnie zjeść lody i czuć Kraków jakiego chcemy – przyjaznego dla jego mieszkańców. Zabranie dużego trawnika pod pomnik 

znacznie zmieni charakter całego obszaru pod Wawelem. Stanie się on miejscem formalnym, poważnym i chronionym. Straci swój niepowtarzalny urok i zostanie po prostu nam 

zawłaszczony. Dodatkowo ograniczy zieleń w mieście gdzie szanujemy każde drzewo i kawałek trawy, które ratują nas choć trochę przed smogiem. 

2. projekt pomnika –  pomnik, tak jak wygląda w obecnej wersji, jest bardzo nieudany. Jest duży i nieproporcjonalny w stosunku do miejsca (zasadniczo zmienia perspektywę widoku na 

Wawel ze strony Dębnik i mostu Grunwaldzkiego); sama forma kanciastego muru tworzy barierę widokową, blokując i widok na Wawel i na drugą stronę rzeki. Ogromna ściana rdzy nie 

pasuje do architektury miejsca. Rozumiem, że zamierzeniem jest pomnik nowoczesny (to wielki plus), ale obecny pomnik jest konfudujący – czy jest to statek wolności? czy armada 

wolności (są 2 czuby okrętów)? czy jest to jednak rdzawy mur? Jestem historykiem sztuki więc czuję się upoważniona do wydania sądu nad samym projektem. Jako Krakowianka zaś 

proszę NIE STAWIAJCIE NAM POMNIKA POD WAWELEM, czy tego czy innego. Zostawmy trawniki i bulwary dla nas, tych którzy żyją i kochają to miasto w formie nam drogiej. Wawel to 

jest naprawdę wielka rzecz. Podziwiajmy go jakim jest, a nie zza rdzawego muru. Błagam o niedopuszczenie do  budowy pomnika! 

828. 30.01.2018 Uwazam, ze pomnik Wstega Pamieci - jakkolwiek inicjatywa upamietniania AK jest bardzo sluszna - nie jest potrzebny na bulwarach. Centrum potrzebuje terenow zielonych, nie betonu i 

kolejnych pomnikow. Poszukajmy na ten monument innego miejsca!

829. 30.01.2018 W związku z przeprowadzanymi przez Państwa konsultacjami w sprawie lokalizacji oraz budowy pomnika AK na Bulwarze Czerwieńskim chciałabym wyrazić swój sprzeciw wobec 

powyżej lokalizacji oraz zaznaczyć, że nie jestem przeciwna budowie samego  pomnika w innym miejscu (np. przy Muzeum AK).  Bulwary Wiślane oraz otoczenie Wawelu to unikalny 

teren o który należy dbać. Krakowianie oraz odwiedzający nasze miasto turyści korzystają z tego terenu jako miejsca do wypoczynku i rekreacji. Proponowany pomnik nieodwracalnie 

zmieni tę wielofunkcyjną i arcyważną przestrzeń publiczną. Warto zaznaczyć, że jest to inicjatywa jednostkowa, przeprowadzana bez całościowego planu dla terenu Bulwarów. Takie 

działanie może tylko zaszkodzić tej ważnej dla wszystkich krakowian przestrzeni.Również sposób przeprowadzania konsultacji społecznych na podstawie których wybrano to miejsce 

pozostawił wiele do życzenia – pierwotnie miało być to miejsce na wysokości ul. Koletek, wielkość pomnika miała być nieporównywalnie mniejsza od obecnego projektu a projekt 

pomnika nie był znany w momencie konsultacji. Istotny jest też fakt, że pomnik ma być w zdecydowanej większości finansowany ze środków budżetu miasta Krakowa pomimo 

pierwotnych zapewnień, że będzie finansowany ze środków prywatnych. Wobec powyższych faktów, chcę jeszcze raz podkreślić, że nie jestem przeciwko budowie pomnika AK. Jednak 

nie zgadzam się na jego lokalizację na Bulwarze Czerwieńskim, nie podoba mi się również sam proponowany obecnie projekt pomnika, uważam również, że nie powinien on być 

finansowany z budżetu miasta. 

830. 30.01.2018 Wyrażam całkowicie negatywną opinię na temat budowy pomnika AK w lokalizacji na bulwarze Czerwieńskim. Bulwary powinny być miejscem o jak najbardziej uniwersalnym 

charakterze, to jest takim, który będzie łączył mieszkańców Krakowa, na wspólnym spędzaniu wolnego czasu.  Ten pomnik już dzieli, jeszcze jako makieta i to nie tylko mentalnie, ale 

również całkowicie fizycznie stanowi mur. 
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831. 30.01.2018 Moje stanowisko co do lokalizacji pomnika jest negatywne. Uzasadnienie:

1. utrata terenów zieleni dostępnych dla mieszkańców przez cały rok, wykorzystywanych do rekreacji (pikniki, gry na świeżym powietrzu, odpoczynek) oraz jako przestrzeń służąca 

większym imprezom miejskim,

2. sygnał dla podobnych grup i inicjatyw, że nawet tak reprezentacyjny rejon miasta, będący dotąd terenem zieleni, może zostać zabudowany i przekształcony za zgodą Miasta 

(pogarszając jednocześnie ład przestrzenny i krajobrazowy, trwale zmieniając ukształtowanie i formę dotychczasowej przestrzeni w tej części miasta), co skutkować by mogło zwiększoną 

presją ze strony różnych grup interesów i deweloperów, a w rezultacie dalszą intensywną zabudową terenów zieleni w mieście Krakowie.

832. 30.01.2018 Uważam że nie jest to dobry pomysł – ani lokalizacja, ani rozmiar ani w ogóle stawianie kolejnego pomnika w Krakowie. Lepiej przeznaczyć te pieniądze na domy dziecka, pomoc 

najuboższym lub walkę o czystsze powietrze. Moje zdecydowane NIE.

833. 30.01.2018 Moim zdaniem miejsce na budowę pomnika jest bardzo niefortunne. Obok są wspaniałe pomniki dłuta Boleslawa Chromego – Pomnik Żołniery Polski Walczacej oraz pomnik psa Dżoka. 

Kolejny pomnik i to zupełnie innej klasy to za dużo.

834. 30.01.2018 Mając olbrzymi szacunek wobec zasług i bohaterstwa Armii Krajowej wyrażam sprzeciw wobec budowy tak monumentalnego pomnika u stóp Wawelu. Mój głęboki sprzeciw, jako 

płacącego podatki w Krakowie, wywołuje kwota, jaką miasto chce przekazać z podatków płaconych przeze mnie i firmę, którą zarządzam, i przekazywanie ich na „rzeźbę”, która swoimi 

rozmiarami przytłoczy tą okolicę.

Jestem przekonany, że planowany wydatek 800 tys. można wykorzystać w inny sposób, aktywnie pomagając dzięki tym środkom weteranom AK w ich codziennym życiu lub stworzyć 

„żywy pomnik” w postaci akcji, lub przedsięwzięcia artystycznego, który przez wiele lat kultywować będzie pamięć o Armii Krajowej i jej bohaterach. 

835. 30.01.2018 Uważam, że projekt pomnika jak i jego lokalizacja są wyjątkowo nieudane.Pomnik zasłania Wawel, a bryła monumentu kompletnie nie wpisuje się w otoczenie. Na dodatek, jak znam 

szarą codzienność,  kształt pomnika będzie prowokować pijaczków do traktowania monumentu jako szaletu! Czy o to chodzi?A może na bulwarach, miejscu spacerów i odpoczynku, 

zaprojektować ogród pamięci z piękną niską zielenią?

836. 30.01.2018 Uważam, że pomnik w takim kształcie i w tym miejscu zakłuci charakter rekreacyjny bulwarów . Bulwary winy być wyłącznie miejscem wypoczynków , spacerów a nie miejscem 

martyrologii AK. W Krakowie znajduje się wiele pomników upamiętniających bohaterów walk o wolna Polskę chodzby w samym parku Jordana , posiadamy muzeum Armii Krajowej a 

obok niego paskudny parking to może na wzór muzeum Powstania Warszawskiego zamiast parkingu tam park z pomnikiem .   

837. 30.01.2018 Pomnik  jest  nieestetyczny, szpeci przestrzeń bulwarów wiślanych. Niecałe 500 metrów dalej stoi pomnik Armii Krajowej, który ma adekwatną formę i jest w dobrym miejscu. Jako 

mieszkanka  nie chcę codziennie patrzeć  na oszpeconą panoramę Wawel. Uważam, że można o wiele lepszy sposób wydać te pieniądze( np. w formie zapomogi dla żyjących jeszcze 

kombatantów lub przez wsparcie Muzeum AK)) . Jako córka oficera Armii Krajowej jestem przekonana, że forma pomnika mija  się z celami osób , których pomnik ma rzekomo upamięnić.
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838. 30.01.2018 Nie jestem zwolennikiem budowy pomnika Armii Krajowej w planowanej lokalizacji i formie. Naturalnie nie mam równocześnie nic przeciwko honorowaniu żołnierzy AK, także w formie 

pomników. W ostatnich latach w Krakowie temat ten otrzymał już jednak bardzo duże wsparcie w postaci Muzeum AK. To dobrze. I – moim zdaniem – stanowi to wystarczające 

podkreślenie wagi tematu. Pamiętać należy o innych pomnikach i tablicach związanych z tradycją obu Wojen Światowych, które w ostatnich trzech dekadach powstały na bulwarach 

wiślanych, krakowskich Plantach, ulicy Piłsudskiego, Placu Ojca Adama Studzińskiego i zapewne w innych miejscach.

Moje zdanie dotyczy zresztą nie tyle pomnika AK co, w co najmniej równym stopniu, innych pomników i miejsc związanych z celebrowaniem historycznej (w szczególności wojennej) 

przeszłości Polski.Jeśli w ogóle Krakowowi miałoby brakować jakichś miejsc upamiętnień, czekałbym raczej na poświęcanie ich innym dziedzinom, szczególnie kulturze lub Krakowianom 

właśnie. Dotyczy to zarówno pomników jak nazw ulic czy patronatów. Przesycanie przestrzeni pamięcią historyczną nie musi służyć dobru tożsamości narodowej ani współcześnie 

rozumianemu patriotyzmowi. Zaś komentowanie dramatów historii najnowszej powinno, moim zdaniem, w większym stopniu oznaczać w Polsce oparcie się na wartościach humanizmu 

niż pielęgnowaniu tradycji wojennej.Nie jestem wreszcie pewien, czy sama forma pomnika jest dziś najlepszym sposobem wyrażania pamięci w ogóle. A w przypadku tego akurat 

pomnika, czy jego projekt, finalna planowana wielkość i lokalizacja odpowiadają funkcji przestrzeni bulwarów, której oczekują mieszkańcy.

839. 30.01.2018 Uważam, że pomysł postawienia pomnika AK na bulwarach wiślanych w Krakowie nie jest dobrym pomysłem. Oczywiście nie jestem przeciwna stawianiu pomników upamiętniających 

bohaterskie czyny AK w sensie ideowym. Jednak zaproponowany projekt jak i samo miejsce są dla mnie problematyczne. 

Przede wszystkim bulwary wiślane są miejscem relaksu, aktywnego spędzania czasu przez krakowian na spacerach, jeździe na rowerze, a w sezonie również na piknikowaniu czy graniu w 

gry zespołowe. Pomnik w tym miejscu zająłby przestrzeń rekreacji, której tak bardzo brakuje w centrum miasta, a tym bardziej przy Wiśle. 

Po drugie sama forma pomnika nie jest ani atrakcyjna wizualnie, ani nie jest zrozumiała pod względem treści ideowych. Kształt pomnika przedstawiony jako mapa ziem Polski II RP nie 

jest jasny patrząc z poziomu przeciętnego przechodnia. Kształt ten można odczytać jedynie oglądając go z góry. Poza tym nawiązywanie do potęgi II RP może być uznane jako polityczna 

chęć odzyskania ziem wschodnich utraconych po II Wojnie Światowej. 

Wydaje mi się również, że sam pomnik nie koresponduje z historycznym otoczeniem wzgórza wawelskiego i zakola Wisły. 

Zachodzi również obawa, że pewne „zakamarki” pomnika staną się miejscem spotkań lokalnej społeczności alkoholowej. Tym samym pomnik przestanie być miejscem czci i pamięci 

bohaterów narodowych, a stanie się „czarną plamą” na mapie Krakowa, unikaną przez mieszkańców i turystów. 

Podsumowując, moim zdaniem ponik AK NIE powinien stanąć na bulwarach wiślanych w Krakowie. 

840. 30.01.2018 Nie zgadzam się na proponowaną lokalizację pomnika AK na bulwarze Czerwieńskim na urządzonym, dobrze funkcjonującym terenie rekreacyjnym. Lokalizacja pomnika AK została 

określona w 2010 r. UCHWAŁĄ NR CXV/1595/10 RADY MIASTA KRAKOWA z dnia 3 listopada 2010 r jako „ul. Armii Krajowej (postument po pomniku I. Koniewa)”. Następnie z 

niezrozumiałych powodów podjęto próbę zmiany lokalizacji, opóźniając tym samym budowę pomnika. Nie zgadzam się na proponowaną formę architektoniczną pomnika – 

proponowana koncepcja nie zyskała uznania jury konkursu (uzyskała jedynie wyróżnienie). Regulamin określa konkurs go jako jednoetapowy, a do realizacji zgodnie z regulaminem 

powinien zostać zaproszony autor nagrodzonej pracy zatem wobec braku przyznania nagród przez jury nie powinna być realizowana koncepcja, która uzyskała jedynie wyróżnienie. Nie 

zgadzam się na dofinansowanie budowy pomnika ze środków publicznych gminy Kraków. Zgodnie z uchwałą NR CI/1372/10 RADY MIASTA KRAKOWA z dnia 26 maja 2010 r. pomnik 

finansowany ma być ze środków prywatnych („§ 4. Fundatorem budowy pomnika jest Światowy Związek Żołnierzy Armii Krajowej.”).
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841. 30.01.2018 Pomnik AK nie powinien powstać w tym miejscu i w takiej formie z kilku powodów:

1. Pomnik dedykowany Żołnierzon Polski Walczącej poległym na wszystkich frontach II wojny Swiatowej oraz Bohaterom Armii Krajowej znajduje się już na bulwarze Czerwieńskim, 

naprzeciwko DH Jubilat. Jest to kilkaset metrów od planowanego obecnie pomnika. W ziązku w powyższym kompletnie dla mnie niezrozumiałym jest, dlaczego dwa pomniki 

upamiętniające tych samych bohaterów miałyby się znajdować praktycznie obok siebie.

2. Na Bulwarze Czerwieńskim stoją trzy pomniki autorstwa Bronisława Chromego, w tym wspomniany już pomnik AK, oraz Smoka Wawelskiego i psa Dżoka. Tworzy to spójną  

stylistycznie całość. Pięknie łączą się z otoczeniem, nie ingerują nadmiernie w przestrzeń widokową tego pięknego, zielonego zakątka Krakowa. Forma nowego pomnika AK, 

proponowanej „Wstęgi” kompletnie to do reszty nie pasuje. Jest ciężka, bardziej przypomina kawałek muru niż pomnik. Nie nawiązuje do niczego w okolicy.

3. Bulwar Czerwieński, z licznymi alejkami spacerowymi, w większości stanowi obszar zielony, pokryty trawą i drzewami. W lecie jest wykorzystywny przez mieszkańców i turystów w 

celach rekreacyjnych oraz wypoczynkowych. Integruje się tutaj wiele grup społecznych. Można tutaj odetchnąć od zgiełku miasta wśród zieleni. Postawienie tutaj pomnika kompletnie 

zniszczy społeczny wymiar tego miejsca. Zniszczy też spory kawałek zieleni, której tak w centrum miasta brakuje. Nie zabudowujmy każdego „wolnego” kawałka miasta. Dodatkowo w 

miejscu, w którym ma powstać pomnik odbywają się imprezy cykliczne i okolicznościowe, cieszące się ogromnym powodzeniem, jak np. Jarmark Świętojański odbywający się w czasie 

Wianków. Po co to zmieniać?

4. Przed wieloma laty zlikwidowano istniejącą w tym miejscu osadę rybacką „Rybaki”. Stało się to po to, aby nic nie psuło widoku na Wawel. Proponowana forma pomnika zasłania i 

szpeci widok i na Wawel, i na Wisłę. Jestem przeciwna budowaniu czegokolwiek na bulwarach. Nie po to powstały.

5. Brakowało autentycznych konsultacji społecznych. Gdyby nie akcje tzw. Przeciwników budowy pomnika, nawet bym nie wiedziała (jak i moi sąsiedzi i rodzina), jako mieszkanka 

Krakowa, że takie coś jest planowane. Nikt nie spytał mnie o zdanie. To jest zbyt ważne dla nas, jako mieszkańców miejsce, aby dowolnie sobie nim władze rozporządzały. Skoro padł 

pomysł budowy – zróbmy referendum. Wtedy będzie jasne, czy faktycznie ludzie tutaj żyjący

chcą kolejnego betonowo-stalowego kawałka miasta czy wolą zieleń i niczym nie zmącony widok na Wzgórze i Wawel.

6. Pomnik w tej formie z dużym prawdopodobieństwem może posłużyć za: miejsce dla twórczości graficiarzy, miejsce do wieczornych libacji, jako szalet itp., łatwo się będzie 

schować…będzie też wzmagać konflikty społeczne pomiędzy „zwolennikami a przeciwnikami” budowy pomnika. Łączmy, a nie dzielmy.

842. 30.01.2018 Jestem zdecydowanie przeciwna postawieniu pomnika AK w jego obecnej proponowanej formie. Duża bryła, kojarząca się raczej z publiczną toaletą, niż miejscem pamięci. Obawiam się , 

że może być tak wykorzystywana. Umożliwia przestępcom ukrycie się - stwarza niebezpieczeństwo.

843. 30.01.2018 Jestem przeciwna stawianiu pomnika w tym miejscu. Miejsce na Bulwarach Wiślanych kojarzy się z rozrywka, z zabawą, z koncertami. Postawienie pomnika spowoduje zmianę 

charakteru tego miejsca. Czy będzie można leżeć na trawie w pobliżu pomnika, czy będzie można świętować Dni Krakowa w dotychczasowej formule i wianki Krakowskie oraz koncerty z 

pokazem sztucznych ogni? Znajda się środowiska społeczne, które będą przeciwne takim wydarzeniom. W związku ze szczególnym tłem historycznym niewykluczone ze będzie miejscem 

różnych demonstracji. Tak więc miejsce zatraci swój rekreacyjny charakter. Ponadto zaproponowana lokalizacja zasłania widok na zamek Wawel. Czyż nie można zostawić tej przestrzeni 

jako zielonej wyłącznie dla mieszkańców i smoka Wawelskiego? Sam projekt pomnika nie należy do tych „zachwycających”, bryła jest dość duża i betonowa, bardzo ciężka, nie ma 

lekkości, narzuca się w przestrzeni i przytłacza.

844. 30.01.2018 Jestem przeciwny budowie pomnika AK w zaproponowanym miejscu oraz formie ponieważ negatywnie wpłynie charakter przestrzeni rekreacyjnej wokół Wawelu.
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845. 30.01.2018 Jestem przeciwna budowaniu na bulwarze pod Wawelem jakichkolwiek pomników o charakterze martyrologicznym albo pompatycznym. Dumę narodową w tym miejscu na tysiąc 

procent wyraża Wawel – butna próba konkurowania z nim wypada blado i jest niepatriotyczna. Pomnik AK w proponowanym kształcie zaśmiecałby to piękne miejsce nie tylko mentalnie, 

ale także estetycznie. Istotnie, Wawelu nie zasłania – wygląda jak obszczymurek. Jego kanciasta forma wżyna się boleśnie w delikatne i łagodne linie otaczającej przestrzeni. Gdzie jego 

ścianom z rdzy (materiał modny obecnie w architekturze, lecz przecież kojarzący się z destrukcją) do cegieł i kamieni Wawelu, z których emanuje energia i harmonia? Uważam, że ten 

pomnik jest wyrazem pychy i bezmyślności. Uwłacza bohaterom, których miałby czcić. 

846. 30.01.2018 Pomnik w tym miejscu pod Wawelem to nie jest dobry pomysł. Nie jestem za, nie zgadzam się. 

847. 30.01.2018 Bronię Wawelu przed pomnikiem AK, ogromny, ciężki pomnik zasłania piękną bryłę wawelską, a na dodatek niszczy trasę spacerową; protestuję przeciwko takiej lokalizacji.

848. 30.01.2018 http://poznan.jewish.org.pl/index.php/katyn-lista/ macie tu Państwo listę oficerów Wojska Polskiego żydowskiego pochodzenia, którzy wraz z braćmi broni zostali rozstrzelani przez 

NKWD w obozach zagłady takich jak Katyń, Charków i Miednoje. Rozumiem, że pomnik uwzględnia też oficerów innych wyznań, którzy służąc Polsce zostali tam rozstrzelani: Ormian czy 

Tatarów. Rozumiem też, że znak Polski Walczącej zniknie z tych pospawanych płyt na deskach, ponieważ NIE MA NIC WSPÓLNEGO Z KATYŃIEM: pojawił się na terenie Rzeczypospolitej w 

1942 roku: https://pl.wikipedia.org/wiki/Znak_Polski_Walcz%C4%85cej rozumiem też, że osoby zaangażowane z Klubu Gazety Polskiej w końcu wypłacą zaległe środki za Pomnik 

Kuklińskiego w Morawicy i uregulują sobie KRS fundacji. Na koniec zapytam zatem: skoro KRS nie ma, symbolu PW nie ma, nie ma symbolu który odwoływałby się do pamięci ofiar tej 

zbrodni innych wyznań, to co to właściwie jest? Po co to jest? Bo w żaden sposób pamięci historycznej to nie unosi, kolejna hucpa krakowska, pod którą będą zaciągane dzieci by kłaść 

kwiaty a szereg fundacji i stowarzyszeń będzie odliczał sobie koszty pozyskania za 'dbanie o historię'. Mam w rodzinie tam poległych i jakoś nikt mnie o zgodę na ten kolejny wał nie 

pytał. SYF! Ta dzika mania na pomnik Katyński pod Wawelem ma starą tradycję: Frączkiewicz chciał tam ustawić na kształt armii terakotowej odlewy oficerów z żeliwa – wszystkich ponad 

20.000. Po co? Ku pamięci, czy leczeniu swego ego? Temat Katynia jest ważny. Może zbiórka pieniędzy dla rodzin dotkniętych tą zbrodnią?

849. 30.01.2018 W związku z wystosowaniem przez Urząd Miasta zaproszeniem do rozmowy na temat projektu umieszczenia pomnika AK na terenach zielonych przed Wawelem, zdecydowałam się na 

kontakt. Mimo szczytnej idei stojącej za pomysłem, uważam że ze względu na dbałość zarówno o architektoniczną spójność jak i urbanistyczną dbałość o komfort mieszkańców, budowa 

pomnika w tym miejscu jest błędem.  Kraków wypełnia się pomnikami w zastraszającym tempie, a tereny zielone kurczą się za sprawą kolejnych inwestycji ... i pomników ku pamięci. 

Przestrzeń zielona i rekreacyjna pod Wawelem powinna być dostępna mieszkańcom, którzy na co dzień i od święta powinni mieć prawo do radosnego korzystania z uroków przyrody. 

Pomnik psa Dżoka stoi już w tej przestrzeni, wpisany jest w krajobraz i licuje ze sposobem wykorzystania tej przestrzeni. Nie zmieniajmy tego!

850. 30.01.2018 Jestem architektem, krakowianką, polką. Uważam, że miejsce oraz w szczególności forma i skala pomnika sa absolutnie nieadekwatne do kontekstu architektonicznego. Sąsiedztwo 

Wawelu, wymusza oszczedność form i precyzyjne dopasowanie formy i wielkosci monumentu. To miejsce jest absolutnie niewłasciwe - zaproponowana forma przesłania wzgórze 

Wawelskie. Forma zas jest wyjatkowo mało wyszukana i wszystkim kojarzy sie raczej z kontuarem, parawanem niż miejscem pamieci naszych Bohaterów.
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851. 30.01.2018 Uważam, że proponowane miejsce budowy pomnika nie jest odpowiednie. Przestrzeń pod Wawelem powinna pozostać wolna od wszelkiego rodzaju innych obiektów,  tak, aby nie 

zaburzać widoku na wzgórze wawelskie i sam zamek. Bulwary wiślane w tym miejscu są chętnie odwiedzane przez rodziców z dziećmi, są także miejscem obchodów nocy świętojańskiej i 

startem pochodu smoków. Bryła pomnika zachęca (zwłaszcza najmłodsze pokolenie) do wspinania się na konstrukcję, co może skończyć się mniej lub bardziej groźnym wypadkiem. 

Biorąc też pod uwagę rangę samego pomnika (bo powinien być to pomnik ważny) muszę stwierdzić, że on w tej przestrzeni ginie, w ogóle nie robi należytego wrażenia. Istnieją inne 

miejsca w Krakowie, w których zlokalizowanie pomnika byłoby bardziej logiczne. Mam na myśli okolice Parku Krakowskiego i Placu Inwalidów z mieszczącą się tam kamienicą, w której 

znajdował się Urząd Bezpieczeństwa oraz pobliską ulicą Pomorską, miejscem kaźni  setek ludzi działających w podziemiu. Wciąż pozostaje także wolne miejsce po zdemontowanym 

pomniku Koniewa przy ul. Armii Krajowej.Wreszcie na koniec muszę stwierdzić, że projekt pomnika nie podoba mi się pod każdym względem  i zgadzam się z czyjąś przeczytaną przeze 

mnie opinią, że przypomina płot, a nawet taki sobie płotek a co najgorsze, nie wzbudza żadnych przeżyć emocjonalno-estetycznych.

852. 30.01.2018 Jestem zdecydowanie na nie! Pomnik jest przeskalowany, za duży, swoim rozmiarem psuje okolice Wawelu. Sam w sobie jest przykładem megalomanii. Jest wiele innych miejsc, w 

których pomnik nie zakłócałby architektonicznie okolicy.

853. 30.01.2018 Wyrażam absolutnie NEGATYWNĄ opinię na temat i kształtu i lokalizacji pomnika AK! W Krakowie mamy tak mało wolnej przestrzeni, że absurdem jest wstawianie sztucznego ciała w 

naturalną przestrzeń na bulwarach nad Wisłą. To jest miejsce odpoczynku dla oka, a nie miejsce na zadumę i refleksje.   Już nie mówię o rozbudowanej formie, która nijak się ma do 

cichej, konspiracyjnej działalności żołnierzy AK. Walczyli o Polskę w granicach jakie znali,  ale żyjemy tu i teraz , … i zaznaczanie obrysu przedwojennego  jest działaniem 

nieodpowiedzialnym, który kolejny raz może nas niepotrzebnie skłócić z sąsiadami. Ja mam swój własny pomnik żołnierzy Armii Krajowej w obozie w Oświęcimiu. Tam rozstrzelano 

mojego ojca i jego kolegów za to, że działali w jej szeregach. W Krakowie już są miejsca upamiętniające tych odważnych patriotów Wystarczy!

Mój ojciec kochał Kraków. Podobno lubił spacerować, zwłaszcza w deszczu, bo ulice były puste i miał miasto dla siebie. Uliczki, architekturę, detale. 

Jestem pewna, że gdyby mógł zabrać głos w sprawie czy ten pomnik ma upamiętnić jego działalność – byłby, jak ja, PRZECIWNY!

854. 30.01.2018 Pomnik TAK, wybrania lokalizacja NIE! Zgadzam się na powstanie pomnika, jednak nie zgadzam się na jego lokalizację na Bulwarach Wiślanych przy samym Wawelu gdyż jego ciężka 

forma zdominuje ten fragment Bulwarów. Uważam że wybrana lokalizacja jest zła gdyż otwiera drogę do budowy kolejnych pomników na bulwarach oraz zmiany charakteru tego 

miejsca. Domyślam się że w momencie powstania pomnika podniosą się głosy o „godne zachowywanie się” w pobliżu tego pomnika i zmieni to charakter bulwarów z miejsca rekreacji na 

kolejny Park Jordana. Przypominam tylko historię kamienia na Błoniach który jest używany jako argument przeciwko organizowaniu tam imprez masowych. Z dużą przykrością odbieram 

swoisty emocjonalny szantaż stosowany przez pomysłodawców tej lokalizacji pomnika. Każdy głos krytykujący wybraną lokalizację jest utożsamiany z brakiem szacunku dla Armii 

Krajowej. To nieprawda, nie jestem przeciwny upamiętnianiu bohaterów, chcę tylko aby formy i lokalizacje pomników były przemyślane. Zbulwersował mnie również apel zwolenników 

pomnika skierowany do wszystkich mieszkańców Polski aby wysyłać opinie w sprawie pomnika. O lokalnych sprawach powinni decydować mieszkańcy. W kwestiach praktycznych. Czy 

pomysłodawcy pomnika przewidują nocne warty przy nim? Jego forma (pionowa ściana) i miejsce sprzyja wykorzystywaniu go jako urządzenia sanitarnego przez wracjających z imprez 

przedstawicieli płci brzydszej. Mam nadzieje że pomnik będzie wykonany z materiału na którym nie będzie widać zacieków, bo to że pomnik będzie wykorzystywany jako pisuar jest 

pewne…

855. 30.01.2018 W Krakowie nie potrzebujemy już więcej betonu, potrzebujemy zieleni, każdy kawałek trawnika jest za wagę złota.

Proszę nie zabierajcie go nam.

856. 30.01.2018 Jestem przeciwna budowie tego pomnika, w tym także w okolicach Wawelu.

Odnosząc się do wyglądu pomnika – jest on po prostu brzydki i psuje krajobraz wokół Wawelu. Nie wiem, w jakim konkursie wygrał, ale moim zdaniem nie powinien oszpecać miasta 

gdziekolwiek nie byłby postawiony.

857. 30.01.2018 Drodzy Panstwo, nie dopuszczalnym jest aby ten pomnik zepsuł widok na Wawel.  Skoro musicie gdzieś to postawić zrobcie to w innym miejscu.
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858. 30.01.2018 Szanowni Państwo, jako krakus od 5 pokoleń z niedowierzaniem patrzę na przykry fakt, że ktoś wpadł na idiotyczny pomysł, aby jednym nieprzemyślanym posunięciem spaskudzić widok 

z Wawelu na Wisłę i z Bulwarów na Wawel. Prawdopodobnie autorem tak nieodpowiedzialnej lokalizacji tego, jak najbardziej słusznego pomnika, jest jakiś słoik, który podobnie jak 

przyjezdni specjaliści z ZIKITu, którzy przez ostatnie miesiące zrobili z komunikacyjnego Krakowa istną bardaszkę, zna nasz Kraków i jego specyfikę ze starych planów z ubiegłego stulecia. 

859. 30.01.2018 W Mojej opinii Kraków nie potrzebuje kolejnego pomnika upamiętniającego Armię Krajową. Nieopodal proponowanego miejsca postawienia pomnika stoi przecież pomnik Żołnierzy 

Polski Walczącej – autorstwa Bronisława Chromego – który już honoruje Armię Krajową. Dodatkowo Najlepszym i najistotniejszym pomnikiem Armii Krajowej jest przecież muzeum AK 

przy ul. Wita Stwosza. Odnosząc się natomiast do samej proponowanej formy pomnika także muszę wyrazić stanowczy sprzeciw! Pomnik w tej formie nie pasuje do postawiania w tym 

miejscu. Jest on zbyt duży. Obecna na wizualizacjach idee ginie gdy pomnik ogląda się w naturze. 

Nie współgra on zupełnie z otoczeniem. Co więcej postawienie pomnika w tej formie w tym miejscu prowadzić będzie prawdopodobnie do jego bezczeszczenia przez osoby oddające na 

niego mocz. 

860. 30.01.2018 Pomnik w wskazanym miejscu bardzo odróżnia się od otoczenia. Bulwary w okolicy Wawelu powinny zostać w nienaruszonym stanie, tak by przyszłe pokolenia mogły je podziwiać w 

pełnej krasie.

861. 30.01.2018 Najwyraźniej Kraków ma za dużo piniędzy i za mało pomników.  Mieszkańcy duszą sie w smogu, wycięto ogromne połacie zieleni z pomocą sukinsyna Szyszki - wystarczy przejść się na 

Zakrzówek i zobaczyć wycięte przesieki w zadrzewieniu, beton zalewa resztki wolnej przestrzeni.  To nasza rzeczywistość anno 2018. Pekin w ciągu roku ograniczył emisję o 30% - w 

efekcie mają tam powietrze czystsze od krakowskiego a zrobili to w prosty sposób - usunęli piece węglowe w zmian podłączając na koszt miasta do miejskiej sieci ciepłowniczej,  

zlikwidowano zaklady emitujące zanieczyszczenia - da się/ Tymczasem Kraków będzie finansować wymysły zagranicznych nieudaczników - koszmarny "pomnik AK" - świetny pomysł na 

biznes - robie projekt - zakładam fundację rzekomo mającą finansować i wkładam 50 złotych - resztę ksztów zapłaci miasto - Złoty interes. Pomysł powielony w kolejnych pomnikach - 

zastanawiam się czy ktoś we władzach nie ma udziałów w przedsięwzięciu. Pomijając powyższe - pan architekt niech sie weźmie za architekturę - pomniki zostawi rzeźbiarzom - bo to co 

proponuje, to polowy wychodek - co można już zauważyć na podstawie tego co dzieje się wewnątrz  - obsikane ściany "monumentu" i kupy, walające się obok pbesrane papierki - czy tak 

się ma przejawiać czczenie? Krakowskiemu AK już zafundowano Muzeum, ale najwyraźniej to za mało - nie wsławili sie w czasie wojny jakimiś spektakularnymi osiągnięciami to 

pomnikami chcą się zapisać w pamięci - swoją drogą niektórzy z kombatantów walczyli w wieku 5 lat sądząc po ich aktualnym wieku.  Co do lokalizacji - to obudujcie Wawel tymi 

piętnastoma pomnikami, które są w planach - najlepirej wszystkie na dziedzińcu wawelskim. Fundujemy też pomnik zdrajcy - za pieniądze sprzedawał tajemnice a dziś robi sie z niego 

patriotę - żołnierz przysiegę składa raz, niezależnie od aktualnej sytuacji politycznej - zdradził Ojczyznę i kolegów. Protestuję przeciwko wszystkim tym projektom przynoszącym ujmę 

Krakowowi.

862. 30.01.2018 Dla pomnika AK powinna zostać znaleziona inna lokalizacja niż ta pod Wawelem. Najlepiej w okolicy Muzeum AK. Obecny projekt zbyt ingeruje w przestrzeń wokół Wawelu i przytłacza 

swoją wielkością.

863. 30.01.2018 Dzień dobry, chciałbym przekazać moja opinię na temat planowanego pomnika AK - jestem zdegustowany formą i usytuowaniem. Dzieło przypomina mur dzielący nasz Naród - a nie to 

chyba było zamierzeniem jego budowy. Podobnie miejsce wydaje mi się niefortunne - rzeczywiście może lepszą lokalizacją byłaby ul. Armii Krajowej... Moja opinia w tej sprawie - nie.

864. 30.01.2018 Witam, sprzeciwiam się planom budowy pomnika żołnieży AK pod Wawelem, ponieważ:

1. Nieopodal, przy parkingu znajduje sie juz pomnik upamietniajacy poległych 2. Planowany pomnik jest zbyt duzy i zdominuje otoczenie. 3. Jest przepychany wbrew woli mieszkancow

Mam nadzieje, ze uwzględnia Panstwo  moj skromny glos w dyskusji.
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865. 30.01.2018 W związku z dyskusją na temat lokalizacji pomnika AK przy Wawelu, jako mieszkanka Krakowa pragnę wyrazić swoją opinię na ten temat, mianowicie jestem zdecydowanie PRZECIWNA 

takiemu 

honorowaniu żołnierzy AK. Odbieranie tej przestrzeni życia, spotkań, radości i zabawy i oddawanie jej w służbę pamięci o bohaterstwie czasów wojny wzmacnia najbardziej destrukcyjną 

linię tożsamości narodowej. Oddajmy cześć bohaterom - tym którzy już odeszli, ale i tym którzy żyją - nie poprzez kamienie, ale poprzez szacunek dla ich dorobku, dla ich życiowej 

mądrości, 

która jednoznacznie i bezdyskusyjnie głosi, że wojna to coś strasznego na każdym poziomie. Ta "wojna" o pomnik jest również zła. Jest zaprzeczeniem uhonorowania życia ludzi, których 

ten 

pomnik ma rzekomo sławić. 

866. 30.01.2018 Wyrażam negatywną opinię na temat umieszczenia planowanego pomnika AK na bulwarze. To miejsce jest tradycyjnie przeznaczone do innych działań i innych form spędzania czasu, a 

sam pomnik jest przeskalowany. Nie bez znaczenia jest też sąsiedztwo Wawelu. Oczywiście AK jak najbardziej zasługuje na pomnik, ale w zupełnie innym miejscu.

867. 30.01.2018 Jako rodowita Krakowianka nie mogę się zgodzić na propozycje pomnika AK na Bulwarze Czerwieńskim, u stóp Wawelu. Jest to miejsce specyficzne, jedyne w swoim rodzaju. Przestrzeń 

ta powinna być chroniona i absolutnie nie zabudowana nawet stosunkowo niskim, a przecież ponad 3 metrowym murem. Ten wyjątkowo nieudany twór ( o tym, że jego kształt ma 

przypominać  kształtem Polskę przedwojenną nikt nie będzie wiedział, bo jest to czytelne jedynie zlotu ptaka ) jest zgrzytem i psuje  charakter rekreacyjnej przestrzeni. Wawel i Skałka to 

miejsca przepiękne i historyczne, nie można tam już nic dużego dodawać. Mały pomniczek Dżoka wśród zieleni nikomu nie przeszkadza, natomiast nadęta, patriotyczna wstęga będzie 

wymuszać odpowiednie zachowania, zaburzy rekreacyjność tego terenu. Blisko mamy pięknego Orła także autorstwa B. Chromego, gdzie AK już została upamiętniona. W mieście jest 

jedyne w Polsce Muzeum AK. Chcąc upamiętnić i  uhonorować Armie Krajową można wykorzystać miejsce po Koniewie, zbudować jeszcze jeden kopiec np. na Górce Narodowej, lub 

zasadzić wspaniałe drzewo z odpowiednia tablicą. Pomysłów jest mnóstwo, wiele ciekawych było już przytaczanych przez zainteresowanych Krakowian. Jednak ta lokalizacja pod 

Wawelem jest absolutnie chybiona. Teren, o który chodzi to miejsce spacerów, Wianków i Jarmarku Świetojańskiego!

868. 30.01.2018 W mojej opinii projektowany pomnik jest nieestetyczny, agresywnie ingerujący w przestrzeń, a jego duży rozmiar niszczy piękną perspektywę wawelskiego zamku widzianą od strony 

Wisły. Zdecydowanie nie jest to dobre miejsce dla tego pomnika, patrząc przede wszystkim z punktu widzenia estetyki.

869. 30.01.2018 Chciałbym się wypowiedzieć na temat pomysłu budowy pomnika AK pod Wawelem. Uważam ten projekt za niefortunny i estetycznie bardzo nieudany. Zawsze uważałem, że Armia 

Krajowa miała w sobie coś szlachetnego, elitarnego i w pewnym sensie klasycznego. Forma tego pomnika w żaden sposób nie wychodzi naprzeciw moim oczekiwaniom a nachalny znak 

Polski Walczącej jest według mnie drogą na skróty, tak samo zresztą jak proponowana lokalizacja. Rdzewiejąca blacha jest powszechnie wykorzystywana obecnie w obiektach 

architektury, ale uważam, że ten pomnik jak i sprawa pamięci o tych żołnierzach zasługują na coś więcej.  Proponowana lokalizacja pomnika budzi ponadto mój zdecydowany sprzeciw. 

Pod Wawelem w tym miejscu mają miejsce różne imprezy. Przebieg niektórych nie będzie licował z powagą i znaczeniem tego pomnika. Ten pomnik nie powinien się znajdować w 

miejscu w którym będzie odwiedzany niejako przy okazji i mieć formy idealnej do obsikiwania przez psy. Powinien być w miejscu, do którego będzie się pielgrzymować i w ciszy, spokoju, 

zadumie uczcić pamięć bohaterów. Miejsca, które przychodzą mi do głowy to zielone tereny Zakrzówka (być może te najwyższe, żeby pomnik nad nimi się wznosił i było go widać z 

daleka np. z Wawelu), zbocza pod kopcem Kościuszki na Salwatorze. Pewnie można znaleźć w tej konwencji jeszcze kilka dobrych miejsc.  Według mnie dla tego pomnika lokalizacja w 

centrum miasta wcale nie jest nobilitująca. To my powinniśmy zadać sobie trud, żeby pod ten pomnik się udać, choćby był daleko. Jego forma powinna być zdecydowanie bardziej 

monumentalna, prosta, wykonana z klasycznych materiałów (kamień, spiż) 
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870. 30.01.2018 Wrazenia estetyczne: raczej negatywne, wielka bryła, brzydka. Przekaz: kompletnie nieczytelny, jedyny związek z AK to znak Polski Walczącej, nie wiadomo co autor chciał przekazać. 

Akurat Kraków to chyba nie było miasto, w którym ten symbol malowany był na murach. Bulwary już są wystarczająco spaskudzone - patzr betonowy budynek muzeum Mangha po 

drugiej stronie. Kolejna budowla, która ogranicza widok na Wawel.

871. 30.01.2018 Mój dziadek był żołnierzem AK podczas II wojny światowej i brał udział w powstaniu Warszawskim z czego jestem dumny od pierwszych chwil świadomości. Uważam, że jest wiele 

lepszych sposobów na uczczenie pamięci tak ważnych chwil. Brak dostatecznych konsultacji społecznych w związku z pomnikiem AK pod Wawelem prowadzi do odwrotnego skutku niż 

zamierzony.

872. 30.01.2018 Jako studentka Wydziału Architektury Politechniki Krakowskiej mam wątpliwości czy miejsce planowanej budowy pomnika jest słuszne. Koncepcja bryły jest interesująca i ciekawe jest 

nawiązanie do dawnych granic, jednakże nawet na niektórych wizualizacjach projekt o wiele lepiej wypada w kontekście „urbanistycznej pustyni”. Nie jestem pewna czy skala projektu 

jest właściwa do otoczenia – a mowa tu o jednym z najważniejszych kontekstów miasta - wzgórze Wawelskie!!! Jako przyszły architekt jestem świadoma, że każdy projekt powstaje w 

konkretnym kontekście, jeżeli mowa o kontekście zabytkowym należy go poszanować – szczególnie! Ten zaś projekt jest oderwany od lokalizacji. Wygląda „jakby najpierw powstał 

projekt” a potem przydzielono mu miejsce…  Miałam okazję mieszkać przez rok w Lizbonie. Tam ludzie cieszą się słońcem i wspólnie spędzają czas w parkach. W porze lunchu trawniki są 

pełne piknikujących ludzi.  Żałuję, że Kraków nie ma więcej właśnie takich wolnych przestrzeni. Czy na pewno konieczne jest zabieranie TEJ zieleni?

Chciałabym zauważyć, że w tym miejscu istnieje już pomnik… wiernego psa Dżoka - nie znam osoby, która nie ceniłaby symboliki tej rzeźby: poprzez wartości jakie niesie a nie przez 

rozmach koncepcji.

873. 30.01.2018 Nikomu niepotrzebny kolejny, w dodatku drogi monument. Koszmarna budowla, szpecąca okolicę i zasłaniająca widok na Wawel.  Mój głos jest zdecydowanie na NIE. A już na pewno nie 

w tej lokalizacji.

874. 30.01.2018 Uważam, że miejsce przeznaczone do rekreacji, jakim są bulwary wiślane, powinno pozostać wolne od symboli narodowych.

875. 30.01.2018 Pomnik mi się nie podoba, jego bryła nie pasuje do bulwarów i do charakteru (rozrywkowo – rekreacyjnego) miejsca, na którym ma stanąć. 

Pomnik może stanąć w innym miejscu, np. tam, gdzie stał pomnik Koniewa.

876. 30.01.2018 Bryła pomnika mi się nie podoba. Uważam, że nie pasuje do miejsca, na którym ma stanąć.

877. 30.01.2018 Stanowczo negatywna, nie jest nam potrzebny kolejny pomnik AK, zwłaszcza w proponowanym miejscu - przesyt.

878. 30.01.2018 Nie, nie zgadzam  się  na umiejscowienie pomnika  w tym  miejscu. Zostawmy  tą przestrzeń  dla mieszkańców, w celach  rekreacji,\- spacery  i imprezy dla dzieci (1 marca). Pomnik  w 

tym  miejscu będzie jeszcze jednym pretekstem do odbywania pompatycznych imprez pseudo patriotów.

879. 30.01.2018 Jestem przeciwko budowaniu jakichkolwiek nowych pomników na terenie Krakowa,  szczególnie  w jego zabytkowym  obrszarze. Nowe pomniki  należy stawiać na owych osiedlach 

daleko od centrum miasta.

880. 30.01.2018 Jako historyk sztuki kolejny raz nie zgadzam się na postawienie pomnika AK pod Wawelem ! 

881. 30.01.2018 Pomnik nie powinien powstać ani w proponowanej formie, ani w żadnej innej.

882. 30.01.2018 Jestem przeciwny budowie pomnika AK w Krakowie w proponowanym miejscu i w takiej formie, jaką przedstawia obecna na bulwarach wiślanych makieta. Budowanie pomników nie 

jest jedynym rozwiązaniem przepracowania traumy powojennej oraz pamięci po II wojnie światowej i wydarzeniach z nią związanych.  Projekt pomnika jest nieestetyczny, nie wpisuje się 

w krajobraz miejski i zaburza widok na Wawel. Estetyka przestrzeni miejskiej, a w szczególności jej reprezentacyjnych części jest bardzo istotna i nie można jej za wszelką cenę zaburzać 

według własnego uznania.  Uważam, że kolejne miejsce pamięci związane z II wojną światową mogłoby mieć inną, bardziej edukacyjną formę niż brzydki pomnik.  Sugeruję też spojrzenie 

na wydarzenia z 1918 roku i oswobodzenie Krakowa. Jest to jedna z nielicznych rewolucji w historii Polski kiedy doszło do oswobodzenia miasta bez jednego wystrzału i niepotrzebnego 

przelewania krwi. Jest to wydarzenie nieco zapomniane w Krakowie i warto przypomnieć w godny sposób. Jest to szczególnie ważne ze względu na edukację współczesnej młodzieży, 

narażonej m. in. na negatywny wpływ paramilitarnych organizacji szerzących nienawiść i posługujących się przemocą w życiu publicznym w Polsce i w Europie. 



L.p. Data złożenia Opinia                                                                                                                                                                                                                                   Załącznik nr 2

883. 30.01.2018 Jestem przeciwna lokalizacji na bulwarze Czerwieńskim pomnika Armii Krajowej. To teren historyczny, spacerowy, pełen wartości i odniesień. Niezasadne i bezsensowe jest zasłanianie 

Wawelu, dodawanie dodatkowych elementów „dekoracyjnych” zamiast chronienia przestrzeni, chronienia dziedzictwa.  Dodatkowo obiekt będzie trudny do utrzymania w czystości – 

graffiti nie będą łatwe do usunięcia a przestrzeń do ich powstawania spora. 

Dodatkowo obiekt nie integruje się w całość z otoczeniem. 

884. 30.01.2018 Opinia NEGATYWNA

Uważam że w tym miejscu nie powinno lokalizować się żadnego pomnika. Zielona przestrzeń publiczna w bezpośrednim sąsiedztwie Wawelu powinna zostać wolna, niezaburzona 

żadnymi przeszkodami. Jest to nasze wspólne dobro które powinno się chronić przed zabetonowaniem i zabudową myślę że to rola Konserwatora Zabytków. Makieta pomnika – szarfy w 

kształcie Polski jest nieczytelna i stanowi niestety osłonę dla osób załatwiających swoje potrzeby fizjologiczne, prawdopodobnie w czasie kiedy znajdująca się w pobliżu toaleta jest 

nieczynna. Widok zużytych papierów toaletowych stanowi potwierdzenie mojego spostrzeżenia. I raczej nie jest to estetyczny widok.

Kontury Polski widoczne są raczej z lotu ptaka, jednak na wysokości oczu spacerujących ludzi ukazuje się ściana, niezrozumiała przegroda. 

Jak już koniecznie musi powstać kolejny pomnik to w innym miejscu. Jeżeli Muzeum AK  i pomnik od strony ul. Zwierzynieckiej są niewystarczające.

885. 30.01.2018 Wyrażam negatywna opinie na temat złego pomysłu budowy złego pominka AK na bulwarach wiślanych. W bezpośrednim sąsiedztwie Wawelu będzie zakłucał percepcje pięknego 

widoku na zabytkowy budynek Zamku Królewskiego Wawel. Wygląd jak instalacja przeciwpowodziowa. Chciałbym żeby ta przestrzeń pozostała wolna, zielona.

886. 30.01.2018 Projektowany pomnik ma bardzo ciekawą formę, a Armia Krajowa niewątpliwie zasługuje na upamiętnienie, ale moim zdaniem lokalizacja wybrana została fatalnie. Bulwary Wiślane to 

jedno z miejsc w Krakowie

(obok np. Błoń), które nie powinny być „zastawiane” pomnikami, nawet tymi upamiętniającymi najbardziej szacowne osoby czy organizacje, szczególnie jeśli upamiętnienie ma mieć tak 

znaczne rozmiary. Pomnik powinien powstać, ale w innym miejscu (np. w Parku Jordana, Parku Lotników Polskich).

887. 30.01.2018 Stanowcze nie dla instalacji pomnika AK przy Wawelu. Obiekt nie komponuje się w tym miejscu.

888. 30.01.2018 I. W kwestii  lokalizacji: 1. Wały wiślane (z obydwu brzegów) stanowią wprost idealne widokowe obramowanie dla wawelskiego wzgórza. Obraz  ten  nie powinien być „zaburzany” przez 

dodanie dużej  bryły („plamy”) nowego elementu, który kolidowałby  z dominantą bryły Wawelu. Zauważyć  tu też można, że ten „element” miałby ( okresowo) różne  akcenty  

kolorystyczne( wieńce, kwiaty). 2. Wały wiślane (  a zwłaszcza odcinek „wawelski” są terenem rekreacyjny mieszkańców interesującym także turystów i ta ich funkcja musiała by  

ucierpieć. II. W kwestii kształtu  pomnika: Za walor (oczywisty!) pomników  uważa się ich  „czytelność”, absolutnie  niezbędna  przy takim pomniku, który nie jest przecież  jedynie 

ozdobnym elementem  ogrodu czy parku, ale ma obrazować pamięć historyczną narodu.  Prezentowana pod Wawelem makieta  czytelna nie jest .  Z nazwy fundacji autora projektu( 

„Wstęga Pamięci”) wnioskuję , że ma to być upostaciowienie tej „wstęgi”. Ale tu rodzą się wątpliwości: wstęga na nóżkach?  I z drzwiami? Połamana  na kilkanaście płaszczyzn ściana ma 

widzom kojarzyć wstęgę ?- A jeżeli  nie wstęga ,  to co ? Chyba nie ruiny?
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889. 30.01.2018 Eksponowany  na bulwarach  projekt (atrapę) pomnika AK oglądnąłem  ze  wszystkich  stron i perspektyw, po to, ażeby ocenić go  „w naturze” i wczuć  się  w „publiczność”, mającą  go  

nie daj Boże oglądać. Nie jestem  ani historykiem  ani artystą, ale  ze  względu  na znacznie zaawansowany  wiek,  zawód prawnika i  zainteresowania  sztuką, mogę przedstawić opinię 

średnio zaawansowanego odbiorcy dzieła sztuki, przeznaczonego  do trwałego „zagospodarowania” przestrzeni  publicznej,  już urbanistycznie zorganizowanej, a służącej określonemu 

celowi społecznemu, w tym przypadku  reakcji wielkomiejskiej. Pomnik poświęcony Armii Krajowej i  jej legendzie należy oceniać jako  pomnik historyczny  i  ideowy. Jako taki, powinien 

moim zdaniem, coś  o tej Armii opowiedzieć i wzbudzić jakieś emocje, zapewne pozytywne wobec tematu. Nie spełnia  ani  jednego  ani drugiego  zadnia. Jest  nie zrozumiały i obojętny  

ideowo. Umieszczony  na nim wielki symbol walki powstańczej może  z trudnością przypominać  o  akcji malowania  go  na murach Warszawy,  ale  to i tak  niewiele mówi o idei 

powstania,  działalności i znaczeniu podziemnej organizacji wojskowej we wszystkich  latach okupacji  hitlerowskiej. Poza t skromną  informacją , atrapa ma zapewne kojarzyć widzowi 

mur, ale  jej rozmiary dziwne ukształtowanie o niczym widza  nie informują,  a z dalszej  perspektywy, zwłaszcza z tłumnie odwiedzanych murów wawelskich, wygląd, jak element 

ogródka jordanowskiego dla dzieci. Jako element uporządkowanej  już przestrzeni  publicznej służącej rekreacji,   pomnik stanowi jej dekompozycję, stanowi bowiem element obcy, w tj 

przestrzeni nienaturalny, a wręcz komiczny w zestawieniu z potęgą murów fortyfikacji Wawelu, a porównanie z nimi  wręcz  się  narzuca. Pomnik będzie zatem niezrozumiałym w 

wstrętem w istniejące otoczenie,  z którym powinien się „zjednoczyć”. Dekompozycję przestrzeni publicznej odczuwa się zwłaszcza w widoku Wawelu z dalszej odległości. Widok ten jest 

wręcz, chociaż częściowo, zasłaniany i oszpecony nowym , a obcym  dla niego pseudonowoczesnym elementem, o trudnym do zrozumienia i wyjaśnienia kształcie. Pomnik jest w 

przestrzeni publicznej elementem trwałym, ma służyć pokoleniom, nie może zatem,  w przeciwieństwie do dzieła na wystawie awangardy, swa formą wywoływać zdziwienia lub 

sprzeciwu, a zwłaszcza, efektu dezintegrującego dla otoczenia. Z tych , a zapewne wielu innych jeszcze przyczyn( np. tych „nóżek” podpierających mur) głosuję  przeciw realizacji 

pomnika w formie prezentowanej  przez atrapę.

890. 31.01.2018 Witam serdecznie, chciałam wyrazić swoją opinię na temat lokalizacji planowanego pomnika Żołnierzy AK w Krakowie. Zdecydowanie sprzeciwiam się pomysłowi na powstanie pomnika 

w proponowanej lokalizacji. Nie podoba mi się projekt pomnika, zwłaszcza w tym otoczeniu. Nie chcę, aby miasto dofinansowało takie przedsięwzięcie w tym miejscu, czyli pod 

Wawelem, nad Wisłą tuż przy pomniku Psa Dżoka.

891. 31.01.2018 Chciałem wyrazić swoją opinię na temat lokalizacji planowanego pomnika Żołnierzy AK w Krakowie. Stanowczo sprzeciwiam się proponowanej lokalizacji pomnika. Projekt pomnika mi 

się nie podoba w odniesieniu do okolicy, w której ma powstać. Nie chcę, aby miasto finansowało pomnik w tym miejscu ( pod Wawelem). Proponuję miejsce przy ulicy Armii Krajowej 

tam gdzie kiedyś stał pomnik Koniewa.

892. 31.01.2018 Pomnik jest paskudny w formie. Przeskalowany. Kompletnie nie pasujący do otoczenia. W Krakowie dużo mówi się o miejscach rekreacji, zieleni miejskiej. Czy naprawdę potrzeba 

zaśmiecać te miejsca pomnikami? A już w szczególności takimi paskudnymi. 2,3 km w linii prostej znajduje się Muzeum AK, czy nie można tam umiejscowić pomnika?

893. 31.01.2018 Jestem przeciw budowie pomnika w tym miejscu.

894. 31.01.2018 Jestem przeciwny budowie Pomnika AK w proponowanym miejscu i formie. Ponadto uważam, że kosztorys tego przedsięwzięcia jest przesadzony i nie adekwatny do pierwotnych 

deklaracji oraz założeń. Żołnierze i partyzanci AK mają już wspaniały pomnik autorstwa prof. Bronisława Chromego znajdujący się od kilku dobrych lat na Powiślu ze wspaniałym 

widokiem na bryłę Wawelu, a przede wszystkim Muzeum Armii Krajowej. To właśnie Muzeum AK jest żywym pomnikiem dla tej formacji i jego działalność powinna być wspomagana i 

rozwijana. Inną formą aktywnej pielęgnacji pamięci o bohaterach AK winna być budowa – tak potrzebnego społeczności seniorów naszego miasta - Domu Pomocy Społecznej im. 

Bohaterów AK lub też Kliniki Geriatrii.
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895. 31.01.2018 Jako krakowianin od pokoleń i zakochany w moim Krakowie od zawsze, sprzeciwiam się lokalizacji pomnika AK pod Wawelem i w proponowanym miejscu. Nie mam nic przeciw 

upamiętnianiu walki z okupantem i męczeństwa żołnierzy Armii Krajowej, jestem pełen szacunku dla dokonań, męki i pamięci tych ludzi. Ale nie może się to odbyć metodą zagarniania 

cennej przestrzeni, zaburzania perspektywy i widoku tak UNIKATOWEGO miejsca jakim jest Wawel. Nie wysilę się na ocenę artystycznej wizji proponowanego „monumentu” Dla mnie ta 

propozycja to nieporozumienie i brzydota w przerośniętej formie nad treścią. W tym miejscu niedopuszczalna. AK ma już swoje muzeum i teren w Krakowie, przy ul. Wita Stwosza 12. 

Zwiedzałem je już dwukrotnie, to duża przestrzeń z ładnym budynkiem i wnętrzami oraz zadaszonym dziedzińcem w sam raz na uroczystości. To muzeum właśnie, moim zdaniem może 

(powinno) upamiętniać w pełni, to co w zamyśle stawiania monumentu chcą upamiętnić inicjatorzy tego czynu, albo tam powinni lokalizować ewentualny pomnik. Narzucanie 

włodarzom miasta przedsięwzięcia stawiania pomników w przestrzeni miasta metodą faktów dokonanych też mi się nie podoba, a urzędnicy powinni pomyśleć o konsekwencjach zanim 

udali się na wmurowanie kamienia węgielnego pod lokalizację pomnika nie znając ostatecznych zamiarów inicjatorów budowy tegoż. Jednym zdaniem NIE. W zamian stawiam 

propozycję wybudowania na jednym z nowo zabudowywanych kwartałów Krakowa (np. Dąbie) nowoczesnego przedszkola samorządowego imienia czynu żołnierzy Armii Krajowej, 

Wolnej Polski.

896. 31.01.2018 Uważam,że w proponowanej lokalizacji pomnik poświęcony Armii Krajowej absolutnie nie powinien powstać. Moim zdaniem ponad 70 lat po drugiej wojnie światowej należałoby 

zaprzestać 

ciągłego upamiętniania bolesnej przeszłości.Pieniądze z budżetu miasta mogłyby być lepiej wydane na pilniejsze sprawy jak służba zdrowia,opieka nad seniorami czy edukacja.

897. 31.01.2018 Nie chcę kolejnego pomnika w Krakowie. Nie chcę pomnika AK przed Wawelem. Czy każdy zielony skwer w tym mieście musi być "zagospodarowany" pomnikem? Park Jordana już od lat 

cierpi na świerzbiączkę pomnikową wywołaną zbyt pustym terenem. Nie może być tak, że sie idzie alejką i po jednej stronie widzi drzewo i po drugiej stronie drzewo. Nie - musimy 

oglądać popiersia. Nad Wisłą też jest pusto. Z jednej strony Wawel, z drugiej rzeka. No i jeszcze smok i mały Dżok. Jak niepoważnie, infantylnie, jak mało. Trzeba dowalić z grubej rury 

patriotycznej i wybudować coś "znaczącego" a przy okazji zagospogarować teren. Bo teraz nie wystarczy, że pomnik duży i strzelisty, musi być jeszcze rozłożysty, najlepiej z placem, 

alejkami podświetlanymi - no po prostu cudo kamienno- betonowe.Dlaczego u nas panuje takie anachroniczne myślenie pomnikami o upamiętnianiu? Silne lobby rzeźbiarskie? Przecież 

upamiętniać osoby i wydarzenia można budując instytucje użyteczności publicznej, obiekty architektoniczne, które służą mieszkańcom a jednocześnie ich nazwa przypomina o kontretnej 

osobie czy wydarzeniu. O ileż fajniesza jest Kładka Ojca Bernatka niż jakbyśmy mieli tam nad Wisłą pomnik Ojca Bernatka. Muzeum Kantora jest o wiele ciekawszym i nowoczesnym 

pomnikiem wybitnego artysty, niż gdyby miał stanąć nie wiem jak awangardowy pomnik Kantora na jakimś placu np. składający się z jego obiektów scenicznych. AK ma już swój pomnik 

w Krakowie - jest to Muzeum AK! Czego tam brakuje, że trzeba jeszcze upamiętniać AK pod Wawelem?? Może trzeba ich dofinansować tymi pieniędzmi, które miałyby być wydane na 

pomnik i niech zrobią taką wystawę, że ludzie będą przyjeżdżać z innych miast zobaczyć? Tylko, że prościej walnąć betonowego/ metalowego/ kamiennego kloca w mieście niż wymyśleć 

ciekawą i wartościową naukowo narrację wystawy lub wydarzenia. A może chodzi o to, że AK nie ma w Krakowie takiej martyrologii jak w Warszawie i trzeba sztucznie ją tworzyć 

rozrzucając po mieście pomniki ku pamięci tych, którzy ginęli poza Krakowem? Autentycznych miejsc kaźni nie brakuje w Krakowie, tylko z wielkim trudem się przebijają do świadomości 

mieszkańców. Np. obóz w Płaszowie. Jakże ciężko i opornie idzie tam budowa Memoriału, który też od dawna jest zaprojektowany.

Podsumowanie: NIE dla pomnika AK pod Wawelem.

898. 31.01.2018 ... nigdy nie powinien wyjść poza fazę koszmarów nocnych, z których rano budzimy się z ulgą, że to już za nami. JESTEM PRZECIW, szczególnie jeśli w pomnikomanię, szczególnie jeśli ma 

być "współ-finansowane" z budżetu Miasta Krakowa/
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899. 31.01.2018 Chciałem zaprotestować! Teren bulwaru na ktorym organizacje AK chca postawic pomnik, jest dobrem wspolnym a nie wylacznie AK. Nie mozna akceptowac kazdej nawet bywa ze 

slusznej inicjatywy. Armia Krajowa jest upamiętniona w wielu miejscach Krk i to nawet całkiem niedaleko wspomnianego terenu bo po drugiej stronie Wawelu, jest ulica AK, jest 

muzeum AK. Sprzeciwiajac się, nikt nie neguje osiągnięc ten wyjatkowej w skali swiata organizacji, ale nie mozna zalepiac topowych miejsc Krakowa. Jeszcze odwolujac sie do samej 

formy pomnika, bo miejsce pewnie mozna gdzies znalezc ale pomnik bedzie zwyczajnie nieczytelny i posluzy za miejski szalet na takich imprezach jak np Wianki ..., ja jako Polak na to się 

nie godzę,... najwyrazniej wyobraznia projektanta jest dosc ograniczona w tym zakresie...

900. 31.01.2018 Uprzejmie proszę o oddanie przestrzeni zielonej w tym mieście rodzicom, psom i dzieciom.Cześd i chwała bojownikom o wolnośd. Wielokrotnie instrumentalnie traktowani w bieżącym 

wzmożeniu patriotycznym nie zechcieliby byd kolejnym zakładnikiem w sporach między stronami, co nie raz potwierdzali Ci jeszcze żyjący. A zastawianie terenów zielonych, na których 

organizuje się corocznie np. Święto Rodziny Krakowskiej to kiepski pomysł.

901. 31.01.2018 Wyrażam sprzeciw wobec planowanej budowy pomnika AK na bulwarach wiślanych. Zarówno formę (pomnik jest najzwyczajniej w świecie brzydki) jak i lokalizację, oceniam negatywnie. 

Pomnik zabierze znaczną część 

przestrzeni, aktualnego trawnika o funkcjach rekreacyjnych. W okolicach Wawelu znajduje się pomnik o podobnej tematyce, więc stawianie kolejnego jest niepotrzebne.

902. 31.01.2018 Jestem przeciwna budowie pomnika AK na bulwarach pod Wawelem. Należy upamiętnić zasługi AK i nie jest to protest przeciwko kombatantom i ich działalności, ale proszę nie w tym 

miejscu. Jestem przekonana, że w mieście takim jak Kraków jest wiele miejsc gdzie pomnik ten będzie godnie przypominał o naszej bohaterskiej przeszłości. Panorama Wawelu od strony 

mostu Grunwaldzkiego jest jedną z piękniejszych w Krakowie. Mam to szczęście, że codziennie w drodze do pracy mogę patrzeć na ten widok i cieszyć się, że tu żyję. Makieta pomnika 

zaburza naturalną harmonię tego miejsca, wody, zieleni, alejek, drzew, otwartej przestrzeni. Pomnik zniszczy walory tego fragmentu Krakowa, zarówno estetyczne jak i użytkowe, a poza 

tym już dziś wzbudza zbyt wiele kontrowersji i niechęci, a przecież nie powinien…. 

903. 31.01.2018 Ne ma sensu stawiać kolejnego betonowe go molo ha, tam gdzie jest zieleń. Pomnik, którym nikt się nie opiekuje prof. Chrome go już stoi 200m dalej!! Najpierw zadbaj ieri otamten, a 

dopiero potem stawiajcie nowy!! 

A projekt, to nie wiem, skąd wzięty?? Wczesny socrealizm!! Szkoda widoku na Wawel, w pełnej krasie... 😕 Ani to ładne, ani madre... Wg mnie, chodzi tylko o to, żeby wydać kasę...  

Postacie lepiej, na próbę a Ale jachtów za to dwie, albo trzy wieże antysmogowe!!tu przynajmniej jest szansa na to, że poprawi się jakość życia w Krakowie...

904. 31.01.2018 Budowę pomnika AK pod Wawelem uważam za pomysł całkowicie nietrafiony. 1. Przestrzeń, na której planuje się go zbudować jest obecnie wykorzystywana na cele rekreacyjne, 

festyny, zabawy i niech tak zostanie, bo takiej przestrzeni w centrum bardzo potrzeba i jest ona dobrem deficytowym, w przeciwieństwie do pomników. 2. Forma pomnika jest 

wyjątkowo agresywna, masywny, zajmujący dużą powierzchnię, do tego planowany 500 metrowy (!) słup światła jest jakimś absurdem w przestrzeni, która powinna być 

podporządkowana Zamkowi Królewskiemu. Z całym szacunkiem dla AK, to tylko krótki epizod w historii Polski, zaś Wawel to symbol jej tysiącletnich dziejów i nie powinny się w jego 

bezpośrednim sąsiedztwie pojawiać takie agresywne i konkurujące z nim obiekty. 3. Pomnik w planowanym kształcie będzie z poziomu pieszego zupełnie nieczytelny, zaś liczne 

załamania i zakamarki w długiej i wysokiej ścianie będą służyć celom zupełnie odmiennym, niż upamiętnienie i zaduma. 4. AK jest już w Krakowie upamiętniona – istnieje Muzeum AK, 

jedna z głównych ulic nosi imię Armii Krajowej, argument o konieczności „złożenia przez Kraków hołdu AK” podnoszony przez pomysłodawców budowy pomnika jest nieprawdziwy. 

Podsumowując – wyrażam sprzeciw wobec budowy pomnika AK pod Wawelem.

905. 31.01.2018 „ Proponowany pomnik nie ma potencjału łączenia mieszkańców miasta wokół wspólnie uznawanych wartości. Dzieje się tak, gdyż pomysł postawienia teraz, w tym miejscu, takiego 

pomnika jest objawem upolitycznienia przestrzeni publicznej. Dzieli, a nie łączy mieszkańców naszego miasta. Na dzień dzisiejszy do pewnej tematyki brakuje dystansu, a dystans jest 

elementem tak samo niezbędnym do właściwego upamiętnienia, jak pasja i sama pamięć. ” cyt prof. B. Ahimescu ASP, Kraków.  Poza tym proponowany projekt pomnika jest zwyczajnie 

brzydki, ni fort, ni wstęga stanie się murkiem do załatwiania potrzeb fizjologicznych dla okolicznych psów i nie tylko. Zawłaszczy jeden z ostatnich fragmentów niezabudowanej zieleni na 

Kazimierzu, na bulwarach wiślanych.
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906. 31.01.2018 Wypowiadam się zdecydowanie krytycznie wobec pomysłu budowy pomnika AK  na bulwarach wiślanych. Zabieranie mieszkańcom miasta zielonych terenów i przeznaczenie ich na 

kolosalny pomnik jest w moim przekonaniu chybionym pomysłem. Estetyczne walory projektu są wysoce dyskusyjne, a rozmiar planowanej budowli nie do przyjęcia – zaburzy to 

estetykę terenu, zasłoni widok na Wawel. Ponadto budowa pomnika w proponowanym miejscu wymusza konieczność przeniesienia pomnika Dżoka , który jest jedną z czulszych rzeźb w 

mieście, uwielbianą przez dzieci i dorosłych, w sposób dyskretny komponującą się z otoczeniem.

Jestem przekonana, że uda się znaleźć godne i właściwe miejsce dla upamiętnienia żołnierzy AK, które nie będzie wzbudzać tylu kontrowersji i pozwoli na odpowiednie upamiętnienie. 

Zwracam się również z prośbą o namysł nad polityką „pomnikową” – stawianie kolejnych budowli, monumentów i rzeźb może zmienić nasze miasto w muzeum, skansen, który 

przestanie być żywym organizmem, w którym mieszkańcy czują więź z tooczeniem.

907. 31.01.2018 Absolutnie nie zgadzam się na budowanie pomnika AK z symbolem kotwicy Polski Walczącej, który ma stanąć w obrębie Zamku Królewskiego. Uważam, że nadmierne powielanie symboli 

bez zgodności z kontekstem historycznym, nie służy dobrze ani przestrzeni publicznej ani pamięci narodowej. Uważam, że projekt pomnika jest wątpliwy nie tylko pod względem 

artystycznym ale także ideowym. Proszę pamiętać, że Kraków przez swoją historię posiada kontekst historyczny. Jest kolebką nie tylko władzy królewskiej ale przede wszystkim miastem 

budowanym na przestrzeni wieków. Świadectwem tej historii, jest historyczna architektura oraz związane z nią zabytki. Nie zgadzam się z wstawianiem symboli tam gdzie ich nie trzeba, 

gdyż ich wartość ulega dewaluacji! Kraków i bez tego prawie na każdej ulicy ma, tabliczki, pomniczki, ołtarze z odpustowymi zniczami i sztucznymi wieńcami. Jeżeli uważacie, że to jest 

odpowiedni gust do kształtowania pamięci i tożsamości narodowej, to jesteście w błędzie.

908. 31.01.2018 Jestem ZA budową pomnika, ale zdecydowanie PRZECIW jeżeli chodzi o lokalizację i formę. 1. Budowa pomnika jest planowana na skwerku, który jest jedynym w okolicy większym 

terenem zielonym służącym do wypoczynku okolicznym mieszkańcom, spacerowiczom i turystom. To właśnie w tym miejscu, w ciepłe dni ludzie przynoszą koce i odpoczywają po pracy a 

dzieci mają możliwość pobiegać i pograć w piłkę.

Zabetonowanie tego miejsca, to nieliczenie się z potrzebami zwykłych ludzi, którzy ciężko pracują lub się uczą, a potem chcą trochę odpocząć na świeżym powietrzu.  2. Pomnik, chociaż 

w założeniu miał harmonizować z murami Wawelu, wygląda jak jego nieudolna kopia, a liczne załamania i wnęki w jego konstrukcji będą tylko zachęcać do skorzystania z niego jako 

formy miejskiego szaletu.  3. JEST OKROPNIE BRZYDKI!

909. 31.01.2018 Uważam, że bulwar Czerwieńskim nie jest odpowiednim miejscem do budowy pomnika AK. Jest to przede wszystkim teren zielony, a takich miejsc niestety w Krakowie ubywa i o każde 

trzeba dbać. Choć wydaje się, że bulwar u stóp Wawelu jest bardzo elitarnym i godnym miejscem to jednak w okresie letnim wypoczywa, a także opala się tu bardzo dużo ludzi. Półnagie 

osoby nie pasują zupełnie do pomnika, który ma upamiętniać tak ważną organizację w historii Polski jaką była Armia Krajowa. Jednocześnie nie widzę możliwości aby czegoś zakazywać i 

np. wprowadzać szczegółowy regulamin określający jak należy się ubierać i zachowywać w pobliżu pomnika. Natomiast w przypadku powstania pomnika te dwa całkowicie nie pasujące 

do siebie „światy” będą rodziły olbrzymie konflikty. Lokalizacja pomnika w tym miejscu może w prowadzić do próby ograniczenia funkcji bulwaru do miejsca gdzie organizowane są 

jedynie wydarzenia patriotyczne. Podobna sytuacja już teraz ma miejsce na Błoniach w pobliżu kamienia upamiętniającego papieskie msze. Pomimo, że jest to olbrzymi obszar znajdują 

się ludzie, którzy chcą zakazać wszelkich koncertów i wydarzeń niepasujących ich zdaniem do miejsca gdzie msze odprawiał Jan Paweł II. Na bulwarze odbywają się również liczne 

imprezy plenerowe m.in. Jarmark Świętojański, który co roku przyciąga tysiące Krakowian i turystów. Te wydarzenia raczej nie pomieszczą się obok tak dużego pomnika i będą musiały 

zostać prześnione w inne miejsc.  Będzie to albo gorsza lokalizacja albo np. Mały Rynek gdzie już teraz odbywa się bardzo dużo imprez i całkowicie brakuje zieleni. A właśnie obecność 

zieleni, która zapewnia cień w trakcie upałów jest bardzo ważnym elementem wielu imprez plenerowych. Rozumiem środowiska kombatanckie, które chcą upamiętnić AK ale w Krakowie 

na pewno znajdzie się równie godne i pasujące miejsce ale budzące dużo mniej kontrowersji.

910. 31.01.2018 Jestem przeciwny wybudowania pomnika w tym miejscu, a przede wszystkim w takim kształcie. Miejsce to powinno służyć rekreacji i pozostać zielone, nie zaburzając w ten sposób 

widoku na Wawel.
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911. 31.01.2018 Wyrażam zdecydowany sprzeciw do budowy pomnika AK pod Wawelem w formie i miejscu obecnie zaproponowanym przez miasto. 

912. 31.01.2018 Pomnik szpeci okolicę i krajobraz wokół Wawelu i Mangghi. Pomysł jest chybiony, szczególnie że to miejsce jest wykorzystywane na różne wydarzenia i wątpliwej urody pomnik by w tym 

przeszkadzał.

913. 31.01.2018 Zdecydowanie sprzeciwiam się budowie pomnika w tej lokalizacji, jak też przy tak wysokim dofinansowaniu ze strony Miasta Krakowa. Teren bulwaru powinien pełnić funkcję 

rekreacyjną, taką jaką dotychczas pełnił i z której osobiście korzystałem.  Niepokoi mnie też tendencja do zabudowywania pomnikami terenów ogólnodostępnych dla mieszkańców, 

takich jak place, skwery. 

914. 31.01.2018 1. NIE zgadzam się na proponowaną lokalizację. 2. NIE podoba mi się projekt pomnika 3. NIE zgadzam się na dofinansowanie budowy pomnika .4. W Krakowie NIE powinny powstawać 

kolejne pomniki,

POWINNY powstawać kolejne PARKI, SKWERY i miejsca zieleni, gdzie MIESZKAŃCY MOGĄ ODDYCHAĆ!!!!! NIECH ku chwale Armii Krajowej powstanie kolejny PARK i SKWER! niech będzie 

nazwany ; Park Armii Krajowej - w końcu ONI walczyli o życie, a zieleń w tym mieście to życie.  Kraków potrzebuje zieleni! 

915. 31.01.2018 Nie sądzę, żeby budowanie pomnika AK było najpilniejszą rzeczą,  która w tegorocznym budżecie powinna być realizowana. Istnieje tyle różnych miejsc pamięci tamtych czasów, że 

pamięci tej stało się zadość.  Przeciwnie trzeba "z żywymi naprzód iść", a żywi mają swoje żywe potrzeby i zdecydowanie te powinny być spełnione w pierwszej kolejności. Usprawnienie 

komunikacji miejskiej,  służba zdrowia,  ścieżki rowerowe,  tworzenie miejsc zielonych, to lepiej wydane pieniądze. Obudowywaniu się z każdej strony pomnikami mówimy stanowcze 

"nie!".

916. 31.01.2018 Jestem mieszkanką Krakowa, bardzo kocham swoje miasto i podziwiam jego wyjątkowy urok. Dlatego właśnie chcę prosić o wycofanie się z planów budowy pomnika AK u stóp Wawelu. 

Nie mam wątpliwości, że żołnierze i żołnierki AK zasługują na upamiętnienie, ale powinno się to odbyć bez szkody dla już istniejących obiektów. Postawienie pomnika w takiej wersji i w 

takim miejscu zepsuje widok na Wawel, najcenniejszy zabytek Krakowa, zeszpeci też bulwary wiślane. Wierzę, że można zrobić to inaczej, lepiej.

917. 31.01.2018 Pomnik w proponowanej formie pod wzgórzem Wawelskim to bardzo zły pomysł. Pomnik stanie się bezpłatnym szaletem dla bezdomnych. Nie ma mowy o szacunku ani upamiętnieniu 

żołnierzy AK

w momencie kiedy pomnik jak teraz jego makieta otaczają odchody. Odchody krakowian zapewne, ale jednak wciąż jest to niewłaściwe 
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918. 31.01.2018 Stanowisko Koła Nowoczesnej Kraków - Śródmieście

Stanowczo sprzeciwiamy się budowie pomnika Armii Krajowej na Bulwarze Czerwieńskim w zaproponowanym kształcie, formie i przede wszystkim w tej lokalizacji. Bulwar Czerwieński, 

na przedłużeniu ul. Koletek i Smoczej stanowi bardzo ważny teren zielony. W związku z sytuacją „ekologiczną” w Krakowie (tj. smog oraz stale zmniejszająca się liczba terenów zielonych) 

miejsce to powinno być wykorzystywane, jak dotychczas, przede wszystkim w celach rekreacyjnych dla mieszkańców i turystów i nie powinno zostać zabudowane. Kolejnym istotnym 

argumentem jest bliskość Wzgórza Wawelskiego. Planowany pomnik zaburzy perspektywę i jednoznacznie negatywnie wpłynie na krajobraz. Poważne wątpliwości budzi proces 

konsultacji społecznych przeprowadzonych w celu wskazania właściwej lokalizacji, a daleko większe wątpliwości budzi potrzeba dofinansowania budowy tegoż monumentu kwotą 1 600 

000 PLN z budżetu miasta Krakowa. Nadmieniamy, że inicjatorzy powstania pomnika deklarowali zebranie kwoty niezbędnej do wybudowania pomnika, a tymczasem (jak donoszą 

media) chcą przekazać kwotę 100.000 zł pomimo, że w trakcie zbiórki publicznej zebrano kwotę 400.000 zł. Koło Nowoczesnej Kraków – Śródmieście proponuje, w przypadku dalszej 

chęci budowy pomnika, jego lokalizację przy ulicy Armii Krajowej w miejscu dawnego pomnika generała Koniewa. Należy zwrócić uwagę, że skoro sama ulica, będąca jednym z głównych 

ciągów komunikacyjnych Krakowa zasługuje na imię Armii Krajowej to i jej okolica nie umniejsza rangi pomnika. Budowa pomnika we wspomnianym miejscu byłaby także symbolicznym 

wskazaniem wyższości prawdziwej pamięci bohaterstwa Armii Krajowej nad narzuconym niegdyś kultem kontrowersyjnych, obcych „bohaterów”. Koło Nowoczesnej Kraków – 

Śródmieście wzywa także wszystkich zainteresowanych do podjęcia szerokiej debaty nad pomysłem zastąpienia budowy pomników inną, cenniejszą dla społeczeństwa formą 

upamiętnienia ważny osób czy wydarzeń. Chodzi tutaj na przykład o organizowane funduszy stypendialnych nazwanych imieniem danej osoby, organizowanie imprez kulturalnych czy 

budowę obiektów użyteczności publicznej. Być może Armię Krajową można byłoby upamiętnić na przykład pięknym, użytecznym i zadbanym skwerem, małym parkiem niż poprzez 

budowanie kontrowersyjnej konstrukcji, która nie ma żadnych walorów użytkowych, edukacyjnych ani estetycznych. Mając na uwadze powyższe uważamy, że wskazana lokalizacja nie 

jest lokalizacją odpowiednią dla upamiętnienia tak istotnej w historii Polski organizacji jaką była Armia Krajowej i prace nad budową pomnika w tym miejscu powinny zostać wstrzymane.

919. 31.01.2018 W naszej opinii pomnik Armii Krajowej znajduje się w niewłaściwym miejscu, jest zbyt duży i brzydki. I tak mamy za mało terenów zielonych w Krakowie, żeby jeszcze stawiać na nich 

takie konstrukcje. Bardzo proszę o wzięcie pod uwagę naszego głosu w tej sprawie.

920. 31.01.2018 Nie zgadzam sie na budowę proponowanego pomnika: 1. W Krakowie już jest pomnik poświęcony AK: na Bulwarach Wiślanych, w pobliżu Jubilata stoi monstrualny monument - dzieło 

Bronisława Chromego. Pomnik jest poświęcony pamięci Żołnierzy Polski Walczącej. Został odsłonięty 17 sierpnia 1992 r. w 75 rocznicę powstania krakowskiego Związku Inwalidów 

Wojennych.   2. TO nie tak, żeKraków nie pamięta o bohaterach II wojny Są również inne pomniki walczących drugiej wojnie światowej:

a. Żołnierzy AK i cichociemnych poległych w walce z policją niemiecką – przy ulicy Centralnej b. Narcyza „Zawojny” Wiatra – na Plantach, w pobliżu Poczty Głównej; c. Władysława 

Sikorskiego d. Jana Karskiego,

Do tego mnóstwo pomników pomordowanych (Ofiar Dąbia, Płaszowa, Łobzowa)  3. Miejsce pod Wawelem, w którym proponowany jest pomnik ma cudowny walor spacerowy, jest dla 

mieszkańców bulwarem spacerów, zabawy, festynów, w pobliżu są stoły do gry w szachy, pomnik Dżoka,  – pomnik AK zabierze sporą jego część. I zmieni w muzeum.  4. Już zamieniliśmy 

Park Jordana w nekropolię stawiając tam pomniki według klucza narodowo patriotycznego i Park przewidizany przez Henryka Jordana jako miesce dla dzieci staje się miejscem 

pomnikowo- cmentarno muzealnym – i nie dzieje się to w leaglny i uzgodniony z mieszkańcami sposób  5. Dyskutujemy o  pomniku, który dzieli mieszkańców, a nie łączy – tym bardziej 

nie powinien stawać w tak ważnym miejsc. Temat 2-giej wojny światowej staje sie ostatnio tematem walki politycznej i będziemy mieć takie same manifestowanie jak ostatnio przed 

Wawelem. Chę mista dla mieszkańców, dla dzieci, trawników, na których można rozłożyć koc, festynów, zabaw, ale także takiego które pamięta o bohaterach i szanuje ich. Wbijjanie 

pomnika AK pod Wawel przechyla szalę w stronę miasta dla umarłych bohaterów, a nie żywych mieszkańców.
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921. 31.01.2018 Jako mieszkaniec Starego Miasta jestem przecwina postawieniu w proponowanej formie i miejscu pomnika AK. Pomnik upamiętniający AK jest już postawiony w bardzo niedalekiej 

odległości np. Jubilatu - dom towarowy. Proszę rozważyć czy jest celowe stawianie jeszcze jednego pomnika. Warto by pomyśleć o wyremontowaniu już istniejącego.

922. 31.01.2018 Uważam, że ten pomnik powinien powstać ale nie na proponowanym terenie. Na terenie Dzielnicy I Stare Miasto nie ma odpowiedniej lokalizacji.

923. 31.01.2018 Stanowczo sprzeciwiam się zarówno formie, jak i lokalizacji pomnika AK. Niestety, ale jego forma nie jest ani estetyczna, ani, jak na pomnik – patetyczna. Poprzez wysokość i załamania z 

pewnością obiekt stałby się publicznym szaletem. Pomnik zasłaniałby Wawel, a poza tym tak wielki, kanciasty kloc zwyczajnie nie pasuje do urokliwego otoczenia. Żywię nadzieję, że 

osoby odpowiedzialne za krakowską pomnikozę przejrzą na oczy. Upamiętniać można poprzez nadawanie imion skwerom, parkom, czy poprzez montaż tablic upamiętniających. 

Pomnikoza to niestety marnowanie publicznych pieniędzy. Wszyscy dobrze wiemy, że można je wykorzystać na inne, znacznie ważniejsze dla mieszkańców cele. Zwracam też uwagę 

samemu Centrum Dialogu na fakt, że konieczność przesyłania opinii w pliku na maila jest zupełnie niedostosowana do czasów, w jakich żyjemy. Zamiast dialogu stwarzacie Państwo 

bariery. Nie każdy posiada pakiet Office, a poza tym wysłanie opinii z poziomu smartfona jest utrudnione. Równie dobrze można było stworzyć interaktywny formularz na stronie 

internetowej Centrum Dialogu. Byłoby wygodniej, mniej klikania, i pewnie łatwiej byłoby rozwiązać kwestię danych osobowych. Swoją drogę mam nadzieję, że są chronione…

924. 31.01.2018 Pytanie; czy w ogóle konieczne jest stawianie kolejnego pomnika?

W naszym mieście działa już Muzeum Armii Krajowej. Działa dobrze. Ciekawy budynek, świetna ekspozycja, interesujące wydarzenia tam organizowane.

A jeżeli już trzeba (?) , to Jestem przeciwny powstaniu pomnika AK w tym miejscu i w tej formie. Forma jest bardzo „mocna”. W przypadku pomników jest to najczęściej określenie 

pozytywne. Ale w tym przypadku trzeba by dodad; „… a nawet agresywna”. Szczególnie widad to w powiązaniu z miejscem, w którym miałby stanąd ten pomnik. Jest wyrwany z 

kontekstu, „obcy” w tej przestrzeni. Można oczywiście dostosowad do niego całe otoczenie, tylko czy koniecznie…?

Obawiam się również, że pomnik ten i teren wokół niego (byd może niezależnie od intencji propagatorów jego powstania) staną się miejscem „cyklicznych zgromadzeo” i wieców o 

charakterze politycznym, radykalnie zmieniając charakter tej części Bulwarów Wiślanych. Że jest to prawdopodobne, pokazuje chociażby przykład Parku Jordana, którego częśd z 

„miejsca nieskrępowanej i radosnej rekreacji i wypoczynku dzieci i dorosłych” (tak, tak - słowa samego Henryka Jordana !) zamieniła się niepostrzeżenie w baardzo poważną „filię” 

panteonu narodowego. Doceniając upamiętnione tam postacie ubolewam nad zmianą charakteru tego miejsca.

Bulwary Wiślane są (jeszcze) „neutralne światopoglądowo” i przyjazne wszystkim mieszkaocom Krakowa. I niech tak zostanie.

925. 31.01.2018 Uważam, że budowa pomnika dla uczczenia pamięci osób walczących w szeregach Armii Krajowej jest bardzo ważnym i szczytnym celem, ale jego planowane umiejscowienie i forma jest 

nie do przyjęcia. 

Teren, na którym obecnie znajduje się makieta pomnika, leży w osi widoku Zamku Wawelskiego. Niestety dziwna bryła pomnika wygląda w tym miejscu karykaturalnie i dodatkowo 

sąsiaduje z rzeźbą poświęconą pamięci psa. W załomach ścian makiety od razu pojawiły się ślady wykorzystania tego miejsca jako szaletu. Jest to idealne miejsce dla pijanych osób 

przesiadujących w tej okolicy na załatwianie potrzeb fizjologicznych.  Forma pomnika przypomina ścianę do umieszczania manifestów wyborczych. Trudno doszukać się w tej wizji próby 

uczczenia znamienitych bohaterów Armii Krajowej. Miejsce, w którym ma stanąć pomnik, jest pomnikiem samym w sobie. Nie należy go zaśmiecać niepotrzebnymi instalacjami 

wątpliwej urody. Projekt, według którego planowana jest budowa, nie został wyłoniony w żadnym konkursie i jego realizacja reprezentuje interesy wąskiego grona pomysłodawców. 

Zamiast niejasnej i mało estetycznej w kształcie bryły powinniśmy rozważyć postawienie pomnika nawiązującego do estetyki Królewskiego Miasta Krakowa i utrzymanego w formie 

rzeźby. Nawet realizacje zbyt eksploatowanych twórców (jak pomnik przy zbiegu ulic Wenecja i Garncarska – przysadzisty i oskarżony o plagiat) stanowią dużo lepszą formę uczczenia 

pamięci. Jednocześnie Kraków nie był bezpośrednio związany z konkretnymi działaniami AK i wiele osób sugerowało miejsca po usuniętych radzieckich pomnikach jako swego rodzaju 

sprawiedliwość dziejową. Mam nadzieję, że mój głos zostanie również rozważony podczas planowanego dialogu.
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926. 31.01.2018 Jestem przeciwny budowie pomnika AK we wskazanej lokalizacji, ponieważ:

- istnieje już pomnik Żołnierzy Polski Walczącej nad Wisłą, przy ul. Powiśle. - AK jest już godnie upamiętniona w Krakowie w postaci Muzeum AK, chociaż nasze miasto nie nasuwa się 

jako centrum jej działalności.

- wskazana lokalizacja jest cennym miejscem rekreacji, których w centrum miasta jest deficyt, a które to aktywności mogłyby „nie licować” z powagą monumentu. - jedynym 

monumentem, który powinien dominować w tej przestrzeni jest Wawel, który zawiera w sobie pamięć o całych dziejach Polski, a nie jedynie jej wycinku. - zaproponowana forma 

artystyczna jest całkowicie pozbawiona finezji, ryzykowna politycznie (przedwojenne granice) i praktycznie.

- należy powiedzieć stop istnej „pomnikomanii”, która zaowocowała już zagraceniem m.in. Parku Jordana wątpliwej jakości popiersiami.

927. 31.01.2018 Nie zgadzam się na proponowaną lokalizację. Nie podoba mi się projekt pomnika. Nie zgadzam się na dofinansowanie pomnika. W Krakowie nie powinny powstawać nowe pomniki.

928. 31.01.2018 Bardzo proszę osoby, od których zależą decyzje dotyczące wyglądu naszego miasta, o rozwagę i nieuleganie naciskom. Niech pomyślą o naszych dzieciach i przyszłych pokoleniach. 

Wawelskie Wzgórze i bulwary wiślane nie potrzebują już dodatkowych „upiększeń” ani dodatkowego„zagospodarowania” W naszym kochanym mieście potrzebujemy przede wszystkim 

wolnej przestrzeni. Mamy piękne muzeum, więc jeżeli ktoś pragnie poznać naszą historię albo ludzi, których mieszkańcy Krakowa lub też cały naród chcą upamiętnić, niech wstąpi do 

muzeum. Chcemy by przyszłe pokolenia szanowały naszą historię postarajmy się by była ona pokazywana w miejscach gdzie będziemy mogli poznać ją z należytym jej szacunkiem. 

Miasto, pomimo przebogatej historii jest miejscem dla żywych ludzi. Myślę, że większość mieszkańców nie chce jakichkolwiek dodatkowych pomników. Na koniec można przytoczyć 

życiową prawdę - czasami mniej znaczy więcej, mniej pomników więcej szacunku i pamięci.

929. 31.01.2018 Pragnę wyrazić pokrótce swoje obawy dotyczące pomnika AK w zaproponowanej lokalizacji albowiem wydaje mi się ona niefortunna.  Pomnik ten uważam za projekt ciekawy i 

odpowiadający estetycznym standardom, jakie dla mnie (mieszkańca) powinien spełniać. Chciałbym też podkreślić szczytną ideę propagowania podstawowej wiedzy historycznej na 

temat działalności AK. Jednak wydaje mi się, że jego budowa u podnóża Wawelu jest oderwana od kontekstu, jakim  niewątpliwie byłoby sąsiedztwo Muzeum AK, które przecież w 

Krakowie już się znajduje.  Wydaje mi się, że z racji lokalnego nagłośnienia sprawy oraz ciekawej formy architektonicznej, budowa pomnika w okolicy muzeum AK byłaby pewnego 

rodzaju drogowskazem. Kierunek który wyznaczałby owy znak zachęcałby do odwiedzenia wystawy muzeum, co również w naturalny sposób może przedstawić skomplikowane 

zagadnienie, jakim bez wątpienia była Armia Krajowa w pełniejszej krasie. Ponadto pomnik Dżoka, który miałby zostać w ramach tego projektu usunięty z obecnej lokalizacji wydaje się 

być bardziej pasujący do otoczenia Bulwaru Czerwieńskiego. Dżok pomimo swojej trywialności zajmuje miejsce wykorzystywane przez krakowian do spacerów ze swoimi zwierzętami.

Również kadr na którym znajduje się jednoczasowo Wawel oraz powstańcza kotwiczka jest dla mnie lapsusem stwarzającym wrażenie popkulturowej „pulpy” historycznej.

Dlatego mam nadzieję, że uda się rozważyć alternatywne usytuowanie przed rozpoczęciem budowy. Aby pomnik AK nie został zapamiętany jako przykład gospodarowania 

przestrzennego pozbawionego wyobraźni.

930. 31.01.2018 Uważam, że budowa pomnika AK w tym miejscu orsz ogólnie budowa pomnika jest niepotrzebnym wydatkiem. Pieniądze te można by przeznaczyć na inny bardziej pożyteczny cel np. 

budowę nowych stojaków rowerowych. Pomijając zaproponowany projekt pomnika, obawiam się, że w tym kształcie będzie on bardziej toaleta dla bezdomnych i pijanych 

imprwzowiczow. Jestem stanowczo przeciwna budowie pomnika.
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931. 31.01.2018 Uważam, że przed Wawelem nie powinno się stawiać żadnych kolejnych pomników, a już na pewno nie taki jak ten zaprojektowany przez pana Aleksandra Smagę. Pomnik jest :

- brzydki, - zbyt duży, - zbyt drogi – na pewno można te pieniądze wydać mądrzej niż na brzydki pomnik, który odbierze właściwy charakter jednemu z najważniejszych miejsc w 

Krakowie, - pomnik zasłania Wawel i psuje krajobraz

- teren wokół Wawelu powinien być rekreacyjnym terenem zielonym służącym mieszkańcom, a nie betonową wylewką, na której stoi gigantyczne paskudztwo, - uważam również, że 

należy ograniczyć tę rozbuchaną krakowską pomnikomanię – tylko i wyłącznie w tym roku planuje się budowę 15 pomników w Krakowie, to stanowczo za dużo.

932. 31.01.2018 Sprzeciwiam się lokalizacji pomnika AK, bowiem ma być on ustawiony na terenie zielonym i rekreacyjnym. Obecność pomnika utrudni korzystanie z tychże terenów, jak też odbierze 

okolicy rekreacyjny charakter. Sam projekt jest brzydki, przytłaczający. Podsumowując, jakkolwiek sama idea może jawić się słuszną, to umiejscowienie oraz formę ocenić należy 

negatywnie.

933. 31.01.2018 Ja również chciałbym wyrazić moją opinię na temat planowanego pomnika AK. Jestem przeciwny jego budowie w obecnym kształcie. Chciałbym jednak, żeby te parę zdań było 

konstruktywną krytyką, a nie po prostu krytyką.

Moja opinia wynika z głębokiego przekonania, że dobra architektura powinna podążać za dobrymi zastosowaniami zastanej przestrzeni publicznej, a nie ustawiać się wobec nich w 

kontrze. Miejsce budowy pomnika nie jest obszarem zdegradowanym- ma swoje funkcje rekreacyjne i w tej formie jest lubiane przez Krakowian. Trudno uznać za dobrą praktykę 

zastępowanie wartościowej przestrzeni wypoczynku wartościową przestrzenią edukacji historycznej- w mieście powinny istnieć obie, zaprojektowane tak, żeby nie wchodziły z sobą w 

konflikt. Niestety skala planowanego pomnika wydaje mi się trudna do pogodzenia z odpoczynkiem na otaczających go trawnikach. Według mnie taka realizacja zabierze krakowianom tą 

przestrzeń rekreacji. Najlepszą ilustracją „zaborczości” planowanego pomnika jest konieczność usunięcia pomnika psa Dżoka (który przecież jest dużo bardziej związany z tym miejscem 

niż Armia Krajowa). Zastanawia mnie również fakt, ze trzy duże pomniki utrzymane w podobnym nurcie stylistycznym i reprezentujące podobne wartości są planowane w naszym 

mieście równocześnie (Pomnik AK, Pomnik Orła Białego na Placu Inwalidów i Pomnik Jana Nowaka Jeziorańskiego). Z tych trzech planowanych realizacji najciekawszy wydaje mi się 

Pomnik Orła Białego, szczególnie biorąc pod uwagę, że to właśnie na jego miejscu stał pomnik wdzięczności Armii Radzieckiej- nadaje to pomnikowi dodatkowe znaczenie symboliczne. 

Zdając sobie sprawę z różnic organizacyjnych między grupami odpowiedzialnymi za poszczególne pomniki, po cichu zastanawiam się, czy połączenie sił i środków w ramach tej jednej, 

symbolicznej realizacji nie byłoby ciekawą opcją?
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934. 31.01.2018 Szanowni Państwo, chciałabym przedstawić moją opinię odnośnie pomnika upamiętniającego Armię Krajową. Zasługi AK, z cała pewnością godne są upamiętnienia - w stosownym do 

tego miejscu, nawiązującym do historii i tradycji Państwa Podziemnego. Miejscem tym zdecydowanie nie są Bulwary nad Wisłą - teren wypoczynku, rekreacji, a często i rozrywki (vide: 

Wianki nad Wisłą). Być może autor pomysłu na taką a nie inną lokalizację pomnika, nie miał świadomości powagi wydarzeń historycznych, w których Armia Krajowa odegrała główną rolę. 

Bulwary wiślane, z cała pewnością nie są miejscem, w którym powaga ta mogłaby zostać należycie doceniona. Z dużym prawdopodobieństwem, pomnik w formie projektu wstęgi 

wrastającej w ziemię, stanie się publicznym szaletem, z którego korzystać będą uczestnicy imprez odbywających się w pobliżu bulwarów. A tego chyba nikt z mieszkańców Krakowa, 

ceniących dorobek AK by nie chciał, prawda?

Drugą, równie ważna kwestią jest fakt, iż pomnik w proponowanej formie i lokalizacji, przesłania widok na Wawel. Zastanawia mnie, jak to możliwe, ze Wojewódzki Konserwator 

Zabytków wydał zgodę na tę lokalizację. Czyżby ona nie kłóciła się z historycznym wyglądem Bulwarów? Odrębnym tematem jest wybór projektu pomnika - ciekawi mnie, jakie gremium 

dokonało wyboru wersji, która w moim odczuciu jest ponad miarę pompatyczna i nadęta. W nieco złym guście jest - w mojej opinii -  mierzenie wielkości dokonań historycznych, 

kalibrem upamiętniających je artefaktów. 

Reasumując: Pomnik AK - TAK Projekt i lokalizacja - NIE.

Wybór lokalizacji powinien odbyć się w ramach szerszych konsultacji społecznych. Wybór projektu - w ramach dyskusji pomiędzy środowiskiem artystów-rzeźbiarzy oraz kombatantów.

Liczę na uwzględnienie mojego głosu w raporcie z konsultacji oraz na otrzymanie raportu pokonsultacyjnego.

935. 31.01.2018 Uważam, że proponowana lokalizacja pomnika jest wybitnie nietrafiona. Na Bulwarach odbywa się wiele wydarzeń, m.in. dla rodzin z dziećmi (jak chociażby Smoczy Piknik czy Święto 

Rodziny), co sprawia, że miejsce to tętni życiem. Postawienie pomnika w tej lokalizacji ograniczy integrujące rodziny i mieszkańców Krakowa wydarzenia. Ponadto kształt pomnika może 

spowodować, że miejsce to będzie stanowiło dla niektórych „bezpłatną toaletę”.

936. 31.01.2018 Moja opinia w sprawie umieszczenia pomnika AK pod Wawelem jest negatywna. Przestrzeń ta od lat jest wykorzystywana przez mieszkańców rekreacyjnie. W moim odczuciu tak 

powinno zostać. Poza tym ważny jest dla mnie także wizualny aspekt umiejscowienia pomnika. Wzgórze Wawelskie wraz z zabytkowym kompleksem jest miejscem szczególnym i 

wyjątkowym dla tego miasta. To wzgórze królewskie, niosące w sobie wielowiekową historię.  Uważam, że architektura Wawelu prezentuje się najlepiej w otoczeniu przestrzeni w miarę 

wolnej i nie zabudowanej, bo tylko taka podkreśla jej wysokie walory i eksponuje ją należycie. W moim odczuciu ogromna bryła pomnika zabrałaby ten "oddech", który wokół Wawelu 

istnieje w tej chwili, stałaby się wizualnie obiektem konkurencyjnym. Nie jestem przeciwniczką budowania pomnika AK w ogóle, ale miejsce w którym miałby stanąć  jest w mojej opinii 

nieodpowiednie.

937. 31.01.2018 Uważam, że pomnik w zaproponowanym kształcie służyć będzie głównie jako toaleta.  Miejsce zostało wybrane tragicznie. Koliduje z innym pomnikiem i uniemożliwia wykorzystanie tej 

przestrzeni w celach rekreacyjnych.

Koszt pomnika jest zdecydowanie za duży i znacznie przekracza zebrane społecznie środki

938. 31.01.2018 Planowaną budowę pomnika AK we wskazanej lokalizacji oceniam negatywnie. Bulwary wiślane mają charakter rekreacyjny i taki powinien pozostać, dodatkowe zabudowania tych 

terenów są niewskazane. Ponadto budowa wspomnianego pomnika we wskazanym miejscu może prowadzić do kolejnych konfliktów dotyczących uszanowania tego miejsca i konfliktów 

z wypoczywającymi i uprawiającymi sport mieszkańcami. Ponadto niewskazane jest odbieranie tej przestrzeni znajdującemu się już w bezpośrednim sąsiedztwie pomnikowi Psa Dżoka. 

Pomnik AK nie pasuje do charakteru wskazanego miejsca które służy rekreacji i wypoczynkowi. Ponadto znajduje się w bezpośredniej bliskości Wawelu i jako mieszkaniec jestem 

zaszokowany, ze konserwator wielokrotnie negatywnie opiniując powstanie małej infrastruktury dla mieszkańców, jak ławki czy leżaki lub inne urządzenia rekreacyjne, zgadza się na 

postawnie dużo bardziej ingerującej w tę przestrzeń konstrukcji.
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939. 31.01.2018 Zdecydowanie sprzeciwiam się ulokowaniu pomnika AK w proponowanej formie i we wskazanym miejscu. Jako mieszkaniec Krakowa apeluję o odejście od pomysłu upamiętniania AK w 

ten (konkretny) sposób.

Moje zastrzeżenie budzi: miejsce – gdyż służy ono mieszkańcom Krakowa i turystom do rekreacji, otwarta zielona przestrzeń jest dzisiaj na wagę złota w naszym mieście, duży pomnik 

zaburza pozytywny odbiór tego miejsca, przysłania widok na Wisłę, odbiera tej lokalizacji skojarzenie z relaksem, wypoczynkiem i zabawą. Forma – pomnik w mojej ocenie jest po prostu 

brzydki, ciężki, szpecący ładną okolicę. Pochwalam pomysł upamiętnienia AK, ale nie w tej formie i nie w tym miejscu. Moją opinię podzielają wszystkie osoby, z którymi na ten temat 

rozmawiałem (około 12 osób). Niestety większość z nich pewnie z różnych przyczyn nie wyrazi swojej opinii do końca stycznia 2018.

940. 31.01.2018 Opinia: Negatywna

Witam. Chciał bym zwrócić uwagę, iż nawet na zdjęciu które Państwo zamieścili na stronie dialogspoleczny.krakow.pl widać, iż proponowany pomnik AK, będzie zasłaniał widok na 

Wawel. A do tego inne elementy które nie są obecnie ujęte w makiecie np. masz na flagę czy tz. promień świetlny będzie dodatkowo zasłaniał widok na Wawel.

941. 31.01.2018 Niniejszym wyrażam negatywną opinię na temat budowy/instalacji pomnika AK w proponowanym miejscu, w związku z jego negatywnym wpływem na widok na wawel, który jest 

najważniejszym krakowskim zabytkiem. Poza tym pomnik jest ustawiony zbyt blisko innego ważnego dla Krakowian pomnika – pomnika psa Dżoka. Jestem za tym, aby nie instalować 

żadnych więcej pomników w pobliżu bulwarów wiślanych, gdyż blokuje to dostęp do terenów zielonych oraz burzy ład na terenach zielonych.

942. 31.01.2018 Jako mieszkanka Krakowa wyrażam kategoryczny sprzeciw lokalizacji pomnika AK. Uważam, że nie jest to odpowiednie miejsce, aby upamiętniać żołnierzy AK. Po pierwsze, teren ten 

powinien być przeznaczony tylko i wyłącznie pod rekreację i wypoczynek (ławki, stoliki, leżaki). Po drugie, pomnik Dżoka powinien zostać w tym samym miejscu co był, ponieważ „wpisał 

się”  już w krajobraz, a poza tym bardziej pasuje w okolice Wawelu. Po trzecie, pomnik, który nie jest zbyt atrakcyjny wizualnie może stanąć przy Muzeum AK. To byłaby lepsza 

lokalizacja. Po czwarte, jeśli władze miejskie chcą upamiętniać żołnierzy AK, to zdecydowanie lepszym rozwiązaniem byłoby doinwestowanie Muzeum AK, które już w Krakowie istnieje 

niż stawianie kolejnego pomnika. Do Muzeum mogą przyjść rodziny, szkoły, turyści i więcej skorzystają niż z pomnika. Muzeum mogłoby być  tak atrakcyjne, jak Muzeum Powstania w 

Warszawie. Mam nadzieję, że pomnik nie powstanie, a tym bardziej nie w tej lokalizacji!

943. 31.01.2018 Jestem przeciwny pomnikowi w tej lokalizacji, ponieważ zostanie zabetonowany kolejny fragment trawnika. Poza tym w tym miejscu stoi pomnik psa Dżoka ustawiony przez 

mieszkańców (ich wolę i wysiłek też należy uszanować!). 

Armia Krajowa zasługuje na uczczenie i upamiętnienie, ale nie musi to być pomnik, który zabierze kolejne tereny zielone. Proponuję np. utworzenie parku lub skweru im. Armii Krajowej 

lub dofinansowanie istniejącego już Muzeum AK.

Uważam, że te 1,5 mln zł można wykorzystać lepiej z realnym pożytkiem dla mieszkańców i turystów a nie budując kolejny pomnik, który będzie mijany obojętnie.

944. 31.01.2018 Postawić pomnik jest bardzo łatwo. Postawić pomnik estetyczny w formie i treści jest trudniej. Postawić pomnik estetyczny w formie i treści w miejscu dlań adekwatnym jest pewnie 

najtrudniej. Lokalizacja wybrana dla planowanego pomnika Armii Krajowej jest nietrafiona (podobnie jak szantażowa kampania jego orędowników). Nie sprzyja ani bulwarom i 

sąsiedztwu Wawelu, ani samemu pomnikowi, który – nawet wbrew jego tromtadrackiej formie – nie wybrzmi należycie w tym miejscu. I nie ma to nic wspólnego z szacunkiem bądź jego 

brakiem dla faktycznych bohaterów z szeregów Armii Krajowej. Ma za to wiele z dbałością o przestrzeń, w której przyszło nam w Krakowie żyć i się poruszać, i o pamięć historyczną. Z 

nadzieją, że uda się obronić Kraków przed kolejną usterką w przestrzeni publicznej,

945. 31.01.2018 Jestem przeciwna stawianiu pomnika AK w tym miejscu i w takiej formie. Pomnik zajmuje przestrzeń zieloną, która może być wykorzystana przez mieszkańców. W związku z tym, że w 

Krakowie brakuje zielonych przestrzeni, a kolejne są likwidowane pod inwestycje deweloperskie, każdy skrawek zieleni w mojej opinii należy chronić. Dodatkowo nie podoba mi się 

estetyka pomnika -- wygląda jak duża zardzewiała blacha. Według mnie szpeci krajobraz wokół Wawelu.
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946. 31.01.2018 Jako mieszkanka Krakowa, chciałabym wyrazic swoja opinię w sprawie budowy pomnika AK u stóp Wawelu. Jestem przeciwna budowaniu w tym miejscu pomnika, Wawel jest symbolem 

nie tylko miasta ale i Polski i nie powinna go przesłaniać żadna inna budowla. Ponadto uważam, że pomnik jest brzydki i będzie szpecił okolicę przytłaczając ją swoją bryłą.  Mamy w 

Krakowie wystarczająco dużo pomników, uważam, że wydawanie pulicznych pieniędzy na kolejne będzie miało sens tylko jeśli będą one pełnić funkcję użyteczną i mieć formę parków, 

zielonych skwerów, świetlić dla dzieci itp.

947. 31.01.2018 Pomnik w tym miejscu, w takiej formie jest zupełnie zbędny. To jest przestrzeń rekreacyjna, na której powinny odbywać się pikniki i wypoczynek mieszkańców na zaaranżowanej i 

odpowiednio zaprojektowanej zieleni urządzonej. Jesłi postawimy tam pomnik upamiętniający dzieje II WŚ (bo o tego dotyczy AK) ta przestrzeń zostanie zaanektowana na cele 

historyczno martyrologiczne. Nikt nie będzie grał na trawie w badmintona, czy freesbe z dzieckiem koło pomnika upamiętniającego AK. Dodatkowo pomnik jest brzydki w formie, mało 

dyskretny i będzie raczej służył ze względu na formę parawanu jako świetne miejsce dla niektórych na zaspokajanie potrzeb fizjologicznych. Nie to miejsce, nie ta forma. Piszę to jako 

architekt

948. 31.01.2018 Uważam, że umiejscowienie pomnika Armii Krajowej w proponowanej formie na bulwarze Czerwieńskim przy ulicy Smoczej jest tragicznym pomysłem. Bulwar to miejsce 

reprezentacyjne, a obecna przestrzeń z Wawelem w tle jest znana nie tylko Polakom, jest to jedno z najlepiej rozpoznawalnych w świecie krakowskich miejsc. Ingerowanie w ten teren 

tak agresywnym projektem wzbudza sprzeciw nie tylko we mnie, ale również wśród moich kolegów po fachu architektów. Sądzę, że miejsce to jest na tyle istotne dla krakowian, że 

decyzja o rozpoczęciu budowy powinna zostać poddana pod społeczne referendum.

949. 31.01.2018 Chciałam zgłosić swój sprzeciw wobec pomysłu budowy takiego pomnika w takim miejscu!  Pomnik jest zbyt duzy, zajmuje wraz z zaplanowaną infrastrukturą za dużo miejsca na 

zielonym skwerze. 

Wygląda paskudnie i brzydko, zaburza krajobraz na wawel i z Wawelu.  Żołnierzy AK można upamiętnić na 10 sposobów a robienie tego w okolicznościach kolejnego przymusu 

spolecznego, wbrew woli mieszkańców z pewnością nie jest tym czego by sobie zyczyli. Postawienie pomnika w takiej formie i takim miejscu zablokuje dodatkowo bulwary jako miejsce 

wielkich wydarzeń plenerowych: Smoków, Wianków, majowki, pikniku rodzinnego itp.  Kraków powinien być miastem żywym pamiętającym o swej przeszłości ale nie duszącym się nią. 

Postawienie pomnika spowoduje reakcję odwrotną do zamierzonej. Zniechęci mieszkańców do idei upamietania żołnierzy AK.

950. 31.01.2018 Zdecydowanie lepszą formą uczczenia żołnierzy AK byłaby rezygnacja z „przykrywania” pamięci o nich kultem tzw. „żołnierzy wyklętych”. Proponowałbym raczej zorganizowanie wystaw 

i cyklu dyskusji, przybliżających młodym ludziom faktyczny stan świadomości uczestników ruchu oporu, uświadamiających jak trudne i często przypadkowe były decyzje i działania 

wyznaczające ich losy. Dorze byłoby również znaleźć fundusze  na pomoc dla ostatnich żyjących AKowców lub ich rodzin.

Projekt pomnika jest projektem czysto ideologicznym, kolejnym krokiem zawłaszczania Wawelu i okolic przez ludzi mieniących się patriotami, a patriotyzm ten rozumiejących jako 

demonstrowanie domniemanej wyższości, pretensji i odmowy jakiejkolwiek dyskusji, czego przykład widzieliśmy w grudniu.  Wawel jest zabytkiem historii i kultury polskiej, winien być 

wolny od obciążeń ideologicznych. Dość już szkody narobiła niefortunna decyzja o złożeniu szczątków tragicznie zmarłych prezydentostwa, nie ma potrzeby prowokowania w pobliżu 

zacnych murów kolejnych awantur bieżącej polityki. Podsumowując: jestem przeciwny przyjęciu projektu do realizacji.

951. 31.01.2018 Zaproponowana lokalizacja pomnika AK powoduje po raz kolejny zmniejszenie w sposób znaczny terenów zielonych, co do samego projektu pomnika nie mam zdania ale uważam że 

powinien 

zostać usytuowany w takiej lokalizacji która nie ingeruje tak znacznie w przestrzeń miejska zwłaszcza terenów zielonych lub zabytkowych 
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952. 31.01.2018 Chciałbym wyrazić swój stanowczy sprzeciw wobec planowanej obecnie lokalizacji pomnika AK pod Wawelem. Bulwary Wiślane, szczególnie w bezpośrednim sąsiedztwie Wawelu, nie są 

miejscem na stawianie pomników, szczególnie tego rodzaju. Po pierwsze, zakłóci on ład przestrzenny tego miejsca, nie pasuje on bowiem ani otoczenia kamienic przy ul. Smoczej, ani 

przede wszystkim do wzgórza i zamku wawelskiego. Po drugie: projekt pomnika jest po prostu brzydki oraz nieprzemyślany funkcjonalnie. Pojawiają się słuszne zarzuty, że po 

zrealizowaniu może on stać się miejscem imprez lub toaletą dla bezdomnych. Po trzecie: Armia Krajowa została już w Krakowie upamiętniona na co najmniej dwa sposoby. Poświęcono 

jej bardzo ładne i ciekawe muzeum przy u. Wita Stwosza. Ponadto należy pamiętać o tym, że jedna z ważniejszych arterii zachodniej części miasta nosi nazwę Alei Armii Krajowej. Po 

czwarte: jest w Krakowie wiele lepszych miejsc na upamiętnienie AK pomnikiem (w tym, czy innym kształcie). Moim zdaniem najlepszym z nich byłoby miejsce po dawnym pomniku 

marszałka Koniewa – właśnie przy al. Armii Krajowej, na obrzeżu osiedla Widok. Miejsce piękne, w otoczeniu drzew, widoczne ze wszystkich stron, ewentualny pomnik w tym miejscu nie 

przesłaniałby też żadnego innego zabytku (np. Wawelu) ani sam nie byłby przez nic „przytłoczony” wizualnie.

Histeria, jaką Światowy Związek Żołnierzy AK rozpętał wokół tej inicjatywy (z naczelnym argumentem, że wszyscy przeciwnicy projektowanego umiejscowienia pomnika to „wrogowie 

AK” jest całkowicie nieuzasadniona i mam nadzieję, że głośna grupa krzykaczy, którzy popierają bardzo nietrafiony pomysł postawienia pod Wawelem pomnika, nie zdominuje w ten 

sposób dialogu o przestrzeni miejskiej Krakowa.

953. 31.01.2018 Opinia negatywna z uwagi na: - inwazyjność budowli,  zarówno jeśli chodzi o skalę, jak i formę, szczególnie niestosowną w najbliższej okolicy Wawelu; - kontrowersyjną formę, która 

może być interpretowana jako wrogi gest przez państwa, z którymi sąsiadujemy od wschodu; trudno powiedzieć co ma oznaczać w kontekście obecnych granic Polski, czy postulujemy 

powrót do stanu z międzywojnia? oddajemy Ziemie Odzyskane? - wydatkowanie miejskich pieniędzy, podczas gdy w mieście funkcjonuje już Muzeum AK, także będące pewnego rodzaju 

pomnikiem; jest to kolejny projekt, na który inicjator zbiera symboliczne środki, a miasto - poddane szantażowi moralnemu - dopłaca lwią część kosztów oraz darowuje działkę; - 

anachroniczność tego rodzaju upamiętniania; czy nie lepiej byłoby uczcić pamięć AK instytucją zdolną realnie poprawić jakość życia kombatantów, czy w ogóle ludzi starszych, którzy 

potrzebują pomocy w codziennych sprawach (np. centrum wolontariatu zorientowane na osoby starsze)?
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954. 31.01.2018 1/ Forma pomnika nawiązująca do przedwojennych granic Polski jest ideologiczną zagrywką mającą na celu kolejne dywagacje  i eskalacje narodowościowego wzmożenia, dotyczące 

dawnych ziem wschodnich i zachodnich

2/ Forma pomnika w kształcie muru sprzyjałaby obsikiwania go przez pieski – co byłoby profanacją. O jego wartościach „artystycznych” lepiej nie mówić)

3/ W Krakowie mamy wystarczającą ilość pomników dot. II wojny a także mamy wspaniałe Muzeum AK, którego filia ma być wkrótce otwarta

4/ Organizacja konkursu, w którym wybrano projekt, pozostawia wiele do życzenia

5/ Ewentualne usytuowanie pomnika u stóp Wawelu już teraz generuje gromadzenie się tam  osób m.i. szumnie zwących sią „Małopolskimi Patriotami”, którzy w dniu 16.12.2017 

wprost po przemówieniach na rzecz powstania pomnika przemaszerowali przez Kraków (ul. Grodzka, Rynek, ul. Floriańska, Planty) z pochodniami, transparentami np. „Dobry czerwony 

to martwy czerwony” itp.   Okrzyki wznoszone (w prymitywnej, chamskiej tonacji) przez tych „patriotów” to m.i:

• 1/ Raz sierpem raz młotem czerwoną hołotę • 2/  Miasto Kraka wolne od lewaka • 3/ Nadchodzi krakowska anty komuna • 4/ Bóg, honor i ojczyzna • 5/ Znajdzie się kij na czerwony ryj 

• 7/ Wielka Polska narodowa • 8/ Wczoraj Moskwa dziś Bruksela, suwerenność nam odbiera • 9/ Byłeś w ZOMO byłeś w ORMO – teraz jesteś za Platformą • 10/ Byłeś w ZOMO jesteś w 

KODzie, demokracja zawsze bodzie • 11/ Precz z komuną • 12/ Nadchodzą, nadchodzą nacjonaliści • 13/ Nie czerwona, nie tęczowa, tylko Polska narodowa • 14/ Nie czerwona nie 

laicka, tylko Polska katolicka • 15/ A na drzewach zamiast liści będą wisieć komuniści • 16/ A kto trzyma z czerwonymi, będzie wisiał razem z nimi • 17/ Śmierć wrogom ojczyzny • 18/ 

Precz z Unią Europejską • 20/ Popiełuszkę pamiętamy, komunistom żyć nie damy • 21/ Narodowy, narodowy radykalizm • 22/ Wielka Polska katolicka

Z powodu haseł nawołujących do przemocy, sprawa ta została zgłoszona w Prokuraturze i jest w toku. Jak widać większość haseł jest niezgodna z obowiązującym prawem i Konstytucja.

6/ Mam wielką nadzieję, że osoby, które w dobrej wierze popierały budowę tego pomnika zrozumieją jak bardzo się nimi manipuluje i od tego pomysłu odstąpią. Zebrane pieniądze zaś 

przeznaczą na pomoc dla ostatnich żyjących AKowców lub ich rodzin.

955. 31.01.2018 Jestem zdecydowanie przeciwna budowie pomnika AK bądź jakiegokolwiek innego pomnika w proponowanym miejscu. Uważam, iż powinno być ono zarezerwowane jako miejsce 

wypoczynku dla krakowian, a widoku na Wawel w żadnym wypadku nie należy przesłaniać. Nie mogę też przemilczeć faktu, iż projekt pomnika jest po prostu nieestetyczny, duży i 

niezgrabny i, zamiast teren zdobić, wpłynąłby na jego walory wizualne negatywnie.

956. 31.01.2018 Chciałam wyrazić swoje głębokie niezadowolenie z pomysłu wzniesienia pomniku AK na Bulwarach Wiślanych pod Wawelem. Jest to piękna, żyjąca przestrzeń rekreacyjna z cudownym 

widokiem na Zamek oraz Skałkę 

i postawienie tam ogromnego pomnika sprawi, że miejsce to na zawsze straci swój cudowny charakter. Mieszkańcy miasta utracą bardzo wiele, a pamięć żołnierzy AK stanie się pamięcią 

jedynie pomnikową i prawdopodobnie złą, bo wielu mieszkańców jest oburzonych wybranym na pomnik miejsce.

957. 31.01.2018 Chciałam wyrazić swoje głębokie niezadowolenie z pomysłu wzniesienia pomniku AK na Bulwarach Wiślanych pod Wawelem. Jest to piękna, żyjąca przestrzeń rekreacyjna z cudownym 

widokiem na Zamek oraz Skałkę i postawienie tam ogromnego pomnika sprawi, że miejsce to na zawsze straci swój cudowny charakter. Mieszkańcy miasta utracą bardzo wiele, a pamięć 

żołnierzy AK stanie się pamięcią jedynie pomnikową i prawdopodobnie złą, bo wielu mieszkańców jest oburzonych wybranym na pomnik miejsce. 

958. 31.01.2018 Sprzeciwiam się budowie pomnika AK w proponowanej formie i miejscu. Uważam, że forma pomnika zupełnie nie pasuje do proponowanej lokalizacji.

959. 31.01.2018 Nie popieram budowy pomnika AK w planowanym miejscu. Nie w takiej jak obecnie formie i nie w tej lokalizacji. Skala obiektu przytłacza okolicę i powoduje „kakofonię” wizualną.
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960. 31.01.2018 Nie rozumiem po co w Krakowie, nowe, monumentalne pomniki. Czemu i komu mają służyć? Czy Kraków nie jest już wystarczająco zabetonowany i oszpecony?  Czy to tylko chęć 

leczenia kompleksów, zaistnienia za wszelką cenę?  

 Pomnikami pamięci są też budynki i miejsca. Jak zmieni się krajobraz przestrzenny- czy Wawel nie zasługuje na piękny widok z każdego punktu (jakby już otoczenia nie szpeciły tandetne 

kramiki, sztuczne zamki dla dzieci i część barek)? Czy nie wystarczą zwykłe tablice upamiętniające? Nikt nie odbiera zasług żołnierzom AK, ale czy to naprawdę JEDYNE miejsce na ich 

upamiętnienie?  Dlaczego akurat na Bulwarze Czerwińskim, a nie np. pod Muzeum AK?       

Pomnik nie jest też ciekawy wizualnie- przytłacza, odpycha, nie sprzyja zadumie. Po prostu jest nieestetyczny. Jako rodowita krakowianka (od kilku pokoleń) z przykrością obserwuje jak z 

perełki architektonicznej Kraków zmienia się w bardzo nieprzyjazną przestrzeń- pełną architektonicznych bubli,  zmniejszającą się zielenią i powietrzem, które dusi. Pomnik AK w takiej 

formie i przede wszystkim w tym miejscu będzie kolejną złą inicjatywą , nie przynoszącą miastu chluby.

961. 31.01.2018 Nie zgadzam się na proponowana lokalizacje pomnika AK- pomnik będzie szpecić bulwary wiślane na zawsze. Nie zgadzam się z projektem pomnika-ten pozbawiony jest jakichkolwiek 

walorów estetycznych. Nie zgadzam się na dofinansowanie budowy pomnika. W Krakowie nie powinny powstawać kolejne pomniki.

962. 31.01.2018 Nie zgadzam się na proponowaną lokalizację pomnika, nie podoba mi się jego projekt. Zdecydowanie nie zgadzam się, aby ten pomnik zostąpił pomnik Dżoka.

Jestem przeciwny dofinansowaniu budowy pomnika. Uważam, że w Krakowie nie są potrzebne kolejne pomniki.

963. 31.01.2018 Nie podoba mi się proponowane miejsce. Co do samego projektu, to właściwie nie mam zdania. Jest wiele ciekawszych pomysłów na które miasto mogłoby przeznaczyć środki, np parki, 

place zabaw, 

siłownie na wolnym powietrzu, nie wspomnę o walce ze smogiem.

964. 31.01.2018 Zdecydowanie jestem przeciwny budowie pomnika tej wielkości i o tej treści w tym konkretnym miejscu. Bulwary Wisły są wielofunkcyjną przestrzenią publiczną miasta – w istocie jedną 

z najważniejszych, łączącą wiele dzielnic miasta. Są przestrzenią już obecnie nasyconą, pełną powiązań z przyległymi obiektami (zabytkami, ważnymi gmachami publicznymi) i innymi 

przestrzeniami publicznymi. W tym sensie, pomimo niskiego standardu zagospodarowania, nawierzchni, zieleni i mebli miejskich, są przestrzenią skończoną. Wymagają oczywiście 

kompleksowego remontu, niemniej remont ten nie powinien zmieniać wielofunkcyjnego charakteru tej przestrzeni. Jej wielką zaletą jest elastyczność. Bulwary pełnią wiele różnych 

funkcji, ale z uwagi na swoją ciągłość, atrakcyjne widoki i zagospodarowanie zielenią – ich wiodącą funkcją jest rekreacja. Bulwary służą i powinny nadal służyć zarówno rozmaitym 

festiwalom, festynom i innym imprezom masowym, jak i spacerom, przejażdżkom rowerowym i piknikowaniu na trawie. Jednocześnie, dzięki „płaskiej podłodze”, generalnie w formie 

trawnika, w razie potrzeby, Bulwary w tym miejscu mogą też czasowo pełnić inne funkcje. Budowa pomnika Armii Krajowej, zarówno za sprawą przekazu, jak i formy bezpowrotnie 

zmieni charakter południowo-zachodniego podnóża Wawelu. Trudno sobie wyobrazić by, po wybudowaniu pomnika, móc nadal bez kontrowersji i dysonansu swobodnie rekreacyjnie 

używać tego terenu. W niedawnym referendum Krakowianie zdecydowanie wypowiedzieli się za potrzebą urządzania nowych terenów zielonych – parków. Budowa pomnika AK pod 

Wawelem w istocie ich pozbawi jednej z tych, którą już znają i uwielbiają. Kraków jest dużym miastem. Wiele nowszych (niż Bulwary) i zupełnie nowych przestrzeni publicznych czeka na 

urządzenie, które podniesie ich rangę. Daleki Ruczaj od ponad dekady czeka na urządzenie parku przy ulicy Lubostroń i Kobierzyńskiej – niech to będzie park Armii Krajowej. 

Rozbudowujące się osiedla Piastów i Mistrzejowic na wczoraj potrzebują przestrzeni publicznej, które staną się centrum dzielnicy – niech to będzie plac Armii Krajowej, etc. Natomiast 

wciskanie w żywą, dobrze funkcjonującą, intensywnie użytkowaną, i w zasadzie skończoną przestrzeń Bulwarów w obrębie ścisłego centrum miasta kolejnego pomnika, przyniesie więcej 

szkód niż pożytku. Warto również podkreślić, że budowa pomnika AK ma już swoją historię oraz że poczyniono już w tej sprawie ustalenia, które budowa pod Wawelem łamie. Uchwałą 

nr CI/1372/10 z 26.05.2010 Rada Miasta Krakowa zobowiązała Prezydenta do przedstawienia dwóch propozycji lokalizacji pomnika AK i przeprowadzenia w tej sprawie konsultacji. Jedna 

z propozycji dotyczyła miejsca po dawnym pomniku Koniewa (nota bene przy ulicy Armii Krajowej), a druga przy Muzeum Armii Krajowej. Uchwałą z 3.11.2010 ustalono lokalizację 

pomnika na miejsce po dawnym pomniku Koniewa przy ulicy Armii Krajowej. Poźniejsze uchwały (z 2012) arbitralnie zmieniły wcześniejsze ustalenia, ignorując wcześniejsze uchwały 

oraz konsultacje w tej sprawie. Na koniec, postuluję kilkuletnie moratorium na budowę nowych pomników w Krakowie.
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965. 31.01.2018 Szanowni Panstwo, Jestem przeciwna lokalizacji tego pomnika pod Wawelem. Moze Blonia? Tam bedzie bardziej pasowac.

966. 31.01.2018 Moja opinia o budowie o pomnika AK jest negatywna !!! Armia Krajowa ma swoje muzeum i ulicę - to wystarczy jako najlepszy pomnik !

Z mojej rodziny to dwie osoby były w AK, a 2 w Gryfie Pomorskim i osadzone w obozach koncentracyjnych !

Protestuję również przeciw planom budowaniu pomników i innych trwałych instalacji na bulwarach i wałach Wiślanych, należy tam zrobić tereny spacerowe, miejsce wianków czy grilów 

i spotkań obywateli Krakowa ! 

967. 31.01.2018 Jestem przeciwnikiem lokalizacji planowanej budowy pomnika AK – przede wszystkim chodzi mi o funkcję Bulwarów Wiślanych.  Jest to przestrzeń zielona przeznaczona zarówno dla 

turystów jak i mieszkańców miasta, którzy chętnie odwiedzają to miejsce. Wzorem innych rozwijających się miast, w których życie mieszkańców przenosi się nad wodę – tereny zielone 

zostają przystosowane do uatrakcyjnienia wypoczynku i form rekreacji dla odwiedzających (tutaj jako dobrą inicjatywę chcę przywołać choćby działąjącą w okresie wakacji „PrzyStań na 

plaży” na Bulwarze Kurlandzkim. Myślę że właśnie to jest dobra droga, z którą powinny wiązać się wszystkie zmiany w przestrzeni Bulwarów Wiślanych. Przy pomniku powinna być 

zachowana powaga miejsca, ludzie powinni okazywać szacunek upamiętnionym, a tak nie będzie (dostępne są zdjęcia wybudowanej makiety, na której wyryte zostały napisy, a na 

ścianach pojawiają się zacieki z ptasich odchodów). Dodatkowo przestrzeń zostanie wydarta mieszkańcom pod uroczystości wojskowe/ państwowe - zmieni się jej funkcja z przestrzeni 

rekreacyjnej na funkcję reprezentacyjną.  Budowa pomnika AK, który swoją drogą, ani nie zachwyca mnie swoją formą (uważam, że jest po prostu brzydki), ani nie jest elementem w 

przestrzeni która działą na jej korzyść – zasłania widok Wzgórza Wawelskiego. Warto zwrócić uwagę na formę, jaką pomnik miał przybrać w projekcie, który wygrał konkurs w 2012 roku, 

a jak ostatecznie wygląda makieta - Zrezygnowano z: prostokątnego placu wokół, dynamiki wstęgi poprzez pochylenie ścian, a emblemat Armii Krajowej zastąpiono znakiem Polski 

Walczącej. Ta ostateczna wersja aż razi niedopracowaniem. Zastanawia mnie też dlaczego pomnik nie może być zlokalizowany w bardziej adekwatnej lokalizacji, np. przy muzeum AK lub 

w parku przy ulicy Armii Krajowej.

968. 31.01.2018 Po zapoznaniu się z planami, symulacjami i makietą pomnika AK planowanego na ul. Smoczej chcę wyrazić mój SPRZECIW i DEZAPROBATĘ. Pomnik jest stanowczo za duży wobec 

przestrzeni, w której został zaprojektowany. To kolejna wielka płachta kamienia i betonu w mieście, w którym każdy skrawek zieleni jest na wagę złota. Bulwary wiślane stanowią jedno z 

niewielu już w Krakowie miejsc rekreacji i wypoczynku w odrobinie zieleni. Ściana pomnika jest opresyjna wobec otaczającej przestrzeni nie integruje się z nią, nie współgra, ale zasłania, 

odcina, grodzi. Jeszcze mniej podoba mi się koncepcja oświetlenia pomnika, które dołoży się tylko do panującego powszechnie bałaganu, “szumu” świetlnego panującego w mieście i 

drażniącego oczy. 

Może czas pomyśleć o innych formach czczenia pamięci ważnych postaci polskiej historii niż tylko przez betonowanie przestrzeni? A może warto posadzić drzewo?

969. 31.01.2018 Projekt jest odrażający, nie zgadzam sie na te budowe w tej lokalizacji. Bulwary to przestrzeń wspólna, rekreacyjna. To nie miejsce na taki szalet. Nie zgadzam sie tez na dofinansowanie 

budowy pomnika przez miasto. 

970. 31.01.2018 Jestem przeciwna budowie pomnika AK pod Wawelem. Uważam, że ta lokalizacja pomnika jest nieodpowiednia.

971. 31.01.2018 Armia Krajowa niewątpliwie zasługuje na uczczenie pomnikiem. Uważam jednak, że wybrane miejsce jest zupełnie nietrafione. Po pierwsze, nieopodal znajduje się pomnik ku czci 

Żołnierzy Polski Walczącej, więc umiejscawianie pomników o podobnym wydźwięku jest pozbawione sensu. Po wtóre, podnóża Wawelu nie powinny być zdominowane wątpliwej urody 

formą i gabarytem zaprojektowanego monumentu. O ile jest to oczywiście kwestią gustu, o tyle gabaryt przysłaniający Wawel i zabudowuyjący zielony skwer u jego podnóża jest 

nieakceptowalny. Upychanie na siłę wszystkich pomników w ścisłym centrum jest całkowicie nierozsądne. Są inne miejsca w Krakowie, w które niniejszy pomnik wpisał się lepiej.

972. 31.01.2018 Chciałabym zaprotestować przeciwko planom budowy pomnika AK w obecnej lokalizacji oraz przeciw finansowaniu budowy z budżetu miasta. Pomnik zdominuje tą przestrzeń, zasłoni 

Wawel i pozbawi tych terenów waloru rekreacyjnego. Uważam ze pomnik mógłby powstać, ale zdecydowanie nie w tym miejscu.



L.p. Data złożenia Opinia                                                                                                                                                                                                                                   Załącznik nr 2

973. 31.01.2018 Jestem zdecydowanie przeciwna budowie pomnika AK w tej formie i miejscu. Ustawiony obecnie model pomnika jest miejscem spotkań przy piwie jak również lokalną toaletą, co nie 

wpływa dobrze zarówno na wizerunek miejsca jak również na bezpieczeństwo w okolicy. Zaproponowane miejsce wogóele nie kojarzy się z tematyką AK i walk o niepodległość. Obszar 

ten wykorzystywany jest często przez mieszkańców do piknikowania czy też organizowane tam są imprezy plenerowe. Uważam, iż na terenie miasta jest wiele lepszych 

reprezentacyjnych miejsc kojarzących się z tematyką AK, a zaproponowana forma nijak nie pasuje do zabytkowej linii Wawel – Skałka a wręcz odstrasza swoją formą.

974. 31.01.2018 Nie zgadzam się na kolejną budowę  jakiegokolwiek pomnika. Nie zgadzam się na proponowaną lokalizację. Nie zgadzam się na dofinansowanie budowy.

975. 31.01.2018 W Krakowie jest Muzeum Armii Krajowej im. gen. Emila Fieldorfa "Nila", które jest najlepszym z możliwych pomników. To miejsce jest  ośrodkiem szeroko rozumianej kultury, integracji 

pamięci historycznej z aktywnością społeczną. Muzeum AK gromadzi muzealia, opiekuje się nimi, upowszechnia je w wystawach, a co najważniejsze - edukuje. Jest OŚRODKIEM WIEDZY, 

co oznacza, że prowadzi działalność popularyzującą wiedzę o dziejach Polskiego Państwa Podziemnego ze szczególnym uwzględnieniem historii Armii Krajowej.  A jakie idee niesie to coś, 

co przypomina zaporę przeciwczołgową na bulwarze Czerwieńskim?

Uważam, że budowa takiego pomnika, w tym miejscu  jest zbędna, pozbawiona sensu, szkodliwa widokowo. Niczemu nie służy. Nie przekazuje żadnej wiedzy. I nie jest dziełem sztuki, o 

którym można powiedzieć, że upiększa przestrzeń. Dość pomnikomanii!   

976. 31.01.2018 Jestem stanowczo przeciwny kolejnemu upamiętnianiu okresu II Wojny Światowej, ponieważ w mojej opinii narastający ‘kult’ Armii Krajowej, Powstania Warszawskiego, symbolu Polski 

Walczącej, Żołnierzy Wyklętych itp. niczemu nie służy, a już na pewno nie upamiętnianiu tychże wydarzeń i osób, którzy, według mnie, i tak nie zawsze na to zasługują. Ponadto, uważam 

że karygodnym jest finansowanie przez Miasto (czyli z pieniędzy podatników) jakichkolwiek monumentów, ponieważ nie wszyscy składający się na to wyrażają na to zgodę, bo we 

wszystkich zawiłościach historii nie ma postaci w 100% pozytywnych (to samo z negatywnymi). Żołnierze Armii Krajowej wobec mojej rodziny zachowali się w pewnym okresie delikatnie 

mówiąc źle, i z pełną świadomością, że nie wszyscy byli tacy sami, uważam że jest to nieprzyzwoite, aby teraz publiczne pieniądze wydawać na ich upamiętnienie (kolejne!). Niech 

pomniki finansują ci, którzy chcą je stawiać, a nie dobierają się do kieszeni innych. Kolejną sprawą jest koszt pomnika - 1.600.000zł (tyle dołoży się miasto). Tu moją opinię sformułuję 

pytaniem – ile można za to kupić oczyszczaczy powietrza do przedszkoli czy szkół? Pragnę również zauważyć, że pomnik zniszczy kompletnie Bulwary, psując ich obecną funkcję zieleni 

rekreacyjnej, a zastępując ją paskudnym betonem w kształcie II RP. I tu znów wracamy do smogu – ile pyłów pochłania istniejąca tam zieleń, którą chce się zniszczyć? Ostatnią już kwestią 

będą względy polityczne. Tak duża kwota przeznaczona przez miasto na upamiętnienie przez tzw. narodowców (proszę spojrzeć, kto był na pikiecie za budową pomnika), czyli środowisk 

nacjonalistycznych i prawicowych pokazuje, że radnym brakuje asertywności wobec nich, albo chcą im się przypodobać. Czy gdyby lewica chciała pomnik Polskiej Partii Socjalistycznej, 

radni szastaliby tak pieniędzmi? Liczę, że moja opinia zostanie uznana jako pomocna.

977. 31.01.2018 Jestem przeciwna pomysłowi usytuowania pomnika AK pod Wawelem. Jest Muzeum AK, jest ulica Armii Krajowej i wiele innych odpowiednich po temu miejsc w Krakowie. Nie 

zamieniajmy podnóża Wawelu w Park Jordana, gdzie niedługo będzie więcej pomników niż drzew. Inna lokalizacja nie odbierze rangi ani pomnikowi, ani Armii Krajowej. Jestem córką 

żołnierza AK, ale nie uważam, że rangę pomnikowi nada umieszczenie go w pobliżu Wawelu.

Nie podoba mi się również forma pomnika, przypominająca jeszcze jeden dzielący nas mur, ale to już rzecz gustu.

978. 31.01.2018 1. Jestem przeciwna lokalizacji pomnika AK ale również jakiegokolwiek innego pomnika w otoczeniu wzgórza wawelskiego. Ta przestrzeń powinna nadal służyć mieszkańcom jako teren 

wypoczynku i rekreacji a takich terenów w centrum Krakowa jest niewiele. Po wybudowaniu pomnika przestrzeń rekreacyjna zostanie w znacznej mierze ograniczona. Stanie się 

miejscem oficjalnych uroczystości.

2. Proponowany pomnik jest zdecydowanie za duży, za wysoki. Oprócz znaku Polski Walczącej niczym więcej nie nawiązuje do AK. O wielkości dzieła nie decyduje chyba ilość zajętego 

przez nie terenu. Moim zdaniem to będzie bardzo dobre miejsce dla rysowania bazgrołów, do wspinania się przez podpitych „twardzieli”. Proponuję rozważyć w innej lokalizacji również 

inną formę pomnika.

3. Forsowanie na siłę lokalizacji pomnika AK, wbrew woli części mieszkańców, w tym miejscu i w tej formie pogłębi i tak już duże antagonizmy w społeczeństwie.
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979. 31.01.2018 Jestem mieszkańcem Krakowa, w związku z tym chciałem zabrać głos w sprawie pomnika AK, a zwłaszcza jego lokalizacji.  1. Nie zgadzam się na proponowaną lokalizację.

2. Nie powiem, żeby projekt jakoś wybitnie mi sie podobał, ale jest akceptowalny 3. Nie mam nic przeciwko dofinansowaniu budowy pomnika

4. Nie mam nic przeciwko temu, żeby w Krakowie powstawały kolejne pomniki, ale ich pomysł i lokalizacja powinny być poprzedzane szerokimi konsultacjami społecznymi

980. 31.01.2018 Zwracam się z wyrazami smutku i sprzeciwu wobec planów budowy pomnika AK na terenie bulwarów. Swoje stanowisku motywuję faktem, iż w niedużej odległości od planowanej 

lokacji mieści się pomnik o analogicznym przeznaczeniu oraz decyzją o dofinansowaniu budowy kwotą 1,6 mln złotych. Jako mieszkanka Krakowa, zaangażowana w lokalne inicjatywy 

rozbudowy miasta, uważam ową decyzję za pochopną i umotywowaną podążaniem za ostatnim trendem polityki historycznej IPN. Bulwary krakowskie są miejscem odpoczynku dla 

mieszkańców i jedną z niewielu zielonych enklaw w mieście. Pomnik taki nie tylko zajmuje przestrzeń wypoczynkową, ale przede wszystkim, nie jest tematycznie w żaden sposób 

powiązany z przeznaczeniem i historią miejsca. Jestem zdania, iż budowa upamiętniającego pomnika byłaby celowa wtedy, gdyby jego forma i tematyka nawiązywałyby do lokalnej 

historii miejsca, a obecny projekt nie spełnia tych założeń. 

Kraków jest jednym z najchętniej wybieranych miejsc turystycznych w Polsce i powinien reprezentować kraj, nie pod względem ilości wybudowanych pomników, ale i czystości, ilości 

terenów zielonych, stopnia zadowolenia mieszkańców, ilości rozwiązań prospołecznych. Uważam, iż planowana kwota dofinansowania jest zdecydowanie zbyt duża i - w świetle ilości 

problemów, z jakimi boryka się miasto (m.in. fatalna jakość powietrza i niewielka ilość terenów zielonych) - powinna być przeznaczona na lokalne sprawy priorytetowe - walkę ze stanem 

powietrza, dofinansowanie sektora edukacji i rozbudowę terenów zielonych. 

Uważam też, że kwestie takie powinny być konsultowane z mieszkańcami miasta, z poszanowaniem ich prawa do decyzji o kierunku rozwoju, jakie obiera miasto. 

Liczę na uwzględnienie moich argumentów w refleksji.

981. 31.01.2018 Pomnik żołnierzy AK nie powinien stanąć w proponowanym miejscu. Powodów jest wiele, ale przedstawię na szybko kilka z nich:

1.    Żołnierze AK niczym konkretnym dla tego miejsca się nie zasłużyli. Owszem doceniam to, co zrobili dla nas, dla naszego Narodu i naszego państwa, ale sam ten fakt nie oznacza, że 

ich pomnik musi w Krakowie zostać usytuowany akurat pod Wawelem. Są lepsze miejsca, jak np. to po pomniku Koniewa albo w pobliżu Muzeum AK.   2.    Jestem całkowicie i 

zdecydowanie przeciwny betonowaniu bulwarów wiślanych nawet jeżeli tego betonu zbyt dużo nie przybędzie. Sensem bulwarów jest zieleń i woda, i na tym poprzestańmy. Trochę 

więcej zieleni – tak, betonu, żelaza itp. – nie.    3.    Nie można mylić dyskusji nad formą upamiętnienia AK z dyskusją nad treściami, które mają być upamiętnione.   4.    Pomnik radując 

jednych mieszkańców, będzie dzielił. Wystarczy spojrzeć na sondy internetowe organizowane przez portale – większość go nie chce. Podejmując taką decyzję UMK zostawi mieszkańcom 

coś, co będzie trudno usunąć w kolejnych latach.   5.    Pomniki powinny być rozdzielone od polityki; aktualnie środowiska, które optują za jego budową są „na fali” ale to nie oznacza, że 

małe grupy realizując swoją politykę mają prawo narzucać wizję setkom tysięcy mieszkańców Krakowa i milionom odwiedzającym to miejsce.   6.    Pomnik może się jednym podobać, ale 

generalnie jest po prostu brzydki i nie powinien być na siłę wtykany w pobliżu ważnych dla Polaków symboli narodowych i religijnych, a także szpecić wyjątkowo pięknego otoczenia 

urbanistycznego i krajobrazowego. Uważam, także że przede wszystkim, należy się poważnie zastanowić nad lokalizacją tego pomnika. A wyboru projektu należy dokonać bez pośpiechu i 

w oparciu o opinie specjalistów.

982. 31.01.2018 Chciałam wyrazić swój sprzeciw wobec budowy pomnika AK w zaproponowanej formie i lokalizacji.

Zbyt dużo napięcie społeczne związane z przedsięwzięciem nie przełoży się na upamiętnienie bohaterów, a to jest głównym celem. Ponadto akurat ta przestrzeń powinna zostać jak 

najbardziej otwarta.
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983. 31.01.2018 Chciałbym wyrazić swoje stanowisko w sprawie budowy pomnika AK na bulwarach wiślanych w okolicach Wawelu. Pomysł budowy pomnika AK w zaproponowanym kształcie i lokalizacji 

oceniam negatywnie. Bulwary wiślane powinny pozostać otwartymi terenami zielonymi spełniającymi funkcję rekreacyjną. Pomnik w zaproponowanym kształcie wielkiej, surowej ściany 

jest nieestetyczny i agresywnie wdziera się w otwartą przestrzeń bulwarów. Nie jestem także zwolennikiem budowania w Krakowie kolejnych pomników o tematyce patriotyczno-

narodowej. Według mnie sam fakt funkcjonowania w Krakowie Muzeum Armii Krajowej jest wystarczającym sposobem upamiętnienia tej organizacji. W Krakowie istnieje już ponadto 

szereg innych pomników o zbliżonej tematyce. Liczę, że krytyczne opinie mieszkańców Krakowa w sprawie pomysłu budowy pomnika AK na bulwarach wiślanych przyczynią się do 

wycofania się władz miasta z pomysłu jego budowy oraz finansowania z budżetu miasta.

984. 31.01.2018 Jestem przeciwko budowie pomnika AK pod Wawelem!!! Pomnik jest za duży, kompletnie zaburza przestrzeń na bulwarach, nie wpisuje się w otoczenie. Poza tym jest po prostu brzydki. 

To z pewnością nie jest miejsce na coś takiego, nie u stóp Wawelu! Mamy już w Krakowie muzeum AK i pomnik AK - po co mnożyć byty? Miasto ma chyba ma inne, większe potrzeby niż 

budowa kolejnego pomnika... Poza tym jego budowa jest stanowczo za droga.

985. 31.01.2018 Uważam, że ten pomnik nie jest estetyczny. Ot, po prostu kolejny pomnik który ma udawać zardzewiały. Uważam, że pomnik w tej formie nie powinien stanąć w tym miejscu. I to 

miejsce i ta sprawa zasługują na lepszy monument.

986. 31.01.2018 Nie zgadzam się na proponowaną lokalizację pomnika oraz jego wygląd. Uważam, że w Krakowie mamy już dość pomników. Na pewno nie chciałbym, by kolejne były dofinansowywane z 

kasy miasta, które powinno wydawać pieniądze na inwestycje przyczyniające się do polepszenia życia wszystkich mieszkańców. Mamy już w Krakowie Muzeum AK oraz pomnik AK przy 

moście Dębnickim. Nie mogę dostrzec celowości stawiania kolejnego i to w miejscu, które mogłoby by być zagospodarowane z pożytkiem dla mieszkańców i turystów (albo zostawione w 

spokoju, przecież nie musimy zabudowywać każdej wolnej przestrzeni). Mam nadzieję, że moja opinia okaże się przydatna w dalszym etapie procesowania budowy pomnika.Serdecznie 

dziękuję, za możliwość jej wyrażenia

987. 31.01.2018 Stawianie pomników jest najgłupszą formą upamiętniania czegokolwiek w kontekście wydarzeń historycznych. Najlepszą formą jest edukacja , przekazywania przesłania  i zapisywanie w 

umysłach ludzkich pamięci tego, o co walczono – o Wolną Polskę. Najlepszym pomnikiem AK jest Muzeum znajdujące się w naszym mieście. Niech więc stosowne środki zostaną 

przeznaczone na jego promocję, zwłaszcza wśród turystów zagranicznych, aby poznawali historię tej niezwykłej Armii.

988. 31.01.2018 Jestem PRZECIWNY budowie pomnika AK na bulwarze pod Wawelem.

Uzasadnienie : 1. Pomnik swoją formą plastyczną nie pasuje do otoczenia. 2. Pomnik i jego wymowa kłóci się z charakterem miejsca i rekreacyjną funkcją bulwarów. 3. Pomnik zasłoni 

perspektywę Wawel – Skałka z poziomu wzroku przeciętnego przechodnia. 4. Pomnik ze względu na swoją konstrukcję będzie z wysokim prawdopodobieństwem wykorzystywany przez 

bezdomnych i/lub pijanych ludzi do publicznego załatwiania się i picia alkoholu. Poza oczywistymi konsekwencjami w kwestiach higieny, bezpieczeństwa przechodniów i mieszkańców 

oraz wizerunku bulwarów jest to obraza dla pamięci o ludziach, którzy ryzykowali wszystko walcząc z okupantem. 5. Pomnik jest upolityczniony i z premedytacją dzieli zamiast łączyć 

społeczeństwo przez co działa na niekorzyść RP. 6. Źródło funduszy na pomnik jest nie jasne. Oryginalnie pieniądze miały pochodzić ze zbiórki, ale w przedstawionym projekcie umowy 

mają zostać wykorzystane pieniądze podatników. W obecnej postaci pomnik NIE powinien być ufundowany z pieniędzy podatków ponieważ działa on na niekorzyść miasta i jego 

mieszkańców.  7. Muzeum AK w Krakowie jest znacznie lepszą formą upamiętniania żołnierzy AK. Spełnia ono wysoce istotną funkcję edukacyjną oraz nie dzieli narodu.  8. Jako wnuk 

żołnierza AK jestem absolutnie pewny, że NIE chciałby być w taki sposób upamiętniany.

989. 31.01.2018 Jako mieszkaniec Krakowa, chciałbym wyrazić swoja opinię w sprawie budowy pomnika AK u stóp Wawelu. Jestem przeciwny budowaniu w tym miejscu pomnika, Wawel jest symbolem 

nie tylko miasta ale i Polski i nie powinna go przesłaniać żadna inna budowla. Ponadto nie podoba mi się projekt pomnika, uważam, że będzie on szpecił okolicę, przytłaczając ją swoją 

bryłą. Nie zgadzam się na dofinansowanie budowy pomnika z publicznych pieniędzy.  Mamy w Krakowie wystarczająco dużo pomników, uważam, że wydawanie publicznych pieniędzy na 

kolejne monumenty jest marnowaniem naszych pieniędzy.  Kolejne pomniki będą miały sens tylko jeśli będą one pełnić funkcję użyteczną i mieć formę parków, zielonych skwerów, 

świetlic dla dzieci itp.
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990. 31.01.2018 Jako mieszkaniec Krakowa pragnę wyrazić swoją opinię w sprawie usytuowania pomnika AK w proponowanym miejscu i kształcie. Pomnik zaslania i zaburza perspektywę Wawelu a 

kształt Pomnika spowoduje że będzie miejscem do załatwiania potrzeb fizjologicznych nie tylko mieszkańców ale również turystów. Nie jestem specjalistą w tej dziedzinie ale wydaje mi 

się że usytuowanie pomnika AK w tym miejscu i kształcie jest nieprzemyślane.

991. 31.01.2018 Pomysł budowy pomnika AK a tym samym usunięcia "Joka" - pomnika psej wierności uważam za kuriozalny i sprzeciwaim mu się od samego poczatku. Dopiero jednak zaproponowany 

projekt pomnika skłonił mnie od reakcji.

 Architektoniczny koszmar, nacechowany ideologicznie bunkiem ma zostać umieszczony w jednym z najpiękniejszych miejsc naszego miasta. Pragnę zwrócić Państwa uwagę, że budowa 

pomnika zaspokoi ambicje bardzo

 niewielkiej grupy ludzi, tysiące zwykłych mieszkańców nigdy wam tego koszmaru nie zapomni.

992. 31.01.2018 Sprzeciwiam się budowie pomnika w proponowanym miejscu. Obecna forma zachęcać będzie do spożywania alkoholu, załatwiania potrzeb czy  malowania na nim kibicowskich haseł.

Znacznie lepszą lokalizacją jest rejon dawnego pomnika Koniewa przy alei Armii Krajowej lub przeznaczenie środków na muzeum Armii Krajowej na Rakowickiej.

993. 31.01.2018 Jestem absolutnie przeciw powstaniu tak ogromnego pomnika, zabierającego jeden z ostatnich zielonych zagajników w ścisłym centrum Krakowa oraz zasłaniającego widok na wzgórze 

wawelskie.

W tym miejscu co roku odbywa się fantastyczny jarmark świętojański, który w odpowiedni sposób zarówno dla Krakowian jak i turystów upamiętnia i propaguje Polską historię. 

Upamiętnianie historii nie polega bowiem na betonowaniu i pomnikowaniu przestrzeni miejskiej, a kombatantom potrzebne są pieniądze na życie a nie kolejne tego typu obiekty.

994. 31.01.2018 Proponowany pomnik jest niezwykle brzydki, jego symbolika zaś w najlepszym wypadku, niezrozumiała. Dzięki pełnowymiarowej makiecie można przekonać się, że w miejscu 

przewidzianym, będzie zbyt agresywny w stosunku do bezpośredniego otoczenia.  W związku z powyższymi uwagami proszę, by nie wzniesiono pomnika AK w miejscu, gdzie obecnie stoi 

jego makieta (o ile to możliwe żadnego innego w tym miejscu również). Najlepiej byłoby, gdyby pomnik AK w proponowanej formie w ogóle nie powstał.

995. 31.01.2018 Jestem absolutnie przeciwna umieszczaniu pomnika AK w takiej formie i w tym konkretnym miejscu. Bryła pomnika nijak nie pasuje do otoczenia, psując kawałek wolnej przestrzeni oraz 

zasłaniając widok na Wawel, a jego forma wydaje mi się całkowicie nie korespondować z otoczeniem. Uważam, że okolice Wisły i Wawelu nie mogą stanowić miejsca, w którym bez ładu 

i składu dodawane są kolejne elementy przestrzeni, zaburzając całkowicie harmonię tego miejsca. Ponadto moim zdaniem niezmiernie trudno będzie utrzymać bryłę pomnika w 

porządku, tak duża płaska przestrzeń oraz miejsce, w którym spotykają się i „imprezują” niezliczone rzesze Krakowian i turystów będzie świetnym miejscem na pozostawianie bazgrołów 

graffiti, które już wystarczająco szpecą nasze miasto. Ostatnim moim argumentem jest to, że sposób przeprowadzenia debaty na temat pomnika (powinna być o wiele dłuższa i bardziej 

rozreklamowana)  oraz fakt, że sprawa niewątpliwie ma również  wydźwięk polityczny sprawia, że pomnik nie powinien stanąć w takiej formie oraz w tym miejscu, gdyż będzie kolejnym 

elementem dzielącym nasze już wystarczająco podzielone społeczeństwo. Zaznaczam przy tym, że nie jestem wrogiem idei postawienia pomnika AK w ogóle.

996. 31.01.2018 Moja  opinia dotycząca budowy pomnika AK.  W tej formie  i lokalizacji jest negatywna. Zaproponowana budowa  w niczym  nie przypomina pomnika, który ma uhonorować żołnierzy AK. 

Budowla jest ponura, nie komponuje  się  z architekturą krajobrazu Bulwarów Wiślanych. Przypomina  zardzewiały wrak łodzi lub  szalet  miejski. Jest już niestety systematycznie  

zanieczyszczany. Pełna zakamarków  nie  jest  to  bezpieczne. Moim  zdaniem  lepszą lokalizacją  jest skwer przy Armii Krajowej (gotowa infrastruktura po dawnym pomniku).

997. 31.01.2018 Pomysł postawienia tego brzydactwa w takim miejscu musiał się zrodzić w głowach ludzi pozbawionych wzroku, dobrego smaku i zdrowego rozsądku. Ta szpetota psuje jeden z 

najpiękniejszych widoków Krakowa.  W dodaatku, ze względu na swój "parawanowy" charakter może stać się łatwo publicznym szaletem, co będzie oznaczało dosłowne zbrukanie 

pamięci o ludziach, których chciano pomnikiem uczcić. 1. Nie zgadzam się kategorycznie na proponowaną lokalizację. 2. Nie podoba mi sie projekt pomnika. 3. Nie zgadzam się na 

dofinansowywanie tego paskudztwa. 
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998. 31.01.2018 Dzień dobry ,jesli mozna zabrać głos w dyskusji o pominku AK …..jakież może być moje zdanie skoro moj Ojciec był żołnierzem AK i w takim duchu mnie wychował . Pomnik 

upamiętniający Akowców tak ,ale nie pod Wawelem!

Każde miejsce ma swoją symbolikę ,swoje przeznaczenie ,swoje założenia architektoniczne.Nie można sztucznie zakładać ,ze Wawel piękny i wieczny, jest jedynym najważniejszym i 

godnym miejscem dla pomnika AK .Wawel ma swoją historię ,swoją ekspozycję  na wzgórzu,swoją symbolikę zwłaszcza dla Krakowian , nie po to ,zeby teraz to zmieniać .Zostawmy to 

miejsce .

Znajdzmy miejsce  piękne ,nowe ,zielone jak „ paryzanckie lasy „ dla pomnika AK .Większy pomnik nie oznacza ,ze godniej uczcimy poległych ,bliżej Wawelu nie oznacza ,ze lepiej .

999. 31.01.2018 Uważam, że pomnik AK, a zwłaszcza pomnik w tej formie, nie powinien znaleźć się pod Wawelem.

1) Pomnik żołnierzy AK dłuta zmarłego w tym roku profesora Chromego już od ćwierć wieku stoi na bulwarze Czerwieńskim. Pomysł dublowania pomnika poświęconego tym samym 

ludziom prawie w tym samym miejscu jest czymś kuriozalnym.  2) Proponowana przez osoby forsujące budowę pomnika forma instalacji zawłaszczająca dużą część bulwaru służącemu 

od lat jako miejsce atrakcyjnych imprez dla krakowian i turystów, m.in. świetnego "Jarmarku Świętojańskiego" oraz związanego z Krakowem pomnika psa Dżoka jest nie do przyjęcia.3) 

Cały proces decyzyjny i "konsultacje" społeczne przeprowadzone w związku z lokalizacja pomnika to było jakieś kuriozum. Najpierw w ankiecie internetowej ze śladową liczbą 

respondentów wybrano lokalizację na którą zagłosowało 200 (sic!) osób a dopiero potem projekt. Nawet jeśli ktoś głosował na pomnik to niekoniecznie na przeskalowaną ściankę 

zachęcająca pijaków do załatwiania potrzeb fizjologicznych. 4. Skandalem jest plan dofinansowania budowy tej wątpliwej "ozdoby" podnóża Wawelu pieniędzmi podatnika. Podobnie 

radni lekką ręką chcą dofinansować inne pomniki które rzekomo miały być fundowane przez inicjatorów ich budowy. 5. Cały "pomnik" czego dowodzi postawiona makieta, w ogóle nie 

pasuje do podnóża Wawelu i dewastuje przestrzeń Bulwarów. Podsumowując, jeśli pomnik to nie tu (bo tu już taki jest), nie w tej skali i nie za pieniądze podatnika.

1000. 31.01.2018 Jestem przeciwny umieszczenia pomnika AK w miejscu wystawienia makiety koło pomnika psa Dżoka. Uważam, że jeśli jest taka wola Armia Krajowa powinna zostać upamiętniona 

pomnikiem w Krakowie, jednak w innym miejscu.

Nie powinno się zawłaszczać przestrzeni publicznej która służy zarówno mieszkańcom jak i turystom. Od lat odbywają się w tym miejscu różne atrakcje, zarówno cykliczne jak i 

jednorazowe (np. Jarmark Świętojański, Piknik rodzinny w maju 2015 itp.). Ponadto mieszkańcy Krakowa uwielbiają wypoczywać na przestrzeni dookoła zamku, jak i na bulwarach, gdzie 

rozkładają koce, opalają się etc. Zarówno wydarzenia przeze mnie opisywane jak i prywatne aktywności nie licują w mojej ocenie z godnością pomnika, który jest słuszny lecz nie w tak 

aktywnie i intensywnie eksplorowanej przez mieszkańców i osoby odwiedzające Kraków przestrzeni. W tym miejscu nie działy się żadne istotne wydarzenia związane z samą AK, dlatego 

nie widzę powodu do usilnego umieszczania pomnika w tym miejscu. Dodatkowo wiązałoby się to z przesunięciem obecnego pomnika psa Dżoka, który również odgrywa ważną rolę w 

folklorze lokalnym Krakowa (odbywają się tam spotkania organizowane przez Krakowskie Towarzystwo Opieki nad Zwierzętami poświęcone adopcji opuszczonych zwierząt). Dodatkowo 

chciałbym wyrazić swoją obawę w stosunku do możliwych aktów znieważania pomnika który w tej formie (która daję ustronne niewidoczne z najbliższych ulic miejsca) może paść ofiarą 

osób będących pod wpływem alkoholu, które spacerując w godzinach nocnych w okolicach bulwaru mogą uważać oddanie potrzeb fizjologicznych właśnie w bezpośrednim sąsiedztwie 

tego pomnika. Jestem pewien, że jest jakieś rozwiązanie brane pod uwagę jednak pragnę zaznaczyć że nie wszystkich takich delikwentów da się upilnować i wszystkim takim sytuacjom 

zapobiec.

Dziękuję za przeczytanie mojej opinii i pragnę zaznaczyć, że w innym miejscu, należycie przemyślanym i zaakceptowanym zarówno przez mieszkańców jak i środowiska kombatanckie 

miejscu pomnik ma moje poparcie.

1001. 31.01.2018 Uważam, że miasto przesadza w ilości planowanych pomników i jest to bardzo szkodliwe dla przestrzeni miejskiej, której ciągle ubywa. Pomniki są potrzebne w społeczeństwach, w 

których zapomniano o bohaterach lub nigdy ich nie było i trzeba ich wymyśleć lub jeśli władza narzuca obywatelom jakich bohaterów należy czcić. Polskie społeczeństwo nie należy do 

żadnej z tych grup, pamięć o bohaterach AK jest cały czas widoczna w akcjach społecznych i obchodach świąt narodowych. Pomniki to dobry środek przekazu w XVIII wieku i nie przystaje 

do współczesnych realiów. 
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1002. 31.01.2018 Uważam, że lokalizacja pomnika jest bardzo niefortunna. Monument będzie zasłaniał widok na Wawel. Dlatego realizacja inwestycji zmniejszy atrakcyjność okolicznych alejek. Otoczenie 

wzgórza to  przestrzeń o charakterze  unikatowym. Sprzeciwiam się tak dużej ingerencji w krajobraz. Trawnik pełni również funkcję rekreacyjną. Uważam ,że mieszkańcy nie powinni 

tracić miejsca do spędzania wolnego czasu.  Nie podoba mi się perspektywa zabetonowywania kolejnego fragmentu miasta. Bardzo nie podoba mi się projekt pomnika. Konstrukcja 

zupełnie nie pasuje do otoczenia. Nie rozumiem koncepcji. Dla mnie jest to architektura bardzo niskiej jakości. Dziwni mnie, że  w ogóle jest rozważana budowa takiego monumentu. 

Uważam również, że nie powinno się wydawać pieniędzy na kolejny pomnik. W moim odczuciu stanowi to przejaw megalomani. Jest wiele ważniejszych potrzeb. Zresztą w przypadku 

rezygnacji z inwestycji  zaoszczędzone środki można by przeznaczyć na pomoc kombatantom Armii Krajowej i ich rodzinom.

1003. 31.01.2018 1. Nie zgadzam sie na proponowana lokalizację. 2. Nie podoba mi sie projekt pomnika. 3. Zgadzam się na dofinansowanie. 4. Powinny powstawać nowe pomniki

1004. 31.01.2018 W mojej opinii lokalizacja i rozmiar pomnika jest nietrafiona. Zasłania panoramę nie współgra z otoczeniem.

1005. 31.01.2018 Moja opinia na temat planowanej budowy pomnika AK jest jednoznacznie negatywna. 1. Dublowanie pomnika- nieopodal znajduje się pomnik Polski Walczącej autorstwa Bronisława 

Chromego- nie ma według mnie potrzeby powtarzania pomnika o zbliżonej tematyce, w zbliżonej lokalizacji.  2. Lokalizacja- każdy, niezależnie od formy i tematyki pomnik na bulwarach i 

każdą inną trwałą formę przestrzenną na bulwarach wiślanych uważam za dyskusyjną. Zaburza to charakter bulwarów jako przestrzeni otwartej. 3. Forma upamiętnienia Armii Krajowej i 

jej bohaterów- poza ulicą Armii Krajowej (już istniejącą) i Muzeum Armii Krajowej (już istniejącym) istnieją inne formy upamiętniania bohaterstwa AK- np. dofinansowanie lekcji 

muzealnych we wspomnianym muzeum, dofinansowanie publikacji, produkcji filmów, wreszcie wsparcia nad żyjącymi jeszcze weteranami. 4. Forma pomnika- nie jest jednoznacznie 

nowoczesna, ani jednoznacznie tradycyjna, nie nawiązuje w żaden sposób do kontekstu przestrzeni, w której miałaby się znaleźć, formą próbuje za to zastosować coś podobnego do 

archeologii posadzkowej, używanej dla uczytelnienia reliktów budowli historycznych- tu bez większego uzasadnienia. Wszystkie podnoszone jak dotąd zarzuty o możliwości 

wykorzystywania tego pomnika do funkcji

daleko mniej monumentalnych niż upamiętnienie Armii Krajowej- obawiam się, że są trafne.

1006. 31.01.2018 Jestem przeciwna budowie pomnika AK w tej formie i w tym miejscu. W sąsiedztwie Wawelu zlokalizowany jest znakomity projekt autorstwa Bronisława Chromego i on w zupełności 

wystarczy.  Proponowany pomnik jest artystycznie bardzo słaby i zbyt dominujący – jego realizacja zdewastowałaby krajobraz kulturowy bulwarów. Mam nadzieję, że władze miasta 

pomyślą o nowej lokalizacji i rozpisaniu kolejnego konkursu, żeby uzyskać prace odpowiadającą tak ważnej tematyce.

1007. 31.01.2018 Osobiście jestem przeciwny budowie jakichkolwiek pomników w bliskiej okolicy Wawelu i wpływającej istotnie na otoczenie zamku.  Wawel sam w sobie jest najwspanialszym 

pomnikiem i  nie powinien być  tłem dla innych pomników. Perspektywa  „czystego” oglądania Wawelu również jest czymś cennym samym w sobie.

1008. 31.01.2018 Nie  podoba mi się na lokalizację pomnika Armii Krajowej na bulwarach wiślanych. Bulwary powinny być ogólnodostępnym miejscem wypoczynku, a zlokalizowanie na nich pomniku i  

wybrukowanie jego otoczenia ograniczy funkcję tego miejsca wyłącznie do patriotycznych uroczystości. Pomnik w tej formie i w tym miejscu może być narażony na dewastację i nie 

spełni swojej funkcji upamiętnienia bohaterów. Poza tym nie należy ruszać figurki psa, który Krakowianom przypomina o wierności i przywiązaniu zwierząt

1009. 31.01.2018 Wyrażam negatywną opinię wobec inicjatywy budowy tego pomnika w tym miejscu. Pomnik jest za duży, zajmuje zbyt dużą powierzchnię, powodując zmniejszenie terenów zielonych w 

ścisłym centrum miasta. Stanowi też niepożądaną subdominantę  w widoku na Wawel od strony ulicy J. Dietla. Budowa pomnika w  sposób niezamierzony doprowadzi do dodatkowego 

niszczenia terenów zielonych przez uczestników uroczystości, które z pewnością będą się często przy nim odbywać. 
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1010. 31.01.2018 Jestem za powstaniem pomnika AK, ale zdecydowanie NIE POD WAWELEM i nie kosztem zielonej przestrzeni na bulwarach. To nie miejsce na tak dużą bryłę o wątpliwych walorach 

estetycznych.

Na wizualizacjach widać, że postawienie pomnika w ww. miejscu spowoduje konieczność wycięcia sporego drzewa, które kilkadziesiąt lat temu posadziła tam moja Mama wraz z całą jej 

klasą, a w jego korzeniach dzieci wraz z nauczycielami zakopały tzw. "kapsułę czasu". Czy upamiętnianie AK musi się odbywać kosztem chociażby tego drzewa?

Naprawdę w Krakowie jest wiele innych miejsc na tego typu inicjatywy. Lokalizacja pod Wawelem zdecydowanie dzieli zamiast łączyć. Po co się przy niej upierać? Nie dajmy się 

szantażować retoryką i metodami wielokrotnie już stosowanymi w naszym mieście przy podobnych okazjach (pomnik na placu Marii Magdaleny, pomnik na Wawelu, głaz na Błoniach 

itd.). Liczę, że władze miasta nie ugną się kolejny raz przed wygórowanymi żądaniami i ambicjami wąskiej grupy osób.

1011. 31.01.2018 Jestem przeciwny ustawieniu Pomnika AK w proponowanym miejscu i kształcie, ponieważ: 1. W okolicy znajduje się już Pomnik Polski Walczącej, który poświęcony jest wszystkim 

polskim żołnierzom poległym w trakcie II Wojny Światowej. Uważam, że jeden pomnik o  tej tematyce wystarczy, żołnierze AK zostali już należycie upamiętnieni. Nie rozumiem także 

dlaczego akurat AK miałaby być szczególnie wyróżniona, jeżeli na Bulwarach zostanie postawiony pomnik poświęcony jedynie AK, to może powinniśmy obok postawić także pomniki 

Bohaterów Września, Armii Andersa, Dywizji Maczka, a także innych organizacji podziemnych, np. Batalionów Chłopskich.

2. Bulwary są miejscem rekreacji i odpoczynku i nie powinny być miejscem prowadzenia debaty historycznej czy politycznej. Do tego służą muzea, cmentarze i uniwersytety, ewentualnie 

miejsca szczególnie związane z wydarzeniami historycznymi, tak jak miejsce, w którym stoi Pomnik Polski Walczącej. Ewentualne instalacje stawiane w takim miejscu mają moim zdaniem 

służyć integracji mieszkańców miasta np. kolektywne biblioteki, a pomniki pełnią takie funkcje jedynie od święta i zazwyczaj integrują jedynie osoby lubiące brać udział w uroczystościach 

państwowych. 

3. Pomnik jest mierny pod względem artystycznym. Ma nijaki kolor i nieregularny kształt.  Nie kojarzy się z Armią Krajową ani ze wstęgą, raczej z murem dzielącym społeczeństwo. 

Dodatkowo ze względu na liczne załomy będzie z dużym prawdopodobieństwem miejscem spożywania alkoholu i oddawania moczu, a chyba nie w ten sposób chcielibyśmy uczcić AK.

1012. 31.01.2018 Nie chcę pomnika w tym miejscu!!!! Bulwary dla zieleni.

1013. 31.01.2018 Zaproponowany pomnik przesłoni widok na Wawel i zdominuje okolicę, zamiast się w nią wpisywać. Przy całym szacunku dla dokonań AK, nie wszystkie obszary w mieście powinny być 

naznaczone przypominaniem o narodowej martyrologii; bulwary to teren rekreacyjny i niech tak zostanie. Kształt fatalny, miejsce nieodpowiednie – jestem przeciwna.

1014. 31.01.2018 Zarówno projekt pomnika, jak i jego umiejscowienie wydają się nietrafione - jest wielki i toporny, nie pasujący wyglądem ani stylem do bryły Wawelu na tle której ma się prezentować. 

Patrząc na niego odnosi się też wrażenie tymczasowości - nie wygląda by miał zestarzeć się w godny sposób i stać się ponadczasowy, a przecież zostałby w tym miejscu już na bardzo 

wiele lat. Z szacunku dla dokonań AK i jej istotności sama tematyka pomnika nie jest usprawiedliwieniem dla niestaranności ani ignorowania aspektów przestrzennych lokalizacji takiego 

obiektu. W obecnej formie pomnik ten wydaje się bardziej czymś co w o wiele większym wymiarze wzbudzi kontrowersje i oszpeci okolicę niż przysłuży się pamięci walczących o wolność 

Polaków.

1015. 31.01.2018 Jestem NAJZUPEŁNIEJ PRZECIWNA budowie pomnika AK pod Wawelem, na bulwarze. Uzasadnienie :

1. Pomnik ma fatalną formę architektoniczną, niepasującą do otoczenia. 2. Pomnik i jego otoczenie nie współgrają z charakterem miejsca – bulwar to jeden z nielicznych terenów 

zielonych w centrum, dostępnym dla wszystkich, pozwalający np. latem choć trochę odpocząć od miasta. 3. Pomnik zasłoni perspektywę Wawel – Skałka ( patrząc z poziomu normalnie 

idącego alejką człowieka). 4. Forma, konstrukcja pomnika prowokuje do traktowania go jak szalet miejski, czy parawan do picia piwa pod chmurką. 5. Pomnik – ze zwględu na 

uwarukowania polityczne jego pomysłodawców i niejasne formy zbiórki i fnansowania na pewno podzieli społeczeństwoi zniechęci do niewątpliwie słusznego celu.  6. W Krakowie jest 

już Muzeum AK – i to jest najlepszy pomnik – żywy i edukujący- a nie martwe płoty nad Wisłą.
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1016. 31.01.2018 Uważam że pomnik AK nie powinien stanąć w proponowanej formie oraz w proponowanym miejscu.Teren w którym się znajduje powinien zostać pozostawiony w takim stanie w jakim 

jest teraz. Wiosną, latem, czy wczesną jesienia jest to bardzo fajne miejsce do spedzania wolego czasu, siedzenia na trawie, grania w kometkę, itp. A druga sprawą jest że walory 

estetyczne proponowanego pomnika. Uważam ze w tej formie jest po prostu brzydki.

1017. 31.01.2018 Jestem przeciwna budowie pomnika AK na bulwarze pod Wawelem.  W mieście jest coraz mniej terenów zielonych i rekreacyjnych. Pomału wszystkie skwery zamieniają sie w działki 

budowlane z wysokimi budynkami.

Mieszkańcy potrzebują miejsca do swobodnego i przyjemnego spedzania czasu w otoczeniu zieleni.  Kolejna budowla zabierze jedno z cennych miejsc.  Chciałabym zwrócić uwagę, że 

najistotniejsze jest życie, które teraz się toczy i ludzie, którzy teraz zyją tu i teraz.  Pomników mamy w Krakowie ogromne ilości i wystarczy ich juz.

Potrzeebne sa parki, przedszkola, boiska.  Proponuję urządzić piekny skwer lub park i nazwać go imieniem AK.

1018. 31.01.2018 NA WSTĘPIE – JESTEM ZA UPAMIĘTNIENIEM PAMIĘCI ŻOŁNIERZY ARMII KRAJOWEJ . Proponowana lokalizacja pomnika :

1. ograniczy teren zielony wykorzystywany podczas różnych imprez np. na pokazy grup rekonstrukcyjnych. 2. pozbawi mieszkańców i turystów miejsca, gdzie można w lecie pójść na 

piknik (planowana inwestycja to również alejki , sama wstęga z zakamarkami może kusić do załatwiania różnych spraw a szacunek dla Żołnierzy nie pozwoli na głośne zabawy dzieci – 

wyłączając spory teren z możliwości rekreacji, wypoczynku i sportu).  3. po drugiej stronie Wisły stoi budynek Araty Isozakiego – szacunek do miejsca, przyrody i skromność, które 

charakteryzują Manghę - wydają się obce autorom pomysłu lokalizacji pomnika właśnie w tym miejscu 

1019. 31.01.2018 Stanowczo sprzeciwiam się niszczeniu wizerunku Krakowa, przez stawianie w miejscach do tego nieprzeznaczonych, takich ohydnych pomników , jak planowany pomnik AK. Nie zgadzam 

się 

na finansowanie  ogromną kwotą z budżetu miasta, nie wiadomo czyich zachcianek na zaistnienie w przestrzeni  publicznej. To brzydactwo nie ma prawa niszczyć krajobrazu wokół 

Wawelu. To jest miejsce na spacery i zabawę , a nie na stawianie betonowych brył, które służyć zapewne będą za toaletę publiczną. Jest w Krakowie ul. Armii Krajowej -  tam jest 

wystarczająco dużo miejsca , aby to paskudztwo postawić. Myślę, że AK - owcy przewracają się w grobie widząc tę prywatę , która niewiele ma wspólnego z Ich walką. Ponadto 

skandaliczne jest wydanie zgody na budowę tego czegoś, na podstawie dziwnej konsultacji, gdzie było około 200 głosów za. Interesuję się sprawami Krakowa i nigdzie z takim sondażem 

się nie spotkałam. Należałoby sprawdzić rzetelność jego zrobienia.

1020. 31.01.2018 Jestem przeciwny budowie pomnika AK na bulwarach Wiślanych w okolicach Wawelu. Jestem zdania, iż nie powinno się zaburzać krajobrazu bulwarów pomnikiem w miejscu , gdzie 

najważniejszym punktem powinien być Wawel, który jest nie tylko wizytówką Krakowa, ale także i Polski. Ponadto, myślę, że mieszanie wątków historycznych jakim jest Zamek Wawelski 

i Armia Krajowa w tak bliskim miejscu jest nieuzasadnione. Jestem także zdania, iż w przypadku budowy tego pomnika powinny mieć zastosowanie, uzasadnienia jakie planowanie 

przestrzenne miasta miało wydając decyzje dotyczące budowy Centrum Turystyki u podnóża Wawelu, czy kiedy wydawana była opinia w sprawie balonu – atrakcji turystycznej, gdzie 

głównym wątkiem było zaburzenie krajobrazu gdzie najważniejszym punktem był zamek. Miejsce na taki pomnik, jeśli istnieje taka wola mieszkańców  (a nie radnych) powinno się  

znajdować, w miejscu, aby każdy w spokoju mógł oddać hołd żołnierzom, a samo miejsce powinno moim zdaniem być miejscem cichym i spokojnym, a nie miejscem gdzie tysiące 

Krakowian i turystów spędza swoje wolne popołudnia, co może zaburzać symbolikę tego miejsca. Pragnę przy tym podziękować, za konsultacje społeczne, gdyż uważam, że sprawy takie 

jakie budowy pomników, czy nadawanie nazw ulicom, powinno być konsultowane z mieszkańcami miasta, lub co najmniej  lokalnej najbardziej zainteresowanej społeczności.

1021. 31.01.2018 1 Nie zgadzam się na proponowaną lokalizację. 2 Nie podoba mi się projekt pomnika. 3 Nie zgadzam się na dofinansowanie budowy pomnika

1022. 31.01.2018 Jestem przeciwna budowie tego pomnika w okolicach Wawelu.

1023. 31.01.2018 Szanowni Państwo, jestem przeciwny budowie tego pomnika w tym miejscu. 

1024. 31.01.2018 Uważam że: - bryła pomnika zaburza estetykę bulwaru, - nie pasuje do Wawelu, - będzie miejscem kuszacym do imprezowania, - będzie miejscem, w którym turyści będą robić sobie 

śmieszne zdjęcia, dzieci będą się bawić – co jest naturalne, jednak nie jest to stosowne do tematyki pomnika, - jest niepotrzebnym wydatkiem, - nie podniesie świadomości o znaczeniu 

AK
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1025. 31.01.2018 Uważam że; - bryła pomnika zaburza estetykę bulwaru, - nie pasuje do Wawelu- będzie miejscem kuszacym do imprezowania, - będzie miejscem, w którym turyści będą robić sobie 

śmieszne zdjęcia, dzieci będą się bawić – co jest naturalne, jednak nie jest to stosowne do tematyki pomnika, - jest niepotrzebnym wydatkiem, - nie podniesie świadomości o znaczeniu 

AK

1026. 31.01.2018 Przekazuję niniejszym swoją opinię w sprawie formy i lokalizacji pomnika AK:

zlokalizowanie wątpliwego estetycznie pomnika "Wstęga pamięci” na terenie Bulwarów Wiślanych nieodwracalnie zmieni wielofunkcyjną i niezwykle ważną dla krakowian (a także 

turystów odwiedzających nasze miasto) Przestrzeń publiczną, zasłaniając przy tym częściowo widok na Wawel.  Cytując p. Elżbietę Koterbę, Zastępcę Prezydenta ds. Rozwoju Miasta 

Krakowa: „To jest miejsce wyjątkowe, miejsce pocztówkowe, miejsce na skalę europejską. Nie możemy sobie pozwolić na bylejakość w tym miejscu (…)” i dalej „(…) Pomiędzy mostami 

naprzeciw Wawelu mamy do czynienia z salonem miasta”. 

Te słowa, z którymi w pełni się zgadzam, są w mojej ocenie wystarczającym argumentem w sprawie niefortunnej lokalizacji pomnika AK. Tym bardziej niezrozumiałym, że w niedalekiej 

odległości na bulwarze Czerwieńskim jest już pomnik, dłuta prof. Bronisława Chromego, upamiętniający również bohaterów Armii Krajowej.

Dlatego jako mieszkanka Krakowa (dzielnica Zwierzyniec) liczę na to, że mój głos przyczyni się do zmiany podjętych wcześniej, złych  decyzji a w szczególności do powrotu do koncepcji 

pierwotnej  lokalizacji pomnika AK, wskazanej przez mieszkańców czyli przy ul. Armii Krajowej.

1027. 31.01.2018 Podnóże Wawelu nie jest dobrym miejscem na kolejny pomnik, nie w tej skali.

Nikt nie umniejsza zasług i roli AK, ale przestrzeń w tak wyjątkowym miejscu jak okolice Wawelu powinna być przyjazna ludziom.

1028. 31.01.2018 Oczywiście wyrażam niniejszym dezaprobatę dla próby wzniesienia u stóp Zamku Królewskiego na Wawelu tego nieprzystającego, zbyt monumentalnego "dzieła", jakim jest Wstęga 

Pamięci.

Sprzeciwiam się ponadto powstaniu jakiegokolwiek pomnika zarówno na Bulwarach Wiślanych, jak również na terenie Krakowa, dopóki nie zostaną określone szczegółowe procedury 

dotyczące wznoszenia pomników na terenie miasta Krakowa.

Sprzeciwiam się dofinansowaniu budowy zarówno pomnika AK, jak i każdego innego.

1029. 31.01.2018 Nie zgadzam się na budowę pomnika AK pod Wawelem. Jest zbyt duży, nieładny i ma zająć miejsce obecnie przeznaczone na rekreację.

1030. 31.01.2018 NIE popieram i jestem przeciwna budowie pomnika AK "Wstęga Pamięci" w miejscu planowanej lokalizacji na bulwarze Czerwieńskim przy ul. Smoczej w zaproponowanym kształcie.

Jest to zgrzyt architektoniczny i blokada jednego z ostatnich miejsc  rekreacyjnych w okolicach Wawelu. Pomnik w tym miejscu będzie bardziej dzielić niż łączyć, co ma miejsce już 

obecnie i zamiast pozytywnych i edukacyjnych funkcji będzie budzić niechęć i kontrowersje.
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1031. 31.01.2018 Szanowny Panie Prezydencie, pragniemy wyrazić nasze zaniepokojenie w sprawie zagospodarowania Bulwaru Czerwieńskiego. Teren, na którym obecnie stoi niewielki pomnik psa Dżoka 

autorstwa prof. Bronisława Chromego, miałby zostać bowiem zabudowany monumentalnym pomnikiem "Wstęga pamięci". Pomnik ten nieodwracalnie zmieni wielofunkcyjną i 

arcyważną dla krakowian przestrzeń publiczną, zasłaniając przy tym częściowo widok na Wawel.  Dlatego prosimy Pana Prezydenta o potraktowanie tego miejsca z należytą rozwagą i 

ogłoszenie międzynarodowego konkursu na zagospodarowanie bulwarów wiślanych, który poprzedzony byłby szerokimi konsultacjami społecznymi, jakich zabrakło na etapie wyboru 

lokalizacji pomnika AK.  Trudno bowiem za takie uznać internetowe głosowanie, w którym głosami zaledwie 200 osób, wybierających spośród arbitralnie wskazanych lokalizacji 

zdecydowano o budowie pomnika w tak ważnym dla krakowian miejscu. Nasze stanowisko jest wyrazem głosu wielu krakowian oraz opinii Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, 

który uważa, że tworzenie nowych obiektów na terenie bulwarów wiślanych nie jest wskazane. Ponadto Wojewódzki Konserwator Zabytków również wielokrotnie zwracał uwagę na 

konieczność opracowania kompleksowego projektu rewaloryzacji bulwarów wiślanych. "Elementy umieszczane na przedmiotowym terenie winny być spójne i odznaczać się wysokim 

walorem jakościowym i estetycznym. Kosmetyczne remonty bulwarów i wprowadzanie nowych chaotycznych nasadzeń, czy przypadkowo dobranych elementów małej architektury 

działa na niekorzyść tej przestrzeni". Dlatego też uważamy, że do czasu stworzenia kompleksowego projektu zagospodarowania należałoby chronić ten obszar przed wprowadzaniem 

nowych elementów, zwłaszcza o gabarytach planowanego pomnika. Wprowadzanie takiego obiektu bez całościowego planu dla tego terenu, a także bez rozpoznania potrzeb 

mieszkańców wydaje nam się działaniem doraźnym, które może tylko zaszkodzić tej ważnej dla wszystkich krakowian przestrzeni. Ponadto chcielibyśmy zwrócić uwagę na fakt, że w 

czasie przeprowadzonego sondażu na lokalizację pomnika Armii Krajowej, głosujący mieszkańcy wybrali inne miejsce, które jednak nie zostało zaakceptowane przez Wojewódzkiego 

Konserwatora Zabytków. Jest to kolejny argument przemawiający za wstrzymaniem inwestycji i skonsultowaniem jej z mieszkańcami Krakowa, co do tej pory nie zostało przeprowadzone 

w sposób adekwatny do rangi tego przedsięwzięcia. Mamy nadzieję, że Pan Prezydent przychyli się do naszej prośby i przeprowadzi odpowiednie konsultacje społeczne, w czasie których 

naprawdę szerokie grono krakowian będzie mogło się wypowiedzieć w sprawie zagospodarowania całych Bulwarów Wiślanych, w tym omawianego fragmentu - Bulwaru 

Czerwieńskiego." Do naszego apelu dołączyło ponad 1700 osób, głównie z miasta Krakowa, dlatego będziemy wdzięczni za uwzględnienie naszego wspólnego apelu o zmianę lokalizacji 

pomnika AK i wstrzymanie jego budowy u stóp Zamku Królewskiego na Wawelu.

1032. 31.01.2018 Wyrażam swój kategoryczny sprzeciw wobec budowy pomnika Armii Krajowej. Forma planowanego pomnika jest skandaliczna, brzydka i przede wszystkim kompletnie niezrozumiała. 

Dodatkowo forma ta, jak i jej „nowoczesne, świecące elementy” obrażają pamięć Żołnierzy AK. Nadmienię, że z czasem, specyficzny „zaułek” możne stać się miejscem przeróżnych 

działań i aktywności patologicznych, co tym bardziej wydaje się być niesmaczne. 

Poza tym, lokalizacja pomnika jest zupełnie nietrafiona! Zasłania Wawel, staje się swoistym kuriozum, na wspaniałych, wykorzystywanych przez mieszkańców i przyjezdnych do 

odpoczynku i relaksu  bulwarach. 

Ten pomysł to skandal! 


1033. 31.01.2018 Jestem przeciwna budowie pomnika, zarówno jeśli chodzi o jego lokalizację, jak i samo jego powstanie. Miasto tak bardzo potrzebujące środków finansowych na zaspokojenie 

podstawowych potrzeb swoich mieszkańców, borykające się z ogromnymi problemami jakości powietrza, komunikacji, bezpieczeństwa, edukacji itp. powinno wycofać się z tego typu 

wydatków. Nie przekonują mnie oświadczenia urzędników, że budżet został zatwierdzony i nie da się niczego zmienić.. Polityka komunikacyjna miasta z obywatelami nie istnieje; 

śmieszne jest twierdzenie, że sami mieszkańcy nie interesują się taki sprawami. W dobie komunikacji elektronicznej, ogłoszenie konsultacji w pokoju w magistracie zakrawa na działanie 

umyślne.

1034. 31.01.2018 Protestuję przeciwko budowie tego pomnika w tej formie a zwłaszcza w tym miejscu! Proponuję aby pomnik powstał przy Muzeum AK lub na skwerze przy  ul. Armii Krajowej.

1035. 31.01.2018 Nie podoba mi się projekt i nie podoba mi się pomysł stawiania nowego pomnika w tym miejscu.
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1036. 31.01.2018 1.Nie zgadzam się na proponowaną lokalizację pomnika 2. Jakkolwiek o gustach trudno dyskutować - NIE PODOBA MI SIĘ projekt pomnika 3.Nie zgadzam się na dofinansowanie jego 

budowy, co pozostaje w związku z pkt. 1. i 2.  4. Ważne wydarzenia i godne czci Osoby można i należy upamietniać, ale to powinno być szczególne wyróżnienie, a nie masowa 

pomnikotwórczość.

1037. 31.01.2018 1. Kilkukrotna zmiana (z nieznanych powodów) lokalizacji pomnika jest kompromitacją obieralnego samorządu i kpiną z obywateli zaangażowanych w konsultacje społeczne. 

2. Poza Wawelem i pod-Wawelem istnieją w Krakowie i inne godne miejsca – Drodzy Kombatanci.  Z faktu, że pomnik ma zawrzeć w sobie ziemię z cmentarza w Northolt i że w 

uroczystości w Wielkiej Brytanii uczestniczył osobiście adiutant Jej Królewskiej Mości nie wynika, że ta mierna praca ma stanąć pod Wawelem. 

3. Pomnik ten nie jest sztuką, ale tandetną dosłownością. Nadawałby się na nośniki informacji w centrum turystycznym albo do gazetki szkolnej.   Sztuka to jest pomnik Józefa Dietla, 

pomnik Lotników przy Al. Jana Pawła, Smok Wawelski, Pomnik Zagłady obok Bramy Brandenburskiej. W świecie już dawno nie robi się w taki sposób monumentów upamiętniających.

4. Nie bardzo lubię, kiedy urodzony w Wiedniu Polak z silnym angielskim akcentem poucza mnie co do właściwości ulokowania jego „wybitnej” pracy w miejscu publicznym.

5. Nikt nie udzielił w tej debacie poważnej odpowiedzi na pytanie „Dlaczego TU??”

6. Uzasadnienia podawane przez sprawców pomysłu są dziecinne: jaki związek może mieć hitlerowskie lotnisko kurierskie z pomnikiem PPP w tym miejscu? Żadnego.

7. Krakowianie, w tym i ja, mają już dość urządzania sobie z Wawelu i jego otoczenia szopek politycznych na każdą okazję.  Proszę wymyśleć sobie lepsze powody gromadnych wycieczek 

do Krakowa. 

8. Ta przestrzeń jest przestrzenią publiczną miasta. Przejadło się nam zawłaszczanie kolejnych miejsc  na potrzeby hurrapatriotycznej tromtadracji.  Nadużywanie dobrego imienia 

Adiutanta HMQ nie pomoże w tym dziele

9. Od czasu usadzenia ks. Piotra Skargi na urokliwym placyku Marii Magdaleny (relikt najstarszego rynku Krakowa) mamy dość pchania artystycznej miernoty w miejsca krajobrazowo 

istotne.

1038. 31.01.2018 Uważam, że pomysł stawiania drugiego pomnika na Bulwarach Wiślanych jest pomysłem chybionym. Skoro jest już jeden pomnik w hołdzie żołnierzom AK, to po co drugi? Tym bardziej, 

że jego koszt jest astronomicznie wysoki (1,6 mln zł!). Ponadto jest duże ryzyko, że projekt pomnika nie współgra z charakterem Bulwarów Wiślanych, a jego forma będzie sprzyjała 

wykorzystywaniu go jako toalety, co już niestety można zauważyć w pobliżu makiety.

Zdecydowanie wolałbym, aby te pieniądze wykorzystać chociażby na stworzenie spektakularnej wystawy w Muzeum AK na poziomie tych, które są w Muzeum Powstania Warszawskiego 

w Warszawie, czy Muzeum II Wojny Światowej w Gdańsku oraz na odnowienie i zadbanie o otoczenie wokół pomnika Żołnierzy Polski Walczącej autorstwa prof. Chromego.

Należałoby się też zastanowić, czy Kraków potrzebuje takiej ilości nowych pomników, skoro o te, które już są miasto nie dba.

1039. 31.01.2018 Projekt pomnika jest potworny. Nie róbmy krzywdy AK, ani krakowianom. Miasto takiego formatu co Kraków stać chyba na lepszą formę i sensowniejsze miejsce na podjęcie tematu 

pamięci AK. Miasto jest żywe, zmienia się, rozumiem zmiany wprowadzane w jego przestrzeń – ale róbmy je z głową, bo raz wprowadzone trudno potem odwrócić. 

1040. 31.01.2018 Nie podoba mi się pomysł budowy pomnika w tym miejscu. Jako lepszą lokalizację, proponowałabym miejsce starego pomnika Koniewa przy ulicy Armii Krajowej.
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1041. 31.01.2018 1/ Forma pomnika nawiązująca do przedwojennych granic Polski jest ideologiczną zagrywką i już wywołała spór, a prowadzić będzie do eskalacji narodowościowego wzmożenia 

(dywagacje dotyczące dawnych ziem wschodnich i relacji z Ukraińcami, ziem zachodnich i relacji z Niemcami). 2/ Forma pomnika w kształcie muru sprzyjałaby obsikiwania go przez pieski 

– co byłoby profanacją. Wartości „artystyczne” lepiej pominąć milczeniem. Dla Wawelu lepszym przedpolem jest zieleń. 3/ W Krakowie działa wspaniałe Muzeum AK , mamy liczne 

pomniki dotyczące II wojny światowej (również na bulwarach Wisły) oraz miejsca upamiętniające ten okrutny czas (miedzy innymi muzeum na ul. Pomorskiej w dawnej siedzibie Gestapo 

czy muzeum – Fabrykę Schindlera przedstawiające historię okupacji w mieście nie tylko z punktu widzenia Żydów). 4/ Organizacja konkursu, w którym wybrano projekt, pozostawia wiele 

do życzenia. 5/ Ewentualne usytuowanie pomnika u stóp Wawelu już teraz generuje gromadzenie się tam prymitywnych osób uważających się za „Małopolskich Patriotów”, którzy w 

dniu 11.12.2017 wprost po przemówieniach na rzecz powstania pomnika przemaszerowali przez Kraków wznosząc okrzyki zawierające mowę nienawiści i wzywające do rozprawy z 

osobami inaczej myślącymi. Taki pomnik powinien Polaków łączyć, a nie dzielić.

1042. 31.01.2018 1. Nie zgadzam się na proponowaną lokalizację. 2. Podoba mi się projekt pomnika. 3. Zgadzam się na dofinansowanie pomnika. 4. W Krakowie nie powinny powstawać kolejne pomniki.

1043. 31.01.2018 Sprzeciwiam się budowie pomnika AK pod Wawelem. Zaburzylo by to przestrzeń, która powinna być chroniona. Można w Krakowie znaleźć inne miejsce dla tego pomnika.

1044. 31.01.2018 Dziękuje za możliwość napisania opinii w oparciu o makietę pomnika. W moim przekonaniu lokalizacja tak dużego postumentu w przewidywanym miejscu burzy porządek zorientowany 

na perspektywę Wawelu, Wisły i dużych połaci zieleni. Jestem więc przeciwny (co innego gdyby to była płyta pamiątkową , jak na przykład płyty na Rynku) . AK , niewątpliwie zasłużone 

dla walki z okupantem, ma w Krakowie okazałe muzeum, mogło by mieć tez pomnik w innej lokalizacji (np. na ulicy Armii Krajowej) . Jeśli będziemy w najpiękniejszych miejscach stawiać 

okazałe pomniki to dawną krakowska szyldozę zastawimy pomnikozą. Z podobnego powodu jestem przeciw pomnikowi Kuklińskiego. Mam nadzieje na rozsadek władających miastem. 

1045. 31.01.2018 Ten pomnik to ogromna bryła architektoniczna pozbawiona wyrazy artystycznego, a nie dzieło sztuki, na które Kraków mógłby się zdobyć. Widziany z perspektywy gruntu przedstawia się 

jako wijąca się ściana pełniąca funkcję gazetki ściennej przeznaczonej na napisy, bo jak zdają się zakładać twórcy, czego się wprost nie napisze, tego widz z formy prawdziwego pomnika 

nie odczyta. Wiadomo, że AK działała na całym terytorium II Rzeczypospolitej, ale wizualizacja tego faktu w postaci ustawienia ścian na planie dawnych granic i tak nie jest widoczna z 

perspektywy, z której będzie oglądany, może być interpretowana rewindykacyjnie. Oczywiście, nazwać to można pogardzanym mianem „poprawności politycznej”, ale ciekawe, jak 

twórcy pomnika zareagowaliby na pomnik upamiętniający – powiedzmy - chwalebne wydarzenie z historii Niemiec, jakim była Wiosna Ludów, przyjmujący kontury mapy terenów 

zajmowanych wówczas przez kraje niemieckie, a więc z Pomorzem, Śląskiem, Wielkopolską i Warmią. Lokalizacja pomnika wybrana została źle. Zbyt wyraziście dominuje w przestrzeni, 

która ma być ramą dla jedynej tam pożądanej dominanty Wawelu. Dodatkowo, doniosłość historyczna i ranga fenomenu z historii Polski, który ma upamiętniać, kontrastuje z 

rekreacyjnym charakterem przestrzeni, w której został osadzony, a dedykowanej raczej piknikowemu towarzystwu odpoczywającemu na okalających trawnikach, lub krążącemu wokół 

ludycznego smoka, kramów z pamiątkami, przystanią statków wycieczkowych i obiektami sportowymi. Wniosek, jaki by się nasuwał: zamiast takiego pomnika-instalacji, pomnik-dzieło 

sztuki usytuowany w innym miejscu.

1046. 31.01.2018 1. Nie zgadzam się na tę lokalizację! 2. Nie podoba mi się forma "pomnika". 3. Nie zgadzam się na dofinansowanie pomnika przez miasto. 4. Uważam, że w Krakowie nie powinny 

powstawać nowe pomniki. Już mamy ich przesyt!
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1047. 31.01.2018 Ja oraz cała moja pięcioosobowa rodzina jesteśmy przeciwi powstaniu pomnika AK w planowanym miejscu i formie. Wybrana lokalizacja świetnie służy mieszkańcom jako obszar 

rekreacyjny i wypoczynkowy. Ustawienie w tym miejscu pomnika sprawi, że teren ten straci swoją funkcjonalność. Bryła pomnika jest dość ciężka i moim zdaniem przysłania ona Wawel. 

Chciałabym, żeby bulwary były miejscem gdzie mieszkańcy Krakowa mogą wypocząć lub aktywnie spędzić czas, jak wiadomo mało jest terenów zielonych (szczególnie w centrum miasta), 

dlatego szkoda marnować te nieliczne na tworzenie nowych miejsc kultu. Jeśli chodzi o walory estetyczne pomnika – uważam, że powinien on być bardziej innowacyjny w swojej formie. 

To jednak kwestia gustu i zapewne każdy mieszkaniec ma swoją własną opinię na ten temat. Na koniec tylko dodam, że cieszę się, że temat pomnika jest  konsultowany. Oby tak dalej! 

Mam nadzieję, że moja opinia będzie wzięta pod uwagę przy podejmowaniu decyzji.  Państwo moją opinię pod uwagę. 


1048. 31.01.2018 Jestem na NIE. Moją opinie podpieram odbieraniem mieszkańcom kolejnego zielonego kawałka, jakim są Bulwary Wiślane. A co z ładem przestrzennym? W tym przypadku nie będzie 

przeszkadzać wielki pomnik? 

Jak najbardziej jestem za upamiętnianiem bohaterów, ale w bardziej przemyślanym miejscu w Krakowie. 

1049. 31.01.2018 Od dzieciństwa wpajano nam, że AK to tylko w Warszawie było, cała Polska biernie znosiła okupację, a tu nagle pomnik w Krakowie. 

Nasze miasto jest jednym wielkim zgrzytem architektonicznym, a tu jeszcze rdza atakująca oczy. Starczy.  To miasto potrzebuje parków, zieleni. Wystarczy, że Park im. Jordana został 

przerobiony w cmentarz.

1050. 31.01.2018 Bardzo proszę osoby , które podejmują decyzje w sprawie wyglądu naszego miasta o uwzględnienie głosu mieszkańców i nieuleganie naciskom. Nasze Wawelskie Wzgórze i Bulwary 

Wiślane – perły naszego miasta  - nie potrzebują już dodatkowych  „ upiększeń „ ani dodatkowego  „ zagospodarowania „ Szanujmy to co mamy i nie  „ przypinajmy   róży do kożucha  „ , 

bo kożuch straci swój wygląd  i róża przy  „   kożuchu „ nie odda swojego piękna.Pomnikiem historii miasta lub ludzi, którym mieszkańcy Krakowa lub też cały naród  chcą oddać hołd 

niech będzie wiedza o tych wydarzeniach , przekażemy młodym pokoleniom. Kraków jest dużym miastem, nie zamyka się w Starym Mieście lub w okolicach Wawelskiego Wzgórza – 

zresztą myślę, że większość mieszkańców Krakowa nie chce dodatkowych pomników  / budowli /Niech Wawel  i Wzgórze Wawelskie  zachowa swój historyczny charakter bez 

doczepiania symboli współczesnej  historii. Niech nie ogarnia nas  „pomnikomania”.

1051. 31.01.2018 W związku z możliwością przesłania do Państwa opinii na temat postawienia pomnika AK w pobliżu Wawelu, chciałam przesłać moją negatywną ocenę projektu.

1052. 31.01.2018 W mojej opinii pomysł zasłaniania przestrzeni przed Wawelem jest chybiony. Obecnie jest to bardzo dobrze zagospodarowane miejsce, przestrzenne, pozwalające się skupić na historii 

średniowiecznej Polski. 

Mieszanie w jednym miejscu różnych fragmentów historii może doprowadzić do irozmycia ich znaczenia.

1053. 31.01.2018 Jestem przeciwna budowie pomnika w tej lokalizacji.

1054. 31.01.2018 Uważam, że lokalizacja i kształt pomnika nie pasuje do bulwarów. Wysiłek zbrojny AK lepiej upamiętni, moim zdaniem, rozbudowa i promocja Muzeum AK.

1055. 31.01.2018 Wawel  to nasze dobro narodowe. Nie można dopuścić do zawłaszczenia publicznej przestrzeni wokół niego i postawienia u stóp wzgórza wawelskiego olbrzymiego  i brzydkiego 

pomnika. Piękna do tej pory perspektywa na wzgórze z zamkiem  zostanie zakłócona szpecącym obiektem. Uchrońmy to miejsce przed zniszczeniem brzydotą, która ma tam zostać 

zainstalowana!
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1056. 31.01.2018 Chciałbym wyrazić opinię na temat budowy pomnika AK, który ma powstać przy bulwarach wiślanych koło Wawelu. Rozumiem wyrażaną przez niektóre środowiska chęć upamiętnienia 

AK, 

oraz logikę, która kryje się za tym aby postawić pomnik w tak ważnym dla krakowian miejscu. Uważam jednak, że nie jest ono najszczęśliwsze z kilku powodów. Monument przesłoni 

widok na Wawel, który jest jednym z najważniejszych symboli Krakowa. Bulwary to miejsce ważne z przyczyn kluczowych dla tzw. jakości życia w mieście. Są miejscem spacerów, 

aktywności fizycznej, spotkań towarzyskich czy wydarzeń kulturalnych. Pełnią one wielowymiarową i specjalną rolę w życiu i funkcjonowaniu miasta i to właśnie ilość tego typu miejsc  

stanowi o atrakcyjności oferty jaką miasto daje własnym mieszkańcom. Postawienie pomnika podporządkowałoby Bulwary funkcji martyrologicznej, i gruntownie zmieniałoby ich 

charakter.  Myślę, że tego typu "miejsc pamięci" w Krakowie jest już bardzo dużo i nie ma potrzeby tworzenia kolejnych. Sam zaprezentowany projekt pomnika nie spełnia moim 

zdaniem odpowiednich kryteriów estetycznych i nie podoba mi się iż tak ważne dla polskiej historii organizacje i wydarzenia mają być upamiętniane twórczością o bardzo niskiej wartości 

artystycznej i estetycznej. Proponowane przez miasto dofinansowanie na pomnik wielkości 1,6 mln złotych uważam za karygodne marnotrawienie publicznych pieniędzy. Bardzo proszę 

o pozytywne rozpatrzenie mojej prośby i zatrzymanie budowy pomnika w tym miejscu. 


1057. 31.01.2018 W sprawie budo wypomniku AK pod stopem Wawelu, NIE zgadzam się na proponowaną lokalizację (to powinno być miejsce rodzinnej rekreacji!), nie zgadzam się z projektem (za duży, 

brzydki) ani na jego dofinansowaniu (budżet miasta lepiej używać na walka zw smogiem!). Kraków nie potrzebuje pomników - ale więcej zieleń! 

1058. 31.01.2018 Chciałam zgłosić swą negatywną opinię dotyczącą lokalizacji i formy Pomnika AK przewidywanego pod Wawelem. Pomnik w proponowanej formule zbyt mocno ingeruje w otoczenie, 

przysłania panoramę Wawelu, dodatkowo może być mało czytelny dla turystów. Jest nieproporcjonalnie wielki w porównaniu do innych elementów (pomników i tablic) na skwerze.

1059. 31.01.2018 Po pierwsze, najlepszym pomnikiem AK w Krakowie jest MUZEUM ARMII KRAJOWEJ - wszelkie społeczne inicjatywy uhonorowania AK winny zmierzać do utrzymywania i wzbogacania 

oferty tego Muzeum.

Po drugie, projektowany pomnik AK na Bulwarach, w tym pod Wawelem w proponowanym miejscu jest pomyłką i winien być stanowczo odrzucony. To nie jest miejsce pomnikowe ale 

"piknikowe" i niech takim zostanie

 - miejsce wypoczynku i relaksu. Poza tym urbanistycznym nieporozumieniem jest stawianie czegoś w tej perspektywie widokowej Wawelu. Po trzecie, pomnik ma jakiś wyraz artystyczny 

i pewnie z gustami się nie dyskutuje 

ale każdy odbiorca ma prawo przekonać się o jego wartości artystycznej a przede wszystkim o jego wymowie - w tym przypadku sens tego pomnika można odczytać jedynie z lotu ptaka. 

Ciekawe kto z oglądającym miałby taką 

możliwość. I na koniec najważniejsze:Najlepszym pomnikiem AK w Krakowie jest MUZEUM ARMII KRAJOWEJ - wszelkie społeczne inicjatywy uhonorowania AK winny zmierzać do 

utrzymywania i wzbogacania oferty tego Muzeum. 

W tej sprawie niech rozsądek i rozum weźmie górę nad ... tak na prawdę nie wiadomo czym.

1060. 31.01.2018 Forma zaproponowanego pomnika jest niezrozumiała dla przeciętnego, jak ja, odbiorcy. Związek z AK wyraża tylko symbol kotwicy, cala reszta pomnika ze swoją masywnością jest 

trudna do zaakceptowania – tak jakby autor chciał, żeby pomnik był widoczny z daleka, ale nie miał pomysłu na to, jak w symbolicznej formie bryły upamiętnić AK. Bryła przypomina 

fragment skate-parku.

Z uwagi na powyższe uważam, że szkoda byłoby aby zakłócić (moim zdaniem zaśmiecić) widoki Wawelu takim obiektem. Czy rejon Wawelu został objęty ochroną w formie parku 

kulturowego? Nawet jeżeli nie, to tak powinien być traktowany. Drugi brzeg Wisły wydaje się bardziej odpowiednim miejscem dla celów lokalizacji nowych obiektów o kontrowersyjnej 

formie.

1061. 31.01.2018 O ile jestem zwolennikiem budowy pomnika AK w Krakowie to zdecydowanie ten projekt mi się nie podoba! Po pierwsze sama forma pomnika jest obrzydliwa i przypomina szalet 

miejski. Po drugie lokalizacja jest mocno nie trafiona. Bulwary to miejsce o charakterze zabawowo rekreacyjnym, a nie miejsce na tego typu pomniki. Dużo lepsze na tego typu pomnik 

jest miejsce gdzie kiedyś stał piknik Koniewa. 
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1062. 31.01.2018 Jestem zdecydowanym PRZECIWNIKIEM budowy pomnika w tym miejscu tj. bulwary wiślane w pobliżu mostu Grunwaldzkiego. Jest to miejsce dla Krakowian i turystów aby mogli 

aktywnie spędzać czas a nie zastanawiać się czy

ich zachowanie jest adekwatne do pomnika ku czci AK. Niedaleko znajduje się już pomnik AK!!! Jeżeli tamten nie spełnia swojej funkcji to może czas pomyśleć o jego przearanżowaniu. 

Proszę nie manipulować opinią społeczną mówiąc o przeciwnikach AK i pomnika, który ma uczcić tysiące ludzi walczących o Polskę. Stanowcze NIE dla pomnika AK w tym właśnie 

miejscu!!!

1063. 31.01.2018 Jestem zdecydowanie przeciwna lokalizacji pomnika Armii Krajowej na bulwarze Czerwieńskim. Uzasadnienie: bulwary nad Wisłą to dla krakowian przestrzenie rekreacyjne, a  

mieszkańcy miasta potrzebują takich terenów dla zdrowia, również psychicznego. Pomniki patriotyczne lub martyrologiczne taką przestrzeń rekreacyjną zawsze zaburzają. Ponadto w 

tym miejscu znajduje się już kameralny pomnik psa Dżoka, który dla dzieci, ale też wielu dorosłych jest już trwałym i wzruszającym symbolem przyjaźni i wierności. Pomnik ten tworzy 

integralną część historii Krakowa i jest powiązany z tą konkretną lokalizacją.Jestem również przeciwna lokalizacji kolejnych pomników na bulwarach, w tym horrendalnego i narzuconego 

z zewnątrz pomysłu pomnika „wojów osmańskich”.

1064. 31.01.2018 Chciałabym wyrazić swoją opinię w sprawie budowy pomnika AK w Krakowie.  Otóż nie zgadzam się na proponowaną lokalizację, nie podoba mi się projekt pomnika, nie zgadzam się na 

jego

 dofinansowanie i uważam, że w Krakowie nie powinny powstawać kolejne pomniki.

1065. 31.01.2018 Jestem przeciwna lokalizacji pomnika na bulwarze czerwieńskim. Uważam, że pomnik stanowi zbyt dużą ingerencję w otoczenie wokół Wawelu. AK ma swoje muzeum i nie jest 

konieczne stawianie pomników, dodatkowo o wątpliwym walorze estetycznym. Centrum Krakowa zostało już wystarczająco zeszpecone nadbudówkami kamienic, hotelem Sheraton, 

„apartamentowcami” itp. 

1066. 31.01.2018 Pomnik Armii Krajowej jak najbardziej powinien jak najbardziej zostać w Krakowie wybudowany. Zasługi Armii Krajowej, skala działalności, brak precedensu w całej Europie (świecie) to 

tylko nieliczne argumenty za budową pomnika. Problemem jest jednak jego lokalizacja. Uważam, że bulwary wiślane, w pobliżu Wawelu nie są dobrym miejscem. Zwłaszcza, że 

niedaleko, na rogu ulic Zwierzynieckiej i Powiśle stoi pomnik Polski Walczącej. Zdecydowanie lepszą jego lokalizacją byłaby Aleja Armii Krajowej (w miejscu dawnego pomnika Koniewa). 

Innym miejscem mógłby być Plac Inwalidów. Ewentualnie Muzeum Armii Krajowej (choć zdaje się, że – niestety – jego lokalizacja jest dość „niszowa”).

1067. 31.01.2018 Zwracam się do Urzędu Miasta Krakowa w sprawie idei usytuowania pomnika AK na błoniach pod Wawelem i nie chcąc produkować zbędnej treści chciałbym przejść do meritum:

Nie zgadzam się na proponowaną lokalizację- jest to bezpośrednie sąsiedztwo już obecnego pomnika i uważam, że usytuowanie kolejnej rzeźby w tym miejscu jest wprost lekceważące 

zarówno dla bohaterów wojennych jak i zaniedbanej (i najwidoczniej zapomnianej) krakowskiej zieleni. Co więcej, w tej przestrzeni organizowane są imprezy plenerowe (przykładowo 

Business for Run) i jest to jedna z nielicznych dostępnych dla takich wydarzeń przestrzeni zielonych w okolicach królewskiego zamku. Nie popieram kolejnego pomnika stawianego w 

Krakowie- żyjemy w mieście gdzie groteskowo rzecz ujmując jest więcej betonu niż roślin. Niezagospodarowany brzeg Wisły po stronie Zabłocia aż woła o atencje! Ile jeszcze drzew 

zostanie straconych na rzecz kamiennych tablic? Kiedy przestrzeń publiczna stanie się znów publiczna, a miasto dla ludzi stanie się przestrzenią właściwą do dobrego życia?  W Krakowie 

nie powinny powstawać kolejne pomniki. Pamięć wielkich czynów można uczcić na setkę innych sposobów- znacznie bardziej aktywizujących niż kolejny monument. W Krakowie 

potrzebna jest zielona przestrzeń dla mieszkańców.

1068. 31.01.2018 Moim zdaniem , pomnik powinien stanąć na Placu Wolności. Okolice Wawelu nie są miejscem właściwym dla pomnika AK

1069. 31.01.2018 Nie zgadzam się na proponowaną lokację obok Wawelu dla ww pomnika, według mnie zaburza on mocno teren zielony umiejscowiony obok. Nie zgadzam się także na dodatkowe

dofinansowanie (pieniądze podobno zostały zebrane przez crowdfunding). Myślę, że są inne odpowiednie miejsca na ten i inne pomniki w Krakowie.
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1070. 31.01.2018 Zdecydowanie jestem przeciwny budowy pomnika AK.

1. Kilkaset metrów dalej na bulwarach już od dawna stoi ciekawy Pomnik Polski Walczącej (autorstwa Bronisława Chromego) o kształcie trzech orłów, spośród których jeden poświęcony 

jest, jak głosi inskrypcja na tarczy, „Bohaterom Armii Krajowej”. Nie należy mnożyć bytów ponad miarę. Wystarczy, że mamy w Krakowie już ok. 17 pomników Jana Pawła II – ale ani 

jednego artystycznie udanego!

2. Przestrzeń pod Wawelem ma ogromną wartość historyczną, kulturową i estetyczną. Powinna podlegać szczególnej ochronie.

3. Projektowany pomnik jest zwyczajnie brzydki, prowincjonalny, wsteczny, totalitarny, niezgrabny, nadmiernie monumentalny, do bólu banalny, jakby stworzony bez udziału 

profesjonalnego artysty. Nie zapomnijmy, że Kraków jest miastem licznie odwiedzanym przez zagranicznych gości. Nie wolno narazić go na pośmiewisko świata!

4.Konsultacje społeczne wyłoniły inne – i całkiem sensowne – lokalizacje. W moim przekonaniu cokół Koniewa ma same zalety: dowartościowanie (oczywiście pod warunkiem realizacji 

zupełnie innego projektu) zaniedbanego zakątka zamiast degeneracji unikalnej przestrzeni historyczno-urbanistycznej, stworzenie rozpoznawalnego miejsca-znaku przy jednej z 

ważniejszych tras wlotowych, symbolika pośmiertnego zwycięstwa bohaterów Polski Walczącej nad nowym okupantem, semantycznie sensowne położenie przy ulicy Armii Krajowej. 5. 

Dostrzegam w tej awanturze spory element szantażu. Wydaje się, że środowiska „narodowe” chcą pokazać, że to oni teraz rządzą i że im wszystko wolno. A kto się nie zgadza, ten od 

razu wróg i zdrajca narodu. A przecież wcale nie jest tak, żeby w Krakowa nie było form upamiętania AK! Jest Muzeum AK, jest ulica Armii Krajowej (jedna z dłuższych i bardziej 

reprezentatywnych w mieście), są kolejne ulice: Bora-Komorowskiego, Grota-Roweckiego, Okulickiego, Fieldorfa-Nila, Batalionów Skała AK, (…), są pomniki (zresztą również bardzo słabe 

artystycznie), pomniki przywódców AK w Parku Jordana, jest wspomniany w punkcie 1 Pomnik Polski Walczącej itd. itp. Naprawdę to mało??? 6. Obawiam się, że realizacja pomnika 

przyczyni się to zaostrzenia polaryzacji w społeczeństwa i do wzrostu i tak już wysokiego poziomu poczucia frustracji  całkiem sporej części mieszkańców Krakowa.

1071. 31.01.2018 Uważam, że pomnik AK powinien zostać zlokalizowany w innym miejscu – pod Wawelem zdecydowanie nie pasuje, jest zbyt duży i zakłóca przestrzeń. Mam też wrażenie, że ze względu 

na swoją konstrukcję będzie służyć jako nieoficjalny szalet, co raczej nie przysłuży się dobrze pamięci kombatantów. Chciałabym, żeby zamiast tych wszystkich monumentalnych i 

brzydkich pomników „ku czci…” postawały niewielkie, ale ładne i przyjazne w odbiorze.

1072. 31.01.2018 Nie zgadzam się na proponowaną lokalizację. Nie podoba mi się projekt. Nie zgadzam się na dofinansowanie pomnika. Nie chce więcej pomników w Krakowie. 

1073. 31.01.2018 Pragnę wyrazić swój sprzeciw wobec budowy pomnika Armii Krajowej w tym miejscu i w takiej postaci, jak zakłada projekt.  Nie mam nic przeciwko upamiętnianiu Bohaterów, jednak 

obecny projekt zakłóca ład przestrzenny i nijak ma się do swojej lokalizacji.  Jestem przekonany, że możliwe jest umieszczenie takiego pomnika w lepszym miejscu, jakim mogą być na 

przykład Planty.

1074. 31.01.2018 NIE ZGADZAM SIĘ NA TĘ LOKALIZACJĘ POMNIKA AK.

1075. 31.01.2018 Po pierwsze – projekt koszmarek. Po drugie – wybrane miejsce złe. Bardzo proszę o zmianę projektu i lokalizacji.

1076. 31.01.2018 Szanowni Państwo, Jestem przeciwny budowie pomnika AK z trzech powodów: 1. Uważam, że w nowoczesnym społeczeństwie nie powinniśmy wynosić na pomniki czynów zbrojnych, 

związanych z przemocą. Nawet jeśli są to ludzie działający w samoobronie w słusznej sprawie, a takimi byli bez wątpienia żołnierze AK. Jakie społeczeństwo w ten sposób wychowujemy? 

Jaki wzór dajemy dzieciom tłocząc im w głowy, że walka, zabijanie, śmierć są godne chwały?Jeśli w ogóle stawiać komuś pomniki, to naukowcom, nauczycielom, wynalazcom, 

odkrywcom, nawet przedsiębiorcom.

2. Szkoda publicznych pieniędzy na pomniki, wykorzystajmy te pieniądze na coś, z czego ludzie skorzystają. Choćby zajęcia wyrównawcza dla dzieci z kłopotami w nauce.

3. Okolice Wawelu są piękną spacerową przestrzenią dla mieszkańców i turystów. Rozwijajmy ją w takim kierunku, by przyjemniej było tam spędzać czas - mała architektura (np. na wzór 

nowo wyremontowanych bulwarów w Warszawie), dodatkowe atrakcje. Wawel, Skałka są jednymi wielkimi pomnikami, nie zamieniajmy tej przestrzeni w skansen z tysiącem małych 

pomników i pomniczków. Nie róbmy konkurencji dla najważniejszego zamku w Polsce. Dziękuję za możliwość wypowiedzenia się.
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1077. 31.01.2018 Uważam, że budowa pomnika AK w tej lokalizacji byłaby błędem. Po pierwsze nowoczesny projekt nie współgra z pobliskimi zabytkami zwłaszcza z Wawelem, zaburzając widok na jedną 

z najwspanialszych wizytówek miasta. Po drugie bulwary są miesiącem rekreacji i odpoczynku zarówno mieszkańców Krakowa jak i turystów, a nie miejscem pamięci zatem lokalizacja 

pomnika AK w tym miejscu byłaby błędem.

1078. 31.01.2018 Uważam, że lokalizacja pod Wawelem nie jest odpowiednia dla pomnika o tej tematyce. Uważam, że dużo lepszym miejscem byłyby okolice Muzeum AK. Nie wiem, czy jest jakakolwiek 

historyczna przesłanka do tego, żeby lokalizować pomni na bulwarach wiślanych. Sądzę też, że jego forma, w takiej okolicy, często używanej przez imprezujących turystów może zachęcać 

do bezczeszczenia pomnika i traktowania go jako szaletu. Uważam też, że pokaźna bryła i wybetonowana posadzka wokół pomnika w znaczący sposób zaburzą zielony charakter tego 

miejsca, które jest przede wszystkim terenem rekreacyjnym, najważniejszym w Krakowie – zarówno dla mieszkańców, jak i turystów. Uważam, że budowa pomnika o konturach 

powielających granice 2 RP jest gestem  niepotrzebnie prowokującym wobec Ukraińców. Na pewno nie przyczyni się to do lepszej asymilacji i zgodnego współżycia i ze sporą 

społecznością ukraińską zamieszkującą Kraków. Powinniśmy  raczej opowiadać o naszej historii i dyskutować na jej temat, zapraszając do dialogu.  Nie rozumiem dlaczego pomnik 

dofinansowany jest znaczną kwotą z miejskiej kasy, mimo że w pierwotnych deklaracjach inicjatorów jego postawienia, miał by sfinansowany w całości ze składek komitetu. Uważam, że 

tego typu inwestycje nie powinny być dofinansowane z miejskiej kasy, kiedy nie starcza pieniędzy na dużo bardziej priorytetowe kwestie.  Oczekiwałabym również, że organizując 

konsultacje dostarczą Państwo mieszkańcom pełnej informacji na temat konsultowanej inwestycji – np. pełnego projektu (prezentowana makieta nie odzwierciedla w pełni tego, jak 

pomnik miałby wyglądać – nie wiadomo, co ma na nim być napisane, nie ma nigdzie informacji, że stanie na betonowej posadzce, która zajmie znacznie większy obszar niż sama 

„wstęga”). Nie jest dla mnie jasne również co jest przedmiotem konsultacji – forma pomnika, jego lokalizacja, nie wiadomo jaki jest zakres negocjowalny. Uważam też, że jeśli zadają 

sobie Państwo tyle trudu żeby wybudować makietę (na podstawie której można wyrazić opinie na temat bryły wertykalnej części pomnika, a nie jego całokształtu) – warto byłoby 

umieścić w jej sąsiedztwie choćby plakietkę z informacją mówiącą czym jest prezentowana makieta i informującą o odbywających się konsultacjach  myślę, że to znacznie poszerzyłoby 

grono mieszkańców, którzy biorą udział w konsultacjach –  obecnie szansę się  o na dowiedzenie się o nich ma wąskie i stałe grono aktywistów i osób bezpośrednio zainteresowanych. W 

tym kontekście uważam, że makieta, której budowa pochłonęła również trochę pieniędzy jest niewykorzystanym potencjałem. 

1079. 31.01.2018 Nie zgadzam sie na taka lokalizację pomnika AK, jaka obecnie jest planowana. Dodatkowo nowoczesna bryła pomnika nie koresponduje z tym miejscem. Przestrzeń wokół Wawelu 

powinna pozostać w dotychczasowej niezakłóconej formie.

1080. 31.01.2018 Jestem przeciwna stawianiu tego pomnika w tym miejscu –  widziałam swego czasu lekko kompromitującą rozmowę z twórcą projektu w Telewizji Kraków i widziałam makietę 

zatwierdzonego projektu i wtedy zdawało się, że to będzie niewielka, płaska konstrukcja, jedynie jedną płaszczyzną sugerująca „opór”. W obecnym kształcie, a w każdym razie w realnych 

proporcjach i „docelowych” kolorach, jedynie szpeci otoczenie, a zamysł nie jest czytelny. Na pewno nie odbiera się tej bryły jako pomnika pamięci. Może lepiej się skupić na 

informowaniu społeczeństwa o Muzeum AK w Krakowie i na popularyzacji tego miejsca? Nasi kombatanci i weterani bywają tam podczas świąt narodowych, czują się tam uhonorowani. 

Może warto pieniądze przeznaczyć na poprawę dojazdu tam i ułatwienie parkowania, a nie „pomnik”, którego widok nie cieszy ani zainteresowanych sprawą, ani przypadkowych 

przechodniów czy turystów zmierzających na Wawel?

1081. 31.01.2018 Szanowni Państwo, pomnik w zaproponowanej postaci jest, moim skromnym zdaniem, zbyt duży i kompletnie niepasujący do charakteru miejsca, w którym ma stanąć. Nie mam 

absolutnie nic przeciwko upamiętnieniu żołnierzy Armii Krajowej (tym bardziej, że sam miałem w rodzinie oficerów i podoficerów AK), ale warto zrobić to w taki sposób, by nie zasłaniać 

widoku na Wawel takim monumentalnym obiektem.
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1082. 31.01.2018 Jestem zdecydowanym przeciwnikiem budowy pomnika Armii Krajowej u stóp Wawelu.  Lokalizacja jest fatalna, fatalny jest projekt artystyczny (opinię swoją wyrobiłem sobie po 

zobaczeniu makiety), a  sposób finansowania tego przedsięwzięcia jest skandaliczny (znaczny udział środków publicznych z kasy miasta, pomimo tego że miał być sfinansowany przez 

inicjatorów tego przedsięwzięcia). Bulwary pod Wawelem są jednym z najcenniejszych obszarów wypoczynkowych krakowian o bardzo dużym symbolicznym znaczeniu. Teren ten nie 

może być zawłaszczony przez takie czy inne grupy interesów i lobbystów. Ten teren powinien łączyć a nie dzielić, ten projekt pomnika to nie tylko estetyczna hucpa, ale znak pogardy 

butnej, ale wpływowej mniejszości wobec zwykłych mieszkańców Krakowa. 

1083. 31.01.2018 1. Nie zgadzam się na proponowaną lokalizację (ograniczy teren rekreacyjny i zdominuje pomnik psa Dżoka).  2. Nie podoba mi się projekt pomnika (jest ponury i zdominuje pomnik psa 

Dżoka)  3. Nie zgadzam się na dofinansowanie budowy pomnika (koszt wygórowany, a miasto i bez tego ma napięty budżet)  4. W Krakowie nie powinny powstawać kolejne pomniki.

1084. 31.01.2018 Zdecydowanie negatywnie oceniam pomysł budowania „pomnika AK” na bulwarach w rejonie Wawelu.  Bulwary są miejscem wypoczynku, które takim pomnikiem zostałoby w sporej 

części zabetonowane. 

Ustawiony z dykty na trawniku projekt pomnika prezentuje wyjątkowo brzydki obiekt w kolorze rdzy. Zapewne należałoby to „coś” zaliczyć do sztuki nowoczesnej, jednak ma się to nijak 

do samego Wawelu, który wręcz zasłanialoby, a chyba przyznają mi państwo rację, że nie powinno.  Nie budujmy kolejnych brzydkich obiektów w mieście, które i tak ma ich już 

wystarczająco wiele.  Jestem przeciwny budowie pomnika pod Wawelem w proponowanej obecnie formie. Co więcej, sugerowałbym również znaleźć inne miejsce na kolejny 

przerośnięty pomnik.  Zostawmy tam lepiej istniejącą już niewielką, ale światopoglądowo neutralną rzeźbę prezentującą psa Dżoka, która  nie będzie niepotrzebnie prowadziła do 

kolejnych podziałów społecznych. 


1085. 31.01.2018 Pomnik dla AK zdecydowanie powinien stanąć. Ale nie w takiej formie, i nie w tym miejscu. Forma jest nieczytelna- rozumiem, ze to granica Polski, ale jeśli tak, to czemu tylko 

wschodnia? Natomaist uważam, ze ktoś, kto nie wie, że to kształt granicy, nie będzie kompletnie tego pomnika rozumiał. 

1086. 31.01.2018 Pomnik swoim stylem i rozmiarem źle komponuje się w wybrane miejsce jednocześnie niszcząc rekreacyjny charakter przestrzeni około bulwarowej. Sensowne wydaje się miejsce które 

nie będzie budziło tak dużych kontrowersji. Jeśli inicjatorzy upierają się na lokalizację u stup Wawelu sensowniejsza wydaje się lokalizacja na części parkingu przed biurem informacji 

turystycznej przy pl. Wielkiej Armii Napoleona lub tak jak wskazywano na ul. Armii Krajowej. Nie może być zgody na niszczenie ostatnich terenów wypoczynkowych i rekreacyjnych w 

centrum.

Pomnik upamiętniający tak ważna część naszej historii nie powinien budzić kontrowersję a usytuowanie go w tym miejscu od samego początku jest sprawą wyraźnie nietrafioną

1087. 31.01.2018 Jestem zdecydowanie przeciwna lokalizacji pomnika AK pod Wawelem. Jest to miejsce szczególne, które powinno być chronione, a nie zapełniane kolejnymi pomnikami 

(w dodatku o wątpliwych walorach artystycznych).

1088. 31.01.2018 Sprzeciwiam się budowie pomnika AK. Proszę dla potomnych odnotowywać, że byłam przeciwko budowie tego koszmarka architektonicznego. Nie rozumiem jak można było coś takiego 

zaprojektować. Mam nadzieje, że pomnik nigdy nie powstanie. Pasuje do tego miejsca jak pięść do nosa...

1089. 31.01.2018 Nie neguje idei samego pomnika, ale z pewnością można znaleźć dla niego mniej kontrowersyjna i bardziej neutralna keajobrazowo lokalizację. Mogłaby to być szansa na rewitalizację 

obszaru, 

na myśl przychodzi choćby park Jana Kurka. 
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1090. 31.01.2018 Witam Państwa! Nie mam możliwości przesłania formularza, niemniej proszę o wzięcie mojego głosu pod uwagę. Kategorycznie sprzeciwiam się proponowanej lokalizacji  pomnika nad 

Wisłą,

 pod Wzgórzem Wawelskim! Jest to przestrzeń publiczna, od lat przeznaczona na wypoczynek, zabawę, rekreację mieszkańców Krakowa i turystów. Bezzasadne jest zmienianie funkcji 

tego terenu

 i tworzenie kolejnego miejsca martyrologicznego kultu. Chcemy nadal mieć możliwość beztroskiego i niczym nieskrępowanego korzystania z piękna tego miejsca, nie przesłoniętych 

widoków

 na Wawel, Skałkę i Wisłę, możliwości spacerów, jazdy na rowerze i poczucia, że jesteśmy u siebie. Proszę nie uszczęśliwiać mieszkańców na siłę i nie wpychać pomników w każde drogie 

Krakowianom miejsca!

1091. 31.01.2018 Nie podoba mi się projekt pomnika AK. Nie zgadzam się na proponowaną lokalizację. Nie zgadzam się na dofinansowanie budowy pomnika.

1092. 31.01.2018 Chciałam zgłosić swoje zdanie na temat pomnika AK pod Wawelem. Uważam, że jest on w zupełności nie potrzebny - neutralna przestrzeń zieleni pod Wawelem była czymś dla mnie 

bardzo cennym - także kiedy odwiedzali mnie przyjaciele z zagranicy i mogliśmy cieszyć się niczym nie obciążona przestrzenią.  W Krakowie jest wiele miejsc upamiętniających 

wydarzenia historyczne i kolejne takie jest dla mnie sporym naddatkiem.

1093. 31.01.2018 Piszę by w ostatnim możliwym dniu, jako obywatel i mieszkaniec Stołecznego Królewskiego Miasta Krakowa, wyrazić swój wyraźny sprzeciw przeciwko budowie pomnika AK pod 

Wawelem. Wyrażam też sprzeciw przeciwko budowie czegokolwiek, co choćby w najmniejszym stopniu mogłoby zasłonić widok na nasz zamek. W czasach historycznych, rozdudowując 

Kraków, przywiązywano ogromną wagę do tego, by jego najbardziej charakterystyczne obiekty były doskonale widoczne z różnych miejsc i perspektyw. Obecnie zabudowuje się w 

naszym mieście każdy wolny skrawek terenu, a jedyne, co pozostało mieszkańcom to poczucie upokarzającej bezsilności. 

Pomysł postawienia na bulwarach "wstęgi" (nie ma znaczenia co, lub kogo miałaby uhonorować) , która zasłoni zamek, zmobilizował mnie jednak do wyrażenia swojego stanowiska. 


1094. 31.01.2018 1. Nie zgadzam się na proponowaną lokalizację pomnika AK. Przestrzeń pod Wawelem, przy Bulwarach jest jedną z nielicznych już otwartych przestrzeni rekreacyjnych w centrum 

miasta. W pogodne dni jest miejscem wytchnienia dla krakowianek i krakowian oraz wielu turystów.  Wprowadzanie w tę przestrzeń przeskalowanego obiektu służącego polityce 

historycznej zaburzy dotychczasową funkcję tej przestrzeni.  2. Sam projekt również pozostawia wiele do życzenia. Armia Krajowa jest istotnym elementem polskiej historii, niemniej 

jednak powstaje pytanie czy to na pewno o dysfunkcjonalną, nieestetyczną przestrzeń przesyconą elementami historyzującej propagandy walczyli nasi przodkowie i przodkinie.   3. 

Stanowczo sprzeciwiam się dofinansowaniu pomnika z budżetu Gminy Miejskiej Kraków. Miasto, w którym wciąż brakuje  pieniędzy na żłobki, wykup i utrzymanie terenów zielonych, a 

także np. budownictwo komunalne - czyli dziedziny związane nieodłącznie z życiem - nie powinno dofinansowywać wątpliwej jakości projektów, które miasta nie ożywiają, a wręcz 

przeciwnie, zabiją kolejny kawałek cennej przestrzeni.

1095. 31.01.2018 1. Nie zgadzam się na proponowaną lokalizację. 2. Nie mam zdania co do projektu pomnika. 3. Nie zgadzam się na dofinansowanie budowy pomnika

4. W Krakowie nie powinny powstawać następne pomniki. O wiele bardziej potrzebna jest zieleń. Poza tym nagromadzenie pomników powoduje, że żaden nie jest zauważalny i żaden 

nie ma większego znaczenia. Przykładem Park im. dr. Jordana, w którym w pewnym momencie następne pomniki przestały cokolwiek oznaczać. Jest ich tak wiele, że następne nie mają 

już żadnego znaczenia.

1096. 31.01.2018 Wyrażam zdecydowany sprzeciw wobec planu postawienia pomnika AK wg. obecnej instalacji i w proponowanej przez UMK lokalizacji.

1097. 31.01.2018 Nie podoba mi się projekt, miejsce nie jest odpowiednie, dotychczasowe procedowanie było "ułomne". Nie uważam, by SKMK powinno partycypować w kosztach.

1098. 31.01.2018 Jestem zdecydowanie PRZECIWNY budowie pomnika. Uważam, że w tym miejscu i w takiej formie jest on całkowicie zbyteczny.

1099. 31.01.2018 Jestem  przeciwna budowie pomnika. Jego wygląd i umiejscowienie fatalnie wpłynie na estetykę bulwarów.
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1100. 31.01.2018 Nie podoba mi się projekt pomnika oraz nie zgadzam się na jego proponowaną lokalizację.  Uważam, że okolice Wawelu powinny być szczególnie chronione i objęte kompleksowym 

planowaniem przestrzennym. 

Kraków potrzebuje parków i terenów zielonych a nie pomników wątpliwej wartości artystycznej. Dodatkowo jestem przeciwna, żeby w Krakowie powstawało tak dużo pomników. 

Powinny to być bardzo dobrze przemyślane decyzje poprzedzone szerokimi konsultacjami społecznymi,  pozytywnymi opiniami krakowskich środowisk uniwersyteckich (historycznych i 

artystycznych) oraz Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. 

Również jestem przeciwna dofinansowaniu przez miasto tak dużej ilości pomników, komitety budowy pomników powinny ponosić ich koszty.

1101. 31.01.2018 Niniejszym informuję, że moja opinia nt. planowanej budowy pomnika AK jest zdecydowanie negatywna, zwłaszcza jeśli pomnik miałby powstać w proponowanym kształcie i lokalizacji. 

Poniżej pokrótce przedstawiam argumenty, które stoją za w/w opinią:

1. Względy estetyczne i przestrzenne. Forma przestrzenna pomnika jest po prostu skandalicznie brzydka. Odnosi się wrażenie, że wybrano projekt li tylko ze względu na jego ogrom, 

który przytłacza. Nic dziwnego, że powszechne są głosy mówiące, iż pomnik w tej formie zasłania Wawel. Swoją obecnością pomnik zdegraduje wizualnie całą okolicę, od mostu 

Grunwaldzkiego do Wawelu. Moim zdaniem nabrzeża Wisły zyskały potwierdzoną już wieloletnią tradycją funkcję rekreacyjną i nie wolno w tej przestrzeni budować żadnych pomników, 

zwłaszcza zaś tej skali brzydkich „kolubryn”! 2. Względy historyczne. Forma pomnika jednoznacznie sugeruje, że Armia Krajowa zajmowała się obroną granic Rzeczypospolitej od północy 

i wschodu, co jest oczywistą bzdurą. Zaznaczenie linii demarkacyjnej na mapie II RP nie ma żadnego uzasadnienia historycznego w kontekście działań polskiego ruchu oporu, sama zaś 

Armia Krajowa formalnie nie istniała pod tą nazwą jeszcze przez niemal rok po tym, jak linia demarkacyjna zniknęła wskutek wprowadzenia w życie planu Barbarossa. Jej zaznaczenie w 

przestrzeni pomnika sugeruje natomiast prowadzenie przez AK operacji przeciw Armii Czerwonej, na skalę przynajmniej porównywalną z działaniami skierowanymi przeciw Niemcom. 

Taka sugestia nie wydaje się być zgodna z prawdą historyczną na żadnym etapie II Wojny Światowej. 3. Wzgląd na nadmiar. Kilkaset metrów od planowanej lokalizacji istnieje już od 

wielu lat sporych rozmiarów pomnik AK. Czy jest planowana ogólnomiejska sieć pomników AK? Ile pomników tej samej osoby czy organizacji można zbudować w jednym mieście? Co ile 

metrów będziemy w Krakowie budowali pomniki AK?  Może najpierw jednak warto zrewitalizować przestrzeń wokół istniejącego pomnika i w razie potrzeby poddać go renowacji, 

zwłaszcza że jego walory estetyczne dalece przewyższają te oferowane przez planowaną nową konstrukcję? 4. Względy kulturowe. Już w listopadzie 2017r. okolice przyszłego pomnika 

stały się miejscem spotkania okolicznej młodzieży kibolsko-nacjonalistycznej (publikowano w Internecie zdjęcia z tego spotkania). W tym kontekście planowany skwer pamięci koło 

pomnika może kojarzyć się z tradycją zapoczątkowaną w Norymberdze w latach 30. XX wieku – co byłoby paradoksem, zważywszy na to, z kim i o co walczyła AK. 5. Względy finansowe 

Planowanie finansowania pomników kwotą (łączną) ponad 5mln złotych w tylko jednym roku 2018 zakrawa na absurd w mieście, które dusząc się od smogu jednocześnie w końcówce 

drugiej dekady XXI wieku ma czelność wozić pasażerów jak bydło, nieogrzewanymi i rozpadającymi się tramwajami nie posiadającymi udogodnień dla niepełnosprawnych. Za 

porównywalną kwotę można kupić nowoczesny niskopodłogowy 30-metrowy tramwaj i np. nazwać go „Pomnik” - będzie to sensowniejsze, a tradycję nadawania tramwajom imion/nazw 

już zapoczątkowano.

6. Inne.  Pomnik dzięki wielkości i formie niepozbawionej zakamarków może stanowić idealne miejsce na załatwienie potrzeb fizjologicznych, zwłaszcza że w okolicy brak toalet 

publicznych.

1102. 31.01.2018 Jestem przeciwna stawiania jakiegokolwiek pomnika nad Wisłą.

1103. 31.01.2018 Protestuje przeciwko kolejnemu pomnikowi w Krakowie. Stop pomnikomanii w naszym miescie.

1104. 31.01.2018 Moja opinia na temat pomnika Ak od Wawelem: Pomnik tak. Powinien być. Ale nie pod Wawelem. To przestrzeń zarezerwowana na cele rekreacyjno turystyczne. Jest dużo innych 

miejsc. I duzo innych potrzeb, o wiele ważniejszych!!!! Warto to przemysleć.
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1105. 31.01.2018 W mojej opinii fatalna jest zarówno lokalizacja, jak i sam projekt pomnika. Czy naprawdę nie ma już artystów, którzy potrafiliby stworzyć dzieło godne tych, których ma upamiętniać, 

estetyczne, wpasowujące się w krajobraz i przemyślane? Przykro patrzeć na taki pokraczny zwalisty kawałek złomu, który miałby stanąć pod Wawelem. Czemu ma ta konstrukcja służyć? 

Obawiam się, że może stać się szaletem dla amatorów piwa na bulwarach i psów. 

Jako obywatelka tego miasta nie zgadzam się na to, by tak nieprzemyślana budowla była finansowana z budżetu Krakowa. Uważam też, że przestrzeń w pobliżu zabytków, zwł. w tak 

eksponowanym miejscu, powinna być chroniona. Już dość szpecących Kraków pomników, które mają niewiele wspólnego ze sztuką, powstało tu w ostatnich latach. Odnawiamy pięknie 

zabytki pozostawione nam przez poprzednie pokolenia, a sami dodajemy świadectwa naszego braku wyczucia, smaku, talentu i zdolności planowania. (Kolejny poroniony projekt to 

pomnik na Pl. Inwalidów).

1106. 31.01.2018 Nie życzę sobie takiego pomnika w takim miejscu. Mój dziadek zakładał towarzystwa strzeleckie zanim powstała II Rzeczypospolita i zginął jako oficer WP zamordowany przez sowietów. 

Także w jego imieniu nie życzę sobie angażowania pamięci poległych w budowanie prawicowo-nacjonalistycznego dyskursu, którego ten pomnik niewątpliwie stałby się częścią. Świadczą 

o tym niechybnie już teraz ohydne, jątrzące wrzaski wzniecane przez pospólstwo w rejonie planowanego pomnika. Pamięć poległych zasługuje na ciszę i zadumę, nie potrzebuje dużej 

skali i świetnego miejsca. Tylko ludzie mali pchają się w zaszczytne miejsca. Nie organizujemy przecież cmentarzy w centrach miast, bo to nie przystoi. Pomnik poległych jest jak 

cmentarz. Ten rejon jest pełny ruchu, wrzawy. To dobre miejsce na plac zabaw dla dzieci albo po prostu parę ławek.

1107. 31.01.2018 Ze względu na obecne tempo zabudowy terenów zielonych w Krakowie jestem przeciwny planowanej budowie pomnika AK w lokalizacji na bulwarach wiślanych. Jest to tradycyjnie 

miejsce spacerowe Krakowian, którego nie powinno się zaburzać żadnym (nie tylko tym konkretnym) pomnikiem. Przestrzeń ta powinna zostać żywa i dostępna w celach rekreacyjnych. 

Obiekty o funkcjach kommemoratywnych należałoby stawiać w miejscach oddalonych od stref wypoczynku, do jakich bez wątpienia zaliczają się bulwary wiślane. W tym kontekście 

szczególnie nietrafiony wydaje mi się pomysł wybetonowania dużego placu wokół pomnika. Dodatkowo bliskie sąsiedztwo Wawelu powoduje, że tereny te powinny być objęte 

szczególną ochroną w zakresie krajobrazowym. Reasumując jestem zdania, że pomysł posadowienia pomnika w tym miejscu jest nietrafiony. 

1108. 31.01.2018 Jestem przeciwny zawłaszczeniu tego miejsca pod Wawelem na budowę pomnika. Rozumiem, że jest to nowa „faza” Pana Prezydenta na stawianie pomników, skoro zabudował już 

Kraków potrzebnymi jak i nie potrzebnymi

Swoimi inwestycjami. 1,5 mln zł można przeznaczyć na bardziej wartościowe cele służące mieszkańcom, bo w końcu oni tworzą to miasto. A tym bardziej, że są to pieniądze podatników. 

Z cały szacunkiem dla byłych żołnierzy AK 

którzy poświęcali swoje życie dla kraju, ale jest już Muzeum im dedykowane i nie widzę potrzeby by wydawać dodatkowo nasze pieniądze na pomniki.

1109. 31.01.2018 Planowany pomnik AK na bulwarach Wiślanych według mnie, jako mieszkańca Krakowa, nie wpisuje się w obecny ład przestrzenny i zmieni go na gorsze. Wprowadzi element 

martyrologii w miejscu, które nie tworzy dla niego

 odpowiedniego kontekstu. Jego projekt jest siermiężny i toporny, tworząc dominantę przestrzeni wśród już uporządkowanego terenu. Dlatego biorąc udział w konsultacjach społecznych 

chciałbym prosić o odstąpienie od pomysłu jego budowy.



L.p. Data złożenia Opinia                                                                                                                                                                                                                                   Załącznik nr 2

1110. 31.01.2018 Pragnę wyrazić mój sprzeciw wobec budowy pomnika Armii Krajowej na Bulwarze Czerwieńskim. Nie sprzeciwiam się próbie upamiętnienia żołnierzy Armii Krajowej, zwracam jednak 

uwagę, że nie jest to właściwa forma i miejsce. Zagospodarowanie wokół Wawelu powinno służyć mieszkańcom i turystą jako miejsce rekreacji, odpoczynku, spotkań na świeżym 

powietrzu. Pomnik nie wpisuje się w tą funkcję, nadaje zbędnego patetyzmu i szpeci panoramę bulwarów wiślanych. Ponadto Wojewódzki Konserwator Zabytków również wielokrotnie 

zwracał uwagę na konieczność opracowania kompleksowego projektu rewaloryzacji bulwarów wiślanych. "Elementy umieszczane na przedmiotowym terenie winny być spójne i 

odznaczać się wysokim walorem jakościowym i estetycznym. Kosmetyczne remonty bulwarów i wprowadzanie nowych chaotycznych nasadzeń, czy przypadkowo dobranych elementów 

małej architektury działa na niekorzyść tej przestrzeni". Dlatego też uważamy, że do czasu stworzenia kompleksowego projektu zagospodarowania należałoby chronić ten obszar przed 

wprowadzaniem nowych elementów, zwłaszcza o gabarytach planowanego pomnika. Pragnę również zauważyć, że niecałe 500 metrów dalej, na rogu ulic Powiśle i Zwierzynieckiej, 

znajduje się już pomnik Żołnierzy Polski Walczącej , który dobrze wpisuje się w tkankę miejską. Ponadto uważam, że o wiele lepszą formą upamiętnienia byłyby np. zapomogi dla żyjących 

kombatantów, lub akcja edukacyjna, która krzewiłaby pamięć o żołnierzach AK wśród młodzieży. W Krakowie działa Muzeum Armii Krajowej, które jest stosunkowo mało popularne, a 

ono powinno być największym, bo żywym pomnikiem bohaterstwa żołnierzy AK.

1111. 31.01.2018 Moim zdaniem proponowana lokalizacja nie jest odpowiednia dla takiego pomnika. Bulwary, w czasie sprzyjającej pogody ,są miejscem spotkań, pikników czy opalania się. Dlatego też 

usytułowanie tam pomnika ku czci żołnierzy AK uważam za chybiony pomysł, kłócący się z charakterem tego miejsca, któremu nie sprzyja tego typu monument.  Jeśli chodzi o pomnik to 

również nie podoba mi się jego forma, nie wynika z niego co autor chciał przekazać, jest zbyt duży i nie wkomponowuje się w miejsce w którym ma zostać postawiony. Wielka bryła, 

których w krakowie jest już zdecydowanie zbyt wiele. Również kwestia jego finansowania pozostawia wiele do życzenia, tak samo jak przeprowadzone wcześniej konsultacje. Jako 

mieszkanka Krakowa uważam, że tą niewyobrażalną kwotę można przeznaczyć na inwestycje i projekty, którę poprawią jakość życia w naszym mieście.Biorąc pod uwagę przedstawiony 

budżet i plany związane z budową pomników uważam, iż jest to niepotrzebny wydatek i takie projekty powinny być finansowane przez iniciatorów danego pomnika. Jeśli rzeczywiście 

większość ludzi będzie zdewcydowana na postawienie pomnika, jestem pewna, że bedą w stanie zebrać środki na jego budowę. Chciałabym podkreślić, że jestem przeciwna postawieniu 

tego pomnika w proponowanej lokalizacji, a także finansowaniu go z budżetu miasta.

1112. 31.01.2018 Projekt brzydki. Kawał materiału, który dzieli przestrzeń publiczną, ludzi w tej przestrzeni oraz ludzi w ogóle. Na placu, na którym zaplanowano monument pomników jest już moc. I nie 

potrzeba kolejnego – brzydkiego i niepotrzebnego. Kraków z powstaniem miał niezbyt wiele do czynienia (rodziny powstańców w Krakowie przyjmowali rzesze ludzi, którzy po tym 

idiotycznym incydencie musieli opuścić nieistniejące miasto!). I tyle. Szczęśliwie akcja Burza nie doszła do skutku w Krakowie. Al. Powstania Warszawskiego (przy którym jest sporo 

miejskich instytucji, w tym działy UMK) MUSI WYSTARCZYĆ jako forma upamietnienia! Proszę nie poddawać się nachalnej i prymitywnej polityce historycznej.

1113. 31.01.2018 Wyrazam swój sprzeciw stanowczy  przeciwko budowie pomnika w tym miejscu i w takiej formule. Budowa niszczy całkowicie tkankę urbanizacyjną wokół Wawelu oraz jest po prostu 

nieestetyczny. 

Szanujmy nasze miasto.

1114. 31.01.2018 Uważam, że lokalizacja jest mocno nietrafiona; taka przestrzeń powinna być wolna od jakichkolwiek budowli; ponadto już w tej chwili makieta traktowana jest jak śmietnik i o zgrozo 

szalet.

1115. 31.01.2018 Upamiętnienie żołnierzy AK to słuszna sprawa, jednak miejsce , w którym ma powstać bryła zdecydowanie nietrafione. Bulwary Wisły , perspektywa na Wawel powinna być nietknięta. 

Wzgórze Wawelskie to nasz najcenniejszy skarb, który dla pokoleń należy chronić. Ochronie jednak podlegać powinien nie tylko obiekt ( założenie zamkowe) , lecz wszystkie jego widok. 

Te nie powinny być zakłócane elementami , które choć ważne , to konkurują wizualnie z zamkiem , murami , wieżami. Dlatego uważam, że obiekt nie powinien tam stać.
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1116. 31.01.2018 Jako przedstawiciel stosunkowo młodego pokolenia obywateli miasta wyrażam swój zdecydowany sprzeciw wobec planów budowy Pomnika AK na terenach zielonych pod Wawelem. 

W kwestii estetycznej bardzo nie podoba mi się fakt 'zagracenia' tej okolicy pokaźnych rozmiarów budowlą, nie nawiązującą ani w formie ani w kolorystyce do otoczenia. Będzie ona w 

znacznym stopniu zasłaniać widok Zamku Królewskiego z terenów spacerowych od strony rzeki. 

Od strony historycznej formacja AK staje się aktualnie formacją coraz bardziej kontrowersyjną. W jej szeregach obok absolutnych bohaterów znaleźć można członków o zdecydowanie 

mniej chwalebnych dokonaniach. Nie chcę żeby taka budowla pogłębiała w tym kontekście podziały w naszym społeczeństwie.

Nie bez znaczenia jest też fakt, iż miasto zakłada dofinansowanie pomnika mimo iż pierwotnie jego pomysłodawcy deklarowali pokrycie kosztów jego budowy. Na to jako obywatel 

płacący w tym mieście podatki nie zgadzam się już bardzo stanowczo.

1117. 31.01.2018 Nie zgadzam się z budową pomnika w tym miejscu!!!

1118. 31.01.2018 Sprzeciwiam się budowie pomnika AK i dziwię się że mądre głowy tego miasta nie widzą absurdu w jego postawieniu. Łąka pod Wawelem służy nie tylko dzieciom, zwierzętom ale i 

miastu, które urządza w tym miejscu liczne imprezy i eventy okolicznościowe dla wszystkich. Mam nadzieję że zdają sobie Państwo sprawę ile będzie kosztowało miesięczne oczyszczanie 

tego pomnika z farby, kup ptasich itp. Ja rozumiem pobudki ale można stworzyć to w dużo mniejszej skali i innym miejscu.

1119. 31.01.2018 Wyrażam zdecydowany sprzeciw wobec planów wybudowania pomnika AK w proponowanej lokalizacji oraz wobec dofinansowywania go z miejskiego budżetu.

1120. 31.01.2018 Jestem przeciwna budowie pomnika AK przy ulicy Smoczej w Krakowie.
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1121. 31.01.2018 Od urodzenia jestem mieszkańcem Krakowa. Po zapoznaniu się z projektem pomnika AK a także jego makietą wystawioną na bulwarach wiślanych stwierdzam, że zaproponowana 

lokalizacja i forma pomnika nie korespondują zarówno z kubaturą i formą budynków znajdujących się okolicy a także po obu stronach rzeki, a co ważniejsze, w znaczący sposób zaburzają 

ład przestrzenny omawianego obszaru. Pragnę zaznaczyć, że nie jestem przeciwny budowie pomnika, ile mój SPRZECIW budzi jego proponowana lokalizacja. Swoją opinię opieram na 

następujących faktach, jednocześnie pragnę zwrócić uwagę na następujące kwestie:

1) Omawiany obszar miasta jest przede wszystkim przestrzenią rekreacyjną (jedną z niewielu w mieście) dla mieszkańców. Składa się ona na swoisty „korytarz” parkowo-spacerowy 

rozciągający wzdłuż Wisły się od Dąbi po klasztor Norbertanek na brzegu północnym i, po stronie południowej, po klasztor w Tyńcu. W obszarze tym w zasadzie nie ma mocnych i 

zauważanych ingerencji (instalacji) w przestrzeń, które miałby charakter pomnikowo-martyrologiczny. W związku z powyższym lokalizacja pomnika na bulwarze będzie się kłócić z 

zasadniczą formą wykorzystywania wskazanej przestrzeni przez mieszkańców. To przestrzeń dogodna dla spotkań o charakterze towarzysko-piknikowym (sam wielokrotnie z przyjaciółmi 

spotykałem się we wskazanym obszarze siadając na trawie i ciesząc się dobrą pogodą). Jako obywatel tego miasta, chciałbym by wybierane przeze mnie władze samorządowe 

zagwarantowały pierwszeństwo zaspokajania potrzeb mieszkańców pod kątem zabezpieczenia przestrzeni zielonych i infrastruktury przeznaczonej dla rekreacji i innych form spędzania 

wolnego czasu. Kwestie ideologicznie motywowanej martyrologii mają w tym względzie znaczenie drugorzędne (swoją drogą – dlaczego nie postawić tego pomnika w okolicy Muzeum 

AK, wszak działa taka jednostka i ona sama jest przecież formą upamiętnienia).

2) Projektowana bryła pomnika jest znaczna i wyraźnie odcina się od otoczenia, nie jest z nim harmonijna. Warto by inicjatorzy akcji upamiętnieniowej uwzględnili coś takiego, co w 

naukach społecznych i badaniach poświęconych tradycji, czy dziedzictwu określają mianem „krajobrazu kulturowego”. Pomnik w tym miejscu, nie tylko nie pasuje, ale też zakłócałby 

spójność ładu przestrzennego, choćby przez brak adekwatności względem okolicznych zabudowań czy Wzgórza Wawelskiego. Ponadto, należy zwrócić uwagę nie tylko na samą bryłę 

wstęgi, ale też na rozwiązania parkowo-ogrodowe jakimi miałby być otoczony pomnik. Ta przestrzeń defiladowa pasuje bardziej do okolic Grobu Nieznanego Żołnierza w Warszawie niż 

do Krakowa. Pomnik z małą architekturą, która miałby go otaczać, w istotny sposób zawłaszczałby przestrzeń bulwarów istotnie wpływając nie tylko na obszar bezpośrednio dostępny do 

użytkowania mieszkańców, ale też w prowadząc – w moim przekonaniu – dysonans emocjonalny wśród użytkowników przestrzeni (która ma bardziej rozrywkowy charakter – o czym 

stanowią praktyki jej użytkowania i spędzania wolnego czasu).

W związku z powyższym, wydaje mi się bardziej zasadne:

3) Postawienie pomnika (jeśli to konieczne) w innym miejscu. Być może dużo bardziej dogodnym miejscem będzie obszar między Drogą na Zamek, ul. Bernardyńską i Świętego Idziego 

(parkingu w tym miejscu można się śmiało pozbyć). Tym samym pomnik dobrze zamykałby plac u wylotu ul. Grodzkiej, gdzie już znajduje się krzyż katyński.

1122. 31.01.2018 Pomysł jest skandaliczny. Projekt wprowadza poważne i nieprzemyślane przeobrażenie ważnego wycinka przestrzeni publicznej, efektywnie ją prywatyzując oraz zawiera faszyzujący i 

rewizjonistyczny ładunek semiotyczny w postaci nostalgicznego kształtu przedwojennych granic Polski. Nadto, jest szkaradny. Sprzeciwiam się mu z całą mocą i zdecydowaniem jako 

krakowianin, jako Polak, jako uczony.
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1123. 31.01.2018 Zdecydowanie jestem przeciwnym planom budowy pomnika AK na bulwarze Czerwieńskim w Krakowie. Tereny nad Wisłą służą aktywnemu wypoczynkowi. Są to idealne obszary do 

jazdy na rowerach, rolkach, miejsce spacerów młodych kobiet z dziećmi, a także miejsce gdzie organizowane są festyny oraz festiwale. Krakowianie tam się spotykają, odpoczywają, w 

lecie opalają, spożywają przekąski, chodzą na randki a w nadbrzeżnych barkach piją alkohol i słuchają głośnej muzyki. Co mogłoby zakłócać powagę pomnika. Nie wyobrażam sobie 

sytuacji, aby bulwary wiślane zostały zabudowane przez kolejne rzeźby czy pomniki. Proponowane przeze mnie lokalizacje to ulica Armii Krajowe naprzeciwko biurowców korporacyjnych 

lub okolice Muzeum Armii Krajowej oraz budowanej nowej siedziby Archiwum Narodowego w Krakowie przy ul. Rakowickiej. Rekreacyjno-wypoczynkowy charakter bulwarów wiślanych 

nie powinien skłaniać do stawiania jakichkolwiek pomników w szczególności poświęconych pamięci bohaterów II wojny światowej. Chciałbym ponadto zauważyć, iż "Pomnik 

upamiętniający żołnierzy AK i cichociemnych poległych w walce z policją niemiecką" znajduje się już przy ul. Szafrańskiej/Centralnej w Łęgu w  Krakowie a wystawiony został w związku z 

potyczką stoczoną w tej okolicy przez zgrupowanie "Żelbet" AK w maju 1944 r. Więc nie widzę sensu stawiania kolejnego pomnika i to jeszcze w mieście, w którym struktury AK nie 

należały ani do największych w skali całego kraju ani najbardziej aktywnych. Proponuje aby magistrat miasta Krakowa zarezerwowane na cel budowy pieniądze przeznaczył na 

dofinansowanie zajęć muzealnych, dydaktycznych, wystaw plenerowych poświęconych żołnierzom AK.

1124. 31.01.2018 Dość pomników. Miejsce nie do przyjęcia. 

1125. 31.01.2018 Piszę do Państwa w temacie nowego pomnika Armii Krajowej, który może wkrótce zostać zbudowany na stałe w pobliżu Wawelu. Jako mieszkaniec Krakowa ceniący sobie estetykę 

miasta – w szczególności terenów nad Wisłą – nie mogę się zgodzić na budowę pomnika w takim kształcie, w tym miejscu, za publiczne pieniądze. Uważam, że w Krakowie jest już w tym 

momencie wystarczająco dużo – jeśli nie za dużo – pomników.  Budowa pomnika AK nad Wisłą to fatalny pomysł z powodów estetycznych – zaburza widok na Wawel, zaburza zabudowę 

Bulwarów oraz praktycznych : tereny nad Wisłą służą do rekreacji. Nie rozumiem, dlaczego pomnik musi stanąć akurat nad Wisłą i przy Wawelu, skoro niedaleko znajduje się już pomnik 

poświęcony Armii Krajowej? Nie rozumiem, dlaczego pomnik ma kształt dawnej Rzeczypospolitej? Nie rozumiem, dlaczego codziennie mijam dziesiątki zaniedbanych pomników, 

sypiących się zabytków, niechlujnie odremontowanych miejsc a miasto chce przeznaczyć ponad milion złotych na kolejny pomnik?Nie rozumiem dlaczego planują Państwo przeznaczyć 

ponad milion złotych, skoro mamy w Krakowie Muzeum AK. Te pieniądze, jak sądzę, mogłyby posłużyć promocji muzeum w mieście i poza nim, nie mówiąc o zorganizowaniu lekcji dla 

najmłodszych itp. Itd., co stanowi nowoczesną formę dbania o pamięć.

1126. 31.01.2018 Po zapoznaniu  się  z makietą pomnika  AK na Bulwarach  Wiślanych w Krakowie  wyrażam moją negatywną opinię  dotyczącą tych planów.  Opinia  dotyczy zarówno  projektu  jak i 

proponowanej lokalizacji. Władze  Krakowa  powinny  dbać o zachowanie  równowagi  przestrzennej , zieleni miejskiej  jak i o inwestycje w sztukę najwyższej klasy. W takich sprawach 

istotne są konsultacje społeczne. 

1127. 31.01.2018 Moja oopinia nt budiowy pomnika w propnowanym kształćie i okalizacji jest negatywna. Przyjęty projekt posiada znikome walory estetyczne i szpeci okolice Wawelu nie komponując się 

z otoczeniem ,  skutkując zmniejszeniem powierzchni terenów zielonych. Przede wszystkim – o ile kwestie estetyczne maja charakter subiektywny – pomnik w tej postaci, nawet  w ww. 

miejscu, nie skłoni nikogo do refleksji (patrz np. pomnik Powstania Warszawskiego w Warszawie) ale istnieje ryzyko, że będzie on permenetnie znieważany, służąc jako miejsce 

załatwiania potrzeb fizjologicznych. Dlatego – choć AK zasługuje na pomnik i jego lokalizacja w aktualnym miejscu jawi się jako całkowicie możłiwa – obecny jhego kształt, w tejże 

lokalizacji, dyskwalifikuje omawiany projekt.

1128. 31.01.2018 Jestem przeciwny budowie pomnika w tej lokalizacji.

1129. 31.01.2018 Jestem przeciwna budowie pomnika AK w sąsiedztwie Wawelu w pobliżu ul. Smoczej.

1130. 31.01.2018 Pomnik AK może i powinien gdzieś stanąć (jak wielu, tak i ja miałam członków rodziny w AK, i bynajmniej nie neguję wagi organizacji czy jej dokonań), ale na pewno nie powinien być pod 

Wawelem. 

To jest historyczne miejsce które powinno zachować, o ile to możliwe, swój charakter "zamkowy", bez zbytecznych a rzucających się w oczy "nowoczesnych" dodatków - w szczególności 

od strony Wisły, skąd na Wawel jest taki piękny widok. Dziwi mnie, że konserwator zabytków by na to pozwolił...
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1131. 31.01.2018 Pragnę wyrazić swój zdecydowany sprzeciw wobec planowanej budowy pomnika AK. Nie neguję faktu, że działalność żołnierzy Armii Krajowej zasługuje na naszą pamięć, realizowaną 

przede wszystkim poprzez edukację, ale też m. in. poprzez różnorodne (oby gruntownie przemyślane!) formy upamiętnienia instalowane w przestrzeni publicznej. Jednak w mojej opinii 

koncepcja umiejscowienia pomnika AK u stóp Wawelu jest wyjątkowo niefortunna. Wzgórze wawelskie wraz z jego najbliższym otoczeniem to przestrzeń z jednej strony nasycona 

symboliką i wywołująca skojarzenia wynikające ze swojej historii i znaczenia dla dziedzictwa narodowego. A jednocześnie bulwary wiślane to miejsce, gdzie krakowianie i przyjeżdżający 

do miasta turyści chętnie spędzają wolny czas – ponieważ (moim zdaniem) jest estetyczne, przyjazne i otwarte. Ta otwartość (rozumiana w przenośni i związana chociażby właśnie z 

brakiem tego typu form upamiętnienia) i możliwość swobodnego odpoczynku jest wielkim plusem tego miejsca. Umiejscowienie tam wspomnianego pomnika podniesie formalność tej 

przestrzeni, a co za tym idzie – zmieni jej charakter i być może też wpłynie na sposób jej użytkowania. Chciałabym przede wszystkim zaapelować o ostrożność przy podejmowaniu decyzji 

na temat jakichkolwiek zmian w przestrzeni położonej w sercu Krakowa, popularnej wśród mieszkańców i bardzo dobrze rozpoznawalnej wśród ogółu Polaków (i nie tylko Polaków). 

Osobnym zagadnieniem jest forma, wielkość i treść projektowanego pomnika, które również oceniam negatywnie. Proponowana forma jest wizualnie bardzo ciężka, a założenie z 

zarysem granic aż do bólu dosłowne. Projekt pomnika poświęconego Armii Krajowej, właśnie z uwagi na rangę tego zagadnienia, powinien zostać wyłoniony w drodze konkursu – 

pozwoliłoby to wybrać formę najbardziej odpowiednią w kontekście przekazu i miejsca.

1132. 31.01.2018 NIE DLA POMNIKA AK !!! Po pierwsze - nie w tym miejscu . Pojawienie się pomnika AK to po jakimś czasie da asumpt do następnej inicjatywy aby coś innego w tym miejscu - otoczenie 

Wawelu- zrobić i zepsuć jeszcze

bardziej widok na Zamek. Uszanujmy to miejsce ! Po drugie - pomnik AK- może tak ale w innym miejscu. Po trzecie - inny projekt ! Ten mi się nie podoba!

1133. 31.01.2018 Jestem przeciwny obudowywaniu wzgórza Wawelskiego pomnikami. Jestem przeciwny budowaniu pomników z pieniedzy Miasta, czyli też z moich bez mojej zgody. Jest tyle miejsc w 

Krakowie w których by można bez szkody architektonicznej i wizerunkowej Miasta stawiać za pieniadze wnioskodawców pomniki.
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1. 23.12.2017 Bulwar przy ul. Smoczej niedaleko Wawelu jest odpowiednim miejscem na pomnij AK. Lokalizacja został wybrana już dawno w drodze konsultacji społecznych. Jej zmiana byłaby nie fair 

w stosunku do ludzi zaangażowanych do tej pory w jego budowę i zbiórkę funduszy.

Podoba mi się jego lokalizacja oraz forma.

2. 24.12.2017 Według mnie pomnik pasuję idealnie pod Zamkiem Królewskim, natomiast ani swoją formą ani wielkością nie powoduje zakłócenia i zaburzenia krajobrazu nad wiślanego. Chciałbym 

jako młode pokolenie móc decydować co ma się znaleźć w przestrzeni publicznej, a nie być zależnym od decyzji polityków lub urzędników.

3. 25.12.2017 Popieram ideę budowy pomnika AK w Krakowie w obecnej lokalizacji i zgodnie z projektem (wraz z zagospodarowaniem przylegającego terenu). Uważam że instytucje miasta Krakowa 

powinny okazać wszelką możliwą pomoc w realizacji tego pomnika. Jednocześnie sprzeciwiam się kampanii dyskredytujacej ideę i realizację ww. ważnego i potrzebnego pomnika 

prowadzonej w mediach społecznościowych. Mam nadzieję na możliwie szybkie ukończenie wznoszenia pomnika. 

4. 27.12.2017 Uważam, że projekt pomnika Armii Krajowej jest znakomity a miejsce jego lokalizacji na Bulwarze u stóp Wawelu wybrane jest  idealnie. Pomnik bardzo dobrze wpisuje się w otoczenie i 

komponuje z bryłą Wawelu. Jego usytuowanie w jednym z najgodniejszych miejsc w Krakowie odpowiada roli jaką pełniła Armia Krajowa w czasie okupacji niemieckiej. Pomnik oraz 

zagospodarowanie terenu wokół niego pozwolą przekazać wiedzę i pamięć o Armii Krajowej nie tylko turystom polskim ale również licznym turystom zagranicznym którym wiedza o 

podziemnym Państwie Polskim oraz jego zbrojnym ramieniu jest obca. W pełni popieram zarówno projekt pomnika jak i jego umiejscowienie.

5. 27.12.2017 Na podstawie przygotowanej makiety stwierdzam, że pomnik będzie się dobrze komponował z otoczeniem. Pasuje tam stylem i  kolorystyką. Nie zasłania w żaden sposób widoku na 

Wawel. Bedzie pięknym upamiętnieniem i  hołdem dla żołnierzy AK.

6. 28.12.2017 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim z inicjatywy ŚZŻAK Okręgu Młp. i wyrażam pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważam 

za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażam głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w 2018 roku, aby tym 

samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

7. 28.12.2017 Uważam że jest to bardzo dobry pomysł uczczenia bohaterów. Pomnik bardzo ładnie komponuje się z otoczeniem . Jest położony w miejscu gdzie pojawia się bardzo dużo 

spacerowiczów tym samym będzie przypominał o naszej historii. Popieram powstanie pomnika w tym miejscu . 

8. 28.12.2017 Dzisiaj oglądaliśmy makietę pomnika AK „ Wstążka pamięci”. Odbieramy go pozytywnie, jest nowoczesny i myślę że może wpisać się w miejsce w pobliżu Wawelu. Zaznaczam, że nie 

mieszkam w Krakowie, byłam z bliskimi z Krakowa   i to Oni zauważyli, że pomnik AK częściowo może przysłaniać  Wawel i dlatego przesunięcie go  o ok. 100m w prawo  za pomnik pieska  

 może być lepszym miejscem, a jeszcze lepiej okolica ul.Armii Krajowej.

9. 28.12.2017 Dzisiaj oglądaliśmy makietę pomnika AK „ Wstążka pamięci”. Odbieramy go pozytywnie, jest nowoczesny i myślę że może wpisać się w miejsce w pobliżu Wawelu. Zaznaczam, że nie 

mieszkam w Krakowie, byłam z bliskimi z Krakowa   i to Oni zauważyli, że pomnik AK częściowo może przysłaniać  Wawel i dlatego przesunięcie go  o ok. 100m w prawo  za pomnik pieska  

 może być lepszym miejscem, a jeszcze lepiej okolica ul.Armii Krajowej.

10. 29.12.2017 W pełni popieram budowę pomnika AK pod Wawelem, pomnik ten świetnie wpisuje się w miejsce postawienia oraz ma ważną wymowę właśnie w tym a nie innym miejscu w Krakowie. 

Właśnie tam będzie mógł być zauważony przez większą ilość osób, a przez to odpowiednio opowiadać ważną dla Krakowa i Polski historię.

11. 29.12.2017 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy ŚZŻAK Okręgu Młp. i wyrażam pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą 

uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby 

tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości
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12. 30.12.2017 List Poparcia dla pomnika AK w Krakowie:  W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy ŚZŻAK Okręgu Młp. i wyrażam pełną 

aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważam/my za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że 

pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

13. 30.12.2017 W pełni popiera/my projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy ŚZŻAK Okręgu Młp. i wyrażam/my pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą 

uważam/my za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 

aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

14. 02.01.2018 Wyrażam swoje poparcie dla budowy Pomnika AK w zaproponowanym kształcie na Bulwarze Czerwieńskim. Uważam, że pomnik jest potrzebny, a inicjatorzy jego budowy dopełnili 

wszelkich potrzebnych formalności aby 

uzgodnić jego kształt i lokalizację.

15. 02.01.2018 Witam. jak najbardziej jestem ZA

16. 03.01.2018 Mi się nawet podoba. Uważam, że żołnierze Armii Krajowej zasługują na właściwe upamiętnienie

17. 06.01.2018 W imieniu Polaków reprezentowanych przez w British Poles Initiative chcieliśmy wyrazić nasze poparcie dla projektu realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim, jak 

również dla jego godnej lokalizacji. Od samego początku całym sercem śledziliśmy i wspieraliśmy inicjatywę budowy tego niezwykle potrzebnego pomnika, który ma za zadanie uczcić  

naszych bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Polonia brytyjska kupowała "cegiełki" na jego budowę a wiele organizacji polonijnych jest patronami honorowymi tego 

przedsięwzięcia. W Wielkiej Brytanii żyje jeszcze kilku kombatantów Armii Krajowej i los pomnika szczególnie leży im na sercu.

Mamy nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018, aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

18. 06.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy ŚZŻAK Okręgu Młp. i wyrażam pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą 

uważam za godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażam głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018, aby tym 

samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

19. 06.01.2018 Uważam, że jest to bardzo dobra lokalizacja dla tego pomnika. Koresponduje on z Zamkiem na Wawelu, który jest tak bardzo ważny dla historii naszego kraju. Miejsce to staje się 

punktem na mapie Krakowa, w którym łączy się ta historia Polski średniowiecznej, z tą historią najnowszą, tym tu i teraz, o które walczyli żołnierze Armii Krajowej.

20. 06.01.2018 Wyrażam swoje poparcie dla inicjatywy budowy pomnika Armii Krajowej pod Wawelem. Bardzo podoba mi się pomysł, żeby tak ważny pomnik, przypominający o poświęceniu i oddający 

cześć 400 tys. naszych żołnierzy z czasów drugiej wojny światowej, znalazł się w bezpośrednim sąsiedztwie bardzo ważnego dla Polaków miejsca. Pomniki bohaterów, z reguły powinny 

powstawać w eksponowanych i łatwo dostępnych miejscach, tak aby każdy mógł poznać ukrywające się za nimi historie, a nie powinny być ukrywane gdzieś na peryferiach, albo między 

blokami. Powstanie pomnika pobudzi do żywszego zainteresowania historią nie tylko wielu mieszkańców

Krakowa, ale przede wszystkim przyjezdnych, w tym wielu turystów z zagranicy. Po wstępnym zapoznaniu się z historią AK pod Wawelem, który na pewno odwiedzą, wielu zapewne 

poszuka głębiej i trafi do Muzeum AK, o którym inaczej raczej mogli by się nie dowiedzieć. Pomnik AK będzie bardzo wartościowym świadectwem o historii polskiej walki o niepodległość 

i utrwaleniem naszej pamięci o przodkach walczących za naszą Ojczyznę i o naszą wolność. Przeżywane w bieżącym roku 100-lecie odzyskania niepodległości jest tym lepszą okazją do 

podziękowania bohaterom i kombatantom Armii Krajowej poprzez budowę należnego im od dawna pomnika, a do tego w godnym tej pamięci miejscu. PS: W mojej opinii nie mają 

uzasadnienia pojawiające się zarzuty o tym, że pomnik będzie zasłaniał

widok na Wawel – przecież wystarczy nie chować się za pomnikiem, tylko stanąć tuż obok. Tak jak

nikt nie mówi, że widok na Wawel zasłania Smok Wawelski.
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21. 07.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy ŚZŻAK Okręgu Młp. i wyrażam pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą 

uważam za godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażam głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018, aby tym 

samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

22. 08.01.2018 Wspaniały pomysł oddania szacunku Armii Krajowej w godnym miejscu, na które ze wszech miar Armia Krajowa zasługuje. Projekt doskonale wpasowany w teren koło Wawelu pozwoli 

upowszechnić wiedzę o Armii Krajowej i Polskim Państwie Podziemnym nie tylko Polakom, również obcokrajowcom.

23. 10.01.2018 Ja ,jak i moi bliscy wspieramy całym sercem inicjatywę powstania pomnika AK.Mieszkając w Krakowie od pokoleń przeżywamy codziennie wstyd  przed naszymi przodkami którzy czynnie 

przyczynili się do 

wyzwolenia miasta a na upamiętnienie swoich zasług muszę czekać jak na jałmużnę od obecnych elit.

24. 10.01.2018 Jestem wraz z  całą moją rodziną za budową pomnika nie wyobrazamy sobie lepszego miejsca jak sąsiedztwo Wawelu gdyż jest to idealne miejsce do reklamowania i uświadamiania  

takze wsrod zagranicznych turystow odwagi i męstwa a takze wielu innych wartości jakimi bezwzglednie wykazywali sie żołnierze AK broniący Naszej Ojczyzny. 

25. 10.01.2018 Pomnik bardzo ładny i potrzebny. Moim zdaniem mógłby być większy (jak pierwotnie planowano) i być bliżej Zamku na Wawelu. Mam nadzieję, że makieta zostanie jak najszybciej 

zastąpiona wersją właściwą.

26. 10.01.2018 Lokalizacja oraz parametry pomnika AK są jak najbardziej  odpowiednie i jestem za tą lokalizacją i docelowa konstrukcją. 

27. 11.01.2018 Wybrane miejsce - Bulwar Czerwieński - najbardziej odpowiednie miejsce dla tego typu pomnika czczącego walczących o Polskę patriotów. Jego usytuowanie w tym miejscu 

bezwzględnie przyczyni się do upamietnienia wszystkicj Polaków-Patriotów walczacych w czasie II wojny światowej. Dla jego popularyzacji przyczyniłyby się gadżety- miniatury pomnika 

sprzedawane w jego pobliżu.

28. 17.01.2018 Chciałbym poprzeć inicjatywę  powstania pomnika AK w Krakowie w tym miejscu, w którym lokalizacja została uchwalona. Pomnik jest bardzo ważny w celu budowania tożsamości 

narodu Polskiego.

29. 17.01.2018 Skoro krakowianie już raz zdecydowali w sondażu, że najlepszą lokalizacją dla pomnika Armii Krajowej jest fragment bulwaru Czerwieńskiego między Wawelem a Skałką, to czas skończyć 

dyskusję i zacząć go budować.

30. 17.01.2018 Opinia pozytywna.  Najwyższy czas aby powstał, chociaż szkoda, że nie po drugiej stronie Wawelu, koło pomnika Chromego.

31. 17.01.2018 Jestem za postawieniem pomnika Armii Krajowej. Dziwię się, że to trwa tak długo. Decyzja o ile mi wiadomo o postawieniu pomnika w tej lokalizacji została podjęta jeszcze w 2013 r. 

Dlaczego wciąż wracamy do punktu wyjścia. Tak, jakby była dalej obowiązująca stalinowska, komunistyczna ocena AK, jako zaplutego karła reakcji. To pogrobowcy komuny usiłują nadal 

zwalczać patriotów, bo trudno mi sobie wyobrazić innych przeciwników budowy tego pomnika. A urząd miejski i pan Majchrowski, chyba nie chcą kontynuować tych niechlubnych 

tradycji.  Bo pamiętają o tradycji zdrady i komuny. Skończmy z tym zbieraniem opinii. Środowiska patriotyczne, a mogę się za takiego reprezentanta uważać, nie mają wątpliwości, że nikt 

tak bardzo nie zasłużył na pomnik jak AK.  Apeluję o zaprzestanie tego czystego nonsensu i rozpoczęcie budowy pomnika AK.

32. 18.01.2018 Jestem całym sercem za muhoronowaniem pomnika tych wspaniałych ludzi AK  którzy walczyli poświęcając wszystko co możliwe dla naszej wolności. Miejsce proponowane jest barzdzo 

dore dla wagi projektu. 

33. 18.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy ŚZŻAK Okręgu Małopolskiego i wyrażam pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, 

którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 

aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

34. 18.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy ŚZŻAK Okręgu Małopolskiego i wyrażam pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, 

którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 

aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.
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35. 18.01.2018 Wyrażam poparcie dla twórców pomysłu budowy pomnika AK w podanej przez pomysłodawców miejscu w okolicy Zamku Królewskiego na Wzgórzu Wawelskim. 

Uhonorowanie bohaterów AK jest niezbędnym elementem życia polskiego społeczeństwa, a miejsce podkreśla ważność podjętej inicjatywy. 

36. 18.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy ŚZŻAK Okręgu Małopolskiego i wyrażam pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, 

którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 

aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

37. 18.01.2018 Pragniemy wyrazić nasze poparcie dla Fundacji Wstęga Pamięci i jej projektu budowy pomnika "Wstega Pamięci " na bulwarze Czerwińskim u stóp wawelu . Uważam ze pomnik 

poswięcony zołnieżom AK w  tak szczególnym miejscu, związanym nie tylko z historią narodu polskiegio ale i z walka żołnieży AK jest jak najbardziej prawidłowym miejscem dla 

upiętieniem zołnierzy i działan AK. Nalezy pamiętać, że to własnie na wawelu urządzona została siedziba Generalnego Gubernatorstwa i kata polskiego narodu Hansa Franka, tak bardzo 

znienawidzonego podczas niemieckiej okupacji i którego AK probowała usilnie zlikwidować. To właśnie tam u stup krakowskiego Wawelu, w pobliżu planowanego pomnika żołnierze 

krakowskiego Kedywu AK podjęli nieudaną próbe zamachu na SS-Obergruppenfuhrera Wilhelma Koppe. Także tam w  pobliżu przy ul. starowislnej 33 mieściła się siedziba krakowskiego 

Kedywu AK gdzie został zaplanowanych zostało zaplanowanych szereg spektakularnych akcji przeciwko niemieckiemu okupantowi. MOżna więc powiedzieć że usytuowanie pomnika ku 

czci Bohaterom AK jest jak najbardziej trafne. Prosimy zatem i apelujemy do władz miasta Krakowa o zatwierdzenie i rychłe rozpoczęcie 

budowy tego niezwykle ważnego pomnika, a w tym szczegóolnym roku roku 75 rocznicy powołania przez KG AK Kierownictwa Dywersji  tw Kedywu i setnej rocznicy odzyskania przez  

Polskę niepodległości. 

38. 18.01.2018 Wsparłem finansowo ten projekt, jestem małą cegiełką w tej budowli. Nie można zaprzepaścić tak dużego zaangażowania i wsparcia jakie wykazało polskie społeczeństwo i nie tylko. 

Jestem za realizacją tego projektu.

39. 18.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy ŚZŻAK Okręgu Małopolskiego i wyrażam pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, 

którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 

aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

40. 18.01.2018 Popieram budowę pomnika AK w okolicy wawelu . Wawel jest miejsce zwiazanym z Rzeczpospolitą  niepowtarzalną więzią jest mijscem spoczynku naszych największych bohaterów 

narodowych . 

Natomiast AK walczyła niezłomnie o wolność naszego pięknego kraju . Uwazam ze nie ma lepszego miejsca na upamiętnienie żołnierzy AK niż okolica Wawelu 

41. 18.01.2018 Wspaniała forma pomnika. Super komponuje się we wskazanej lokalizacji. Miejsce ustyyuowania godne i zasadne. Czekamy na finalizację gotowego już pomnika. 

42. 19.01.2018   Uważam, iż pomnik AK powinien stanąć w Krakowie. Byłby on wyrazem pamięci i  wdzięczności za ogrom poświęcenia i cenę,jaką żołnierze AK ponieśli walcząc za wolność Polski. 

43. 19.01.2018 Uważam, że to wspaniała inicjatywa. Miejsce też dobrze wybrane. Podoba mi się to, lecz może mógłby być troche mniejszy, nie az tak duży, lecz to tylko mała sugestia. Takich miejsc 

powinno być więcej, aby nasze dzieci i wnuki oraz kolejne pokolenia mogły pamiętać o historii swojego kraju

44. 19.01.2018 W pełni popieram budowę pomnika AK, zgodnie z przedstawioną makietą.

45. 19.01.2018 Popieram ideę budowy pomnika żołnierzy AK na bulwarze Czerwieńskiego przy ulicy Smoczej. Pomnik AK w tak uczęszczanym miejscu turystycznie przyczyni się do upowszechniania 

prawdy o naszej historii wśród turystów krakowskich. Będzie też okazją do pzrekazania wiedzy o bohaterach młodym pokoleniom. 

46. 20.01.2018 Popieram zbudowanie pomnika AK  w proponowanej formie „Wstęgi Pamięci” zwłaszcza w tej  lokalizacji pod Wawelem. To miejsce nadaje się dla upamiętnienia polskiej historii  bo jest 

w strefie masowo odwiedzanej przez turystów krajowych i zagranicznych. Dzięki pomnikowi będą mogli poznać najnowszą  historię kraju w uzupełnieniu do tej wyniesionej z  wizyty  na 

Wawelu.

Oprócz  wartości płynących  z  przekazu historycznego to inicjatywa ta  dobrze służy promocji miasta.
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47. 20.01.2018 Jestem za powstaniem pomnika żołnierzy AK, gdyż moich dwóch dziadków należało do AK, i uważam że należy się im pamięć.

48. 20.01.2018 Jestem zwolennikiem budowy pomnika AK pod Wawelem. Uważam, że to bardzo dobre miejsce by przypominać przechodzcym o pięknej, acz bolesnej, historii Polski. Myślę, że 

powinniśmy pamiętać o naszych Bohaterach i choć w ten sposób im się jakoś odwdzięczyć za poświęcenie życia, byśmy mogli żyć w kraju, w którym dziś żyjemy.Proszę o przychylenie się 

do decyzji o budownie Pomnika.

49. 20.01.2018 Jestem za budową pomnika AK w Krakowie.

50. 20.01.2018 W pełni popieram budowę pomnika AK pod Wawelem i wyrażam moje wsparcie dla powstania projektu z inicjatywy ostatnich żyjących bohaterów AK na 100-lecie Niepodległości. 

Jestem jedną z osób, która w trakcie zbiórki publicznej wsparła finansową tą inicjatywę. Ilość osób, która w 2016 roku poparła zbiórkę publiczną stanowi najlepszą wizytówkę dla tego 

projektu i społecznego zapotrzebowania na nie. Głosów darczyńców, będących tak jak ja młodymi mieszkańcami tego miasta nie można zignorować. Myślę, że jest to szczytny cel z godną 

lokalizacją. Wbrew internetowym przeciwnikom, który zabierają głos dopiero teraz, a nie protestowali podczas publicznej zbiórki należy podkreślić, iż makieta w cale niczego nie zasłania, 

a już na pewno nie zasłania Wawelu. Przy ocenie tego projektu nie można również pominąć stanowiska samych Ak-owców, którzy aktywnie wspierają ten projekt od samego początku. 

Należy również wspomnieć, iż funpage na facebook’u pomnika (Pomnik AK w Krakowie - WWII Resistance Memorial in Krakow) ma aktualnie ponad 10 tys. polubieni, co jasno 

przemawia za akceptacją Krakowian. Poniżej zamieszczam linka do danych zbiórki:  https://polakpotrafi.pl/projekt/pomnik

51. 21.01.2018 Jestem za budową Pomnika AK w Krakowie

52. 21.01.2018 Popieram projekt pomnika. Miejsce: ul. Smocza  lub  Planty 

53. 21.01.2018 Jestem za budową POMNIKA AK. Wstyd, że do tej pory jeszcze nie stanął, te protesty są nieuzasadnione i zastanawiające. Kto nimi steruje  ? ? ? Kto nie chce uczczenia bohaterów II 

WOJNY ŚWIATOWEJ?

54. 21.01.2018 Jestem za budową Pomnika AK w Krakowie. 

55. 22.01.2018 Jestem za.

56. 22.01.2018 Jestem za budową pomnika AK

57. 22.01.2018 Jestem za.

58. 22.01.2018 Jestem za.

59. 22.01.2018 Jestem za. T A K, popieram budowę w/w Pomnika.

60. 22.01.2018 Jestem za.

61. 22.01.2018 Jestem za.

62. 22.01.2018 Jestem za.

63. 22.01.2018 Jestem za.

64. 22.01.2018 Jesteśmy za postawieniem pomnika AK.

65. 22.01.2018 Jestem za. 

66. 22.01.2018 Jestem za budową pomnika AK.

67. 22.01.2018 Jestem ZA.
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68. 22.01.2018 Społeczny Komitet Budowy Pomnika Armii Krajowej w Krakowie dosłownie walczy od trzech lat o powstanie pomnika AK w godnym miejscu. Projekt jest wynikiem konkursu, poddany 

został wielu uzgodnieniom i modyfikacjom, wbudowano i poświęcono kamień węgielny, projekt uzyskał pozwolenie na budowę. To krakowianie winni są uczcić pamięć AK. To wstyd, że 

kombatanci stojący nad grobem muszą samotnie  walczyć o pamięć o swoich poległych kolegach. Rozumiem, że teraz to już tylko zabawa i rekreacja nam się należy , ale sądzę że chwila 

refleksji i zadumy nad czasami minionymi z tym nie koliduje.

 Jestem za realizacją tego projektu pod Wawelem.

69. 22.01.2018 Jestem za budową pomnika AK w Krakowie.

70. 22.01.2018 Jestem za.

71. 22.01.2018 Wyrażam swoje pełne poparcie dla budowy pomnika AK w proponowanym miejscu pod Wawelem.  

72. 22.01.2018 Jestem za.

73. 22.01.2018 Jestem za.

74. 22.01.2018 Jestem za.

75. 22.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK.

76. 22.01.2018 Nie powinno być dialogu !  To skandal, bo  Armia krajowa  jest d u m ą  polskiego narodu. DUMĄ !   Popieram pomnik wg projektu tego wybitnego artysty. Powinien stanąć natychmiast.

77. 22.01.2018 Jestem za.

78. 22.01.2018 Jestem za.

79. 22.01.2018 Jestem za.

80. 22.01.2018 Jestem za.

81. 22.01.2018 Jestem za budową pomnika AK.

82. 22.01.2018 Jestem za budowa pomnika AK.

83. 22.01.2018 Jestem za.

84. 22.01.2018 Jestem za.

85. 22.01.2018 Jestem za.

86. 22.01.2018 Jestem za.

87. 23.01.2018 Odpowiednia forma, odpowiednie  miejsce i najwyższy już czas na  godne upamiętnienie AK.

88. 23.01.2018 Jestem za budowa pomnika AK.

89. 23.01.2018 "Naród, który nie sza¬nuje swej przeszłości nie zasługu¬je na sza¬cunek te¬raźniej¬szości i nie ma pra¬wa do przyszłości." Uważam, że żołnierze AK w pełni zasługują na upamietnienie. 

Pomnik u stóp Wawelu to godnie miejsce pamięci osób, które walczyły i oddawały życie za ojczyznę. W pełni popieram budowę pomnika AK pod Wawelem i wyrażam moje wsparcie dla 

powstania projektu z inicjatywy ostatnich żyjących bohaterów AK na 100-lecie Niepodległości! Cześć i Chwała Bohaterom!

90. 23.01.2018 W pełni popiera/my projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam/my za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga 

Pamięci“ zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

91. 23.01.2018 Jestem za powstaniem pomnika Wstęga Pamięci  u podnóża Wawelu celem upamiętnienia Armii Krajowej.

92. 23.01.2018 Jestem za budową pomnika AK.

93. 23.01.2018 Bardzo ładnie wygląda. Nie przeszkadza innym zabytków
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94. 23.01.2018 Wybudowanie tego pomnika to obowiązkowy, honorowy,  patriotyczny gest poparcia każdego mieszkańca Małopolski, który zdaje sobie sprawę z tego, że dzisiaj żyje dzięki pełnej 

poświęcenia postawie żołnierzy Armii Krajowej. 

PROJEKT JEST PIĘKNY!  - Pytanie jest : " Czy zasłonięty może być Wawel, postawionym pomnikiem"? Odpowiedź – NIE!! 

95. 23.01.2018 Jestem za budową pomnika AK na bulwarach obok Wawelu.

96. 23.01.2018 Jestem przeciwny budowie pomnika AK, ponieważ jeden już stoi u zbiegu ulic Zwierzynieckiej i Powiśle. Projektował go Bronisław Chromy.

97. 24.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na bulwarach Czerwieńskich w Krakowie AK

98. 24.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na bulwarach Czerwieńskich w Krakowie AK

99. 24.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK w Krakowie 

100. 24.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na bulwarach Czerwieńskich w Krakowie AK

101. 24.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na bulwarach Czerwieńskich w Krakowie AK

102. 24.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na bulwarach Czerwieńskich w Krakowie AK

103. 24.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na bulwarach Czerwieńskich w Krakowie AK

104. 24.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na bulwarach Czerwieńskich w Krakowie AK

105. 24.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na bulwarach Czerwieńskich w Krakowie AK

106. 24.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na bulwarach Czerwieńskich w Krakowie AK

107. 24.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na bulwarach Czerwieńskich w Krakowie AK

108. 24.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na bulwarach Czerwieńskich w Krakowie 

109. 24.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na bulwarach Czerwieńskich w Krakowie 

110. 24.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na bulwarach Czerwieńskich w Krakowie 

111. 24.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na bulwarach Czerwieńskich w Krakowie 

112. 24.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na bulwarach Czerwieńskich w Krakowie 

113. 24.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na bulwarach Czerwieńskich w Krakowie 

114. 24.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na bulwarach Czerwieńskich w Krakowie AK

115. 24.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na bulwarach Czerwieńskich w Krakowie AK

116. 24.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na bulwarach Czerwieńskich w Krakowie AK

117. 24.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na bulwarach Czerwieńskich w Krakowie AK

118. 24.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na bulwarach Czerwieńskich w Krakowie AK

119. 24.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na bulwarach Czerwieńskich w Krakowie AK

120. 24.01.2018 Jestem za pomnikiem.

121. 24.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na bulwarach Czerwieńskich w Krakowie AK
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122. 24.01.2018 Budowa pomnika AK jest ważna i potrzeba, zasługuje na wsparcie całej społeczności lokalnej. Upamiętnienie i oddanie hołdu jest gestem symbolicznym, który powinien był zostać 

uczyniony o wiele wcześniej. Praca wielu ludzi, którzy poświęcili się tej idei nie powinna zostać zignorowana. Nasza historia wciąż jest słabo znana, szczególnie historia II Wojny 

Światowej jest poddawana wielu manipulacjom. Imię Polski jest szkalowane, inne narody są poddawane haniebnej propagandzie, która ma im ukazywać Polaków jako tchórzy i 

antysemitów. Polska i jej bohaterowie są celowo obrażani, dlatego musimy wyrazić jasny sprzeciw wobec tego typu praktyk. Nie możemy pozwolić, by środowiska lewicowe udaremniły 

oddanie należnej czci narodowym bohaterom.

123. 24.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażamy pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Projekt został wybrany w międzynarodowym trzyetapowym 

konkursie architektoniczno-rzeźbiarskim zorganizowanym przez Miasto Stołeczne Kraków w 2013 roku poprzez jury składajacą się z kombatantów, radnych miasta Krakowa, architektów i 

rzeźbiarzy. Wynikiem konkursu było, że projekt o nazwie "Wstęga Pamięci" został skazany do realizacji. Wmurowanie i poświęcenie kamienia węgielnego przez Metropolitę Krakowa 

odbyło się w 2013 r. Obecnie bohaterowie AK i zespół pomnika posiadają już wszystkie pozwolenia konserwatorskiei krajobrazowe. Uważam, że trzeba w pełni szanować wyniki 

konkursu zorganizowanego po wcześniejszych konsultacjach z mieszkańcami przez Miasto Kraków. Patronaty honorowe: Prezydent RP, Prezydent Miasta, Arcybiskup Metropolita 

Krakowski oraz Komitet obywateli Miasto Krakowa i ponad 40 organizacji w Polsce i na całym świecie.  Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie odsłonięty 

w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

124. 24.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na bulwarach Czerwieńskich w Krakowie AK

125. 24.01.2018 Popieram budowę pomnika.

126. 24.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na bulwarach Czerwieńskich w Krakowie AK

127. 24.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji  pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolski i wyrażam pełną 

aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Projekt został wybrany w 

międzynarodowym trzyetapowym konkursie architektoniczno – rzeźbiarskim zorganizowanym przez Miasto Stołeczne Kraków w 2013 r. poprzez jury składające się z kombatantów, 

radnych miasta Krakowa, architektów i rzeźbiarzy. Wynikiem konkursu było, że projekt o nazwie „Wstęga Pamięci” został wskazany do realizacji. Wmurowanie i poświęcenie kamienia 

węgielnego przez Metropolitę Krakowa odbyło się w 2013 r.  Obecnie bohaterowie AK i zespół pomnika posiadają już wszystkie pozwolenia konserwatorskie i krajobrazowe. Uważam, że 

trzeba w pełni uszanować wyniki jury konkursu zorganizowanego po wcześniejszych konsultacjach z mieszkańcami przez Miasto Kraków. Patronaty honorowe: Prezydent RP, Prezydent 

Miasta, Arcybiskup Metropolita Krakowski oraz Komitet obywateli Miasta Krakowa i ponad 40 organizacji w Polsce i na całym świecie. Wyrażam głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie 

odsłonięty w roku 2018, aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. 

128. 24.01.2018 Pomnik Armii Krajowej jest potrzebny aby upamiętniać naszą historię. W mojej opinii przedstawiona makieta dobrze wkomponowuje się w otaczającą przestrzeń – i architektonicznie i 

kolorystycznie. Symbol Polski Walczącej na murze – odnosi nas do walk Armii Krajowej. Pozytywnie odnoszą się do tego projektu – makiety.

129. 24.01.2018 W pełni popiera/my projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam/my za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga 

Pamięci“ zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.
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130. 24.01.2018 W pełni popiera/my projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam/my za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga 

Pamięci“ zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Liczę na to że Bohaterowie Armii Krajowej z naszego regionu oraz 

całej Polski zostaną godnie upamiętnieni - należy im się to - za patriotyzm, za przelaną krew i za dzisiejszą Polskę. 

131. 24.01.2018 W pełni popiera/my projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam/my za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga 

Pamięci“ zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Liczę na to że Bohaterowie Armii Krajowej z naszego regionu oraz 

całej Polski zostaną godnie upamiętnieni - należy im się to - za patriotyzm, za przelaną krew i za dzisiejszą Polskę. 

132. 24.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na bulwarach Czerwieńskich w Krakowie AK

133. 24.01.2018 Jestem za budową pomnika Armii Krajowej w Krakowie.

134. 24.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na bulwarach Czerwieńskich w Krakowie AK

135. 24.01.2018 Popieram budowę pomnika AK pod Wawelem.

136. 24.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na bulwarach Czerwieńskich w Krakowie AK

137. 24.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK w Krakowie 

138. 25.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

139. 25.01.2018 Uwazam, ze pomnik zolnierzy AK powinien stanac wlasnie w tym miejscu. Jak sie zydokomuchom lub ich potomkom nie podoba to wynocha z Krakowa. Moj dziadek walczxyl w 

Legionach i podczas II WS, a takze w AK (nigdy nie wzial zadnych doadatkow zbowidowskich!). Jego brat takze w AK, zlapany i osadzony w obozie zmarl! Dlatego tez takich ludzi, ktorzy 

bronili Polski i Polaskow nalezy uczcic, bo powswiecali najwieksze dobro swoje zycie i zdrowie.

140. 25.01.2018 Popieram inicjatywę budowy pomnika AK oraz jego formę architektoniczną. Uważam, iż czas tj. 100-lecie odzyskania niepodległości jest jak najbardziej odpowiednią okazją do uczczenia 

tych, którzy za niepodległość walczyli. 

Również samo miejsce z racji jego reprezentacyjności pozwoli na godne uhonorowanie żołnierzy AK.

141. 25.01.2018 W pełni popieram projekt budowy pomnika Armii Krajowei w Krakowie.

142. 25.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

143. 25.01.2018 Popieram budowę pomnika  AK w Krakowie.
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144. 25.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

145. 25.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

146. 25.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

147. 25.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

148. 25.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Młp. i wyrażam pełną 

aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważam za jednie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolności i niepodległości Polski. Projekt został wybrany w 

międzynarodowym trzyetapowym konkursie architektoniczno – rzeźbiarskim zorganizowanym przez Miasto Stołeczne Kraków w 2013 r. poprzez jury składającą się z kombatantów, 

radnych miasta Krakowa, architektów i rzeźbiarzy. Wynikiem konkursu było, że projekt o nazwie „Wstęga Pamięci” został skazany do realizacji. Wmurowanie i poświęcenie kamienia 

węgielnego przez Metropolitę Krakowa odbyło się w 2013 r.  Obecnie bohaterowie AK i zespół pomnika posiadają już wszystkie pozwolenia konserwatorskie i krajobrazowe.  Uważam, że 

trzeba w pełni szanować wyniki jury konkursu zorganizowanego po wcześniejszych konsultacjach z mieszkańcami przez Miasto Kraków. Patronaty honorowe: Prezydent RP, Prezydent 

Miasta, Arcybiskup Metropolita Krakowski oraz Komitet obywateli Miasta Krakowa i ponad 40 organizacji w Polsce i na całym świecie. Wyrażam głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.  Proszę o jak najszybszy postęp prac aby odsłonięcia pomnika doczekali nieliczni 

Bohaterowie tamtych czasów, członkowie Armii Krajowej
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149. 25.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Młp. i wyrażamy pełną 

aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważam za jednie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolności i niepodległości Polski.

Projekt został wybrany w międzynarodowym trzyetapowym konkursie architektoniczno – rzeźbiarskim zorganizowanym przez Miasto Stołeczne Kraków w 2013 r. poprzez jury składającą 

się z kombatantów, radnych miasta Krakowa, architektów i rzeźbiarzy. Wynikiem konkursu było, że projekt o nazwie „Wstęga Pamięci” został skazany do realizacji. Wmurowanie i 

poświęcenie kamienia węgielnego przez Metropolitę Krakowa odbyło się w 2013 r.

Obecnie bohaterowie AK i zespół pomnika posiadają już wszystkie pozwolenia konserwatorskie i krajobrazowe. Uważam, że trzeba w pełni szanować wyniki jury konkursu 

zorganizowanego po wcześniejszych konsultacjach z mieszkańcami przez Miasto Kraków.

Patronaty honorowe: Prezydent RP, Prezydent Miasta, Arcybiskup Metropolita Krakowski oraz Komitet obywateli Miasta Krakowa i ponad 40 organizacji w Polsce i na całym świecie.

Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

150. 25.01.2018 Popieram budowę pomnika AK niech pamięć bo bohaterach II WŚ pozostanie.

Niczemu nie przeszkadza pomnik u stóp Wawelu.

Młodzież zawsze powinna pamietać o tej historii a pomnik ma służyć przypominaniu o tej machinie zła, która trwała tyle niepotrzebnych lat. 

Jestem jak najbardziej za postawieniem pomnika i chętnie przyjadę z Poznania obejrzeć ten wspaniały czyn.

151. 25.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

152. 25.01.2018 Inicjatywę budowy tego pomnika popieram i budowy takowego się domagam.

153. 25.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji  pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Młp. i wyrażamy pełną 

aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważam za jednie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolności i niepodległości Polski. Projekt został wybrany w 

międzynarodowym trzyetapowym konkursie architektoniczno – rzeźbiarskim zorganizowanym przez Miasto Stołeczne Kraków w 2013 r. poprzez jury składającą się z kombatantów, 

radnych miasta Krakowa, architektów i rzeźbiarzy. Wynikiem konkursu było, że projekt o nazwie „Wstęga Pamięci” został skazany do realizacji. Wmurowanie i poświęcenie kamienia 

węgielnego przez Metropolitę Krakowa odbyło się w 2013 r.

Obecnie bohaterowie AK i zespół pomnika posiadają już wszystkie pozwolenia konserwatorskie i krajobrazowe. Uważam, że trzeba w pełni szanować wyniki jury konkursu 

zorganizowanego po wcześniejszych konsultacjach z mieszkańcami przez Miasto Kraków. Patronaty honorowe: Prezydent RP, Prezydent Miasta, Arcybiskup Metropolita Krakowski oraz 

Komitet obywateli Miasta Krakowa i ponad 40 organizacji w Polsce i na całym świecie.

 Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

154. 25.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.
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155. 25.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

156. 25.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

157. 25.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i trwania“ -św. Jan Pawel II.

158. 25.01.2018 Projekt został wybrany w międzynarodowym trzyetapowym konkursie architektoniczno – rzeźbiarskim zorganizowanym przez Miasto Stołeczne Kraków w 2013 r. poprzez jury składającą 

się z kombatantów, radnych miasta Krakowa, architektów i rzeźbiarzy. Wynikiem konkursu było, że projekt o nazwie „Wstęga Pamięci” został skazany do realizacji. Wmurowanie i 

poświęcenie kamienia węgielnego przez Metropolitę Krakowa odbyło się w 2013 r.

 Obecnie bohaterowie AK i zespół pomnika posiadają już wszystkie pozwolenia konserwatorskie i krajobrazowe. Uważam, że trzeba w pełni szanować wyniki jury konkursu 

zorganizowanego po wcześniejszych konsultacjach z mieszkańcami przez Miasto Kraków. Patronaty honorowe: Prezydent RP, Prezydent Miasta, Arcybiskup Metropolita Krakowski oraz 

Komitet obywateli Miasta Krakowa i ponad 40 organizacji w Polsce i na całym świecie. Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 

100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

159. 25.01.2018 Popieram budowę pomnika AK „Wstęga Pamięci” w miejscu planowanej lokalizacji na bulwarze Czerwieńskim przy ul. Smoczej w zaproponowanym  kształcie. Uważam, że ten pomnik 

powinien stanąć w tym miejscu, ponieważ upamiętnienie AK u stóp Wawelu, w miejscu tak turystycznym, będzie bardzo dobrze spełniać cele edukacyjne, reprezentacyjne i promocyjne.

160. 25.01.2018 Popieram budowę pomnika AK na Bulwarze Czerwińskim. Bohaterom należy się pomnik w godnym miejscu.

161. 25.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.
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162. 25.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

163. 25.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

164. 25.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

165. 25.01.2018 Powstanie pomnika Armii Krajowej to wyraz  pamięci i szacunku dla osób, które rozumiały, co znaczy służba dla Ojczyzny i potrafiły dla niej ryzykować zdrowie, a nawet życie. Oddanie 

tym osobom hołdu jest wyrazem patriotyzmu i zwykłej ludzkiej solidarności z poprzednimi pokoleniami; wyrazem rozumienia długu, jaki wobec nich posiadamy.

166. 25.01.2018 Dlaczego Pomnik AK winien stanąć niopodal Wawelu – moja opinia

Po wielokroć przybywając do Krakowa, idę na Wawel. I bynajmniej nie po to, by li tylko oglądać Dzwon Zygmunta. Idę tam w Waszym Krakowie, na nasz Wawel by natankować polskości. 

I w katedrze wawelskiej, by się pomodlić i pokłonić naszym królom. Odwiedzam zawsze też kaplicę naszego Marszałka i od siedmiu lat naszego Prezydenta Pana Lecha Kaczyńskiego wraz 

z Jego Małżonką Marią z Mackiewiczów, którzy to na nieludzkiej ziemi…

Nieopodal Wawelu stoi już od lat Krzyż Katyński. I tam też chodzę i znicze stawiam. A jak jadę do Warszawy do staram się odwiedzić po raz kolejny Muzeum Powstania Warszawskiego. 

To też zasługa Pana Prezydenta. Idąc Krakowskim Przedmieściem i dalej poprzez Plac Zamkowy w głąb Starego Miasta docieram na Barbakan. A za Barbakanem jest taki mały pomnik. 

Pomnik młodego Powstańca Warszawskiego. I tak tam w naszej stolicy było, że takie dzieci walczyły. A czy Wasz/nasz Kraków, taki jak dziś znamy, to faktycznie zasługa Koniewa? 

Korzenie rodu mego są z Galicji. I wielu tutaj, gdzie mnie los pognał, takich, z takimi korzeniami jak moje. I wiem dobrze jak to było za okupacji hitlerowskiej. I wiem dobrze, jak to było z 

Hansem Frankiem w Waszym Krakowie. I wiem jak to było z tym Koniewem. I wiem, a jakże, jak silna była Armia Krajowa. Barbakan warszawski ma swojego młodego powstańca. I niech 

tak się stanie, by nieopodal naszego Wawelu w Waszym Krakowie stanął tenże pomnik Armii Krajowej, owa Wstęga Pamięci nieopodal Wawelu. Pozwólcie mi polskiemu emigrantowi i 

podobnym mi, mającemu ciągle nadzieję na swój powrót do Ojczyzny, bym mógł, byśmy mogli, a jest nas dużo, przyjeżdżając do Waszego Krakowa z dziećmi i wnukami, niejako w 

pigułce pokazać im to, co prawdziwa Polska znaczy. A znaczy ona, nasza Ojczyzna wiele i to w dużej mierze dzięki temu żeśmy mieli w naszej historii tą wyjątkową formację jaką była 

właśnie Armia Krajowa. Gdzie indziej można by zaznaczyć męstwo i hart ducha tamtych dziewczyn i chłopców, kobiet, mężczyzn i dzieci jak nieopodal tego wyjątkowego dla każdego 

Polaka miejscu. Niopodal Wawelu właśnie. Dlatego w pełni popieram tą inicjatywę usytuowania Pomnika Armii Krajowej nieopodal Wawelu w Krakowie. Niech się tak stanie – Amen!
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167. 25.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

168. 25.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

169. 26.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

170. 26.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

171. 26.01.2018 Popieram budowę pomnika AK „Wstęga Pamięci” w miejscu planowanej lokalizacji na bulwarze Czerwieńskim przy ul. Smoczej w zaproponowanym kształcie. Uważam, że ten pomnik 

powinien stanąć w tym miejscu, ponieważ upamiętnienie AK u stóp Wawelu, w miejscu tak turystycznym, będzie bardzo dobrze spełniać cele edukacyjne, reprezentacyjne i promocyjne. 

172. 26.01.2018 Tylko i wyłącznie dzięki takim właśnie ludziom jak żołnierze możemy cieszyć się z każdego dnia, niektórzy mogą narzekać inni się bawić i przede wszystkim żyć w swoim kraju, z dostępem 

do ciepłej wody, jedzeniem, poruszać się bez dodatkowych paszportów czy pozwoleń pomiędzy miastami. Jako osoba, która wspiera żołnierzy poprzez fundacje takie jak „Centrum 

Weterana Działań Poza Granicami Państwa” czy „Sprzymierzeni z GROM” , chciałbym również wesprzeć powstanie pomnika żołnierzy Armii Krajowej poprzez ten formularz. Wspierajmy 

naszych żołnierzy i tych, którzy już swoje powalczyli i tych co to właśnie robią i tych co dopiero zaczynają swoje szkolenie by móc stać na pierwszej linii, bo może ktoś powiedzieć, że jest 

przeciw wojnie, ale potrzeba kogoś odważnego aby na tę wojnę za niego poszedł, tak jak to zrobili ci, których ten pomnik ma unieśmiertelnić.
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173. 26.01.2018 Pragnę przedstawić swoją opinię w sprawie budowy pomnika pamięci AK. Budowa pomnika pamięci AK to wspaniała inicjatywa , dlatego od razu przyłączyłam się do niej wspierając całą 

akcję finansowo. Pomimo dawno uzgodnionej decyzji Prezydenta Miasta Krakowa, po uprzednio wydanej zgodzie Konserwatora Wojewódzkiego co do lokalizacji pomnika, nagle 

dowiaduję się że pojawiła się grupa, która nie chce zaakceptować decyzji Prezydenta Miasta Krakowa o budowie pomnika AK i żąda zaciekle odebrania bohaterom AK lokalizacji pomnika 

pod Wawelem.  To po prostu skandal! Nie możemy dopuścić do tego, żeby AK wylądowała gdzieś na peryferii miasta, po tylu latach pracy i starań . Odmowa i likwidacja przyznanej im 

uchwałą RMKlokalizacji kojarzy się z wyrzuceniem na śmietnik historii!  Kombatanci AK mają prawo do godnej dla Armii Krajowej lokalizacji tzn. pod Wawelem! Poniżej przedstawiam 

argumentację na to że ten pomnik bezdyskusyjnie powinien stanąć pod Wawelem!

- inicjatywa ostatnich żyjących bohaterów AK ŚZŻAK  - lokalizacja uchwalona przez Radę Miasta Krakowa (3 uchwały),  - pod patronatami b. i -obecnego Prezydenta RP i Arcybiskupa 

Krakowa  - kamień wmurowany i poświęcony przez kardynała Dziwisza w 2013 r. - projekt otrzymał pozwolenie na budowę od UMKprojekt   - "Wstęga Pamięci" wygrał 3-etapowy 

konkurs miasta Krakowa  - barwy pomnika wtapiają się w koloryt zamku   - Miasto Kraków uzupełnia brakujące środki na budowę w budżecie 2018   - ponad 40 instytucji w Polsce i na 

całym świecie popiera budowę pomnika AK u stóp Wawelu

Wzywam osoby decyzyjne do uszanowania inicjatywy społecznej. CZEŚĆ BOHATEROM!!!

174. 26.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

175. 26.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

176. 26.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski.

177. 26.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

178. 26.01.2018 W pełni popieram budowę pomnika AK pod Wawelem i wyrażam moje wsparcie dla powstania projektu z inicjatywy ostatnich żyjących bohaterów AK na 100-lecie Niepodległości, 

ponieważ należy walczyć z zapomnieniem, co przyczynia się do szerzenia Patriotyzmu, który jest niezbędny do funkcjonowania narodu.
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179. 26.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji  pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Młp. i wyrażamy pełną 

aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważam za jednie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolności i niepodległości Polski. Projekt został wybrany w 

międzynarodowym trzyetapowym konkursie architektoniczno – rzeźbiarskim zorganizowanym przez Miasto Stołeczne Kraków w 2013 r. poprzez jury składającą się z kombatantów, 

radnych miasta Krakowa, architektów i rzeźbiarzy. Wynikiem konkursu było, że projekt o nazwie „Wstęga Pamięci” został skazany do realizacji. Wmurowanie i poświęcenie kamienia 

węgielnego przez Metropolitę Krakowa odbyło się w 2013 r.  Obecnie bohaterowie AK i zespół pomnika posiadają już wszystkie pozwolenia konserwatorskie i krajobrazowe. Uważam, że 

trzeba w pełni szanować wyniki jury konkursu zorganizowanego po wcześniejszych konsultacjach z mieszkańcami przez Miasto Kraków. Patronaty honorowe: Prezydent RP, Prezydent 

Miasta, Arcybiskup Metropolita Krakowski oraz Komitet obywateli Miasta Krakowa i ponad 40 organizacji w Polsce i na całym świecie. Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. 

180. 26.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

181. 26.01.2018 Wedle mojej prywatnej opini żołnierze oddziałów AK zasluguja za swoja Bohaterką postawę w ciężkich czasach na pomnik przypominając jednocześnie młodemu pokoleniu o coś kiedyś 

toczył się bój w całym kraju i na świece

pokazując że odpowiednie wartości i miłość są w stanie przezwyciężyć każdy atak na suwerenność i godność naszego kraju i świata.

182. 26.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga 

Pamięci“ zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy 

im winni pamięci i trwania“ -św. Jan Pawel II.

183. 26.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

184. 26.01.2018 Poświęcenie i oddanie Ojczyźnie reprezentowane przez żołnierzy Armii Krajowej zasługują na upamiętnienie w formie pomnika na Wawelu. W 100% popieram t ę inicjatywę.

185. 26.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.
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186. 26.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

187. 26.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

188. 26.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

189. 26.01.2018 Moim zdaniem plan budowy pomnika AK w Krakowie pod Wawelem jest doskonałym pomysłem. Niepotrzebny jest tutaj żaden dodatkowy komentarz.

190. 26.01.2018 Byłby to piękny symbol wdzięczności, którą nosze w sercu. Popieram. 

191. 26.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

192. 26.01.2018 Popieram  budowę  pomnika.

193. 26.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

194. 26.01.2018 Popieramy budowę pomnika AK „Wstęga Pamięci” w miejscu planowanej lokalizacji na bulwarze Czerwieńskim przy ul. Smoczej w zaproponowanym kształcie. Uważamy, że ten pomnik 

powinien stanąć w tym miejscu, ponieważ upamiętnienie AK u stóp Wawelu, w miejscu tak turystycznym, będzie bardzo dobrze spełniać cele edukacyjne, reprezentacyjne i promocyjne.
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195. 26.01.2018 W odpowiedzi na zamieszanie wywołane przez grupę internetowych krzykaczy nazywających się „miejskimi działaczami”, pragniemy jako stowarzyszenie zaangażowane w idee budowy 

pomnika AK, wyrazić swoje zdanie w tej kwestii. „Miejscy działacze” piszą o zaskoczeniu lokalizacją pomnika. Wydaję się to o tyle dziwne, że kamień węgielny pod budowę pomnika 

wmurowany został we wrześniu 2013 roku. Jest on dobrze widoczny i jeżeli jak piszą przeciwnicy idei pomnika AK pod Wawelem, skwer ten jest miejscem ich niemal codziennych 

spacerów z pociechami, to ciężko było go nie zauważyć i zainteresować się planami związanymi z nim. Pozostając w temacie aktywnego wypoczynku w danej lokalizacji i jakoby 

zabierania idealnego miejsca na pikniki czy imprezy dla dzieci. Rzeczywiście kilka razy do roku ( 2? 3? na pewno przy okazji smoczego pikniku ) w tamtym rejonie staje kilka przenośnych 

bud z frytkami, kiełbasą, watą cukrową czy piwem, okraszonych paroma dmuchanymi zamkami i namiotami animatorów zabaw wszelakich. Pomijając pytanie o jakość serwowanych tam 

usług, nasuwają się dwa pytania.  Po pierwsze czy jest to jedyne odpowiednie pod takie wydarzenia miejsce? Zdecydowanie nie. Jako pierwsze w brzegu przychodzą nam do głowy 

lokalizacje takie jak parki: Jordana, Bednarskiego czy rewitalizowanym Krakowski, nota-bene z dala od wód Wisły. Po drugie czy organizacja imprez dla dzieci będzie niemożliwa jeśli na 

skwerze stanie pomnik? Czy nie będzie to przyczynek do organizacji quizów, gier i zabaw edukacyjnych z historią Armii Krajowej w tle? Właśnie takie zainteresowanie historią AK i Polski 

w ogóle, ma wzbudzać w najmłodszych ten pomnik. Kolejnym argument o zabieraniu następnego kawałka zieleni w Krakowie oczywiście również nie jest poparty logicznymi 

argumentami. Sam pomnik i alejki do niego prowadzące zająć mają poniżej 9% terenu skweru, porządkując zieleń w jego pozostałej części. Wyjściowa akcja „antypomnikowych 

aktywistów”, miała pokazać ogrom pomnika i jego rażącą ingerencję w otoczenie, psucie panoramy Wawelu, a nawet próbującą udowodnić, że pomnik mający w najwyższym punkcie 

niecałe 4 metry jest w stanie zasłonić widok na nasz królewski zamek. Oczywiście postawienie makiety rozwiało wszelkie wątpliwości w tej kwestii. Nie ma mowy o zasłanianiu Wawelu, a 

sam pomnik formą i kolorystyką wpisuje się w okolicę harmonijnie. Proponowane przez „aktywistów” kontrlokalizacje dla pomnika idące po najmniejszej linii oporu lub jak kto woli 

poprzez dziecięce skojarzenia są z oczywistych względów nie do zaakceptowania i zostały już zawczasu odrzucone w konsultacjach. Pomnik po Koniewie przy Armii Krajowej ma być 

rewitalizowany w tym roku natomiast lokalizacja przy muzeum AK mija się kompletnie z sensem gdyż samo muzeum jest już hołdem dla AK. Kolejnym potwierdzeniem tezy o złym 

wyborze położenia pomnika ma być mieszczący się 800 metrów dalej pomnik Żołnierzy Polski Walczącej. Idąc tym tokiem rozumowania równie dobrze można by postawić jeden pomnik 

„Pisarzy Polskich” likwidując indywidualne pomniki rozsiane po mieście. Lokalizacja została wybrana w sposób przemyślany. Pomnik w tym miejscu ma przyciągać i wzbudzać 

zainteresowanie historią Polski mieszkańców Krakowa jak i turystów. Tylko jego odpowiednie wyeksponowanie, taką funkcję mu zapewni. Kolejnym zarzutem jest sama forma pomnika – 

„wstęga pamięci”. Przypominamy, że została ona wybrana przez samych kombatantów spośród nadesłanych 57 prac konkursowych. Po zgłoszonych uwagach dotyczących rozmiarów i 

umiejscowienia bryły na skwerze została zaakceptowana przez miejskiego konserwatora. Wszelaką sztukę uważamy na sferę bardzo indywidualną i rozumiemy, że nie każdemu musi 

podobać się to samo. Natomiast zupełnie nie rozumiemy autorytarnych i wręcz ordynarnych stwierdzeń o formie pomnika. Na świecie nie brak pomników o podobnej konstrukcji – 

ściany i nie wzbudzają one takiego oburzenia. Z poziomu widza, zarys granic Polski jest nieczytelny? To kolejny przyczynek aby zainteresować się samym pomnikiem jak i przesłaniem 

niesionym przez niego. Deprecjonowanie warsztatu projektanta pomnika, bez szerszego spojrzenia na jego dotychczasowe projekty, jest również nieuzasadnione. Zapewne takie same 

rozterki mieli mieszkańcy Krakowa gdy stawiono niesztampowe monumenty kilkanaście czy kilkadziesiąt lat temu. Jak pokazał czas wpisały się one w sferę publiczną na dobre. 

Oczywiście szeroko poruszana jest kwestia finansowania budowy pomnika. Zbiórkę crowdfundingową wsparło ponad 1500 osób kwotą blisko 400.000PLN ( co jest rekordem wysokości 

wsparcia jednego projektu ). W samym opisie zbiórki wyraźnie zaznaczone były koszty powstania całego projektu i wyraźnie zaznaczony był jej cel: Zebranie środków na budowę Wstęgi 

Pamięci – głównej konstrukcji całej koncepcji, której wykonanie wyceniono na 300.000PLN. Są też podane koszty wszystkich innych składowych aranżujących teren skweru, co miało dać 196. 26.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

197. 26.01.2018 Popieram planowaną budowę pomnika AK w Krakowie. Ogromne zasługi AK w czasie II wojny światowej upoważniają nas żyjących do złożenia Im dowodu pamięci.
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198. 26.01.2018 Wyrażam moje gorące poparcie dla inicjatywy budowy pomnika AK w Krakowie na bulwarze Czerwieńskim przy ul. Smoczej w celu godnego upamiętnienia żołnierzy, którzy poświęcali 

swoje życie dla wyzwolenia naszej Ojczyzny.

199. 26.01.2018 Opowiadam się za wybudowaniem pomnika w planowanym miejscu. Uważam, że na dyskusję nad lokalizacją jest już za późno, ponieważ inicjatorzy uzyskali wszelkie niezbędne dla 

budowy pomnika pozwolenia. Przede wszystkim jednak zmiana lokalizacji spowodowałaby opóźnienie powstania pomnika, a celem inicjatorów było jego zbudowanie w okresie 

obchodów 100-lecia odzyskania przez Polskę niepodległości.Najistotniejsze jest jednak to, że Armia Krajowa na takie upamiętnienie jak najbardziej zasługuje. Powstanie pomnika w 

żaden sposób nie wpłynie negatywnie dla mieszkańców okolic oraz innych osób. W związku z powyższym uważam, że pomnik powinien powstać w planowanej lokalizacji bez zbędnej 

zwłoki.

200. 26.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

201. 26.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

202. 26.01.2018 Popieram budowę pomnika AK „Wstęga Pamięci” w miejscu planowanej lokalizacji na bulwarze Czerwieńskim przy ul. Smoczej w zaproponowanym kształcie. Uważam, że ten pomnik 

powinien stanąć w tym miejscu, ponieważ upamiętnienie AK u stóp Wawelu, w miejscu tak turystycznym, będzie bardzo dobrze spełniać cele edukacyjne, reprezentacyjne i promocyjne. 

203. 26.01.2018 Według mojej opinii makieta przedstawiająca w skali 1:1 pomnika na 100-lecie AK jest jak najbardziej pasująca do otoczenia jak w stylu całego miasta. Inicjatywa jak najbardziej 

pozytywna. 

Oby więcej takich działań społecznych !

204. 26.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

205. 26.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.
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206. 26.01.2018 Popieram budowę pomnika AK „Wstęga Pamięci” w miejscu planowanej lokalizacji na bulwarze Czerwieńskim przy ul. Smoczej w zaproponowanym kształcie. Uważam, że ten pomnik 

powinien stanąć w tym miejscu, ponieważ upamiętnienie AK u stóp Wawelu, w miejscu tak turystycznym, będzie bardzo dobrze spełniać cele edukacyjne, reprezentacyjne i promocyjne.

207. 26.01.2018 BRAK POPARCIA – TO WSTYD! TRUDNO UWIERZYĆ, ŻE SĄ TACY LUDZIE, KTÓRZY NIE ODDAJĄ CZCI NASZYM POLSKIM BOHATEROM! W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w 

Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla 

monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski.

208. 26.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

209. 26.01.2018 Bardzo popieram ta inicjatywę gdyż mój dziadek pulkAKStanislaw Wójtanowski komendant MKv1943 również nie może się doczekać choćby tablicy pamiątkowej która jest gotowa od 

wielu lat wykonana przez wnuka. GORĄCO POPIERAM

210. 27.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

211. 27.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji  pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Młp. i wyrażamy pełną 

aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważam za jednie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolności i niepodległości Polski. Projekt został wybrany w 

międzynarodowym trzyetapowym konkursie architektoniczno – rzeźbiarskim zorganizowanym przez Miasto Stołeczne Kraków w 2013 r. poprzez jury składającą się z kombatantów, 

radnych miasta Krakowa, architektów i rzeźbiarzy. Wynikiem konkursu było, że projekt o nazwie „Wstęga Pamięci” został skazany do realizacji. Wmurowanie i poświęcenie kamienia 

węgielnego przez Metropolitę Krakowa odbyło się w 2013 r. Obecnie bohaterowie AK i zespół pomnika posiadają już wszystkie pozwolenia konserwatorskie i krajobrazowe. Uważam, że 

trzeba w pełni szanować wyniki jury konkursu zorganizowanego po wcześniejszych konsultacjach z mieszkańcami przez Miasto Kraków. Patronaty honorowe: Prezydent RP, Prezydent 

Miasta, Arcybiskup Metropolita Krakowski oraz Komitet obywateli Miasta Krakowa i ponad 40 organizacji w Polsce i na całym świecie. Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. 

212. 27.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

213. 27.01.2018 W pełni popieram budowę pomnika Bohaterów Armii Krajowej pod Wawelem.

Szkoda słów by wytłumaczyć powód poparcia, bo stawianie przeszkód w jego realizacji jest  skandalem i powodem do wstydu dla mieszkańców Krakowa.
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214. 27.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

215. 27.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

216. 27.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II. W Krakowie taki pomnik staje o 25 lat za późno. Miejsce pod Wawelem jest miejscem godnym i dopełnia stojący w pobliżu Mostu Dębnickiego skromny 

pomnik Polski Walczącej. Armia Krajowa dobrze zasłużyła się Ojczyźnie i jej upamiętnienie w formie zauważalnej dla wszystkich odwiedzających nasze miasto jest obowiązkiem wnuków 

żołnierzy AK.

217. 27.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II. Budowę tego pomnika wsparłem finansowo. Na Tablicy Pamięci chciałbym upamiętnić nazwisko mojej krewnej Stanisławy Karnasiewicz ps. „Wisia”, „Myszka”, 

kapitana AK, działającej w konspiracji w Krakowie i Warszawie, uczestniczki Powstania Warszawskiego.

218. 27.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

219. 27.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.
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220. 27.01.2018 Uwazamy, ze lokalizacja pomnika Zołnierzy AK, pod Wawelem, na Bulwarze Czerwienskim jest bardzo złym pomysłem. Oglądajac przygotowaną makietę, jeszcze mocniej utwierdzilismy 

sie w przekonaniu, ze nie jest to dobre miesce na zaden pomnik. Wawel i Wzgorze Wawelskie jest naszym dziedzictwem kulturowym i nic, zaden pomnik nie powinien zakłócac nam 

odbioru tego pieknego zabytku swiatowego dziedzictwa UNESCO. Jednoczesnie dziekujemy Włodarzom Krakowa za swietny pomysl z postawieniem makiety pomnika – kazdy moze 

osobiscie sie porzekonac, ze nawet „zmniejszona” po konsultacjach wersja pomnika w tym miejscu nie ma racji bytu!

221. 27.01.2018 Wyrażam poparcie dla budowy pomnika Armii Krajowej na Bulwarze Czerwieńskim.

222. 27.01.2018 Popieram budowę  pomnika AK w Krakowie koło Wawelu i to jak najszybciej.    

223. 27.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

224. 27.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

225. 27.01.2018 Witam.Wyrażając swoje skromne zdanie dotyczące budowy pomnika AK pod Wawelem uważam,że powinien on bezwzględnie powstać i to właśnie w tym proponowanym miejscu czyli 

pod Wawelem.

Biorąc pod uwagę lokalizację będzie to znakomita okazja do tłumaczenia turystom przez przewodników czym naprawdę była AK i ile jak potężnie przyczyniła się do zakończenia II wojny 

światowej.

Byćmoże uda się dzięki temu odkłamać polską historię oraz historię II wojny światowej nieprawdziwie,nierzetelnie przedstawianą w szkołach niemieckich,angielskich,amerykańskich itd. 

a także obalić perfidne oszustwo,które  pojawiło się na temat AK np. w niemieckim miniserialu pt. "Nasi ojcowie,nasze matki" sprzedawanym i rozpowszechnianym po całym świecie prze 

niemiecką telewizję ZDF.

226. 27.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

227. 27.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.
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228. 27.01.2018 Szanowni Państwo, to wstyd i hańba dla Polski że żyją na naszym terenie ludzie którzy tak bardzo nienawidzą naszego kraju i nas Polaków że sprzeciwiają się budowie pomnika AK! 

OBCYCH nam kulturowo ludzi chołubi się i honoruje podczas gdy NASI POLSCY BOHATEROWIE Armii Krajowej nie są honorwani! SKANDAL! SKANDAL! SKANDAL! Ci sprzeciwiający się 

budowie pomnika AK czyli Ci co nie czują się Polakami, powinni powrócić tam skąd przybyli! W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z 

inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce 

o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób 

Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę 

Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i trwania“ -św. Jan Pawel II.

229. 27.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

230. 27.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

231. 27.01.2018 Jestem ZA formą, wielkością i lokalizacją Pomnika AK. W obecnym kształcie Pomnik AK dobrze wpisuje się w miejsce i absolutnie nie dominuje. A lokalizacja jest bez wątpienia godna i 

odpowiednia dla upamiętnienia Armii Krajowej.

232. 28.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji  pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Młp. i wyrażamy pełną 

aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważam za jednie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolności i niepodległości Polski. Projekt został wybrany w 

międzynarodowym trzyetapowym konkursie architektoniczno – rzeźbiarskim zorganizowanym przez Miasto Stołeczne Kraków w 2013 r. poprzez jury składającą się z kombatantów, 

radnych miasta Krakowa, architektów i rzeźbiarzy. Wynikiem konkursu było, że projekt o nazwie „Wstęga Pamięci” został skazany do realizacji. Wmurowanie i poświęcenie kamienia 

węgielnego przez Metropolitę Krakowa odbyło się w 2013 r.  Obecnie bohaterowie AK i zespół pomnika posiadają już wszystkie pozwolenia konserwatorskie i krajobrazowe. Uważam, że 

trzeba w pełni szanować wyniki jury konkursu zorganizowanego po wcześniejszych konsultacjach z mieszkańcami przez Miasto Kraków. Patronaty honorowe: Prezydent RP, Prezydent 

Miasta, Arcybiskup Metropolita Krakowski oraz Komitet obywateli Miasta Krakowa i ponad 40 organizacji w Polsce i na całym świecie.  Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK 

zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. 

233. 28.01.2018 Jestem za budowa pomnika AK

234. 28.01.2018 Jestem przeciwna proponowanej lokalizacji pomnika pamięci AK. Swoje stanowisko motywuje koniecznością utrzymania okolic bezpośredniego sąsiedztwa Zamku Królewskiego na 

Wawelu bez znaczących ingerencji 

w krajobraz. Proszę o zmianę proponowanej lokalizacji na stosowniejszą.

235. 28.01.2018 Nie powinno by żadnej ankiety, sprawa pomnika, to nie ankietowanie pokolenia, które nie musiało, ani nie musi walczyć z okupantem,   to konieczność i hołd dla tych, którzy polegli i 

walczyli o wolną ojczyznę. Jestem na TAK
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236. 28.01.2018 Tym żołnierzom należą się najwyższe honory. Popieram budowę pomnika AK „Wstęga Pamięci” w miejscu planowanej lokalizacji na bulwarze Czerwieńskim przy ul. Smoczej w 

zaproponowanym kształcie. Uważam, że ten pomnik powinien stanąć w tym miejscu, ponieważ upamiętnienie AK u stóp Wawelu, w miejscu tak turystycznym, będzie bardzo dobrze 

spełniać cele edukacyjne, reprezentacyjne i promocyjne. 

237. 28.01.2018 Popieram budowę pomnika AK „Wstęga Pamięci” w miejscu planowanej lokalizacji na bulwarze Czerwieńskim przy ul. Smoczej w zaproponowanym kształcie. Uważam, że ten pomnik 

powinien stanąć w tym miejscu, ponieważ upamiętnienie AK u stóp Wawelu, w miejscu tak turystycznym, będzie bardzo dobrze spełniać cele edukacyjne, reprezentacyjne i promocyjne. 

Wyrażam głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

238. 28.01.2018 Uważam, iż pomnik upamiętniający tych, którzy walczyli od założenia AK podczas II  Wojny Światowej w organizacjach podziemnych ryzykując własnym życiem o wolną Ojczyznę, a 

potem z „Czerwoną Zarazą” ze wschodu. Należy się dla nich pomnik upamiętniający Ich bohaterskie czyny w tak ważnym miejscu dla Polaków jakim jest Wawel,  a raczej jego podnóża.

239. 28.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

240. 29.01.2018 Już dawno taki pomnik powinien postac bardzo dobry pomysł odajemy pamiec naszym bohatera.

241. 29.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w 

roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

242. 29.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

243. 29.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.
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244. 29.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji  pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Młp. i wyrażamy pełną 

aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważam za jednie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolności i niepodległości Polski. Projekt został wybrany w 

międzynarodowym trzyetapowym konkursie architektoniczno – rzeźbiarskim zorganizowanym przez Miasto Stołeczne Kraków w 2013 r. poprzez jury składającą się z kombatantów, 

radnych miasta Krakowa, architektów i rzeźbiarzy. Wynikiem konkursu było, że projekt o nazwie „Wstęga Pamięci” został skazany do realizacji. Wmurowanie i poświęcenie kamienia 

węgielnego przez Metropolitę Krakowa odbyło się w 2013 r. Obecnie bohaterowie AK i zespół pomnika posiadają już wszystkie pozwolenia konserwatorskie i krajobrazowe. Uważam, że 

trzeba w pełni szanować wyniki jury konkursu zorganizowanego po wcześniejszych konsultacjach z mieszkańcami przez Miasto Kraków. Patronaty honorowe: Prezydent RP, Prezydent 

Miasta, Arcybiskup Metropolita Krakowski oraz Komitet obywateli Miasta Krakowa i ponad 40 organizacji w Polsce i na całym świecie. Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. 

245. 29.01.2018 Uważam, że jest to obowiązek dzisiejszego pokolenia aby upamiętnić dokonania pokolenia które było przed nami, ale nie jest to obowiązek przed tamtym pokoleniem, ale przed tym co 

po nas przyjdzie. 

Pomnik powinien powstać w zaplanowanym miejscu – pod Wawelem.

246. 29.01.2018 POPIERAM PLANOWANĄ BUDOWĘ POMNIKA AK. Uważam, że pomnik powinien powstać upamiętniając w godny sposób pamięć bohaterów AK w tak zaszczytnym miejscu jak Wawel. 

Pamięć bohaterów powinna być czczona i pielęgnowana za to, czego dla nas jako rodaków dokonali. Projekt pomnika pokazuje wyraźnie, że byłby on umiejscowiony w odpowiednim 

miejscu, a jego budowa idealnie pasuje do zamku na Wawelu. 

247. 29.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

248. 29.01.2018 Z wielką radością popieram inicjatywę Pomnika Pamięci Bohaterów Armii Krajowej – dzięki którym min. ocalało nasze Królewskie Miasto … To ze taka inicjatywa powstała dopiero w 

prawdziwie Wolnej Ojczyźnie – świadczy dobitnie o tym iż okrągły mebel  był tylko komedią Wolnej Polski !!!

249. 29.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

250. 29.01.2018 POPIERAM PLANOWANĄ BUDOWĘ POMNIKA AK. Uważam, że pomnik powinien powstać upamiętniając w godny sposób pamięć bohaterów AK, którym wiele zawdzięczamy jako rodacy. 

Postawiona makieta pozwala nam dojrzeć, ze miejsce dla pomnika jest jednym z najlepszych, a swoją architekturą staje się ozdobą Wawelu. Pozwólmy uczcić pamięć bohaterów budując 

im pomnik, aby godnie móc czcić ich bohaterskie czyny. 

251. 29.01.2018 Ten pomnik jest potrzebny ludziom a przede wszystkim Polakom by zawsze pamiętali żeby się nie poddawać i walczyć do końca nawet jeśli są marne szanse. Ten pomnik to tylko 

namiastka Naszej historii ale potrzebujemy ich po to by pamiętać o "Zapomnianych",by pamiętać o historii Polski i wyciągać z niej wnioski na przyszłość.Uczyć swoje dzieci szacunku i 

pokory bo tak mało jest jej teraz w nas.
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252. 29.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

253. 29.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.254. 29.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

255. 29.01.2018 Jestem za.

256. 29.01.2018 Uważam, że Kraków, ze swą historią i niepodległościową tradycją oraz ze swym znaczeniem na mapie Polski i Europy, zasługuje na wybudowanie na jego terytorium pomnika ku czci i 

pamięci bohaterów walczących w AK. 

Tym bardziej, że środki na ten cel zostały już zebrane, a niezbędne zgody budowlane udzielone.

257. 29.01.2018 Jestem za pomnikiem, dla którego powstania widzę sprawiedliwy powód, doskonały projekt, świetne umiejscowienie i wielkiej wartości, trwały kierunek edukacji polskiego 

społeczeństwa.

258. 29.01.2018 Uważam, że pomnik ten powinien powstać właśnie w tym miejscy, zgodnie z projektem p. Smagi.

259. 29.01.2018 Wawel jako miejsce historyczne, królewskie jest idealnym miejscem do umieszczenia pomnika bohaterów walczących o Polske!

260. 29.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji  pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Młp. i wyrażamy pełną 

aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważam za jednie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolności i niepodległości Polski.Projekt został wybrany w 

międzynarodowym trzyetapowym konkursie architektoniczno – rzeźbiarskim zorganizowanym przez Miasto Stołeczne Kraków w 2013 r. poprzez jury składającą się z kombatantów, 

radnych miasta Krakowa, architektów i rzeźbiarzy. Wynikiem konkursu było, że projekt o nazwie „Wstęga Pamięci” został skazany do realizacji. Wmurowanie i poświęcenie kamienia 

węgielnego przez Metropolitę Krakowa odbyło się w 2013 r.  Obecnie bohaterowie AK i zespół pomnika posiadają już wszystkie pozwolenia konserwatorskie i krajobrazowe. Uważam, że 

trzeba w pełni szanować wyniki jury konkursu zorganizowanego po wcześniejszych konsultacjach z mieszkańcami przez Miasto Kraków.Patronaty honorowe: Prezydent RP, Prezydent 

Miasta, Arcybiskup Metropolita Krakowski oraz Komitet obywateli Miasta Krakowa i ponad 40 organizacji w Polsce i na całym świecie. Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. 

261. 29.01.2018 Szanowni państwo jestem bardzo zdegustowany ze musi dochodzić w obecnych czasach do  takich ankiet ponieważ miałem dziadków i wujów którzy przeszli straszne męki podczas 

wojny a po niej  musieli się ukrywać przed prostotom umyslowowom i obecnymi ich potomkami którzy blokując to wszystko robiom z siebie przyszłych katów i sprzedawczykow naszego 

narodu  który był i jest oszukiwany i niedoceniany w obecnej i byłej polityce między narodowej wiec ludziom którzy się sprzeciwiajom tej inicjatywie mogę tylko współczuć ich niewiedzy 

bądź świadomego  OBŁUDSTWA 
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262. 29.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji  pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Młp. i wyrażamy pełną 

aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważam za jednie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolności i niepodległości Polski.Projekt został wybrany w 

międzynarodowym trzyetapowym konkursie architektoniczno – rzeźbiarskim zorganizowanym przez Miasto Stołeczne Kraków w 2013 r. poprzez jury składającą się z kombatantów, 

radnych miasta Krakowa, architektów i rzeźbiarzy. Wynikiem konkursu było, że projekt o nazwie „Wstęga Pamięci” został skazany do realizacji. Wmurowanie i poświęcenie kamienia 

węgielnego przez Metropolitę Krakowa odbyło się w 2013 r.  Obecnie bohaterowie AK i zespół pomnika posiadają już wszystkie pozwolenia konserwatorskie i krajobrazowe. Uważam, że 

trzeba w pełni szanować wyniki jury konkursu zorganizowanego po wcześniejszych konsultacjach z mieszkańcami przez Miasto Kraków.Patronaty honorowe: Prezydent RP, Prezydent 

Miasta, Arcybiskup Metropolita Krakowski oraz Komitet obywateli Miasta Krakowa i ponad 40 organizacji w Polsce i na całym świecie. Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. 

263. 29.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

264. 29.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

265. 29.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

266. 29.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

267. 29.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.
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268. 30.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

269. 30.01.2018 Armia Krajowa wniosła ogromny wkład w walkę z nazizmem i swoją postawą dała przykład przyszłym pokoleniom Polaków. Był to największy, zorganizowany, ruch oporu w okupowanej  

Europie. Danina krwi była ogromna i tamto pokolenie było gotowe do ogromnych poświęceń w imię polskości. Niemniej, w wyniku niehonorowej postawy alianckich rządów, AK po 

wojnie zostało oszkalowane, oczernione, a jego żołnierze stali się Wyklęci przez komunistyczne władze, byli rozstrzeliwani lub wysyłani do łagrów i więzień. Alianci nigdy nie przeprosili za 

wydanie Pierwszego Sojusznika na pastwę stalinowskiego terroru i nigdy za dawnym sojusznikiem się nie ujęli. Przez kolejnych kilkadziesiąt lat starano się zatrzeć pamięć o AK. Nawet, 

film ukazujący akcję AK przeciwko katowi Warszawy F. Kutcherze zatytułowano „Zamach” nie precyzując jaka organizacja dokonała tak bohaterskiego czynu. Dlatego, należy wystawić 

pomnik bohaterom, z których wielu, nie doczekało chwili, kiedy ich za takowych uznano.

270. 30.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji.

271. 30.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i trwania“ -św. Jan Pawel II.

272. 30.01.2018 Jestem za budową pomnika.

273. 30.01.2018 Popieram #PomnikAKwKRAKOWIEna100lecie!

274. 30.01.2018 Akowcom sie nalezy!!!!!dziekuje za ich oddanie i poswiecenie!Nie zasloni Wawelu,nie zabierze trawnika, nie zanieczysci powietrza.Jestem za!!!!moze nauczy czegos te wycieczki co jedza 

kanapki na tej trawie !!

275. 30.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski.

276. 30.01.2018 Popieram #PomnikAKwKRAKOWIEna100lecie!

277. 30.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i trwania“ -św. Jan Pawel II.

278. 30.01.2018 Gorąco popieram projekt budowy pomnika żołnierzy Armii Krajowej w Krakowie. Jestem rodzinnie powiązany z walczącymi z okupantami żołnierzami AK i innych organizacji wojskowych 

z lat 1940 - 1948 na terenie Żywiecczyzny i sąsiednich powiatach dawnego województwa krakowskiego. Nie wypowiadam się na temat lokalizacji i projektów, ale idea jest piękna, 

szlachetna i konieczna. 
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279. 30.01.2018 Popieram budowę pomnika AK „Wstęga Pamięci” w miejscu planowanej lokalizacji na bulwarze Czerwieńskim przy ul. Smoczej w zaproponowanym kształcie. Uważam, że ten pomnik 

powinien stanąć w tym miejscu, ponieważ upamiętnienie AK u stóp Wawelu, w miejscu tak turystycznym, będzie bardzo dobrze spełniać cele edukacyjne, reprezentacyjne i promocyjne.

280. 30.01.2018 Popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam aprobatę także dla jego lokalizacji.

Wyrażam nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i trwania“ -św. Jan Pawel II.

281. 30.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski.

282. 30.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Moim zdaniem realizacja tego projektu jest bardzo ważna. 

Pomoże to nam w utrzymaniu silnego patriotycznego ducha oraz będzie lekcją historii dla przyszłych pokoleń. Nie można zapominać o ludziach, którzy poświęcili swoje zdrowie i życie za 

ojczyznę. Należy im się pamięć oraz szacunek.

283. 30.01.2018 W pełni zgadzam z planowaną budową pomnika w wyznaczonym miejscu! Co więcej uważam że pomnik jest zdecydowanie za mały! Biorąc pod uwagę dostępne miejsce spokojnie 

wszedłby tam pomnik według pierwotnego  projektu.  AK należy się godne i reprezentacyjne miejsce upamiętniające jej działalność! Pomysły z przeniesieniem pomnika do Bieżanowa są, 

delikatnie mówiąc, idiotyczne.... Obecne miejsce jest IDEALNE! Doskonale przysłuży się popularyzacji świadomości o AK wśród turystów zarówno Polskich jak i zagranicznych! Przydałoby 

się pomyśleć o anglojęzycznej wersji podpisów lub o tablicy informacyjnej w kilku językach!

284. 30.01.2018 Całym sercem popieram planowaną inicjatywę budowy pomnika upamiętniającego odwagę AK.

285. 30.01.2018 Kraków to kulturowa stolica Polski, a nierozerwalnie z polskością związana jest Armia Krajowa, której to pomnik ma stanąć na bulwarze Czerwieńskim przy ul. Smoczej. Czy obchody 100-

lecia odzyskania przez Polskę Niepodległości, nie są najlepszą okazją do postawienia tegoż pomnika?

286. 30.01.2018 Uważam, że proponowany pomnik powinien powstać w zaplanowanym miejscu i kształcie. Sam fakt organizowania dyskusji na tym etapie [kiedy koncepcja zarówno co do kształtu i 

lokalizacji już od jakiegoś czasu funkcjonuje w świadomości środowisk patriotycznych] uważam za co najmniej niezręczny. Pewne kwestie, szczególnie dotyczące symboliki nie mogą być 

przegłosowywane w formacie właściwym dla spraw życia codziennego. 

Pomnik Armii Krajowej jest w Krakowie potrzebny i jest wskazane aby został zlokalizowany w miejscu centralnym, zarówno z racji rangi organizacji, której jest poświęcony jak i ze 

względów edukacyjnych. 

Kwestia estetyki jest ewidentnym argumentem zastępczym i to nie tylko  dlatego, że aktualne kryteria są co najmniej nieostre, ale przede wszystkim dlatego, że Kraków ze swoimi 

nawarstwieniami architektonicznymi nie jest i nie może być jednorodny.  Wierzę, że obietnica złożona kombatantom zostanie dochowana u progu stulecia odzyskania Niepodległości. 

287. 30.01.2018 Opowiadam się za wzniesieniem pomnika w proponowanym przez inicjatorów i projektantów  miejscu.

288. 30.01.2018 Jestem ZA budową pomnika AK.

289. 30.01.2018 Moja opinia na temat powstania pomnika jest bardzo pozytywna, jestem dumny, że pamięć o Polskich bohaterach z drugiej Wojny Światowej będzie kontynuował. Warto pamiętać o 

historii.
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290. 30.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski.Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i trwania“ -św. Jan Pawel II.

291. 30.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

292. 30.01.2018 Jako osoba pochodząca z rodziny o tradycjach patriotycznych i niepodległościowych , gorąco popieram budowę pomnika Armii Krajowej w Krakowie . Znakomita i godna lokalizacja pod 

murami Wawelu , jednemu z najważniejszych symboli państwowości i wielkości naszej Ojczyzny . Projekt architektoniczny interesujący . Mam nadzieję że zostanie wykonany z 

szlachetnych i trwałych materiałów . Materiał z którego wykonano makietę ,ohydny.

293. 30.01.2018 Popieram ten projekt, który w należnym miejscu upamiętni najwierniejszych synów Ojczyzny - odda im należną cześć za ich wierność, bezgraniczne poświęcenie i bohaterskie czyny w 

tych okrutnych czasach!  

294. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

295. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

296. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

297. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

298. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

299. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości
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300. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

301. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

302. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

303. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

304. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

305. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

306. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

307. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

308. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

309. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

310. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości
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311. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

312. 31.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na Bulwarach Czerwińskich w Krakowie

313. 31.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na Bulwarach Czerwińskich w Krakowie

314. 31.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na Bulwarach Czerwińskich w Krakowie

315. 31.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na Bulwarach Czerwińskich w Krakowie

316. 31.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na Bulwarach Czerwińskich w Krakowie

317. 31.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na Bulwarach Czerwińskich w Krakowie

318. 31.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na Bulwarach Czerwińskich w Krakowie

319. 31.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na Bulwarach Czerwińskich w Krakowie

320. 31.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na Bulwarach Czerwińskich w Krakowie

321. 31.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na Bulwarach Czerwińskich w Krakowie

322. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Popieram projekt  pomnika.

323. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Popieram projekt i miejsce budowy pomnika.

324. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Popieram miejsce i budowę pomnika AK w Krakowie.

325. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Popieram projekt i miejsce budowy pomnika.

326. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Popieram projekt i miejsce budowy pomnika.

327. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości
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328. 31.01.2018 W pełni popiera/m projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny.

Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. 

329. 31.01.2018 W pełni popiera/my projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny.

Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Poperam w pełni lokalizację. Jest to 

jedyne miejsce dobre dla upamiętnienia tego pomnika poświęconego bohaterom Armii Krajowej.

330. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

331. 31.01.2018 W pełni popiera/my projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny.

Wyrażam głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100leci odzyskania przez Polskę Niepodległości.

332. 31.01.2018 W pełni popiera/m projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny.

Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Jednocześnie żal, że nie potrafimy, 

jako gospodarze miasta królewsko-papieskiego wielce patriotycznego godnie uczcić żołnierzy AK.

333. 31.01.2018 Jestem za. W pełni popiera/m projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i 

wyrażam pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny.

Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. 

334. 31.01.2018 Jestem przeciwna budowie pomnika AK n azieleni obok Wawelu. Mam 75 lat, jestem córką AK-owca i gdyby żył nie zgodziłby się na taką formę architektoniczną planowanego pomnika. 

Przecież w niewielkiej odległości (na przeciw Jubilata) stoi ładna bryłą pomnika AK. Czyżby Urząd Miasta miał za dużo pieniędzy?

335. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

336. 31.01.2018 W pełni popiera/my projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny. 

Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Wraz z rocznicowością upadku 

wszystkich trzech państw zaborczych oraz zakończenia I wojny światowej.
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337. 31.01.2018 W pełni popiera/m projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny.

Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Winniśmy tę pamięć 

zamanifestowac pomnikiem. To jest nasz obowiązek wzgledem pokolenia które zasługuje na pamięć. A także przyszłym pokoleniom dla pamięci o bohaterstwie tych, którzy złożyli 

najkrwawszą ofiarę. Ofiarę życia za wolną i niepodległą Ojczyznę.

338. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

339. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika Armii Krajowej w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Młp., i wyrażam 

także pełną aprobatę dla jego lokalizacji, którą uważam za jedyną godną dla bohaterów walki o wolność i niepodległość Polski. Projekt został wybrany w międzynarodowym 

trzyetapowym konkursie architektoniczno-rzeźbierskim zorganizowanym przez Miasto Stołeczne Kraków w 2013 r, poprzez jury składające się z kombatantów, radnych Miasta Krakowa, 

architektów i rzeźbiarzy. Wynikiem konkursu było, że projekt o nazwie "Wstęga Pamięci" został skierowany do realizacji. Wmurowanie i poświęcenia kamienia węgielnego przez 

Metropolitę Krakowskiego odbyło się w 2013 r.

Obecnie bohaterowie AK i zespół pomnika posiadają już wszystkie pozwolenia konserwatorskie i krajobrazowe. Uważam że należy w pełni szanować wyniki jury konkursu 

zorganizowanego po wcześniejszych konsultacjach z mieszkańcami i Miastem Kraków. Patronaty honorowe: Prezydent RP, prezydent Miasta, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Komitet 

obywateli Miasta Kraków oraz ponad 40 organizacji w Polsce i na całym świecie. Wyrażam głęboką nadzieję że pomnik Armii Krajowej zostanie odsłonięty w 2018 r, aby tym samym 

uczcić 100-lecie odzyskanie przez Polskę Niepodległości.

340. 31.01.2018 W pełni popiera/m projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny.

Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. 

341. 31.01.2018 W pełni popiera/m projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny.

Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. 

342. 31.01.2018 W pełni popiera/my projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny.

Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. W pełni popieram  budowe 

pomnika AK na Bulwarze Czerwieńskim.

343. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości
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344. 31.01.2018 W pełni popiera/m projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny.

Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. 

345. 31.01.2018 W pełni popiera/m projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny.

Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. 

346. 31.01.2018 W pełni popiera/my projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny. 

Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Jedyne miejsce na ten pomnik to 

Bulwar czerwieńskiego. Popieram z całego serca.

347. 31.01.2018 W pełni popiera/my projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny.

Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Mam nadzieję, ze Pan prezydent 

wywiąże sie z danej obietnicy. Popieram gorąco budowe pomnika na Bulwarze Czerwieńskim.

348. 31.01.2018 „ Budowa pomnika AK”. W pełni popieram projekt realizacji  pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej  Okręgu 

Małopolskiego.

Wyrażam także aprobatę dla jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci Bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski.

349. 31.01.2018 W pełni popiera/my projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny. 

Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Z całego serca popieram tę 

wspaniała inicjatywę i szczęśliwy końcowy efekt.

350. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

351. 31.01.2018 W pełni popiera/my projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny.

Wyrażam głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100leci odzyskania przez Polskę Niepodległości.

352. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości
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353. 31.01.2018 W pełni popiera/my projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny.

Wyrażam głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100leci odzyskania przez Polskę Niepodległości.

354. 31.01.2018 W pełni popiera/m projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny.

Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. 

355. 31.01.2018 W pełni popiera/my projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny.

Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. 

356. 31.01.2018 W pełni popiera/m projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny.

Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. 

357. 31.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na Bulwarach Czerwińskich w Krakowie

358. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

359. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika Armii Krajowej w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Młp., i wyrażam 

także pełną aprobatę dla jego lokalizacji, którą uważam za jedyną godną dla bohaterów walki o wolność i niepodległość Polski. Projekt został wybrany w międzynarodowym 

trzyetapowym konkursie architektoniczno-rzeźbierskim zorganizowanym przez Miasto Stołeczne Kraków w 2013 r, poprzez jury składające się z kombatantów, radnych Miasta Krakowa, 

architektów i rzeźbiarzy. Wynikiem konkursu było, że projekt o nazwie "Wstęga Pamięci" został skierowany do realizacji. Wmurowanie i poświęcenia kamienia węgielnego przez 

Metropolitę Krakowskiego odbyło się w 2013 r.

Obecnie bohaterowie AK i zespół pomnika posiadają już wszystkie pozwolenia konserwatorskie i krajobrazowe. Uważam że należy w pełni szanować wyniki jury konkursu 

zorganizowanego po wcześniejszych konsultacjach z mieszkańcami i Miastem Kraków. Patronaty honorowe: Prezydent RP, prezydent Miasta, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Komitet 

obywateli Miasta Kraków oraz ponad 40 organizacji w Polsce i na całym świecie. Wyrażam głęboką nadzieję że pomnik Armii Krajowej zostanie odsłonięty w 2018 r, aby tym samym 

uczcić 100-lecie odzyskanie przez Polskę Niepodległości.

360. 31.01.2018 W pełni popiera/my projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny.

Wyrażam głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100leci odzyskania przez Polskę Niepodległości.

361. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości
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362. 31.01.2018 W pełni popiera/my projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny. 

Wyrażam głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Jest to jedyna lokalizacja 

gwarantująca godne upamiętnienie Bohaterów walczących o Niepodległość Ojczyzny. Pomnik ten powinien być odsłonięty w 2018 roku - roku 100-lecia odzyskania przez polskę 

Niepodległości.

363. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

364. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

365. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

366. 31.01.2018 Podzielam opinię konieczności budowy pomnika żołnierzy AK duchowej stolicy Polski w Krakowie. Oprócz zabytków w naszym mieście z dawnych epok, przy licznie przybywających tu 

turystach zawłaszcza wycieczek szkolnych jest idealną formą przekazu dokonań Żołnierzy AK-Żołnierzy  Niezłomnych co  z takimi  ofiarami hitleryzm  i komunizm dawali  przykład  wale  o 

wolność , niepodległość  i honor Ojczyzny Polski   i za nią oddawali  młode życie– tysiącami. Czy  gdzieś  jest taki patriotyczny  kraj  w  Europie  jak Polska??? Pomnik – dokument 

skutecznej  prawdy  na fałsz historii Polski. Mój stryj żołnierz AK Leopold Niemierka zamordowany  przez UB miał 25 lat jako żołnierz V Brygady Wileńskiej  na Podlasiu. Chwała 

Bohaterom ku pamięci Polaków.

367. 31.01.2018 W pełni popiera/my projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny.

Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. 

368. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i trwania“ -św. Jan Pawel II.

369. 31.01.2018 Popieram budowę Pomnika AK na Bulwarach Czerwieńskiego, wg projektu wyłonionego w  drodze konkursu proj. A. Smagi wraz z zespołem,

370. 31.01.2018 Chcę, żeby w jednym z najpiękniejszych Polskich miast stanął pomnik AK. Kraków jest przesycony historią Polski a AK to jedna z najpiękniejszych kart dziejowych.

371. 31.01.2018 Niniejszym udzielam swojego  poparcia dla budowy pomnika Armii Krajowej w Krakowie.

372. 31.01.2018 Popieram budowę pomnika AK.
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373. 31.01.2018 W pełni popiera/my projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny.

Wyrażam głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100leci odzyskania przez Polskę Niepodległości.

374. 31.01.2018 Pomnik AK na Bulwarze Czerwieńskim to bardzo dobra inicjatywa uczczenia żołnierzy armii Krajowej. Pomnik komponuje się z otaczającym krajobrazem. Oczekuję na jego powstanie.

375. 31.01.2018 Jestem za. Popieram budowę pomnika AK w Krakowie.

376. 31.01.2018 Popieram inicjatywe budowy tego pomnika i uwazam ze powinien stanac w miejscu gdzieprzewija sie najwiecej wycieczek zagranicznych zyli w miejscu wyeksponowanym  np kolo 

Wawelu.

377. 31.01.2018 Jako obywatelka Polski zwracam się z apelem o wyrażenie zgody na budowę pomnika AK pod Wawelem. Jest to ważny krok w budowaniu świadomości i patriotyzmu Polaków 

i wyraz szacunku dla tych którzy po,święcili swoje życie dla wolnej Polski.

378. 31.01.2018 Uważam, że żołnierzom AK należy się ten pomnik, powinien być już dawno temu wybudowany. Swoje zdanie poparłem datkiem na jego budowę. Mój ojciec walczył w AK. Po wojnie był 

sądzony i uwięziony, o mało nie stracony 

za udział w AK. Wyszedł po prawie 2 latach dzięki amnestii. Po latach, gdy był już na emeryturze został nominowany do stopnia porucznika.

379. 31.01.2018 Popieram formę i lokalizację pomnika.

380. 31.01.2018 W pełni popiera/m projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny. Wyrażamy głęboką 

nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. To obiecał nam sam Pan prezydent Jacek Majchrowski 

przy odsłonięciu kamienia węgielnego.

381. 31.01.2018 W pelni popieram budowe pomnika Armi Krajowej w miejscu i formie uzgodnionej.

382. 31.01.2018  W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej okręgu Młp. Wyrażam pełną aprobatę 

także dla jego lokalizacji którą uważam ze godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Projekt został wybrany w międzynarodowym 

trzyetapowym konkursie architektoniczno-rzeźbiarskim zorganizowanym przez miasto stołeczne Kraków w 2013 roku poprzez juru skaładającą się z kombatantów radnych miasta 

Kraków, architektów i rzeźbiarzy.Wynikiem konkursu było, że projekt o nazwie "Wstęga pamięci" został przyjęty do realizacji. Obecnie bohaterowie AK i zespół pomnika posiadają 

wszystkie pozwolenia konserwatorskie i krajobrazowe. Uważam że trzeba w pełni szanować wyniki jury konkursu zorganizowanego po wcześniejszych konsultacjach z mieszkańcami 

przez miasto Kraków. Wyrażam głęboką nadzieję że pomnik AK zostanie odsłonięty w 2018 roku aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. 

383. 31.01.2018 W pełni popieram projekt pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam pełną 

aprobatę także 

dla jego lokalizacji, która uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski.

384. 31.01.2018 Szanowni Państwo, pomnik powinien powstać w tej formie i w tym miejscu.

385. 31.01.2018 Jestem za budową pomnika AK ale nie w lokalizacji pod Wawelem i sprzeciwiam się tak dużemu dofinansowaniu projektu z budżetu miasta.

386. 31.01.2018 "Jestem za budowa pomnika Armii Krajowej w Krakowie." Dlaczego taki jeszcze nie powstał? To skandal! 
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387. 31.01.2018 Popieram budowę pomnika upamiętniającego Armię Krajową w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim

z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Młp.  Moim marzeniem jest by pomnik AK został ukończony i odsłonięty w 2018 roku ku uczczeniu 100-letniej rocznicy 

odzyskania przez Polskę Niepodległości. 

388. 31.01.2018 Uważam, że powstanie pomnika AK jest jedną z najważniejszych sposobów upamiętnienia ludzi, którzy oddali w obronie Polski najdroższy i najpiękniejszy dar otrzymany od Pana Boga - 

SWOJE ŻYCIE. Jeżeli ktokolwiek przeciwstawia się upamiętnianiu w każdy dostępny sposób BOHATERÓW POLSKIEGO NARODU to nigdy nie był, nie jest i nie będzie POLAKIEM.

389. 31.01.2018 Chcemy wyrazic poparcie dla budowy pomnika A.K. W podanej lokalizacji.  To absolutne minimum dla uczczenia bohaterstwa i ofiary naszych wspanialych zolnierzy.

390. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej okręgu Młp. i wyrażam pełno 

aprobatę także dla jego lokalizacji którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Projekt został wybrany w 

międzynarodowym trzyetapowy w konkursie architektoniczno-rzeźbiarskim zorganizowanym przez Miasto Stołeczne Kraków w roku 2013 poprzez jury składający się z kombatantów, 
391. 31.01.2018 Zwracamy się apelem o wydanie pozwolenia na budowę Pomnika Armii Krajowej w Krakowie. Dopóty nie wzniesiemy się na niepodległość dopóki nie będziemy dbali o własną historię

i naszych bohaterów..!!

392. 31.01.2018 Popieram formę i lokalizację pomnika.

393. 31.01.2018 Zdecydowanie popieram budowę Pomnika AK na bulwarach wiślanych planowaną przez Społeczny Komitet Budowy Pomnika Armii Krajowej w Krakowie. Bulwary wiślane pod Wawelem 

to szczególne miejsce, ale nie musi służyć jedynie rozrywce i rekreacji – jest tu i powinno być miejsce na pamięć i zadumę. Myślę, że krakowanie powinni udostępnić godne miejsce dla 

uczczenia pamięci o naszych bohaterach. Projekt pomnika AK pod Wawelem po wprowadzonych korektach i jego zmniejszeniu zasługuje na poparcie. Znakomicie to udowodniono 

poprzez realizację modelu-makiety w skali 1:1. I jeśli nie wykona się bardzo tendencyjnych zdjęć z żabiej perspektywy (powszechnie publikowanych) to relacja pomnika do wzgórza 

wawelskiego wygląda tak, jak na zdjęciu poniżej (widok od strony ul. Józefa Dietla). Projekt jest wynikiem konkursu, poddany został wielu uzgodnieniom i modyfikacjom, uzyskał 

pozwolenie na budowę. To krakowianie winni są uczcić pamięć AK. To wstyd, że kombatanci stojący nad grobem muszą samotnie walczyć o pamięć o swoich poległych kolegach. Myślę, 

że krakowanie powinni udostępnić godne miejsce dla uczczenia pamięci o naszych bohaterach.

394. 31.01.2018 Popieram formę i lokalizację pomnika.

395. 31.01.2018 Popieram budowę pomnika AK w Krakowie. Ponad 70 lat po wojnie i to wstyd, zę w wolnej Polsce nie ma  Pomnika AK.

396. 31.01.2018 Popieram wspaniałą inicjatywę budowy w KRAKOWIE pomnika Armii Krajowej. Pomysłodawcom gratuluję i życzę doprowadzenia tej inicjatywy do szczęśliwego końca. Serdecznie 

pozdrawiam :)

397. 31.01.2018 Należy wybudować pomnik AK. Każdy, kto walczył i walczy o wolną, suwerenną Polskę zasługuje na uczczenie jego pamięci.

398. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.
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399. 31.01.2018 Dziwi mnie fakt, że budowa ta wymaga wogóle jakichkolwiek argumentów. Ekspozycja pomnika zbiorowej pamięci o bohaterach, zawsze jest pretekstem do rozpoczęcia dyskusji 

oscylującej w temacie dotyczącycm wartości dziś już zupełnie zapomnianych a o które krew przelewali świadkowie zeszłych lat. Niezmiennymi powninny być: miłość do ojczyzny, czyli 

szeroko pojęty nacjonalizm, nieodparta chęć utrzymania niezależności ojczyzny tzw. suwerenność narodowa. A w dobie zlewaczałych, ogłupinych i przesiąkniętych do cna sowiecką 

agenturą instytucji takie pomniki powinny być w każdym mieście a zwłaszcza w takim, które jest wizytówką Polski Jagiellonów.

Cześć i Chwała Bohaterom.

400. 31.01.2018 Witam, popieram budowe pomnika Armi Krajowej w Krakowie.

401. 31.01.2018 Uważam, że pomnik Armii Krajowej powinien znajdować sie koło Wawelu. 

Pomniki czczące bohaterskich Rodaków powinny znajdować się w centrum miasta, a nie w peryferyjnych dzielnicach (np. os. Widok). Powinny być łatwo dostępne dla krakowian i 

przybyszy z innych rejonów Polski. I widoczne!

Plan wybudowania pomnika z dala od centrum miasta wzbudza podejrzenie, że komuś nie jest na rękę jego powstanie. I najlepiej byłoby taki pomnik „schować”. Niby jest, a właściwie, to 

go nie ma.   Nie wstydźmy się Bohaterów, którzy oddali życie za Ojczyznę. Pomnik ma powstać koło Wawelu.

402. 31.01.2018 Nareszcie dobra decyzja. Popieram budowę

403. 31.01.2018 Pamiec bohateram AK

404. 31.01.2018 Wyrażam zgodę dotycząca budowy pomnika AK

405. 31.01.2018 W pełni popiera/my projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny.

Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Tym bohaterom należy się od tych 

co tyle im zawdzieczają. W imie Boga, honoru i Ojczyzny, należy im sie jak amen w pacierzu.

406. 31.01.2018 Popieram budowę Pomnika Armii Krajowej w Krakowie.W walce z komunizmem jest to bardzo ważne ,aby pamięć o bohaterach nigdy nie zaginęła.

407. 31.01.2018 Popieram budowé Pomnika Armii Krajowej.

408. 31.01.2018 Popieram budowę pomnika AK „Wstęga Pamięci” w miejscu planowanej lokalizacji na bulwarze Czerwieńskim przy ul. Smoczej w zaproponowanym kształcie. Uważam, że ten pomnik 

powinien stanąć w tym miejscu, ponieważ upamiętnienie AK u stóp Wawelu, w miejscu tak turystycznym, będzie bardzo dobrze spełniać cele edukacyjne, reprezentacyjne i promocyjne.

409. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Popieram budowę  pomnika.

410. 31.01.2018 "Jestem za budową pomnika Armii Krajowej w Krakowie" i jestem zaskoczony i oburzony że od 1989 roku taki pomnik nie powstał. To skandal!!! Mam nadzieję że władze się zrehabilitują

 i postawią pomnik by oddać cześć dzielnym żołnierzom którzy postawili swoje życie na szali o naszą wolność.

411. 31.01.2018 W pełni popieram projekt budowy pomnika żołnierzy Armii Krajowej walczącymi z okupantem Niemieckim. Wyrażam swoje głębokie niezadowolenie z powodu, iż na tak szczytny cel, 

upamiętniający BOHATERÓW walczących w imię naszej ojczyzny potrzeba składania masowych próśb.

412. 31.01.2018 Zdecydowanie jestem za budowa pomnika Armii Krajowej w Krakowie.
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413. 31.01.2018 Gorąco popieram budowę pomnika AK w proponowanym miejscu przy Wawelu. W latach 70-tych miałem szczęście poznać wielu "AK owców" w Wielkiej Brytanii. Byli to ludzie którzy 

wszystko oddali swojej Ojczyżnie i wolności i postawę tę utrzymywali do końca życia. Nikt, ani Polacy ani Anglicy, za to im raczej nie dziękowali. Powyższy pomnik nie uczyni zadość 

postawie i poświęceniu tych ludzi, ale powinien być wybudowany aby jak najdłużej ich wielkie czyny były przez nas pamiętane a najlepsze cechy naszego polskiego charakteru 

naśladowane.

414. 31.01.2018 Budowa pomnika AK. Popieram budowę pomnika, uważam że Polacy są winni realizacji takich przedsięwzięć w hołdzie ludziom z AK. Popieram też miejsce w którym ma być 

wybudowany pomnik.

415. 31.01.2018 Popieramy incjatywe budowy pomnika AK w Krakowie pod Wawelem w zakolu Wisly

416. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Młp. wyrażam także pełną 

aprobatę dla miejsca realizacji tego projektu. Projekt został wybrany w międzynarodowym trzyetapowym konkursie architektoniczno-rzeźbiarskim zorganizowanym przez miasto 

stołeczne Kraków w 2013. Wynikiem konkursu było, że projekt o nazwie “Wstęga Pamięci” został skazany do realizacji. Obecnie bohaterowie AK i zespół pomnika posiadają wszelkie 

uprawnienia konserwatorskie i krajobrazowe. Uważam, że powinno się szanować wynik konkursu zorganizowanego po wcześniejszych konsultacjach z mieszkańcami przez Miasto 

Kraków. Patronaty honorowe: Prezydent RP, Prezydent Miasta, Arcybiskup Metropolita Krakowski oraz komitet obywateli Miasta Krakowa i ponad 40 organizacji w Polsce i na całym 

świecie.

417. 31.01.2018 UDZIELAM POPARCIA INICJATYWIE BUDOWY POMNIKA KU CZCI  BOCHATEROW ARMII KRAJOWEJ   NA KRAKOWSKICH BULWARACH WISLANYCH

418. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie.

419. 31.01.2018 Popieram projekt budowy pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Cześć i Chwała bohaterom!

420. 31.01.2018 W pełni p opieram projekt pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Młp. I wyrażam pełna aprobatę także 

dla jego lokalizacji, która uważam za jedynie godna dla monument ku czci bohaterów w walce o wolności i niepodległość Polski .

421. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika Armii Krajowej w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolska

oraz wyrażam pełną aprobatę także dla jego lokalizacji. Projekt został wybrany w międzynarodowym trzyetapowym konkursie architektoniczno-rzeźbiarskim zorganizowanym przez 

Miasto Stołeczne Kraków w 2013r. przez jury składające się z kombatantów, radnych miasta Krakowa, architektów i rzeźbiarzy. Wynikiem konkursu było wskazanie projektu “Wstęga 

Pamięci” do realizacji. Wmurowanie kamienia węgielnego odbyło się w 2013r. Obecnie bohaterowie AK i zespół pomnika posiadają już wszystkie pozwolenia konserwatorskie i 

krajobrazowe. Uważam, że trzeba w pełni uszanować wyniki konkursu zorganizowanego po wcześniejszych konsultacjach z mieszkańcami przez Miasto Kraków. Wyrażam nadzieję, że 

pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę niepodległości.

422. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.
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423. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Młp. i wyrażam pełną aprobatę 

lokalizacji, którą jednie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolności i niepodległości Polski. Projekt został wybrany w międzynarodowym trzyetapowym konkursie 

architektoniczno – rzeźbiarskim zorganizowanym przez Miasto Stołeczne Kraków w 2013 r. poprzez jury składające się z kombatantów, radnych miasta Kraków, architektów i rzeźbiarzy. 

Wynikiem konkursu było, że projekt o nazwie „Wstęga Pamięci” został skazany do realizacji. Wmurowanie i poświęcenie kamienia węgielnego przez Metropolitę Krakowskiego odbyło się 

w 2013r.Obecnie bohaterowie AK i zespół pomnika posiadają już wszystkie pozwolenia konserwatorskie i krajobrazowe. Uważam, że trzeba w pełni szanować wyniki jury konkursu 

zorganizowanego po wcześniejszych konsultacjach z mieszkańcami przez Miasto Kraków. Patronaty honorowe: Prezydent RP, Prezydent Miasta, Arcybiskup Metropolita Krakowski oraz 

Komitet obywatelski Miasta Kraków i ponad 40 organizacji w Polsce i na całym świecie. Wyrażam głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018, aby tym samym uczcić 

100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

424. 31.01.2018 Mam głeboką nadzieje ,że gdy po raz kolejny przyjadę do Karkowa będę mógł odwiedzić pomnik AK w 100 rocznice odzyskania niepodległości 11.11.2018 

425. 31.01.2018 Niniejszym popieram budowę pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim.

426. 31.01.2018 W pełni popiera/my projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny.

Wyrażam głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100leci odzyskania przez Polskę Niepodległości.

427. 31.01.2018 W pełni popiera/my projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny.

Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. 

428. 31.01.2018 Jestem za budową pomnika upamiętniającego żołnierzy Armii Krajowej  w Krakowie. Tylko Pamięć o Naszych Bochaterach może przywrócić świadomość i tożsamość historycznych 

Polaków. 


429. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Młp. i wyrażamy pełną 

aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważam za jednie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolności i niepodległości Polski.

Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

430. 31.01.2018 Jestem za budową pomnika Armii Krajowej w Krakowie

431. 31.01.2018 Jak najbardziej popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim z Inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK Okręgu Małop. W tym momencie 

bohaterowie AK i zespół ludzi z nimi współpracujący w ramach tej inicjatywy posiadają już wszelkie pozwolenia i środki. Tak więc, proszę umożliwić im jak najszybsze zrealizowanie 

projektu, tak by można było w ten sposób m.in. uczcić 100 lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

432. 31.01.2018 Budowa pomnik Armi Krajowej, popieram.

433. 31.01.2018 Zgłaszam  swoje poparcie dla budowy pomnika  Armii Krajowej na bulwarze Czerwieńskim przy ul. Smoczej  w Krakowie. Uważam, że jak najbardziej należy propagować historię naszego 

kraju oraz walkę o niepodległość i wolność  do życia na tej ziemi dla wszystkich pokoleń Polaków. Projekt  został wybrany w międzynarodowym trzyetapowym konkursie architektoniczno-

rzeźbiarskim zorganizowanym przez Miasto Stołeczne Kraków w 2013 poprze jury składające się z kombatantów , radnych miasta Krakowa, architektów i rzeźbiarzy. Wynikiem konkursu 

było, że projekt o nazwie „Wstęga Pamięci” został wskazany do realizacji. Obecnie bohaterowie AK i zespół pomnika posiadają już wszystkie pozwolenia konserwatorskie i krajobrazowe. 

Uważam, że trzeba w pełni szanować wyniki jury konkursu zorganizowanego po wcześniejszych konsultacjach z mieszkańcami przez Miasto Kraków. Wyrażam głęboka nadzieję, że 
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434. 31.01.2018 Pragnę wyrazić swoje poparcie na rzecz budowy pomnika Armii Krajowej w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim między innymi z własnej kieszeni tzn. jako podatnik. W dzisiejszych 

czasach istnieje nawet problem lub też dylemat co do pomników żołnierzy komunistycznej armii czerwonej, dla których w mojej ocenie nie powinno oczywiście być miejsca także 

uważam, że cały ten projekt jest godny pamięci tych, którzy walczyli o niepodległą Polskę !

435. 31.01.2018 Ja niżej podpisany popieram budowę pomnika Armii Krajowej w Krakowie w dotychczasowej lokalizacji, planach i formie.

436. 31.01.2018 W pełni p opieram projekt pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Młp. I wyrażam pełna aprobatę także 

dla jego lokalizacji, która uważam za jedynie godna dla monument ku czci bohaterów w walce o wolności i niepodległość Polski .

437. 31.01.2018 Popieram budowę pomnika AK w proponowanej formie.

438. 31.01.2018 Popieram budowę pomnika Armii Krajowej w Krakowie. Żołnierze AK przelewali krew za wolność naszego kraju, oddając często swoje życie. Dlatego należy upamiętnić ich pamięć, 

budując ten pomnik.

439. 31.01.2018 W pełni p opieram projekt pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Młp. I wyrażam pełna aprobatę także 

dla jego 

lokalizacji, która uważam za jedynie godna dla monument ku czci bohaterów w walce o wolności i niepodległość Polski .

440. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim.

441. 31.01.2018 Pomnik AK na Bulwarze Czerwieńskim jest bardzo potrzebny. Zarówno projekt, jak i jego lokalizacja nie szpecą przestrzeni miejskiej. Mam nadzieję że na 100-lecie odzyskania 

niepodległości przez Polskę pomnik 

będzie już gotowy.

442. 31.01.2018 Uważam że pomnik Żołnierzy AK musi powstać i to bez żadnej dyskusji na ten temat, każdy, kto próbuje torpedować takie inicjatywy nie jest Polakiem a tym samym nie ma prawa 

decydować o miejscach pamięci na terytorium Polski.

443. 31.01.2018 W pełni popiera/my projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny.

Wyrażam głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100leci odzyskania przez Polskę Niepodległości.

444. 31.01.2018 Na początku chciałem niezwykle podziękować, za sam pomysł stworzenie makiety dla żołnierzy Armii Krajowej. Popieram każdą inicjatywę, która upamiętania, a także edukuje 

społeczeństwo w kwestii Armii Krajowej. Wokół Armii Krajowej narosło wiele mitów, dezinformacji lub po prostu historia o żołnierzach polskich została zamilcza. Lekcje historii dla 

młodzieży najczęściej kończą się przy I WŚ, dlatego dzisiejsi młodzi ludzie nie wiedzą praktycznie nic o II Wojnie Światowej. Nie wiedzą o tym, że to właśnie żołnierze AK walczyli z dwoma 

systemami totalitarnym nazizmem, jak i komunizmem. „Naród, który nie szanuje swej przeszłości nie zasługuje na szacunek teraźniejszości i nie ma prawa do przyszłości” Józef Piłsudski 

445. 31.01.2018 Uważam, że pomnik Armii Krajowej powinien znajdować sie koło Wawelu. 

Pomniki czczące bohaterskich Rodaków powinny znajdować się w centrum miasta aby były łatwo dostępne dla krakowian i przybyszy z innych rejonów Polski czy Turystów zza granicy. 

446. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości
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447. 31.01.2018 Pragnę wyrazić swoją wielka aprobatę i wielkie poparcie dla idei budowy pomnika Armii Krajowej w tym miejscu- skoro taka jest decyzja o miejscu. 

Jestem za Budową Jestem na TAK. Jestem za 500 metrowym  snopem swiatła wyrastającym ze środka pomnika - Jestem pewien że będzie on wielka turystyczną atrakcją Krakowa i na 

jego tle powstanie miliony selfiee. Oburzony jestem głosami przeciwników, którzy wymazują z naszej pamięci Armię Krajową. To nie Armia Krajowa zasługuje na ten Pomnik ale to my 

musimy zdobyć się na tą wielkośc aby go w darze ku pamięci Armii Krajowej zbudować.  To nie Armia Krajowa zasługuje na pomnik ale to my musimy uczynić w sobie siłę i godność aby 

taki pomnik postawić. Proszę o wybudowanie monumentu. ps. szkoda ze atakujący pomnik wkładają tyle wysiłku, tyle społecznej energii aby ten pomnik poniżyć, oskarżyć, zelżyć, 

poniżyć.  Z reguły podstawowym argumentem jest zlekceważenie piekna krajobrazu. Argument jest to marny. 


448. 31.01.2018 Wyrażam swoje poparcie dla budowy Pomnika Armii Krajowej w Krakowie. Taki pomnik jest potrzebny potomnym, a wstęga pamięci, wkomponowana w pomnik, jest wspaniałym 

przykładem na to, ze pamięć o tych, którzy walczyli w szeregach Armii Krajowej, jest żywa i trwa w następnych pokoleniach. Proszę serdecznie o kontynuacje prac przy budowie Pomnika, 

aby jego odsłonięcie mogło być urzeczywistnione na 100:lecie obchodów Święta Niepodległości Rzeczpospolitej Polskiej.

449. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Popieram również miejsce, w którym pomnik miałby powstać.

450. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i trwania“ -św. Jan Pawel II.

451. 31.01.2018 W pełni popieram inicjatywę budowy tego pomnika i jego lokalizację.

452. 31.01.2018 Ogólnie jestem za. Ale…

1. Z przedstawionego (pojedynczego) zdjęcia nie wynika kształt pomnika – obecnie w KR nie mieszkam i ciężko mi wyobrazić sobie jego kształ na podstawie zdjęcia z jednej strony 

powinno być,  z 3 stron oraz od góry)

2. Po tym fragmencie suponuję, iż jest to kotwica. Natomiast po opiniach wnoszę, że jest to kawałek muru… Jeśli jest to leżąca kotwica to będzie to ok – z racji bliskości rzeki – 

kompozycyjnie oraz oczywiście z racji symbolu.  Natomiast jeśli będzie to kawałek powyginanego muru z tabliczką, wyglądający jak czapka malarza (bo tak to wygląda na zdjęciu) to nie 

ma najmniejszego sensu stawiać takiego pomnika.

3. Warto by tez pomyśleć nad jego wysokością.

4. oświetlenie – istotne a nie ujęte w tej makiecie… tzn. że nie jest planowane?

453. 31.01.2018 Uważam, że w roku 100 lecia odzyskania niepodległości należy godnie uczcić pamięć o bohaterach Armii Krajowej. Dla takiego miasta jak Kraków, nie wystarczy tylko pamięć w kaplicach 

kościelnych, np. w kościele Św. Jadwigi. Kraków powinien godnie czcić pamięć o naszych bohaterach. Dlatego w pełni popieram projekt realizacji pomnika AK na bulwarze Czerwieńskim, 

miejscu reprezentacyjnym w przestrzeni miejskiej Krakowa.  Proszę o uwzględnienie trudu wniesionego w projektowanie pomnika (międzynarodowy konkurs), zdobycie wszelkich 

zezwoleń i uzgodnień. Duże znaczenie ma również objęcie patronatu honorowego m. in. przez Prezydenta RP, Prezydenta Krakowa i Arcybiskupa Krakowskiego.

454. 31.01.2018 Gorąco popieram pomysl wybudowania pomnika Armii Krajowej w Krakowie. Nasi bohaterowie z czasow II wojny swiatowej, ktorych wskutek nieublaganych procesow biologicznych, 

jest coraz mniej, na pewno zasluguja na wyrazenie w ten sposob pamieci o ich i uznania dla ich poswiecenia. Widzialem projekt pomnika. Podoba mi sie zarowno jego ksztalt, jak i 

usytuowanie nad rzeką. Z pewnością będzie to jeszcze jedno miejsce, dla ktorego warto przyjechac do Krakowa.
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455. 31.01.2018 popieram budomnika

456. 31.01.2018 Z pełnym przekonaniem popieram budowę pomnika żołnierzy AK na Bulwarze Czerwińskim. Wyrażam aprobatę dla proponowanej lokalizacji, która jest godną dla uczczenia bohaterskich 

żołnierzy 

Armii Krajowej. Mam również nadzieję, że pomnik zostanie odsłonięty w roku 2018 w setną rocznicę odzyskania przez Polskę Niepodległości.

457. 31.01.2018 Udzielam poparcia w sprawie budowy pomnika ARMII KRAJOWEJ w Krakowie.

458. 31.01.2018 Uważam, że u stóp Wawelu powinien stanąć pomnik Armii Krajowej. Jesteśmy to winni naszym przodkom a nieraz nawet rodzinom, którzy walczyli byśmy my i nasze dzieci mogli żyć w 

wolnej Polsce. Musimy za wszelką cenę zachować naszą tożsamość narodową, jest to najcenniejsza rzecz jaką posiadamy. A pamięć o własnej historii jest jej nieodłączną częścią.

459. 31.01.2018 W pelni popieram project budowy pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwienskim. Wyrazam gleboka nadzieje, ze pomnik AK zostanie odsloniety w 2018.  

Aby tym samym uczcic 100-lecie odzyskania przez Polske Niepodleglosci. 

460. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji budowy pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Młp. i wyrażam pełną 

aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażam głęboką nadzieję, że pomnik 

AK zostanie odsłonięty w roku 2018, aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

461. 31.01.2018 Popieram budowę pomnika Armii Krajowej w Krakowie. Żołnierze AK przelewali krew za wolność naszego kraju, oddając często swoje życie. Dlatego należy upamiętnić ich pamięć, 

budując ten pomnik.

462. 31.01.2018 Pomnik AK we wskazanej lokalizacji jest znakomitą formą oddania hołdu największej podziemnej armii w okupowanej przez Niemców Europie. Kształt pomnika – nawiązujący do granic II 

RP jest urzeczywistnieniem idei o którą walczyli żołnierze AK a prestiżowa lokalizacja podkreśla w mojej opinii wagę podziemnego polskiego wojska. Możliwość podziwiania kontur II RP z 

zamku na Wawelu dodatkowo uatrakcyjnia formę oraz siłę przekazu. Jednoznacznie popieram jako Krakowianin z zamieszkania i urodzenia projekt pomnika AK.

463. 31.01.2018 Dziwi mnie fakt, że budowa ta wymaga wogóle jakichkolwiek argumentów. Ekspozycja pomnika zbiorowej pamięci o bohaterach, zawsze jest pretekstem do rozpoczęcia dyskusji 

oscylującej w temacie dotyczącycm wartości dziś już zupełnie zapomnianych a o które krew przelewali świadkowie zeszłych lat. Niezmiennymi powninny być: miłość do ojczyzny, czyli 

szeroko pojęty nacjonalizm, nieodparta chęć utrzymania niezależności ojczyzny tzw. suwerenność narodowa. A w dobie zlewaczałych, ogłupinych i przesiąkniętych do cna sowiecką 

agenturą instytucji takie pomniki powinny być w każdym mieście a zwłaszcza w takim, które jest wizytówką Polski Jagiellonów.

Cześć i Chwała Bohaterom.

464. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

465. 31.01.2018 jestem za popieram 

466. 31.01.2018 Jestem za budowa pomnika Armii Krajowej w Krakowiie

467. 31.01.2018 Jestem za budowa pomnika Armii Krajowej w Krakowie.

468. 31.01.2018 Jak najbardziej popieram inicjatywę budowy pomnika upamiętniającego żołnieży AK we wskazanej lokalizacji w Krakowie przy Wawelu.

469. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwiennym z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Młp.
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470. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażam głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

471. 31.01.2018 Jestem za budowa pomnika AK w Krakowie.

472. 31.01.2018 Jako architekt zdecydowanie popieram zarówno formę jak i lokalizację pomnika.

473. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Młp. I wyrażam pełną aprobatę 

także 

dla jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległości Polski.

474. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski

475. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji  pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Młp. i wyrażamy pełną 

aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważam za jednie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolności i niepodległości Polski. Projekt został wybrany w 

międzynarodowym trzyetapowym konkursie architektoniczno – rzeźbiarskim zorganizowanym przez Miasto Stołeczne Kraków w 2013 r. poprzez jury składającą się z kombatantów, 

radnych miasta Krakowa, architektów i rzeźbiarzy. Wynikiem konkursu było, że projekt o nazwie „Wstęga Pamięci” został skazany do realizacji. Wmurowanie i poświęcenie kamienia 

węgielnego przez Metropolitę Krakowa odbyło się w 2013 r. Obecnie bohaterowie AK i zespół pomnika posiadają już wszystkie pozwolenia konserwatorskie i krajobrazowe. Uważam, że 

trzeba w pełni szanować wyniki jury konkursu zorganizowanego po wcześniejszych konsultacjach z mieszkańcami przez Miasto Kraków. Patronaty honorowe: Prezydent RP, Prezydent 

Miasta, Arcybiskup Metropolita Krakowski oraz Komitet obywateli Miasta Krakowa i ponad 40 organizacji w Polsce i na całym świecie.  Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK 

zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. 

476. 31.01.2018 Wyrażam poparcie dla tego projektu i jego jedynej godnej lokalizacji na bulwarze Cerewieńskim. Dość kłamstwa na temat AK. Oczekuje że pomnik będzie odsłonięty w 2018 aby uczcić 

100-cie bitwy 

o niepodległość.

477. 31.01.2018 Uważam, że tak wspaniała inicjatywa jak wybudowanie pomnnika AK powinna być zrealizowana . 

Od najmlodszych lat jestem dumna z naszej bogatej kultury i ojczyzny. Z kraju w którym  szanuje się historie i pamięć o niej . Warto upamiętniać historię pod różną postacią tj . np.  

budowa pomników , muzeów itp. To ważne aby pamięć o AK nigdy nie została zapomniana . To jest nie jako szacunek dla tych ludzi którzy oddawali swoje życie ..Warto jak wspomniałam 

to upamiętniać  I Mam nadzieję że się nie zawiodę. I ten pomnik powstanie w tak wspaniałym mieście jakim jest nie wątpliwie Kraków

478. 31.01.2018 Poparcie dla budowy pomnika AK

479. 31.01.2018 Podoba mi się idea godnego upamiętniania naszych Bohaterów i myślę, że ten projekt jest bardzo dobry - nowoczesny w formie i świetnie zlokalizowany. Na pewno będzie przyciągał 

ludzi i mam nadzieję, 

że przyczyni się do zaciekawienia kolejnych pokoleń historią naszego kraju.

480. 31.01.2018 Jestem za budowa pomnika Armii Krajowej w Krakowie.
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481. 31.01.2018 Uważam, że pomnik ten będzie świetnym posunięciem pod każdym względem.  Historycznie – oczywiście fantastyczna sprawa. Pamietajmy, że np. za 3-4 pokolenia, pamięć o Wyklętych 

już nie będzie taka oczywista; pomniki i reportaże mogą to zmienić.

Urbanistycznie – miejsce jest ok, kształl małoingerencyjny.  Kulturalnie- Kraków jest centrum Polski, jest najważniejszym miastem Polski i jest to jakby kolebka wszystkiego, a o AK mamy 

sporo akcentow, ale na pewno nie za dużo. 

A to że niektórym się nie podoba?  Ha, są ludzie którzy są za mordowaniem na życzenie dzieci, więc to że ktoś jest przeciwny pomnikowi AK naprawdę mnie nie dziwi. Tym bardziej że 

komuchów nie brakuje jeszcze a anktyklerykałów z LGBT przybywa. 


482. 31.01.2018 Popieram budowę pomnika AK w Krakowie. Akcja Burza rozegrała się właśnie na terenie okręgu Kraków, AK miała  wpływ na losy Polski na terenie Krakowa i podległych mu okręgów.. 

Okręg Kraków obejmował również min. Miechów oraz Rzeszowski. W Okręgu Krakowskim działały 24 Dywizja Piechoty AK, 22 dywizja Piechoty AK,, 10 Brygada Kawalerii AK, , 6 Dywizja 

Piechoty AK, 106 Dywizja Piechoty AK, i inne mniejsze oddziały.

483. 31.01.2018 Popieram budowę pomnika Armii Krajowej w Krakowie. Uważam, że pamięć o nich powinna sięgać nawet tych miejsc, w których nie działali dużo. 

484. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Młp. wyrażam także pełną 

aprobatę dla miejsca realizacji tego projektu. Projekt został wybrany w międzynarodowym trzyetapowym konkursie architektoniczno-rzeźbiarskim zorganizowanym przez miasto 

stołeczne Kraków w 2013. Wynikiem konkursu było, że projekt o nazwie “Wstęga Pamięci” został skazany do realizacji. Obecnie bohaterowie AK i zespół pomnika posiadają wszelkie 

uprawnienia konserwatorskie i krajobrazowe. Uważam, że powinno się szanować wynik konkursu zorganizowanego po wcześniejszych konsultacjach z mieszkańcami przez Miasto 

Kraków. Patronaty honorowe: Prezydent RP, Prezydent Miasta, Arcybiskup Metropolita Krakowski oraz komitet obywateli Miasta Krakowa i ponad 40 organizacji w Polsce i na całym 

świecie.

485. 31.01.2018 Proszę o wybudowanie pomnika. dobry pomysl.

486. 31.01.2018 W pełni popieram pomnik realizacji pomnika AK w Krakowie przy Bulwarze Czerwińskim.                                                                                                                                                                           

           

487. 31.01.2018 W pełni popieram budowę pomnika AK w Krakowie.

488. 31.01.2018 W pełni popieram projekt pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam pełną 

aprobatę także dla jego lokalizacji, która uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski.

489. 31.01.2018 Jestem za budowa pomnika Armii Krajowej w Krakowie.

490. 31.01.2018 W pełni popieram projekt  budowy pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim z inicjatywy ŚZŻ AK Okręgu Młp. I wyrażam pełną aprobatę także dla jego lokalizacji.

Moim zdaniem najwyższy już czas należycie  uhonorować żołnierzy AK, którzy na terenie naszego województwa dzielnie i z poświęceniem przeciwstawiali się zbrojnie niemieckiemu 

okupantowi. 

Pomnik, tak jak zakłada proponowany projekt, powinien powstać w miejscu eksponowanym i tłumnie odwiedzanym przez turystów. 

491. 31.01.2018 W pełni popiera/m projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny.

Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. 
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492. 31.01.2018 Witam, jestem zainteresowana, aby pomnik był w miejscu, w które zostało mu aktualnie przygotowane, czyli pod Wawelem. Powód prosty, mój ojciec walczył w AK, nie było można o 

tym mówić tyle lat, wiele informacji zabrał ze sobą. Teraz poszukuję w IPN, jego drogi, jaką przeszedł pod Kielcami i Częstochową. Wiem, że jego dowódca pochodził z Krakowa, i został 

zamordowany w Katyniu. Chciałabym, aby turyści mogli na wyciągnięcie ręki zapoznać się z naszą historią, tak bardzo okrutną. 

493. 31.01.2018 Zwracamy się z ogromną prośbą o wydanie pozwolenia na budowę Pomnika Armii Krajowej w Krakowie. Mamy piękna tradycje, dlatego należy o niej pamiętać, a pomnik taki jak ten na 

pewno przyniósłby chlubę takiemu miastu, jak Kraków. 

494. 31.01.2018 Projekt jak i sama inicjatywa bardzo mi się podobają. Moja narzeczona studiuje w Krakowie, dlatego często mam okazję odwiedzać naszą starą stolicę i z przykrością stwierdzam, że jest 

deficyt miejsc przypominających nam o naszej pięknej historii. Jako jeden z niewielu narodów na świecie możemy być dumni ze swojej historii, dlatego tym bardziej ubolewam, że do tej 

pory robiło się zbyt mało by chwalić się tym co wspaniałe. O inicjatywie dowiedziałem się oglądając program idzpodprad po apelu Pana Mariana Kowalskiego. Uważam, że jest to 

wspaniała inicjatywa i my jako patrioci powinniśmy wspierać się w działaniu gdzie tylko się da. Pozdrawiam i życzę powodzenia w realizacji tego jak i następnych patriotycznych 

projektów.

495. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

496. 31.01.2018 Wolność nie jest za darmo, nie dostaje się jej ot tak za nic. Dlatego trzeba często o nią walczyć, narażając wszystko łącznie z własnym życiem. Nie każdy jest gotowy do takiego 

poświęcenia, a szczególnie gdy walczy nie tylko o swoją wolność, lecz o wolność swojego kraju i narodu. Jest więc niezwykle ważną rzeczą by ludzi oraz ich postawy jakie prezentowali w 

najtrudniejszych chwilach swojego życia, stawiać za wzory, przykłady. To bohaterowie, zwykli  ludzie, którzy robili rzeczy niezwykłe, wielkie, są wizytówką każdego narodu. Mając takich 

bohaterów jak żołnierze z Armii Krajowej jest naszym obowiązkiem zachować ich bohaterstwo, poświęcenie nie tylko w słowach lecz również w pomnikach dla następnych pokoleń. 

Polska mając taką wizytówkę pokazuje wielkość swojego narodu i jej niezłomnego ducha walczącego o wolność, którą dostaliśmy od Boga. Jestem za budową pomnika.

497. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Młp. i wyrażam pełną 

aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Projekt został wybrany w 

międzynarodowym trzyetapowym konkursie architektoniczno-rzeźbiarskim zorganizowanym przez Miasto Stołeczne Kraków w 2013 r. poprzez jury składające się z kombatantów, 

radnych miasta Krakowa, architektów i rzeźbiarzy. Wynikiem konkursu było, że projekt o nazwie "wstęga Pamięci" został wskazany do realizacji. Wmurowanie i poświęcenie kamienia 

węgielnego przez Metropolitę Krakowa odbyło się w 2013 r. Obecnie bohaterowie AK i zespół pomnika posiadają już wszystkie pozwolenia konserwatorskie i krajobrazowe. Uważam, że 

trzeba w pełni szanować wyniki jury konkursu zorganizowanego po wcześniejszych konsultacjach z mieszkańcami przez Miasto Kraków. Patronaty honorowe: Prezydent RP, Prezydent 

Miasta, Arcybiskup Metropolita Krakowski oraz Komitet obywateli Miasta Krakowa i ponad 40 organizacji w Polsce i na całym świecie.

Wyrażam głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100 -lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.
498. 31.01.2018 Uważam, że powstanie takiego pomnika, w Krakowie, mieście zawsze najsilniej związanym z polską historią i kulturą, jest rzeczą konieczną. 

Za sprawą ,,Wstęgi Pamięci" symbolika Armii Krajowej na stałe wejdzie do krajobrazu miasta. Będzie swoistym dopełnieniem historycznego dziedzictwa Krakowa, 

uniwersalnym przekazem dla kolejnych pokoleń Polaków, a także wypełnieniem Testamentu Armii Krajowej.

499. 31.01.2018 Jestem za budowa pomnika Armii Krajowej w Krakowie.

500. 31.01.2018 Chciałbym wyrazić swoje poparcie dla budowy pomnika AK. Od dawna czekamy na tego rodzaju pamiątkę wyrażającą wdzięczność dla działań i oddania Armii Krajowej. Projekt pomnika 

jest bardzo interesujący i majestatyczny. Nie mogę się doczekać, aż zostanie zrealizowany.
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501. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika Armii Krajowej w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Młp., i wyrażam 

także pełną aprobatę dla jego lokalizacji, którą uważam za jedyną godną dla bohaterów walki o wolność i niepodległość Polski. Projekt został wybrany w międzynarodowym 

trzyetapowym konkursie architektoniczno-rzeźbierskim zorganizowanym przez Miasto Stołeczne Kraków w 2013 r, poprzez jury składające się z kombatantów, radnych Miasta Krakowa, 

architektów i rzeźbiarzy. Wynikiem konkursu było, że projekt o nazwie "Wstęga Pamięci" został skierowany do realizacji. Wmurowanie i poświęcenia kamienia węgielnego przez 

Metropolitę Krakowskiego odbyło się w 2013 r.

Obecnie bohaterowie AK i zespół pomnika posiadają już wszystkie pozwolenia konserwatorskie i krajobrazowe. Uważam że należy w pełni szanować wyniki jury konkursu 

zorganizowanego po wcześniejszych konsultacjach z mieszkańcami i Miastem Kraków. Patronaty honorowe: Prezydent RP, prezydent Miasta, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Komitet 

obywateli Miasta Kraków oraz ponad 40 organizacji w Polsce i na całym świecie. Wyrażam głęboką nadzieję że pomnik Armii Krajowej zostanie odsłonięty w 2018 r, aby tym samym 

uczcić 100-lecie odzyskanie przez Polskę Niepodległości.

502. 31.01.2018 Jestem za budowa pomnika Armii Krajowej w Krakowie.

503. 31.01.2018 W  pełni  popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim  i  mam  nadzieję, że zostanie odsłonięty na 100 rocznicę odzyskania przez Polskę Niepodległości.

504. 31.01.2018 W pełni popiera/my projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny.

Wyrażam głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100leci odzyskania przez Polskę Niepodległości.

505. 31.01.2018 Popieram , wspaniala inicjatywa , godna nasladowania. My Polacy jestesmy Im Zolnierzom AK tego winni. Chwala Bohaterom, Czesc Ich Pamieci. 


506. 31.01.2018 Jestem za budową pomnika AK na bulwarze Czerwieńskim.

507. 31.01.2018 WYRAZAM GLEBOKA NADZIEJE,ZE POMNIK AK ZOSTANIE ODSLONIETY W ROKU 2018 ABY TYM SAMYM UCZCIC 

100-LECIE ODZYSKANIA  PRZEZ POLSKE NIEPODLEGLOSCI.

508. 31.01.2018 Jestem za budową pomnika Armii Krajowej w Krakowie.

509. 31.01.2018 Popieram 

#PomnikAKwKRAKOWIEna100lecie

510. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

511. 31.01.2018 W pełni popieram projekt budowy pomnika Armii Krajowej w Krakowie.

512. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

513. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim.Jest to inicjatywa bardzo słuszna ponieważ mamy obowiązek okazać wdzięczność ludziom którzy 

przelewali krew za naszą Ojczyznę.
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514. 31.01.2018 Niepoddajcię się w walce o pomnik.

515. 31.01.2018 Jestem za budową pomnika Armii Krajowej jako uczczenie bohaterskiej walki z okupantem.

516. 31.01.2018 Popieram budowę pomnika Armii Krajowej na bulwarze Czerwieńskim przy ul. Smoczej, ponieważ jest to wyraz oddania czci bohaterom walczącym o wolność Polaków i o wielką, wolną 

Polskę.

Jest to także wyraz pamięci o naszych bohaterach, ale także uświadamianie obcokrajowców o naszej pięknej historii i przez to kreowanie dobrego wizerunku Polski na arenie 

międzynarodowej.

517. 31.01.2018 Popieram idee budowy pomnika AK w krakowie.ktorzy dzielnie walczyli za wolna polske.nie jak anglic ypo wojnie churchil wydalili walczacych zolnierzy z angli ,zaraz po wojnie,

niech swiat sie dowie jak byli potraktowani haniebnie przez komunistow i anglikow.ktorzy to nawet nie zaprosili ich na defilade w1946-wstyd i hanba.

518. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji budowy pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Młp. i wyrażam pełną 

aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażam głęboką nadzieję, że pomnik 

AK zostanie odsłonięty w roku 2018, aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

519. 31.01.2018 Pełne poparcie dla budowy pomnika upamiętniającego bohaterôw z Armii Krajowej od organizacji Patrioci Rzeczypospolitej Anglia Cambridge!! Nie możemy pozwolić by zapomniano o 

ich poświęceniu i ofierze w walce  o niepodległą Polskę. 

520. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim, z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Projekt został wybrany w międzynarodowym trzyetapowym 

konkursie architektoniczno-rzeźbiarskim zorgranizowanym przez Miasto Stołeczne Kraków w 2013r. poprzez jury składającą się z kombatantów, radnych miasta Krakowa, architektów i 

rzeźbiarzy. Wynikiem konkursu było, że projekt o nazwie “Wstęga Pamięci” został wskazany do realizacji. Wmurowanie i poświęcenie kamienia węgielnego przez Metropolitę Krakowa 

odbyło się w 2013r. Obecnie bohaterowie AK i zespół pomnika posiadają już wszystkie pozwolenia konserwatorskie i krajobrazowe. Uważam, że trzeba w pełni szanować wyniki jury 

konkursu zorganizowanego po wcześniejszych konsultacjach z mieszkańcami przez Miasto Kraków. Patronaty honorowe: Prezydent RP, Prezydent Miasta Krakowa, Arcybiskup 

Metropolita Krakowski oraz Komitet obywateli Miasta Krakowa i ponad 40 organizacji w Polsce i na całym świecie. Wyrażam głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

521. 31.01.2018 Popieram ideę budowy pomnika AK, jednak uważam, że jego lokalizacja nad Wisłą w pobliżu Wawelu nie jest dobra. Pomnik postawiony w tym miejscu nie będzie dobrze 

wkomponowany 

w krajobraz obok Wawelu, Wisły i zieleni. Jedno z najpiękniejszych i najbardziej znaczących miejsc w Polsce zostanie zabudowane bryłą pomnika, która zupełnie nie pasuje do otoczenia.

522. 31.01.2018 Popieram z całego serca budowę pomnika Armi Krajowej w Krakowie !!!

523. 31.01.2018 Okręg Kraków AK obejmował okręgi aż po Rzeszów. Akcja Burza rozegrała się na terenie okręgu Kraków, także miała wpływ na losy Polski na terenie Krakowa i podległych mu okręgów.  

Pomnik powinien powstać ze względu na pamięć żołnierzy AK, ginęli za wolną Polskę i należy im się godne miejsce do chwili zadumy.  Należy się pamięć takim osobom jak: Wojciech 

Wayda „Odwet”, Edward Godlewski "Garda", Julian Filipowicz "Róg", Józef Spychalski "Luty", Zygmunt Miłkowski "Wrzos" Przemysław Nakoniecznikoff-Klukowski "Kruk II" i im 

żołnierzom.

524. 31.01.2018 Bardzo i się podoba inicjatywa powstania pomnika AK w Krakowie. Polska powinna pamiętać o swoich bohaterach z tego powodu zgłaszam się do poparcia takowego pomysłu. CZOŁEM 

WIELKIEJ POLSCE!!!
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525. 31.01.2018 Witam serdecznie władze Krakowa,chcę wyrazić swój głos na temat budowy pomnika Armii Krajowej w Krakowie,"Jestem za zbudowaniem takiego pomnika",to jest wspaniały pomysł !!!

526. 31.01.2018 Nie jestem przeciwny budowaniu Pomnika AK na Bulwarach Wiślanych, jednak jestem zdecydowanie przeciwny wykańczaniu go Cortenem, materiałem który ma przypominać rdzę.

Uważam że to bardzo szpeci tak wyjątkową okolicę.

527. 31.01.2018 Uważam, że budowa takich pomników jest potrzebna. Jest to wspaniały sposób na podziękowanie naszym bohaterom. Co więcej myślę, że będzie to wspaniała atrakcja turystyczna i 

będzie przyciągać turystów, a co za tym idzie z pewnością skorzysta na tym miasto Kraków. Podsumowując, w pełni popieram budowę tego pomnika.

528. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i trwania“ -św. Jan Pawel II.

529. 31.01.2018 Popieram budowę pomnika AK w Krakowie i jestem za.

530. 31.01.2018 Pomnik powinien powstać w proponowanym miejscu aby upamiętnić walkę Polaków o swoją wolność i niepodległość 

531. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam także 

pełną aprobatę dla jego lokalizacji, 

którą uważam za godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski.

532. 31.01.2018 Jestem za budowa pomnika Armii Krajowej w Krakowie

533. 31.01.2018 Witam osobiście uważam iż każda forma upamietnienia walki Polaków o nasz kraj zasługuje na  upamietnienie. Forma pomnika jest traktowana jako minimum oddania szacunku wobec 

dzielnych żołnierzy Armii Krajowej. Bede niezmiernie wdzieczy jeżeli taki pomnik powstnie w Krakowie jednak w jakimś godnym miejscu a nie jak w przypadku muzeum AK pod 

wiaduktem kolo dworca. Proszę o poważne potraktowanie tamatu

534. 31.01.2018 Z zaniepokojeniem przyjąłem dzisiaj informację o tym, że UM próbuje storpedować inicjatywę budowy pomnika Armii Krajowej. W pełni popieram ten projekt z inicjatywy Światowego 

Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Młp. i wyrażam pełną aprobatę dla jego lokalizacji. Zwłaszcza, że bohaterowie AK i zespół pomnika posiadają już wszystkie pozwolenia 

konserwatorskie i krajobrazowe, oraz zabezpieczenie finansowe na ten cel, wyrażam nadzieję, że pomnik zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100 lecie odzyskania 

przez Rzeczpospolitą niepodległości.

535. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i trwania“ -św. Jan Pawel II.
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536. 31.01.2018 W pełni popiera/my projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny.

Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Gorąco popieram, uważam że jest 

to jedyna słuszna lokalziacja a postawienie pomnika AK jest naszym obowiazkiem moralnym.

537. 31.01.2018 Jestem za budową pomnika Armii Krajowej w Krakowie.

538. 31.01.2018 Jest za szybką budową pomnika AK, to wstyd dla Krakowa, że do tej pory takiego nie ma.

539. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim.

Wyrażam pełną aprobatę dla jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski.

Wyrażam głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uświetnić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

540. 31.01.2018 Popieram w pełni budowę pomnika AK.

541. 31.01.2018 W pełni popieram projekt pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Młp. i wyrażam pełna aprobatę także 

dla jego lokalizacji, którą uważam za jednie godna dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. 

542. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

543. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

544. 31.01.2018 Jestem za budowa pomnika Armii Krajowej w Krakowie i jestem zaskoczony i oburzony że od 1989 roku taki pomnik jeszcze w Krakowie nie powstał. To absolutny skandal!!!

545. 31.01.2018 Popieramy project budowy Armi Krajowej w Krakowie.

546. 31.01.2018 Jestem za budowa pomnika Armii Krajowej w Krakowie.

Dla mnie jako historyka jest niezrozumiałe, że w tak ważnym ośrodku Okręgu AK, nie powstał jeszcze pomnik upamiętniający tą organizację. Największą podziemną armię w okupowanej 

Europie.

547. 31.01.2018 W pełni popiera/my projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważa/my za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny.

Wyrażamy głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.

548. 31.01.2018 Jestem za budowa pomnika Armii Krajowej w Krakowie

549. 31.01.2018 Pragnę wyrazić poparcie dla inicjatywy budowy pomnika Armii Krajowej. Okażmy wdzięczność poległym oraz tym nielicznym, żyjącym jeszcze bohaterom walki o niepodległą Polskę.
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550. 31.01.2018 Proszę o zgodę na postawienie pomnika Armii Krajowej w Krakowie – jest to wyraz naszej wdzięczności za to że mamy dziś wolną Polskę dzięki tak odważnym i patriotycznie 

nastawionym ludziom

 – Żołnierzom Armii Krajowej !

551. 31.01.2018 Chciałbym wyrazić pełne wsparcie dla budowy pomnika Armii Krajowej w Krakowie. Taki pomnik jest potrzebny, by pamięć o naszych bohaterskich żołnierzach podziemia nie zaginęła

i służyła przekazywaniu innym pokoleniom głosowanych postaw.

552. 31.01.2018 Jest to sprawa szczególnego znaczenia by powstał taki właśnie pomnik upamiętniający Polaków walczących za Polskę.

553. 31.01.2018 Uwazam ze pomnik AK  powinien  powstac jako element odbudowy prawdziwej pamieci historycznej w Krakowie.

554. 31.01.2018 Wyrażam pełne poparcie dla inicjatywy budowy pomnika Armii Krajowej. Wszyscy powinniśmy zabiegać o rozpowszechnianie i propagowanie dziedzictwa AK. To dzięki ludziom, którzy 

tam służyli dzisiaj możemy powiedzieć, że zdaliśmy egzamin z człowieczeństwa w czasie najwyższej próby. Żywię ogromną nadzieję, że pomnik powstanie w 2018 roku, aby uczcić tym 
555. 31.01.2018 Budowa Pomnika Armii Krajowej w Krakowie-popieram poniższą budowę.

556. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

557. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” 

zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

558. 31.01.2018 Popieram budowe pomnika AK w Krakowie.

559. 31.01.2018 Jestem zdecydowanie za budową pomnika Armii Krajowej na bulwarze Czerwieńskim przy ul. Smoczej. Takie symbole w przestrzeni publicznej są bardzo ważne dla pamięci o polskich 

bohaterach i należy im się szacunek w Polsce.

560. 31.01.2018 Kiedy w końcu zaczniemy dbać o naszych bohaterów? Ludzi, którzy oddali swoje cenne życie za nasza wspólną sprawę ,sprawę najważniejszą jaką jest nasza kochana Polska,Polska wolna 

i wspaniała. Dlatego nie rozumię ,że tyle lat upłyneło od zakończenia  II wojny św i nic się  w tej sprawie nie zrobiło.  Skutki nieupamiętniania naszej wspaniałej historii,widzimy w obecnej 

sytuacji,kiedy jest falszowana i zacierana prawda historyczna i przypisuje sie Narodowi Polskiemu  faszyzm i współudzial w Holocausie Kiedy nasze “władze “zaczną należycie 

funkcjonować ? Ten pomnik musi jak najszybciej powstać i bez robienia przeszkód przez jednostki wrogie Polsce.

561. 31.01.2018 Jestem za budową pomnika Armii Krajowej w Krakowie.

562. 31.01.2018 Wyrażam swoje poparcie w sprawie budowy pomnika AK w Krakowie i jego lokalizacji przy Bulwarze Czerwieńskim.

Ponieważ prace przygotowawcze prowadzone od 2013 r.  są już zakończone, mam nadzieję na szybką finalizację projektu.

563. 31.01.2018 Taki pomnik jest jak najbardziej potrzebny aby pamięć o żołnierzach AK nie przeminęła tak jak powoli pamięć o tym kto wywołał II wojnę światową i kto odpowiada za holokaust Polaków 

i Żydów. Pomnik kręty i surowy jak życie żołnierzy.

564. 31.01.2018 wspieram projekt

565. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika Armii Krajowej na bulwarz Czerwieńskim w Krakowie, z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego. 

Wyrażam pełna aprobate także dla jego lokalizacji, która uważam za jedyną godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległośc Polski. Wyrażam nadzieję, że 

pomnik AK 

zostanie odsłonięty w 2018 roku by uczcić rocznicę 100 lecia odzyskania przez Polskę niepodległoći.

566. 31.01.2018 Jestem za budową pomnika.
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567. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika Armii Krajowej w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Młp., i wyrażam 

także pełną aprobatę dla jego lokalizacji, którą uważam za jedyną godną dla bohaterów walki o wolność i niepodległość Polski. Projekt został wybrany w międzynarodowym 

trzyetapowym konkursie architektoniczno-rzeźbierskim zorganizowanym przez Miasto Stołeczne Kraków w 2013 r, poprzez jury składające się z kombatantów, radnych Miasta Krakowa, 

architektów i rzeźbiarzy. Wynikiem konkursu było, że projekt o nazwie "Wstęga Pamięci" został skierowany do realizacji. Wmurowanie i poświęcenia kamienia węgielnego przez 

Metropolitę Krakowskiego odbyło się w 2013 r.

Obecnie bohaterowie AK i zespół pomnika posiadają już wszystkie pozwolenia konserwatorskie i krajobrazowe. Uważam że należy w pełni szanować wyniki jury konkursu 

zorganizowanego po wcześniejszych konsultacjach z mieszkańcami i Miastem Kraków. Patronat honorowy: Prezydent RP, prezydent Miasta, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Komitet 

obywateli Miasta Kraków oraz ponad 40 organizacji w Polsce i na całym świecie. Wyrażam głęboką nadzieję że pomnik Armii Krajowej zostanie odsłonięty w 2018 r, aby tym samym 

uczcić 100-lecie odzyskanie przez Polskę niepodległości.

568. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

569. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Wyrażam pełne poparcie dla jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu 

ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Wyrażam głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018, aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania 

przez 

Polskę Niepodległości.

570. 31.01.2018 Całkowicie popieram budowę Pomnika !!!!

571. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim. Z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Małopolskiego i wyrażam 

pełną aprobatę także dla jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość naszej Ojczyzny.

Wyrażam głęboką nadzieję, że pomnik AK zostanie odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100leci odzyskania przez Polskę Niepodległości.

572. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwieńskim , z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej i wyrażam pełną aprobatę także dla 

jego lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni i obecny Prezydent RP, Prezydent 

Miasta Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci“ zostanie 

odsłonięty w roku 2018 aby tym samym uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości. Motto tego dzieła to słowa największego Polaka w historii : „Jesteśmy im winni pamięci i 

trwania“ -św. Jan Pawel II.

573. 31.01.2018 W pełni popieram budowę pomnika Armii Krajowej w Krakowie.

574. 31.01.2018 Popieram w 100% budowę pomnika żołnierzy Armii Krajowej. Opinię swą uzasadniam tym, że jest to może ostatnia okazja do upamiętnienia osób, którzy oddali życie w walce o wolność 

kraju w okresie wojny jak i bohaterów żyjących do dziś. Nie doczekali się Oni bowiem poważnego traktowania nie tylko w Krakowie ale też w innych miejscach Polski. Przypomnę też, że 

pomniki czy nazwy ulic oprawców Polaków istnieją w naszym kraju do tej pory, oprawców, z winy których Polska ponosi konsekwencje do dziś. Przykładem tych konsekwencji jest ostatni 

wybryk środowisk nieprzyjaznych Polsce przez rzekomy udział Polaków w holocauście Żydów. Polska i Polacy do czasów dzisiejszych płacą cenę historyczną, polityczną i gospodarczą 

wydarzeń tamtych czasów. Dlatego powinniśmy pokazywać światu ale też Polakom szczególnie młodym, wartości przyświecające tamtemu pokoleniu aby pamięć o nich i ich przesłanie 

nigdy nie zostało zapomniane. W przeciwnym razie zatracimy swoją tożsamość i wartości, które nam przyświecały od setek lat czyliwolność i poszanowanie drugiej osoby oraz prawdę 
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575. 31.01.2018 Powstanie Pomnika w Krakowie będzie uhonorowaniem żołnierzy AK

576. 31.01.2018 Jestem za

577. 31.01.2018 Niniejszym udzielam swojego  poparcia dla budowy pomnika Armii Krajowej w Krakowie.

578. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

579. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

580. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

581. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

582. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

583. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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584. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

585. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

586. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

587. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

588. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

589. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

590. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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591. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

592. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

593. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

594. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

595. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

596. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

597. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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598. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

599. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

600. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

601. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

602. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

603. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

604. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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605. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

606. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

607. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

608. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

609. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

610. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

611. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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612. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

613. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

614. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

615. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

616. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

617. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

618. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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619. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

620. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

621. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

622. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

623. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

624. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

625. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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626. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

627. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

628. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

629. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

630. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

631. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

632. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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633. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

634. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

635. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

636. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

637. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

638. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

639. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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640. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

641. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

642. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

643. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

644. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

645. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

646. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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647. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

648. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

649. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

650. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

651. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

652. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

653. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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654. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

655. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

656. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

657. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

658. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

659. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

660. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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661. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

662. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

663. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

664. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

665. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

666. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

667. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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668. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

669. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

670. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

671. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

672. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

673. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

674. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II



L.p. Data złożenia Opinia                                                                                                                                                                                                                                   Załącznik nr 3

675. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

676. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

677. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

678. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

679. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

680. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

681. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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682. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

683. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

684. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

685. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

686. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

687. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

688. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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689. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

690. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

691. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

692. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

693. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

694. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

695. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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696. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

697. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

698. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

699. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

700. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

701. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

702. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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703. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

704. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

705. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

706. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

707. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

708. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

709. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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710. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

711. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

712. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

713. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

714. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

715. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

716. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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717. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

718. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

719. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

720. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

721. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

722. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

723. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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724. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

725. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

726. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

727. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

728. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

729. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

730. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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731. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

732. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

733. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

734. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

735. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

736. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

737. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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738. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

739. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

740. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

741. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

742. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

743. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

744. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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745. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

746. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

747. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

748. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

749. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

750. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

751. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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752. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

753. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

754. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

755. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

756. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

757. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

758. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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759. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

760. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

761. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

762. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

763. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

764. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

765. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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766. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

767. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

768. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

769. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

770. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

771. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

772. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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773. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

774. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

775. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

776. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

777. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

778. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

779. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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780. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

781. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

782. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

783. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

784. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

785. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

786. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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787. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

788. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

789. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

790. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

791. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

792. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

793. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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794. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

795. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

796. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

797. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

798. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

799. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

800. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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801. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

802. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

803. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

804. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

805. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

806. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

807. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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808. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

809. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

810. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

811. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

812. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

813. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

814. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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815. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

816. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

817. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

818. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

819. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

820. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

821. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II
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822. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

823. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

824. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II

825. 31.01.2018 W pełni popieram projekt realizacji pomnika AK w Krakowie na Bulwarze Czerwińskim,  z inicjatywy Światowego Związku Żołnierzy AK i  wyrażam pełną aprobatę także  dla jego 

lokalizacji, którą uważam za jedynie godną dla monumentu ku czci bohaterów w walce o wolność i niepodległość Polski. Patronaty: poprzedni  i obecny Prezydent RP, Prezydent Miasta 

Krakowa, Arcybiskup Metropolita Krakowski, Urząd ds. Kombatantów  i Osób  Represjonowanych

Wyrażamy głęboką nadzieję, że Pomnik AK „Wstęga Pamięci” zostanie  odsłonięty  w roku 2018 aby tym samym  uczcić 100 –lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości

Motto tego  dzieła to słowa największego Polaka w historii: „Jesteśmy im  winni pamięć i trwania”- św. Jan Paweł II


